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چهاردهم ربیع الثانی ۱۴۴۲

مناسبت ها

۹ آذر جشن آذرگان ،آذر روز
۱۰ آذر روز مجلس

[ December 1 ] ۱۱ آذر روز جهانی ایدز
۱۳ آذر روز بیمه

[ December 3 ] ۱۳ آذر روز جهانی معلولان



 

1- عدم به روزرسانی تکنولوژي تولید پروفیل، ناشی از ضعف در تقاضا است - فلزات آنلاین

2- پیام دبیرکل تشکل جوانان "آتیه سازان کارمانیا" در پی ترور دانشمند هسته اي و دفاعی "شهید محسن فخري زاده" - برنا نیوز

3- حمایت مهر ایران از طرح هاي کارآفرینی سمن هاي جوانان کردستان - خبر آنلاین

4- بانوان از تسهیلات ویژه بانک مهر ایران برخوردار می شوند - بانک امروز

5- مشقت هاي اخذ مجوز کسب و کار؛ مانع بزرگ کارآفرینی - خبرگزاري مهر

6- پیام تسلیت مدیر عامل بانک رفاه به مناسبت شهادت سردار فخري زاده - بانکداري ایرانی

7- افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی در بانک توسعه تعاون - بانکداري ایرانی

8- قدردانی معاون وزیر اقتصاد از عملکرد بانک تجارت - بانکداري ایرانی

9- ابلاغ ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» - خبرگزاري صدا و سیما

10- پرداخت تسهیلات به حوزه گردشگري یزد تا سقف 900 میلیون تومان - ایسنا

11- دو فرمان رهبر انقلاب درپی ترور دانشمند هسته اي - نما

12- روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در وزارت آموزش و پرورش را ابلاغ کرد - صبا ایران

13- طرح هاي اشتغالزایی روستایی در ایرانشهر - روستا نیوز

14- کارآفرینی با زباله هاي خشک و اعطاي وام هاي بلاعوض به محرومان با همت گروه جهادي مهدي یار - شبستان

15- عملیات شهید سلیمانی در محلات کرمانشاه درحال برگزاري است - خبرگزاري قرآن

16- اجراي بیش از 800 طرح اشتغال در مناطق محروم و روستایی سمنان - خبرگزاري قرآن

17- کدام کشور براي تحصیل بهتر است؟ - انتخاب

18- روایتی از یک اسطوره قدیمی ترکمن / ماریا ماوتی از مستند ''اجه'' می گوید - خبرگزاري هنر

19- نیروگاه خورشیدي درودزن فارس به بهره برداري رسید - پایگاه دولت

20- موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی - رادیو گفت و گو

21- نابرابري در استان هاي محروم خودنمایی می کند - شعار سال

22- من از این خیابان می ترسم - سلامت نیوز

23- 75 میلیارد دلار صرفه جویی ارزي با افزایش گازرسانی به نیروگاه ها - فصل اقتصاد

24- واکنش ها و ارزیابی ها درباره ترور دکتر محسن فخري زاده، در گفتگو با سیداحمد فاطمی نژاد - شهرآرا آنلاین

25- جذب 146سرمایه گذار در شهرکهاي صنعتی قزوین - خبر آنلاین

26- نبود شفافیت یکى از مشکلات کشور است - روزنامه همدان پیام

27- محدوده هاي معدنی خراسان جنوبی در مسیر فعال سازي - درآمد نیوز

28- غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما بدهکار است! - برترین ها

29- دانشگاه پیام نور ایجاد اشتغال دانشجویان را وظیفه خود می داند - ایمنا

30- بررسی کارنامه شهداي دانشمند ترور در «چرخ» - ایلنا

31- روایتی از بحران هاي کارآفرین ملی حوزه صنعت/ ضرورت تبادل اطلاعات بین نسل هاي گذشته با امروز - ایلنا

32- سازوکار مناسبی در صدا و سیما براي اشتغال افراد وجود ندارد - روزنامه بانی فیلم

33- افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد! - روزنامه جام جم



34- اخذ گواهینامه صلاحیت معلمی براي تدریس در مدارس الزامی شد - خبرگزاري فارس

35- روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در وزارت آموزش و پرورش را ابلاغ کرد - ایران اکونومیست

36- خسارت کرونا به گردشگري به 30 هزار میلیارد تومان رسید - آریا نیوز

37- 369 میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی به ایرانشهر اختصاص یافت - ایرنا

38- 315 میلیارد ریال براي اشتغال مددجویان بهزیستی ایلام می شود - ایرنا

39- مرکز جامع درمان اعتیاد مردان و بانوان در اردبیل بهره برداري شد - ایرنا

40- هزار توي کرونا - ایرنا

41- تلاش دانشگاه پیام نور براي اشتغال دانشجویان در همکاري با سایر نهادها - ایرنا

42- سهمیه طرح یارانه دستمزد حوزه سلامت کرمانشاه به 300 نفر می رسد - ایرنا

43- رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی اعلام شد - تابناك

44- 6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید! - ریسک نیوز

45- افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد! - صبحانه آنلاین

46- فعالیت بیش از 5000 هنرمند کلاش باف در مریوان - میراث آریا

47- تب تاریخ تولد لاکچري/ مادرانی که نوزاد خود را قربانی چشم و هم چشمی می کنند - نداي اصفهان

48- بروکراسی اداري، مانعی براي تحقق جهش تولید - نداي اصفهان

49- حادثه معدن جان کارگر سیرجانی را گرفت - تابناك

50- اشتغال زایی براي حدود 1300 مددجوي استان با اجراي 620 طرح اشتغال - ایسنا

51- رییس جمهور قانون نحوه جذب منابع انسانی در آموزش و پرورش را ابلاغ کرد - جماران

52- اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن بررسی می شود؟ - روزنامه اعتماد

53- ساماندهی بازار خودرو با فروش خودرو در بورس کالا - شبکه ایران

54- آیا ریزش بیشتر قیمت طلا در راه است؟ - ایران خبر

55- تولید داخلی 97 درصد دارو هاي مورد نیاز کشور در شرایط تحریم، کاري مهم و ارزشمند است - جاهد خبر

56- 6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید! - بانکداري الکترونیک

57- نوآوري؛ رکن اصلی اقتصاد مالزي/ حمایت هاي گسترده دولتی از بنگاه هاي کوچک و متوسط - اقتصاد آنلاین

58- 732 فرصت شغلی در حوزه سلامت کرمانشاه ایجاد شد - ایرنا

59- آگهی هاي استخدام برق 9 آذر 99 - برق نیوز

60- بیش از 100 مسکن براي مددجویان بهزیستی با همت بسیج سازندگی استان فارس ساخته شد - تسنیم

61- نیروگاه خورشیدي یک مگاواتی درودزن فارس افتتاح شد - برق نیوز

62- روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در آموزش و وپرورش را ابلاغ کرد - تسنیم

63- ما ملت شهادتیم... - خبرگزاري صدا و سیما

64- رییس سابق بنیاد شهید درگذشت - اصفهان شرق

65- آیا ریزش بیشتر قیمت طلا در راه است؟ - صبحانه آنلاین

66- رییس سابق بنیاد شهید درگذشت - 8 دي خبر

67- سیما و منظر شهري درکاهش خشونت و ایجاد آرامش موثر است - روزنامه عطر یاس

68- هدف گذاري براي ایجاد 2400 فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی - خبرگزاري مهر



69- بیشتر فارغ التحصیلان فاقد مهارت هستند - بازار کار

70- 6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید! - اعتبار نیوز

71- خودرو شاسی بلند در منطقه آزاد ارس تولید می شود - اقتصادگردان

72- سفیر ایران در ترکمنستان بر همکاري فعالان بخش خصوصی دو کشور تاکید کرد - ایرنا

73- زنان در عرصه هاي نوع دوستی/ امیدآفرینی براي زنان از دل محرومیت ها - خبرگزاري فارس

74- نیروگاه خورشیدي درودزن فارس به بهره برداري رسید - وزارت نیرو

75- بهره برداري از نیروگاه خورشیدي درودزن - ایسنا

76- کارآفرینی طلبه دزجی از جنس ماسک 3 لایه پزشکی + فیلم - باشگاه خبرنگاران جوان

77- آ لمان، ترکیه و ایتالیا پرطرفدار ترین سرمایه گذاران خارجی در فارس - روزنامه خبر جنوب

78- غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما هم بدهکار است! - تیک

79- قانون نحوه جذب منابع انسانی در وزارت آموزش و پرورش ابلاغ شد - ایرنا

80- طرح جامع تغذیه سالم در 150 روستاي مازندرن اجرا شد - ایرنا

81- تبعات آنارشیسم اقتصادي در جامعه - پایگاه خبري یافته

82- افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد! - پارسینه

83- فرماندار: 732 فرصت شغلی در حوزه سلامت کرمانشاه ایجاد شد - ایرنا

84- قیمت طلا ریزش خواهد کرد؟ - فرتاك نیوز

85- آیا ریزش بیشتر قیمت طلا در راه است؟ - خبر فوري

86- ساعی:«کرونومی» به دنبال انعکاس پیامدهاي کرونا بر فعالیت هاي اقتصادي و اقدامات براي مهار این ویروس است/از کنشگري

و نقش آفرینی سایر رسانه ها در این حوزه استقبال می کنیم - شفقنا

87- برترین دانشگاه هاي علوم پزشکی در رتبه بندي آموزش معرفی شدند - دیار میرزا

88- 6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید! - بانکداري الکترونیک

89- تصویب طرح جامع ساخت شهرك مسکونی گردشگري دوتیس در هرمزگان - موج

90- تمرکز 79 درصد تولیدات صنعتی در 10 استان - دانشجو

91- رایزنی براي ممانعت از تعطیلی 7 کلینیک گیاه پزشکی آستارا - ایسنا

92- پیام تبریک مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان به مناسبت گرامیداشت هفته بسیج - صندوق کارآفرینی امید

93- پیام تسلیت مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان در پی ترور شهید فخري زاده - صندوق کارآفرینی امید

94- اشتغالزایی2500 نفر با پرداخت 530 میلیارد ریال تسهیلات در استان بوشهر - صندوق کارآفرینی امید

95- لزوم تأمین زیرساخت هاي مورد نیاز شهرك صنعتی نوبران - خبرگزاري فارس

96- بانک پاسارگاد فشار زیادي به تولید کنندگان وارد می کند - اخبار بانک

97- بانک تجارت در انجام ماموریت هاي خود موفق بوده است - اخبار بانک

98- اعطاي16 هزار و 361 فقره تسهیلات به مددجویان فارسی در سال جاري - خبرگزاري فارس

99- مهندسی معکوس لودر بابکت 371 آمریکایی توسط 2 مخترع کردستانی+ فیلم و عکس - خبرگزاري فارس

100- تحقق 260 درصدي اشتغال در حوزه سلامت در کرمانشاه/ 732 فرصت شغلی ثبت شده است - خبرگزاري فارس

101- جهانگیري: نباید وقفه و خللی در روند تولید داروي مورد نیاز مردم ایجاد شود - بازار نیوز

102- با «افغان دکان» صاحب کسب و کار شو! - همشهري



103- بروکراسی اداري، مانعی براي تحقق جهش تولید - باشگاه خبرنگاران جوان

104- کارگاه باسرمایه 300 هزارتومان راه اندازي و محصولش صادراتی شد / از کارآفرینی خوشحالم - روزنامه قدس

105- جوانانی که از روي فقر هوبره شکار می کنند - بهار نیوز

106- افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد - بهار نیوز

107- فتاح: فکر می کنم بالاخره یک روز بنیاد باید تمام شود! - فردا نیوز

108- 146 سرمایه گذار در شهرکهاي صنعتی قزوین جذب شدند - برنا نیوز

109- پتروشیمی لردگان موتور محرکه توسعه چهارمحال و بختیاري - خبر فوري

110- اوتیسم در حوزه سیاسی ایران - 55 آنلاین

111- افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد! - 55 آنلاین

112- بررسی جایگاه فعلی اقتصاد کشور و راه هاي برون رفت از آن - پایگاه خبري وارش

113- کمیته امداد سمنان 851 طرح اشتغال در مناطق محروم و روستایی اجرا کرد - ایرنا

114- غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما هم بدهکار است! - خبر آنلاین

115- موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی / وجود دانشگاه هاي متعدد یک فرصت و درعین حال یک تهدید است - دانشجو

116- سنگ هاي زیرپاي نخبه کبودراهنگی - ایسنا

117- مددجویی که اشتغال پایدار ایجاد کرد - بازار کار

118- مهندسی معکوس بابکت 371 آمریکایی توسط 2 مخترع کردستانی+ فیلم و عکس - خبرگزاري فارس

119- ترویج تفکر غرب گرایانه اي که نگهداري از حیوانات را جایگزین فرزندآوري کرد/ بحرانی به نام پیري و سالمندي جمعیت! -
صبح قزوین

120- پاکدشت با 115 هزار شاغل در حوزه صنعت، به کشورهاي خاورمیانه صادرات دارد - ایرنا

121- قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان - بهار نیوز

122- معمارنژاد : بانک تجارت در انجام ماموریت هاي خود موفق بوده است - سرمد نیوز

123- جمعه خونین، جمعه سیاه - روزنامه شهرآرا

124- بازار مسکن به حال خود رها شده است - دانشجو

125- علل گرایش برخی از والدین به تولد فرزندشان در تاریخ رند - روزنامه جام جم

126- توسعه وقف با بروزرسانی شیوه هاي متنوع - دانشجو

127- قدردانی نمایندگان گلستان از اقدامات شرکت معادن شرقی - دیده بان فردا

128- برترین دانشگاه هاي علوم پزشکی در رتبه بندي آموزش معرفی شدند - خبرگزاري مهر

129- پویش "ایران مهربان" در زنجان اجرا می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

130- افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد! - روزنامه اعتماد

131- وقتی خیران خبوشانی دست به کار می شوند - شبستان

132- غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما هم بدهکار است! - عصر امروز

133- سرمقاله شرق/ اوتیسم در حوزه سیاسی ایران - آخرین خبر

134- 6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید! - آخرین خبر

135- ترور چهره علمی، حماقت محض و غور در جاهلیت مدرن است - ایرنا

136- فارس من| آب گل آلود در منطقه کربال خرامه وجود ندارد - خبرگزاري فارس

137- من از این خیابان می ترسم - پانا



138- معادن راکد فارس در چند قدمی احیا یا ابطال پروانه بهره برداري - خبر فوري

139- حجت الاسلام والمسلمین شهیدي نماینده ولی فقیه و رئیس سابق بنیاد شهید دار فانی را وداع گفت - شهید نیوز

140- شما که از عهدشکنی هاي اوباما شاکی بودید؟!/ مجوز ویژه روحانی براي اهالی جزیره ابوموسی - دانا

141- استفاده از ظرفیت راهبران شغلی براي اشتغال مددجویان با ایجاد بیش از 2 هزار و 400 فرصت شغلی - باشگاه خبرنگاران جوان

142- تفکر حاکم بر دولت «عدم توجه به ظرفیت هاي داخلی» و «نگاه به غرب» است/ تا در دولتمردان جهش فکري رخ ندهد، وضع

کشور همین است - نماینده

143- مسکن جان ندارد - روزنامه رسالت

144- معادن راکد فارس در چند قدمی احیا یا ابطال پروانه بهره برداري - درآمد نیوز

145- اجراي تبدیل وضعیت ایثارگران در انتظار تاخیر بی دلیل دستگاه ها - خبرگزاري مهر

146- اختصاص 2 هکتار از اراضی آستان قدس رضوي در مشهد براي مسکن محرومان - شبستان

147- قتل جوان ایرانی ساکن گرجستان در هاله اي از ابهام - بیتوته

148- مشکلات 45 واحد تولیدي در استان اردبیل برطرف شد - ایرنا

149- فقیر شدن صندوق هاي بازنشستگی براي اقتصاد هشداردهنده است/ ساختارهاي اقتصادي باید به تولید بازگردند/ استقلال

"سازمان بیمه هاي اجتماعی کارگران" فقط در دولت دکتر مصدق اتفاق افتاد - ایلنا

150- تندروها می خواهند ایران را از برجام خارج کنند؛ جعبه پاندورا باردیگرباز شده؟ - اقتصاد نیوز

151- سونامی ترك تحصیلی هاي کرونا در راه است - گسترش صنعت معدن تجارت

152- قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان - آفتاب

153- کارگاه آموزشی تولیدي جدید در ندامتگاه قزلحصار راه اندازي شد - ایرنا

154- امیدواریم اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن بررسی شود - برنا نیوز

155- افتتاح کارگاه قالی بافی شهداي گمنام بادرود به مناسبت هفته بسیج - بسیج نیوز

156- قتل جوان ایرانی ساکن گرجستان در هاله اي از ابهام - برترین ها

157- چند شغله هاي شستا را بشناسید +لیست / بلوفی به نام رشد 169 درصدي سود تجمیعی/ قانون مداري گزینشی به سبک

شریعتمداري! - دانشجو

158- قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان - همشهري

159- «تحریم» خط تولید لکوموتیو ایرانی را راه انداخت/ در رکود بودیم چون چشم مسوولان به واردات بود - خبرگزاري فارس

160- چگونه به عنوان موسس استارت آپ با فشار روحی در دوران کرونا مبارزه کنیم؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

161- رها در بیابان، کنار نواي گرم ساربان/ شترداري؛ صنعتی مغفول مانده در خراسان جنوبی - باشگاه خبرنگاران جوان

162- قتل جوان ایرانی ساکن گرجستان در هاله اي از ابهام - اقتصاد آنلاین

163- متقاضیان هیچ محدودیتی براي دریافت تسهیلات کرونایی ندارند - کبنا نیوز

164- تقسیم سیستان و بلوچستان؛ تضعیف یا تقویت استان؟ - مردم سالاري آنلاین

165- اقتصاد موضوع اصلی کشور است - میزان

166- رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد دولت شرایط ورود صنایع کوچک به فرابورس را تسهیل کند -
اقتصاد طلایی

167- دولت شرایط ورود صنایع کوچک به فرابورس را تسهیل کند - روزنامه تعادل

168- قدردانی نمایندگان گلستاناز اقدامات شرکت معادن شرقی - روزنامه تعادل

169- اخبار مهم - روزنامه تعادل



170- عاملان و آمران ترور مجازات شوند - روزنامه تعادل

171- بازتاب پیام رهبري انقلاب در رسانه هاي خارجی - روزنامه تعادل

172- قتل جوان ایرانی در گرجستان - فرادید

173- رییس پژوهشکده علوم پایه کاربردي: مقاله چه دردي از کشور دوا می کند؟ - ایسنا

174- 6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید! - نامه نیوز

175- بانوان از تسهیلات ویژه بانک مهر ایران برخوردار می شوند - اقتصاد طلایی

176- کرونا موجب به راه افتادن جریانی براي تولید دارو و واکسن در کشور شد - روزنامه مردم سالاري

177- شهرهاي آمریکایی که پول می دهند تا به آنجا بروید! - اقتصاد آنلاین

178- تاکید جهانگیري بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو - پارس نیوز

179- بانوان از تسهیلات ویژه بانک مهر ایران برخوردار می شوند - سیماي اقتصادي

180- در این 6 شهر آمریکا به شما پول می دهند تا به آنجا سفر کنید! - اقتصاد نیوز

181- 6 شهر آمریکا که پول می دهند تا به آنجا بروید! - برترین ها

182- جهانگیري: دغدغه دولت تامین داروي مردم است - صبحانه آنلاین



 

عدم به روزرسانی تکنولوژي تولید پروفیل، ناشی از ضعف در تقاضا است

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/09/09

صنعت پروفیل فولادي، یکی از گسترده ترین و کاربردي ترین صنایع کشور بوده که طی سال هاي گذشته، ظرفیت هاي بسیاري در
این صنعت ایجاد شده است. به طوري که این صنعت با مازاد ظرفیت تولید مواجه شده و این امر به کمبود مواد اولیه و در نهایت

کاهش تولید نسبت به ظرفیت اسمی منجر شده است. ضمن اینکه بسیاري از ...

 
توضیحاتی در خصوص شرکت نورد لوله و پروفیل صابري بفرمایید. 

شرکت ما در سال 1387 با ظرفیت تولید حدود 500 هزار تن انواع لوله، پروفیل و قوطی به بهره برداري رسید و قادر به تولید متنوع و با
کیفیت انواع پروفیل هاي فولادي درزجوش و باز براي مشتریان داخلی و صادراتی است. البته یک دستگاه جدید خریداري کرده ایم که تا چند

 
ماه آینده آن را نصب خواهیم کرد و ظرفیت تولید را افزایش خواهیم داد. 

شرکت ما براي تولید محصول، تنها از ورق گرم استفاده می کند. پروفیل هاي تولید شده در شرکت ما، در صنایعی همچون ساختمان سازي،
سازه هاي فلزي، پل سازي، در و پنجره فولادي، نفت و پتروشیمی، آب و فاضلاب، خودروسازي، مبلمان خانگی و شهري و ماشین آلات

 
صنعتی کاربرد دارند. 

روش تولید پروفیل در شرکت صابري، به این صورت است که ابتدا ورق فولادي با عبور از تیغه هایی در بخش برش، به صورت نوارهایی با
سایز دلخواه مطابق با سفارش مشتریان در می آید. عرض ورق ها معمولا یک تا 1.25 متر است. نوارهاي برش خورده با عرض مناسب به
بخش فرمینگ هدایت می شوند و پس از عبور از قالب ها به تدریج به شکل لوله درمی آیند. لوله تولید شده داراي درز است و باید دو لبه به
یکدیگر با جوش القایی متصل شوند. بنابراین لوله به بخش جوش منتقل شده و دو لبه آن با عبور از دروازه جوش، به یکدیگر متصل می شوند.
مرحله نهایی تولید پروفیل، سایزینگ است. البته لوله تولید شده در این مرحله در صورت داشتن مشتري به بخش انبار انتقال می یابد تا به
سمت مقاصد فروش ارسال شود اما براي تولید پروفیل، لوله باید از یک قالب دیگر عبور کند و به شکل مقاطع مربعی و مستطیلی درآید که در

 
نهایت، پروفیل در ابعاد و طول مورد نظر برش داده شده و آماده بارگیري به مقاصد فروش می شود. 

 
آیا در یک واحد تولید پروفیل، امکان تولید محصولات متنوع وجود دارد؟ 

براي تولید محصولات متنوع، باید ماشین آلات بیشتري را به کار گرفت. هرچه تعداد ماشین آلات بیشتر و تکنولوژي جدیدتر باشد، می توان
تنوع بیشتري به پروفیل ها داد. ناگفته نماند که با خطوط تولید کنونی بیش از سه یا چهار نوع پروفیل نمی توان تولید کرد زیرا براي ایجاد
تنوع باید قالب پروفیل را تغییر داد که تغییر قالب در خط تولید، فرایندي زمان بر است. به طور مثال، با یک قالب 20 در 20 سانتی متر نمی

 
توان پروفیل هاي 40 در 80 سانتی متر تولید کرد. چراکه هر یک از انواع پروفیل به ماشین آلات و قالب هاي مخصوص به خود نیاز دارد. 

تولیدکنندگان معمولا طبق سفارش دریافتی، پروفیل تولید می کنند و اگر لازم باشد، قالب ها براي ایجاد تنوع در محصول و پاسخ دادن به
سفارش ها تعویض می شوند. حتی ممکن است نیاز به افزایش تعداد خطوط تولید براي ایجاد تنوع در محصول و افزایش ظرفیت تولید باشد.
البته شرط اصلی تولید هر محصولی، مقرون به صرفه بودن است زیرا تولیدکننده باید ملاحظاتی همچون هزینه برق، موتورها، حجم قالب،

 
شفت و... را در نظر بگیرد. معمولا با یک قالب می توان چهار تا پنج نوع پروفیل تولید کرد و تنوع بیش از آن صرفه اقتصادي ندارد. 

 
مهم ترین نقطه قوت تولیدکنندگان لوله و پروفیل فعال در کشور چه مواردي است؟ 



پروفیل محصولی است که تقریبا در همه صنایع ازجمله صنعت ساختمان، خودروسازي، لوازم خانگی و... به کار می رود. در هر صنعت به نوعی
نقش پروفیل فولادي دیده می شود. کشورها براي پیشرفت، عمران و آبادانی خود در اقتصاد و صنعت نیاز به فولاد دارند که یکی از مهم ترین

 
محصولات پرکاربرد آن، پروفیل فولادي است. تنوع در این محصول فولادي، باعث گسترش کاربردهاي آن می شود. 

اخیرا در بسیاري از ساختمان ها با استفاده از ورق و برش آن، می توان پروفیل هاي بسته (قوطی) را تولید و به عنوان یک ستون استفاده کرد.
این نوع پروفیل ها در ایران کمتر به کار می روند و باید براي کاهش هزینه ها، افزایش استحکام و زیبایی ساختمان، از این نوع پروفیل ها را
استفاده کرد. البته شرکت ما اخیرا به تولید این نوع پروفیل ها روي آورده و یکی از خطوط تولید نیز به آن اختصاص یافته است. با این حال،

 
هنوز راه طولانی براي استفاده پیشرفته از پروفیل هاي فولادي خاص براي کاربردهاي صنعتی و ساختمانی داریم. 

یکی دیگر از نقاط قوت صنعت پروفیل فولادي در کشور ما، صادراتی بودن آن است زیرا ایران، بزرگ ترین تولیدکننده پروفیل فولادي در
منطقه محسوب می شود و در سال هاي گذشته صادرات پروفیل رونق داشت. لازم به ذکر است که کشورهاي منطقه حتی با وجود نصب
دستگاه هاي تولید پروفیل فولادي نتوانسته اند جاي تولیدکنندگان ایرانی را در بازارهاي بین المللی بگیرند زیرا تولید پروفیل، نیازمند دقت،
تخصص و دانش فنی بسیار بالا است که معمولا این کشورها فاقد این سه مشخصه یاد شده هستند. به همین دلیل پروفیل هاي تولید شده در
کشور ما همچنان در منطقه بی رقیب هستند و تولیدکنندگان ایرانی این محصول می توانند حداقل تا 10 سال آینده نیاز منطقه را تامین

 
کنند. البته آن ها باید ظرفیت و محصولات خود را نیز متناسب با نیاز روز توسعه دهند. 

 
صنعت پروفیل فولادي در حال حاضر با چه چالش هایی دست و پنجه نرم می کند؟ 

در شرایط کنونی، بزرگ ترین چالش و نقطه ضعف صنعت پروفیل فولادي، کمبود مواد اولیه یعنی ورق فولادي است. زمانی که تحریم وجود
نداشت، بخش صادرات پروفیل فعال بود؛ به طوري که تولیدکنندگان می توانستند به شرط صادرات، ورق فولادي وارد کنند. در این فرایند
دیگر نیاز به تامین ورق فولادي از داخل کشور نبود و تولیدکننده پروفیل می توانست واردات آن را بدون پرداخت تعرفه واردات و 9 درصد
مالیات بر ارزش افزوده انجام دهد که شرکت ما نیز در سال هاي گذشته از این روش بارها استفاده کرد. در آن زمان، پروفیل هاي فولادي

 
تولید داخلی به راحتی در بازارهاي منطقه اي به فروش می رفت و با پروفیل هاي تولید کشورهایی نظیر ترکیه نیز قابل رقابت بود. 

در حال حاضر، با توجه به تحریم ها و افزایش شدید نرخ ارز، تولیدکنندگان قادر به واردات ورق فولادي نیستند و تامین کنندگان خارجی این
محصول نیز به دلیل شرایط تحریمی از عرضه آن به ایران خودداري می کنند. اگر تحریم ها برداشته شود، قادر هستیم ورق ST37 با
ضخامت هاي گوناگون را حتی ارزان تر از بازار داخلی تامین کنیم. هرچند که ورق هاي تولید داخل، بسیار باکیفیت هستند اما واردات آن
بدون مالیات بر ارزش افزوده و تعرفه هاي گمرکی، براي تولیدکنندگان پروفیل ارزان تر تمام می شود. تولیدکنندگان می توانند ورق هاي
آسیاي میانه و حتی اوکراین را به طور موقت وارد کنند و با تبدیل به پروفیل آن را صادر کنند. با این شیوه ظرفیت خالی تولیدکنندگان

 
پروفیل پر می شود. متاسفانه دولت در این زمینه اقدامی نکرده است و تولیدکنندگان در شرایط تحریمی قادر به تجارت بین المللی نیستند. 

علاوه براین افزایش تقاضا براي ورق هاي ساخت داخل، باعث شده تا قیمت این ماده اولیه حتی از قیمت جهانی نیز فراتر رود. در این زمینه
لازم است با کمک دولت، چندین محموله ورق فولادي براي جبران کمبود نیاز داخلی، به کشور وارد شود تا قیمت این محصول به تعادل

 
برسد. 

تحریم ها و افزایش قیمت ورق فولادي تولید داخل، باعث شده است تولیدکنندگان پروفیل مزیت صادراتی خود را از دست بدهند؛ به طوري
که شرکت ما سال ها به عنوان یک صادرکننده مطرح بود، نتوانست در سال جاري صادراتی انجام دهد. در حال حاضر، قیمت ورق گرم داخلی
بیش از 18 هزار تومان به ازاي هر کیلوگرم است؛ هر چند که این قیمت حتی در مقاطعی از 20 هزار تومان به ازاي هر کیلوگرم نیز فراتر رفته

 
بود. با این قیمت، هیج یک از تولیدکنندگان لوله و پروفیل قادر به صادرات نخواهند بود. 



 
توان مالی تولیدکنندگان پروفیل فولادي را چگونه ارزیابی می کنید؟ آیا این تولیدکنندگان از توانایی مالی بالایی برخوردار هستند؟ 

به دلیل گران شدن قیمت مواد اولیه، تقریبا توان مالی همه تولیدکنندگان پروفیل به شدت کاهش یافته است. علاوه براین، معاملات در بورس
کالا کاملا نقدي انجام می شود؛ در حالی که در گذشته، ورق فولادي در بورس کالا به صورت اعتباري (دو ماهه و سه ماهه) به مصرف
کنندگان عرضه می شد. در حال حاضر، معاملات به صورت نقدي و تحویل آن در مدت دو ماهه یا سه ماهه است. این شیوه عرضه، توان مالی
تولیدکنندگان را به شدت کاهش داده است و تولیدکننده ترجیح می دهد حتی در صورت داشتن توان مالی واردات دستگاه و ماشین آلات

 
نوین براي به روزرسانی خط تولید، تامین مواد اولیه را در اولویت خود قرار دهد. 

هنگامی که شیوه عرضه تغییر کرد و توان مالی تولیدکننده کاهش یافت، واسطه ها به میدان آمدند. واسطه با داشتن نقدینگی کافی، بخشی از

 
مواد اولیه تولیدکننده را تامین می کنند و سهمی را نیز براي خود برمی دارد که آن را در بازار آزاد با قیمت هایی بیشتر بورس کالا بفروشند. 

آیا تولیدکنندگان بزرگ، سهم بیشتري از بازار پروفیل دارند؟ بزرگ یا کوچک بودن تولیدکننده چه نقشی در قیمت تمام شده تولید ایفا می

 
کند؟ 

معمولا کارخانه هاي داراي خطوط تولید بیشتر و محصولات باکیفیت تر، می توانند نقش بیشتري در بازار ایفا کنند. چراکه خطوط تولید و
توان تولیدکنندگان بزرگ تر به آن ها اجازه تامین مواد اولیه بیشتر را می دهد و آن ها می توانند با تولید محصولات بیشتر، مشتریان داخلی و
صادراتی خود را حفظ کنند. تولیدکنندگان بزرگ همچنین تنوع بیشتري به محصولات خود می دهند و همین امر، دست آن ها را براي کسب
سهم بیشتر از بازار باز می گذارد. ضمن اینکه تکنولوژي ها و ماشین آلات نوین به تولیدکنندگان بزرگ اجازه تولید محصولات با کیفیت بیشتر

 
را می دهد که این امر باعث می شود آن ها بتوانند سهم بیشتري از بازار داشته باشند. 

بزرگ تر بودن تولیدکننده، باعث کاهش هزینه هاي سربار به ویژه در بخش نیروي انسانی می شود. به طور مثال، خط تولید چه بزرگ باشد
چه کوچک، نیازمند کارگر، مهندس برق و... است و در دو حالت، هزینه هاي سربار تقریبا یکسان است. در حالی که خطوط تولید بزرگ تر،

 
محصولات بیشتري تولید می کنند و هزینه ها در آن کمتر خواهد بود. 

 
تکنولوژي تولید پروفیل در ایران را چگونه ارزیابی می کنید؟ آیا در این خصوص بومی سازي صورت گرفته است؟ 

کشور ما هنوز با بومی سازي خطوط تولید پروفیل فولادي و به روزرسانی آن ها مطابق با تکنولوژي هاي جهانی فاصله دارد و نتوانسته است
همگام با تولیدکنندگان روز دنیا پیش برود. در حال حاضر، خرید دستگاه ها و ماشین آلات نوین تولید پروفیل فولادي براي تولیدکنندگان

 
این حوزه مقرون به صرفه نیست. 

خطوط تولید روز دنیا عموما قیمت و کیفیت بهتري نسبت به خطوط ساخت داخل دارند. البته دانش فنی ساخت ماشین آلات و کار کردن با
آن ها در کشور بومی شده است اما ابزارهاي نوینی براي ساخت خطوط تولید پروفیل فولادي در کشور به کار گرفته نمی شود و به همین
دلیل، ماشین آلات ساخته شده نیز کیفیت کمتري در مقایسه با خطوط تولید روز دنیا دارند. متاسفانه شرکت هاي ماشین سازي به سمت

 
سرمایه گذاري بر نوسازي و به روزرسانی خطوط تولید خود نرفته اند. 

در حال حاضر، بهترین خطوط تولید پروفیل فولادي متعلق به کشور آلمان است. این کشور یک کارخانه ساخت ماشین آلات تولید پروفیل
فولادي دارد که محصولات خود را به اقصی نقاط جهان صادر می کند. کشور چین نیز اخیرا به عرصه ساخت ماشین آلات تولید پروفیل

 
فولادي وارد شده است و دستگاه هاي نسبتا خوبی را تولید می کند. 

باید به این نکته توجه داشت که شرکت هاي ماشین سازي نیز به دلیل هزینه هاي بسیار بالاي نوسازي و بهینه سازي خطوط تولید خود، به
این امر وارد نشده اند. ضمن اینکه خطوط تولید جدید بسیار گران هستند و تنها شرکت هاي بسیار انگشت شماري می توانند آن ها را



خریداري کنند. به همین دلیل، ممکن است تولیدکنندگان ماشین آلات با مشکل کمبود تقاضاي داخلی مواجه شوند و با توجه به تحریم ها،

 
حتی قادر به صادرات نیز نباشند. 

واردات ماشین آلات تولید پروفیل فولادي نیز براي بسیاري از شرکت ها صرفه اقتصادي ندارد. به طوري که از ثبت سفارش و پرداخت هزینه
تا دریافت آن ممکن است ماه ها به طول انجامد. ضمن اینکه تولیدکننده باید هزینه اي را براي نصب ماشین آلات جدید و از کار انداختن
ماشین آلات قدیمی صرف کند تا بتواند محصول تازه اي را تولید کند. همچنین باید خط جدید مدت ها به تولید بپردازد تا هزینه خرید
تولیدکننده جبران شود. بنابراین تنها تولیدکنندگان واقعی و افرادي که به دنبال اشتغال زایی و تولید محصولات جدید هستند، اقدام به

 
نوسازي خطوط خود می کنند. 

 
آیا نمونه اي از تکنولوژي هاي جدید با قابلیت هاي بالا سراغ دارید؟ 

اخیرا ماشین آلات جدیدي به بازار وارد شده اند که معمولا نیاز به تعویض قالب ندارند و تولیدکننده با این ماشین آلات می تواند حتی بدون
تغییر قالب، محصولات متنوعی را تولید کند. این خط تولید اخیرا به ایران وارد شده و در چند واحد تولیدي نصب شده است. یکی از این
خطوط را نیز شرکت ما خریداري کرد. این خط تولید می تواند توسط ورق فولادي با ضخامت حتی 20 میلی متر، پروفیل هایی با قطر 27

 
اینچ را تولید کند. 

 
پروفیل فولادي در بازار چگونه قیمت گذاري می شود؟ 

در کشور ما بازار ورق فولادي، قیمت نهایی پروفیل را تعیین می کند که البته تولیدکننده هزینه تولید و اندکی سود را به هزینه تامین ورق
فولادي اضافه و قیمت نهایی پروفیل را تعیین می کند. به طور مثال، اگر قیمت ورق 20 هزار تومان به ازاي هر کیلوگرم باشد، هزینه هاي
حمل به همراه هزینه هاي تولید موجب می شود قیمت تمام شده پروفیل حدود 21 هزار تومان به ازاي هر کیلوگرم شود. به طور کلی،
تولیدکنندگان پروفیل، قیمت نهایی این محصول را تعیین نمی کنند و علت گرانی پروفیل در ماه هاي اخیر تنها به دلیل گران شدن ورق

 
فولادي است. چاره کاهش قیمت پروفیل نیز جبران کمبود مواد اولیه از طریق واردات خواهد بود. 

 
گفت وگو: سعید فتاحی منش 

انتهاي پیام//



پیام دبیرکل تشکل جوانان "آتیه سازان کارمانیا" در پی ترور دانشمند هسته اي و

دفاعی "شهید محسن فخري زاده"

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/09/09

سعید موسوي سیرجانی دبیرکل تشکل مردم نهاد جوانان ''آتیه سازان کارمانیا'' در پی ترور دانشمند هسته اي و دفاعی ''شهید دکتر
محسن فخري زاده'' پیامی صادر کرد.

پیام دبیرکل تشکل جوانان ""آتیه سازان کارمانیا"" در پی
ترور دانشمند هسته اي و دفاعی ""شهید محسن فخري
زاده"" سعید موسوي سیرجانی دبیرکل تشکل مردم نهاد
جوانان ""آتیه سازان کارمانیا"" در پی ترور دانشمند هسته اي
و دفاعی ""شهید دکتر محسن فخري زاده"" پیامی صادر کرد.

 
به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ متن پیام بدین شرح است: 

 
حِیمِ »  حْمَنِ الرَّ ِ الرَّ « بسِْمِ االلهَّ

 
قرآن کریم (سوره آل عمران آیه 169) درباره شهید و شهیدان می فرماید : 

 
ِّهِمْ یُرْزَقُونَ.  ِ أمَْواتاً بلَْ أحَْیاءٌ عِنْدَ رَب وَ لا تحَْسَبَنَّ الَّذِینَ قُتِلُوا فِی سَبِیلِ االلهَّ

 
هرگز کسانی را که در راه خدا کشته شده اند ، مُرده مپندار ، بلکه آنان زنده اند و نزد پروردگارشان روزي داده می شوند. 

ترور استاد محسن فخري زاده دانشمندان عالی رتبه بخش تحقیقات علمی ، پژوهشی و هسته اي کشور و عضو ارشد سپاه پاسداران انقلاب

 
اسلامی توسط مزدوران جنایتکار ، بار دیگر قلوب شکسته جوانان ملت ایران را به درد آورد. 

 
بی شک پاداش معنوي این مقام بی نظیر و فداکار بخاطر ایثار و دستاوردهاي علمی بزرگی که به جامعه ارائه داد ، مقام والاي شهادت است. 

اینجانب به همراه همگی جوانان و همیارانِ تشکل ""آتیه سازان کارمانیا"" ، فقدان این شهید معزز را به خانواده محترم او ، و به مقام معظم
رهبري و جامعه ي علمی و پژوهشی میهن پراقتدارمان و به همگی جوانان ، دانشجویان و همکاران و دوستان او تسلیت و شهادتش را تبریک

 
می گوییم. 

من ایمان دارم با همت و مقاومت و همیاري و تلاشهاي کارآمد و دلسوزانه جوانان و مسئولین وطن پرست و متفکر کشور در راستاي درهم
شکستن تحریم ها و بحران ها و توسعه یافتگی میهن پراقتدار ایران در عرصه جهانی ، انتقام سخت و مُشت محکمی است بر دهان مستکبران
و زورگویان جهانی (انگلیس ، امریکا و اسرائیل) ، و خون این شهید بزرگوار و سایر شهیدان جان عزیز از جمله شهید سردار حاج قاسم

 
سلیمانی به ثمر خواهد نشست. 



تیم اقتصاد و ورزش « انجمن مردم نهاد جوانان ""آتیه سازان کارمانیا"" » به عشق و احترام به آرمانهاي ""شهید زنده حاج قاسم سلیمانی""
با همیاري ورزشکاران و جوانان و پیشکسوتان نخبه و داوطلب ، با هدف توسعه اقتصاد و کارآفرینی در مسیر خیرخواهانه و بشردوستانه
تاسیس و تشکیل شد ، و قاطعانه راه و آرمانهاي این شهیدان (شهید زنده حاج قاسم سلیمانی و شهید زنده محسن فخري زاده) را ادامه

 
خواهد داد... 

 
سید سعید موسوي سیرجانی 

 
موسس و دبیرکل تشکل ""آتیه سازان کارمانیا"" 

 
9/آذرماه/99 

 
"شهید محسن فخري زاده" 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/09/09 12:02 استفاده از تجربیات بین المللی در اولویت است/ پاسخ دهی تلفنی به مبتلایان کرونا/ عطاري هاي اجازه فروش

 
داروهاي ترکیبی را ندارند/ ادعاي 19 داروي طب سنتی براي درمان کرونا درست نیست 

1 1399/09/09 11:54 برخی عزادار رفتن ترامپ هستند/ عده اي منافع شان در مقابل با منافع ملت تعریف شده/ تحریم هاي ترامپ با

 
همدستی برخی دلواپسان برگشت 

 
2 1399/09/09 11:50 چک برگشتی ها کم شد +جدول 

 
3 1399/09/09 11:22 دانش قابل ترور نیست/ پس از ترور شهید فخري زاده به سمت فشار دیپلماتیک بر شوراي امنیت حرکت کنیم 

 
4 1399/09/09 09:09 آخرین جزئیات تاسیس سازمان گردشگري در شهرداري تهران 

 
5 1399/09/09 08:40 عوامل حمله خشن به شهروند تهرانی دستگیر شدند/دستگیري 117 سارق در جنوب شرق تهران 

 
6 1399/09/09 07:58 خبري از پرشورها نیست! 

7 1399/09/09 07:27 بازیکنان لیگ برتري بسیار خشن بازي می کنند/ حضور نفرات خارجی در فصل جدید نقطه قوت براي لیگ ایران

 
است 

 
8 1399/09/09 07:12 وجود یک برج 800 ساله به ارتفاع یک ساختمان هفت طبقه در بردسکن 

9 1399/09/09 06:53 به خاطر تعطیل نشدن لیگ باید با همه شرایط ساخت/ براي رسیدن به نتیجه مدنظرمان به تک تک بازیکنانم اعتماد

 
دارم 

 
10 1399/09/09 06:45 امیدواریم اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن بررسی شود 

 
11 1399/09/09 06:22 روزهاي سخت رحمتی از راه رسیدند 
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حمایت مهر ایران از طرح هاي کارآفرینی سمن هاي جوانان کردستان

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/09/09

رییس مجمع سازمان هاي مردم نهاد جوانان استان کردستان با مدیر شعب بانک مهر ایران در استان دیدار کرد.

رییس مجمع سازمان هاي مردم نهاد جوانان استان کردستان با

 
مدیر شعب بانک مهر ایران در استان دیدار کرد. 

به گزارش خبرآنلاین از کردستان : یاسین شریعتی در دیدار با
حسام الدین اسعدي با اشاره به ظرفیت هاي سمن هاي جوانان
استان کردستان براي کمک به بهبود فضاي کسب و کار در
استان، گفت: بستر توسعه مشارکت هاي اجتماعی جوانان در
حوزه هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی در قالب سمن ها

 
فراهم است. 

وي گفت: بسترسازي دولت براي شکوفایی نخبگان اجتماعی

 
می تواند بخشی از مشکلات جامعه را مرتفع سازد. 

رییس مجمع جوانان کردستان با تاکید بر اینکه چالش هاي اداري و بروکراسی حاکم سبب دلسردي جوانان می شود، اظهار داشت:

 
تسهیلگري براي اجراي طرح هاي اشتغالزایی مهمترین رسالت مدیران استان باید باشد. 

اسعدي مدیر شعب بانک مهر ایران در استان کردستان نیز در این دیدار با تقدیر از فعالیت هاي سازمان هاي مردم نهاد جوانان استان و تلاش

 
براي رفع مشکلات جامعه گفت: همراهی مردم با مردم در قالب سمن ها می تواند گره گشاي دردهاي کردستان باشد. 

وي اظهار داشت: بانک مهر ایران در راستاي توسعه فرهنگ قرض الحسنه و نیز کمک به اجراي طرح هاي سازمان هاي مردم نهاد جوانان براي

 
اشتغالزایی آمادگی هرگونه پشتیبانی را دارد. 

 
اسعدي بیان کرد: در قالب تسهیلات حمایت از کالا و خدمات ایرانی نیز بستر حمایت از جوانان کردستانی فراهم است. 
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بانوان از تسهیلات ویژه بانک مهر ایران برخوردار می شوند

منبع: بانک امروزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/09/09

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح اندوخته بانوان مهر ایران، تسهیلات ویژه اي را براي آن ها در نظر گرفته است. به
گزارش پایگاه خبري بانک امروز به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، این بانک تسهیلات قرض الحسنه اي را مختص بانوان در

نظر گرفته که می تواند براي این قشر از جامعه به ویژه بانوان ...

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح اندوخته بانوان مهر ایران،

 
تسهیلات ویژه اي را براي آن ها در نظر گرفته است. 

به گزارش پایگاه خبري بانک امروز به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران،
این بانک تسهیلات قرض الحسنه اي را مختص بانوان در نظر گرفته که می
تواند براي این قشر از جامعه به ویژه بانوان کارآفرین و همچنین زنان

 
سرپرست خانوار مفید باشد. 

اندوخته بانوان مهر ایران طرحی است که متقاضیان می توانند در چارچوب آن تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي را در 4 مرحله دریافت
کنند. بانک مهر ایران با هدف خدمت به جامعه زنان کشور و توانمندسازي بانوان خانه دار و کارآفرین و براي ارائه خدمات بانکی متناسب با
این قشر، اقدام به اعطاي تسهیلات قرض الحسنه در قالب محصولی جدید با عنوان «اندوخته بانوان مهر ایران» کرده است. در این طرح

 
متقاضیان علاوه بر توسعه فضاي کسب وکار خود، می توانند در ارتقاي سطح رفاه خانواده هایشان نیز نقش آفرین باشند. 

جامعه هدف این طرح بانوانی هستند که متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه باشند. این افراد از طریق افتتاح حساب و و واریز مبالغی به

 
صورت مستمر و ماهانه براي ایجاد پس انداز، علاوه بر استفاده از خدمات بانک می توانند از تسهیلات قرض الحسنه نیز استفاده کنند. 

 
مزایاي این طرح چیست؟ 

از جمله مزایاي این طرح می توان به موارد مختلف اشاره کرد؛ از جمله اعطاي تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي در 4 مرحله جمعاً به
میزان 41میلیون تومان و در راستاي رفع نیازها و احتیاجات ضروري بانوان، امکان پس انداز مبالغ خرد و برنامه ریزي براي استفاده از

 
تسهیلات قرض الحسنه، ایجاد انگیزه در بانوان جهت اشتغال و کارآفرینی. 

براي شرکت در طرح و واریز مبالغ پس انداز مستمر ماهانه، متقاضیان باید نسبت به افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز مربوط به طرح

 
اندوخته بانوان مهر ایران اقدام کنند. متقاضیان در این رابطه می توانند: 

1. شخصاً نسبت به افتتاح حساب و واریز مستمر مبالغ به صورت ماهانه اقدام کرده و با ایجاد میانگین لازم بر اساس شرایط طرح، مشمول

 
دریافت تسهیلات شوند. 

2. به واسطه افتتاح حساب و واریز مبلغ مستمر ماهانه توسط همسر یا پدر، با ایجاد میانگین لازم طبق شرایط طرح، امکان دریافت تسهیلات



 
را پیدا کنند. 

 
شرایط دریافت تسهیلات 

در این طرح هر یک از بانوان داراي شرایط افتتاح حساب، می تواند با پس انداز مبلغ مستمر ماهانه، نسبت به افزایش اندوخته خود اقدام کرده

 
و از تسهیلات طرح اندوخته بانوان مهر ایران به شرح ذیل بهره مند شود: 

1. متقاضی با انجام 4 واریز مستمر ماهانه به مبلغ 200 هزار تومان و همزمان با چهارمین واریزي (در ماه چهارم)، از تسهیلات مرحله اول، به

 
مبلغ 3 میلیون تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند می شود. 

2. مجموع مبالغ واریزي 4 ماهه اول (به میزان 800هزار تومان) قبل از پرداخت تسهیلات، براي کمک به ارائه تضامین ارائه شده از سوي

 
متقاضی، به عنوان وثیقه نقدي تا پایان اقساط تسهیلات تمام وام هاي دریافتی 4 مرحله در نظر گرفته می شود. 

3. پس از دریافت تسهیلات مرحله اول و براي استفاده از تسهیلات دوم، از ابتداي ماه پنجم متقاضی باید نسبت به ادامه پس انداز ماهانه به

 
مبلغ 100هزار تومان اقدام کند. 

4. بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات مرحله اول، بلافاصله از تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 6 میلیون تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند می
شود. (800 هزار تومان به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات دوم محسوب شده و مجموع مبالغ 100هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می

 
شود). 

5. با استمرار پس انداز ماهانه در دوره تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 100هزار تومان، متقاضی می تواند بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات
مرحله دوم، بلافاصله از تسهیلات مرحله سوم به میزان 12میلیون تومان، با بازپرداخت 36 ماهه برخوردار شود. (بدیهی است 800 هزار تومان

 
مجدداً به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات سوم محسوب شده و مجموع مبالغ 100 هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود). 

6. با ادامه پس انداز ماهانه به مبلغ 100هزار تومان بعد از 36 ماه و تسویه تسهیلات مرحله سوم، بلافاصله متقاضی از تسهیلات مرحله چهارم
به میزان 20 میلیون تومان تسهیلات با بازپرداخت 36ماهه بهره مند می شود. (800 هزار تومان مجدداً به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات چهارم

 
در نظر گرفته شده و مجموع مبالغ 100 هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود). 

تبصره: متقاضی در هر مرحله، در صورت عدم نیاز به وام مرحله بعد، پس از تسویه وام دریافتی، می تواند مبالغ واریزي مستمر ماهانه و وثیقه
نقدي خود را برداشت کند.



مشقت هاي اخذ مجوز کسب و کار؛ مانع بزرگ کارآفرینی
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یکی از علل به وجود آمدن وضعیت فعلی اقتصاد کشور، سنگ اندازي مجوزها پیش پاي کارآفرینان است؛ بی شک پس از پیمایش
محیط کسب وکار یکی از بزرگ ترین موانع کارآفرینی، مجوزهاي کسب وکار شناخته می شود.

 یکی از علل به وجود آمدن وضعیت فعلی اقتصاد کشور، سنگ
اندازي مجوزها پیش پاي کارآفرینان است؛ بی شک پس از پیمایش محیط کسب وکار یکی از بزرگ ترین موانع کارآفرینی، مجوزهاي کسب

 
وکار شناخته می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، قطعاً مشکلات اقتصادي ایران از مسائل گوناگونی ناشی شده است. یکی از علل به وجود آمدن وضعیت فعلی اقتصاد

 
کشور، سنگ اندازي دستگاههاي اجرایی به بهانه صدور مجوزهاي مختلف کسب و کار است. 

پس از پیمایش محیط کسب وکار بی شک یکی از بزرگ ترین موانع فعالیت هاي اقتصادي، مجوزهاي کسب وکار شناخته می شود. مجوزهاي
شروع، تمدید و گسترش کسب وکار، توان و همت کارآفرینان را تلف کرده و بعضاً پس از گذشت چندسال از درخواست مجوز، کارآفرین

 
منصرف شده مسیر دیگري را براي زندگی خود انتخاب می کند. 

در همین راستا علی فیروزي، رئیس مرکز ملی مطالعات، پایش و بهبود محیط کسب و کار، یک نظرسنجی در حساب فضاي مجازي خود انجام

 
داد که نتایج آن قابل تأمل است. 



 
 

 
ایران در شاخص جهانی «شروع کسب و کار» از آخر سیزدهم است! 

بانک جهانی سالانه شاخص «سهولت کسب وکار» را در 190 کشور محاسبه می کند. این شاخص از 10 زیرشاخص تشکیل شده است که در

 
این بین زیرشاخص هایی مانند «شروع کسب وکار»، «سهولت پرداخت مالیات»، «اخذ اعتبارات»، «تجارت فرامرزي» وجود دارد. 

هرچند ایران در ارزیابی سال 2020، رتبه 127 را کسب کرده است. اما در زیرشاخص «شروع کسب وکار» رتبه 178 را به خود اختصاص داده
است. رتبه ایران در زیرشاخص «شروع کسب وکار» از رتبه کسب شده در دیگر زیرشاخص ها حتی زیرشاخص هاي مربوط به مالیات و تجارت

 
خارجی نیز بسیار وخیم تر است. 

 
بلاتکلیفی بیش از شصت درصد درخواست هاي مجوز استان گلستان در سال 97 

جهت بررسی میزان اثرگذاري مسئله مجوزها بر کارآفرینی می توان به آماري که وزارت جهاد کشاورزي از عملکرد خود در سال 97 ارائه داده

 
است، پرداخت. 

طبق گزارشی که بر سامانه پنجره واحد وزارت جهاد کشاورزي قرار گرفته است، از بیش از 1500 درخواست مجوزي که در استان گلستان در
این سامانه ثبت شده است، کمتر از 500 مورد خاتمه یافته و تنها 22 مورد به حالت معلق درآمده است. در واقع بیش از هزار مورد از

 
درخواست هاي ثبت شده و حدود دو سوم کل درخواست ها، طی یک سال هنوز تعیین تکلیف نشده اند. 

قطعاً بلاتکلیف ماندن بیش از شصت درصد از درخواست هاي راه اندازي کسب وکار حوزه کشاورزي و دام داري براي هر استانی به خصوص
استان گلستان که جز استان هاي محروم کشور محسوب می شود، اثرات مخرب شدیدي خواهد داشت. می توان در نظر گرفت که هر یک از

 
کسب وکارهاي بلاتکلیف مانده، چه میزان می توانستند از بی کاري کاسته و چقدر اشتغال مستقیم و غیر مستقیم ایجاد کنند. 

 
در مصائب صادر نشدن مجوزها 

به دلیل فرآیند پر پیچ و خم و طولانی اخذ مجوز، مجوزهاي کسب وکار با قیمت هاي نجومی در بازار معامله می شوند. براي مثال مجوز یک
مجتمع رفاهی، حداقل 8 میلیارد تومن در اپلیکیشن هاي روزمره به فروش می رود. یا می توان به مجوزهاي احداث سوله اشاره کرد که به

 
نوبه ي خود بسیار رواج دارد. 

مجوزهایی که خرید و فروش می شوند نه محدود به تعدادي از حوزه هاي کاري است و نه به کسب وکارهاي مربوط به یک سازمان است. این



 
امر نشان گر فراگیري مشکل مجوزها در کشور و ساختاري بودن این مشکل است. 

این مسئله در صنعت مرغداري به نحوي دیگر نمود یافته است. معاونت امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزي سندي تحت عنوان سیاست
هاي راهبردي و برنامه ریزي تولید در بخش طیور در سال 98 منتشر کرده است که مطابق آن در ده استان، توسعه ظرفیت مرغ مجاز نبوده و

 
نه واحد جدیدي حق تأسیس دارد و نه مرغداري هاي فعلی حق توسعه دارند. 

 
سازوکار اصلاح مسئله مجوزها 

گستره مسئله مجوزها، کسب وکارهاي بسیاري را در یکایک دستگاه هاي اجرایی به چالش انداخته است. با توجه به این نکته به نظر می رسد
که راهکار بررسی تک تک مجوزها در هیأت مقررات زدایی فرآیند بهینه اي نیست. عملاً با این سازوکار مدت زمان بسیاري کشور بر همین
منوال خواهد چرخید. همانگونه که نمایندگان مجلس در سال 93 مدت سه ماهه را براي این هیأت در نظر گرفته بودند اما اکنون بیش از 5

 
سال گذشته است و کماکان انتظارات قانون گذاران راه اندازي هیأت مقررات زدایی محقق نشده است. 

بنابر تجربه ناموفق قانون اصلاح ماده 7 سیاست هاي اجرایی اصل 44 در پنج سال گذشته و راه پیموده شده ي کشورهاي پیشرو، می بایست
در مسیر اصلاح مجوزهاي کسب وکار تجدید نظر کرد. سیاست بی نیاز کردن عمده کسب وکارها از اخذ مجوز پیش از شروع کار، همان مسیر
نوینی است که باید اتخاذ شود. این سیاست به گونه اي باید باشد که مشاغل مرتبط با منابع طبیعی، محیط زیست، مسائل امنیتی و سلامت،

نیازمند اخذ مجوز قبل از شروع کسب وکار بوده و دیگر مشاغل بدون نیاز به مجوز و صرف اعلام بتوانند کار خود را آغاز نمایند.



پیام تسلیت مدیر عامل بانک رفاه به مناسبت شهادت سردار فخري زاده
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اسماعیل الله گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران به مناسبت شهادت مظلومانه سردار سرتیپ پاسدار دکتر محسن فخري زاده،
دانشمند ارشد و برجسته کشورمان و رئیس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح پیام تسلیتی صادر کرد.

اسماعیل الله گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران به مناسبت
شهادت مظلومانه سردار سرتیپ پاسدار دکتر محسن فخري
زاده، دانشمند ارشد و برجسته کشورمان و رئیس سازمان
پژوهش و نوآوري وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح پیام

 
تسلیتی صادر کرد. 

 
به گزارش برنا، متن پیام به این شرح است: 

 
بسمه تعالی 

 
َ عَلَیْهِ فَمِنْهُمْ مَنْ قَضَى نحَْبَهُ و َمِنْهُمْ مَنْ ینَْتَظِرُ  مِنَ المُْؤْمِنِینَ رِجَالٌ صَدَقُوا مَا عَاهَدُوا االلهَّ

شهادت سرافرازانه و آسمانی شدن دانشمند و افتخار ایران زمین شهید دکتر محسن فخري زاده را محضر مبارك رهبر فرزانه انقلاب، مردم

 
شریف و شهید پرور ایران اسلامی، خانواده محترم و همکاران شهید والامقام صمیمانه تبریک و تسلیت عرض می نمایم. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
عملکرد بانک رفاه قابل تقدیر است 

 
تولید و اشتغال پایدار؛ اولویت نخست بانک رفاه 

دشمنان زبون ایران اسلامی در اوج خواري و ذلالت چاره مقابله با بالندگی، پیشرفت و اعتلاي مردم و میهن عزیزمان را در از میان برداشتن
فرزندان دلیر و دانشمند، دیده و با این اعمال غیر انسانی بار دیگر چهره پلید خود را به جهانیان نشان دادند. یک روز با ترور ناجوانمردانه

 
سرباز دلیر اسلام سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی و این بار با ترور دانشمند هسته اي شهید دکتر محسن فخري زاده. 

مردم دنیا واقف گردیدند که دشمنان قسم خورده ایران اسلامی یاراي مقابله با عزتمندي و افتخار آفرینی مردم عزیز و کشور پهناورمان را

 
ندارند و تلاش می کنند سرمایه هاي ارزشمند را از میان بردارند. 

امروز که دشمنان، یکی دیگر از فرزندان این مرز و بوم را با خفت و رذالت ترور کردند تا به خیال خام مانع دستیابی ایران به دانش هسته اي
صلح آمیز باشند، متحد و یک صدا براي احقاق این حق قانونی خود ایستادگی می نماییم و آرزو می کنیم ایران عزیز همچون گذشته قدرتمند

 
و سربلند در صحنه جهانی بدرخشد. 

بار دیگر ضمن محکوم کردن این عمل دور از انسانیت، شهادت دانشمند هسته اي را تبریک و تسلیت عرض می کنم و از درگاه خداوند متعال

 
براي ایران عزیز و مردم شریف توفیق و سربلندي بیش از پیش مسألت می نمایم. 



اسماعیل الله گانی



افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی در بانک توسعه تعاون
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بانک توسعه تعاون به منظور حمایت از اشتغال و همراهی با کارفرمایان در مواجهه با شرایط اقتصادي پیش رو، مقرر داشت تا سقف
تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی کارفرمایان دستگاه هاي حمایتی تا سقف 20 میلیارد ریال افزایش یابد.

بانک توسعه تعاون به منظور حمایت از اشتغال و همراهی با کارفرمایان در مواجهه با شرایط
اقتصادي پیش رو، مقرر داشت تا سقف تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی کارفرمایان دستگاه

 
هاي حمایتی تا سقف 20 میلیارد ریال افزایش یابد. 

به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، بر اساس موافقت مدیرعامل و باهدف حمایت از
اشتغالزایی خصوصاً در بخش نهادهاي حمایتی، بانک توسعه تعاون سقف تسهیلات قرض الحسنه
اشتغالزایی قابل اعطا به کارفرمایان دستگاه هاي حمایتی را تا سقف 20 میلیارد ریال براي

 
اشتغال حداقل 40 نفر مددجو افزایش داد. 

 
بر اساس این تصمیم تسهیلات اعطاشده به این کارفرمایان، به ازاي هر نفر حداکثر 500 میلیون ریال خواهد بود. 

همچنین چنانچه کارفرماي معرفی شده از سوي دستگاه هاي حمایتی نسبت به اشتغال تعداد کمتري مددجو اقدام نماید. شعب بانک توسعه

 
تعاون به تناسب اشتغال ایجادشده، نسبت به اعطاي تسهیلات به ازاي هر نفر مددجو حداکثر 500 میلیون ریال اقدام خواهند نمود. 

گفتنی است همه گیري کرونا آسیب زیادي به کسب وکارها به ویژه کسب وکارهاي کوچک و متوسط حمایتی وارد نموده و بانک توسعه تعاون
رسالت خود می داند در جهت کمک به رونق تولید و حمایت از اشتغال، تمام ظرفیت هاي موجود خود را به کار گیرد.



قدردانی معاون وزیر اقتصاد از عملکرد بانک تجارت

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/09/09

نشست تخصصی تشریح آخرین وضعیت عملکرد بانک تجارت در حوزه هاي مالی و بانکداري با حضور معاون بانک و بیمه وزارت امور
اقتصادي و دارایی برگزار شد.

نشست تخصصی تشریح آخرین وضعیت عملکرد بانک تجارت در
حوزه هاي مالی و بانکداري با حضور معاون بانک و بیمه وزارت امور

 
اقتصادي و دارایی برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، عباس معمارنژاد معاون بانک
و بیمه به همراه مرادپور مدیرکل بانک و بیمه وزارت امور اقتصادي و
داریی در نشست تخصصی بررسی عملکرد بانک تجارت حاضر شدند.

معمارنژاد در این جلسه با اشاره به نقش بانک ها در شرایط کنونی
اقتصاد و حل مشکلات بنگاه هاي اقتصادي گفت: حمایت بانک ها از کارآفرینان از یک سو موجب ارزش آفرینی و افزایش تولید ناخالص شده

 
و از سوي دیگر تاثیري مستقیم در اشتغال کشور می گذارد. 

معاون بانک و بیمه وزارت امور اقتصادي و دارایی پس از استماع گزارش عملکرد بانک تجارت در حوزه هاي مختلف گفت: عملکرد مالی بانک

 
تجارت با وجود تحریم هاي ظالمانه و رکود ناشی از شیوع ویروس کرونا و همچنین اقدامات این بانک در طرح زمرد بانک در حوزه معاونت 

 
 IT

 
چشمگیر و موفقیت آمیز است و این عملکرد کارکنان و مدیران این بانک شایسته تقدیر است. 

معاون وزیر اقتصاد با اشاره به وضعیت نماد بانک تجارت در بورس اوراق بهادار ابراز امیدواري کرد با تداوم روند رو به رشد بانک تجارت و

 
جبران زیان انباشته و سودآوري این بانک در آینده نیز اتفاقات مثبتی براي بزرگترین بانک بورسی کشور رخ دهد. 

وي وضعیت رو به رشد نماد «وتجارت» را حاصل تلاش مدیران و کارکنان این بانک در راستاي بهبود پورتفوي مالی و سبد دارایی هاي این
بانک دانست و عنوان کرد: روند کاهشی نرخ هزینه پول و افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت به همراه کاهش سایر هزینه ها با وجود

 
تنگناهاي اقتصادي موجود شایسته تقدیر است و امیدواریم مسیري که بانک تجارت در آن قرار گرفته همچنان تداوم یابد. 

معمارنژاد همچنین با بررسی روند اجراي پروژه بانکداري دیجیتال در بانک تجارت تحقق بانکداري هوشمند در اقتصاد آینده را حیاتی ارزیابی
و تاکید کرد: در شرایطی که بانک هاي کشور در راستاي کاهش تعداد شعب خود و گسترش بانکداري الکترونیک و خدمات نوین بانکی

 
هستند، بانکداري دیجیتال تاثیري مستقیم در سودآوري آنها خواهد داشت. 

دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت در ابتداي این نشست تخصصی با اشاره به اینکه بانک تجارت همواره سعی داشته خدمات مالی و بانکی با
کیفیت و ارزنده را به مشتریان خود ارائه دهد گفت: سیر تحول در این بانک در سال هاي اخیر با سرعت بسیار بالایی در حال طی شدن است
و با نگاهی به شاخص هاي مالی و عملیاتی نماد «وتجارت» در گزارش هاي حسابرسی شده سازمان بورس اوراق بهادار شاهد روند روبه رشد و

 
حرکت به سوي سودآوري در مجموعه بانک تجارت هستیم. 



گفتنی است، اخیرا با بازگشت 32 درصد از سهام شرکت سرمایه گذاري ملی ایران «ونیکی» به عنوان یکی از قدیمی ترین نمادهاي بورسی
کشور به پورتفوي بانک تجارت که از منظر کارشناسی، سهمی ناب و ارزنده به لحاظ تکنیکال به شمار رفته و پارامترهاي بنیادي بسیاري را

 
می توان براي آن برشمرد سهامداران بانک تجارت پس از بازگشایی نماد «وتجارت» از سود قابل توجهی برخوردار شدند. 

علاوه بر این بانک تجارت اخیرا نیز سود سرشاري را از واگذاري بلوك سهام خود در شرکت فولاد مبارکه و نیروگاه فارس وصول کرده و از

 
سوي دیگر شرکت سرمایه گذاري کاردان زیرمجموعه بانک تجارت نیز اخیرا بورسی شده است. 

همچنین سهام دیگر شرکت هاي بورسی این بانک از جمله بیمه تجارت نو و ایران کیش جزو سودآورترین شرکت هاي صنعت خود به شمار
می روند.



ابلاغ ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت

آموزش و پرورش»

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/09/09

دکتر حسن روحانی رئیس شوراي عالی انقلاب فرهنگی مصوبه جلسه 833 شوراي عالی انقلاب فرهنگی 27 آبان 1399 با عنوان ماده
واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» را به هیات وزیران، وزارت آموزش و پرورش

و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما به نقل از مرکز خبر شوراي
عالی انقلاب فرهنگی، این ماده واحده به هیات وزیران، وزارت
آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی با 6 تبصره ابلاغ
شده است که بر اساس آن وزارت آموزش و پرورش مکلف است
به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام آموزش و پرورش
(ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در
مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي
مندرج در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس
شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از

 
طریق دانشگاه فرهنگیان و دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند و هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

همچنین در تبصره 5 این ماده واحده تأکید شده است که شرط اشتغال به حرفه معلمی در همه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا

 
بودن «گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

بر اساس تبصره 4 ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» هرگونه گزینش و استخدام در
مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق

 
شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود و خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

 
متن کامل ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» به شرح ذیل است: 

 
هیات وزیران 

 
وزارت آموزش و پرورش 

 
سازمان اداري و استخدامی کشور 

ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» که در جلسه 833 مورخ 1399/8/27 شوراي

 
عالی انقلاب فرهنگی و بر اساس پیشنهاد وزارت آموزش و پرورش به تصویب رسیده است، به شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می گردد: 

ماده واحده: به منظور شناسایی، جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی کار آمد، متعهد و متخلق، با استعداد و با انگیزه و
برخوردار از صلاحیت هاي عمومی، تخصصی و حرفه اي؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام
آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج
در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفا از طریق دانشگاه فرهنگیان و

 
دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین نماید. هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

تبصره 1: دانشگاه هاي فرهنگیان و تربیت دبیر فنی شهید رجایی علاوه بر جذب دانشجو معلم و هنرآموز موضوع ماده 28 اساسنامه دانشگاه



فرهنگیان و ماده 1 اساسنامه دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی، می توانند از ظرفیت علمی سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی و

 
حوزه هاي علمیه براي تربیت نیرو هاي آموزشی و تربیتی موردنیاز استفاده نمایند. 

ضوابط و مقررات مربوط به این تبصره، ظرف مدت سه ماه با پیشنهاد توسط شوراي عالی آموزش و پرورش به تصویب شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی می رسد. 

تبصره 2: افرادي که به استناد یکی از قوانین و مقررات موضوعه با واحد هاي دولتی آموزشی و تربیتی آموزش و پرورش همکاري کرده اند در
شرایط برابر با سایر داوطلبان و صرفا پس از گذراندن دوره مهارت آموزي یک ساله در دانشگاه فرهنگیان با دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی
به کار گیري خواهند شد. مدت همکاري تمام وقت این افراد از حداکثر سن براي شرکت در آزمون هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش

 
کسر می شود. 

تبصره 3: سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوز هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش را در مشاغل آموزشی و تربیتی بر اساس شاخص
نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی صادر خواهد نمود. شاخص نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی، به پیشنهاد مشترك وزارت

 
آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور به تصویب هیأت وزیران خواهد رسید. 

تبصره 4: هر گونه گزینش و استخدام در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه
و ناحیه) خواهد بود و صرفا از طریق شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود. خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و

 
ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

تبصره 5: شرط اشتغال به حرفه معلمی در کلیه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند
رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. ترتیب صدور، به روزآوري، قالب و نوع اطلاعات مندرج در آن توسط شوراي

 
عالی آموزش و پرورش تعیین و با تصویب هیأت وزیران ابلاغ می شود. 

تبصره 6: این مصوبه، نسبت به کلیه قوانین و مقررات مربوط به حوزه جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و

 
پرورش در موارد مغایر، حاکم خواهد بود. 

 
حسن روحانی 

رئیس جمهور و رئیس شوراي عالی انقلاب فرهنگی



پرداخت تسهیلات به حوزه گردشگري یزد تا سقف 900 میلیون تومان

منبع: ایسناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/09/09

سرپرست تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان یزد از پرداخت تسهیلات کرونایی بر اساس نوع فعالیت، مقیاس واحد صنفی، درجه و
ستاره تاسیسات گردشگري از حداقل 16 میلیون تا 900 میلیون تومان با نرخ سود 12 درصد خبر داد و گفت: فعالان گردشگري

اقساط این تسهیلات را از اول اردیبهشت ماه سال 1400 بازپرداخت خواهند کرد.

«عماد تشکري» دراین رابطه تصریح کرد: دولت در ابتداي سال
99 تسهیلات شش تا 16 میلیون تومانی را براي 14 رسته
شغلی آسیب دیده در ازاي حفظ اشتغال، اختصاص داده بود که
با توجه به میزان بالاي خسارت وارد شده به صنعت گردشگري
و محدودیت هاي اعمال شده براي سفر، براساس مصوبه جدید
تلاش شده سقف حمایت هاي جبرانی براي حوزه گردشگري

 
افزایش یابد. 

وي افزود: تسهیلات کرونایی بر اساس نوع فعالیت، مقیاس
واحد صنفی، درجه و ستاره تاسیسات گردشگري از حداقل 16

میلیون تا 900 میلیون تومان متغیر و نرخ سود این تسهیلات 12 درصد است و فعالان گردشگري براي آغاز پرداخت این وام از دوره تنفس

 
برخودار شده و اقساط از اول اردیبهشت ماه سال 1400 بازپرداخت می شود. 

تشکري ادامه داد: پرداخت تمام هزینه ها و بدهی هاي فعالان گردشگري (مالیات سال هاي گذشته، حق بیمه کارفرمایی، بازپرداخت اقساط

 
بانکی، قبوض حامل هاي انرژي) تا پایان سال 99 به تعویق افتاده است. 

سرپرست تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان درخصوص مقدار تسهیلات براي این واحد ها گفت: براساس دستورالعمل هاي ابلاغی، راهنمایان
گردشگري 20 میلیون تومان، دفاتر خدمات مسافرتی بین 150 تا 300 میلیون تومان، شرکت هاي حمل و نقل گردشگري 80 میلیون تومان

 
و موسسات آموزش گردشگري 60 میلیون تومان می توانند تسهیلات دریافت کنند. 

وي اضافه کرد: اقامتگاه هاي بومگردي و سنتی براساس تعداد اتاق، مساحت و درجه واحد بومگردي بین80 تا 200 میلیون تومان از تسهیلات
کرونایی برخوردار می شوند. هتل ها نیز بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا، بر حسب ستاره و تعداد اتاق از 200 تا 900 میلیون تومان، و هتل

 
آپارتمان ها، متل ها و مهمان پذیرها به تفکیک درجه و تعداد اتاق از 200 تا 350 میلیون تومان تعیین شده است. 

این مسئول خاطرنشان کرد: سفره خانه هاي سنتی و واحدهاي پذیرایی بین راهی، مراکز سرگرمی و تفریحی، مجتمع هاي گردشگري و آب
درمانی که از وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مجوز فعالیت دارند، براساس نوع و درجه واحد می توانند بین 100 میلیون تا

 
350 میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند. 

وي همچنین گفت: براساس ماده 4 دستورالعمل ابلاغی، آن دسته از فعالان و تاسیسات گردشگري که قبل از ابلاغ این دستورالعمل (به استناد
دستورالعمل قبلی) از تسهیلات مربوط به مشاغل و رسته هاي آسیب دیده از کرونا استفاده کرده اند، چنانچه دوباره درخواست دریافت



 
تسهیلات داشته باشند، پرداخت مابه التفاوت مبلغ درخواستی در قالب تسهیلات مطابق این دستورالعمل امکان پذیر خواهد بود. 

به گزارش ایسنا وبه نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار ورفاه اجتماعی استان یزد، تشکري در پایان خاطر نشان کرد: فعالان حوزه

 
گردشگري براي دریافت تسهیلات و ثبت نام به سامانه کارا مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



دو فرمان رهبر انقلاب درپی ترور دانشمند هسته اي

منبع: نماشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/09/09

مسئولان ما باید بر روند ظالمانه ي ترور دانشمندان کشورمان خاتمه داده و به این جنایت ها یک پاسخ معتبر و قاطع بدهند

مسئولان ما باید بر روند ظالمانه ي ترور دانشمندان کشورمان

 
خاتمه داده و به این جنایت ها یک پاسخ معتبر و قاطع بدهند 
سلما قنبرلو- به گزارش نما دیروز رهبر انقلاب اسلامی طی
پیامی در پی ترور دانشمند هسته اي شهید، دکتر محسن
فخري زاده خواستار پیگیري دو موضوع از مسئولان شدند؛
نخست پیگیري این جنایت و مجازات قطعی عاملان و آمران
آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه ي

 
بخشهائی که وي بدانها اشتغال داشت. 

شهادت در راه تعالی انقلاب اسلامی سال هاست که ادامه دارد چرا که راه و پیام امام حسین(ع) زنده است کل یوم عاشورا و کل ارض کربلا
یعنی لزوم مبارزه همیشگی با ظلم؛ اما فلسفه ي این شهادت ها کشاندن دشمن به ذلت و خواري است و مسئولان ما باید بر روند ظالمانه ي
ترور دانشمندان کشورمان خاتمه داده و به این جنایت ها یک پاسخ معتبر و قاطع بدهند و این موضوع اولین فرمان و خواسته ي امام زمانه

 
ماست که باید آمران و عاملان این جنایت به مجازاتی سخت مبتلا شوند. 

دومین خواسته ي امام خامنه اي پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه بخش هایی که وي بدان ها اشتغال داشت بود و این به معنی
ادامه ي تداوم و بالندگی علمی است که دشمن را به وحشت انداخته است پویش مسیر اقتدار علمی از سوي ملت ایران و همه دوستان و
شاگردان و همکاران شهید فخري زاده همان نقطه ضعف دشمن و نقطه قدرت امروز ماست و تنها رسیدن به آن آرام بخش آلام فقدان جسم

مطهر این شهید سعید در میان ماست.



روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در وزارت آموزش و پرورش را ابلاغ کرد

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/09/09

رییس جمهوري قانون «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» را براي اجرا به این وزارتخانه
و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد.

به نقل از مرکز خبر شوراي عالی انقلاب فرهنگی، این قانون به
وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی با 6
تبصره ابلاغ شده است که بر اساس آن وزارت آموزش و پرورش
مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام آموزش
و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز
خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی
هاي مندرج در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر
اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش،
صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و دانشگاه تربیت دبیر فنی
شهید رجایی تأمین کند و هر گونه استخدام خارج از این

 
طریق ممنوع است. 

همچنین در تبصره پنج این ماده تأکید شده است که شرط اشتغال به حرفه معلمی در کلیه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن

 
«گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

بر اساس تبصره 4 ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» هر گونه گزینش و استخدام
در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق

 
شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود و خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

 
متن کامل ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» به شرح ذیل است: 

ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» که در جلسه 833 مورخ 27/ 08/ 1399  شوراي

 
عالی انقلاب فرهنگی و بر اساس پیشنهاد وزارت آموزش و پرورش به تصویب رسیده است، به شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می شود: 

ماده واحده: به منظور شناسایی، جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی کار آمد، متعهد و متخلق، با استعداد و با انگیزه و
برخوردار از صلاحیت هاي عمومی، تخصصی و حرفه اي؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام
آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج
در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و

 
دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند. 

 
گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 



تبصره 1: دانشگاه هاي فرهنگیان و تربیت دبیر فنی شهید رجایی علاوه بر جذب دانشجو معلم و هنرآموز موضوع ماده 28 اساسنامه دانشگاه
فرهنگیان و ماده 1 اساسنامه دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی، می توانند از ظرفیت علمی سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی و

 
حوزه هاي علمیه براي تربیت نیروهاي آموزشی و تربیتی مورد نیاز استفاده کنند. 

ضوابط و مقررات مربوط به این تبصره، ظرف مدت سه ماه با پیشنهاد توسط شوراي عالی آموزش و پرورش به تصویب شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی می رسد. 

تبصره 2: افرادي که به استناد یکی از قوانین و مقررات موضوعه با واحدهاي دولتی آموزشی و تربیتی آموزش و پرورش همکاري کرده اند در
شرایط برابر با سایر داوطلبان و فقط پس از گذراندن دوره مهارت آموزي یک ساله در دانشگاه فرهنگیان با دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی
به کار گیري خواهند شد. مدت همکاري تمام وقت این افراد از حداکثر سن براي شرکت در آزمون هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش

 
کسر می شود. 

تبصره 3: سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوزهاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش را در مشاغل آموزشی و تربیتی بر اساس شاخص

 
نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی صادر خواهد کرد. 

شاخص نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی، به پیشنهاد مشترك وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور به

 
تصویب هیأت وزیران خواهد رسید. 

تبصره 4: هر گونه گزینش و استخدام در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه
و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود. خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و

 
ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

تبصره 5: شرط اشتغال به حرفه معلمی در مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند

 
رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

ترتیب صدور، به روزآوري، قالب و نوع اطلاعات مندرج در آن توسط شوراي عالی آموزش و پرورش تعیین و با تصویب هیأت وزیران ابلاغ می

 
شود. 

تبصره 6: این مصوبه، نسبت به همه قوانین و مقررات مربوط به حوزه جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و
پرورش در موارد مغایر، حاکم خواهد بود.



طرح هاي اشتغالزایی روستایی در ایرانشهر

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/09/09

369 میلیارد ریال به طرح هاي اشتغال روستایی ایرانشهر اختصاص یافته است.

 
369 میلیارد ریال به طرح هاي اشتغال روستایی ایرانشهر اختصاص یافته است. 

به گزارش خبرنگار ما؛ فرماندار ایرانشهر گفت: این اعتبار امسال در حوزه اشتغال پایدار براي

 
هزار و 40 طرح روستایی پیش بینی شده است. 

ابوذر کوثري افزود: تاکنون 921 طرح این تسهیلات را دریافت کرده اند و بقیه پرونده ها در

 
حال تکمیل هستند. 

وي با بیان اینکه از سرمایه گذاران بومی و غیر بومی براي سرمایه گذاري در این شهرستان استقبال می کنیم، گفت: توجه به صنایع تبدیلی از

 
جمله خرما در ایرانشهر ضروري است. 

فرماندار ایرانشهر افزود: این شهرستان از ظرفیت هاي خوبی در بخش هاي کشاورزي، معادن و گردشگري برخوردار است که با تشویق بخش
خصوصی می توانیم شاهد توسعه آن باشیم.



کارآفرینی با زباله هاي خشک و اعطاي وام هاي بلاعوض به محرومان با همت گروه

جهادي مهدي یار

منبع: شبستانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/09/09

حجت الاسلام والمسلمین شکوهی گفت: گروه جهادي مهدي یاور پایگاه بسیج مسجد حضرت ابوالفضل(ع) از طریق توزیع سطل هاي
زباله و جمع آوري زباله هاي خشک زمینه کارآفرینی را در منطقه یافت آباد شهر تهران فراهم کرده است.

حجت الاسلام والمسلمین شکوهی گفت: گروه جهادي مهدي یاور پایگاه بسیج مسجد حضرت ابوالفضل(ع) از طریق توزیع سطل هاي

 
زباله و جمع آوري زباله هاي خشک زمینه کارآفرینی را در منطقه یافت آباد شهر تهران فراهم کرده است. 

خبرگزاري شبستان، گروه مسجد و کانون هاي مساجد: مساجد از همان
روزهاي نخست شیوع ویروس کرونا تمام قد به مقابله با این ویروس
رفتند و به گفته کارشناسان این حوزه، تاریخ به خوبی درباره نقس
مسجدي ها در این زمینه قضاوت خواهد کرد. همه مساجد اعم از
کوچک، متوسط و بزرگ، شهري یا روستایی، برخوردار و کم برخوردار
در خدمت به کادر درمانی و بیماران مبتلا به کرونا و ارائه کمک هاي
مومنانه به نیازمندان در دوره شیوع ویروس کرونا خوش درخشیدند.
اهالی مسجد حضرت ابوالفضل (ع) (واقع در تهران، یافت آباد، خیابان

سید جمال الدین، کوچه لادن 4) با تمام توان در این دوره کوشیدند بر همین اساس خبرنگار شبستان به منظور اطلاع از فعالیت هاي آنان،

 
گفت و گویی با حجت الاسلام والمسلمین «علی اکبر شکوهی»، امام جماعت این مسجد داشته است که مشروح آن در ادامه می آید: 

مهم ترین اقدامات بسیجیان مسجد حضرت ابوالفضل (ع) براي کمک مومنانه به نیازمندان همسو با رزمایش مواسات و همدلی مدنظر رهبر

 
معظم انقلاب اسلامی چه بوده است؟ 

پایگاه هاي بسیج برادران و خواهران شهید صدوقی با همکاري هیئت امناي مسجد حضرت ابوالفضل (ع) کانسکی در محدوده جلوي این
مسجد براي جمع آوري کمک هاي مردمی مستقر کردند که تاکنون این ابتکار در جذب کمک ها بسیار موثر بوده است. تاکنون از این طریق
و البته همراهی چند خیر و مشارکت سپاه تهران بزرگ توانستیم بیش از 500 بسته ارزاق میان خانواده هاي نیازمند توزیع کنیم. گروه
جهادي مهدي یار پایگاه بسیج شهید صدوقی همچنین با مشارکت سازمان بسیج مستضعفین و خیران قرار است نوبت بعدي کمک هاي
مومنانه را تا پایان آذرماه میان نیازمندان توزیع کند. از اقدامات دیگر اهالی مسجد حضرت ابوالفضل (ع) پرداخت وام دو میلیون و پانصد هزار

 
تومانی به پنج خانواده بسیار نیازمند بود که با پیدا شدن چند بانی، احتمالا همه یا بخشی از این وام ها از این خانواده ها دریافت نمی شود. 

سایر کمک رسانی اهالی مسجد حضرت ابوالفضل (ع) به نیازمندان در دوره شیوع ویروس کرونا چه بوده است و این مسجد چند خانواده را

 
پیش از شایع شدن این بیماري تحت پوشش قرار داده است؟ 

تلاش ما در مسجد حضرت ابوالفضل (ع) تحت پوشش قرار دادن تمام نیازمندانی است که یا شخصا براي دریافت کمک به این مسجد مراجعه
کردند یا از طریق هیئت امنا و بسیجیان این مسجد شناسایی شدند که بر این اساس، چند سال است 50 خانواده نیازمند را تحت پوشش قرار



داده ایم که حداقل در سه نوبت در طول سال کمک هاي نقدي و غیر نقدي میان آنان توزیع می شود. یکی از اقدامات ما در خدمت رسانی به
نیازمندان، دستگیري ویژه از یک خانواده اي است که سه معلول دارد. به همت بسیجیان و خیران هر هفته از احوال این خانواده بسیار نیازمند
مطلع می شویم و پوشاك، ارزاق و کمک هاي نقدي به آنها تقدیم می شود. متاسفانه پدر خانواده به دلیل کهولت سن توانایی کار کردن ندارد

 
و مادر خانواده نیز تمام وقت خود را صرف مراقبت از این سه فرزندش می کند. 

 
اقدامات بسیجیان مسجد حضرت ابوالفضل (ع) در مقابله میدانی با ویروس کرونا و کمک به نیازمندان در این زمینه چه بوده است؟ 

همه اهالی این مسجد اعم از بسیجیان، هیئت امنا و خادم در مقابله با ویروس کرونا در سطح این مسجد محدوده اطراف این خانه خدا در
منطقه یافت آباد بسیار فعال هستند و تاکنون بیش از پنج هزار ماسک میان نمازگزاران مسجد حضرت ابوالفضل (ع)، نیازمندان و فعالان در
حوزه مقابله با ویروس کرونا توزیع کرده اند. همچنین یک تانکر بزرگ در حیاط این مسجد مستقر شده تا افراد بتوانند مواد ضدعفونی کننده
مورد نیاز خود را این طریق تامین کنند. تهیه و توزیع دستکش، شیلد و گان میان کادر درمانی و جهادگران مقابله با این ویروس نیز از
اقدامات ویژه گروه جهادي مهدي یاور پایگاه بسیج مسجد حضرت ابوالفضل (ع) است. تهیه و توزیع اقلام بهداشتی و مواد ضدعفونی کننده
میازن نمازگزاران این مسجد و سایر گروه هاي هدف به همت هیئت امنا و بسیجیان این خانه خدا همچنان ادامه دارد. ضمنا با تلاش
کارگزاران این خانه خدا جشن ها و مجالس روضه در برخی از مناسبت هاي مذهبی و ملی از جمله هفته دفاع مقدس در فضاي باز جلوي

 
مسجد حضرت ابوالفضل (ع) با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی برگزار کردیم. 

 
مهم ترین اقدامات بسیجیان مسجد حضرت ابوالفضل (ع) در زمینه کارآفرینی با توجه به شعار سال و شیوع ویروس کرونا چه بوده است؟ 

شاید مهم ترین کاري که در این مسجد در حال انجام است به موضوع کارآفرینی از طریق جمع آوري زباله هاي خشک مربوط است. تاکنون
اعضاي پایگاه هاي بسیجی خواهران و برادران مسجد حضرت ابوالفضل (ع) 100 سطل زباله را میان خانواده ها توزیع کردند تا این افراد زباله
هاي خشک را در این سطل ها جمع آوري کنند. گروه جهادي مهدي یاور نیز قرار است از محل درآمد فروش این زباله ها، به مسجد حضرت
ابوالفضل (ع) در تهیه سبدهاي ارزاق کمک کند. این کار با جدیت در حال اجرا و قرار است تا پایان سال حداقل 900 سال زباله دیگر میان
خانواده هاي داوطلب در منطقه یافت آباد توزیع شود. ضمنا فعلا یک مورد کارآفرینی براي راننده وانتی که این زباله ها را جمع آوري می کند

 
ایجاد شده است که با تحقق همراهی هزار خانواده در اجراي این طرح، حتما براي چند نفر دیگر نیز کارآفرینی صورت می گیرد. 

مجموعه فعالیت هاي اهالی مسجد حضرت ابوالفضل (ع) نشان دهنده رویکرد قرآنی آنان است، لطفا درباره برنامه هاي این مسجد در حوزه

 
قرآنی توضیح دهید. 

پایگاه هاي بسیج مسجد حضرت ابوالفضل (ع) کلاس آموزش قرآن را به صورت مرتب در این مسجد به صورت تخصصی و حرفه اي برگزار می
کنند و تاکنون بیش از 60 نوجوان برادر و خواهر را جذب کرده اند. ضمنا در آخرین چهارشنبه هر ماه یک مسابقه و اجتماع قرآنی در این
مسجد برگزار می شود و به نفرات برتر جوایزي اهدا می شود. ضمنا هر فردي اگر بتواند حدنصابی را کسب کند صاحب جایزه اي از کمد جوایز
می شود. همچنین هر عضوي بتواند فردي را جذب این کلاس قرآنی و مسجد حضرت ابوالفضل (ع) کند، صد امتیاز کسب می کند. متاسفانه
با شیوع ویروس کرونا این برنامه تعطیل شد ولی به همت بسیجیان این خانه خدا بسته اي شامل اقلام بهداشتی و هدایاي فرهنگی و نقدي
تهیه و به هر یک از این 60 نفر تقدیم شد. کار مهم دیگر ما در حوزه قرآنی برگزاري مستمر جلسات تفسیر ترتیبی قرآن در روزهاي جمعه،

شنبه و یک شنبه است.



عملیات شهید سلیمانی در محلات کرمانشاه درحال برگزاري است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیرکل تبلیغات اسلامی کرمانشاه گفت: عملیات سردار شهید حاج قاسم سلیمانی در محلات کرمانشاه با موضوع لبیک به فرمایش
مقام معظم رهبري درحال برگزار شدن است.

مدیرکل تبلیغات اسلامی کرمانشاه گفت: عملیات سردار شهید حاج قاسم سلیمانی در محلات کرمانشاه با موضوع لبیک به فرمایش مقام

 
معظم رهبري درحال برگزار شدن است. 

حجت الاسلام یوسف احمدي، مدیرکل تبلیغات اسلامی کرمانشاه در
گفت وگو با ایکنا از کرمانشاه، با اشاره به برگزاري عملیات شهید
سلیمانی در محلات کرمانشاه، اظهار کرد: قرارگاه عملیات فرهنگی ــ
اجتماعی سردار شهید سلیمانی براساس توانمندي و ظرفیت هاي
مردمی طراحی شده و همه مردم در حد توان براي اجرایی شدن این
طرح همکاري می کنند و می توانند در این راستا پیشنهادات و

 
تذکرات خود را به تبلیغات اسلامی استان اعلام کنند. 

وي افزود: محور هاي اجرایی عملیات فرهنگی ــ اجتماعی سردار
سلیمانی «همدلی، مواسات، آموزش همگانی، مطالبه گري، جریان

 
سازي دعا و توسل، پویش به یاد حاج قاسم سلیمانی، مدافعان سلامت و اشتغال و جهاد» است. 

حجت الاسلام احمدي با اشاره به فعالیت کارگروه این ستاد در استان، گفت: این ستاد در استان 5 کاگروه دارد که در صورت نیاز تعداد

 
کارگروه ها افزایش داده می شود. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی کرمانشاه با اشاره به عناوین کارگروه هاي فعال در استان، افزود: کارگروه روحانیون و مبلغین، تشکل هاي دینی و

 
مردمی، رسانه، بانوان، مواسات و کمک مؤمنانه در قالب این طرح دراستان درحال فعالیت هستند. 

وي به برنامه هاي اجرایی در استان به مناسبت سالگرد شهادت سردار سلیمانی نیز اشاره کرد و گفت: با توجه به شرایط کرونا و عدم امکان
برنامه هاي تجمعی بخش اعظم برنامه هاي سالگرد شهادت سردار سلیمانی به سمت برنامه هاي جایگزین در فضاي مجازي برنامه ریزي و

 
اجرایی خواهد شد. 

حجت الاسلام احمدي درپایان با اشاره به عملیات سردار سلیمانی در محلات، اظهار کرد: با بهره گیري از ظرفیت امام محله، هیئت هاي

 
مذهبی، هیئت امناي مساجد، کانون هاي فرهنگی، بسیج و تشکل هاي هر محله این طرح درحال اجرایی شدن است. 

انتهاي پیام



اجراي بیش از 800 طرح اشتغال در مناطق محروم و روستایی سمنان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان از اجراي 851 طرح این نهاد در مناطق روستایی و مناطق محروم استان با هدف
رفع محرومیت و ایجاد کسب وکار براي اهالی و ساکنان خبر داد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان از اجراي 851 طرح این نهاد در مناطق روستایی و مناطق محروم استان با هدف

 
رفع محرومیت و ایجاد کسب وکار براي اهالی و ساکنان خبر داد. 

به گزارش ایکنا از سمنان، محسن مسعودیان راد، مدیرکل کمیته
امداد امام خمینی(ره) سمنان، امروز، 9 آذرماه در سخنانی اظهار
کرد: 620 طرح اشتغال کمیته امداد در روستاها و 231 طرح اشتغال
در مناطق محروم استان سمنان محقق شد که تاکنون 25 میلیارد و
550 میلیون تومان از مجموع اعتبارات براي اشتغال روستایی

 
پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: از ابتداي سال جاري تاکنون در مجموع یک هزار و
297 طرح اشتغال کمیته امداد در استان سمنان اجرایی شد که در این راستا از این تعداد 620 طرح در مناطق روستایی و 677 طرح در

 
مناطق شهري ایجاد شد. 

مسعودیان راد با بیان اینکه 577 طرح اشتغال در رسته خدمات، 545 طرح دام پروري، کشاورزي، پرورش طیور و آبزیان، 86 طرح صنعتی و
معدنی، 32 طرح صنایع دستی و 57 طرح حمل و نقل بود، متذکر شد: از ابتداي سال تاکنون 410 زن و 887 مرد با حمایت کمیته امداد

 
صاحب شغل شدند. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) سمنان با تأکید بر اینکه در مجموع 539 میلیارد و 150 ریال تسهیلات اشتغال زایی براي اجراي این
طرح ها هزینه شد، اظهار کرد: این تسهیلات از منابع بانکی، تسهیلات اشتغال روستایی، صندوق قرض الحسنه امداد ولایت و سایر منابع

 
پرداخت شد. 

به گفته وي، سهم مناطق شهري از طرح هاي اشتغال این نهاد 677 طرح است که 273 میلیارد ریال براي ایجاد اشتغال در مناطق شهري

 
تسهیلات ارزان قیمت با کارمزد چهار درصد پرداخت شد. 

انتهاي پیام



کدام کشور براي تحصیل بهتر است؟

منبع: انتخابشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/09/09

افراد بسیار زیادي سالانه براي ادامه تحصیل راهی کشورهاي خارجی می شوند. معمولاً بیشتر افراد در مقاطع بالاي تحصیلی مثل
کارشناسی ارشد و دکتري اقدام به دریافت ویزاي تحصیلی می کنند. چراکه در این مقاطع شانس پذیرش و دریافت بورسیه بیشتر است. اما در
بین 5 قاره مختلف دنیا و بیش از 192 کشور، سؤال مهم این است که کدام کشور براي تحصیل مناسب تر است. در این مقاله می خواهیم به

 
بررسی 5 تا از بهترین کشورهاي دنیا براي تحصیل بپردازیم. 

 
کشورها بر چه اساسی انتخاب شده اند؟ نظرسنجی از بیش از 2000 دانشجوي خارجی 

در همین ابتداي بحث بگوییم که منبع این مقاله، تحقیقاتی است که موسسه educations با بیش از 2000 دانشجوي خارجی انجام داده
است. این دانشجویان از کشورهاي مختلف دنیا هستند و از تجربه زندگی خود به عنوان محصل در کشورهاي خارجی صحبت کرده اند. در
حال حاضر بیشتر دانشجویان ایرانی آمریکا، استرالیا و اروپا را به عنوان مقاصد تحصیلی خود در نظر می گیرند. با توجه به تعدادي بالاي
کشورها و با توجه به اینکه در بین انواع اقامت اروپا، ویزاي تحصیلی یکی از پر تقاضاترین ویزاها است، ما تنها به بررسی بهترین کشورهاي

 
اروپایی براي تحصیل می پردازیم. 

 
 

 
فرانسه، تحصیل در کشور عشاق 

فرانسه به کشور عطر و عشق معروف است. کشور زیبا و دوست داشتنی اروپا بیش از 260 هزار دانشجو دارد. سیستم پیشرفته تحصیلی و کالج
هاي باکیفیت اروپایی باعث شده که بسیاري از دانشجویان در سراسر دنیا رویاي رفتن به فرانسه و تحصیل در این کشور را در ذهن داشته
باشند. بورسیه هاي تحصیلی زیاد و بیش از 3500 موسسه آموزشی، فرانسه را به یک قطب علمی و آموزشی در اروپا تبدیل کرده است. به

 
عقیده ما اگر قصد تحصیل در اروپا را دارید، نام فرانسه در لیست خودتان یادداشت کنید. 

 
سوئیس، زندگی در کنار کوه هاي آلپ 



سوئیس یکی از مترقی ترین کشورهاي دنیا است. این کشور صنعتی، توسعه یافته و قدرتمند اروپایی ازنظر اقتصادي دانشجویان بسیاري را به
خود راه داده است. مردم سوئیس و فرهنگ جذاب آن ها باعث شده که انطباق با فرهنگ آن ها چندان کار سختی نباشد. اگر به دنبال زندگی

 
در یک کشور آرام و به دوراز دغدغه هاي روزمره هستید، سوئیس را به عنوان مقصد خود انتخاب کنید. 

 
اسپانیا، این ماتادورهاي دوست داشتنی و جذاب 

کشور جذاب اسپانیا و آن فرهنگ خاص چندساله اش همواره یکی از بهترین کشورهاي براي مهاجرت و اقامت بوده است. اقامت کارآفرینی
اروپا، اقامت تحصیلی و اقامت سرمایه گذاري از جمله رایج ترین راه ها براي مهاجرت به اسپانیا است. دانشگاه هاي متعدد در اسپانیا امکان
تحصیل در رشته هاي مختلفی را فراهم کرده اند. از طرف دیگر هزینه تحصیل در اسپانیا نسبت به بقیه کشورهاي اروپایی پایین تر است و

 
همین مساله این کشور را به یک گزینه جدي براي دانشجویان تبدیل کرده است. 

 
 

 
آلمان، بهترین کشور اروپا براي دانشجویان 

آلمان یکی از بهترین سیستم هاي تحصیلی دنیا را در اختیار دارد. از طرف دیگر، آلمان به عنوان یک کشور مهاجرپذیر ثابت کرده که می
تواند بهترین گزینه براي مهاجران مختلف از نقاط متفاوت دنیا باشد. همچنین کیفیت بالاي کالج هاي این کشور و دانش بالاي اساتید این
کشور بر کسی پوشیده نیست. در طی سال هاي گذشته، آلمان یکی از رایج ترین مقاصد براي دانشجویان بوده و خصوصا ایرانی هاي زیادي به

 
این کشور منظم و سرسخت سفر کرده اند. 

 
اتریش، کشور ثرومند و جذاب براي دانشجویان 

اتریش براي مشاغل مختلف یکی از بهترین کشورها است. در بین بهترین کشور مهاجرت وکلا، بهترین کشور براي مهاجرت پزشکان و دیگر
مشاغل، اتریش همواره جز گزینه هاي اصلی بوده است. اما اتریش همواره کشوري مناسب براي دانشجویان نیز به شمار می رفته است. این
کشور جذاب و دوست داشتنی شمال اروپا با برخورداري از یک اقتصاد توسعه یافته به همراه سیستم آموزشی پیشرفته، بهترین امکانات را در
اختیار افراد قرار داده است. از طرف دیگر بازار کار اتریش نیز نوید دهنده یک آینده جذاب شغلی براي مشاغل و رشته هاي تخصصی گوناگون

 
است. 



 
 

 
بهترین کشور براي تحصیل وجود ندارد 

شاید براي شما که تا اینجاي مقاله را خوانده اید، دیدن چنین تیتري عجیب باشد. اما واقعا بهترین کشور براي تحصیل وجود ندارد. در
حقیقت شرایط مختلف افراد، باعث می شود که یک کشور را انتخاب کنند. به همین دلیل پیشنهاد می کنیم حتما در انتخاب بهترین کشور

 
براي تحصیل به شرایط خودتان توجه کنید. بر اساس شرایط خودتان می توانید بهترین گزینه را انتخاب کنید. 

موسسه حقوقی سایرس می تواند راهنماي شما در انتخاب بهترین کشور براي زندگی باشد. موسسه حقوقی سایرس با بیش از 15 سال
فعالیت حرفه اي امکان دریافت اقامت اروپا را از طریق تمکن مالی اروپا، اقامت سرمایه گذاري اروپا، ویزاي کارآفرینی، ثبت شرکت و همچنین

 
اقامت از طریق مجوز کار فراهم کرده است. براي دریافت مشاوره و مهاجرت به اروپا کافی است به سایت سایرس مراجعه یا با شماره تلفن 

021-25741 تماس حاصل کنید.



روایتی از یک اسطوره قدیمی ترکمن / ماریا ماوتی از مستند ''اجه'' می گوید

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/09/09

''اجه'' در چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران روي پرده می رود.

سرویس سینمایی هنرآنلاین: در میان 16 فیلم راه یافته به
بخش مستندهاي کارآفرینی چهاردهمین دوره جشنواره بین
المللی فیلم مستند ایران ""سینما حقیقت""، مستند ""اجه""

 
ساخته ماریا ماوتی مستندساز کردستانی نیز دیده می شود. 

""اجه"" روایتی از زندگی عبدالستار است که اسطوره اي
ترکمنی در نگرش او به زندگی تأثیرگذار بوده و سبب شده تا

 
همواره در پی تغییر مثبتی در زندگی اش باشد. 

ماریا ماوتی درباره تولید این فیلم و تصویر کردن زندگی افرادي که در شرایط سخت توانستند تغییري در زندگی خود ایجاد کنند، گفت:
درباره فیلم ""اجه"" و حتی اسم آن لازم است توضیحاتی بدهم تا به دلایل ساخت آن برسیم. ""اجه"" در زبان ترکمنی به معنی مادر بوده و

 
قصه فیلم مربوط به زندگی عبدالستار است که بعد از سال ها کارگري پولی پس انداز کرده و با آن مغازه اي راه می اندازد. 

وي افزود: اما بعد از راه انداختن این حرفه متوجه می شود که توانایی پر کردن تمام قفسه هاي مغازه را ندارد. در نتیجه فکر می کند، چه

 
کاري انجام دهد تا این قفسه هاي خالی به چشم نیاید. 

این مستندساز ادامه داد: اولین بار که با این آدم مواجه شدم، از او درباره شغل هاي قبلی اش پرسیدم. گفت کار خدماتی کرده، کارگر، نگهبان
و چوپان بوده اما همیشه از کودکی به خود می گفته که جاي اشتباهی ایستاده و باید به جاي چوپان گرگ باشد. از این نظر عبدالستار برایم

 
بسیار انسان تحسین برانگیزي بود. 

ماوتی در ادامه صحبت هایش گفت: از او پرسیدم چرا فکر می کردي باید گرگ باشی؟ پاسخ داد که هیچ وقت از جایی که در آن بوده رضایت
نداشته و این بی رضایتی ریشه در گذشته اش دارد. درواقع زمانی که در ترکمن صحرا بوده، پدرش همیشه براي او اسطوره اي ترکمنی را

 
تعریف می کرده است. فیلم ما نیز با همین اسطوره شروع می شود. 

وي همچنین درباره تفاوت این دوره از جشنواره سینما حقیقت با دوره هاي گذشته بیان کرد: جشنواره سینما حقیقت براي همه مستندسازان
همیشه اتفاقی ویژه است. البته زمانی که حضوري برگزار می شد همه خوشحال تر بودیم ولی در شرایط کنونی آنلاین برگزار کردن آن خیلی

 
اتفاق درستی است. 

ماوتی افزود: بالاخره این جشنواره با توجه به انگیزه اي که به مستندسازان می دهد باید برگزار می شد ولی به هر ترتیب شکل حضوري بیشتر
مورد پسند بود. ولی تا آنجا که من در جریانم همه در تلاش هستند که با وجود نداشتن تجربه براي این شکل برگزاري در این دوره هم

 
بهترین اتفاق را شاهد باشیم. 



این مستندساز در بخش دیگري از صحبت هایش درباره حضور 50 درصدي خانم هاي کارگردان در بخش کارآفرینی این دوره از جشنواره
سینما حقیقت گفت: کارگردانان خانم و آقا را از هم جدا نمی کنم. همه در حال کار هستند و حضور 50 درصدي خانم ها مسئله خیلی مهمی

 
نیست. مطمئناً در بخش هاي دیگر هم خانم هاي مستندساز حضور فعالی دارند و خدا را شکر خیلی خوب کار می کنند. 

مرکز گسترش سینماي مستند و تجربی سازمان امور سینمایی کشور، چهاردهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران سینما
حقیقت را این ماه به صورت مجازي و آنلاین برگزار خواهد کرد.



نیروگاه خورشیدي درودزن فارس به بهره برداري رسید

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: نیروگاه یک مگاواتی خورشیدي خوشه پرور واقع در جاده درودزن به بهره
برداري رسید....

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: نیروگاه یک مگاواتی خورشیدي خوشه پرور واقع در جاده درودزن به بهره برداري

 
رسید. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت نیرو (پاون)، ""علیرضا خواجه"" با اشاره به فراهم بودن زیرساخت براي ورود بخش
خصوصی به تولید انرژي برق، گفت: یکی از سیاست هاي وزارت نیرو، استفاده از توان و ظرفیت بخش خصوصی براي ایجاد نیروگاه هاي

 
خورشیدي، بادي، آبی و بیوگاز به عنوان انرژي هاي تجدیدپذیر است. 

وي ادامه داد: تاکنون 6 نیروگاه تجدیدپذیر با ظرفیت 11 مگاوات در محدوده شرکت توزیع نیروي برق شیراز و با همراهی بخش خصوصی
احداث و به بهره برداري رسیده است، همچنین در زمینه نیروگاه خورشیدي ویژه مشترکان نیز تعداد 200 نیروگاه با ظرفیت 1600 کیلووات

 
به بهره برداري رسیده و 100 نیروگاه دیگر نیز در مراحل پایانی بوده که به زودي به بهره برداري خواهد رسید. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: با هدف ایجاد اشتغال و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد امام خمینی(ره) طرح
برکت آفتاب با همکاري آن کمیته اجرا شده است در این راستا مددجویان واجد شرایط با اخذ تسهیلات بانکی می توانند نسبت به نصب

 
سامانه خورشیدي بر پشت بام منازل خود اقدام نموده و درآمد حاصل از تولید و تزریق برق به شبکه به حساب آنها واریز می شود. 

خواجه با اشاره به حمایت شرکت توزیع نیروي برق شیراز از سرمایه گذاران بخش خصوصی در احداث نیروگاه هاي خورشیدي، گفت: بر
اساس دستورالعمل هاي موجود، برق تولید شده در نیروگاه هاي خورشیدي به صورت تضمینی از طریق سازمان انرژي هاي تجدیدپذیر و بهره

 
وري انرژي برق خریداري می شود. 

وي همچنین یادآور شد: نیروگاه خورشیدي یک مگاواتی واقع در جاده درودزن، بعد از انجام آزمایش هاي لازم، تنظیم و تست نجهیزات و رله

 
هاي حفاظتی، به شبکه توزیع متصل و به بهره برداري رسید. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: این نیروگاه از طریق خط 403 ایستگاه فوق توزیع مجتمع گوشت مرودشت برق

 
تولیدي خود را به شبکه تزریق می کند. 

خواجه با اشاره به نقش تاثیرگذار انرژي هاي تجدیدپذیر در کاهش گازهاي گلخانه اي، کاهش تلفات، اصلاح ولتاژ شبکه و پدافند غیرعامل
گفت: شرکت توزیع نیروي برق شیراز از سرمایه گذاري بخش خصوصی در زمینه نیروگاه هاي تجدیدپذیر استقبال می کند.



موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/09/09

دانشیار دانشگاه تربیت مدرس درباره موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی توضیح داد و گفت: وجود دانشگاه هاي متعدد یک
فرصت و درعین حال یک تهدید است.

دانشیار دانشگاه تربیت مدرس درباره موانع پذیرش نوآوري در
برنامه هاي درسی توضیح داد و گفت: وجود دانشگاه هاي

 
متعدد یک فرصت و درعین حال یک تهدید است. 

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، حمیدرضا
صارمی، دانشیار گروه شهرسازي دانشگاه تربیت مدرس در
برنامه رادیویی «گفتگوي علمی» درباره موانع پذیرش نوآوري
در برنامه هاي درسی گفت: ما در کشورمان شاهد اختراعات و

ابتکارات علمی متعددي هستیم، اما قدرت به کارگیري این اختراعات را نداریم که بخشی از علت این ناتوانی ما به مسائل فرهنگی و اجتماعی

 
برمی گردد. 

وي چالش هاي ساختاري، نهادي و مدیریتی را سه چالش اصلی براي پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی برشمرد و افزود: پیدایش دانشگاه

 
ها در ایران براساس توسعه درون زا نبوده و رشته ها و اساتید و بسیاري از منابع مورد نیاز خود را از غرب گرفته است. 

دانشیار گروه شهرسازي دانشگاه تربیت مدرس، وجود دانشگاه هاي متعدد در ایران را یک فرصت و در عین حال یک تهدید نیز دانست و

 
گفت: با توجه به سرعت تغییرات و رشد علم، امکان به روزرسانی سریع علوم و برنامه هاي درسی در بسیاري موارد وجود ندارد. 

مصداق بارز این موضوع، سرفصل دروس دکتري رشته معماري است که مربوط به 30 سال قبل بوده و هیچ تغییري نکرده و این درحالیست

 
که نوآوري ها و تغییرات بسیار زیادي در این رشته طی این سال ها ایجاد شده است. 

صارمی عدم استقلال دانشگاه ها، وابستگی به بودجه و برنامه ریزي از بالا به پایین را از نمونه چالش هاي ساختاري دانست و افزود: این

 
موضوع یکی از موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی است. 

وي با تأکید بر لزوم رتبه بندي دانشگاه ها بر اساس کارآفرینی گفت: سرفصل هاي دانشگاهی ما در ظاهر زیبا هستند اما در عمل کارایی

 
ندارند و بیشتر فقط مدرك داده شده است. 

دانشیار گروه شهرسازي دانشگاه تربیت مدرس سیاست زدگی دانشگاه ها را به شدت مضر دانست و تصریح کرد: متأسفانه دانشگاه هاي ما

 
موفق به مسئله شناسی نشدند درصورتیکه اگر استاد محور شوند این مشکل حل خواهدشد. 

 
سیاست گذاران آموزش عالی نسبت به مقوله تغییرات بیگانه اند 

در ادامه،محمدرضا جمالی دکتراي مدیریت آموزش عالی گفت: سیاست گذاران آموزش عالی نسبت به مقوله تغییرات بیگانه اند یعنی درك



 
سیاست گذاران آموزش عالی کشور مانند سیاست گذاران فرهنگی از تغییرات اجتماعی بسیار ضعیف است. 

وي افزود: مثال واضح این بیگانگی مسئولان با تغییرات، رشته بسیار پرمخاطب روابط عمومی در دانشگاه هاي علمی کاربردي و مهارتی است

 
که هنوز سرفصلی به عنوان فضاي مجازي و اتفاقات آن ندارد. 

جمالی خاطرنشان کرد: یکی از ویژگی هاي مثبت نظام حوزوي نسبت به دانشگاه ها این بود که استاد اجازه داشت سرفصل و کتاب هاي مورد
نظرش را معرفی کند اما دانشگاه هاي پیام نور، آزاد و فنی حرفه اي سرفصل هاي متمرکز دارند و باید طبق سرفصل آموزشی برنامه ریزي

 
کنند. 

دکتراي مدیریت آموزش عالی یکی از موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی را موانع فرهنگی و نگاه هاي سنتی دانست و گفت: ما

 
دانشگاه را پولی و تجاري کردیم درحالیکه اگر ارائه دروس به دانشجویان را هدفمند کنیم بخشی از مشکلمان حل خواهدشد. 

وي موقعیت اجتماعی ناهمسان دانشگاه ها، مسائل قدرتی، محافظه کاري و ترس اساتید از کاهش اقتدار را هم از موانع این موضوع برشمرد و
افزود: برخی اساتید در چند دانشگاه عضو شوراي برنامه ریزي بوده و در وزارت علوم هم افراد موثري هستند لذا اجازه نفس کشیدن به گروه

 
هاي دیگر و آزاداندیشی را نمی دهند. 

صارمی با اشاره به کمبود امکانات و عدم ارتباط میان گروهی در دانشگاه هاي مختلف افزود: ساختار متمرکزِ الزامی، عدم استفاده از رهبري
تحول آفرین در نظام آموزشی عالی ایران و موانع سازمانی و فراسازمانی نیز از دیگر چالشهاي این حوزه به شمار می روند.



نابرابري در استان هاي محروم خودنمایی می کند

منبع: شعار سالشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/09/09

شعار سال: هماهنگی بین اهداف برنامه هاي توسعه در سطح کشور و در سطح مناطق بسیار مهم است. کاهش سطح اختلاف منطقه
اي در موضوعات مختلف و دستیابی به اهداف توسعه متعادل و پایدار ملی، همگی در گرو حل معضلات و موانع ریشه اي تحقق

مدیریت و برنامه ریزي منطقه اي است. اقتصاد منطقه اي داراي بخش هاي مختلفی است ...

شعار سال: هماهنگی بین اهداف برنامه هاي توسعه در سطح کشور و در سطح مناطق بسیار مهم است. کاهش سطح اختلاف منطقه اي
در موضوعات مختلف و دستیابی به اهداف توسعه متعادل و پایدار ملی، همگی در گرو حل معضلات و موانع ریشه اي تحقق مدیریت و برنامه
ریزي منطقه اي است. اقتصاد منطقه اي داراي بخش هاي مختلفی است که هرکدام از آن ها داراي ظرفیت متفاوتی هستند. تغییر در ظرفیت
هرکدام از بخش هاي اقتصادي در مناطق یا استان ها علاوه بر اینکه به صورت مستقیم و غیرمستقیم رشد اقتصادي کل اقتصاد را تحت تاثیر
قرار می دهد، درصورتی که تغییرات آن با سیاستگذاري هاي توزیعی همراه شود، می تواند در کاهش نابرابري ها در سطح استان و کشور هم

 
موثر عمل کند. 

ازاین رو، در مرحله اول شناسایی مزیت هاي نسبی هرکدام از بخش هاي اقتصادي در تصمیم گیري و سیاستگذاري براي توسعه اقتصادي
هرکدام از مناطق بسیار مهم است. در این راستا تشخیص مزیت هاي نسبی استان هاي کمتر توسعه یافته کشور براي برنامه ریزي توسعه
اقتصادي و اجتماعی آن ها در جهت کاهش شکاف هاي درآمدي حائز اهمیت است. از آنجا که بخش هاي مختلف به طور مستقیم رشد
اقتصادي یک منطقه را تحت تاثیر قرار می دهند درك مزیت هاي رقابتی این بخش ها براي تصمیمات توسعه منطقه اهمیت پیدا می کند؛
بنابراین دانستن میزان رقابت پذیري یک استان یا منطقه در جریان توسعه اقتصادي امري مهم و ضروري است، چراکه این آگاهی، فرصتی
براي انتخاب سیاست بهینه و با تصمیمات سرمایه گذاري است. در همین زمینه یکی از کلیدي ترین اهداف ترسیم شده در سند چشم انداز
ایران، دستیابی به توسعه متوازن منطقه اي بوده است. بااین حال، حالا بعد از گذشت نزدیک به 17 سال از ابلاغ این سند، این سوال مطرح
می شود که این هدف تا چه حد به نقطه بهینه خود نزدیک شده است. یافتن پاسخی مناسب براي سوال مذکور می تواند نقشه راهی براي
ادامه راه سیاستگذار باشد و استمرار سیاست ها و برنامه هاي پیشین با اصلاح آن ها در دستورکار قرار گیرد. در همین خصوص مرکز آمار
ایران طی چند روز اخیر گزارش کاملی از شاخص هاي مختلف اقتصادي-اجتماعی و فرهنگی در سطح استان هاي کشور منتشر کرده که در
این گزارش به برخی از این شاخص ها اشاره می شود. واقعیت هاي موجود در ایران نشان می دهد که در استان هاي مختلف کشور تفاوت
هاي زیادي در زمینه تولید، توزیع و رشد جمعیت، نابرابري درآمدي، توزیع تسهیلات بانکی و... وجود دارد. این پدیده به دلیل عدم شناخت
امکانات و قابلیت هاي مناطق مختلف در زمینه رشد اقتصادي و کم توجهی به تکالیف آمایش سرزمین براي متعادل سازي بین جمعیت، فضا

 
و فعالیت به وجود آمده است. 

 
تمرکز 79 درصد تولیدات صنعتی در 10 استان 

در دهه هاي اخیر رشد و توسعه مناطق به عنوان یکی از اهداف مهم دولت ها مورد توجه قرار گرفته است. با بررسی اقتصاد منطقه اي کشور
هاي مختلف مشخص می شود که گرچه برخی مناطق نسبت به مناطق دیگر عملکردي بهتر و درمقایسه با میانگین کشور رشد اقتصادي
بالاتري دارند، با این حال فاصله مناطق به قدري نیست که در یک سو استانی هیچ سهمی از اقتصاد ملی نداشته و در دیگر سو، چندین
منطقه همه اقتصاد ملی را ببلعند. این رشد متوازن و فزاینده ناشی از ساختار اقتصادي مناسب، وجود مزیت هاي نسبی در فعالیت هاي
مختلف و سیاستگذاري و برنامه ریزي منطقه اي صحیح است. بی توجهی به استعدادها، توانایی ها و مزیت هاي نسبی هر منطقه در زمینه
فعالیت هاي اقتصادي موجب می شود سرمایه گذاري ها متناسب با امکانات و ظرفیت هاي بالقوه مناطق صورت نگیرد و به رغم اجراي برنامه

 
هاي متعدد توسعه ملی و منطقه اي همچنان روند توسعه نیافتگی مناطق ادامه یابد. 

بررسی داده هاي مرکز آمار ایران نشان می دهد طی سال 1398 از کل تولید کارگاه هاي صنعتی کشور در سال گذشته، حدود 79 درصد آن
مربوط به 10 استان شامل تهران، خوزستان، اصفهان، بوشهر، مرکزي، هرمزگان، آذربایجان، شرقی، البرز، خراسان رضوي و قزوین بوده و سهم



10 استان انتهایی شامل استان هاي گلستان، چهارمحال وبختیاري، لرستان، اردبیل، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، سیستان وبلوچستان،

 
کردستان، ایلام و کهگیلویه وبویراحمد تنها 3/3 درصد است. 

همچنین نکته قابل تامل اینکه در سال 1398 درحالی سهم 10 استان اول از کل تولیدات صنعتی کشور حدود 79 درصد است که این میزان
در سال 1394 حدود 77 درصد بوده است. درخصوص 10 استان انتهایی نیز درحالی سهم این استان ها از تولیدات صنعتی کشور طی سال
98 حدود 3/3 درصد است که این میزان در سال 1394 حدود 3.6 درصد بوده است. این موارد به این معنی است که طی سال هاي اخیر نه

 
تن ها کشور به سمت تمرکززدایی حرکت نکرده، بلکه جریان کلی به سمت تقویت بیمارگونه تمرکزگرایی نیز بوده است. 

 
43 درصد GDP ایران از 3 استان 

درمیان معیار هاي اقتصادي، تولید ناخالص داخلی یا همان GDP از اهمیت بسیار زیادي برخوردار است. این شاخص نه تن ها براي مقایسه و
بررسی عملکرد اقتصادي یک کشور یا یک منطقه یا استان، بلکه براي محاسبه و تجزیه و تحلیل سایر شاخصه هاي اقتصادي نیز مورد استفاده
قرار می گیرد. در یک تعریف کلی به کل ارزش (ریالی) محصولات و خدمات نهایی تولیدشده توسط عاملان اقتصادي (مردم) در یک استان یا
کشور در یک بازه زمانی مشخص (معمولا یک ساله)، تولید ناخالص داخلی می گویند. از طرف دیگر، می توان تولید ناخالص داخلی را برابر با
کل هزینه هاي انجام شده ازسوي افراد و کل درآمد هاي به دست آمده براي آن ها فرض کرد، چراکه در اقتصاد همه چیز دوسویه بوده و مثلا
همه معاملات بین دونفر انجام شده و درآمد یکی، هزینه دیگري است. براساس داده هاي منتشرشده ازسوي مرکز آمار ایران، تولید ناخالص
داخلی کشور (به قیمت بازار) در سال 98 برابر با 3348 هزار میلیارد تومان بوده که 43 در صد آن در سه استان تهران، خوزستان و اصفهان
رقم خورده و 70 درصد آن یعنی چیزي در حدود 2282 هزار میلیارد تومان آن تنها در 10 استان کشور بوده است. براساس آمار ها 10 استان
شامل تهران، خوزستان، اصفهان، بوشهر، خراسان رضوي، فارس، آذربایجان شرقی، مازندران، البرز و کرمان از نظر تولید کالا و خدمات نهایی
از دوبرابر عملکرد تولیدي 21 استان بیشتر بوده اند. این 10 استان به ترتیب 23، 14، 6، 5، 5، 5، 3، 3، 3 و 3 از تولید ناخالص داخلی کشور
را در سال 98 تشکیل می دهند. تولیدات هر استان و روند آن می تواند دماسنج خوبی براي تحلیل توصیف یک کشور یا استان از نظر متغیر

 
هایی، چون بیکاري، اشتغال و پویایی اقتصادي، قدرت خرید خانوار ها و... باشد. 

بر همین منظور تولیدات 938 هزار میلیارد تومانی 21 استان با وجود جمعیتی درحدود 36 میلیون نفر درمقابل تولیدات 2282 هزار میلیارد
تومانی 10 استان با جمعیت 48 میلیونی نشان دهنده توسعه نامتوازن و تمرکزگرایی شدید در استان هاي ایران است. استان هاي کردستان،
سمنان، چهارمحال وبختیاري، خراسان شمالی و خراسان جنوبی نیز به ترتیب 0.9، 0.8، 0.6، 0.5 و 0.5 درصد را در تولید ناخالص داخلی
تشکیل داده اند و با قرار گرفتن در انتهاي جدول تقریبا سهم چندانی در تولید و درآمد کشور ندارند. البته این آمار به هیچ وجه نشان دهنده
رونق اقتصادي در 10 استان مذکور یا حتی بالا تر بودن رفاه اقتصادي افراد مقیم آن استان ها نبوده، چراکه اولا رونق اقتصادي در ابعاد
استانی هیچ گاه مطرح نبوده و این رونق اقتصادي در ابعاد کشور است که می تواند مایه مباهات باشد و دوم آنکه رفاه اقتصادي متغیري است
که بیشتر از آنکه به سطح تولیدات یک منطقه وابسته باشد به نحوه توزیع درآمد بین طبقات آن جامعه و البته ویژگی هاي قومیتی مرتبط می
شود؛ بنابراین پیام چنین اختلاف تولیدي در 10 استان کشور در مقایسه با 21 استان دیگر تنها تخصیص و توزیع نامناسب امکانات، بودجه و

 
برنامه هاي اقتصادي بدون توجه به توانایی ها، پتانسیل ها و مزیت هاي نسبی بین این دو گروه از استان هاي کشور است. 

 
جذب 89 درصد سرمایه گذاري خارجی توسط 10 استان 

سرمایه، موتور محرکه رشد و توسعه اقتصادي درتمام نظریات و الگو هاي رشد اقتصادي محسوب می شود. عدم تکافوي منابع داخلی براي
سرمایه گذاري، کشور ها را ناگزیر به جذب سرمایه هاي خارجی و رقابت در جذب آن کرده است. نتایج پژوهش هاي مختلف موید این مطلب
است که عوامل اقتصادي، حمایتی، ساختاري و عوامل قانونی و مقرراتی ازجمله عواملی هستند که موجب شده جذب سرمایه گذاري خارجی
در ایران در مقایسه با دیگر کشور ها و حتی کشور هاي منطقه ناچیز باشد. گرچه میزان سرمایه گذاري خارجی جذب شده در ایران در
مقایسه با دیگر کشور ها چندان چشمگیر نیست، اما در جذب همین مقدار اندك نیز عمده آن در برخی استان ها متمرکز شده و برخی دیگر
تقریبا هیچ سهمی از سرمایه گذاري خارجی ندارند. در همین خصوص، براساس آخرین آماري که مرکز آمار ایران به نقل از وزارت امور
اقتصادي و دارایی در گزارش اخیر منتشرکرده، طی سال 1397 از مجموع 5 میلیارد و 105 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی جذب در
کشور (مستقیم و غیرمستقیم) حدود 3 میلیارد و 693 میلیون دلار در 31 استان کشور و مابقی درمناطق آزاد جذب شده است. در بین استان
هاي مختلف (بدون درنظر گرفتن مناطق آزاد)، نزدیک به 89 درصد این سرمایه گذاري جذب شده مربوط به 10 استان به ترتیب شامل



استان هاي یزد، کرمان، تهران، خراسان جنوبی، گیلان، البرز، کرمانشاه، خراسان رضوي، آذربایجان غربی و فارس است. در بین استان هایی
که بیشترین سرمایه گذاري را جذب کرده اند، استان یزد و کرمان هرکدام به ترتیب با جذب 23 درصد از حجم سرمایه گذاري خارجی، در
رتبه هاي اول و دوم قرار دارند. در رتبه سوم تهران با جذب 7/7 درصد و خراسان جنوبی نیز با جذب 6.8 درصد در رتبه هاي سوم و چهارم
قرار دارند. همچنین طبق این آمار ها ایلام، بوشهر، کردستان و کهگیلویه وبویراحمد استان هایی هستند که در آخرین آمار ها جذب سرمایه

 
گذاري خارجی نداشته اند. 

 
کاهش مجدد اعطاي وام در استان ها 

وضعیت تسهیلات اعطایی به سپرده ها در جدول به تفکیک استان هاي مختلف براي سال هاي 94 و 98 آمده است. متوسط نسبت تسهیلات
به سپرده ها در نظام بانکی کشور در پایان سال 98 در حدود، 79 درصد بوده است که این میزان در مقایسه با سال 94 افت 4 درصدي را
نشان می دهد. میزان استاندارد جهانی این نسبت بین 80 تا 90 درصد است. روند کاهشی نسبت تسهیلات بانکی به سپرده ها (پس از کسر
سپرده قانونی)، افزایش شکاف تسهیلات به سپرده و کاهش قدرت وام دهی در شبکه بانکی کشور را نشان می دهد که این اتفاق می تواند
ناشی از عملکرد محتاطانه بانک ها در اعطاي تسهیلات به دلیل بالا بودن نسبت مطالبات غیرجاري بانک ها، نرخ بهره واقعی نسبتا پایین یا
نرخ تورم بالا باشد. واضح است که بالا بودن این نسبت و توزیع بهینه و بدون رانت تسهیلات در امور اقتصادي واقعی هر استان می تواند منجر
به رونق بنگاه ها و صنایع اقتصادي آن استان باشد. البته مجددا باید تاکید کرد درصورت توزیع بهینه و بدون رانت چنین نتیجه اي حاصل
خواهد شد. بر اساس داده هاي آماري، بالاترین میزان مربوط به استان هاي کهگیلویه وبویراحمد (105 درصد)، ایلام (103 درصد) و خراسان
شمالی (99 درصد) است. بالاتر از صد بودن شاخص نسبت تسهیلات به سپرده ها به معناي آن است که بیش از میزانی که سپرده در آن
استان ها جذب شده است، تسهیلات پرداخت شده است که این موضوع می تواند ناشی از سیاست هاي کلی نظام بانکی در راستاي کاهش
محرومیت در استان هاي مذکور باشد. در مقابل با استان هاي با نسبت بالاتر از صددرصد، استان هاي البرز (46 درصد)، فارس (50 درصد)،
قم (52 درصد)، خوزستان (52 درصد) قرار دارند که نسبت مذکور کمتر از 55 درصد است. به این معنا که کمتر از 55 درصد از منابع تجهیز
شده از طریق سپرده ها به تسهیلات بانکی در همان استان اختصاص داده می شود که در نهایت چنین اتفاقی به زعم کارشناسان منجر به
کمبود تامین مالی بنگاه ها و کسب وکار هاي متفاوت از سوي بانک ها خواهد شد. در بین تمامی استان هاي کشور تنها 8 استان؛ لرستان،
گلستان، چهارمحال وبختیاري، سمنان، زنجان، اردبیل، خراسان جنوبی و کرمانشاه نسبت استاندارد را رعایت کرده و بین 80 تا 90 درصد

 
سپرده هاي بانکی را در قالب تسهیلات اعطا کرده اند. 

 
کاهش سپرده گذاري استان ها در سیستم بانکی 

آمار هاي منتشرشده از نرخ رشد سپرده هاي بانکی به تفکیک استان در پایان اسفند سال 98 حاکی از آن است که مانده کل سپرده ها نسبت
به پایان سال 94 کاهش داشته است. جالب است که تنها استان بوشهر بوده است که در بین تمام استان هاي کشور روند رو به رشد سپرده
هاي بانکی را حفظ کرده است. احتمالا کاهش سپرده گذاري بانکی در کل کشور و 29 استان به دلیل افزایش تورم، شروع التهابات اقتصادي از
ابتداي سال 97 و در نهایت عدم تمایل مردم به سپرده گذاري در بانک ها بوده است. با توجه به افزایش روزافزون قیمت ها در بازار هاي
مختلف، نگهداري پول در هر بازاري سود بیشتري از سیستم بانکی خواهد داد که همین مساله علاقه به سرمایه گذاري بانکی را کاهش داده
است. عمده پول هاي سپرده نشده در بانک ها احتمالا صرف سفته بازي هاي مختلفی شده است چراکه اگر به فعالیت هاي واقعی اقتصاد
تخصیص داده می شد می بایست روند مثبتی را در تولید ناخالص داخلی نظاره گر باشیم. به جز دو استان بوشهر و کردستان که از نرخ رشد
40 و 64 درصدي سپرده هاي بانکی در سال 98 برخوردار بوده اند، مابقی استان ها رشد کمتر از 30 درصد را تجربه کرده اند که در مقایسه

 
با سال هاي پیش افت بزرگی را نشان می دهد. 

 
تشدید نابرابري در محروم ترین استان 

هماهنگی بین اهداف برنامه هاي توسعه در سطح کشور و در سطح مناطق بسیار مهم است. کاهش سطح اختلاف منطقه اي در موضوعات
مختلف و دستیابی به اهداف توسعه متعادل و پایدار ملی، همگی در گرو حل معضلات و موانع ریشه اي تحقق مدیریت و برنامه ریزي منطقه
اي است. در همین زمینه بررسی و تحلیل موانع کلان برنامه ریزي در ایران، نشان می دهد اصلی ترین عامل موثر بر فرآیند توسعه منطقه اي
در کشور، نظام مدیریتی و برنامه ریزي متمرکز بوده است. کاهش سطح اختلاف منطقه اي در موضوعات مختلف و دستیابی به اهداف توسعه
متعادل و پایدار ملی، همگی در گرو حل معضلات و موانع ریشه اي تحقق مدیریت و برنامه ریزي منطقه اي است. از این رو، براي جلوگیري از



افزایش شتاب نابرابري درآمدي در بین استان ها، سیاست هاي اقتصادي در کشور باید مبتنی بر تکالیف آمایش سرزمین و متعادل سازي بین

 
جمعیت، فضا و فعالیت صورت گیرد. 

اما وجود نابرابري هاي گسترده در توزیع درآمد در هر منطقه جغرافیایی اعم از یک شهر، استان یا کشور به بروز فقر و افزایش داخلی آن و
ایجاد شکاف بیشتر در طبقات اجتماعی نیز منجر می شود. توزیع درآمد به توضیح چگونگی سهم افراد یک کشور از درآمد ملی می پردازد. به
عبارتی، توزیع درآمد درجه نابرابري موجود بین درآمد افراد یک کشور را توصیف می کند. پدیده نابرابري درآمد نه تن ها از دلایل عمده فقر
است، بلکه یکی از عوامل مهارکننده رشد اقتصادي نیز محسوب می شود. براي سنجش وضعیت توزیع درآمد یک جامعه، از شاخص هاي
آماري مختلف استفاده می شود که در اینجا به آمار هاي ضریب جینی استناد می شود. عدد ضریب جینی بین صفر (اشاره به برابري کامل در

 
توزیع درآمدها) و یک (حاکی از نـابرابري کامل در توزیع درآمد ها یا مخارج) است. 

در این خصوص بررسی داده هاي مرکز آمار ایران نشان می دهد میانگین ضریب جینی در کشور طی سال گذشته 0.3992 بوده که این میزان
در استان سیستان و بلوچستان حدود 0.4479 بوده است. در استان تهران نیز این شاخص با عدد 0.4062 بالاتر از میانگین کشوري بوده
است. همچنین استان هاي هرمزگان، گلستان، همدان و آذربایجان غربی به ترتیب در رتبه هاي سوم تا ششم بیشترین عدد شاخص ضریب
جینی را داشته اند. نکته مهم تر اینکه درحالی ضریب جینی کشور در سال گذشته به 0.3992 رسیده که این شاخص در سال 1394 حدود
0.3851 بوده و مقدار آن در استان هاي سیستان و بلوچستان و تهران نیز به ترتیب 0.3594 و 0.3867 بوده است. همچنین سیستان و
بلوچستان طی سال گذشته درحالی به رتبه اول کشور از لحاظ نابرابري صعود کرده که در سال 94 رتبه این استان سوم کشوري بوده و به
جاي این استان، استان گلستان رتبه اول و استان تهران رتبه دوم را داشته اند. این وضعیت نشان می دهد طی سال هاي اخیر نه تن ها
میانگین شاخص ضریب جینی در کشور افزایش یافته، بلکه محل اصابت سیاست هاي حمایتی و یارانه اي نیز موثر نبوده و همچنین تلاشی

 
براي توسعه اقتصادي در بلندمدت در مناطق کمتر برخوردار صورت نگرفته است. 

 
تنور داغ مهاجرت در استان ها 

سیاست هاي جمعیتی به کلیه تمهیداتی که دولت و نهاد هاي اجرایی و قانونی براي تأثیر گذاشتن بر ویژگی هاي کمی و کیفی یک جمعیت
تصویب و اجرا می کنند، اطلاق می شود. درواقع سیاست هاي جمعیتی، اصطلاحی است در جمعیت شناسی با تعاریف مختلف که همگی این
تعاریف اشاره دارند به مجموعه اصول و تدابیر و برنامه هاي مشتمل بر اقدامات مؤثر بر رشد و ساختار و توزیع جمعیت، یعنی تشریح چگونگی
و حدود فعالیت دولت در مسائل جمعیتی و به طور خلاصه به کلیه اصول و قوانینی در حوزه جمعیت که ازسوي دولت درجهت هماهنگ
سازي شرایط سیاسی، اجتماعی و اقتصادي جامعه در راستاي دستیابی به توسعه پایدار، تدوین کرده اطلاق می شود. امروزه بسیاري از کشور
ها در حالت عدم تعادل جمعیتی قرار دارند، از یک سو کشور هاي درحال توسعه با مشکلات و مسائل توزیع نامتعادل جمعیت در جغرافیاي
ملی دست وپنجه نرم می کنند و ازسوي دیگر جوامع توسعه یافته از نتایج منفی شدن رشد جمعیت و سالخوردگی جمعیت رنج می برند. اما
ایران وضعیت متفاوت و جالب توجهی دارد؛ از یک سو چگونگی توزیع مکانی جمعیت که یکی از مباحث مهم ساختار جمعیت بوده، در ایران
توزیعی نامتناسب و نامتعادل دارد. در سویی دیگر، کاهش قابل توجه نرخ رشد جمعیت طی دودهه اخیر نیز مساله اي است که همه
کارشناسان و مسئولان حاکمیتی از آن به عنوان بحران در دهه هاي آتی یاد می کنند. درخصوص توزیع نامتناسب و نامتعادل جمعیت که
ناشی از عوامل متنوع طبیعی، اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، تاریخی و سیاسی است، از آنجاکه عوامل مذکور اثر همدیگر را تشدید یا خنثی
کرده، گرچه تعیین تاثیر جداگانه آن ها امکان پذیر نیست؛ اما بررسی هاي آماري موید این نکته است که ناحیه جغرافیایی شمال و شمال

 
غرب ایران متراکم ترین نواحی ایران است و درمقابل، نواحی جنوب شرق و شرق، جمعیت پراکنده اي دارند. 

در این خصوص بررسی داده هاي آماري نیز نشان می دهد طی سال هاي 1394 تا 1398 دو وضعیت متفاوت در تغییرات جمعیتی کشور
تجربه شده است؛ مورد اول اینکه درحالی مجموع میانگین رشد جمعیت طی این دوره حدود 2/5 درصد بوده که این میزان در استان هاي
هرمزگان، سیستان وبلوچستان، یزد، سمنان، قم، بوشهر و البرز بین 8 تا 9.6 درصد بوده است. در مقابل این استان ها که بیشترین رشد
جمعیت را تجربه کرده اند، استان مرکزي، اردبیل، کرمانشاه، لرستان، گیلان و همدان استان هایی هستند که نرخ رشد جمعیت آن ها طی
دوره چهارساله کمتر از 3 درصد بوده است. این ارقام زمانی قابل تامل تر می شود که این استان ها درحالی بین 1.5 تا 2.5 میلیون جمعیت
دارند که طی چهار سال جمعیت هرکدام از این استان ها تنها بین 29 تا 42 هزار نفر افزایش یافته است. بر این اساس در یک جمع بندي می
توان گفت گرچه در استان هاي جنوبی و جنوب شرق نرخ رشد جمعیت به واسطه افزایش زادوولد و حجم اندك تحرکات اجتماعی افزایش

 
یافته، اما در استان هایی که جمعیت آن ها رشد اندکی داشته، تحرکات جمعیتی و مهاجرت عامل اصلی این وضعیت بوده است. 
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من از این خیابان می ترسم

منبع: سلامت نیوزشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/09/09

سلامت نیوز: صداي موتور که می شنود پنج متر از جا می پرد. کافی است خیابان کمی تاریک باشد و صداي موتورسواري را از دور
بشنود؛ گوش هایش را می گیرد و پا می گذارد به فرار. به گزارش سلامت نیوز به نقل از روزنامه ایران ، فقط مسأله موتورسوارها

نیست؛ اگر در جاي خلوتی باشد و چند نفر پشت سرش هم باشند همین ...

سلامت نیوز: صداي موتور که می شنود پنج متر از جا می پرد. کافی است خیابان کمی تاریک

 
باشد و صداي موتورسواري را از دور بشنود؛ گوش هایش را می گیرد و پا می گذارد به فرار. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از روزنامه ایران ، فقط مسأله موتورسوارها نیست؛ اگر در جاي
خلوتی باشد و چند نفر پشت سرش هم باشند همین احساس را دارد، دائم برمی گردد و پشت
سرش را می پاید. گاهی رفتارهایش موجب تعجب دیگران می شود اما او خاطرات خوبی از
زندگی در فضاي این شهر ندارد. خودش می گوید دیگر از خیابان می ترسم. اینها بخشی از ترس

 
هاي سحر است که در یک سال گذشته دوبار از او سرقت شده. 

اولین دفعه در خیابان بهشتی قدم می زد که یک موتورسوار به او نزدیک شد و موبایلش را از دستش قاپید: «راستش موبایلم زنگ خورد. تا از
کیفم درآوردم، روي هوا غیب شد. نگاهم تا چند ثانیه روي دست خالی ام بود. بعد دیدم موتور بسرعت وارد اتوبان شد. فقط نگاه کردم و اشک
ریختم. یک سال است دیگر از آن خیابان که محل تردد همیشگی ام بود، عبور نمی کنم. راهم را دور می کنم اما حاضر نیستم از آنجا رد

 
شوم.» 

شش ماه بعد نزدیک خانه اش در شرق تهران برایش اتفاق مشابهی افتاد. کنار دیوار راه می رفت که موتور سواري پرتش کرد روي زمین و
کیفش را زد: «زخمی شدم. باور کن از آن روز به بعد کمتر از خانه بیرون می آیم حالاهم که بهانه کرونا دارم اما راستش را بخواهی مسأله ام
کرونا نیست، من از خیابان ها می ترسم.فکر نمی کردم این اتفاق در یک سال دو بار برایم بیفتد و این طور اثر عمیقی رویم بگذارد. این روزها

 
پیش مشاور می روم و امیدوارم دوباره روزي برسد که از خیابان هاي شهر نترسم.» 

ممکن است خیلی از ما تجربه مشابهی داشته باشیم. اگر هم خودمان خوش شانس بوده ایم و این مسأله را تجربه نکرده ایم حتماً دوروبرمان
کسی را می شناسیم که چنین تجربه دردناکی را از سر گذرانده است.محسن مرتضوي قربانی اسیدپاشی است.به قول خودش بدترین تجربه
ناامنی و خشونتی را که یک آدم می تواند در زندگی تجربه کند از سر گذرانده اما انگار احساس ناامنی در این شهر برایش پایانی ندارد. همین
چند ماه پیش در خیابان قائم مقام توي ماشین منتظر بازگشت خانمش از محل کار بود که موتور سواري یک چاقو گذاشت بیخ گوشش و

 
خواست موبایلش را تقدیم کند: 

«نوزده روز بود گوشی ام را خریده بودم اما موبایل نو که چه عرض کنم سوئیچ ماشین را هم می خواست تقدیم می کردم. حال دوباره
بیمارستان رفتن را نداشتم.»محسن به خاطر حادثه اسیدپاشی که چند سال قبل برایش اتفاق افتاده بارها و بارها در بیمارستان بستري شده
است: «باورت نمی شود بعد از اینکه پریدند ترك موتور و رفتند خلاف جهت ماشین ها دنبالشان می کردم مثل فیلم ها چند بار نزدیک بود

 
تصادف کنم. 



آخر یک سیلی به خودم زدم و گفتم حالا که موبایلت را بردند، چرا می خواهی خودت و دیگران را بکشی؟»اما این حادثه براي محسن تبعات
دیگري هم داشت و آن بازگشت دوباره کابوس اسیدپاشی شدنش به خواب هاي شبانه بود حتی وقتی درباره این ماجرا حرف می زند زبانش به
لکنت می افتد: «دوباره هر شب خواب اسیدپاشم را می بینم؛ کسی که فکر می کردم بعد از سال ها فراموشش کرده ام. درباره آن خیابان هم
که واقعاً حس بدي دارم اما چون محل کار خانمم آنجاست متأسفانه مجبورم هر بار به آنجا برگردم. هر بار که می آیم جاي ماشینم را نگاه می

 
کنم و قضیه را به یاد می آورم، عصبی می شوم و لکنت زبان می گیرم.» 

محمد صادقی همین چند روز پیش تجربه موبایل قاپی از پسرش را از سر گذرانده: «تا پسرم از مغازه لوازم التحریري بیرون آمد یک موتور از

 
این سرعتی ها نزدیکش شد. پسرم داشت با تلفن حرف می زد که دستش را گرفتند. 

موتور می رفت و پسرم روي زمین کشیده می شد. من صحنه را می دیدم. دیدم که پسرم چقدر ترسناك با یک طرف صورتش زمین خورد.
آن لحظه نمی دانستم چطور رانندگی می کنم؛ لاي مردم و ماشین ها دنبال موتور می رفتم. آخرش هم نتوانستم ماشین را کنترل کنم و
خوردم به بلوك هاي بتنی بزرگ وسط بلوار. چند دنده سینه و دستم شکست. از آن طرف هم مردم پسرم را برده بودند بیمارستان. آرنجش

 
شکسته بود و گوشش آسیب دیده بود. 

دائم می گویم یک گوشی سه چهار میلیونی ارزش این همه عذاب براي دیگران رادارد؟ اینکه من و پسرم به این روز بیفتیم؟ یعنی این آدم ها
یک لحظه فکر نمی کنند سر پسرم می خورد به جدول و بلایی سرش می آمد، چه می شد؟ واقعاً برایشان مهم نیست؟» هنوز دست و پایش
از به یاد آوردن این صحنه ها می لرزد: «واقعاً مثل یک کابوس بود. آنقدر همه این اتفاقات ترسناك و غیرواقعی بود که هنوز هم فکر می کنم

 
خواب دیده ام. من فقط این را فهمیدم که دیگر در این جامعه هیچ احساس امنیتی موقع تردد در پیاده روها ندارم. ما آسیب دیدیم. 

ماشینی که با آن امرار معاش می کنم مچاله شد و نمی توانم درستش کنم. اینها هیچ وقت از یاد من نمی رود.» سجاد هم که چند وقت پیش
در یکی از کوچه هاي خیابان خرمشهر تهران خفت شده چنین احساسی دارد: «موبایل و نوت بوکم را گرفتند؛ یک چاقو روي شاهرگم

 
گذاشتند و من هم چاره اي نداشتم جز اینکه هرچه می خواهند تقدیم کنم. 

تا چند وقت از آن کوچه رد نمی شدم تا چند ماه بعد از حادثه هم مدام فکر می کردم کسی از پشت سر تعقیبم می کند و مدام برمی گشتم
و نگاه می کردم. با اینکه مدت زیادي از این حادثه گذشته ولی هنوز هم در خیابان با تلفن همراه صحبت نمی کنم.»یعقوب موسوي، جامعه

 
شناس شهري درباره احساس ناامنی که این اتفاقات می تواند ایجاد کند، می گوید: 

«موبایل یا هر وسیله دیگري که به سرقت می رود پیرامون خود یک فضاي ناامن ایجاد می کند. بخشی از آنچه تحت عنوان فضاي ناامن
شهري تعریف می کنیم معلول همین خلاف ها و بزه هایی است که در محیط شهري رخ می دهد. این نوع اتفاقات در شهري مثل تهران مدام
تکرار می شود و این محدود به یک منطقه نیست. این موضوع باعث تولید حس منفی نسبت به فضاي شهري می شود، یعنی جرم تنها متوجه

 
خساراتی نیست که به فرد قربانی وارد شده، بلکه حس ناامنی است که همه را درگیر می کند.» 

به گفته موسوي در گذشته در جاهایی از شهر که افراد شرور در آنها دست به خشونت هاي گروهی می زدند تا سال ها کابوس ساکنان آن
محلات می شد و به عنوان خاطراتی تلخ آنها را بازگو می کردند. کابوس جرم؛ چه بزرگ و چه کوچک، در ذهن افراد تا مدت ها باقی می ماند
و براي قربانیان نوع خاصی از عارضه هاي عاطفی تولید می کند و موجب رنجش پنهان روان افراد می شود و خاطرات تلخ فضاها گاه تا پایان
عمر با قربانی باقی می ماند.مازیار طلایی، دیگر جامعه شناس هم از دو منظر به موضوع احساس ناامنی نگاه می کند؛ اول تأثیري که احساس

 
ناامنی روي فرد می گذارد و دوم تأثیراتی که ناامنی بر نسل بعدي دارد: 

«ناامنی در فرد احساس ترس به وجود می آورد و ترس هم از حس بقا می آید و اینکه این ترس منجر به محافظه کاري می شود و فرد تا
جایی که می تواند کمتر در فضاي شهري حضور پیدا می کند. این ترس تعاملات اجتماعی را کمتر می کند و از فضاي بیرون یک محیط
ناامن می سازد که زمینه ساز اضطراب است و پیامدش هم ترس از تهاجم دائمی است که در نهایت منجر به کاهش مشارکت اجتماعی و



 
محدودیت هاي شغلی می شود. مجموعه اینها باعث کاهش رضایت از زندگی می شود چون امنیت با رضایت از زندگی ارتباط مستقیم دارد. 

وقتی امنیت نباشد رضایت از زندگی پایین می آید و سلامت اجتماعی افراد به خطر می افتد. همین طور این احساس عدم اعتماد به نهادهاي
اجتماعی را به همراه دارد.»به عقیده این جامعه شناس، فردي که در نیازهاي پایه اي خود دچار مشکل است در تأمین نیازهاي مراتب بالاتر
هم مشکل پیدا می کند؛ کسی که امنیت اشتغال و بقا ندارد بدیهی است به نیازهاي بالاتر که به سازندگی جامعه می رسد هم توجهی نمی

 
کند و جامعه اي که افرادي با احساس امنیت کمتري دارد جامعه اي پویا و سالم نخواهد بود. 

اما بعد دیگر اینکه افرادي که دچار احساس عدم امنیت می شوند این مسأله را به دیگران بخصوص فرزندان شان انتقال می دهند. کسی که
محیط بیرون را ناامن می داند دیگران را هم کنترل می کند و سعی می کند نزدیکانش را از جامعه دور نگه دارد. این نگرش به پرورش فرد در
یک محیط کلینیکی منجر و باعث می شود محرومیت و نارضایتی شدیدي براي نسل بعد به وجود بیاید و فضاي ذهنی و جامعه پذیري او را
تحت تأثیر قرار می دهد. مشکل تنها تأمین امنیت افراد در لحظه نیست، مسأله این است که اگر اکنون امنیت افراد تأمین شود نسل هاي بعد

هم احساس امنیت خواهند کرد.



75 میلیارد دلار صرفه جویی ارزي با افزایش گازرسانی به نیروگاه ها

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/09/09

فصل اقتصاد - افزایش گازرسانی به نیروگاه ها در سال هاي اخیر سبب شد مصرف سوخت مایع در نیروگاه ها از 43 درصد در سال
1392 به 10 درصد برسد و طبق اعلام معاون وزیر نفت با افزایش مقدار خوراك گاز نیروگاه ها معادل 75 میلیارد دلار صرفه جویی

ارزي رقم خورد و ایران از واردکننده گازوئیل به صادرکننده آن تبدیل شد.

فصل اقتصاد - افزایش گازرسانی به نیروگاه ها در سال هاي
اخیر سبب شد مصرف سوخت مایع در نیروگاه ها از 43 درصد
در سال 1392 به 10 درصد برسد و طبق اعلام معاون وزیر
نفت با افزایش مقدار خوراك گاز نیروگاه ها معادل 75 میلیارد
دلار صرفه جویی ارزي رقم خورد و ایران از واردکننده گازوئیل

 
به صادرکننده آن تبدیل شد. 

سیاست توسعه گازرسانی به نیروگاه ها از سال 1392 در
دستور کار دولت و وزارت نفت قرار گرفت. تا پیش از آن، بخش نیروگاهی حدود 30 درصد انرژي مورد نیاز خود را از طریق مصرف سوخت
هاي فسیلی مایع (گازوییل و نفت کوره) تأمین می کرد، به طوري که مصرف گازوئیل و نفت کوره در این صنعت به ترتیب معادل 12.2 و

 
15.3 میلیارد لیتر بود و مصرف گاز طبیعی در این صنعت به 36.6 میلیارد مترمکعب محدود می شد. 

اما در سال هاي بعد با افزایش تولید گاز طبیعی در کشور و اهتمام جدي به کاهش مصرف سوخت مایع در بخش نیروگاهی و با وجود افزایش
ظرفیت تولید برق، روند گذشته معکوس شد و سهم سوخت گاز از سبد سوخت مصرفی نیروگاه هاي کشور افزایش یافت، تا جایی که طبق
اعلام حسن منتظرتربتی - معاون وزیر نفت در امور گاز اگر در این بازه زمانی افزایش 2.5 برابري تولید گاز در پارس جنوبی اتفاق نمی افتاد،
حداقل 150 میلیارد لیتر سوخت مایع باید در نیروگاه ها مصرف می شد، از این رو با افزایش مقدار خوراك گاز نیروگاه ها معادل 75 میلیارد

 
دلار صرفه جویی ارزي رقم خورد و ایران از واردکننده گازوئیل به صادرکننده آن تبدیل شد. 

به این ترتیب اکنون مقدار مصرف روزانه گاز طبیعی در نیروگاه ها حدود 250 میلیون مترمکعب است و روزانه 6 تا 8 میلیون لیتر گازوئیل و
15 میلیون لیتر مازوت به عنوان خوراك مصرف می شود، هرچند با کاهش دماي هوا و ورود به فصول سرد سال، به دلیل اینکه اولویت وزارت
نفت گازرسانی خانگی است، این مقدار تا روزانه 80 میلیون مترمکعب کاهش می یابد، اما با افزایش صرفه جویی در بخش خاگی و تجاري این

 
مقدار می تواند بیشتر هم باشد. 

طبق اعلام مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز، سهم نیروگاه ها در مصرف گاز طبیعی در نیمه نخست امسال با افزایش پنج درصدي نسبت به
زمان مشابه پارسال، به 41 میلیارد و 340 میلیون مترمکعب رسید که همه این موضوعات نشان از این است که صنعت گاز توانسته اقدام

 
ماندگاري براي حفظِ محیط زیست انجام دهد. 

این در شرایطی است که افزایش سهم نیروگاه ها از گاز طبیعی با اثرات مستقیم کاهش انتشار گازهاي گلخانه اي و فراهم کردن زمینه ایجاد

 
اشتغال نیروي کار کشور و مشارکت مستقیم در توسعه پایدار، با مفهوم اساسی مسئولیت هاي اجتماعی مطابقت دارد. 

انتهاي پیام



واکنش ها و ارزیابی ها درباره ترور دکتر محسن فخري زاده، در گفتگو با سیداحمد

فاطمی نژاد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/09/09

جمعه، 7 آذر، یکی از روز هاي تلخ و سیاه براي ملت ایران بود، به سبب از دست دادن دکتر محسن فخري زاده یکی از فرزندان
دانشمند، خدوم و متعهدش، آن هم در جنایتی خونین.

به گزارش شهرآرانیوز؛ از نخستین ساعات رسانه اي شدن شهادت محسن فخري زاده، رئیس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع، در

 
داخل و خارج از کشور واکنش هاي بسیاري به این واقعه مؤلمه آغاز شد، چنان که هنوز نیز ادامه دارد. 

واکنش سران 3 قوه در یکی از نخستین واکنش ها، محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس، با صدور پیامی، ترور محسن فخري زاده را محکوم و
تأکید کرد: «نهاد هاي امنیتی و اطلاعاتی نسبت به شناسایی، دستگیري و اشد مجازات عوامل این حادثه تروریستی اقدامات لازم را به انجام
رسانند.» حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی، رئیس قوه قضائیه، نیز در پیامی به مناسبت شهادت دانشمند هسته اي کشورمان، خواستار
شناسایی و محاکمه دست اندرکاران این جنایت اعم از آمران، طراحان و مباشران شد. روز گذشته نیز حجت الاسلام حسن روحانی، رئیس 
جمهور کشورمان، با اشاره به ترور شهید فخري زاده گفت: «همه اتاق هاي فکر و همه دشمنان ایران به خوبی بدانند ملت ایران و مسئولان
کشور شجاع تر و غیورتر از آن هستند که این اقدام جنایتکارانه را بی پاسخ بگذارند. به موقع و مناسب، مسئولان مربوطه پاسخ این جنایت را

 
خواهند داد.». 

واکنش هاي بین المللی اما واکنش ها به شهادت دانشمند هسته اي کشورمان تنها به داخل کشور محدود نمی شود. نیویورك تایمز نیز در
گزارشی به نقل از سه مقام امنیتی مدعی شد که رژیم صهیونیستی پشت پرده ترور دانشمند ایرانی بوده است. همچنین روزنامه رأي الیوم
چاپ لندن نوشت که گروه ترور دانشمند برجسته ایرانی به بیش از یک سازمان وابسته است که در رأس آن ها سیا و موساد قرار دارد. در
ادامه این واکنش ها، اگنس کالامار، گزارشگر ویژه سازمان ملل، در یادداشتی توئیتري، با تلقی کردن ترور محسن فخري زاده به عنوان «یک

 
قتل هدف دار برون مرزي و در یک درگیري مسلحانه» آن را تخطی از حقوق بشر دانست. 

منشه امیر نیز در گفتگو با شبکه بی بی سی گفت: «شیوه ترور فخري زاده بسیار شبیه ترور هاي قبلی اسرائیل و خرابکاري هاي اخیر هسته
اي در ایران است. بسیار راحت می توان به نقش اسرائیل در این ترور ها پی برد. اسرائیل سابقه بسیاري در این گونه ترور ها در کشور هاي
مختلف دارد.» از سوي دیگر، نیویورك تایمز در گزارشی نوشت که سیا (آژانس اطلاعات مرکزي آمریکا) از اظهارنظر درباره ترور محسن فخري

 
زاده، امتناع کرده و در این خصوص پاسخی نداده است. 

یک مقام دفتر بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی، نیز گفت که دفتر نخست وزیري رژیم صهیونیستی دراین باره اظهار نظري
نمی کند. همچنین پنتاگون از اظهار نظر در این زمینه خودداري کرد. دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، نیز در پی این اتفاق در صفحه

 
توئیترش، پیام توئیتري صفحه روزنامه نیویورك تایمز را بازنشر کرد. 

نیویورك تایمز در این باره در صفحه توئیترش نوشت: «رسانه هاي داخلی ایران گزارش دادند که دانشمند ارشد هسته اي این کشور در شمال
ایران مورد هدف یک تیراندازي مرگ بار قرار گرفت. او به عنوان جریان پشت پرده برنامه تسلیحات هسته اي این کشور در نظر گرفته می

 
شد.» 

ترامپ همچنین پیام توئیتري یک خبرنگار به نام یوسی مِلمان را در این باره بازنشر کرد که با مطرح کردن ادعا هایی گفته بود: «طبق خبر



هاي داخل ایران، محسن فخري زاده در دماوند، شرق تهران، ترور شده است. او سرپرست برنامه مخفی نظامی ایران و سال ها تحت تعقیب

 
موساد بود. مرگ او یک ضربه بزرگ روانی و حرفه اي براي ایران است.» 

همچنین خبرگزاري رویترز به نقل از یک رسانه صهیونیستی اعلام کرد که رژیم صهیونیستی پس از ترور محسن فخري زاده، دانشمند
برجسته ایرانی در یک اقدام تروریستی و تهدید مقامات ایران براي پاسخ به این اقدام، سفارتخانه هاي خود در سراسر جهان را به حالت آماده

 
باش درآورده است. 

 
اما براي بررسی بیشتر این موضوع سراغ دکتر سیداحمد فاطمی نژاد، استاد روابط بین الملل دانشگاه فردوسی، رفته ایم. 

حذف فیزیکی در دستورکار پیوند عبري-عربی فاطمی نژاد در پاسخ به این پرسش که ترور شهید فخري زاده را در این مقطع زمانی در چه
بستري می توان تحلیل کرد، آیا تلاشی عبري-عربی براي ناامن کردن منطقه و کشاندن ایران به درگیري مستقیم نظامی است یا سنگ اندازي
در مذاکره احتمالی آینده میان دولت بایدن و ایران در موضوع برنامه صلح آمیز هسته اي ایران، گفت: «این موضوع هم مرتبط است با پیوند
عبري-عربی که نشانه هاي بسیاري براي آن وجود دارد؛ زیرا هم رژیم صهیونیستی و هم عربستان از گذشته مخالف توسعه برنامه هسته اي
ایران بوده اند و سازمان هاي اطلاعاتی و امنیتی آن ها بر نقش آقاي فخري زاده بسیار مانور داده بودند، مبتنی بر اینکه ایشان نقشی فعال و

 
مؤثر در توسعه برنامه هسته اي ایران داشته اند. 

تلاش هاي چند ماهه اخیر سعودي و رژیم صهیونیستی براي تقابل با ایران قابل رصد است، نظیر دیدار اخیر نتانیاهو با بن سلمان یا برخورد
هاي نظامی متعدد در حوزه سوریه و این ها نشان می دهد که این دو کشور می خواهند از فرصت باقی مانده تا تغییر دولت در آمریکا استفاده
کنند.» وي ادامه داد: «از سوي دیگر این ترور با تغییر و تحولات دولت در آمریکا هم مرتبط است. مخالفان بازگشت آمریکا به برجام، چه در
این کشور و چه خارج از آن، تلاش می کنند موانعی ایجاد کنند تا دولت جدید در آمریکا با دست انداز هایی جدي براي بازگشت به برجام

 
مواجه شود. 

علاوه بر این دو موضوع، باید موضوع سومی را نیز در چرایی این ترور افزود و آن اینکه یکی از اهداف اصلی استراتژیک رژیم صهیونیستی این
است که در منطقه غرب آسیا نوعی انفصال هسته اي محقق شود و در این مسیر، هر کشوري که به سمت فعالیت هاي هسته اي می رود، در
50-40 سال گذشته رژیم صهیونیستی درصدد برخورد با آن برآمده است. در این راستا اقدام به ترور شخصیت هاي فعال و استادان برجسته

 
علمی در حوزه هسته اي می کنند؛ اگرچه این تنها اقدامشان نیست و در کنار آن حملات سایبري و ویروسی را نیز در دستورکار دارند.» 

ترور هاي رژیم صهیونیستی این استاد دانشگاه همچنین درباره چرایی توسل گروه ها و دولت هاي متخاصم ایران به «ترور» شخصیت هاي
برجسته کشورمان گفت: «راهبرد ترور از این نظر که پیوند دادنش با یک کشور خاص و اثبات آن از منظر رسمی و حقوقی دشوار است، می
تواند راهبرد موفقیت آمیزي باشد. این رژیم نامشروع سال هاست که در موارد متعددي از این راهبرد استفاده می کند و افراد مهم مد نظرش را
بدین ترتیب حذف می کند، بدون آنکه ردي از خود به جاي بگذارد یا بتوان اقدام آنان را در محافل و سازمان هاي بین المللی اثبات کرد. هیچ 
وقت هم تل آویو صراحتا اعلام نکرده که این کار را انجام داده است، بلکه تنها با وساطت رسانه ها پیام خود را منتقل کرده، بدون آنکه هیچ

 
مسئولیتی را پذیرفته باشد.» 

دستورکار دستگاه هاي اطلاعاتی و امنیتی وي درباره پیام این جنایت خونین در نزدیکی پایتخت کشورمان گفت: «این عملیات نشان می دهد
که چندین تیم در این واقعه درگیر بوده اند و نشان می دهد که نیازمند یک بررسی عمیق توسط کارگزاران اطلاعاتی و امنیتی کشورمان
هستیم که چرا این وقایع تکرار می شود؛ چندین سال پیش وسط شهر تهران و اکنون در نزدیکی آن. رژیم صهیونیستی از ابتدا به چنین روش
هایی متوسل شده است؛ آدم ربایی و حذف نیرو هاي مخالف از ابتداي شکل گیري اسرائیل در دستورکار بوده است، چنان که در نخستین

 
مورد، شاهد دستگیري آیشمن و انتقال آن به سرزمین هاي اشغالی بودیم.» 

فاطمی نژاد در پایان در پاسخ به این پرسش که با توجه به شرایط کنونی، بهترین پاسخ ایران به جنایت اخیر رژیم صهیونیستی، چه می تواند
باشد، گفت: «یک اقدام این است که ایران از نظر حقوقی در محافل و سازمان هاي بین المللی این ترور را پیگیري کند، اما چون ایران، مستند



ندارد، نمی تواند به صورت رسمی پاسخ بدهد. درنتیجه فکر می کنم بهترین واکنش این است که ایران به شکلی مشابه، پاسخ این اقدام را

 
بدهد؛ یعنی یک مهره مهم و متقابل از صهیونسیت ها را بدون به جاي گذاشتن هیچ رد و نشانی حذف کند.» 

بهره برداري سیاسی، ممنوع! اما در شرایط سختی که کشورمان بیش از همیشه، نیاز به وحدت و همدلی براي ایستادگی تام و تمام در برابر
دشمنان دارد، برخی در داخل کشور درصدد تسویه حساب سیاسی برآمده و انگشت تقصیر را به سوي دیگري گرفته اند. به عنوان نمونه، روح
ا... متفکرآزاد، عضو هیئت رئیسه مجلس، در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: « حداقل پاسخ به این اقدام، اتمام بازرسی هاي آژانس
انرژي اتمی باشد. تصمیمات را راهبردي بگیرید، نه تاکتیکی. براي حفظ امنیت و اقتدار کشور که مقدمه پیشرفت است، تصمیمات باید جدي

 
تر اتخاذ شود. از انفعال خارج شویم. این امر اتفاقا مدبرانه است.» 

پیام رهبر معظم انقلاب در پی ترور شهید فخري زاده رهبر معظم انقلاب در پی ترور دانشمند هسته اي شهید، دکتر محسن فخري زاده، پیامی
صادر کردند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، در متن پیام حضرت آیت ا... خامنه اي آمده است: «دانشمند برجسته و
ممتاز هسته اي و دفاعی کشور، جناب آقاي محسن فخري زاده، به دست مزدوران جنایتکار و شقاوت پیشه به شهادت رسید. این عنصر علمی
کم نظیر، جان عزیز و گرانبها را به خاطر تلاش هاي علمی بزرگ و ماندگار خود، در راه خدا مبذول داشت و مقام والاي شهادت، پاداش الهی
اوست. دو موضوع مهم را همه دست اندرکاران باید به جِدّ در دستور کار قرار دهند؛ نخست پیگیري این جنایت و مجازات قطعی عاملان و
آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه بخش هایی که وي بدان ها اشتغال داشت. این جانب به خاندان مکرم او و به
جامعه علمی کشور و به همکاران و شاگردان او در بخش هاي گوناگون، شهادت او را تبریک و فقدان او را تسلیت می گویم و علو درجات او را

از خداوند مسئلت می کنم.»



جذب 146سرمایه گذار در شهرکهاي صنعتی قزوین

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت: از ابتداي سالجاري تا پایان آبان ماه، 146سرمایه گذار داخلی وخارجی در
شهرکها و نواحی صنعتی تابعه استان جذب شدند.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت: از
ابتداي سالجاري تا پایان آبان ماه، 146سرمایه گذار داخلی

 
وخارجی در شهرکها و نواحی صنعتی تابعه استان جذب شدند. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین از قزوین؛ حمیدرضا خانپور،
مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین با اعلام
این خبر اظهارکرد: در سال جهش تولید و در راستاي جذب
سرمایه گذار، ایجاد رونق اقتصادي، توسعه تولیدات ایرانی و
اشتغال پایدار جوانان، این شرکت در هشت ماهه اول سالجاري

موفق به جذب 146متقاضی سرمایه گذاري در شهرکها و نواحی صنعتی استان شده که این میزان در مدت مشابه سال گذشته 80قرارداد بوده
که رشد 1/8برابري در تعداد جذب سرمایه گذاران صنعتی داشته ایم که تعداد زیادي از سرمایه گذاران با توجه به رضایت سرمایه گذاري

 
گذشته و حمایتهاي استانی طرح توسعه خود را در استان اجرا می کنند. 

او میزان مساحت زمین صنعتی واگذار شده را 147هکتار عنوان کرد و یادآور شد: میزان سرمایه گذاري قراردادهاي منعقده بیش از 23هزار

 
میلیارد ریال است که با راه اندازي این طرحهاي صنعتی زمینه امید به اشتغال و اشتغال پایدار چهار هزار و 674نفر فراهم می شود. 

رئیس هیئت مدیره شرکت شهرکهاي صنعتی استان با بیان اینکه طی سال هاي اخیر با وجود تنگناهاي مالی موجود در کشور و تحریم ها با
رشد سرمایه گذاري از حیث تعداد و میزان در شهرك هاي صنعتی استان قزوین روبه رو بوده ایم، افزود: بر همین اساس و با سرمایه گذاري
هاي انجام شده طی سال هاي اخیر، 35درصد اشتغال ایجاد شده در شهرك هاي صنعتی استان مربوط به دولت یازدهم و دوازدهم بوده است.
خانپور در ادامه از قزوین به عنوان استانی پرجاذبه براي سرمایه گذاري صنعتی نام برد و اظهار کرد: با توسعه شهرکهاي صنعتی و سرمایه
گذاري هاي انجام شده از سوي دولت در ایجاد زیرساخت ها براي استقرار واحدهاي تولیدي، زمینه استقرار و ایجاد واحدهاي صنعتی وجود

 
دارد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین یادآور شد: بیشترین حجم سرمایه گذاري هاي انجام شده در شهرك هاي صنعتی استان

 
مربوط به شهرك هاي صنعتی تقاضا محور لیا، کاسپین یک و 2 (آبیک)، خرمدشت، حیدریه و آراسنج بوده است. 
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نبود شفافیت یکى از مشکلات کشور است

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/09/09

 
نبود شفافیت یکى از مشکلات اساسى و کلیدى کشور ما در دهه هاى گذشته و در بودجه هاى سنواتى است. 

به گزارش فارس، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شوراى اسلامى با اشاره به نبود شفافیت در بودجه هاى سنواتى از نظر منابع و
مصارف و احکام صادره، افزود: مالیا ت ها یکى از ممترین منابع درآمدى است که داراى معافی تها و فرارهاى مالیاتى گسترده است و عدالت

 
نیز در دریافت مالیا تها وجود ندارد و یا کم است. 

 
حمیدرضا حاجى بابایى اظهار کرد: نبود شفافیت موجب شده که مهمترین عنصر درآمدى بودجه اى ما با مشکل جدى روبه رو شوند. 

بحث دوم بحث هزین ههایى است که در شرك تهاى دولتى وجود دارد که نبود واقعیت در بودج ههاى شرکتى و نبود مطابقت آن با واقعیت
هاى حسابرسى و درآمدهاى به روز و همچنین بودجه عمومى کشور در درآمدها و هزین هاى که بدون عدالت است، براى کشور مشکلاتى

 
ایجاد کرده که باید آنها را رفع کنیم. 

نماینده همدان و فامنین در مجلس شوراى اسلامى در بحث احکام بودجه سالانه کشور نیز، گفت: در طول سا لهاى گذشته احکام درباره
مسائل مالى و بودجه صادرشده که نیاز به بازبینى دارد و برخى از این احکام آن قدر وسیع و گسترده هستند که با آن مى توان هر کارى انجام

 
داد، مثلاً بودجه را به کلى دگرگون کرد. 

رئیس فراکسیون فرهنگیان مجلس ادامه داد: در رابطه با شرك تهاى دولتى یا امور مالى، احکام و قوانینى وجود دارد که نظارت را ب هشدت

 
کاهش م ىدهد و دست نظارت را م ىبندد. 

وى در ادامه تأکید کرد: اگر بتوانیم در بودج ههاى سنواتى شفافیت ایجاد کنیم بودجه از یک بودجه فرسایشى ك ماثر و ناکارآمد به یک

 
بودجه کارآمد، شفاف، با نشاط و شاداب تبدیل مى شود و به دنبال آن جهش تولید، رونق اقتصادى و اشتغال شکل م ىگیرد. 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در پایان گفت: به همین دلیل اصلاح ساختار بودجه که مقام معظم رهبرى نیز بر آن تأکید داشتند

 
راهکار اساى براى رسیدن به یک بودجه کارآمد و تأثیرگذار و با نشاط است. 

 
مردم از دولت کار مى خواهند نه نامه نگارى 

مجلس با اقدامات حاشیه ساز دولت درگیر حواشى نخواهد شد، امروز مردم از دولت و رئیس جمهور نه نامه نگارى و شکایت بازى بلکه کار می

 
خواهند. 

سخنگوى کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناورى مجلس در گف توگو با خانه ملت در واکنش به اقدام دولت که در نام هاى به مجلس،
اظهارات برخى از نمایندگان را توهین تلقى کرده است، اظهار کرد: رئیس جمهور به جاى اینکه مجلس را گرفتار حواشى بى فایده کند، باید به

 
مشکلات مردم بپردازد. 



حجت السلام احمدحسین فلاحى با استناد به اصول مختلف قانون اساسى، تصریح کرد: وظیفه رئیس جمهور و دولت رسیدگى به وضع

 
معیشتى مردم است. امروز بازار به شدت افسارگسیخته است و رئیس جمهور به عنوان کسى که مسئول تنظیم بازار بوده، باید پاسخگو باشد. 

نماینده همدان و فامنین در مجلس شوراى اسلامى با اشاره به شعارهاى انتخاباتى روحانى که وعده ثبات و رونق اقتصادى داده مىشد، گفت:

 
امروز بدترین وضعیت ممکن بر اقتصاد کشور حاکم شده و رئیس جمهور باید ب هجاى حاشی هپردازى وظیفه خود را انجام دهد. 

وى با یادآورى اینکه مسیر قانونى براى روى ریل آوردن دولت و رئیس جمهور وجود دارد که مجلس م ىتواند از آن استفاده کند، تأکید کرد:

 
اما امروز مردم از دولت و رئیس جمهور کار می خواهند نه نامه نگارى و شکایت بازى. 

سخنگوى کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناورى مجلس یادآور شد: مجلس از مسیر اصلى خود دور نخواهد شد و هیچ یک از این اقدامات
مجلس را به حاشیه نخواهد برد و مجلس به سوگند خود در برابر قانون اساسى پایبند خواهد بود.



محدوده هاي معدنی خراسان جنوبی در مسیر فعال سازي

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/09/09

بیرجند - درآمد نیوز - خراسان جنوبی از ظرفیت عظیم معدنی برخوردار است در حالی که بخش عمده اي از این ظرفیت هنور بالقوه
مانده و مسوولان استان با واگذاري محدوده هاي معدنی به سرمایه گذاران و حمایت شرکت هاي توسعه گراي دولتی درصدد فعال

سازي این بخش هستند. نوشته محدوده هاي معدنی خراسان جنوبی در مسیر ...

بیرجند &– درآمد نیوز &– خراسان جنوبی از ظرفیت عظیم
معدنی برخوردار است در حالی که بخش عمده اي از این
ظرفیت هنور بالقوه مانده و مسوولان استان با واگذاري محدوده
هاي معدنی به سرمایه گذاران و حمایت شرکت هاي توسعه

 
گراي دولتی درصدد فعال سازي این بخش هستند. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از ایرنا خراسان جنوبی با وجود
ذخایر غنی زغالسنگ، کک و آهن، منیزیت، بنتونیت، کرومیت، مرمریت، آندالوزیت، بازالت، پتاس، مس و طلا، خاك هاي صنعتی و شکل

 
گیري چرخه فولاد در استان، با قرار گرفتن جزو پنج استان برتر معدنی نقش مهمی در اقتصاد و تحقق اهداف بلندمدت کشور ایفا می کند. 

براساس آخرین آماري که سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی اعلام کرد، این استان با 657 پروانه بهره برداري معدنی و ذخیره
قطعی 6 میلیارد و 700 میلیون تن، در حوزه ذخیره رتبه هفتم کشور و در معادن فعال و اشتغال مرتبط رتبه چهارم کشور را به خود

 
اختصاص داده است. 

همچنین از 65 نوع ماده معدنی شناخته شده در ایران، 50 نوع آن در خراسان جنوبی وجود دارد و در هفت ماه امسال، رتبه اول صدور پروانه

 
اکتشاف، رتبه دوم صدور پروانه بهره برداري و رتبه سوم گواهینامه کشف متعلق به خراسان جنوبی بوده است. 

طبس بزرگترین و مهمترین شهرستان معدنی خراسان جنوبی است که 76 درصد ذخایر زغالی کشور را در خود جاي داده و بزرگترین حوضه

 
زغالسنگ کک شو ایران در این منطقه است. 

از آنجا که معادن به عنوان یکی از حلقه هاي زنجیره ارزش مواد معدنی و فلزي نقش مهمی در تولید و ایجاد ارزش افزوده دارند عملیات
ژئوفیزیک هوایی نخستین بار از سال 92 در استان خراسان جنوبی آغاز شد و سال هاي اخیر در حوزه اکتشاف با اعتباري معادل 90 میلیارد

 
تومان پهنه اي به وسعت 50 هزار کیلومتر مربع زیر پوشش مطالعات ژئوفیزیک هوایی قرار گرفت. 

بر این اساس حاصل مطالعات پهنه هاي اکتشافی در این استان شناسایی 200 نقطه امیدبخش معدنی با مساحت بیش از 20 هزار کیلومتر
مربع تاکنون است که بخشی از مناطق توسط سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، شرکت تهیه و تولید مواد
معدنی ایران و سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی، اکتشاف آنها تکمیل خواهد شد و بخشی نیز از طریق واگذاري به بخش خصوصی

 
براي اکتشاف و شناسایی ذخایر معدنی اقدام می شود. 

واگذاري محدوده هاي معدنی در استان را می توان حرکتی رو به جلو در بخش معدن استان و فرصت طلایی براي اکتشاف دانست که در

 
اختیار سرمایه گذاران دولتی و خصوصی قرار می گیرد. 

بدون شک در این واگذاري ها مطالعات و تحقیقات وسیعی در زمینه معادن صورت می گیرد که می تواند به تکمیل اکتشافات و در نتیجه

 
توسعه معادن در استان مرزي و کویري خراسان جنوبی کمک شایانی کند. 

 
برگزاري مزایده براي واگذاري محدوده هاي معدنی  

تعیین تکلیف و فعال سازي معادن راکد و غیرفعال و همچنین شناسایی ذخایر جدید معدنی به منظور افزایش ظرفیت تولید و ایجاد اشتغال

 
در استان خراسان جنوبی از برنامه هاي سازمان صنعت، معدن و تجارت در سال جاري است.  



سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی در این باره گفت: از ابتداي امسال تاکنون یک

 
مرحله مزایده براي واگذاري 36 محدوده معدنی در استان برگزار شده است. 

حجت ایمان طلب در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: در این مدت از طریق مزایده عمومی 13 محدوده و از طریق ماده 83 نیز تاکنون 10

 
محدوده به سرمایه گذاران واگذار شده است. 

وي بیان کرد: در مجموع از مزایده هاي انجام شده، 15 معادن شامل بنتونیت، زغالسنگ، سیلیس، سنگ لاشه، کرومیت، گچ، گرانیت، مرمر و

 
مرمریت در شهرستان هاي طبس، سربیشه، بیرجند، قاینات، نهبندان و درمیان از طریق مزایده عمومی واگذار می شود. 

سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: همچنین 21 محدوده معدنی نیز داراي
گواهینامه کشف ماده معدنی پرلیت، بنتونیت، توف، خاك صنعتی، سنگ لاشه، کائولن، گرانیت و مرمریت در شهرستان هاي بیرجند، فردوس،

 
طبس، نهبندان، سربیشه و خوسف از طریق مزایده واگذار خواهد شد. 

وي با بیان اینکه امسال 2 مورد آزادسازي پهنه معدنی داریم اظهار داشت: دوم آذرماه جاري یک پهنه در قالب 121 محدوده معدنی به وسعت

 
یک هزار و 924 کیلومتر از طریق سامانه کاداستر براي سرمایه گذاران جدید آزادسازي شد. 

ایمان طلب گفت: یک پهنه معدنی دیگر با مساحت بزرگی از استان بهمن ماه امسال از طریق سامانه کاداستر براي سرمایه گذاران آزادسازي

 
خواهد شد. 

 
معدن به تنهایی براي معرفی و توسعه استان کافی است 

استاندار خراسان جنوبی که از بدو مسوولیت خود در این استان همواره معدن را یکی از ظرفیت هاي مهم خراسان جنوبی و پیشران اقتصادي
منطقه عنوان کرده است، در نشست اخیر شوراي معادن استان گفت: همین معدن و کانی هاي معدنی به تنهایی کافی است که استان را

 
معرفی کند و توسعه را به همراه داشته باشد. 

حمید ملانوري افزود: حوزه معدن به جهت اهمیت و جایگاهی که دارد به طور ویژه در دستور کار استان است و براي برنامه ریزي در این

 
زمینه باید مطالعات دقیق باشد و میزان واقعی ذخایر ارائه شود. 

وي گفت: باید تلاش کنیم از توان و قابلیت بخش خصوصی نیز در حوزه معدن استان استفاده کنیم و آغوش استان براي حضور و حمایت از

 
سرمایه گذاران بخش معدن باز است. 

استاندار خراسان جنوبی بر همین اساس شوراي معادن استان را مکلف کرد با کار کارشناسی تیمی دقیق و نظارت مستمر، براي حمایت از

 
بخش خصوصی مشوق هایی را در نظر بگیرد و موانع را از پیش پاي آنها بردارد.  

وي افزود: یکی از کانی هاي موجود منطقه، سنگ هاي نیمه قیمتی است که به تنهایی می تواند استان را اداره کند و این موضوع در مورد

 
کرومیت، منیزیت و سایر مواد معدنی نیز صدق می کند. 

ملانوري اظهار داشت: خیلی از کشورها با در اختیار داشتن تنها یک نوع از این مواد معدنی، صرفا به جهت برنامه ریزي هاي دقیق و سرمایه

 
گذاري هاي درستی که دارند، توانسته اند درآمدهاي کلانی را به دست بیاورند. 

وي گفت: در بحث بهره برداري از ذخایر معدنی هم باید به گونه اي اقدام کنیم که معادن در اختیار افرادي قرار گیرد که هم از صلاحیت فنی

 
لازم برخوردار باشند و هم اینکه به لحاظ مالی توانایی استحصال را داشته باشند. 

موضوعی که رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی درباره آن گفت: امسال 60 محدوده اکتشافی در این استان از ید سرمایه

 
گذار خارج و در اولین مزایده 23 محدوده معدنی به سرمایه گذاران جدید واگذار شد. 

عباس جرجانی با اشاره به مصوبه کشوري درخصوص واگذاري معادن راکد به سرمایه گذاران داراي صلاحیت و برنامه افزود: با توجه به اینکه

 
252 محدوده راکد معدنی در استان وجود داشت طرح عارضه یابی در تمامی شهرستان ها اجرا و جلساتی با حضور معدنکاران تشکیل شد. 

وي مهمترین دلایل راکد بودن برخی معادن را به ترتیب بالا بودن هزینه حمل، دوري از واحد فراوري، کمبود و مستهلک بودن ماشین آلات
معدنی، نبود زیرساخت هاي آب، برق و گاز، جاده نامناسب، تحریم هاي ظالمانه (با توجه به کاهش صادرات)، افزایش هزینه سیم برش و

 
قطعات مورد نیاز معدنکاران و نبود بازار فروش ذکر کرد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: در 2 ماه گذشته 13 معدن تعطیل فعال شد همچنین سه معدن سلب صلاحیت،

 
103 درخواست اکتشاف و 19 پروانه اکتشاف که اقدامی انجام نداده بودند، ابطال شد. 

معادن با شرایط خاص به دهیاري ها و شهرداري ها واگذار می شود 



معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان جنوبی هم از برنامه دیگر مدیریت استان براي فعال سازي معادن خبر داد و گفت: معادن با

 
شرایط خاص به دهیاري ها و شهرداري هاي متقاضی واگذار می شود. 

مشیرالحق عابدي افزود: براساس مصوبه شوراي معادن استان در سال گذشته، برخی معادن در اختیار دهیاري ها و شهرداري ها قرار می گیرد

 
و این اقدام در راستاي ایجاد درآمد پایدار براي دهیاري ها و شهرداري ها و در نتیجه توسعه خدمات شهري و روستایی انجام می شود. 

وي بیان کرد: شهرداري ها و دهیاري ها می توانند با فروش مواد معدنی در اختیار به دهیاري ها و شهرداري هاي دیگر مناطق، درآمدزایی

 
کنند. 

معاون استاندار خراسان جنوبی تصریح کرد: انتفاع دهیاري ها و شهرداري ها از این معادن، تابع قانون است و طی کردن تمامی مراحل قانونی

 
را می طلبد. 

وي گفت: براساس مصوبه شوراي معادن استان، فقط محدوده هایی در اختیار شهرداري ها و دهیاري ها قرار می گیرند که براي امور عمرانی

 
آنها مفید هستند. 

عابدي افزود: معادن شن، ماسه، سنگ لاشه و خاك رس از جمله مواردي است که در فهرست واگذاري به دهیاري ها و شهرداري ها قرار دارد.

 
خام فروشی ممنوع  

خروج مواد معدنی به صورت خام از خراسان جنوبی مانند برخی محصولات دیگر از مشکلات دیرینه اي است که استاندار خراسان جنوبی هم
به آن اشاره کرد و گفت: باید از خام فروشی مواد معدنی در استان جلوگیري شود و ممانعت از خام فروشی مهمترین دستور کار شوراي معادن

 
استان است. 

وي افزود: یک ماده معدنی حتی کوچک که می تواند در راه تبدیل شدن به مصنوعات پایین دستی، اشتغال و سرمایه فراوانی را ایجاد کند و

 
باعث رشد و رونق اقتصادي شود را در قالب خام فروشی با کمترین ارزش ریالی عرضه می کنیم. 

ملانوري گفت: کمترین ارزش ریالی یک ماده معدنی مربوط به همان زمانی است که به صورت خام و بدون تغییر عرضه می شود در حالی که

 
با تبدیل شدن به یک محصول، ارزش واقعی خود را پیدا می کند. 

وي ادامه داد: در راه رسیدن به یک ماده معدنی در تمامی مراحل مطالعه، اکتشاف و استحصال هزینه هاي زیادي می شود و حتی آسیب
هایی براي محیط زیست و منابع طبیعی نیز به همراه دارد اما درست زمانی که براي تبدیل شدن به ثروت آماده می شود، آن را در اختیار

 
دیگران قرار می دهیم که این خسارت هاي بسیار بزرگی را متوجه استان می کند. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: بخشی از کار محوله به شوراي معادن استان این است که علاوه بر بررسی مشکلات موجود، براي ارائه مشوق

 
هاي خاص به منظور ترغیب سرمایه گذاران برنامه هاي جامعی داشته باشد. 

وي تاکید کرد: مهمترین کاري که باید در شوراي معادن استان صورت گیرد، این است که به عنوان یک اتاق فکر و یک قرارگاه عملیاتی بر
روي گونه هاي مختلف مواد معدنی کار کند و براي بهره برداري هرچه بهتر و ارزش افزوده این کانی ها، براساس خرد جمعی برنامه ریزي

کند.



غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما بدهکار است!

منبع: برترین هاشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/09/09

«هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، حالا تمام دارایی باقیمانده اش
توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند.

خبرگزاري فارس: «هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، حالا تمام دارایی

 
باقیمانده اش توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند. 

«هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و
با پول هر کاري انجام می داد، رسوایی دنباله دارش در تعرض هاي
مکرر به زنان در هالیوود او را راهی زندان کرد و پول و قدرتش را یک
شبه از دست داد و حالا تمام دارایی باقیمانده اش توسط دو همسر
سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او

 
هستند. 

هاروي واینستاین - هیولاي هالیوود - در چندین جبهه می جنگد. غول تهیه کنندگی فیلم که زمانی بر فهرستA هالیوود حکمفرمانی می

 
کرد، در تلاش است تا از محکومیت خود در ماه فوریه براي تجاوز جنسی از دادگاه استیناف فرجام خواهی کند. 

وي همچنین از طرف بسیاري از قربانیان با دادخواست خسارت هاي میلیون دلاري مواجه است، همچنین پرونده هاي متعدد تجاوز و تعرض

 
در لس آنجلس و لندن دارد و شرکت وي با ورشکستگی روبرو است. 

این امر باعث شده تا وي در زندان وند در بوفالو، نیویورك بپوسد زیرا اکنون او پولی براي پرداخت حقوقدانانی که قرار است درخواست

 
تجدیدنظر خود را تهیه کنند، ندارد. 

«جودا انگلمایر»، سخنگوي واینستاین این هفته، تأیید کرد: او از نظر سلامتی ضعیف است و نتوانسته است درخواست تجدید نظر خود را ارائه

 
دهد زیرا همسران سابق وي حساب هاي وي را مسدود کرده اند. 

احتمالاً درخواست تجدیدنظر وي در مقطعی انجام خواهد شد، اما وکلاي وي کارهاي اداري را انجام نمی دهند زیرا او نمی تواند هزینه آن را

 
پرداخت کند. 

«هاروي واینستاین»اکنون 68 ساله است، او ویلچر نشین شده، در حال نابینا شدن است، دیابت، آرتروز، تنگی نخاع، کم خونی، آپنه

 
خواب(وقفه تنفسی در خواب)، فشار خون بالا و بیماري عروق کرونر نیز رنج می برد. 

 
سقوط واینستاین در اکتبر 2017 پس از انتشار جزئیات ده ها اتهام تجاوز جنسی در نیویورك تایمز و مجله نیویورکر آغاز شد. 



او در ماه فوریه در نیویورك به جرم تعرض و آزار جنسی و تجاوز جنسی درجه سوم به 23 سال حبس محکوم شد. وي در چهار مورد تجاوز

 
جنسی و هفت مورد تعرض و آزار جنسی منتظر محاکمه بیشتر در لس آنجلس است و براي او 140 سال مجازات در نظر گرفته شده است. 

وي همچنین در حال مبارزه با دادخواستهاي مدنی متعددي است که توسط قربانیانی از جمله «اشلی جاد» و «رز مک گوان» هنرپیشه هاي

 
هالیوودي و پرونده هاي ورشکستگی مربوط به فروپاشی شرکت واینستاین تشکیل شده است. 

همچنین مشخص شد که واینستاین به ستاره هاي فیلم از جمله «رابرت دنیرو» و «جنیفر لارنس» و کارمندان سابقش از جمله «مالیا» دختر

 
بزرگ «باراك اوباما»، که در شرکتش دوره کارآموزي گذرانده است، بدهکار است. 

دادگاه اشتغال انگلیس همچنین علیه واینستاین و هفت نفر از شرکاي وي در پیش است. جودا انگلمایر سخنگوي واینستاین گفت: شما باید از
این زنان بپرسید که در تلاشند تا از این طریق به چه چیزي برسند. این آدم(هاروي واینستاین) ممکن است تا زمان استرداد و تحویل به

بریتانیا بمیرد.



دانشگاه پیام نور ایجاد اشتغال دانشجویان را وظیفه خود می داند

منبع: ایمناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/09/09

محمدرضا زمانی گفت: در شرایط حساس کنونی که کشور با چالش هاي اقتصادي روبه رو است، دانشگاه پیام نور، ایجاد اشتغال و
مهارت آموزي دانشجویان را وظیفه خود می داند و در این راستا گام بر می دارد.

 
رئیس دانشگاه پیام نور: دانشگاه پیام نور ایجاد اشتغال دانشجویان را وظیفه خود می داند 

محمدرضا زمانی گفت: در شرایط حساس کنونی که کشور با چالش
هاي اقتصادي روبه رو است، دانشگاه پیام نور، ایجاد اشتغال و مهارت
آموزي دانشجویان را وظیفه خود می داند و در این راستا گام بر می

 
دارد. 

به گزارش ایمنا و به نقل از روابط عمومی دانشگاه پیام نور، رئیس
دانشگاه پیام نور حل چالش هاي اجتماعی به ویژه در مناطق محروم
کشور را یکی از رسالت هاي اجتماعی این دانشگاه دانست و گفت:
شبکه علمی گسترده دانشگاه پیام نور در سراسر کشور ظرفیت قابل
توجهی است که می تواند علت چالش هاي اجتماعی کشور را بررسی

 
و مرتفع کند. 

محمدرضا زمانی در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري با کمیته امداد ضمن عرض تسلیت شهادت محسن فخري زاده دانشمند برجسته کشور
افزود: در شرایط حساس کنونی که کشور با چالش هاي اقتصادي روبه رو است، دانشگاه پیام نور، ایجاد اشتغال و مهارت آموزي دانشجویان را

 
وظیفه خود می داند و در این راستا گام بر می دارد. 

وي افزود: این دانشگاه با امضاي دو تفاهم نامه با کانون کارفرمایان و همچنین معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري بسترهاي مهارت

 
آموزي و اشتغال دانشجویان و فارغ التحصیلان این دانشگاه را فراهم کرده است. 

وي با عنوان اینکه با شیوع بیماري کرونا، فعالیت این دوره ها با کندي پیش می رود، اظهار داشت: مطمئناً با پایان این پاندمی، دانشگاه پیام

 
نور پرقدرت تر از قبل در این زمینه فعالیت خواهد کرد. 

زمانی با اشاره به زیرساخت هاي الکترونیکی غنی دانشگاه پیام نور اظهار کرد: قبل از شیوع کرونا، شیوه آموزش دانشگاه به صورت نیمه
حضوري و الکترونیکی بود، اما بعد از شیوع بیماري و لزوم حفظ سلامت دانشجویان و کارکنان، آموزش و برگزاري آزمون ها به صورت 100

 
درصد الکترونیکی درآمده است. 

وي با عنوان اینکه بعد از پاندمی کرونا، دانشگاه پیام نور این شیوه آموزشی الکترونیکی را حفظ خواهد کرد، افزود: شیوه آموزش الکترونیکی
دانشگاه پیام نور در شبکه اي متصل و گسترده، محتوایی با کیفیت و یکسان را به کل کشور ارائه می کند و از این جهت فرقی نمی کند که
دانشجو در تهران باشد یا در یک منطقه محروم و این نشان می دهد که دانشگاه پیام نور توانسته عدالت آموزشی را در سراسر کشور برقرار

 
کند. 



وي یادآور شد: این شیوه آموزشی همچنین به دانشجویان این امکان را می دهد که بتوانند در کنار تحصیل بی دغدغه شغلی داشته باشند و یا

 
شاغلین در کنار کار به تحصیل خود ادامه دهند. 

وي شهریه دانشگاه پیام نور را یک سوم دیگر دانشگاه هاي شهریه بگیر دانست و گفت: 90 درصد دانشجویان دانشگاه پیام نور از قشر متوسط
هستند و این دانشگاه همواره به حداقل افزایش شهریه اکتفا کرده است تا امکان تحصیل براي همگان وجود داشته باشد.



بررسی کارنامه شهداي دانشمند ترور در «چرخ»

منبع: ایلناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/09/09

هفتادودومین قسمت فصل هفتم «چرخ» ساعت 19 یکشنبه 9 آذر، به مناسبت ترور شهید دکتر محسن فخري زاده به بررسی مسیر
علمی شهداي دانشمند ترور و نقش آن ها در پیشرفت صنایع دفاعی و هسته اي اختصاص دارد.

هفتادودومین قسمت فصل هفتم «چرخ» ساعت 19 یکشنبه 9
آذر، به مناسبت ترور شهید دکتر محسن فخري زاده به بررسی
مسیر علمی شهداي دانشمند ترور و نقش آن ها در پیشرفت

 
صنایع دفاعی و هسته اي اختصاص دارد. 

به گزارش ایلنا، در این قسمت از «چرخ»، سیدمحمدحسین
خلیلی، کارشناس ارشد مهندسی هسته اي با دکتر
سیدمحمودرضا آقامیري، رئیس دانشکده هسته اي دانشگاه
شهید بهشتی درباره ي فعالیت هاي علمی دکتر محسن فخري
زاده و ترور دانشمندان کشور در عرصه هاي مختلف علمی

 
گفت وگو می کند. 

روز جمعه 7 آذر، دکتر محسن فخري زاده، رییس سازمان
پژوهش و نوآوري وزارت دفاع و از دانشمندان صنایع دفاعی و
هسته اي کشور به دست عوامل تروریستی در شهر آبسرد

 
تهران ترور شد و به شهادت رسید. 

ترور و شهادت دکتر فخري زاده تنها حذف فیزیکی سرویس هاي اطلاعاتی-امنیتی دشمنان براي توقف پیشرفت هاي ایران در دنیاي علمی و
فناوري نیست و در سال هاي اخیر آن ها ترورهاي هدفمندي را علیه دانشمندان صنایع مختلف از جمله صنایع دفاعی و هسته اي ایران

 
پیگیري می کنند. 

از جمله ي مهم ترین آن ها می توان به ترورهاي دانشمندان صنعت هسته اي کشور در سال هاي 1388 تا 1390 اشاره کرد که طی این
عملیات ها دکتر مجید شهریاري، مصطفی احمدي روشن، دکتر مسعود علی محمدي، داریوش رضایی نژاد و رضا قشقایی فرد به شهادت

 
رسیدند. 

 
«چرخ» در این ویژه برنامه دستاوردهاي این دانشمندان را مرور و ادامه ي مسیر تلاش هاي علمی آن ها را بررسی خواهد کرد. 

نکته اي که رهبر معظم انقلاب هم در بخشی از پیامی که در پی ترور دانشمند شهید دکتر محسن فخري زاده صادر کردند، به آن اشاره کرده
اند: «دو موضوع مهم را همه ي دست اندرکاران باید به جِدّ در دستور کار قرار دهند، نخست پیگیري این جنایت و مجازات قطعی عاملان و

 
آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه ي بخش هایی که وي بدان ها اشتغال داشت.» 

فصل هفتم مجله ي تصویري «چرخ» مهم ترین رویدادهاي علم و فناوري و مسائل روزمره ي زندگی با نگاهی تخصصی و به زبانی ساده و با



 
حضور مسئولان، کارشناسان، اساتید دانشگاه و نخبگان بررسی و واکاوي می کند. 

 
«چرخ» چهار روز در هفته، از یکشنبه تا چهارشنبه، از ساعت 19 به صورت زنده و به مدت 45 دقیقه از شبکه ي چهار سیما پخش می شود. 

مجري «چرخ» حافظ آهی است و محمد جباري سردبیري برنامه و الهه بهبودي تهیه کنندگی «چرخ» را بر عهده دارند.



روایتی از بحران هاي کارآفرین ملی حوزه صنعت/ ضرورت تبادل اطلاعات بین نسل

هاي گذشته با امروز

منبع: ایلناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/09/09

محمدرضا حق نگهدار می گوید: افراد موفق براي حفظ ظاهر کسب و کارشان نمی توانند بحران هاي کاري را بروز دهند. در نتیجه ما
هیچوقت در بحران ها با آن ها مواجه نمی شویم. ساخت مستندهاي پرتره از کارآفرینان موفق ما را با تلاش هایی که آن ها در جهت

حل بحران هاي بزرگ کرده اند آشنا می کند.

محمدرضا حق نگهدار می گوید: افراد موفق براي حفظ ظاهر
کسب و کارشان نمی توانند بحران هاي کاري را بروز دهند. در
نتیجه ما هیچوقت در بحران ها با آن ها مواجه نمی شویم.
ساخت مستندهاي پرتره از کارآفرینان موفق ما را با تلاش
هایی که آن ها در جهت حل بحران هاي بزرگ کرده اند آشنا

 
می کند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، شانزده فیلم به بخش مستندهاي
«کارآفرینی» چهاردهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند

ایران «سینماحقیقت» راه یافته اند. یکی از این آثار مستند «براده» ساخته محمدرضا حق نگهدار است. «براده» روایتی از زندگی احمد قرشی

 
نژاد نقاش و کارآفرین ملی حوزه صنعت بوده که در آستانه ورشکستگی به دالان هاي تودرتوي ذهنش پناه می برد. 

محمدرضا حق نگهدار درباره تولید این فیلم و وجهه امیدآفرینی پرداختن به کارآفرینان که در شرایط سخت اتفاق مهمی را در حوزه اقتصادي
ایجاده می کنند، گفت: امیدآفرینی به شکل فرمایشی رخ نمی دهد و شما باید زمینه آن را داشته باشید. نکته مهم این است که ما به گفتگو و

 
تبادل اطلاعات بین نسل هاي گذشته و امروز نیازمندیم. 

وي افزود: چون به هر حال نسل گذشته از بحران هایی عبور کرده اند که ممکن است درس هاي زیادي براي نسل جوان امروز داشته باشد. در
مقابل هم ایده ها و افکار تازه اي در بین جوان هاست که می تواند راهگشا باشد. یعنی چهره هایی که در سالیان گذشته در حوزه کارآفرینی

 
به فعالیت مشغول بودند، براي برون رفت از بحران هاي کنونی نیازمند فکرها و ایده هاي تازه هستند. 

این کارگردان در ادامه بیان کرد: بخش کارآفرینی جشنواره «سینما حقیقت»، یک زمینه خوب براي تبادل این تجربه ها و ایجاد گفتگو میان
نسل هاي گذشته و نسل امروز بوده که به دنبال راه اندازي کسب و کار هستند. یکی از بهترین شکل هایی که ما فکر می کردیم براي این

 
تبادل و انتقال تجربیات می شود به سمت آن رفت، در واحد فیلم پرتره کار کردن از کارآفرینان تعریف می شد. 

حق نگهدار ادامه داد: احساس کردیم باید به سراغ چهره هایی برویم که امروز به واسطه شرایط پیچیده اقتصادي که در کشور وجود دارد، در
بحران هایی قرار دارند. در واقع ما فیلم خود را از بحران شروع می کنیم. البته دنبال اتفاق عجیب و غریبی نبودیم. در حقیقت سعی کردیم
لایه هاي انسانی تري همچون نقش خانواده و فعالیت هاي جانبی که ممکن است به کارآفرین در شرایط بحرانی کمک کند در فیلم گنجانده

 
شود. 



وي در بخش دیگري از صحبت هایش درباره تاثیر تولید و نمایش فیلم هایی با موضوع پرداختن به کارآفرینی در جامعه گفت: تاثیرگذاري در
جامعه به عوامل مختلفی بستگی دارد. یکی از مهمترین موارد در دسترس عموم قرار گرفتن این فیلم ها است. دیدن چنین آثاري به خصوص

 
مستندهاي پرتره که به زوایاي دیگر زندگی این افراد می پردازد کمک می کند تا نگاه واقعی تري به زندگی آن ها داشته باشیم. 

حق نگهدار در ادامه بیان کرد: اغلب افراد موفق براي حفظ ظاهر کسب و کارشان نمی توانند بحران هاي کاري را بروز دهند و بیشتر ذهنی با
چنین اتفاقاتی مواجه می شوند. در نتیجه متاسفانه ما هیچوقت در بحران ها با افراد موفق مواجه نمی شویم و شاهد تلاش هایی که در جهت

 
حل بحران ها می کنند نیستیم. 

وي ادامه داد: متاسفانه در دوره اي قرار داریم که با سرعت به سمت ایجاد زمینه هاي مورد نیاز می رویم و احساس می کنیم که شکست ها

 
خیلی روي ما تاثیر نمی گذارد. در نتیجه نشان دادن بحران هاي زندگی چهره هاي موفق خیلی می تواند به ما کمک کند. 

حق نگهدار در پایان گفت: قدرت افراد موفق به جوایز و موفقیت هایشان نیست، در واقع به پشتکار و تلاشی بوده که هنگام بحران از خود
نشان می دهند. یکی از راهبردهایی که در این مستند داشتیم نشان دادن مسیر موفقیت چهره هاي شاخص بود.



سازوکار مناسبی در صدا و سیما براي اشتغال افراد وجود ندارد

منبع: روزنامه بانی فیلمشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/09/09

کارگردان فیلم هاي «بام تا بام» و «شاید دوست شاید دشمن» درباره لزوم ورود صدا و سیما به اوضاع معیشتی هنرمندان در روزهاي
کرونایی به صحبت پرداخت. مجید تربتی فرد کارگردان و تهیه کننده درباره لزوم توجه مدیران صدا و سیما به اوضاع معیشتی

هنرمندان در روزهاي شیوع کرونا به بانی فیلم گفت: در سال هاي اخیر ...

 کارگردان فیلم هاي «بام تا بام» و «شاید دوست شاید

 
دشمن» درباره لزوم ورود صدا و سیما به اوضاع معیشتی هنرمندان در روزهاي کرونایی به صحبت پرداخت. 

مجید تربتی فرد کارگردان و تهیه کننده درباره لزوم توجه مدیران صدا و سیما به اوضاع معیشتی هنرمندان در روزهاي شیوع کرونا به بانی
فیلم گفت: در سال هاي اخیر شاهد بوده ایم که تعداد زیادي از افراد شاغل در سینما و تلویزیون بالاخص حوزه هاي تهیه کنندگی و
کارگردانی گرفتار معضل بیکاري و مشکل در تأمین معاش خود و خانواده شده و به کارهایی غیر از حرفه اصلی شان روي آورده اند. حال در

 
روزهایی که مردم با ویروس کرونا درگیر شده اند بر شدت این مشکلات معیشتی افزوده شده است. 

وي افزود: متأسفانه این روزها بازیگران و افراد شاغل در پشت صحنه به دلیل شرایط حاکم بر سینما و تلویزیون در تامین حداقل معاش خود
با مشکل مواجه شده اند ولی در این میان تعداد محدودي از افراد نه تنها بیکار نبوده بلکه گاهی همزمان مشغول تولید چند اثر هستند. از
دلایل این امر می توان به عدم وجود ساز و کار مناسب و صحیح در صدا و سیما براي انتخاب سازندگان (تهیه کننده، کارگردان، نویسنده) در

 
تولید آثار نمایشی نام برد. 

کارگردان فیلم هاي «سبز سپید سرخ» و «برج خاکستر» در ادامه با انتقاد از عدم بکارگیري نیروهاي امتحان پس داده در تلویزیون گفت: چرا
باید افرادي که سال هاي نه چندان دور و در دهه 80 آثار قابل قبولی براي صدا و سیما ساخته اند سال ها بیکار باشند و تنها عده اي معدود
جزو انتخاب هاي اول و همیشگی مدیران و سازندگان پروژه ها قرار بگیرند. آیا به جز این افراد هنرمندان کاربلد و امتحان پس داده دیگري
وجود ندارد؟ نکته جالب اینکه متأسفانه برخی از افرادي که به دفعات مشغول کار هستند کارنامه ضعیفی هم دارند ولی باز هم شاهد فعالیت

 
آنها هستیم. نتیجه این اتفاق نیز آثار ضعیفی که در سال هاي اخیر از صدا و سیما پخش شده است. 

تربتی فرد در پایان با اشاره به لزوم راه اندازي یک بانک اطلاعاتی از هنرمندان و ملزم کردن مدیران در استفاده از افرادي که در این بانک
اطلاعاتی از سابقه خوبی برخوردار هستند گفت: اگر صدا و سیما بانک اطلاعاتی از نویسندگان، تهیه کنندگان و کارگردانانی را که سابقه



همکاري با صدا و سیما را داشته اند تهیه و براي ساخت هر اثر نمایشی مدیران را ملزم به استفاده از این عوامل به تناوب و نوبت می کرد شاید
تا حدي عدالت در کار و تنوع در اندیشه و خلاقیت می توانست به کیفیت آثار کمک کند. مهم تر اینکه از بیکاري طولانی مدت عوامل نیز

 
کاسته می شد و مخاطب هم شاهد آثاري متنوع و با کیفیت تر بود. 

اشتراك گذاري در: 



افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد!

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/09/09

جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که برآورد قاچاق سیگار در هفت ماهه اول
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 8.9 درصد افزایش و بعد از مدت ها در سال جاري میزان افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شده

است.

به گزارش جام جم آنلاین به نقل از ایسنا، بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال 30 میلیارد و 200 میلیون نخ سیگار تولید شده

 
که نسبت به تولید 31 میلیارد نخ در هفت ماهه اول سال گذشته 2.6 درصد کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در این هفت ماه 37 میلیارد و 910 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق سیگار هم
با 8.9 درصد افزایش، از شش میلیارد و 960 میلیون نخ سیگار در هفت ماهه اول سال قبل به هشت میلیارد و 910 میلیون نخ سیگار در

 
مدت مشابه امسال رسیده است. 

 
روند قاچاق سیگار در سال گذشته کاهشی بود، به طوري که در کل سال گذشته برآورد وزارت صمت از میزان 

قاچاق سیگار نسبت به سال 1397 حدود 39 درصد کاهش یافته بود، اما در سال جاري با مشکلاتی که به دلیل عدم تخصیص ارز براي
واردات مواد اولیه در زمینه تولید این محصول ایجاد و منجر به توقف تولید تولید در هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی شد،
قاچاق سیگار رو به افزایش گذاشت، تا جایی که در اردیبهشت امسال برآوردها از میزان قاچاق سیگار نزدیک به دو برابر دو ماهه اول سال

 
1398 بود. 

با این حال به نظر می رسد هر چند هنوز برآوردها از میزان قاچاق سیگار بیش از سال گذشته ایت، اما طی ماه هاي گذشته با افزایش تولید

 
سیگارَ، میزان افزایش قاچاق سیگار نیز کمتر شده است. 

 
افزایش 42 درصدي صادرات سیگار 

این در حالی است که آمارها نشان می دهد از ابتداي امسال تا پایان مهر ماه صادرات سیگار با افزایش 42 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده

 
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 50 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی، 70 درصد مواد اولیه محصولات دخانیات از طریق
واردات تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات مواد اولیه 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این

صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد.



اخذ گواهینامه صلاحیت معلمی براي تدریس در مدارس الزامی شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش گروه تعلیم و تربیت خبرگزاري فارس، حسن روحانی
رئیس شوراي عالی انقلاب فرهنگی مصوبه جلسه 833 شوراي
عالی انقلاب فرهنگی مورخ 27 آبان 1399 با عنوان ماده واحده
«نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت
آموزش و پرورش» را به هیأت وزیران، وزارت آموزش و پرورش

 
و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد. 

این ماده واحده به هیأت وزیران، وزارت آموزش و پرورش و
سازمان اداري و استخدامی با 6 تبصره ابلاغ شده است که بر اساس آن وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول
در نظام آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي
مندرج در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه

 
فرهنگیان و دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند و هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

همچنین در تبصره 5 این ماده واحده تأکید شده است که شرط اشتغال به حرفه معلمی در کلیه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا

 
بودن «گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

بر اساس تبصره 4 ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» هر گونه گزینش و استخدام
در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق

 
شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود و خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

 
متن کامل ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» به شرح ذیل است: 

ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» که در جلسه 833 مورخ 1399.8.27 شوراي

 
عالی انقلاب فرهنگی و بر اساس پیشنهاد وزارت آموزش و پرورش به تصویب رسیده است، به شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می گردد: 

ماده واحده: به منظور شناسایی، جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی کار آمد، متعهد و متخلق، با استعداد و با انگیزه و
برخوردار از صلاحیت هاي عمومی، تخصصی و حرفه اي؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام
آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج
در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفا از طریق دانشگاه فرهنگیان و

 
دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین نماید. هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

تبصره 1: دانشگاه هاي فرهنگیان و تربیت دبیر فنی شهید رجایی علاوه بر جذب دانشجو معلم و هنرآموز موضوع ماده 28 اساسنامه دانشگاه
فرهنگیان و ماده 1 اساسنامه دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی، می توانند از ظرفیت علمی سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی و



 
حوزه هاي علمیه براي تربیت نیروهاي آموزشی و تربیتی موردنیاز استفاده نمایند. 

ضوابط و مقررات مربوط به این تبصره، ظرف مدت سه ماه با پیشنهاد توسط شوراي عالی آموزش و پرورش به تصویب شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی می رسد. 

تبصره 2: افرادي که به استناد یکی از قوانین و مقررات موضوعه با واحدهاي دولتی آموزشی و تربیتی آموزش و پرورش همکاري کرده اند در
شرایط برابر با سایر داوطلبان و صرفا پس از گذراندن دوره مهارت آموزي یک ساله در دانشگاه فرهنگیان با دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی
به کار گیري خواهند شد. مدت همکاري تمام وقت این افراد از حداکثر سن براي شرکت در آزمونهاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش

 
کسر می شود. 

تبصره 3: سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوزهاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش را در مشاغل آموزشی و تربیتی بر اساس شاخص
نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی صادر خواهد نمود. شاخص نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی، به پیشنهاد مشترك وزارت

 
آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور به تصویب هیأت وزیران خواهد رسید. 

تبصره 4: هر گونه گزینش و استخدام در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه
و ناحیه) خواهد بود و صرفا از طریق شرکت در آزمونهاي ورودي انجام می شود. خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و ابقاي

 
ردیف براي بوم خواهد بود. 

تبصره 5: شرط اشتغال به حرفه معلمی در کلیه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند
رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. ترتیب صدور، به روزآوري، قالب و نوع اطلاعات مندرج در آن توسط شوراي

 
عالی آموزش و پرورش تعیین و با تصویب هیأت وزیران ابلاغ می شود. 

تبصره 6: این مصوبه، نسبت به کلیه قوانین و مقررات مربوط به حوزه جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و

 
پرورش در موارد مغایر، حاکم خواهد بود. 

انتهاي پیام/



روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در وزارت آموزش و پرورش را ابلاغ کرد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/09/09

ایران اکونومیست-رئیس جمهور قانون «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» را براي اجرا
به این وزارتخانه و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد.

حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور قانون «نحوه جذب
منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و
پرورش» را براي اجرا به این وزارتخانه و سازمان اداري و

 
استخدامی کشور ابلاغ کرد. 

متن کامل ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل
آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» به شرح ذیل است:

ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و
تربیتی وزارت آموزش و پرورش» که در جلسه 833 مورخ 27/ 08/ 1399  شوراي عالی انقلاب فرهنگی و بر اساس پیشنهاد وزارت آموزش و

 
پرورش به تصویب رسیده است، به شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می شود: 

ماده واحده: به منظور شناسایی، جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی کار آمد، متعهد و متخلق، با استعداد و با انگیزه و
برخوردار از صلاحیت هاي عمومی، تخصصی و حرفه اي؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام
آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج
در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و

 
دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند. 

 
هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

تبصره 1: دانشگاه هاي فرهنگیان و تربیت دبیر فنی شهید رجایی علاوه بر جذب دانشجو معلم و هنرآموز موضوع ماده 28 اساسنامه دانشگاه
فرهنگیان و ماده 1 اساسنامه دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی، می توانند از ظرفیت علمی سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی و

 
حوزه هاي علمیه براي تربیت نیرو هاي آموزشی و تربیتی مورد نیاز استفاده کنند. 

ضوابط و مقررات مربوط به این تبصره، ظرف مدت سه ماه با پیشنهاد توسط شوراي عالی آموزش و پرورش به تصویب شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی می رسد. 

تبصره 2: افرادي که به استناد یکی از قوانین و مقررات موضوعه با واحد هاي دولتی آموزشی و تربیتی آموزش و پرورش همکاري کرده اند در
شرایط برابر با سایر داوطلبان و فقط پس از گذراندن دوره مهارت آموزي یک ساله در دانشگاه فرهنگیان با دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی
به کار گیري خواهند شد. مدت همکاري تمام وقت این افراد از حداکثر سن براي شرکت در آزمون هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش

 
کسر می شود. 

تبصره 3: سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوز هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش را در مشاغل آموزشی و تربیتی بر اساس شاخص

 
نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی صادر خواهد کرد. 



شاخص نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی، به پیشنهاد مشترك وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور به

 
تصویب هیأت وزیران خواهد رسید. 

تبصره 4: هر گونه گزینش و استخدام در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه
و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود. خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و

 
ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

تبصره 5: شرط اشتغال به حرفه معلمی در مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند

 
رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

ترتیب صدور، به روزآوري، قالب و نوع اطلاعات مندرج در آن توسط شوراي عالی آموزش و پرورش تعیین و با تصویب هیأت وزیران ابلاغ می

 
شود. 

تبصره 6: این مصوبه، نسبت به همه قوانین و مقررات مربوط به حوزه جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و

 
پرورش در موارد مغایر، حاکم خواهد بود. 

باشگاه خبرنگاران جوان



خسارت کرونا به گردشگري به 30 هزار میلیارد تومان رسید

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/09/09

خبرگزاري آریا - به گفته ولی تیموري، حداقل خسارت وارده
کرونا به صنعت گردشگري تا پایان شهریور 99، بیش از 30
هزارمیلیارد تومان است و طبق آمار رسمی 88 هزار و 500 نفر

 
از فعالان این بخش تاکنون بیکار شده اند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، معاون گردشگري وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: گردشگري جزو
حوزه هایی بود که نه فقط در ایران که در همه دنیا بیش از

 
سایر بخش هاي اقتصادي از کرونا خسارت دید. 

ولی تیموري گفت: دلیل ین موضوع هم مشخص است زیرا در
گردشگري دو مولفه اساسی مطرح است، اول اینکه سفر در ذات خود جابه جایی به همراه دارد و همین امر منجر به شیوع بیشتر کرونا می
شود. دومین مولفه هم این حقیقت است که گردشگري یک فرآیند انسان محور است و فقط با فعالیت انسانی شکل می گیرد. عنی به هیچ

 
عنوان خدمات گردشگري مبتنی بر فضاي مجازي نیست بنابراین هر دو مولفه تحت تاثیر مستقیم کرونا قرار دارند. 

او گفت: کرونا خسارت قابل توجهی به صنعت گردشگري وارد کرد و حداقل میزان خسارت وارد شده تا پایان شهریور ماه امسال بیش از 30

 
هزارمیلیارد تومان است 

معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به وضعیت نابسامان حوزه گردشگري قبل از کرونا اشاره کرد و توضیح

 
داد: نکته مهم در بخش گردشگري وضعیت رکودي بود که قبل از کرونا به دلایل مختلف این حوزه تجربه می کرد. 

حوزه گردشگري نیمه دوم سال 98 را پر تلاطم آغاز کرد .ناآرامی هاي اجتماعی آبان سال گذشته، شهادت سردار سلیمانی و سقوط هواپیماي
اوکراینی، گردشگري را تقریبا تعطیل کرده بود و ورود و خروج به کشور عملا وجود نداشت. بنابراین رکود 6 ماه دوم سال 98 با شیوع کرونا

 
تشدید شد و تا امروز ادامه داشته است. 

درست است بسیاري بازار شب عید را از دست دادند و مثلا فروشندگان لباس، شب عید، فروشی نداشتند اما بعد از تعطیلات کرونایی لباسی
که شب عید 20 هزار تومان میفروختند 30 هزار تومان فروختند و ضررها جبران شد اما در حوزه گردشگري اگر امروز اتاقی خالی بماند دیگر

 
فرصت جبرانی نیست بنابراین این حوزه بسیار متضرر شده است 

حمایت دو مرحله اي دولت از گردشگري تیموري در توضیح اقدامات حمایتی دولت در این حوزه نیز گفت: دولت در دو نوبت از بخش
گردشگري حمایت کرده است. در بخش اول، بر اساس تصمیم دولت براي کمک به 14 رسته شغلی بیشتر آسیب دیده از کرونا، فعالان
گردشگري نیز با پرداخت تسهیلات حمایت شدند. در همان مرحله 380 میلیارد تومان تسهیلاتی حمایتی پرداخت شد. البته ثبت نام
متقاضیان در مراحل اولیه بیشتر از این رقم بود، در واقع ابتدا مجموع وام درخواستی متقاضیان 670 میلیارد تومان بود که براي دریافت این
مقدار وام نیز در بانک ها پروند تشکیل شد اما در در نهایت فقط نیمی از این تعداد، مراحل کار را تا پایان به انجام رساندند و نیم دیگر فعالان
از دریافت این وام منصرف شدند .زیرا ایراد این بسته حمایتی، اشتغال محور تنظیم شدن آن بود. یعنی اگر کارگاهی قبل از کرونا 50 نیروي
کار داشت و می توانست آنها را نگاه دارد به تعداد نیروهاي کارگاه می توانست درخواست دریافت تسهیلات داشته باشد اگر تعداد کارکنان

 
کاهش می یافت فقط به تعداد کارکنان باقی مانده می توانست تقاضاي دریافت تسهیلات داشته باشد. 

تیموري در توضیح شرایط بسته دوم حمایتی گفت: با توجه به شرایط خاص گردشگري بسته حمایتی دوم برنامه ریزي شد. این بسته حمایتی
بنگاه محور است و با نرخ سود 12 درصد و بدور از نگاه اشتغال محوري که در بسته اول وجود داشت پرداخت خواهد شد. در واقع کلیه کسب



و کارهاي گردشگري با توجه به نوع فعالیت، بزرگی و کوچکی واحد، درجه و ستاره می توانند از حداقل 16 میلیون تومان تا 900 میلیون

 
تومان وام بانکی با دوره تنفس حدود شش ماه بهره مند شوند. 

تیموري گفت: همچنین در کارگروه مقابله با تبعات اقتصادي کرونا مقرر شد هزینه هاي بنگاه هاي فعال در حوزه گردشگري را به حداقل
برسانیم. از اینرو علاوه بر امهال بازپرداخت تسهیلات بانکی، کمک هزینه براي حامل هاي انرژي، مساعدت در بحث مالیات و حق بیمه کارفرما

 
هم در نظر گرفته شده است. 

بحران در بدنه اجرایی استانی او در توضیح مشکلات در موضوع حمایت از صنعت گردشگري تاکید کرد: یکی از مشکلات ما عدم همکاري
سازمان ها و نهادها در شهرستان ها است به این صورت که دستورالعمل ستاد ملی کرونا ابلاغ شده است و بانک مرکزي آن را براي بانک هاي
عامل فرستاده اما مراکز استان براي مثال دستورالعمل امهال وام ها و غیره را به شعبه ها و زیر مجموعه هاي خود ابلاغ نکرده اند. در جلسه
قبلی کارگروه ستاد کرونا هم از این موضوع گلایه داشتیم و مساله را مطرح کردیم .ابهامات در اجراي دستورالعمل ها باید رفع شود تا فعالان

 
حوزه گردشگري بتوانند از سازکار حداقلی دولت در شرایط سخت کرونایی بهره مند شوند. 

تیموري در ادامه یادآور شد: عملا در نیمه دوم سال که در شرایط عادي هم سفر کاهش می یابد، ادامه شیوع کرونا همچنان مشکل
گردشگري را تشدید کرده است و براي جلوگیري از بیکاري بیشتر فعالان این حوزه نیازمند حمایت هستند. ما به معقوله سفر یک طرفه نگاه
نمی کنیم بلکه سفر موجب نشاط و شادابی افراد می شود و انبساط خاطر براي گردشگر ایجاد می کند تا بتوانند بعد از پایان سفر با انرژي

 
بیشتر و بهتر به محیط کار و زندگی معمولش باز گردند. 

88 هزار شاغل گردشگري بیکار شدند معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در رابطه با آمار بیکاري ناشی از
کرونا در صنعت گردشگري هم گفت: باید بگویم که آمار رسمی مربوط به آمار افرادي است که بیمه تامین اجتماعی داشته اند و اکنون بیکار

 
شده اند آمار این افراد 88 هزار و پانصد نفر است که در اثر کرونا بیکار شده اند. 

اما آمار غیر رسمی بسیار بیش از این آمار است زیرا در این بخش تعداد بسیاري نیروي فصلی هستند مثلا یک هتل 50 نیروي کار دارد که
10 نفر بیمه هستند مابقی در فصل اوج سفر و گردشگري به کار گرفته می شوند در این دوران کرونایی بخش مهمی از این نیروهاي فصلی و

 
غیر رسمی منبع درآمد خود را ازدست داده و بیکار شده اند. 

<--



369 میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی به ایرانشهر اختصاص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/09/09

زاهدان- ایرنا- معاون استاندار سیستانوبلوچستان و فرماندار شهرستان ویژه ایرانشهر گفت: 369 میلیارد ریال امسال در قالب طرح
هاي اشتغال روستایی به این شهرستان اختصاص یافته است.

زاهدان- ایرنا- معاون استاندار سیستانوبلوچستان و فرماندار
شهرستان ویژه ایرانشهر گفت: 369 میلیارد ریال امسال در
قالب طرح هاي اشتغال روستایی به این شهرستان اختصاص

 
یافته است. 

ابوذر کوثري روزیکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهارداشت: این اعتبار در حوزه اشتغال پایدار براي یکهزار و

 
40 طرح روستایی ایرانشهر پیش بینی شده است. 

وي افزود: تا کنون 921 طرح در شهرستان ایرانشهر این

 
تسهیلات را دریافت کردند و بقیه نیز در حال تکمیل پرونده هاي خود هستند. 

فرماندار ایرانشهر با بیان اینکه از سرمایه گذاران بومی و غیربومی براي سرمایه گذاري در این شهرستان استقبال می کنیم گفت: باید با برنامه

 
ریزي دقیق و درست زمینه حضور بخش خصوصی را در منطقه فراهم و موانع تولید که عامل اصلی و مانع تحقق شعار سال است را برداریم. 

وي افزود: جهش تولید در گرو همکاري همه جانبه مسوولان و ایجاد بستر مناسب براي بخش خصوصی و علاقه مندان به سرمایه گذاري براي

 
تولید و اشتغال است. 

 
کوثري بیان کرد: توجه به صنایع تبدیلی از جمله خرما در شهرستان ایرانشهر ضروري است زیرا ارزآوري بسیار خوبی دارد. 

وي افزود: ایرانشهر از ظرفیت هاي خوبی در بخش هاي کشاورزي، معادن و گردشگري برخوردار است که با تشویق بخش خصوصی می توانیم

 
شاهد توسعه این شهرستان باشیم. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- تسهیلات ارزان قیمت 

 
- جهش تولید 

 
- کارآمدي دولت 

- ایرانشهر



315 میلیارد ریال براي اشتغال مددجویان بهزیستی ایلام می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/09/09

ایلام - ایرنا - سرپرست اداره هماهنگی، مشارکت ها و اشتغال اداره کل بهزیستی ایلام گفت: امسال در مجموع 315 میلیارد ریال
براي اشتغال مددجویان زیر پوشش این نهاد هزینه خواهد شد.

ایلام - ایرنا - سرپرست اداره هماهنگی، مشارکت ها و اشتغال
اداره کل بهزیستی ایلام گفت: امسال در مجموع 315 میلیارد
ریال براي اشتغال مددجویان زیر پوشش این نهاد هزینه خواهد

 
شد. 

مجید صابري روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظها:
داشت: این مبلغ از مخل بند ب تبصره 16 اعتبارات ملی و در

 
قالب تسهیلات به مددجویان پرداخت خواهد شد. 

وي با ذکر اینکه تاکنون نزدیک به 270 میلیارد ریال از این اعتبار به بانک هاي عامل براي پرداخت به مددجویان تخصیص داده شده است،
ادامه داد: میانگین تسهیلات پرداختی به مددجویان براي طرح هاي خوداشتغالی 400 میلیون ریال و براي طرح هاي کارفرمایی 500 میلیون

 
ریال است. 

وي افزود: سهم اشتغال مددجویان زیر پوشش در سال جاري 850 نفر بوده که امسال تاکنون 424 نفر از مددجویان براي دریافت این

 
تسهیلات به بانکها معرفی شده اند. 

به گفته صابري، این تسهیلات بصورت قرض الحسنه با بازپرداخت هفت ساله بوده که براي ایجاد مشاغلی نظیر کسب و کار، کشاورزي،

 
دامداري، مشاغل خانگی و غیره در اختیار مددجویان قرار گرفته است. 

وي اضافه کرد: همچنین امسال 15 میلیارد ریال به عنوان حق بیمه کارفرمایی و خویش فرمایی (بصورت بلاعوض) از محل اعتبارات ابلاغی

 
تخصیص داده شده که فرآیند جذب و پرداخت آن با هماهنگی ادارات بهزیستی شهرستان ها در دست اقدام است. 

سرپرست اداره هماهنگی، مشارکت ها و اشتغال اداره کل بهزیستی ایلام اشتغال مددجویان را یکی از اولویت هاي اصلی بهزیستی براي
استقلال فردي و خودکفایی مددجویان عنوان کرد و افزود: این اداره کل به منظور ایجاد اشتغال پایدار مددجویان در کنار پرداخت تسهیلات

 
آموزش هاي شغلی را از طریق تفاهم نامه با فنی و حرفه اي بصورت رایگان به مددجویان اراهی می کند. 

 
33 هزار نفر در استان ایلام از خدمات بهزیستی برخوردارند. 

 
برچسب ها 

 
- مستمري مددجویان 

 
- استان ایلام 



 
- اشتغال زایی 

- سازمان بهزیستی کشور



مرکز جامع درمان اعتیاد مردان و بانوان در اردبیل بهره برداري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/09/09

اردبیل - ایرنا- مدیر کل بهزیستی استان اردبیل از بهره برداري 2 مرکز بازتوانی و درمان اعتیاد مردان و بانوان در اردبیل خبر داد و
گفت: .این مراکز نخستین مراکز جامع درمان و بازتوانی اعتیاد استان بوده و با پذیرش معتادان شروع به فعالیت کرده است.

اردبیل - ایرنا- مدیر کل بهزیستی استان اردبیل از بهره برداري
2 مرکز بازتوانی و درمان اعتیاد مردان و بانوان در اردبیل خبر
داد و گفت: .این مراکز نخستین مراکز جامع درمان و بازتوانی
اعتیاد استان بوده و با پذیرش معتادان شروع به فعالیت کرده

 
است. 

به گزارش ایرنا، بهزاد ستاري روز یکشنبه در حاشیه افتتاح این
مراکز به ایرنا افزود: مرکز مردان در زمینی به مساحت 12 هزار
و زیر بناي 2 هزار متر مربع شامل بخش هاي سم زدایی، سالن
هاي مراقبتی و اقامتی، بخش درمان و اشتغال با ظرفیت 200

 
نفر است. 

به گفته وي، مرکز جامع بانوان نیز شامل همین بخش ها با ظرفیت 60 نفر پذیرش بوده و تمامی خدمات درمان و بازتوانی شامل سم زدایی و

 
درمان پرهیز مدار، درمان اقامتی، اشتغال، درمان و آموزش هاي روزانه و صیانت از خانواده در قالب یک مرکز به مددجویان ارایه خواهد شد. 

مدیر کل بهزیستی استان اردبیل افزود: هدف عمده این مراکز اثر بخشی بیشتر برنامه هاي درمان، افزایش درصد بهبودي مقیمان و درمان

 
کامل آنها است. 

وي با اشاره به روند ارایه خدمات در این مراکز گفت: معتادان بعد از غربالگري، به مدت 2 هفته در واحد سم زدایی تحت درمان پرهیزمدار

 
قرار گرفته و بعد از آن به مدت 5/ 3 ماه در واحد اقامتی تحت درمان و بازتوانی قرار می گیرند. 

 
ستاري بیان کرد: در این مدت علاوه بر ارایه درمان هاي روانشناختی، حرفه آموزي و ایجاد اشتغال از اولویت هاي فعالیت این مراکز است. 

او با بیان اینکه بعد از این مدت مددجویان از مرکز ترخیص شده و به مدت هشت ماه تحت پوشش برنامه هاي روزانه آموزشی و بازتوانی
مستمر مرکز قرار می گیرند، افزود: از جمله این برنامه ها الزام شرکت در جلسات آموزشی معتادان گمنام، آموزش و برنامه هاي صیانت از

 
خانواده می باشد. 

مدیر کل بهزیستی استان اردبیل گفت: اداره این مراکز و ارایه کامل برنامه هاي درمان مطابق با پروتکل هاي ابلاغی، نیاز به همکاري جدي
دستگاه هاي ذیربط با درمان و بازتوانی اعتیاد از جمله دانشگاه علوم پزشکی استان، اداره ورزش و جوانان استان، اداره تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی استان و سایر دستگاه هاست. 



 
برچسب ها 

 
- استان اردبیل 

 
- مراکز ترك اعتیاد 

- سازمان بهزیستی کشور



هزار توي کرونا

منبع: ایرناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/09/09

سنندج - ایرنا - این روزها همه فعالیت ها، کارها، مباحث، گفت وگوها به کرونا خلاصه می شود و اینگونه این ویروس در همه
مشکلات جامعه بویژه مسائل اقتصادي اضافه شده است در این بین با اجراي طرح محدودیت کرونایی بار دیگر سختی ها و معضلات

پیش روي مشاغل بویژه بازاریان و اصناف نمایان شد.

 سنندج - ایرنا - این روزها همه فعالیت ها، کارها، مباحث،
گفت وگوها به کرونا خلاصه می شود و اینگونه این ویروس در همه مشکلات جامعه بویژه مسائل اقتصادي اضافه شده است در این بین با

 
اجراي طرح محدودیت کرونایی بار دیگر سختی ها و معضلات پیش روي مشاغل بویژه بازاریان و اصناف نمایان شد. 

به گزارش ایرنا، هر روز وضعیت دارد پرپیچ و خم تر می شود، هر روز اخبار متفاوتی می شنویم که برخی رسانه ها و شبکه هاي اجتماعی

 
بزرگنمایی کرده و مسوولان به کم کاري و یا کم توجهی در خصوص بیماري کووید 19 متهم می شوند. 

هر روز که می گذرد مردم سرگردان تر و بلاتکلیف تر می شوند دیگر نمی دانند چه کسی یا کسانی واقعیت را بیان می کنند و به حرف چه

 
افراد و گروه هایی باید گوش داد، چشم به اخبار رسانه هاي رسمی بدوزند یا شبکه هاي اجتماعی. 

کرونا در هزار توي پیش آمده در بسیاري از کشورها بویژه ایران جولان می دهد و از هر راهی که سد و مانعی مقابلش قرار می گیرد از جاي

 
دیگري ظهور کرده و خود را نشان می دهد. 

در این گیرودار پزشکانی در پیج هاي شبکه هاي اجتماعی و فضاي مجازي به بیان برخی مطالب می پردازند که با آنچه از سوي منابع رسمی

 
منتشر می شود تفاوت هایی دارد ولی آنچه در این بین مشترك است اینکه کرونا همچنان هست. 

کرونا با آمدن پاییز بویژه سومین ماه این فصل زیبا قدرت گرفته افراد زیادي را راهی بیمارستان کرد و براي قطع زنجیره انتقال آن دولت طرح
محدودیت کرونایی را به اجرا در آورد و در این راستا در شهرهاي با وضعیت قرمز ناشی از شیوع این بیماري فقط گروه یک مشاغل حق

 
فعالیت دارند و مابقی باید تعطیل شوند. 

بیشتر صاحبان مشاغل مشمول این طرح تا زمانی دیگر که وضعیت به حالت عادي برگردد، دست از کار کشیدند تا شاید از تعداد مبتلایان به



کرونا کم شود ولی در این بین با مشکلاتی دست و پنجه نرم می کنند و خواهان انعکاس آن به گوش مسوولان و ارائه راهکاري براي رفع آن

 
هستند. 

 
 

 
داستان غم انگیز بازاریان کردستانی 

بی شک اجراي هر طرحی داراي نقاط قوت و ضعف است و زمانی که به صورت گسترده به اجرا درآید آن همه در سراسر کشور، نقاط ضعف
بیشتر به چشم می آید، البته در مناطق صنعتی اجراي این طرح آنگونه که به استان هاي کمتر توسعه یافته همچون کردستان از لحاظ

 
اقتصادي و معیشتی به مردم آن فشار وارد می کند، اثرگذاري منفی ندارد. 

بیشترین اشتغال و کسب درآمد مردم در کردستان مربوط به بخش کشاورزي، خدمات و بازار است و اینجا از صنعت زیاد خبري نیست، اگر
فقط به آمار بخش اصناف و بازاریان اشاره کنیم در این استان تا 16 آبان امسال مجموع واحدهاي داراي پروانه کسب، 70 هزار و 792 واحد

 
است. 

قطعا واحدهایی هم هستند که بدون داشتن پروانه کسب در بازار فعالیت می کنند و از این تعداد هم برخی پرونده شان در دست تکمیل است
ولی بدون احتساب این واحدها، تعداد افراد مشغول بکار در واحدهاي صنفی استان با در نظر گرفتن میانگین اشتغال چهار نفر در هر واحد،

 
291 هزار و 168 نفر است. 

این افراد مسوول تامین معیشت خانواده هایشان هم هستند که با توجه به اینکه بعد خانوار در کردستان 3.4 است یعنی معیشت تعدادي

 
زیادي از خانواده ها وابسته به واحدهاي صنفی و خدماتی است. 

با وجود همه تنگناها و مشکلات اقتصادي از ابتداي شیوع کرونا تاکنون چندین مرتبه بسیاري از بازاریان اقدام به تعطیلی مغازه هایشان کردند
و در جدیدترین مورد آن که از اول آذر شروع شد هم بار دیگر عده اي کرکره واحدهایشان را پایین کشیدند و در این بین برخی ها هنوز در

 
مقابل اجراي طرح مقاومت می کنند البته براي این کار خود دلایلی هم دارند. 

 
تعطیلی بازار صنف پوشاك را ورشکسته می کند 

رییس اتحادیه پوشاك و کیف و کفش سنندج در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به اینکه همه مردم خواهان سلامتی هستند و براي
داشتن آن تلاش می کنند، گفت: دولت طرحی را به اجرا در آورد که باید رعایت کنیم ولی براي جبران ضرر و زیان وارده به اصناف نیز باید

 
راهکاري اتخاذ شود. 



بهروز داداش پور اضافه کرد: طرح دولت براي اعطاي تسهیلات به واحدهاي صنفی علاوه بر سخت بودن مراحل دریافت آن، بازاریان را بیشتر

 
بدهکار می کند تا اینکه ضرر وارد شده به آنها را جبران شود. 

وي با اشاره به اینکه در هر فصل، پوشاك مرتبط عرضه می شود، افزود: وقتی پوشاك فروشی ها، 14 روز تعطیل شود جنس پاییزه روي دست

 
شان می ماند و متضرر می شوند. 

رییس اتحادیه پوشاك و کیف و کفش سنندج یادآور شد: پوشاك فروشی ها در قبال اجناسی که خریداري کرده چک داده و تعهداتی دارند

 
که باید سر موقع آن را ادا کنند تا بتوانند براي فصل زمستان هم اجناس مدنظر را خریداري کنند. 

داداش پور اظهار داشت: امسال چندین مرتبه مغازه هاي بازاریان را براي قطع زنجیره ویروس کرونا بستند ولی نتایج نشان داده با اقدامات

 
مقطعی و تعطیلی کامل مشاغل نمی توان به نتیجه مدنظر در خصوص مقابله با ویروس کرونا رسید. 

وي تاکید کرد: می طلبد در این خصوص از دیگر کشورهاي دنیا که توانستند زنجیره انتقال این بیماري را قطع کنند الگوبرداري و قرنطینه

 
عمومی اعلام شود اینگونه هیچ کسی هم معترض نخواهد بود که چرا ما فقط باید ضرر کنیم. 

رییس اتحادیه پوشاك و کیف و کفش سنندج گفت: قشر کارمند چه سرکار برود و چه در خانه بماند حقوق ثابتی براي تامین معیشت خانواده

 
اش دارد ولی بازاریان و آنهایی که مشاغل آزاد دارند اینگونه نیستند بنابراین نیاز به حمایت مالی بیشتري از سوي دولت دارند. 

داداش پور اضافه کرد: در بازدیدهایی که به همراه اکیپ نظارتی به مغازه ها داشتیم صاحبان این واحدها به مشکلاتی که با آن مواجه هستند

 
و تعطیلی هم بر آن می افزاید اشاره کردند که همه آنها حقیقت دارد و نمی توان کتمان کرد. 

2 هزار واحد پوشاك، کیف و کفش در سنندج وجود دارد که بطور میانگین در هر واحد 2 نفر مشغول بکار هستند، با تعطیل شدن این واحدها

 
معیشت چهار هزار نفر در این شهر دچار مشکل شده و در این بین، فروشندگان روزمزد آسیب زیادتري می بینند. 

با همه این موارد و مشکلات براساس اعلام معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کردستان، 80 درصد اصناف و بازاریان استان در
راستاي اجراي طرح محدودیت کرونایی همکاري داشته و اقدام به تعطیلی کسب و کار خود کرده اند که این نشان می دهد بسیاري از اصناف

 
براي حفظ سلامتی خود، خانواده و همشهریانشان دغدغه دارند. 

 
 



 
بسته شدن قنادي موجب تعطیلی کارگاه هاي تولید شیرینی شده است 

قنادي ها و کارگاه هاي تولید شیرینی هم از دیگر اصنافی هستند که بارها اعلام کردند ماهیت کار آنها بیرون بري است و نمی بایست در

 
گروه مشاغلی که تعطیل شدند قرار می گرفتند ولی به این تقاضاي آنها توجهی نشد. 

رییس اتحادیه صنف قنادان سنندج در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: در واحدهاي قنادي، خشکبار و آب میوه و کارگاه هاي تولید

 
شیرینی از 6 تا 40 نفر مشغول به کار هستند. 

مظفر ارج اضافه کرد: اصنافی که ماهیت بیرون بري دارند همچون قنادي ها نباید جزو گروه مشاغل تعطیل شده قرار می گرفتند این نشان

 
می دهد افرادي که در این راستا تصمیم گرفتند اشرافیت کامل نداشته و از اتحادیه هم اعلام نظر نخواستند. 

وي با اشاره به اینکه قنادي ها برابر پروتکل هاي بهداشتی فعالیت می کنند، افزود: این واحدها اگر هم تعطیل شوند باید حقوق و بیمه

 
کارگران، اجاره مغازه و قسط وام هایشان را پرداخت و چک هایشان را هم پاس کنند البته کسی هم آنها را حمایت نکرده است. 

رییس اتحادیه صنف قنادان سنندج یادآور شد: برخی از صنوف به صورت زنجیروار به هم مرتبط هستند حال با بسته شدن قنادي ها، کارگاه

 
هاي تولید شیرینی و فروشگاه هاي عرضه آن هم تعطیل شده و اینگونه بر آمار افراد خسارت دیده از لحاظ مالی افزوده شده است. 

ارج تاکید کرد: اتفاقی که موجب شده بسیاري از بازاریان گله مند و معترض باشند این است که در تعطیلی واحدها و مشاغل سلیقه اي عمل

 
شده و در این بین بیشترین فشار بر روي بازاریان و صاحبان حرف مختلف است. 

حرف اکثر افرادي که مغازه هایشان را در سنندج هنوز نبستند این است که اوایل شیوع کرونا بدون اینکه به آنها ابلاغ شود واحدهایشان را
خودسرانه و براي حفظ سلامت عمومی تعطیل کردند و اگر امروز این کار را حتی به قیمت پلمب مغازه شان انجام نمی دهند بدلیل مواجه

 
شدن با مشکلات مالی فراوان است. 

هر چند انتظار می رفت خود مردم خودجوش اقدام به تعطیلی مغازه هایشان می کردند تا دیگر نیازي به نظارت و بازرسی نبود ولی با توجه به

 
مواجه شدن بازاریان با مشکلات مالی فراوان، عده اي در مقابل بستن واحدهایشان مقاومت می کنند. 

 
 

 
نظارت 25 نفر بازرس بر اجراي طرح محدودیت کرونایی در سنندج 

رییس اداره نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت کردستان در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 25 نفر در قالب پنج اکیپ



متشکل از استانداري، سازمان صمت، فرمانداري، اماکن و نیروي انتظامی و اتحادیه بر روند تعطیلی مشاغل اعلام شده در طرح محدودیت

 
کرونایی نظارت دارند. 

فرزاد سردارزاده اضافه کرد: براساس بازرسی و نظارت هایی که بربازار داشتیم بازاریان با توجه به مشکلات مالی که گریبانگریشان شده تمایلی
به تعطیلی مغازه هایشان ندارند البته در مرحله اول به همه بازاریانی که مغازه هایشان باز بود اخطار و تذکر لازم دادیم و در صورت لزوم هم

 
اقدام به پلمب واحدها می کنیم. 

رییس اداره نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت کردستان گفت: بدون شک تعداد نیروهاي بازرسی ما براي سرکشی از همه

 
واحدهاي صنفی کافی نیست و در این راستا به مشارکت همه مردم نیاز داریم. 

مسوولان استان هم بارها در مصاحبه هایی که داشتند به بازاریان اعلام کردند از تصمیم تعطیلی مغازه هاي آنها ناراحت هستند ولی زمانی که
بین 2 مساله مهم جان و مال مردم قرار می گیرند اولویت آنها حفظ جان و سلامت اقشار مختلف است لذا درخواست کردند همه در راستاي

 
اجراي طرح محدودیت کرونایی با آنها همکاري لازم را داشته باشند. 

سخن مشترك بازاریان هم این است که انتظار دارند مسوولان نسبت به وضعیت درآمدي و مشکلات اقتصادي آنها بی تفاوت نباشند و
راهکاري براي قطع زنجیره کرونا انتخاب کنند که کمترین آسیب را به همراه داشته باشد یا براي جبران بخشی از زیان وارد شده به آنها اقدام

 
کنند. 

به گزارش ایرنا، طرح جامع اعمال محدویت هاي پویا ستاد ملی کرونا، از روز شنبه یکم آذر با ممنوعیت ورود خودروهاي غیر بومی و خروج

 
خودروهاي بومی به شهرهاي نارنجی و قرمز از نظر وضعیت شیوع ابتلا به ویروس کرونا به مرحله اجرا در آمده و تا 14 آذر ادامه دارد. 

هم اکنون چهار شهرستان استان شامل سنندج، کامیاران، مریوان و قروه در وضعیت قرمز و 6 شهرستان استان شامل سروآباد، دیواندره، سقز،

 
بیجار، دهگلان و بانه نیز در وضعیت نارنجی از نظر شیوع ویروس کرونا هستند. 

در تمام شهرستان هاي استان در 2 هفته اول آذر مشاغل گروه هاي 2، سه و چهار تعطیل است و در شهرهاي سنندج، کامیاران، مریوان و

 
قروه ادارات خدماتی با 50 درصد و سایر اداره ها با حداق نیرو طبق نظر مدیران دستگاه ها و بقیه به صورت دورکاري فعالیت خواهند کرد. 

فعالیت دستگاه هاي خدماتی با 70 درصد در شهرهاي وضعیت نارنجی شامل سقز، بانه، سروآباد، بیجار و دیواندره و سایر اداره ها با 50 درصد

 
نیرو و بقیه به صورت دورکاري کار می کنند. 

بین 80 تا 92 درصد مردم در سطح شهر و حدود 85 تا 90 درصد اصناف کردستان محدودیت هاي کرونایی را رعایت می کنند که مردم

 
دیواندره با 92 و قروه با 91 درصد در صدر هستند. 

استفاده از ماسک در وسایل حمل و نقل عمومی 100 درصد، در بانک ها و ادارت 98 درصد بوده و به صورت میانگین 71 درصد مردم از این

 
کالا استفاده می کنند. 

با توجه به اعلام اداره کل راهداري، حمل و نقل جاده اي کردستان تردد بین جاده اي در استان طی هفته اول آذر نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته از 40 درصد کاهش برخوردار شده است. 

در حال حاضر 553 بیمار در بیمارستان هاي استان بستري هستند و از این تعداد 351 نفر در سنندج، 29 نفر در سقز، 44 نفر در مریوان،
34 نفر در قروه، 34 نفر در کامیاران، 27 نفر در بانه، 19 نفر در بیجار، هفت نفر در دیواندره، 2 نفر در دهگلان و 6 نفر در سروآباد تحت



 
درمان قرار دارند. 

بنابر اعلام وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تا ظهر شنبه هشتم آذر در مجموع 13 هزار و 402بیمار جدید مبتلا به کرونا در کشور

 
شناسایی و 391 بیمار نیز جان خود را از دست دادند. 

از اسفند پارسال تاکنون شمار مبتلایان به ویروس کرونا در کشور به 935 هزار و 799 نفر رسیده و 47 هزار و 686 نفر هم جان خود را از

 
دست داده اند که 648 هزار و 831 نفر بهبود یافته اند. 

 
برچسب ها 

 
- کردستان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- بازار محصولات 

- محدودیت هاي کرونا



تلاش دانشگاه پیام نور براي اشتغال دانشجویان در همکاري با سایر نهادها

منبع: ایرناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/09/09

تهران- ایرنا- رئیس دانشگاه پیام نور حل گفت: دانشگاه پیام نور، ایجاد اشتغال و مهارت آموزي دانشجویان را وظیفه خود می داند و
در همکاري با سایر نهادها در این راستا گام برمی دارد.

تهران- ایرنا- رئیس دانشگاه پیام نور حل گفت: دانشگاه پیام
نور، ایجاد اشتغال و مهارت آموزي دانشجویان را وظیفه خود
می داند و در همکاري با سایر نهادها در این راستا گام برمی

 
دارد. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از پیام نور، محمدرضا زمانی در
مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري با کمیته امداد ضمن عرض
تسلیت شهادت محسن فخري زاده دانشمند برجسته کشور
افزود: در شرایط حساس کنونی که کشور با چالش هاي

 
اقتصادي روبه روست، 

وي افزود: این دانشگاه با امضاي دو تفاهم نامه با کانون کارفرمایان و همچنین معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري بسترهاي مهارت

 
آموزي و اشتغال دانشجویان و فارغ التحصیلان این دانشگاه را فراهم کرده است. 

وي با عنوان اینکه با شیوع بیماري کرونا، فعالیت این دوره ها با کندي پیش می رود، اظهار داشت: مطمئناً با پایان این پاندمی، دانشگاه پیام

 
نور پرقدرت تر از قبل در این زمینه فعالیت خواهد کرد. 

زمانی با اشاره به زیرساخت هاي الکترونیکی غنی دانشگاه پیام نور اظهار داشت: قبل از شیوع کرونا، شیوه آموزش دانشگاه به صورت نیمه
حضوري و الکترونیکی بود اما بعد از شیوع بیماري و لزوم حفظ سلامت دانشجویان و کارکنان، آموزش و برگزاري آزمون ها به صورت 100

 
درصد الکترونیکی درآمده است. 

وي با عنوان اینکه بعد از پاندمی کرونا، دانشگاه پیام نور این شیوه آموزشی الکترونیکی را حفظ خواهد کرد، افزود: شیوه آموزش الکترونیکی
دانشگاه پیام نور در شبکه اي متصل و گسترده، محتوایی با کیفیت و یکسان را به کل کشور ارائه می کند و از این جهت فرقی نمی کند که
دانشجو در تهران باشد یا در یک منطقه محروم و این نشان می دهد که دانشگاه پیام نور توانسته عدالت آموزشی را در سراسر کشور برقرار

 
کند. 

رئیس دانشگاه پیام نور یادآور شد: این شیوه آموزشی همچنین به دانشجویان این امکان را می دهد که بتوانند در کنار تحصیل بی دغدغه

 
شغلی داشته باشند و یا شاغلین در کنار کار به تحصیل خود ادامه دهند. 

وي شهریه دانشگاه پیام نور را یک سوم دیگر دانشگاه هاي شهریه بگیر دانست و گفت: 90 درصد دانشجویان دانشگاه پیام نور از قشر متوسط

 
هستند و این دانشگاه همواره به حداقل افزایش شهریه اکتفا کرده است تا امکان تحصیل براي همگان وجود داشته باشد. 



زمانی با اشاره به بسترهاي مناسب همکاري با کمیته امداد گفت: کمیته امداد نیز مانند دانشگاه پیام نور در سراسر کشور گسترده است و این

 
شباهت می تواند در رفع چالش هاي کشور و ایجاد اشتغال دانشجویان هر دو مجموعه مؤثر باشد. 

 
ظرفیت دانشگاه پیام نور در ریشه یابی فقر و ایجاد اشتغال 

همچنین رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با عنوان اینکه دانشگاه پیام نور یکی از دانشگاه هاي مورد اعتماد و اعتبار مردم است، گفت:

 
مأموریت ویژه کمیته امداد طبق اساسنامه، ریشه یابی فقر است و دانشگاه پیام نور می تواند در حل این چالش کشور مؤثر باشد. 

مرتضی بختیاري ضمن گرامیداشت شهید محسن فخري زاده و محکوم کردن اقدام تروریستی افزود: امروز نگرانیم که تکان هاي اقتصادي،
ریزش و رویش هایی به وجود آورد که پسندیده نظام اسلامی نیست چرا که در ریزش، ها طبقات محروم، محروم تر و در رویش ها، طبقات

 
مرفه پولدارتر می شوند. این یک مسئله علمی است که براي حل آن باید از دانشگاه ها کمک بگیریم. 

وي امضاي این تفاهم نامه را گامی در جهت تحقق رسالت اجتماعی دانشگاه پیام نور دانست و گفت: کمیته امداد می تواند چالش هاي کشور
را در قالب موضوع رساله دکترا و یا کار تحقیقی دانشجویان ارائه کند و نتایج حاصل از این تحقیقات ارزشمند براي حل مشکلات به کار گرفته

 
شود. 

رئیس کمیته امداد ضمن تقدیر از دانشگاه پیام نور در پیشگامی این رسالت گفت: همه مراکز اقتصادي و علمی در این برهه حساس باید سهم

 
مسئولیت اجتماعی خود را عملیاتی کنند تا بتوانیم اقتصاد مقاومتی را در کشور نهادینه کنیم. 

بختیاري تاکید کرد: فارغ التحصیلان دانشگاه ها باید به جاي تسلط نظري، از نظر مهارتی آموزش ببینند تا در صحنه کارآفرینی و اشتغال

 
رشد کنند. 

وي در پایان با اشاره به 83 هزار دانشجوي تحت پوشش کمیته امداد ابراز امیدواري کرد: امضاي این تفاهم نامه با دانشگاه پیام نور کمکی

 
باشد تا تکلیف خود را در قبال این دانشجویان و دیگر دانشجویان آینده ساز کشور ادا کنیم. 

 
به گزارش ایرنا، این تفاهم نامه در راستاي سهولت تسهیل دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) است. 

 
برچسب ها 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اشتغال زایی 

- دانشگاه پیام نور



سهمیه طرح یارانه دستمزد حوزه سلامت کرمانشاه به 300 نفر می رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/09/09

کرمانشاه- ایرنا- مسوول دفتر کارآفرینی و اشتغال دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با اشاره به نقش پررنگ دانشگاه علوم پزشکی
کرمانشاه در اشتغالزایی و کارآفرینی گفت: سهمیه طرح یارانه دستمزد استان در حوزه سلامت تا پایان سال جاري به 300 نفر افزایش

خواهد یافت.

کرمانشاه- ایرنا- مسوول دفتر کارآفرینی و اشتغال دانشگاه
علوم پزشکی کرمانشاه با اشاره به نقش پررنگ دانشگاه علوم
پزشکی کرمانشاه در اشتغالزایی و کارآفرینی گفت: سهمیه
طرح یارانه دستمزد استان در حوزه سلامت تا پایان سال جاري

 
به 300 نفر افزایش خواهد یافت. 

«محمد رشیدي» روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: در
دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه اقدامات بسیار خوبی در زمینه
کارآفرینی صورت گرفت و امسال براي دومین سال متوالی به
عنوان دستگاه برتر در حوزه اشتغالزایی و کارآفرینی استان

 
معرفی شد. 

او گفت: امسال در بحث یارانه دستمزد تمام سهمیه استان 580 نفر است که 29 نفر از این سهمیه یعنی پنج درصد آن به دانشگاه علوم

 
پزشکی کرمانشاه اختصاص یافت. 

وي اظهارداشت: اما با پیگیري هاي انجام شده این سهمیه به 177 نفر در حوزه سلامت یعنی حدود 30 درصد کل سهمیه استان و 6 برابر

 
هدف تعیین شده افزایش پیدا کرد. 

 
رشیدي افزود: باتوجه به درخواست ها و اعلام نیاز بنگاه هاي حوزه سلامت استان این سهمیه تا پایان سال به 300 نفر خواهد رسید. 

مسوول دفتر کارآفرینی و اشتغال دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه گفت: جذب حدود 50 درصد از میزان این سهمیه به حوزه سلامت تا پایان

 
سال جاري از مهمترین اهداف دفتر کارآفرینی دانشگاه است. 

 
طرحی براي رونق بازار کار 

رشیدي اضافه کرد: نکته قابل توجه این است که پارسال یارانه دستمزد تنها به افرادي که داراي 6 ماه سابقه پرداخت بیمه بودند تعلق می
گرفت اما امسال هر نیروي جدیدي که به مجموعه اضافه شود می تواند از قانون یارانه دستمزد استفاده کند و براساس این طرح یک سوم

 
حقوق به مدت یک سال به کارفرما پرداخت خواهد شد. 

وي در ادامه با بیان اینکه طرح یارانه دستمزد با نظارت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در هشت استان کشور از جمله استان کرمانشاه اجرا



 
می شود، گفت: این طرح یکی از طرح هاي دولت در راستاي سیاست هاي رونق بازار کار است. 

وي افزود: براساس این طرح که در حمایت از مناطق غیربرخوردار از اشتغال صورت گرفته وجهی به صورت سه ماه یکبار بابت بخشی از

 
دستمزد نیروي کار شغل اولی 20 تا 35 سال توسط دولت به کارفرما پرداخت می شود. 

وي اظهار داشت: براساس طرح یارانه دستمزد، به کارآفرینان که شغل اولی ها را در واحدهاي خود استفاده کنند، به میزان 30 درصد یارانه

 
دستمزد به مدت یکسال تعلق می گیرد تا هزینه هاي اشتغال براي آنان نیز کاهش یابد. 

رشیدي، کاهش هزینه هاي بکارگیري نیروي کار براي کارفرما، افزایش فرصت اشتغال براي دانش آموختگان دانشگاهی، حمایت از ارتقاي
تولید داخلی و رقابت پذیري در بنگاه هاي اقتصادي بخش سلامت و ارتقاي سطح سرمایه انسانی کارگاه هاي فعال بخش خصوصی و تعاونی را

 
از جمله اهداف اجراي این طرح ذکر کرد. 

 
استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت دارد که یک میلیون نفر آن در کلانشهر کرمانشاه به عنوان مرکز استان ساکن هستند. 

 
در این استان اکنون بیش از سه هزار و 500 تخت در قالب 25 بیمارستان بخش دولتی، خصوصی و وابسته به نیروهاي مسلح فعال است. 

 
برچسب ها 

 
- سلامت 

 
- دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی کرمانشاه 

 
- کرمانشاه 
- دستمزد



رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی اعلام شد

منبع: تابناكشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/09/09

 
رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی اعلام شد 

 
رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی براي سال تحصیلی 99-98 منتشر شد و برترین هاي آموزش در 48 شاخص معرفی شدند. 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد به نقل از مهر بیش از یک دهه است که وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی رتبه بندي آموزشی

 
دانشگاه هاي علوم پزشکی (راد) را انجام می دهد. 

پیش از این در سال هاي 90-89 و 94-93 دو دوره رتبه بندي آموزشی به صورت رسمی انجام شده است و سومین دوره آن براي سال

 
تحصیلی 99-98 از سوي معاونت آموزشی وزارت بهداشت و توسط مرکز ملی تحقیقات راهبردي آموزش پزشکی انجام شد. 

از جمله رویکردهاي جدید این دوره نسبت به دوره هاي قبل را می توان به «توجه به اسناد فرادستی و هماهنگی و تطابق با سیاست ها و
برنامه هاي تحول و نوآوري در آموزش پزشکی»، «توجه به نظر دانشگاه ها، همتایان، مدیران و صاحبنظران آموزش عالی»، «رتبه بندي در

 
حیطه هاي مختلف و توجه به رتبه بندي هاي تخصصی و زیر حیطه ها» اشاره کرد. 

همچنین «تاکید بیشتر بر بروندادها و دستاوردهاي حوزه آموزش به جاي نگاه فرایندي»، «ساده سازي و عدم پیچیدگی، کاهش تکیه بر
مستندسازي ها و اجتناب از کاغذبازي و تحمیل بار سنگین به دانشگاه ها»، «حداکثر استفاده از داده ها و اطلاعات موجود در واحدهاي
ستادي وزارت بهداشت»، «اجتناب از رقابت هاي ناگوار و تشویق فعالیت ها و همکاري هاي درون منطقه اي» و «توجه به نظام ارزیابی

 
عملکرد اعضاي هیات علمی و بهبود زیرساخت هاي آموزشی» از دیگر رویکردهاي جدید این رتبه بندي است. 

از جمله اهداف رتبه بندي آموزشی دانشگاه هاي علوم پزشکی در سال 1398 می توان به ایجاد رقابت سالم و سازنده بین دانشگاه ها، نگاه
مترقی تر و علمی تر به رتبه بندي با رصد عملکرد دانشگاه ها، شناساندن نقاط ضعف و قوت دانشگاه ها در زمینه آموزش، مقایسه دانشگاه ها،

 
ترسیم نقشه راه دانشگاه ها، هدایت دانشگاه ها به سمت ماموریت ها، الگوسازي، به کارگیري شاخص هاي نوآوري هاي ارتباطی اشاره کرد. 

 
همچنین این دوره از رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی سال 1398 ویژگی هاي متعددي دارد: 

 
1. توجه به اسناد فرادستی و هماهنگی و تطابق با سیاست ها و برنامه هاي تحول و نوآوري در آموزش پزشکی 

 
2. توجه به نظر دانشگاه ها، همتایان، مدیران و صاحبنظران آموزش عالی 

 
3. رتبه بندي در حیطه هاي مختلف و توجه به رتبه بندي هاي تخصصی و زیر حیطه ها 

 
4. تاکید بیشتر بر بروندادها و دستاوردهاي حوزه آموزش به جاي نگاه فرایندي 

 
5. ساده سازي و عدم پیچیدگی، کاهش تکیه بر مستندسازي ها و اجتناب از کاغذبازي و تحمیل بار سنگین به دانشگاه ها 

6. حداکثر استفاده از داده ها و اطلاعات موجود در واحدهاي ستادي وزارت بهداشت 



 
7. اجتناب از رقابت هاي ناگوار و تشویق فعالیت ها و همکاري هاي درون منطقه اي 

 
8. توجه به نظام ارزیابی عملکرد اعضاي هیات علمی و بهبود زیرساخت هاي آموزشی 

 
9. مشارکت گسترده و متعهدانه دانشگاه ها، مدیران آموزشی ستاد در تدوین شاخص ها و در جمع آوري داده ها 

 
10. اجراي رتبه بندي بر بستر وب با طراحی سامانه راد با توجه به شرایط خاص همه گیري کووید 19 

 
11. تدوین شاخص ها بر مبناي حیطه هاي مختلف، ابعاد برجسته دانشگاهی و بسته هاي تحول آموزش 

در این دوره از رتبه بندي مطابق اهداف از پیش تعیین شده و ویژگی هایی که تعریف شدند، ابتدا تمامی شاخص هاي ممکن که بتواند
نمایانگر عملکرد دانشگاه ها در حوزه آموزش باشد فهرست شد. مجموعه شاخص هاي پیشنهادي دانشگاه ها با توجه به تجربه انجام دو دوره

 
رتبه بندي دانشگاه ها نیز در مجموعه شاخص ها مورد ارزیابی قرار گرفت. 

از مجموع شاخص هاي مورد بررسی، تعداد 184 شاخص پیشنهادي احصا شد. با مطالعه مستندات مرتبط با دانشگاه هاي داراي ماموریت
مشخص، مرور دانشگاه هاي معتبر دنیا و تدوین شاخص هاي تأثیرگذار، تعداد 10 شاخص در حوزه عملکردي، تعداد 64 شاخص در حیطه

 
اهداف بسته هاي تحول و تعداد 49 شاخص در خروجی هاي تاثیرگذار توسط تیم راد نهایی شد. 

نتایج نهایی رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی در سه حوزه متفاوت الف) نتایج رتبه بندي آموزشی دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم
پزشکی در ارتباط با خروجی هاي تاثیرگذار، ب) نتایج رتبه بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در حوزه عملکردي و ج) نتایج رتبه

 
بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در پیاده سازي بسته هاي تحول و نوآوري آموزش ارائه شده است. 

 
الف) نتایج رتبه بندي آموزشی دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در ارتباط با خروجی هاي تاثیرگذار 

این خروجی ها شامل دانشگاه اخلاق مدار، دانشگاه در تراز بین الملل، دانشگاه پاسخگو به جامعه، دانشگاه رسالت مدار و ماموریت گرا، دانشگاه

 
مرجع، دانشگاه پیشتاز با رهیافت همگرایی علوم است. 

 
جدول سه دانشگاه علوم پزشکی برتر در ارتباط با الف) خروجی هاي تاثیرگذار 

دانشگاه علوم پزشکیرتبه: امتیازشاخص

دانشگاه اخلاق مدار

مشهداول 100

تبریزدوم 84.73

کرمانشاهسوم 79.12

دانشگاه در تراز بین الملل

تهراناول 100

شهید بهشتیدوم 74.98

مشهدسوم 71.41

مشهداول 100دانشگاه پاسخگو به جامعه

تبریزدوم 84.73



کرمانشاهسوم 79.12

دانشگاه رسالت مدار و ماموریت گرا

تهراناول 100

اصفهاندوم 85.78

تبریزسوم 85.1

دانشگاه مرجع

تهراناول 100

اصفهاندوم 74.02

شهید بهشتیسوم 73.87

دانشگاه پیشتاز با رهیافت همگرایی علوم

تهراناول 100

تبریزدوم 81.8

اصفهانسوم 75.46
ب) نتایج رتبه بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در حوزه عملکردي نیز در شاخص هاي مورد بررسی در حوزه عملکردي منعکس
کننده گستره عملکرد آموزشی دانشگاه ها و میزان اثربخشی اقدامات، فرایندها و برنامه ریزي هاي دانشگاه در جهت ارتقاي کیفیت آموزش

 
است. 

 
جدول سه دانشگاه علوم پزشکی برتر در ارتباط با ب) حوزه عملکردي 

دانشگاه علوم پزشکیرتبه: امتیازشاخص

تهراناول 100حوزه عملکردي

اصفهاندوم 96.16

تبریزسوم 88.6

 
همچنین نتایج رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي همتا بر اساس مرکز کلان مناطق آمایشی و دانشگاه هاي بزرگ منتشر شده است. 

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي همتا 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100تهران

دوم / 77.55اصفهان

سوم / 74.31تبریز

چهارم / 70.99شیراز

چهارم / 70.20شهید بهشتی

ششم / 69.12مشهد

هفتم / 65.27ایران

هشتم / 59.19کرمان

نهم / 57.18همدان

دهم / 53.56کرمانشاه

یازدهم / 50.93مازندران



یازدهم / 50.72جندي شاپور اهواز

یازدهم / 50.00زنجان

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي علوم پزشکی مراکز استان غیر قطب کشوري 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100شهید صدوقی یزد

دوم / 89.01بیرجند

سوم / 81.81گیلان

چهارم / 79.01قزوین

چهارم / 78.48گلستان

ششم / 76.84لرستان

ششم / 76.26زاهدان

هشتم / 74.50اردبیل

نهم / 71.81شهرکرد

دهم / 68.19اراك

یازدهم / 60.00سمنان

دوازدهم / 58.60بوشهر

سیزدهم / 57.72البرز

سیزدهم / 57.13ارومیه

پانزدهم / 55.32قم

شانزدهم / 53.92هرمزگان

شانزدهم / 53.10کردستان

هجدهم / 52.11خراسان شمالی

هجدهم / 51.81یاسوج

بیستم / 50.00ایلام

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي علوم پزشکی مستقل غیر مرکز استان 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100کاشان

دوم / 90.41علوم بهزیستی و توانبخشی

سوم / 82.97شاهرود

چهارم / 81.46جهرم

پنجم / 80.18بابل

ششم / 78.87فسا

هفتم / 77.19سبزوار



هفتم / 76.92گناباد

نهم / 74.80دزفول

نهم / 74.33زابل

یازدهم / 72.01جیرفت

یازدهم / 71.80نیشابور

سیزدهم / 71.10بم

سیزدهم / 70.39رفسنجان

سیزدهم / 70.19تربت حیدریه

شانزدهم / 68.20آبادان

هفدهم / 65.81لارستان

هفدهم / 65.78بهبهان

هفدهم / 65.01مراغه

بیستم / 63.43ساوه

بیستم / 63.09اسفراین

بیست و دوم / 61.98شوشتر

بیست و دوم / 61.54خمین

بیست و چهارم / 60.13گراش

بیست و پنجم / 57.64خوي

بیست و ششم / 56.43ایرانشهر

بیست و ششم / 56.39تربت جام

بیست و ششم / 55.89سراب

بیست و نهم / 54.48سیرجان

سی ام / 51.68خلخال

سی و یکم / 50.00اسدآباد

 
جدول 10 دانشگاه هاي علوم پزشکی برتر در تمام شاخص هاي آموزشی 

ردیف
دانشگاه اخلاق

مدار
دانشگاه در تراز

بین الملل
دانشگاه پاسخگو به

جامعه
دانشگاه ماموریت

گرا
دانشگاه مرجع

دانشگاه
همگرایی علوم

دانشگاه / حوزه
عملکردي

تهران 100تهران 100تهران 100تهران 100مشهد 100تهران 100مشهد 1100

تبریز 284.73
شهید بهشتی

74.98
اصفهان 96.16تبریز 81.8اصفهان 74.02اصفهان 85.78تبریز 84.73

3
کرمانشاه
79.12

تبریز 85.1کرمانشاه 79.12مشهد 71.41
شهید بهشتی

73.87
تبریز 88.66اصفهان 75.46

تهران 76.13تبریز 69.4تهران 476.13
شهیدصدوقی یزد

76.73
تبریز 67.64

شهید بهشتی
75

شهید بهشتی
84.13



مشهد 83.86شیراز 73.24شیراز 67.41شیراز 76.63شیراز 72.3اصفهان 68.53شیراز 572.3

شیراز 83.04ایران 69.49ایران 64.43ایران 74.63گلستان 70.84ایران 67.51گلستان 670.84

ایران 82.71مشهد 67.16مشهد 61.61کرمان 74.61بیرجند 70.72شیراز 64.79بیرجند 770.72

کرمان 60.68کاشان 72.91اصفهان 70.7کرمان 61.18اصفهان 870.7
علوم بهزیستی

63.11
همدان 79.43

ایران 70.61کرمانشاه 60.6ایران 970.61
شهید بهشتی

72.68
شهیدصدوقی یزد

60.35
زنجان 78.85همدان 62.36

10
شهید بهشتی

70.51
کرمان 60.67همدان 59.11مشهد 69.9لرستان 70.61همدان 59.08

شهیدصدوقی یزد
77.75

 
جدول 10 دانشگاه هاي علوم پزشکی برتر در اجراي بسته هاي تحول و نوآوري آموزش پزشکی 

ردیف
دانشگاه /
مرجعیت
علمی

دانشگاه /
توسعه

کارآفرینی

دانشگاه /
آموزش
پاسخگو

دانشگاه /
ماموریت
گرایی

دانشگاه /
اخلاق

حرفه اي

دانشگاه / بین
المللی سازي

آموزش

دانشگاه /
آموزش
مجازي

دانشگاه /
ارزیابی و
آزمون

دانشگاه /
بیمارستان
آموزشی

دانشگاه /
زیرساخت
آموزش

تهران 100تهران 100تهران 100تهران 1100
مشهد
100

تهران 100
تهران
100

تهران 100
همدان
100

تهران 100

2
اصفهان
74.83

تبریز
98.12

تبریز 89.4تبریز 84.15زاهدان 99
شهید بهشتی

74.1
شیراز
97.11

اصفهان
99.15

کرمان
99.93

اصفهان
94.39

3
شهید
بهشتی
71.33

شیراز
90.05

کاشان
88.52

اصفهان
79.42

کرمانشاه
87.28

مشهد 70.9
اصفهان
90.26

کرمان
91.77

مازندران
98.84

شهید
بهشتی
89.29

تبریز 465.72
مشهد
81.67

اصفهان
87.79

شیراز 76.03
شیراز
82.2

ایران 68.37
تبریز

73.09
قزوین
83.93

کرمانشاه
98.66

شیراز
87.15

شیراز 564.34
اصفهان
78.18

شهید
بهشتی
83.49

شهید
بهشتی
71.16

تهران
78.82

اصفهان 66.64
مشهد
70.47

شهید
بهشتی 83.6

تهران
96.16

ایران
86.48

6
شهیدصدوقی
یزد 63.53

اردبیل
75.73

شهرکرد
80.73

کرمان 70.8
گیلان
76.02

شیراز 62.18
شهید
بهشتی
68.57

شیراز 83
تبریز

95.76
تبریز

81.27

ایران 763.36
بیرجند
74.98

ایران
80.53

شهیدصدوقی
یزد 69.97

لرستان
74.77

تبریز 61.76
کرمان
65.53

فسا 82.45
اصفهان
95.44

مشهد
80.2

8
کرمان
62.29

ایران
73.21

تبریز
71.65

کاشان
68.29

بیرجند
74.07

کرمانشاه
61.47

همدان
65.25

جندي شاپور
اهواز 80.4

ایران
94.95

جندي
شاپور اهواز

71.04

9
همدان
61.89

شهید
بهشتی
73.07

شیراز
67.03

ایران 68.04
مازندران
73.82

کرمان 59.92
ارومیه
65.15

شهیدصدوقی
یزد 79.31

اردبیل
94.76

مازندران
69.08



مشهد10
61.77

کرمان
72.87

همدان
65.88

مشهد
67.77

دزفول
72.01

جهرمایران 64.1همدان 58.3
78.58

ارومیه
94.4

همدان
68.2

رتبه همه دانشگاه هاي علوم پزشکی در سامانه راد معاونت آموزشی وزارت بهداشت قابل دسترسی است.



6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید!

6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش خبرگزاري ریسک نیوز، با توجه به گستردگی شیوع کرونا در
آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي آمریکایی از این ویروس، نیاز به نیروي کار ماهر در این کشور برخی از شهرها را بدان واداشته است
که به منظور ترغیب افراد ماهر در مهاجرت به آن ها مشوق هاي مالی در نظر بگیرند. در ایالت ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي

 
بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.

 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180

 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

6- همیلتون- اوهایو 



فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه

 
دریافت می کنند. 

منبع: ایسنا



افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد!

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/09/09

جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که برآورد قاچاق سیگار در هفت ماهه اول
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 8.9 درصد افزایش و بعد از مدت ها در سال جاري میزان افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شده

است.

به گزارش صبحانه،بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال
30 میلیارد و 200 میلیون نخ سیگار تولید شده که نسبت به
تولید 31 میلیارد نخ در هفت ماهه اول سال گذشته 2.6 درصد

 
کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در
این هفت ماه 37 میلیارد و 910 میلیون نخ برآورد شده، برآورد
قاچاق سیگار هم با 8.9 درصد افزایش، از شش میلیارد و 960
میلیون نخ سیگار در هفت ماهه اول سال قبل به هشت میلیارد

 
و 910 میلیون نخ سیگار در مدت مشابه امسال رسیده است. 

روند قاچاق سیگار در سال گذشته کاهشی بود، به طوري که در کل سال گذشته برآورد وزارت صمت از میزان قاچاق سیگار نسبت به سال
1397 حدود 39 درصد کاهش یافته بود، اما در سال جاري با مشکلاتی که به دلیل عدم تخصیص ارز براي واردات مواد اولیه در زمینه تولید
این محصول ایجاد و منجر به توقف تولید تولید در هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی شد، قاچاق سیگار رو به افزایش گذاشت، تا

 
جایی که در اردیبهشت امسال برآوردها از میزان قاچاق سیگار نزدیک به دو برابر دو ماهه اول سال 1398 بود. 

با این حال به نظر می رسد هر چند هنوز برآوردها از میزان قاچاق سیگار بیش از سال گذشته ایت، اما طی ماه هاي گذشته با افزایش تولید

 
سیگارَ، میزان افزایش قاچاق سیگار نیز کمتر شده است. 

 
افزایش 42 درصدي صادرات سیگار 

این در حالی است که آمارها نشان می دهد از ابتداي امسال تا پایان مهر ماه صادرات سیگار با افزایش 42 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده

 
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 50 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی، 70 درصد مواد اولیه محصولات دخانیات از طریق
واردات تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات مواد اولیه 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این

صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد./ ایسنا



فعالیت بیش از 5000 هنرمند کلاش باف در مریوان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کردستان، فریاد
حدادیان روز یکشنبه 9 آذرماه 99 ضمن اعلام این خبر، گفت:
«شهر مریوان سابقه طولانی در زمینه صنایع دستی و بافت
هاي سنتی دارد و براساس اسناد تاریخی موجود، قدمت کلاش

 
بافی در این شهر مربوط به هزار سال پیش است.» 

او به خصوصیات منحصر به فرد کلاش اشاره کرد و افزود: «کف
کلاش کاملا از جنس پارچه اي و رویه آن نیز نخ است، به این

 
ترتیب رطوبت پا از طریق پارچه و نخ گرفته شده و پا خنک می ماند.» 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مریوان عنوان کرد: «موضوع مهم این است که از نظر زیست محیطی هیچ نوع آلودگی

 
بعد از استفاده آن ایجاد نمی شود، چون مواد مصرفی آن کاملا طبیعی است.» 

او یادآور شد: «در ساخت و تولید کلاش هیچ نوع دستگاه صنعتی دخیل نیست و این امر باعث افزایش تقاضا، ایجاد اشتغال و تأثیر مثبت در
اقتصاد استان و شهرستان می شود.»



تب تاریخ تولد لاکچري/ مادرانی که نوزاد خود را قربانی چشم و هم چشمی می

کنند

منبع: نداي اصفهانشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/09/09

قشنگ است که تاریخ مراسم هاي مختلف عدد خاصی داشته باشد، اما این حساسیت براي اتفاقات خاص یک جایی با مشکل روبه رو
می شود. منبع خبر: نداي اصفهان / لینک خبر: تب تاریخ تولد لاکچري/ مادرانی که نوزاد خود را قربانی چشم و هم چشمی می کنند

به گزارش نداي اصفهان،  مسلمانه همین الان اگر از خیلی ها بپرسی امروز چندم است، کمی فکر می کنند و درست یا غلط؛ می گویند
نهم. این اتفاق براي دهم، یازدهم، دوازدهم، سیزدهم و تمامی روز هاي ماه هاي مختلفِ سال هاي مختلف می افتد. اما چه می شود که این

 
نهم براي عده اي با نهم هاي ماه هاي دیگر فرق می کند؟ 

یادم می آیند حدودا ماجراي تاریخ هاي خاص از 88/08/08 شروع شد. این تاریخ چشم خیلی ها را گرفت و مبدا جلب توجه به تاریخ هاي
خاص دیگر تقویم شد. خیلی از آن هایی که دم بخت بودند، در شرف بچه دار شدن بودند و یا کار مهمی را می خواستند در زندگی خود
شروع کنند ترجیح می دادند این عدد و رقم هاي خاص را مبدا اتفاق خاص زندگیشان قرار دهند. اما آیا خاص بودن یک اتفاق مهم سرنوشت

 
آن را هم خاص می کند؟ 

قشنگ است که تاریخ ازدواج یا تاریخ مراسم هاي مختلف عدد خاصی داشته باشد، اما این حساسیت براي اتفاقات خاص جایی به مشکل

 
خورد، تا تولد نوزاد هاي زیادي دست به دامن این تاریخ ها شد. 

از 89/9/9 دیدیم این بازي انگار تمام بشو نیست و قرار است همچنان ادامه دار باشد. پدر و مادر ها جوري براي تاریخ تولد فرزندشان در این
روز هاي رند به در و دیوار می زنند که انگار قرار است نوزادي که به دنیا بیاید فرقی با نوزادي که یک روز قبل و یا یک روز بعد این تاریخ به

 
دنیا آمده، داشته باشد. 

کاري به اختلالات پزشکی و عوارض جانبی این اتفاقِ قالبا احمقانه ندارم، اما به نظرم همانطور که نمیتوانیم روز خاصی را براي مرگ یک

 
انسان در نظر بگیریم قطعا نمیتوانم روز تولدش را هم از پیش تعیین کنیم. 

 
این موضوع ادامه داشت تا به قول همین روشنفکرانِ لاکچري رسیدیم به آخرین تاریخ رندِ رندِ قرن! یعنی همین امروز. 

هرچند گمان می رفت که در نتیجه شیوع کرونا امسال تا حد زیادي از این اشتیاق کاسته شود، اما شواهد و نشانه هاي موجود بیانگر آن است
که با وجود افزایش تلفات روزانه کرونا و نوسانات هاي اقتصادي و نیز سختگیري هاي وزارت بهداشت، هنوز آتش چنین میلی در وجود

 
شماري از خانوار ها شعله ور است. 

من نمیدانم امروز چه روز خارق العاده است؛ اما من مثل هر روز از خواب بیدار شدم و هیچ چیز خاصی شگفت زده ام نکرد؛ چرا که هم
خورشید دوباره طلوع کرده بود و هم من مثل روز هاي دیگر هزارجور دغدغه داشتم که باید به سراغشان می رفتم حتی اگر امروز 99/09/09

 
باشد. 

 
بیشتر بخوانید 



- توضیحات سخنگوي سازمان ثبت احوال درباره ثبت تاریخ ولادت ها در 99/9/9 این اتفاق براي بچه اي که امروز به دنیا می آید و قرار است
20 سال آینده تولد 20 سالگیش را بگیرید هم می افتند، چرا که او قطعا در 20 سالگی دغدغه هایی در زندگی اش دارد که هر روز صبح به
بهانه آن ها چشم باز می کند و عملا برایش مهم نیست بیست سال گذشته زمانی که تقویم 99/9/9 را نشان میداد او چشم به این دنیاي
عجیب کنونی باز کرده است. این مسئله آنقدر براي برخی از والدین به یک موضوع حیاتی تبدیل شد که ظرفیت هاي بیمارستان ها براي

 
زایمان در روز هاي کرونایی تمام شد و سازمان ثبت احوال کشور دست به اقدام جالبی زد. 

سیف االله ابوترابی سخنگوي سازمان ثبت احوال کشور گفت: سازمان ثبت احوال کشور محدودیتی براي ثبت این وقایع ندارد، لذا اگر فردي در
تاریخ پنجم و یا ششم آذر به دنیا بیاید می تواند به سازمان ثبت احوال کشور مراجعه کند و در نهم آذر ماه با تاریخ صدور 99.9.9 شناسنامه

 
دریافت کند. 

 
 

 
اما دقیقا چرا والدین به تاریخ هاي خاص علاقه نشان می دهند که حاضرند به خاطرش روز تولد دلبندشان را هم تغییر دهند؟ 

مرجان کربلایی رکان سناس اظهار کرد: تولد هاي نوزادان در تاریخ هاي خاص که به تاریخ تولد لاکچري معروف شده است از سال 88/8/8

 
تب و تاب فراوانی پیدا کرده است. 

او با بیان اینکه به گزارش وزارت بهداشت و درمان در این تاریخ چهار هزار و صد و نود و پنج نوزاد به دنیا آمده بودند، گفت: در سال 99

 
درخواست هاي فراوانی از سوي خانواده ها براي به دنیا آمدن فرزندان خود در تاریخ 99/9/9 شده است. 

این روان شناس با بیان اینکه البته دستکاري در تاریخ زایمان ها فقط مختص تاریخ تولد رند نیست، گفت: برخی از افراد خواستار این هستند
که فرزندشان تاریخ تولد یکسانی با پدر، مادر یا با سالروز ازدواج شان داشته باشند و بعضی از افراد هم فکر می کنند که تولد فرزندشان در

 
نیمه اول سال می تواند آن ها را به لحاظ تحصیلی جلوتر بیندازد که این واقعیت تبدیل به یک تراژدي و فاجعه انسانی-اجتماعی خواهد شد. 

کربلایی گفت: از عوارض زایمان زودرس می توان به: زردي، مشکلات گوارشی و کولیک هاي نوزادي و افت قند خون در نوزادانی که زودتر از

 
موعد به دنیا می آیند اشاره کرد. 

او با بیان اینکه نکته قابل توجه این است که افت قند خون می تواند منجر به بروز تشنج نوزادي شود که عوارض دراز مدت مغزي را با خود به

 
همراه می آورد، ادامه داد: این اتفاق همچنین باعث افزایش میزان بستري نوزادان در بخش Nlcu و حتی مرگ آن ها خواهد شد. 

کربلایی تصریح کرد: بر اساس مشاهدات و پژوهش هاي بالینی- روان شناختی، افرادي که داراي شخصیت وسواسی هستند تمایل دارند

 
زندگی کاملاً بی عیب و نقصی داشته باشند. 

او با بیان اینکه این افراد اشتغال ذهنی عمیق با موضوعاتی مثل نظم و ترتیب، کمال گرایی و ایراد گیري، کنترل شدید همه مسائل و داشتن



 
چارچوب هاي انعطاف ناپذیر هستند، گفت: انتخاب تاریخ تولد رند هم می تواند جزء یکی از خصوصیات شخصیت وسواسی باشد. 

این روان شناس با بیان اینکه علاوه بر شخصیت هاي وسواسی، شخصیت هاي نمایشی هم تمایل بسیار زیادي به تاریخ هاي لاکچري نشان

 
می دهند، تصریح کرد: این افراد دوست دارند همیشه خود را برتر نشان دهند و همیشه در معرض دید و تعریف دیگران قرار بگیرند. 

کربلایی تصریح کرد: علاوه بر موارد ذکر شده در مورد اختلالات روانشناختی، فقر فرهنگی (چشم و هم چشمی) هم باعث این فاجعه اجتماعی

 
خواهد شد و این فاجعه اجتماعی بیشتر در خانواده هاي بسیار مرفه و سطح پایین جامعه از سایر اقشار دیده می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- آمار متولدان روزهاي لاکچري تقویم مشخص شد/ تولد 4195 نفر در لاکچري ترین روز تاریخ از طرفی احمد بخارایی جامعه شناس در
تحلیل اصرار بعضی خانواده ها براي زایمان در یک تاریخ مشخص می گوید: «در فرهنگ، رفتارها و کنش هایی داریم که به دو دسته جمعی و
فردي تقسیم می شوند، رفتارهاي جمعی خمیرمایه هیجان دارد و رفتارهاي فردي، تقدیرگرایی. تقدیرگرایی یعنی ارجاع علت امور به یک
دنیاي ماورا. این موضوع در فرهنگ ما خیلی دیده می شود و این معنی را می دهد که ما نمی خواهیم مسئولیت کار خودمان را بپذیریم و

 
همواره دنبال این هستیم که به گردن دیگري یا شرایط دیگر، بیندازیم.» 

او ادامه می دهد: «کسی که مثلا می خواهد فرزندش در تاریخ 7مهر به دنیا بیاید، این مسأله برایش مهم است که مسئولیت خوشبختی
فرزندش را به مرجع دیگري غیر از خودش بسپرد. متاسفانه ما این فرهنگ تقدیرگرایی را زیاد می بینیم که به نوعی سلب مسئولیت از خود

 
است.» 

به گفته این جامعه شناس، تقدیرگرایی، تعقل را به حاشیه می کشد و کارهاي هیجانی را به نمایش می گذارد: «افرادي که زیاد به دنبال این

 
مسائلند، خیلی محتوا محور نیستند و در گروه قالب گراها قرار می گیرند.» 

 
 

 
همچنین علیرضا شریفی جامعه شناس گفت: پافشاري مردم براي انجام سزارین در تاریخ هاي خاص، ریشه در نقص جامعه پذیري دارد. 

او با بیان اینکه متاسفانه امروز اهمیت یک کودك از یک عروسک نیز کمتر شده؛ یعنی بیش از آنکه به روش هاي تربیت فرزندآوري اهمیت
دهند به چیزهاي ظاهري اهمیت می دهند، گفت: براي نمونه، مردم براي یک تولد ساده، چند میلیون  پول طراح می دهند؛ دوست دارند بچه

 
شان لاکچري باشد و تاریخ تولد بچه برایشان مهم است اما تربیتشان خیر. 

شریفی ادامه داد: یعنی به جاي اینکه به محتوا فکر کنیم، همه فکر و ذکرمان فرم است. یا به عبارتی ظاهربینی در این روزگار اهمیت فزاینده
اي یافته و همه دوست دارند نمایش دهند؛ با این نمایش عکس بگیرند؛ خاص بودنشان را به رخ جامعه بکشند و پز بدهند؛ حتی میلیون ها



 
تومان خرج می کنند تا این نمایش را ثابت کنند. 

خلاصه ظاهربینی در این روزگار اهمیت فزاینده اي پیداکرده و همه دوست دارند چیزي را نمایش دهند؛ با این نمایش عکس بگیرند؛ خاص
بودنشان را به رخ جامعه بکشند و پز بدهند؛ حتی میلیون ها تومان خرج می کنند تا این نمایش را ثابت کنند. مثل همان پدر و مادري که

 
130 میلیون تومان هزینه کرد تا فرزندش 99.9.9 ساعت 09:09 به دنیا بیاید. 

 
بیشتربخوانید 

 
- خبر خوش براي افرادي که می خواهند تاریخ تولد فرزندشان رند باشد انتهاي پیام/ 

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان



بروکراسی اداري، مانعی براي تحقق جهش تولید

منبع: نداي اصفهانشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/09/09

به باور کارشناسان برخی بروکراسی هاي اداري، مانعی می شوند براي افرادي که سعی در کارآفرینی و یا قصد دریافت پروانه بهره
برداري دارند. منبع خبر: نداي اصفهان / لینک خبر: بروکراسی اداري، مانعی براي تحقق جهش تولید

به گزارش نداي اصفهان، در حوزه اقتصادي هر کشوري مولفه هایی هستند که نیاز به تقویت و برخی مولفه هاي دیگر نیاز به رفع شدن

 
دارند که در همه جوامع قسمت عظیمی از این وظایف بر عهده دولت است. 

با حرکت در بطن هر جامعه و کشوري می توان اثري از آن ها را پیدا کرد؛ عواملی که برخی باید رفع و برخی دیگرشان تقویت شوند. «کسري
بودجه»، «افزایش سرمایه گذاري دولتی و نهاد هاي عمومی»، «جهش تولید» و «حمایت از قشر هاي ضعیف» هم از جمله این موارد هستند؛

 
مولفه هایی که رهبر انقلاب هم همین چند روز پیش آن ها مواردي تاثیر گذار در اقتصاد خواند. 

اما سوالی که حالا پیش می آید این است که در این میان دولت چه وظیفه اي دارد؟ در ادامه گزارش ما برخی از وظایف دولت براي پیش برد

 
این امور را بررسی می کنیم. 

 
 

وقتی دخل و خرج دولت به هم نمی خورد! در این چند، سال پیش آمده که دولت با کسري بودجه مواجه شود، یعنی درآمدش از مخارجش
کمتر باشد. در کشور ما البته این اتفاق رابطه اي مستقیم با بحث تحریم ها دارد، درآمد کشور ما پیش از تحریم، عموما وابسته به نفت بوده

 
وحالا که غربی ها اجازه صادرات نفت به ایران نمی دهند، این کسري بودجه تا حدودي طبیعی به نظر می رسد. 

البته یکی دیگر از درآمد هاي دولت بحث مالیات است، اما به وضوح مشخص است که دولت نمی تواند فشار ناشی از نبود در آمد نفتی را با
مالیات جبران کند؛ علاوه بر این در چنین شرایطی دست درازي به منابع بانک مرکزي تنها به افزایش تورم منجر خواهد شد؛ در ادامه نیز
تورم باعث کاهش کارایی مدیریت دولتی خواهد شد. در این شرایط دولت اول از همه باید به این مهم دقت کند که انتشار پول افزایش پیدا

 
نکند چرا که این افزایش، به تورم بیشتر دامن خواهد زد. 

در واقع زمانی که انتشار پول را افزایش می دهیم، به صورت تکاثري نقدینگی گسترش پیدا می کند و افزایش نقدینگی به معناي افزایش بی
ثباتی در اقتصاد است. نقدینگی بالا اقتصاد را از ثبات خارج خواهد کرد و در شرایط متلاطم و بی ثبات اقتصادي، اساسا نقدینگی به سمت

 
بخش تولید نمی شود. البته دولت توانست بخشی از کسري بودجه اش را با افزایش سرمایه گذاري فروش منابع اش در بورس رفع کند. 



فرهاد دژپسند در حاشیه جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی در 7 مهر 99، در این رابطه بیان کرد که در شش ماه گذشته،

 
توانسته ایم جبران کسري منابع خود را از محل فروش اوراق و واگذاري سهام شرکت هاي دولتی جبران کنیم. 

موسوي لارگانی عضو هیئت رئیسه مجلس در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان درباره این موضوع بیان کرد که یکی از موانعی که باعث
شده ما با مشکلات مختلفی رو به رو شویم، کسري بودجه اي مشخص است، چراکه ما پیش بینی کرده بودیم به عنوان مثال 1 میلیون بشکه
نفت در سال 99 صادر کنیم که با توجه به سختگیرانه تر شدن تحریم ها نتوانستیم این صادرات را انجام دهیم که این به وجود آمدن کسري
بودجه را طبیعی می کند؛ همچنین ویروس کرونا که شیوع آن در تمام دنیا جولان می دهد مقداري از کسري بودجه به واسطه آن ایجاد شد.
شرکت ها و کارخانه هایی که در زمان کرونا نتوانستند تمام ظرفیت خود فعالیت داشته باشند، همچنین برخی که نتوانستند مالیات خود را به

 
همین دلیل پرداخت کنند، عامل دیگري براي کسري بودجه بود. 

 
 

وظیفه دولت براي تحقق جهش تولید چیست؟ موسوي لارگانی معتقد است که اگر ما بخواهیم این کسري بودجه در ماه هاي پایانی سال کم

 
اثر تر باشه، دولت باید تکیه به تولید داخل و رهنمودي رهبر انقلاب درباره جهش تولید را در اولویت خود قرار دهد. 

حالا در جایی دیگر این سوال به وجود می آید که وظیفه دولت براي تحقق جهش تولید چیست؟ به باور کارشناسان برخی بروکراسی هاي
اداري، مانعی می شوند براي افرادي که سعی در کارآفرینی و یا قصد دریافت پروانه بهره برداري دارند؛ این موضوعات مانعی براي جهش تولید

 
هستند و دولت به عنوان بازوي اجرایی موظف است این مشکلات را به حداقل برساند. 

عضو هیئت رئیسه مجلس با بیان اینکه یکی دیگر از مسائل مهم براي جهش اقتصادي فعالیت شرکت هاي دانش بنیان است، بیان کرد که می
توانند با هزینه ناچیز و ایجاد اشتغال بالا و همچنین با برنامه ریزي هاي دقیق خیلی از اهداف دست نیافتنی در حوزه هاي مختلف را محقق
کنند،؛ طبق آمار به دست آمده شرکت هاي دانش بنیان توانسته اند در بخش کرونا هم بخشی مشکلات را حل کنند؛ این شرکت ها هم با

 
کمی حمایت می توانند بازدهی بالایی داشته باشند، که دولت باید از آن ها حمایت کند. 

در واقع مسئولان دولتی می توانند با اتخاذ سیاست هاي مناسب و حمایت از واحد هاي تولیدي و شرکت هاي کارآفرین می توانند با حداقل

 
هزینه، پایه هاي اقتصاد را محکم تر کنند. 

 
گزارش از محمدجواد رهنما 

 
انتهاي پیام/ 



منبع:باشگاه خبرنگاران جوان



حادثه معدن جان کارگر سیرجانی را گرفت

منبع: تابناكشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/09/09

کنترلچی نوبت عصر معدن مس تخت گنبد سیرجان شب گذشته هشتم آذر به دلیل برخورد با یک دستگاه کامیون جان خود را از
دست داد.

به گزارش تابناك به نقل از ایرنا، رئیس اورژانس 115 سیرجان گفت: یکی از کارگران معدن مس تخته گنبد به علت نداشتن دید

 
کافی توسط یک دستگاه کامیون در منطقه معدن زیرگرفته شد. 

نبی االله حیدرپور با بیان اینکه این کارگر در دم جان خود را از دست داد، اظهار کرد: علت حادثه نداشتن دید راننده کامیون هنگام حرکت به

 
عقب بوده است. 

معدن مس تخت گنبد در بخش بلورد منطقه سیرجان قرار دارد که از معادن بخش خصوصی براي استخراج مواد خام معدنی مس محسوب
می شود که تاکنون براي بیش از یکصد نفر مردم این منطقه اشتغال زایی کرده است.



اشتغال زایی براي حدود 1300 مددجوي استان با اجراي 620 طرح اشتغال

منبع: ایسناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان از اشتغال زایی براي حدود 1300 مددجوي استان خبر داد و با بیان اینکه 620 طرح اشتغال
کمیته امداد در روستاهاي استان اجراشده است، گفت: 25 میلیارد و 550 میلیون تومان از مجموع اعتبارات تا کنون براي اشتغال

روستایی پرداخت شده است.

محسن مسعودیان راد، مدیر کل کمیته امداد استان سمنان با
اشاره به اینکه از ابتداي سال جاري تا کنون در مجموع 1297
طرح اشتغال کمیته امداد در استان سمنان اجرایی شده است،
اظهار کرد: از این تعداد620 در مناطق روستایی و 677 طرح

 
در مناطق شهري ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه سهم مناطق شهري از طرح هاي اشتغال این
نهاد 677 طرح است، تصریح کرد: 27 میلیارد و 300 میلیون
تومان براي ایجاد اشتغال در مناطق شهري تسهیلات ارزان

 
قیمت با کارمزدچهار درصد پرداخت شده است. 

مسعودیان راد با اشاره به اینکه 577 طرح اشتغال در رسته خدمات، 545 طرح دام پروري، کشاورزي،پرورش طیور و آبزیان،86 طرح صنعتی
و معدنی، صنایع دستی 32 طرح و 57 طرح حمل و نقل برشمرد و گفت: از ابتداي سال تا کنون 410 زن و 887 مرد با حمایت کمیته امداد

 
صاحب شغل شدند. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان با تأکید بر اینکه در مجموع 53 میلیارد 915 تومان تسهیلات اشتغال زایی براي اجراي این طرح ها
هزینه شده است، افزود: این تسهیلات از منابع بانکی، تسهیلات اشتغال روستایی، صندوق قرض الحسنه امداد ولایت و سایر منابع پرداخت

 
شده است. 

این عضو کارگروه اشتغال استان اضافه کرد: از ابتداي امسال 231 طرح اشتغال از سوي این نحاد حمایتی در مناطق محروم استان سمنان
اجرایی شده است.



رییس جمهور قانون نحوه جذب منابع انسانی در آموزش و پرورش را ابلاغ کرد

منبع: جمارانشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/09/09

روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش را براي اجرا به این وزارتخانه و سازمان
اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد.

روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش را براي اجرا به این وزارتخانه و سازمان

 
اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد. 

به گزارش جماران؛ به نقل از مرکز خبر شوراي عالی انقلاب فرهنگی،
رییس جمهوري قانون «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی
و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» را براي اجرا به این وزارتخانه و

 
سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد. 

این قانون به وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی با
6 تبصره ابلاغ شده است که بر اساس آن وزارت آموزش و پرورش

مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل
آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي
عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند و هر گونه استخدام خارج از این

 
طریق ممنوع است. 

همچنین در تبصره پنج این ماده تأکید شده است که شرط اشتغال به حرفه معلمی در کلیه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن

 
«گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

بر اساس تبصره 4 ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» هر گونه گزینش و استخدام
در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق

 
شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود و خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

 
متن کامل ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» به شرح ذیل است: 

ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» که در جلسه 833 مورخ 27/ 08/ 1399  شوراي

 
عالی انقلاب فرهنگی و بر اساس پیشنهاد وزارت آموزش و پرورش به تصویب رسیده است، به شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می شود: 

ماده واحده: به منظور شناسایی، جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی کار آمد، متعهد و متخلق، با استعداد و با انگیزه و
برخوردار از صلاحیت هاي عمومی، تخصصی و حرفه اي؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام
آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج



در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و

 
دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند. 

هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. تبصره 1: دانشگاه هاي فرهنگیان و تربیت دبیر فنی شهید رجایی علاوه بر جذب دانشجو
معلم و هنرآموز موضوع ماده 28 اساسنامه دانشگاه فرهنگیان و ماده 1 اساسنامه دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی، می توانند از ظرفیت

 
علمی سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی و حوزه هاي علمیه براي تربیت نیروهاي آموزشی و تربیتی مورد نیاز استفاده کنند. 

ضوابط و مقررات مربوط به این تبصره، ظرف مدت سه ماه با پیشنهاد توسط شوراي عالی آموزش و پرورش به تصویب شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی می رسد. 

تبصره 2: افرادي که به استناد یکی از قوانین و مقررات موضوعه با واحدهاي دولتی آموزشی و تربیتی آموزش و پرورش همکاري کرده اند در
شرایط برابر با سایر داوطلبان و فقط پس از گذراندن دوره مهارت آموزي یک ساله در دانشگاه فرهنگیان با دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی
به کار گیري خواهند شد. مدت همکاري تمام وقت این افراد از حداکثر سن براي شرکت در آزمون هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش

 
کسر می شود. 

تبصره 3: سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوزهاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش را در مشاغل آموزشی و تربیتی بر اساس شاخص

 
نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی صادر خواهد کرد. 

شاخص نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی، به پیشنهاد مشترك وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور به

 
تصویب هیأت وزیران خواهد رسید. 

تبصره 4: هر گونه گزینش و استخدام در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه
و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود. خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و

 
ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

تبصره 5: شرط اشتغال به حرفه معلمی در مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند

 
رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

ترتیب صدور، به روزآوري، قالب و نوع اطلاعات مندرج در آن توسط شوراي عالی آموزش و پرورش تعیین و با تصویب هیأت وزیران ابلاغ می

 
شود. 

تبصره 6: این مصوبه، نسبت به همه قوانین و مقررات مربوط به حوزه جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و

 
پرورش در موارد مغایر، حاکم خواهد بود. 

 
اخبار مرتبط مقررات و ضوابط جذب معلم در آموزش و پرورش، بطور کامل تعیین شد 

 
بهره برداري از طرح هاي ملی وزارتخانه هاي آموزش و پرورش و بهداشت 

 
سقوط دانش آموز از کوه به خاطر شبکه شاد؟/ آموزش و پرورش: براي چیدن گل زعفران رفته بود! + عکس 

 
دستور وزیر آموزش و پرورش براي رسیدگی به تغییر متن داستان نادر ابراهیمی در کتاب فارسی پایه هفتم 

 
وزیر آموزش و پرورش از بازنگري رتبه بندي معلمان در دولت خبر داد 

 
واکنش وزیر آموزش و پرورش به انتشار اظهاراتش در رابطه با اعتراض معلمان به حقوق خود 

خبر خوب وزیر آموزش و پرورش در مورد رتبه بندي معلمان 



 
قالیباف: صداي معلمان شنیده شود/ آموزش و پرورش باید مردمی شود نه خصوصی 

 
آب پاکی وزیر آموزش و پرورش روي دست برخی معلمان غیر رسمی: استخدامتان نمی کنیم! 

 
آیا درآمد ماهانه 150 میلیاردي آموزش و پرورش از شبکه شاد صحت دارد؟ 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن بررسی می شود؟

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/09/09

اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن
بررسی می شود؟ محمدصالح جوکار، رئیس کمیسیون شوراها
در مجلس یازدهم در رابطه با اصلاح قانون انتخابات ریاست
جمهوري گفت: این طرح در دستورکار صحن علنی قرار دارد،

 
امیدواریم که در این هفته در صحن علنی مطرح شود. 

اعتمادآنلاین| محمدصالح جوکار، رییس کمیسیون شوراها در
مجلس شوراي اسلامی در رابطه با اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري گفت: این طرح در دستورکار صحن علنی قرار دارد، امیدواریم که
در این هفته در صحن علنی مطرح شود و نمایندگان به آن راي بدهند. شور دوم در این طرح، مورد بررسی قرار گرفت و اصلاحاتی در آن

 
صورت گرفت. 

او ادامه داد: در شور دوم، اصلاحاتی در این طرح اعمال شد، از جمله اینکه حداقل سن براي داوطلبین در انتخابات ریاست جمهوري از 45
سال به 40 سال کاهش پیدا کرد. سابقه اشتغال در مناصب نیز از 8 سال به 6 سال تقلیل یافت، همچنین همه استانداران مجاز به ثبت نام

 
شدند و شهرداران شهرهاي بیش از 2 میلیون نفر نیز می توانند، کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري شوند. 

جوکار افزود: کمیسیون شوراها اصلاح قانون انتخابات مجلس شوراي اسلامی را در دست بررسی دارد و این، ترکیبی از طرح نمایندگان و لوایح

 
دولت است. 

منبع: ایلنا



ساماندهی بازار خودرو با فروش خودرو در بورس کالا

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/09/09

شکاف ایجاد شده بین قیمت بازار آزاد و کارخانه، سبب هجوم گسترده مردم و دلالان حرفه اي به سمت خرید خودرو از کارخانه شده
است.

 شکاف ایجاد شده بین قیمت بازار آزاد و کارخانه، سبب هجوم

 
گسترده مردم و دلالان حرفه اي به سمت خرید خودرو از کارخانه شده است. 

مدت زیادي است که دلالان حرفه اي با اجاره کد ملی، محدودیت هاي ایجاد شده براي خرید خودرو را دور می زنند. با توجه به حضور پر
تعداد دلالان در صف خرید خودرو، امکان خرید خودرو از کارخانه، توسط مصرف کننده واقعی، بسیار محدود شده به طوري که در قرعه کشی

 
آذر ماه شرکت ایران خودرو، احتمال برنده شدن به کمتر از یک درصد رسید. 

واسطه گران با خرید خودرو از کارخانه و فروش آن در بازار آزاد، سود فراوانی نصیب خود می کنند، در چنین شرایطی مصرف کننده واقعی
مجبور به خرید خودرو با قیمت بازار آزاد است و اختلاف قیمت بین بازار آزاد و قیمت مصوب نصیب دلالان می شود. مجموع این مبلغ بالغ بر

 
50 هزار میلیارد تومان است. 

از همین رو به منظور حفظ حقوق مردم، جمعی از نمایندگان مجلس طرحی را با عنوان طرح «تحول بازار و صنعت خودرو سبک» ارائه کرده
اند که به موجب آن پیشنهاد شده است تا خودرو در بورس کالا عرضه شود و اختلاف قیمت کشف شده در بورس کالا و قیمت مصوب به
عنوان مالیات اخذ شود. مالیات اخذ شده صرف توسعه حمل و نقل عمومی و افزایش تولید خودرو می شود تا منافع آن نصیب عموم مردم

 
شود. 

 
استفاده از منابع مالیاتی براي افزایش تولید خودرو 

زیان انباشته ایران خودرو و سایپا در پایان سال 98 مجموعاً به 45 هزار میلیارد تومان و بدهی خودروسازان به قطعه سازان نیز به بیش از 30
هزار میلیارد تومان رسیده است. میزان تولید خودرو در سال 98 نسبت به 96 حدود 50 درصد کاهش داشته و از 1.6 میلیون دستگاه به 830

 
هزار دستگاه رسیده است. 

در نمودار زیر میزان تولید سالانه (هزار دستگاه) آمده است. 



 
 ---

 
تولید سالانه خودرو (هزار دستگاه) -هزار دستگاه 

با این حساب گلوگاه تولید خودرو در حال حاضر کمبود نقدینگی است. با استفاده از منابع حاصل از اختلاف قیمت فروش خودرو در بورس
کالا و قیمت مصوب شوراي رقابت می توان تسهیلاتی به خودروسازان اعطا کرد تا امکان افزایش تولید فراهم گردد. افزایش تولید خودرو علاوه

 
بر کاهش قیمت، ایجاد اشتغال و افزایش درآمدهاي مالیاتی دولت را درپی خواهد داشت. 

 
استفاده از منابع درآمدي براي توسعه حمل و نقل عمومی 

در حال حاضر حدود 70 درصد از اتوبوس هاي شهري کشور فرسوده هستند. وسایل نقلیه فرسوده حدود 30 برابر خودروهاي نو، آلایندگی
دارند و دو برابر نیز سوخت مصرف می کنند. اتوبوس نو بیش از 3 میلیارد تومان قیمت دارد که خارج از توان مالی رانندگان براي خرید آن
است، از طرفی نیز دولت با کسري بودجه 150 هزار میلیارد تومانی روبه رو است و امکان تأمین مالی دولتی براي جایگزینی این اتوبوس ها

 
وجود ندارد. 

حدود 42 هزار میلیارد تومان براي جایگزینی این اتوبوس ها نیاز است با استفاده از منابع حاصل از اختلاف قیمت فروش خودرو در بورس کالا
و قیمت کارخانه، این اتوبوس ها را در کمتر از یک سال می توان جایگزین نمود تا همه مردم از منافع آن بهرمند شوند و آلودگی هوا و مصرف
سوخت نیز کاهش یابد. با جایگزینی این اتوبوس ها و کاهش مصرف سوخت، درآمد ارزي دولت از محل صادرات سوخت صرفه جویی شده،

 
افزایش می یابد. 

 
حذف رانت و از بین رفتن تقاضاي کاذب 

اختلاف قیمت جذاب بین بازار آزاد و قیمت کارخانه، انگیزه اصلی دلالان براي خرید خودرو از کارخانه است. با عرضه خودرو در بورس کالا
بدون سقف قیمت، رانت خودرو از بین می رود، در نتیجه انگیزه سوداگران براي حضور در صف خرید خودرو به شدت کاهش می یابد و

 
مصرف کننده واقعی می تواند به صورت مستقیم اقدام به خرید کند. با این روش، دلالان نیز از چرخه توزیع خودرو حذف می شوند. 

 
کشف قیمت در فضاي شفاف بورس و جلوگیري از قیمت سازي 

در حال حاضر رکود در بازار خودرو حاکم است و میزان معاملات در بازار در برخی مواقع به حد صفر می رسد. در این بازار تعداد فروشنده و
خریدار اندك است. بنابراین فرصت براي برخی از دلالان فراهم شده تا با اعلام قیمت هاي کاذب اقدام به قیمت سازي در بازار نمایند. با عرضه

 
خودرو در بورس کالا قیمت خودرو در فضاي شفاف بورس کشف می گردد و امکان قیمت سازي از بین می رود. 

 
بستن در پشتی و جلوگیري از فروش خودرو به افراد خاص 

فرآیند فروش خودرو در حال حاضر در کنترل کامل خودروسازان است و این امکان وجود دارد که برخی از افراد دخیل در فرآیند فروش با
اعمال نفوذ اقدام به فروش خودرو به افراد خاص کرده و از این محل منافعی را نصیب خود کنند. منافع این افراد اقتضا می کند تولید خودرو
کم باشد تا اختلاف قیمت بازار و کارخانه در سطح بالا حفظ گردد، در نتیجه این افراد انگیزه بالایی براي سنگ اندازي در مسیر افزایش تولید

 
خودرو خواهند داشت. 

با عرضه خودرو صفر در بورس کالا امکان دریافت پلاك براي خودروهاي صفر که از سایر طرق فروخته شده اند از بین می رود، در نتیجه این



 
افراد امکان فروش خودرو به افراد خاص را نخواهند داشت و انگیزه سنگ اندازي در مسیر افزایش تولید نیز از بین می رود. 

 
حذف قدرت اعمال نفوذ در سازمان ها و نهادها 

خودروسازان با عقد قراردادهایی اقدام به فروش خودرو به سازمان هاي مختلف می نمایند. با توجه به اختلاف موجود بین قیمت کارخانه و

 
قیمت بازار، عقد این قراردادها امتیاز ویژه اي را نصیب این سازمان ها و نهادها می کند. 

اعطاي این امتیازها نمی تواند بدون چشم داشت باشد. با عرضه خودرو در بورس کالا، امکان اعطاي امتیاز ویژه به برخی از سازمان ها و نهادها

 
از بین می رود که نتیجه آن جلوگیري از اعمال نفوذ خودروسازان در این نهادها و سازمان ها است. 

 
کنترل میزان پیش فروش در نتیجه کاهش تأخیر در تحویل 

در چند سال گذشته خودروسازان اقدام به پیش فروش گستره و بدون ضابطه خودرو نموده اند. عدم توانایی در عمل به تعهدات، سبب تأخیر

 
در تحویل خودروهاي پیش فروش شده است که نارضایتی خریداران را درپی داشته است. 

با فروش خودرو در بورس کالا، به دلیل شفاف بودن فروش و پیش فروش، امکان پیش فروش بی ضابطه و خارج از ظرفیت از بین می رود که

 
نتیجه آن تحویل به موقع خودروهاي پیش فروش شده است. 

 
عرضه خودرو در بورس در خدمت منافع عمومی 

از این آمار و تحولات به وجود آمده می توان نتیجه گرفت که اکثر تقاضاي حال حاضر خودروي صفر در کشور سوداگرانه بوده و احتمال
رسیدن خودروي صفر از کارخانه به مصرف کننده اصلی بسیار پایین است. از جمله راه هاي اصلی کنترل بازار خودرو در چنین شرایطی عرضه

 
خودرو در بورس کالا است. 

با این روش، دلالان و واسطه گران از چرخه معاملات خودرو حذف شده و اختلاف قیمت در بازار آزاد را در خدمت افزایش تولید خودرو و
کاهش قیمت آن قرار می دهد. در چنین روندي قیمت خودرو توسط تصمیم جمعیِ مردم تعیین شده و در نهایت منافع عمومی مردم تأمین

 
می شود. 

/مهر



آیا ریزش بیشتر قیمت طلا در راه است؟

منبع: ایران خبرشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/09/09

قیمت طلا در معاملات بازار جهانی هفته گذشته براي سومین هفته متوالی کاهش داشت اما آیا این به معناي پایان روند صعودي این
فلز ارزشمند است؟

قیمت طلا در معاملات بازار جهانی هفته گذشته براي سومین هفته متوالی کاهش داشت اما آیا این به معناي پایان روند صعودي این

 
فلز ارزشمند است؟ 

به گزارش ایران خبر، برخی از تحلیلگران در حال معکوس کردن پیش بینی

 
خود از قیمت 2000 دلار اونس طلا تا پایان سال هستند. 

حجم اندك معاملات در آستانه تعطیلات شکرگزاري آمریکا در سقوط اونس

 
طلا به پایین مرز 1800 دلار در معاملات روز جمعه نقش داشت. 

اگر چه برخی از تحلیلگران مطمئن هستند که فضاي کلان همچنان از صعود
قیمت طلا به سطوح بالاتر حمایت می کند اما برخی دیگر انتظارات براي صعود طلا به رکورد جدید را مورد بازبینی قرار داده و از پایان امسال

 
به سال آینده تغییر داده اند. 

کوین گریدي، رئیس شرکت فونیکس فیوچرز به کیتکونیوز گفت: من این گفته که طلا به دلیل پاندمی ویروس کرونا صعود کرده است را
قبول ندارم. تصور می کنم طلا به دلیل واکنش به پاندمی صعود کرده است. بسته محرك مالی، کاهش ارزش دلار آمریکا، نرخهاي بهره اندك
دلایل صعود قیمت طلا به رکورد جدید هستند. تصور نمی کنم هیچ کدام از این دلایل ناپدید شده باشند. با این حال وي دیگر انتظار ندارد
اونس طلا تا پایان سال 2020 به 2000 دلار صعود کند و برآورد کرده که این فلز ارزشمند سال 2020 را در پایین مرز 1900 دلار به پایان

 
می رساند. 

تحلیلگران دو هفته پیش نوسان بالاي بازار در آستانه تعطیلات روزشکرگزاري را پیش بینی کرده بودند و همین اتفاق در بازار طلا افتاد. بهاي
اونس طلا در قراردادهاي تحویل فوریه در معاملات روز جمعه بازار نیویورك 23 دلار و 10 سنت معادل 1.3 درصد کاهش پیدا کرد و در

 
1778 دلار و 10 سنت بسته شد. قرارداد دسامبر در 1781 دلار و 90 سنت بسته شد. 

 
محدودیتهاي کرونایی، بسته محرك مالی و بانک مرکزي عوامل مورد توجه بازار 

به گفته تحلیلگران، در چند هفته آینده تا تعطیلات کریسمس توجه بازار به شدت محدودیتهاي وضع شده براي مهار بیماري کووید 19،

 
احتمال تصویب بسته محرك مالی در سال آینده و اقدامات بانک مرکزي آمریکا براي حمایت از اقتصاد کشور تغییر پیدا می کند. 

به گفته جیمز نایتلی، اقتصاددان بین المللی ارشد موسسه ING، فضاي بازار تحت تاثیر اخبار مربوط به زمان عرضه واکسن کووید 19 و



نگرانیها نسبت به تشدید تدابیر قرنطینه کووید 19 در کوتاه مدت پس از اجتماعات روز شکرگزاري قرار دارد. شمار موارد ابتلا پیش از پایان
هفته گذشته افزایش چشمگیري پیدا کرد اما سفرهاي تعطیلات و گردهمایی هاي اجتماعی ممکن است لزوم تشدید تدابیر قرنطینه را
ضروري کند تا از فشار بر سیستم بهداشت و درمان جلوگیري شود. وي در ادامه خاطرنشان کرد محدودیتهاي جدید ممکن است به روند
احیاي اقتصادي که هنوز به ثبات نرسیده است، آسیب بزند. در حال حاضر بازار اشتغال از محدودیتهاي رفت و آمد و محدودیتهایی که در

 
بخشهاي بیشتر آمریکا اعمال شده، آسیب دیده است. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، در هفته جاري آمار اقتصادي نظیر آمار اشتغال بخش غیرکشاورزي آمریکا در نوامبر و گزارشهاي اقتصادي دیگر
شامل شاخص قیمت PCE، فروش مسکن، شاخص مدیران خرید بخش تولید، اشتغال غیرکشاورزي ADP، سفارشهاي کارخانه، شاخص

مدیران خرید بخش غیرتولیدي و شمار متقاضیان دریافت بیمه بیکاري در آمریکا منتشر می شود.



تولید داخلی 97 درصد دارو هاي مورد نیاز کشور در شرایط تحریم، کاري مهم و

ارزشمند است

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/09/09

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو در کشور، گفت: تولید 97 درصد دارو هاي مورد نیاز
کشور در شرایط دشوار تحریم ها و شیوع بیماري کرونا کار مهم و ارزشمندي است.

دکتر جهانگیري در دیدارهیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان داروهاي
انسانی با اشاره به اهمیت موضوع سلامت، اظهار داشت: باید قدردان زحمات
تولید کنندگان بخش دارو در کشور بود که با دلسوزي و تحمل سختی ها پاي
کار ایستاده اند تا مردم به پشتوانه آنها و پزشکان و کادر درمان آرامش داشته

 
باشد. 

وي با بیان اینکه دولت تلاش خواهد کرد تا ارز 4200 تومانی بخش بهداشت
و درمان بطور کامل تخصیص یابد، گفت: به هیچ وجه نباید در روند تولید
داروهاي مورد نیاز کشور با قیمت مناسب براي مردم وقفه و خللی حاصل شود

 
و دولت براي رفع مشکل تولید کنندگان آمادگی لازم را دارد. 

معاون اول رییس جمهوردغدغه دولت را تامین داروي با قیمت مناسب و کافی براي مردم دانست و از شرکت هاي خصوصی خواست تا در

 
ارتباط با بخش خصوصی سایر کشورها در زمینه تامین مواد اولیه برخی داروها اقدامات لازم را انجام دهند. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: همواره به همه دستگاه ها تاکید کرده ام در سیاست گذاري ها نظر مشورتی نهادهاي مدنی را لحاظ کنند زیرا این

 
مجموعه ها با کمترین درخواست حاضر هستند پیشنهادها و راهکارهاي موثري براي حل مشکلات ارایه کنند. 

در این جلسه هریک از اعضاي هیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان داروهاي انسانی بطور جداگانه دیدگاه ها و مشکلات خود در زمینه
تخصیص و تامین ارز کارخانجات داروسازي، کارآفرینی و بومی سازي فناوري هاي نوین، نیازهاي دارویی کشور، قیمت گذاري دارو، تولید

داروهاي مورد نیاز بیماران مبتلا به کرونا ، میزان داخلی سازي دارو و توان ارزآوري این صنعت ارایه کردند.



6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/09/09

رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، با توجه به گستردگی شیوع کرونا در آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي آمریکایی از
این ویروس، نیاز به نیروي کار ماهر در این کشور برخی از شهرها را بدان واداشته است که به منظور ترغیب افراد ماهر در مهاجرت به آن ها
مشوق هاي مالی در نظر بگیرند. در ایالت ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد

 
اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.

 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180

 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

 
6- همیلتون- اوهایو 



فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه

 
دریافت می کنند. 

منبع: ایسنا



نوآوري؛ رکن اصلی اقتصاد مالزي/ حمایت هاي گسترده دولتی از بنگاه هاي کوچک

و متوسط

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/09/09

شواهد موجود حاکی از نقش مهم نوآوري در توسعه اقتصادي مالزي، به ویژه طی سالیان اخیر است. در همین رابطه، شاهد سرمایه
گذاري هاي کلان دولتی با هدف حمایت از SMEs و شرکت هاي استارتاپی بوده ایم.

شواهد موجود حاکی از نقش مهم نوآوري در توسعه اقتصادي
مالزي، به ویژه طی سالیان اخیر است. در همین رابطه، شاهد
سرمایه گذاري هاي کلان دولتی با هدف حمایت از SMEs و

 
شرکت هاي استارتاپی بوده ایم. 

اقتصاد آنلاین - سجاد رفیع؛ مالزي را می توان یکی از نمونه
هاي الهام بخش در زمینه توسعه اقتصادي دانست. کشوري که
توانست در مدت زمان کوتاهی از اقتصادي مبتنی بر مواد خام

به یکی از بازیگران اصلی عرصه علم، نوآوري و فناوري در جهان تبدیل شود. در همین رابطه، نوآوري را می توان به عنوان رکن اصلی اقتصاد
مالزي طی چند دهه اخیر در نظر گرفت. نامگذاري سال 2010 تحت عنوان ""سال نوآوري"" توسط دولتمردان این کشور را در همین راستا

 
می توان تفسیر نمود. 

به طور کلی، مدیریت زیست بوم نوآوري مالزي در اختیار سازمان نوآوري این کشور (AIM) است. این سازمان تحت نظارت مستقیم نخست
وزیر این کشور و متشکل از برخی وزراي کابینه و همچنین صاحبنظران مطرح در این حوزه می باشد. عمده فعالیت AIM در جهت ارتقاء
نقش نوآوري در اقتصاد مالزي عبارتند از: 1) تقویت ارتباط بین صنعت و دانشگاه، 2) گسترش و نهادینه سازي فرهنگ نوآوري و 3) حمایت از

 
 .(social innovation) نوآوري اجتماعی

علاوه بر AIM، برخی نهادهاي دیگر در این کشور مانند MaGIC (مرکز جهانی نوآوري و خلاقیت در مالزي) و TERAJU (این نهاد، زیر
مجموعه دفتر نخست وزیري است)، به طور خاص در زمینه تقویت کارآفرینی فعالیت می کنند. به طور کلی، طی چند دهه اخیر شاهد
سرمایه گذاري هاي کلان دولت مالزي در جهت حمایت از بنگاه هاي کوچک و متوسط (SMEs) و شرکت هاي استارتاپی فعال در این کشور
بوده ایم. در همین رابطه، هدف اصلی دولتمردان مالزي از کمک به SMEs، تشویق این بنگاه ها به تربیت نیروي کار ماهر، گسترش فعالیت

 
هاي تحقیق و توسعه و همچنین ایجاد برخی زیرساخت هاي جدید اقتصادي بوده است. 

چالش سیاست گذاري علم و فناوري به طور کلی، یکی از مهمترین چالش هاي کشور مالزي در زمینه سیاستگذاري علم و فناوري، تعداد زیاد
سیاست ها و نهادهاي مجري آن ها است. به عنوان مثال می توان به تدوین 56 سیاست کلان در رابطه با حوزه هاي علم، فناوري و نوآوري و
همچنین وجود 458 نهاد مسئول اجراي آن ها در سال 2015 اشاره نمود. نهادهایی که در بسیاري از موارد نه در قامت اعضاي یک مجموعه

 
منسجم بلکه در نقش رقیب یکدیگر ظاهر می شوند. 

چشم انداز 2050 دولت مالزي پس از حدود 25 سال که طی آن، ""برنامه چشم انداز 2020"" چراغ راه سیاستگذاران و مدیران عرصه



نوآوري و کارآفرینی این کشور بود، در سال 2017 اقدام به تدوین برنامه بلندمدت اقتصادي جدید خود تحت عنوان TN50 نمود. برنامه اي

 
که در صورت تحقق منجر به تبدیل مالزي به یکی از قدرت هاي برتر جهان در عرصه علم، فناوري و نوآوري خواهد شد. 

پربیننده ترین خرید بدون کارت از سال آینده؟ قیمت جدیدترین موبایل هاي سامسونگ +جدول اپل به خاك سیاه نشست قیمت روز موبایل
اپل +جدول قیمت جدیدترین موبایل هاي اپل +جدول



732 فرصت شغلی در حوزه سلامت کرمانشاه ایجاد شد

منبع: ایرناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/09/09

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار کرمانشاه گفت: باتلاش ها و پیگیري هاي انجام شده توسط دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه تاکنون 732
فرصت شغلی در حوزه سلامت در شهرستان کرمانشاه ثبت شده که معادل 260 درصد سهمیه اشتغال این دانشگاه است.

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار کرمانشاه گفت: باتلاش ها و پیگیري
هاي انجام شده توسط دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه تاکنون
732 فرصت شغلی در حوزه سلامت در شهرستان کرمانشاه
ثبت شده که معادل 260 درصد سهمیه اشتغال این دانشگاه

 
است. 

«فضل االله رنجبر» روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا با بیان
اینکه در دانشگاه علوم پزشکی در زمینه اشتغال و کارآفرینی و
همچنین در حوزه تحقیقات و پژوهش اقدامات موثر و خوبی
صورت گرفته است، افزود: در سامانه رصد اشتغال در شهرستان

 
کرمانشاه سهمی که امسال براي ایجاد اشتغال در دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه اختصاص یافته 278 فرصت شغلی است. 

وي اظهار داشت: این امر بیانگر این است که دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با وجود شرایط سخت بیماري کرونا و مشکلات اقتصادي در حوزه

 
کارآفرینی و ایجاد اشتغال تاکنون بسیارخوب عمل کرده است. 

او گفت: دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه همواره یکی از اعضاي فعال در شوراي اشتغال شهرستان کرمانشاه است و تعداد موارد ثبت اشتغال در

 
سامانه رصد نشان دهنده تلاش هایی است که در این دانشگاه در عرصه کارآفرینی صورت گرفته است. 

فرماندار کرمانشاه در ادامه گفت: همچنین تاکنون توسعه و پیشرفت چشمگیري در زمینه ارایه خدمات پزشکی، درمانی و بهداشتی در عرصه
بخش خصوصی صورت گرفته که این امر نتیجه حمایت هاي خوبی ست که از کارآفرینان بخش خصوصی توسط دانشگاه علوم پزشکی

 
کرمانشاه انجام شده است. 

رنجبر افزود: شهرستان کرمانشاه پتانسیل هاي بسیار خوبی براي تحقق سیاست هاي ایجاد اشتغال و حمایت از بخش خصوصی در حوزه
سلامت دارد که حرکت در این راستا براي ارایه خدمات مطلوب تر و شایسته مردم استان کرمانشاه همواره از اهداف و سیاست هاي خوب

 
دانشگاه علوم پزشکی بوده است. 

او گفت: بیمارستان حکیم از نمونه هاي بارز این امر است که مردم در آینده ثمرات آن را خواهند دید همچنین مرکز تصویربرداري پارکینگ
شهرداري کرمانشاه با بهره گیري از پیشرفته ترین تجهیرات از جمله ده ها طرحی است که با حمایت هاي خوب و موثر دانشگاه علوم پزشکی

 
براي ارایه خدمات مطلوب در حوزه سلامت به مردم استان ایجاد شده است. 

 
استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت دارد که یک میلیون نفر آن در کلانشهر کرمانشاه به عنوان مرکز استان ساکن هستند. 



 
در این استان اکنون بیش از سه هزار و 500 تخت در قالب 25 بیمارستان بخش دولتی، خصوصی و وابسته به نیروهاي مسلح فعال است. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري کرمانشاه 

 
- سلامت 

 
- توسعه ایران 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

 
- کرمانشاه 

 
پروندهٔ خبري 

 
- کارنامه دولت تدبیر در سینه ستبر ایران 

- سال 99؛ سال جهش تولید



آگهی هاي استخدام برق 9 آذر 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/09/09

آگهی هاي استخدامی برق 9 آذر 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع آوري شده
است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد.

مهندس برق داراي پروانه اشتغال به کار پایه 1، 2، 3 و ارشد جهت همکاري با

 
شرکت حقوقی 

 
تلفن: 26217180، 22053596 

 
مهندسین داراي پروانه 

 
بصورت حقوقی و حقیقی 

 
(داخلی 104) 22329430، 

 
 09212831761

کارشناس الکترونیک محل کار بلوار پژوهش ارسال رزومه

 
 Info@mobinab.com

همکاري بامهندسین داراي پروانه اشتغال جهت شرکت حقوقی

 
 ،09125462131

 
 09125346474

 
مهندس برق 

 
طراحی فاز 1 و 2 

 
مسلط به دیالوکس نیازمندیم 

 
تلفن: 77131301 

 
مهندس برق و معماري 

 
با پروانه پایه 2 و 3 

 
جهت عضویت در هیئت مدیره 

 
و مدیر عامل 

 
حقوق سالیانه + حقوق ماهیانه 

 
 09128461428

یک شرکت معتبر با دارا بودن نمایندگی برند هاي اروپایی در زمینه برق صنعتی جهت بازاریابی و فروش محصولات خود نیازمند استخدام

 
مهندس برق میباشد. 

 
لطفا رزومه خودر را یه آدرس info@technotoos.com ارسال بفرمایید. 



 
شرکت بتا سرآمد تولید کننده قطعات الکترونیکی خودرو به صورت تمام وقت دعوت به همکاري می نماید 

 
مهندس الکترونیک طراح 

 
 AVR مسلط به برنامه نویسی

 
مسلط به نرم افزار ALTIUM DESIGNER و PCB یک لایه و دولایه 

 
مهندس الکترونیک 

 
شناخت عملکرد قطعات و نحوه تست 

 
آشنا به نرم افزار ALTIUM DESIGNER و PCB یک لایه دولایه 

 
 DIP و SMD مسلط به مونتاژ قطعات

 
تدوین دستورالعمل هاي تست 

 
مهندس الکترونیک مستندات 

 
آشنایی با مدارك فنی و الزامات استاندارد 

 
شناخت قطعات الکترونیک 

 
 WORD آشنایی با نگارش و

 
شرایط همکاري 

 
آقایان اخذ کارت پایان خدمت و یا معافیت غیر پزشکی 

 
سکونت ترجیحا غرب تهران (محل کار کیلومتر 11 جاده مخصوص) 

 
 info@betagroup.ir ارسال رزومه به ایمیل

 
ویا واتس آپ 09124853998 

یک شرکت تولیدي جهت تکمیل کادر فنی خود به تعداد 4 نفرمهندس الکترونیک با آشنایی به برنامه نویسی میکرو هاي avr,arm. طراحی

 
 pcb

 
نیازمند میباشد. 

 
علاقمندان رزومه کاري ومشخصات خود را به آدرس sarvinshop97@gmail.com ارسال نمایند. 

 
تخصص هاي لازم: 

 
 FPGA و یا تراشه هاي ARM خانواده ،AVR PIC 1 تجربه کار با میکروکنترلر هاي سري

 
2 تسلط کامل بر طراحی مدارات الکترونیک از قبیل مدارات سوئیچینگ و ابزار دقیق 

 
 PCB 3 تسلط کامل بر یکی از نرم افزار هاي طراحی

 
4 تسلط بر زبان انگلیسی 

 
توجه: نوع همکاري فقط به صورت تمام وقت (8 ساعت در روز) در محل دفتر شرکت واقع در شهر قدس 

 
لطفا رزومه خود را به کاملترین شکل و با ذکر نام و توضیحات پروژه هاي انجام شده پیشین و نقش شما در آن پروژه ها ارسال فرمایید 

 
(به رزومه هایی که ناقص تشخیص داده شود ترتیب اثر داده نخواهد شد) 

 
 ilanww.co@gmail.com

 
 Robobaimin@gmail. com :دعوت به همکاري مهندس برق مسلط به سیستم هاي کنترل و رباتیک ارسال رزومه به

تکنسین برق قدرت جهت امورنگهداري در جنوب تهران 



 
56258075 فقط جهت تماس 09352186686 فقط جهت ارسال رزومه 

parmisran.45220@gmail.com :به PDF یک نفر تکنسین آسانسور جهت انجام امور نگهداري ارسال رزومه به صورت

 
 09016394699

 
فوق دیپلم برق یا مکانیک جهت کار خدمات آسانسوري ستارخان تهران ویلاکوچه هورسر پ 30 

 
(داخلی 101 و 102) 66501609 

شرکت شینا صنعت پارس جهت تکمیل کادر فنی خود (جهت سرویس و تعمیر جت پرینتر هاي صنعتی و قطعات و برد هاي الکترونیکی) در

 
تهران از واجدین شرایط کارشناس الکترونیک دعوت به همکاري می نماید. با حقوق و مزایاي مکفی (بیمه، کارانه، سنوات، ماموریت ...) 

 
مسلط به تعمیر برد هاي الکترونیک 

 
مسلط به عیب یابی برد هاي الکترونیک 

 
مسلط به سیستم هاي هیدورلیک 

 
 shinasanatco@yahoo.com ارسال رزومه به ایمیل

تعدادي دیپلم، فوق دیپلم برق جهت همکاري درشرکت معتبر آسانسوري نیازمندیم 82477 داخلی 402



بیش از 100 مسکن براي مددجویان بهزیستی با همت بسیج سازندگی استان فارس

ساخته شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/09/09

گروه استان ها- مدیر فنی و عمرانی بسیج سازندگی استان فارس با اشاره به اینکه تامین مسکن مددجویان بهزیستی در قالب تفاهم
نامه از کارهاي بسیج سازندگی است گفت: از تعداد 180 مسکن که تفاهم شده بود بیش از 100 مسکن آماده شده است.

گروه استان ها- مدیر فنی و عمرانی بسیج سازندگی استان
فارس با اشاره به اینکه تامین مسکن مددجویان بهزیستی در
قالب تفاهم نامه از کارهاي بسیج سازندگی است گفت: از تعداد
180 مسکن که تفاهم شده بود بیش از 100 مسکن آماده شده

 
است. - اخبار استانها - 

حمید کارگر در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در شیراز، با اشاره
به اینکه از تعداد 151 پروژه محرومیت زدایی 95 پروژه در
حوزه عمرانی بوده است اظهار داشت: پراکندگی این پروژه ها از
شیراز تا دورترین نقطه استان بوده است و سعی شده در انجام

 
پروژه ها همه استان در نظر گرفته شود. 

وي با اشاره به جزئیات این طرح ها گفت: زمین چمن مصنوعی، استخر ذخیره آب، لایروبی قنات، کمک به احداث 2 مدرسه، تامین مسکن

 
مددجویان بهزیستی از جمله این طرح هاي فنی و عمرانی بسیج سازندگی است که انجام شده است. 

مدیر فنی و عمرانی بسیج سازندگی استان فارس با اشاره به اینکه تامین مسکن مددجویان بهزیستی در قالب تفاهم نامه اي است که پیش از
این امضا شده است، افزود: از تعداد 180 مسکن که تفاهم شده بود بیش از 100 مسکن آماده شده که 22 مسکن نیز در هفته بسیج افتتاح

 
شد. 

کارگر درباره هزینه هاي این طرح ها نیز بیان کرد: 20 میلیارد تومان سهم بسیج سازندگی بوده است اما در کل اگر بنا باشد که پروژه ها

 
ارزش گذاري شود بیش از 130 تا 140 میلیارد هزینه داشته که با کمک دستگاه هاي مشارکت کننده تامین شده است. 

 
کاهش حباب قیمت مسکن آغاز شد 

 
افزایش ساخت و تولید مسکن بر افزایش وام خرید اولویت دارد 

 
آغاز ثبت نام کارگران قالیباف در تعاونی مسکن قالیبافان 

وي با بیان اینکه در گذشته 23 عرصه در زمینه محرومیت زدایی و عمرانی ذیل کارهاي بسیج سازندگی تعریف شده بود، عنوان کرد: طبق
ابلاغیه قرارگاه مرکزي این موضوع در 4 سرفصل خلاصه شده که شامل تامین آب، تامین اشتغال، راه هاي روستایی و مسکن محرومین می

 
شود. 

مدیر فنی و عمرانی بسیج سازندگی استان فارس تصریح کرد: البته طرح هاي دیگري نیز در قرارگاه تعریف شده مانند طرح کرامت که بیشتر

 
شامل مواردي می شود که در اوقات فراغت دخیل است. 



کارگر با بیان اینکه این طرح ها به صورت مستمر در طول سال اجرا می شود، گفت: در دهه فجر و در سالگرد شهادت سردار سلیمانی نیز
طرح هایی براي افتتاح داریم که در سالگرد شهید سلیمانی با عنوان پروژه هاي جهادي و کارهایی است که گروه هاي جهادي انجام می دهند.



نیروگاه خورشیدي یک مگاواتی درودزن فارس افتتاح شد

منبع: برق نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: نیروگاه یک مگاواتی خورشیدي خوشه پرور واقع در جاده درودزن به بهره
برداري رسید.

به گزارش برق نیوز، "علیرضا خواجه" با اشاره به فراهم بودن
زیرساخت براي ورود بخش خصوصی به تولید انرژي برق، گفت:
یکی از سیاست هاي وزارت نیرو، استفاده از توان و ظرفیت
بخش خصوصی براي ایجاد نیروگاه هاي خورشیدي، بادي، آبی

 
و بیوگاز به عنوان انرژي هاي تجدیدپذیر است. 

وي ادامه داد: تاکنون 6 نیروگاه تجدیدپذیر با ظرفیت 11
مگاوات در محدوده شرکت توزیع نیروي برق شیراز و با
همراهی بخش خصوصی احداث و به بهره برداري رسیده است،
همچنین در زمینه نیروگاه خورشیدي ویژه مشترکان نیز تعداد

200 نیروگاه با ظرفیت 1600 کیلووات به بهره برداري رسیده و 100 نیروگاه دیگر نیز در مراحل پایانی بوده که به زودي به بهره برداري

 
خواهد رسید. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: با هدف ایجاد اشتغال و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) طرح
برکت آفتاب با همکاري آن کمیته اجرا شده است در این راستا مددجویان واجد شرایط با اخذ تسهیلات بانکی می توانند نسبت به نصب

 
سامانه خورشیدي بر پشت بام منازل خود اقدام نموده و درآمد حاصل از تولید و تزریق برق به شبکه به حساب آن ها واریز می شود. 

خواجه با اشاره به حمایت شرکت توزیع نیروي برق شیراز از سرمایه گذاران بخش خصوصی در احداث نیروگاه هاي خورشیدي، گفت: بر
اساس دستورالعمل هاي موجود، برق تولید شده در نیروگاه هاي خورشیدي به صورت تضمینی از طریق سازمان انرژي هاي تجدیدپذیر و بهره

 
وري انرژي برق خریداري می شود. 

وي همچنین یادآور شد: نیروگاه خورشیدي یک مگاواتی واقع در جاده درودزن، بعد از انجام آزمایش هاي لازم، تنظیم و تست نجهیزات و رله

 
هاي حفاظتی، به شبکه توزیع متصل و به بهره برداري رسید. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: این نیروگاه از طریق خط 403 ایستگاه فوق توزیع مجتمع گوشت مرودشت برق

 
تولیدي خود را به شبکه تزریق می کند. 

خواجه با اشاره به نقش تاثیرگذار انرژي هاي تجدیدپذیر در کاهش گاز هاي گلخانه اي، کاهش تلفات، اصلاح ولتاژ شبکه و پدافند غیرعامل
گفت: شرکت توزیع نیروي برق شیراز از سرمایه گذاري بخش خصوصی در زمینه نیروگاه هاي تجدیدپذیر استقبال می کند.



روحانی قانون نحوه جذب منابع انسانی در آموزش و وپرورش را ابلاغ کرد

منبع: تسنیمشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/09/09

رئیس جمهور قانون نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش را براي اجرا به این وزارتخانه و
سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد.

رئیس جمهور قانون نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل
آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش را براي اجرا به این
وزارتخانه و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد. -

 
اخبار سیاسی - 

به گزارش حوزه دولت خبرگزاري تسنیم، حجت الاسلام حسن
روحانی رئیس جمهور «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل
آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» را براي اجرا به این

 
وزارتخانه و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد. 

جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال

 
تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

این قانون به وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی با 6 تبصره ابلاغ شده است که بر اساس آن وزارت آموزش و پرورش مکلف
است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل
آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي
عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند و هر گونه استخدام خارج از این

 
طریق ممنوع است. 

همچنین در تبصره پنج این ماده تأکید شده است که شرط اشتغال به حرفه معلمی در کلیه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن

 
«گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

بر اساس تبصره 4 ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» هر گونه گزینش و استخدام
در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق

 
شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود و خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

 
متن کامل ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» به شرح ذیل است: 

ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» که در جلسه 833 مورخ 27/ 08/ 1399  شوراي



 
عالی انقلاب فرهنگی و بر اساس پیشنهاد وزارت آموزش و پرورش به تصویب رسیده است، به شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می شود: 

ماده واحده: به منظور شناسایی، جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی کار آمد، متعهد و متخلق، با استعداد و با انگیزه و
برخوردار از صلاحیت هاي عمومی، تخصصی و حرفه اي؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام
آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج
در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و

 
دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند. 

 
هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

تبصره 1: دانشگاه هاي فرهنگیان و تربیت دبیر فنی شهید رجایی علاوه بر جذب دانشجو معلم و هنرآموز موضوع ماده 28 اساسنامه دانشگاه
فرهنگیان و ماده 1 اساسنامه دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی، می توانند از ظرفیت علمی سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی و

 
حوزه هاي علمیه براي تربیت نیروهاي آموزشی و تربیتی مورد نیاز استفاده کنند. 

ضوابط و مقررات مربوط به این تبصره، ظرف مدت سه ماه با پیشنهاد توسط شوراي عالی آموزش و پرورش به تصویب شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی می رسد. 

تبصره 2: افرادي که به استناد یکی از قوانین و مقررات موضوعه با واحدهاي دولتی آموزشی و تربیتی آموزش و پرورش همکاري کرده اند در
شرایط برابر با سایر داوطلبان و فقط پس از گذراندن دوره مهارت آموزي یک ساله در دانشگاه فرهنگیان با دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی
به کار گیري خواهند شد. مدت همکاري تمام وقت این افراد از حداکثر سن براي شرکت در آزمون هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش

 
کسر می شود. 

تبصره 3: سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوزهاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش را در مشاغل آموزشی و تربیتی بر اساس شاخص

 
نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی صادر خواهد کرد. 

شاخص نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی، به پیشنهاد مشترك وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور به

 
تصویب هیأت وزیران خواهد رسید. 

تبصره 4: هر گونه گزینش و استخدام در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه
و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود. خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و

 
ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

تبصره 5: شرط اشتغال به حرفه معلمی در مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند

 
رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

ترتیب صدور، به روزآوري، قالب و نوع اطلاعات مندرج در آن توسط شوراي عالی آموزش و پرورش تعیین و با تصویب هیأت وزیران ابلاغ می

 
شود. 

تبصره 6: این مصوبه، نسبت به همه قوانین و مقررات مربوط به حوزه جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و
پرورش در موارد مغایر، حاکم خواهد بود.



ما ملت شهادتیم...

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/09/09

پرچم مقدس ایران اسلامی، مدافعانی دارد که لحظه اي از اهتزاز آن بر بلنداي تاریخ، دریغ نمی کنند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز خراسان شمالی؛ ملت ایران بیش از 4 دهه است در مسیر بالندگی و استقلال خود، با سنگ
اندازي هاي بدخواهان این مرز پرگهر، مواجه بوده و توطئه هاي متعدد براي توقف حرکت این مردم از تحمیل جتگ و تحریم تا ترور هاي
ناجوانمردانه مفاخر ایرانی، که امر تازه اي هم نیست، مانع از طی طریق ایرانیان نشده است. هفت آذر 99 در تقویم معاصر ما به عنوان روز

 
شهادت دکتر محسن فخري زاده ثبت شد و برگ افتخار دیگري در کتاب تاریخ ایران سربلند افزوده شد. 

پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی، به مناسبت شهادت دکتر فخري زاده دو نکته کلیدي داشت؛ اول مجازات قطعی عاملان و آمران این جنایت و

 
دوم لزوم پیگیري تلاش علمی و فنی این شهید بزرگوار. 

 
متن پیام حضرت آیت االله خامنه اي به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

دانشمند برجسته و ممتاز هسته اي و دفاعی کشور جناب آقاي محسن فخري زاده به دست مزدوران جنایتکار و شقاوت پیشه به شهادت
رسید. این عنصر علمی کم نظیر جان عزیز و گرانبها را به خاطر تلاش هاي علمی بزرگ و ماندگار خود، در راه خدا مبذول داشت و مقام والاي
شهادت، پاداش الهی اوست. دو موضوع مهم را همه دستاندرکاران باید به جِدّ در دستور کار قرار دهند، نخست پیگیري این جنایت و مجازات
قطعی عاملان و آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه بخشهائی که وي بدان ها اشتغال داشت. اینجانب به خاندان
مکرم او و به جامعه علمی کشور و به همکاران و شاگردان او در بخش هاي گوناگون، شهادت او را تبریک و فقدان او را تسلیت می گویم و علو

 
درجات او را از خداوند مسألت می کنم. 

 
سیدعلی خامنه اي / 8 آذرماه 99 

در خراسان شمالی دکتر شجاعی استاندار با صدور پیامی شهادت دکتر محسن فخري زاده دانشمند هست هاي کشور را تبریک و تسلیت

 
گفت: در بخشی از این پیام آمده است: 

خبر شهادت رییس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع، در جریان عملیات تروریستی، بار دیگر خواري و زبونی استکبار جهانی، در برابر

 
عظمت علم و دانش این مرز و بوم را به رخ جهانیان کشید. 

شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان هم با صدور بیانیه اي ترور دانشمند هسته اي، شهید محسن فخري زاده را به پیشگاه ولی عصر (عج)

 
و رهبر معظم انقلاب تبریک و تسلیت گفت و این حرکت کوردلانه را محکوم کرد. 

اما راه این شهدا ماندنی ست و این مسیر پر رهرو. پرچم مقدس ایران اسلامی، مدافعانی دارد که لحظه اي از اهتزاز آن بر بلنداي تاریخ، دریغ

 
نمی کنند. چرا که ما ملت شهادتیم: 

{sepehr_media_5661910_400_300$}



رییس سابق بنیاد شهید درگذشت

منبع: اصفهان شرقشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/09/09

حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدعلی شهیدي محلاتی، رئیس سابق بنیاد شهید و امور ایثارگران پس از تحمل یک دوره بیماري
صبح امروز در 71 سالگی درگذشت. منبع خبر: اصفهان شرق / لینک خبر: رییس سابق بنیاد شهید درگذشت

به گزارش اصفهان شرق؛ حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدعلی شهیدي محلاتی، رئیس سابق بنیاد شهید و امور ایثارگران پس از

 
تحمل یک دوره بیماري صبح امروز درگذشت. 

وي در دوران مدیریتی خود در بنیاد شهید خدمات شایانی را به خانواده هاي معزز شهدا و جامعه ایثارگري انجام داد. از جمله خدمات وي می

 
توان بر گسترش خدمات درمانی، اشتغال فرزندان شهدا، معیشت جامعه ایثارگري و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت اشاره کرد. 

وي طی ماه هاي گذشته به دلیل بیماري از ریاست بنیاد شهید استعفا داده بود اما به عنوان نماینده ولی فقیه در این نهاد علی رغم تحمل
رنج بیماري فعالیت کرده و حضور موثر داشت.



آیا ریزش بیشتر قیمت طلا در راه است؟

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/09/09

قیمت طلا در معاملات بازار جهانی هفته گذشته براي سومین هفته متوالی کاهش داشت اما آیا این به معناي پایان روند صعودي این
فلز ارزشمند است؟

به گزارش صبحانه،برخی از تحلیلگران در حال معکوس کردن
پیش بینی خود از قیمت 2000 دلار اونس طلا تا پایان سال

 
هستند. 

حجم اندك معاملات در آستانه تعطیلات شکرگزاري آمریکا در
سقوط اونس طلا به پایین مرز 1800 دلار در معاملات روز

 
جمعه نقش داشت. 

اگر چه برخی از تحلیلگران مطمئن هستند که فضاي کلان
همچنان از صعود قیمت طلا به سطوح بالاتر حمایت می کند اما برخی دیگر انتظارات براي صعود طلا به رکورد جدید را مورد بازبینی قرار

 
داده و از پایان امسال به سال آینده تغییر داده اند. 

کوین گریدي، رئیس شرکت فونیکس فیوچرز به کیتکونیوز گفت: من این گفته که طلا به دلیل پاندمی ویروس کرونا صعود کرده است را
قبول ندارم. تصور می کنم طلا به دلیل واکنش به پاندمی صعود کرده است. بسته محرك مالی، کاهش ارزش دلار آمریکا، نرخهاي بهره اندك
دلایل صعود قیمت طلا به رکورد جدید هستند. تصور نمی کنم هیچ کدام از این دلایل ناپدید شده باشند. با این حال وي دیگر انتظار ندارد
اونس طلا تا پایان سال 2020 به 2000 دلار صعود کند و برآورد کرده که این فلز ارزشمند سال 2020 را در پایین مرز 1900 دلار به پایان

 
می رساند. 

تحلیلگران دو هفته پیش نوسان بالاي بازار در آستانه تعطیلات روزشکرگزاري را پیش بینی کرده بودند و همین اتفاق در بازار طلا افتاد. بهاي
اونس طلا در قراردادهاي تحویل فوریه در معاملات روز جمعه بازار نیویورك 23 دلار و 10 سنت معادل 1.3 درصد کاهش پیدا کرد و در

 
1778 دلار و 10 سنت بسته شد. قرارداد دسامبر در 1781 دلار و 90 سنت بسته شد. 

 
محدودیتهاي کرونایی، بسته محرك مالی و بانک مرکزي عوامل مورد توجه بازار 

به گفته تحلیلگران، در چند هفته آینده تا تعطیلات کریسمس توجه بازار به شدت محدودیتهاي وضع شده براي مهار بیماري کووید 19،

 
احتمال تصویب بسته محرك مالی در سال آینده و اقدامات بانک مرکزي آمریکا براي حمایت از اقتصاد کشور تغییر پیدا می کند. 

به گفته جیمز نایتلی، اقتصاددان بین المللی ارشد موسسه ING، فضاي بازار تحت تاثیر اخبار مربوط به زمان عرضه واکسن کووید 19 و
نگرانیها نسبت به تشدید تدابیر قرنطینه کووید 19 در کوتاه مدت پس از اجتماعات روز شکرگزاري قرار دارد. شمار موارد ابتلا پیش از پایان
هفته گذشته افزایش چشمگیري پیدا کرد اما سفرهاي تعطیلات و گردهمایی هاي اجتماعی ممکن است لزوم تشدید تدابیر قرنطینه را
ضروري کند تا از فشار بر سیستم بهداشت و درمان جلوگیري شود. وي در ادامه خاطرنشان کرد محدودیتهاي جدید ممکن است به روند
احیاي اقتصادي که هنوز به ثبات نرسیده است، آسیب بزند. در حال حاضر بازار اشتغال از محدودیتهاي رفت و آمد و محدودیتهایی که در



 
بخشهاي بیشتر آمریکا اعمال شده، آسیب دیده است. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، در هفته جاري آمار اقتصادي نظیر آمار اشتغال بخش غیرکشاورزي آمریکا در نوامبر و گزارشهاي اقتصادي دیگر
شامل شاخص قیمت PCE، فروش مسکن، شاخص مدیران خرید بخش تولید، اشتغال غیرکشاورزي ADP، سفارشهاي کارخانه، شاخص

مدیران خرید بخش غیرتولیدي و شمار متقاضیان دریافت بیمه بیکاري در آمریکا منتشر می شود./ایسنا



رییس سابق بنیاد شهید درگذشت

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/09/09

حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدعلی شهیدي، رئیس سابق بنیاد شهید و امور ایثارگران پس از تحمل یک دوره بیماري صبح
امروز در 71 سالگی درگذشت. The post رییس سابق بنیاد شهید درگذشت appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي

نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 1399/09/09 - 10:57 

 
- کد خبر:540572 

رییس سابق بنیاد شهید درگذشت حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدعلی شهیدي، رئیس سابق بنیاد شهید و امور ایثارگران پس از تحمل
یک دوره بیماري صبح امروز در 71 سالگی درگذشت. به گزارش 8دي، حجت السلام والمسلمین سیدمحمدعلی شهیدي رئیس سابق بنیاد

 
شهید و امور ایثارگران پس از تحمل یک دوره بیماري صبح امروز درگذشت. 

وي در دوران مدیریتی خود در بنیاد شهید خدمات شایانی را به خانواده هاي معزز شهدا و جامعه ایثارگري انجام داد. از جمله خدمات وي می

 
توان بر گسترش خدمات درمانی، اشتغال فرزندان شهدا، معیشت جامعه ایثارگري و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت اشاره کرد. 

وي طی ماه هاي گذشته به دلیل بیماري از ریاست بنیاد شهید استعفا داده بود اما به عنوان نماینده ولی فقیه در این نهاد علی رغم تحمل

 
رنج بیماري فعالیت کرده و حضور موثر داشت. 

 
منبع: فارس 

 
- حجت السلام والمسلمین سیدمحمدعلی شهیدي 

 
- رئیس سابق بنیاد شهید 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

 
- اخبار مرتبط 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



سیما و منظر شهري درکاهش خشونت و ایجاد آرامش موثر است

منبع: روزنامه عطر یاسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/09/09

عطریاس: سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقع جرم دادگستري کل استان مرکزي گفت:5جرم رایج در استان که در رتبه
هاي اول تا دهم جرایم قرارگرفته اند، درحوزه خشونت است (...) نوشته سیما و منظر شهري درکاهش خشونت و ایجاد آرامش موثر

است اولین بار در پایگاه خبري روزنامه عطریاس. پدیدار شد.

 
پایگاه خبري روزنامه عطریاسایراناجتماعیسیما و منظر شهري درکاهش خشونت و ایجاد آرامش موثر است 

 
 

اجتماعی سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان مرکزي:سیما و منظر شهري درکاهش خشونت و ایجاد

 
 Virtual editor  آرامش موثر است

 
8 آذر 1399 

 
بازدید: 11 

 
نظرات: 0 

عطریاس: سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقع جرم دادگستري کل استان مرکزي گفت:5جرم رایج در استان که در رتبه هاي اول تا
دهم جرایم قرارگرفته اند، درحوزه خشونت است و این موضوع باید درکانون توجه تصمیم سازان فرهنگی و اجتماعی قرار بگیرد. بالا بودن
جرایم مربوط به خشونت دلایل مختلفی دارد و درشرایط کنونی نیز شیوع ویروس کرونا و مشکلات اقتصادي عوامل مضاعفی در این خصوص
محسوب می شوند. خشونت دامنه وسیعی درگستره خشونت کلامی، رفتاري و آسیب زدن به یکدیگر، خشونت علیه زنان، کودکان، مردان و

 
سالمندان را داردکه براي تمامی این موارد برنامه هاي ویژه اي تدوین شده است. 

«محسن خیرمند» در نشست خبري با اصحاب رسانه که به صورت مجازي برگزار شد،افزود: مقابله با پدیده خشونت خانگی از برنامه هاي
اولویت دارمجموعه دادگستري استان مرکزي است و باوجود اینکه کشورایران درابعاد جهانی به عنوان یک کشوردوستدارخانواده مطرح است،
برنامه هاي پیشگیرانه متعددي در این خصوص تدوین شده است، اما دستیابی به نتیجه مطلوب نیازمند زمان است. وي ادامه داد: تدوین
برنامه هاي آموزشی از طریق فضاي مجازي، برگزاري جشنواره ملی«سلب خشونت» در حوزه انیمیشن و فیلم کوتاه با همکاري اداره کل
فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان مدیریت و برنامه ریزي و همچنین دفتر اموراجتماعی و فرهنگی استانداري مرکزي و استفاده ازانعقاد تفاهم
نامه با شهرداري هاي اراك، ساوه و خمین در خصوص از بین بردن فضاهایی که ایجاد خشونت می کنند، از دیگر برنامه هاي دادگستري کل
استان مرکزي درکاهش خشونت است. معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان مرکزي درخصوص میزان آگاهی زنان
و دختران از حقوق خود در مقابل خشونت اظهارکرد: یکی از ظرفیت هایی که درقوه قضاییه شناخته شد و از اسفندماه سال گذشته
دردستورکار قرارگرفته است؛ مربوط به مشارکت هاي مردمی و استفاده از پتانسیل هاي اجتماعی و مردمی درحوزه آموزش و اطلاع رسانی



است. اینکه زنان و دختران از ظرفیت هاي قانونی براي احقاق حقوق خود درمقابل خشونت می توانند استفاده کنند؛ بحثی جداگانه است و از

 
طرفی اینکه چه باید کرد تا خشونت اتفاق نیفتد نیز بحثی جداست. 

وي افزود: درمباحث پیشگیري، اینکه چه اقدامی انجام شود تا خشونت رخ ندهد، امري مهم است، در این حوزه مداخلات و رفتارهاي اجتماعی
و آموزش هاي فردي مربوط به سبک زندگی می تواند درراستاي کاهش خشونت ها موثر باشدکه نیازمند همراهی و تعامل با دستگاه هاي

 
مختلف مانند دفتر امور زنان و خانواده استانداري، بهزیستی، نظام روانشناسی و ... است. 

خیرمند با تاکید بر اهمیت مباحث فردي و اجتماعی به منظور کاهش خشونت اضافه کرد: به منظورکاهش خشونت با همه انواع و اقسام آن،
باید به عوامل مختلف توجه داشت، یکی از عوامل به موضوع سیما و منظر شهري باز می گردد که درکاهش خشونت و ایجاد آرامش موثر
است، در تعامل با اصناف در پی این هستیم که افرادي که درپی دریافت پروانه کسب هستند، آموزش خویشتن داري ببینند، با تاکسیرانی در

 
حال رایزنی هستیم که تمامی رانندگان تاکسی درحوزه صبر، تحمل و بردباري فعال شوند. 

وي در مورد ازدواج بعضی افراد به دلیل دریافت وام ازدواج گفت: تاکنون به چنین نتیجه یا مسئله اي نرسیده ایم، اما شکنندگی ازدواج ها در

 
5 سال اول بسیار بالاست و شاید یکی از علل آن عدم پیش بینی مداخلات روانشناسانه یا خانوادگی در این برهه زمانی است. 

 
میزان طلاق در 5 سال اول بیشتراست 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان مرکزي گفت: خانواده ها هسته اي شده و از سازوکار مفصلی که پدر یا مادر
به موضوعات فرزندان دخالت می کردند، خارج شده که این امرباعث شده است میزان طلاق در 5 سال اول بیشتر باشد، شایدبعضی افراد
بگویند که برخی براي دریافت وام ازدواج کرده اند،اما تا به حال به چنین نتیجه اي نرسیده ایم و بعید می دانم که افراد حاضر باشند؛ براي

 
چنین موضوعی برچسب مطلقه به خود بزنند. 

وي با بیان اینکه هنوز در استان مرکزي طلاق امري قبیح محسوب می شود ،افزود: وام هایی که در بحث قرض الحسنه در استان و کشور

 
پرداخت می شود؛ به قدري است که نظریه ازدواج براي دریافت وام و سپس طلاق را رد می کند. 

خیرمند اضافه کرد: اگر در اجراي قوانین یا مصوبات خللی صورت گیرد، قوه قضاییه می تواند ورود کند، همچنین درقانون جمهوري اسلامی

 
در بعد اجراي قوانین ضمانت اجرایی دیده شده است و مسلما براي اجراي این قانون با قاطعیت عمل می شود. 

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان مرکزي اظهار داشت: به دلیل تصویب نشدن قانون تسهیل ازدواج
جوانان ، آیین نامه اجرایی آن نیز تاکنون اجرا نشده است.اما استان مرکزي به عنوان نخستین استان اقدام به اجراي این قانون کرده و اجراي
آن از شهرستان خمین آغاز شده است؛ چرا که تعداد جوانان ازدواج نکرده در این شهرستان نرخ بالایی داشت و رتبه اول یا دوم استان را

 
داراست و از حیث دو شاخص دیگر پایلوت قرار گرفت. 

خیرمند تصریح کرد: این قانون به صورت گسترده و با مشارکت دستگاه هاي مختلف اجرایی از قبیل اداره کل فنی و حرفه اي و اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و همچنین سازمان جهاد کشاورزي، همراه با تشکیل یک کمیته تخصصی اشتغال پایدار اجرایی و نواقص آن مورد

بررسی قرار خواهد گرفت.



هدف گذاري براي ایجاد 2400 فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/09/09

ایلام-مدیرکل کمیته امداد استان ایلام از هدف گذاري براي ایجاد دو هزار و 400 فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی از طریق
راهبران شغلی خبر داد.

ایلام-مدیرکل کمیته امداد استان ایلام از هدف گذاري براي
ایجاد دو هزار و 400 فرصت شغلی براي مددجویان ایلامی از

 
طریق راهبران شغلی خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، قنبر موسی نژاد صبح یکشنبه در
دیدار با هیئت شناسایی، ارزیابی، نظارت و هدایت راهبران
شغلی استان ایلام بیان کرد: استفاده از ظرفیت راهبران شغلی
براي توانمندسازي مددجویان یکی از مهم ترین برنامه هاي این

 
نهاد در حوزه کارآفرینی است. 

وي عنوان کرد: به همین منظور و با استفاده از این ظرفیت امسال بر اساس هدف گذاري صورت گرفته بیش از دو هزار و 400 فرصت شغلی

 
از طریق راهبران شغلی براي نیازمندان این استان ایجاد می شود که تاکنون ایجاد بیش از یک هزار و 800 شغل محقق شده است. 

وي با بیان اینکه راهبري شغلی از سیاسته اي نوین امداد در حوزه اشتغال است، گفت: برنامه کمیته امداد این است امسال حداقل 50 درصد
مشاغلی که براي مددجویان ایجاد می کنیم، از طریق راهبران شغلی باشد، بنابراین شناسایی راهبران شغلی موفق و توانمند که آگاه با مسائل

 
کسب و کارهاي امروزي باشند بسیار براي ما حائز اهمیت است. 

وي با عنوان اینکه کمیته امداد در ایجاد اشتغال براي مددجویان هم به دنبال کمیت و هم کیفیت در کارآفرینی است، تصریح کرد: هدف

 
عمده در این نهاد این است که جامعه مددجویی در نهایت به خوداتکایی و توانمندي برسند. 

 
لزوم ایجاد مشاغل نوین در استان ایلام 

موسی نژاد با عنوان اینکه ایجاد مشاغل نوین و امروزي متناسب با نیاز جامعه از جمله برنامه هاي این نهاد در حوزه کارآفرینی و توانمند

 
سازي است، تصریح کرد: با این حال در حمایت از مشاغل سنتی که از سالیان دور در این استان طرفداران زیادي دارد نیز غافل نیستیم. 

وي ادامه داد: از آنجایی که امروزه در کشور کار و تولید مورد تأکید مقامات عالی کشور است، تصریح کرد: کمیته امداد به همین خاطر با

 
هدف توانمندسازي جامعه مددجویی از سالیان دور به صورت جدي وارد عرصه کار و تولید شده است. 

مدیرکل امداد استان ایلام با عنوان اینکه جامعه مددجویی در شرایط اقتصادي امروز و خصوصاً بعد از شرایط کرونا مشکلاتشان بیشتر شده و
تاب آوري آنها کمتر از دیگر اقشار جامعه است، افزود: بنابر این در چنین شرایطی فراهم سازي زمینه کار و تولید می تواند به کمک این

خانواده ها بیاید.



بیشتر فارغ التحصیلان فاقد مهارت هستند

منبع: بازار کارشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/09/09

در گذشته به دلیل اینکه مراکز آموزشی از جمله مدارس بیشتر به مباحث نظري می پرداختند تا مهارت و یادگیري فنون،موجب شد
تا امروز کسب مهارت و مهارت آموزي از تعلیم و تربیت فاصله زیادي داشته باشد.

در گذشته به دلیل اینکه مراکز آموزشی از جمله مدارس بیشتر به مباحث نظري می پرداختند تا مهارت و یادگیري فنون،موجب شد تا

 
امروز کسب مهارت و مهارت آموزي از تعلیم و تربیت فاصله زیادي داشته باشد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا،سرمایه گذاري در توسعه مهارت هاي یک ملت از طریق آموزش حرفه اي، یکی از مولفه هاي مهم توسعه سرمایه

 
انسانی است. 

برخی از جوامع آموزش هاي فنی و حرفه اي را بی اهمیت نشان می دهند و این امر باعث شده افراد بیشتر به سمت دانشگاه ها گرایش یابند

 
و درنهایت منجر به بیکاري نیروي کار یک کشور شود. 

دلیل اصلی افزایش نرخ بیکاري عدم وجود مهارت هایی است که هر کشور به آن نیاز دارد و منجر شده تعداد فارغ التحصیلان بدون مهارت در

 
برآورد نیازهاي اقتصاد تشدید شوند. 

در ایران اما در گذشته به دلیل اینکه مراکز آموزشی از جمله مدارس بیشتر به مباحث نظري می پرداختند تا مهارت و یادگیري فنون،موجب

 
شد تا امروز کسب مهارت و مهارت آموزي از تعلیم و تربیت فاصله زیادي داشته باشد. 

این در حالی است که بسیاري از کشورهاي درحال توسعه در حال ارتقاء آموزش فنی و حرفه اي به عنوان راهی براي ایجاد سرمایه انسانی و

 
تقویت رشد اقتصادي هستند. 

سید مجتبی رضوي رئیس خانه صنعت،معدن و تجارت مازندران گفت:یکی از مشکلات اساسی در بحث اشتغال زایی در واحدهاي صنعتی

 
کمبود نیروي متخصص است. 

وي با اشاره به اینکه اکثر فارغ التحصیلان فاقد مهارت هستند،افزود:متاسفانه عدم مهارت آموزي در نیروي کار متخصص و تحصیل کرده به

 
شدت احساس می شود. 

رضوي با انتقاد از سیستم آموزشی کشور گفت:باید قبول کرد که سیستم آموزشی در بحث آموزش نیروي کار هدفمند و بر مبناي نیاز روز

 
کشور تربیت نشده است و همین امر موجب خلا فراوان در بحث نیروي متخصص در واحدهاي صنعتی شده است. 

 
جایگاه مهارت در کشور بسیار ضعیف است 

سید حسین درویشی مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي مازندران نیز جایگاه مهارت در کشور بسیار ضعیف دانست و گفت:باید مهارت را به

 
ارزش اجتماعی تبدیل کنیم و در این راستا نیازمند نهضتی هستیم که جایگاه مهارت را به یک فرهنگ عمومی مبدل کنیم. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي مازندران افزود:اهمیت مهارت در شرایط تحریم اقتصادي و بحران اعتباري براي ما بسیار مهم است بویژه در
سالی که بنام جهش تولید نامگذاري شده است و به طور حتم مهارت آموزي در جهت غنا بخشی و ارتقاء تولیدات و کیفیت داخلی و تولید

 
بیشتر می تواند اثر گذار باشد. 



وي اظهار کرد: اگر چه در کشور مشکل اشتغال با واژه بیکاري وجود دارد، در استان مازندران با مشکل بی سوادي مهارتی مواجه هستیم،

 
زمینه اشتغال وجود دارد اما سواد مهارت براي به بار نشستن آن شغل وجود ندارد. 

 
این مقام مسئول گفت:سیاست سازمان آموزش فنی وحرفه اي کشور بر این محور است که آموزش بر اساس مزیت استان صورت گیرد. 

 
وي همچنین با اشاره به ظرفیت گردشگري، صنعت و کشاورزي و دریا محور در مازندران، بر آموزش در زمینه نقاط قوت و مزیت تاکید کرد. 

 
تصور اشتباه والدین نسبت به رشته هاي فنی و کار و دانش 

علیرضا سعدي پور مدیر کل آموزش و پرورش مازندران نیز با اشاره به اهمیت تبدیل دانش به توانش در بین دانش آموزان گفت: آموزش و
پرورش موظف است تا پایان برنامه ششم توسعه 50 درصد از دانش آموزان استان مازندران را به سمت رشته هاي فنی و حرفه اي و کار و

 
دانش ببرد. 

وي با اشاره اینکه در حال حاضر حدود 41 درصد دانش آموزان به سمت رشته هاي مهارت آموزي قدم گذاشته اند،افزود:نگاه آموزش و
پرورش مازندران بر این است که با گفت و گو محوري توسط مشاورین در مدارس و برگزاري نمایشگاه هاي توانمند سازي با حضور والدین

 
نگرش والدین را نسبت به رشته هاي فنی و مهارتی تغییر دهیم. 

سعدي پور یکی دیگر از موانع استقبال از رشته هاي فنی و مهارتی را تصور اشتباه و منفی والدین نسبت به این رشته ها عنوان کرد و
گفت:متاسفانه بسیاري از والدین به اشتباه بر این باورند که دانش آموزان اصطلاحا تنبل که نمرات لازم را براي رشته هاي نظري کسب نکرده

 
اند به اجبار وارد رشته هاي فنی و حرفه اي و یا کار و دانش می شوند. 

این مقام مسئول ادامه داد:براي خلاقیت،نوآوري و همچنین ایجاد اشتغال پایدار و مفید دانش آموزان در آینده نیازمند توسعه و گسترش

 
هنرستان ها و تغییر نگرش والدین هستیم. 

مدیر کل آموزش و پرورش مازندران تهیه و بروز کردن تجهیزات فنی هنرستان ها را یکی از راه هاي شکوفایی رشته هاي فنی و مهارتی در
بین دانش آموزان دانست و گفت:در سال جاري آموزش و پرورش مازندران حدود سه میلیارد و 700 میلیون تومان تجهیزات فنی و مهارتی
خریداري و بین هنرستان هاي استان توزیع شد تا به جذب دانش آموزان در رشته هاي فنی و مهارتی و البته افزایش کارآفرینی کمک کرده

 
باشیم. 

به گزارش ایلنا،قرار بر این است که در سال تحصیلی جدید رشته هایی متناسب با نیاز استان از جمله آموزش طلا سازي،دریانوردي و رشته
هایی دیگر به چرخه آموزشی رشته هاي فنی و مهارتی آموزش و پرورش مازندران اضافه شود.



6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/09/09

عصر اعتبار- رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایسنا، با توجه به گستردگی شیوع کرونا در آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي
آمریکایی از این ویروس، نیاز به نیروي کار ماهر در این کشور برخی از شهرها را بدان واداشته است که به منظور ترغیب افراد ماهر در
مهاجرت به آن ها مشوق هاي مالی در نظر بگیرند. در ایالت ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر

 
اجراي آن را متوقف کرد اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.

 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180

 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

 
6- همیلتون- اوهایو 



فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه
دریافت می کنند.



خودرو شاسی بلند در منطقه آزاد ارس تولید می شود

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/09/09

رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس از تصویب طرح تولید خودرو شاسی بلند توسط یک شرکت هلدینگ
کارآفرینی در کمیسیون اقتصادي منطقه خبر داد.

اقتصادگردان- محسن نریمان روز شنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: پیش بینی می شود اولین خودروي تولیدي این شرکت تا پایان
سال تولید و رونمایی شود. وي افزود: میزان سرمایه گذاري این طرح یکهزار میلیارد تومان است که با شروع فعالیت آن براي 158 نفر بطور
مستقیم شغل ایجاد می شود. نریمان ادامه داد: این شرکت خودروسازي قرار است در ارس خودروهایی در کلاس SVU، شاسی بلند، سواري

سدان و سواري وانت را تولید و به بازار عرضه کند.



سفیر ایران در ترکمنستان بر همکاري فعالان بخش خصوصی دو کشور تاکید کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/09/09

مشهد- ایرنا- سفیر ایران در ترکمنستان گفت: جمهوري اسلامی ایران آماده گسترش همکاریهاي متقابل اقتصادي، صنعتی، فنی و
مهندسی، علمی و فناوري میان تشکل و اتحادیه هاي بخش خصوصی با کشور جمهوري ترکمنستان است.

مشهد- ایرنا- سفیر ایران در ترکمنستان گفت: جمهوري
اسلامی ایران آماده گسترش همکاریهاي متقابل اقتصادي،
صنعتی، فنی و مهندسی، علمی و فناوري میان تشکل و
اتحادیه هاي بخش خصوصی با کشور جمهوري ترکمنستان

 
است. 

غلامعباس ارباب خالص روز یکشنبه در گفتگوي تلفنی از عشق
آباد پایتخت ترکمنستان با خبرنگار ایرنا در مشهد افزود: اخیرا
در چارچوب رایزینیهاي دیپلماسی اقتصادي سفارت جمهوري
اسلامی ایران در عشق آباد با "دوران خدابردیف" رییس

 
اتحادیه کارآفرینان و صنعتگران کشور همسایه شمالی پیرامون زمینه هاي همکاریهاي دوجانبه دیدار و گفتگو داشتیم. 

وي ادامه داد: اتحادیه کارآفرینان و صنعتگران ترکمنستان یک تشکل بزرگ اقتصادي است که مدیریت حدود 69 درصد فعالیتهاي صنعتی،
کارآفرینی و بازرگانی بخش خصوصی آن کشور را در بر می گیرد و با هدف سامان بخشیدن به حوزه اقتصاد مولد ترکمنستان از سال 2008

 
میلادي تاکنون فعالیت می کند. 

سفیر ایران در ترکمنستان گفت: این اتحادیه هرگونه فعالیت اقتصادي بخش خصوصی ترکمنستان را در حوزه هاي مختلف تولیدي و

 
کارآفرینی مانند کشاورزي، دامپروري، صنایع، خدمات فنی و مهندسی و گردشگري زیر پوشش خود دارد. 

وي افزود: طی دیدار با رییس اتحادیه کارآفرینان و صنعتگران ترکمنستان قرار شد حوزه هاي مختلف همکاریهاي متقابل با ایران در بخشهاي
تولید و کارآفرینی و نیز فعالیت تجاري و صنعتی از طریق شناسایی ظرفیت اتحادیه ها و تشکلهاي صنعتی اقتصادي طرفین بازتعریف شده و

 
گسترش یابد. 

ارباب خالص ادامه داد: رییس اتحادیه صنعتگران و کارآفرینان ترکمنستان در جریان این دیدار فعالیتهاي گسترده و نقش آفرینی اتحادیه

 
تحت ریاست خود را در صنعت و تجارت ترکمنستان تشریح کرد. 

وي گفت: طبق اعلام دوران خدابردیف، اتحادیه صنعتگران و کارآفرینان ترکمنستان 25 هزار عضو دارد که بطور عملی 300 هزار نفر را در

 
کارها و فعالیتهاي تولیدي و اقتصادي مشغول کار و فعال کرده است. 

سفیر ایران در ترکمنستان افزود: صنعتگران ترکمنستان ظرف سالهاي اخیر تجارب بسیار خوب و زیادي از سوابق همکاري با صنعتگران ایرانی

 
را در زمینه صنایع مختلف تولیدي، امور بازرگانی، خدمات و فنی و مهندسی دارند. 

 
سفیر ایران در ترکمنستان افزود: 

وي به اعلام آمادگی براي معرفی رسمی اتحادیه ها، انجمنها و دیگر تشکلهاي تخصصی معتبر ایران در امر تولید و کارآفرینی همچون پارکهاي
علم و فناوري و شرکت شهرکهاي صنعتی از طریق دیپلماتیک اشاره و بیان کرد: هدف این اقدام زمینه سازي مناسب و هموار براي فعالیتهاي



 
اقتصادي و تجاري بخش خصوصی ایران در قالب همکاري با بخش خصوصی ترکمنستان در یک بستر امن، معتبر و مطمئن است. 

ارباب خالص گفت: "برگزاري تورهاي صنعتی متقابل با هدف آشنایی با آخرین پیشرفتهاي صنعتی و تولیدي دو کشور پس ار پایان بحران
کرونا و رفع محدودیتهاي رفت و آمد، اعلام آمادگی براي برپایی نشستهاي دوجانبه از طریق ویدیوکنفرانس میان تشکلهاي تجاري و صنعتی
ایران و ترکمنستان و نیز برپایی نمایشگاههاي متقابل توانمندیهاي صنعتی" از پیشنهادات ارائه شده به رییس اتحادیه صنعتگران و کارآفرینان

 
ترکمنستان در جریان این دیدار بود که مورد تاکید و توافق طرفین قرار گرفت. 

جمهوري ترکمنستان با حدود هفت میلیون نفر جمعیت در بخش مرکزي قاره آسیا و شمال ایران قرار دارد. عشق آباد پایتخت جمهوري
ترکمنستان در فاصله کمتر از 30 کیلومتري شمال مرز ایران و ترکمنستان واقع است. ترکمنستان با کشورهاي ایران، ازبکستان، افغانستان و

 
قزاقستان مرز زمینی دارد و از راه دریا نیز با روسیه، جمهوري آذربایجان، ایران و قزاقستان همسایه است. 

532 کیلومتر از مرز هزار و 414 کیلومتري ایران و ترکمنستان که از شرق دریاي خزر تا شمال شرقی کشورمان در حوزه استانهاي خراسان
رضوي و گلستان امتداد دارد، مربوط به خراسان رضوي در نوار شمالی شرقی این استان است. شهرستانهاي "قوچان، درگز، کلات، سرخس و

 
صالح آباد" استان خراسان رضوي در جوار کشور جمهوري ترکمنستان قرار دارند. 

 
برچسب ها 

 
- مشهد 

 
- ترکمنستان 

 
- همکاري علمی 

 
- روابط خارجی 

 
- اقتصادي 

 
- وزارت امور خارجه 

- عشق آباد



زنان در عرصه هاي نوع دوستی/ امیدآفرینی براي زنان از دل محرومیت ها

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/09/09

 خبرگزاري فارس، معصومه درخشان-  در کنار همه اهداف و
اصولی که براي  شجره طیبه بسیج تعریف شده است یکی از مهم ترین اهداف برگزاري کلاس هاي متعدد و مختلف در پایگاه هاي مقاومت
بسیج توانمندسازي زنان در حوزه هاي مختلف است، با توجه به مسئولیت همسري و مادري، معمولاً مادران ترجیح می دهند در منزل فعالیت
اقتصادي  داشته باشند بنابراین توجه به این موضوع باعث برگزاري کلاس هاي مختلف مهارتی و آموزشی در سطح حوزه ها و پایگاه هاي
مقاومت بسیج در سراسر کشور شده است که هدف نهایی آن نیز شناسایی استعدادهاي بانوان، توانمندسازي، احیا و رونق اشتغال خانگی،

 
کارآفرینی و ایجاد درآمد پایدار براي زنان در جامعه شهري و روستایی است. 

پایگاه هاي مقاومت بسیج در سراسر کشور با توجه به  رونق صنایع دستی خاص در یک منطقه کلاس هاي مهارتی خاصی از جمله  سبدبافی،
معرق کاري ، گل سازي، میناکاري، نقاشی، پته دوزي، گلیم بافی، سوزن دوزي، سفالگري، قالیبافی و جاجیم بافی، شرینی پزي خانگی،

 
پرورش گل هاي آپارتمانی ،تولید محصولات خانگی عرقیجات و ترشیجات و .. را برگزار می کنند. 

یکی از پایگاه هاي مقاومت بسیج که در زمینه اشتغال زایی، مهارت آموزي و کارآفرینی فعالیت هاي شایسته اي براي بانوان انجام داده پایگاه
مقاومت بسیج حضرت فاطمه (س)  در شهرستان جلفا است که به واسطه انجام فعالیت هاي متعدد به عنوان پایگاه برتر جشنواره ملی مالک

 
اشتر انتخاب شده است. 

 معصومه فتاح زاده فرمانده پایگاه حضرت فاطمه (س) جلفا در گفت وگو با خبرنگار فارس در تبریز با اشاره به ویژگی کلاس هاي آموزشی و
مهارتی در پایگاه مقاومت بسیج گفت: از مهم ترین ویژگی کلاس هاي اشتغالزایی و مهارت که به واسطه پایگاه هاي بسیج برگزاري می شود
می توان به رایگان بودن برخی کلاس ها، دریافت هزینه بسیار کم براي کلاس هاي آموزشی( مثلا کلاس خیاطی، روبان و نمد دوزي   10
جلسه 25 هزار تومان، نقاشی و سیاه قلم جلسه اي پنج هزار تومان) بومی بودن، در دسترس بودن کلاس ها و همچنین استفاده از ظرفیت

 
مربیانی اشاره کرد که در استان خود به عنوان هنرمند درجه یک و مدرس بسیجی مشغول به آموزش هستند. 



 
 

 
  

 
نمایشگاهی از توانمندي زنان  

وي ادامه داد: بعد از برگزاري کلاس هاي آموزشی زنانی که  توانمندي ویژه اي در زمینه تولید صنایع دستی و دیگر هنرها دارند شناسایی

 
کرده و در راستاي ایجاد مشاغل خانگی و کوچک به روش هاي مختلف مخصوصا پرداخت وام حمایت می شود. 

مشاهده عکس و تصاویر نمایشگاه توانمندي زنان در زمینه  صنایع دستی که  توسط این پایگاه مقاومت  برگزار شده  به خوبی نشان می دهد

 
برگزاري کلاس هاي مهارت آموزي و کارآفرینی تا چه حد موفق بوده و می تواند در توسعه مشاغل خانگی مفید و موثر باشد. 

نمایشگاه توانمندي  خواهران بسیجی پایگاه مقاومت حضرت فاطمه (س) در زمینه مروارید بافی، منجوق دوزي، گلسازي، بافندگی دستی و
ماشینی، خیاطی گلدوزي، سیاه  قلم، نقاشی روي شیشه، نقاشی روي ظروف، روبان دوزي، چرم دوزي ، قالیبافی، نمد دوزي، دوخت دستگیره

 
و دستمال هاي سنتی گویاي زحماتی است که  خواهران بسیجی در طی این سال ها کشیده و توانمند شده اند. 

درست کردن انواع ترشیجات، انواع مربا، خشک کردن سبزي هاي کوهی، درست کردن غذاهاي سنتی و .. بخش دیگري از تصاویر نمایشگاه

 
توانمندي زنان را نشان می دهد. 

 
 

 
  

 
خانواده ها مقاوم می شوند 

بعد ازاینکه صحبت هاي خانم فتاح زاده در مورد کلاس هاي مهارتی و آموزشی توانمندسازي خواهران بسیجی به اتمام می رسد صحبت

 
هایمان را در مورد اجراي طرح « خانواده مقاوم» ادامه می دهیم. 



طبق گفته هاي وي طرح « خانواده مقاوم» طرحی در راستاي خانواده محوري و افزایش کیفیت زندگی در مناطق روستایی  است. در این
طرح  مباحثی در موضوعات آیین همسرداري ( رفتار متقابل و احترام همسران با یکدیگر، توجه به نیازهاي روحی، روانی، حمایت از  خانواده،
رفتار با فرزندان، اهمیت دادن به خواسته هاي همسران )، طرح  احکام دینی، صحبت هاي کارشناس محیط زیست و همکار شهرداري در
مورد  کاهش ضایعات و پسماند، مواظبت و مراقبت از طبیعت و محیط زیستی که در آن زندگی می کنیم،  توصیه هاي کارشناسان بهداشتی
درمورد تغذیه سالم و اهمیت دادن به سبک زندگی اسلامی، توسعه  مشاغل خانگی، واسطه صلح و آشتی و جلوگیري از طلاق و ... مطرح می

 
شود. 

فتاح زاده تاکید کرد: در این طرح کارشناسان مجرب مباحث بسیار مفیدي در موضوعات گوناگون مربوط به خانواده و سبک زندگی ایرانی –

 
اسلامی مطرح  می کنند. 

 
 

 
  

 
اعطاي وام قرض الحسنه 

تشکیل صندوق قرض الحسنه  یکی دیگر از اقدامات این پایگاه است که در جهت کارآفرینی و اشتغال مورد استفاده قرار می گیرد، فرمانده
پایگاه مقاومت حضرت فاطمه(س) جلفا در توضیح این طرح گفت: از سه سال پیش صندوق قرض الحسنه پایگاه  با سه گروه تشکیل شد، در
گروه اول 80 نفر عضو بودند، در گروه دوم45 نفر و در گروه سوم 36 نفر عضویت داشتند. هر کدام از این گروه ها داري سرگروه بودند، هر
کدام از اعضاي گروه هر ماه یک مبلغ مشخصی را در صندوق واریز می کردند و تا چهار ماه هیچ کدام از اعضا حق برداشت از این صندوق را
نداشت (به عنوان مثال گروه 80 نفري هر ماه مبلغ یک میلیون و 600 هزار تومان به این صندوق  واریز می کردند) بعد از چهار ماه  و با مبالغ
جمع شده ما توانستیم  به چهار نفر وام  بدهیم، در ماه اول مبلغ 800 هزار تومان وام داده شد که این وام بدون سود و کارمزد بود و بعد از آن

 
هر ماه مبلغ وام 200 هزار تومان اضافه شده و حالا سقف وام به دو میلیون تومان رسیده است. 

وي تشکیل این صندوق قرض الحسنه  را پشتوانه اي براي خواهران بسیجی پایگاه ذکر کرد و افزود:  خواهران بعد از دریافت وام  بدون سود و
کارمزد در راه اندازي مشاغل  خانگی از جمله مرغداري گلسازي ، خیاطی، عروسک سازي، کاشت گل و گیاه،  قالیبافی، نمد و روبان دوزي

 
استفاده می کنند و تاکنون به 89 نفر وام ضروري داده شده است. 



 
 

 
  

 
یادها و خاطرات بازي هاي محلی  

پایگاه مقاومت حضرت فاطمه (س) علاوه بر برگزاري کلاس هاي آموزشی، عقیدتی، دینی و قرآنی  برنامه هایی به منظور سرگرمی و بازي

 
هاي محلی نیز براي پر کردن اوقات فراغت اعضاي پایگاه نیز برگزار می کند. 

برگزاري  مسابقات بومی و محلی از جمله یه قل و دوقل، لی لی، هفت سنگ، وسطی، طناب کشی، دارت و تفنگ بادي از جمله این بازي ها و

 
سرگرمی هاي محلی است. 

 
 

 
  

 
خواهران جهادي پاي کارند 

خواهران جهادگر این پایگاه با نام گروه جهادي « شهداي گمنام»  نیز فعالیت هاي گسترده اي دارند، از تهیه جهیزیه براي نوعروسان تا
شستن پتوها و کمک به زنان میانسال در نظافت منزل. فرمانده پایگاه با اشاره به اینکه خواهران جهادي پایگاه همیشه پاي کار هستند
خاطرنشان کرد: تهیه جهیزیه براي نوعروسان آبرومند، نظافت مسجد و پایگاه، شستن پتوها و ظروف، تهیه موادغذایی نذرها، پاك کردن
سبزي، حبوبات، کمک به خانواده هاي محروم و نیازمند،کمک به زنان میانسال  در نظافت منزلشان، خرید دارو براي نیازمندان، حمایت از
خانواده هاي نیازمند براي سفر زیارتی مشهد مقدس به صورت خانوادگی، دوخت و توزیع ماسک، سرشماري خانوار، کمک به کادر درمانی و
همکاري با شبکه بهداشت  در طرح غربالگري فشار خون و حجامت  و برگزاري کلاس هاي آموزش فشار خون  برخی از فعالیت هاي گروه

 
جهادي است. 



 
 

 
  

 
طرح صالحین و تحلیل فرمایشات مقام معظم رهبري  

اجراي طرح صالحین در حوزه ها و پایگاه هاي مقاومت یکی از برنامه هاي مفید و مهمی است که برگزار می شود و آن طور که فتاح زاده می
گوید: طرح صالحین چندین سال است در پایگاه هاي مقاومت و با محوریت مسجد برگزار می شود، هدف از اجراي صالحین ارتقا دادن سطح

 
کیفی معنویت و بصیرت دادن به بسیجیان است، ماموریت اصلی در طرح صالحین تربیت نیروهاي تراز نظام و انقلاب اسلامی است.   

افزایش معنویت توام با رشد ایمان آگاهانه و بصیرت بسیجیان و مخصوصا تقویت باورهاي دینی و توسعه اخلاق و رفتارهاي اسلامی در میان

 
آحاد بسیجیان  از دیگر اهداف طرح صالحین است. 

 
مباحث مطرح شده در طرح صالحین موضوعات تربیتی، معرفتی  و اخلاقی، بیان احکام، قرآن، تفسیر فرمایشات مقام معظم رهبري است. 

 طرح صالحین براي گروه هاي سنی نوجوانان، جوانان و دانشجویان است که توسط سر حلقه هاي صالحین در پایگاه ها و توسط مربیان در

 
مساجد برگزار می شود. 

 
 

 
  

 
تمام برنامه ها مسجد محور است 

وي ادامه داد: همه برنامه هاي انجام شده در پایگاه  مسجد محور بوده و با هماهنگی و همکاري پایگاه و هیات امنا و امام جماعت مسجد و

 
امام جمعه شهرستان جلفا انجام می شود. 

 فتاح زاده در ادامه " اجراي طرح " شهید بهنام محمدي" را یکی دیگر از طرح هاي مفید و مهم در جذب افراد ذکر کرد و افزود:  هدف از



 
اجراي  طرح" شهید بهنام محمدي"  ارتباط با مدارس، خانواده و مسجد است. 

طرح تربیتی شهید بهنام محمدي با استفاده از ظرفیت مدارس و مساجد کشور اجرا می شود  این طرح نقطه پیوند مسجد، مدرسه و خانه
است،  همچنین با توجه به نقش محوري و مهم مسجد در تربیت دینی، باید ارتباط کارشناسان و مدیران با مساجد و کانون هاي مساجد

 
مستمر و تقویت شود. 

همکاري با کمیته امداد درطرح ایتام و محسنین، همکاري با مرکز نیکوکاري براي رسیدگی به خانواده هاي نیازمند، تجلیل از بسیجیان فعال،
تجلیل از دختران محجبه  در روز عفاف و حجاب و روز دختر ولادت حضرت معصومه (س)  برگزاري کلاس هاي تقویتی، دیدار با خانواده
شهدا  و بسیجیان فعال شهرستان جلفا، برگزاري کلاس هاي آموزشی از جمله قرآن تفسیر نهج البلاغه، تشکیل گروه هاي پیاده روي، تجلیل
از مربیان کلاسهاي آموزشی، بزرگداشت   مراسم هاي مذهبی و فرهنگی، برگزاري مسابقات کتابخوانی در پایگاه و تشویق بسیجیان فعال

 
براي  گسترش فرهنگ کتاب و کتاب خوانی از  از دیگر فعالیت هاي انجام شده در پایگاه مقاومت بسیج حضرت فاطمه(س) جلفا است. 

 
 

 
  

 
دوخت  7 هزار ماسک در 8 ماه 

همزمان با شیوع ویروس کرونا خواهران بسیجی این پایگاه نیز دست به کار شده و با  دوخت  و توزیع ماسک و مواد  ضدعفونی کننده  در

 
کنار کادر بهداشت و درمان باشند. 

فتاح زاده در مورد فعالیت هاي مربوط به مبارزه با کرونا گفت: خواهران بسیجی این پایگاه در طی هشت ماه بیش از  هفت هزار عدد ماسک 
دوخته و به همراه مواد ضدعفونی کننده توزیع کرده اند و بعد از فرمایشات مقام معظم رهبري در روز نیمه شعبان مبنی بر حمایت از افراد و

 
خانواده هاي آسیب دیده از کرونا 400 بسته معیشتی در بین خانواده هاي محروم و کم برخوردار توزیع شده است. 

انتهاي پیام/60020/ر



نیروگاه خورشیدي درودزن فارس به بهره برداري رسید

منبع: وزارت نیروشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: نیروگاه یک مگاواتی خورشیدي خوشه پرور واقع در جاده درودزن به بهره
برداري رسید.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو (پاون)، "علیرضا خواجه" با اشاره به فراهم بودن زیرساخت براي ورود بخش خصوصی به تولید
انرژي برق، گفت: یکی از سیاست هاي وزارت نیرو، استفاده از توان و ظرفیت بخش خصوصی براي ایجاد نیروگاه هاي خورشیدي، بادي، آبی و

 
بیوگاز به عنوان انرژي هاي تجدیدپذیر است. 

وي ادامه داد: تاکنون 6 نیروگاه تجدیدپذیر با ظرفیت 11 مگاوات در محدوده شرکت توزیع نیروي برق شیراز و با همراهی بخش خصوصی
احداث و به بهره برداري رسیده است، همچنین در زمینه نیروگاه خورشیدي ویژه مشترکان نیز تعداد 200 نیروگاه با ظرفیت 1600 کیلووات

 
به بهره برداري رسیده و 100 نیروگاه دیگر نیز در مراحل پایانی بوده که به زودي به بهره برداري خواهد رسید. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: با هدف ایجاد اشتغال و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد امام خمینی(ره) طرح
برکت آفتاب با همکاري آن کمیته اجرا شده است در این راستا مددجویان واجد شرایط با اخذ تسهیلات بانکی می توانند نسبت به نصب

 
سامانه خورشیدي بر پشت بام منازل خود اقدام نموده و درآمد حاصل از تولید و تزریق برق به شبکه به حساب آنها واریز می شود. 

خواجه با اشاره به حمایت شرکت توزیع نیروي برق شیراز از سرمایه گذاران بخش خصوصی در احداث نیروگاه هاي خورشیدي، گفت: بر
اساس دستورالعمل هاي موجود، برق تولید شده در نیروگاه هاي خورشیدي به صورت تضمینی از طریق سازمان انرژي هاي تجدیدپذیر و بهره

 
وري انرژي برق خریداري می شود. 

وي همچنین یادآور شد: نیروگاه خورشیدي یک مگاواتی واقع در جاده درودزن، بعد از انجام آزمایش هاي لازم، تنظیم و تست نجهیزات و رله

 
هاي حفاظتی، به شبکه توزیع متصل و به بهره برداري رسید. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: این نیروگاه از طریق خط 403 ایستگاه فوق توزیع مجتمع گوشت مرودشت برق

 
تولیدي خود را به شبکه تزریق می کند. 

خواجه با اشاره به نقش تاثیرگذار انرژي هاي تجدیدپذیر در کاهش گازهاي گلخانه اي، کاهش تلفات، اصلاح ولتاژ شبکه و پدافند غیرعامل
گفت: شرکت توزیع نیروي برق شیراز از سرمایه گذاري بخش خصوصی در زمینه نیروگاه هاي تجدیدپذیر استقبال می کند.



بهره برداري از نیروگاه خورشیدي درودزن

منبع: ایسناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/09/09

بهره برداري از نیروگاه یک مگاواتی خورشیدي خوشه پرور واقع در جاده درودزن از توابع شهرستان مرودشت، آغاز شد.

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز یکشنبه 9
آذر در حاشیه بهره برداري از نیروگاه یک مگاواتی خورشیدي
خوشه پرور، در گفت و گو با خبرنگاران گفت: نیروگاه
خورشیدي یک مگاواتی واقع در جاده درودزن، بعد از انجام
آزمایش هاي لازم، تنظیم و تست تجهیزات و رله هاي
حفاظتی، به شبکه توزیع متصل شده و به بهره برداري رسیده

 
است. 

علیرضا خواجه خاطرنشان کرد که این نیروگاه از طریق خط
403 ایستگاه فوق توزیع مجتمع گوشت مرودشت، برق تولیدي

 
خود را به شبکه تزریق می کند. 

وي با اشاره به فراهم بودن زیرساخت براي ورود بخش خصوصی به تولید انرژي برق، گفت: یکی از سیاست هاي وزارت نیرو، استفاده از توان و

 
ظرفیت بخش خصوصی براي ایجاد نیروگاه هاي خورشیدي ، بادي ،آبی وبیوگاز به عنوان انرژي ها تجدیدپذیر است. 

خواجه گفت: تاکنون 6 نیروگاه تجدیدپذیر با ظرفیت 11 مگاوات در محدوده تحت مدیریت شرکت توزیع نیروي برق شیراز و با همراهی

 
بخش خصوصی احداث شده و به بهره برداري رسیده است. 

او خاطرنشان کرد: در زمینه نیروگاه خورشیدي ویژه مشترکین نیز تعداد 200 نیروگاه با ظرفیت 1600 کیلووات به بهره برداري رسیده و 100

 
نیروگاه دیگر نیز در مراحل پایانی ایجاد قرار دارد که به زودي به بهره برداري خواهد رسید. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز گفت: با هدف ایجاد اشتغال و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد امام خمینی(ره) طرح
برکت آفتاب با همکاري آن نهاد حمایتی اجرا شده است؛ در قالب این طرح مددجویان واجد شرایط می توانند با اخذ تسهیلات بانکی، نسبت

 
به نصب سامانه خورشیدي برپشت بام منازل خود اقدام کنند. 

خواجه خاطرنشان کرد که این اقدام با هماهنگی و همکاري کمیته امداد امام خمینی(ره) استان فارس و در راستاي ایجاد بستر درآمد پایدار از

 
محل تولید برق، برنامه ریزي و دنبال شده است و برق تامین شده در این نیروگاه هاي خورشیدي به شکل تضمینی خریداري می شود. 

او با اشاره به حمایت شرکت توزیع نیروي برق شیراز، از سرمایه گذاران بخش خصوصی براي احداث نیروگاه هاي خورشیدي، گفت: براساس
دستورالعمل هاي موجود، برق تولید شده در نیروگاه هاي خورشیدي به صورت تضمینی از طریق سازمان انرژي هاي تجدیدپذیر و بهره وري

 
انرژي برق، خریداري می شود. 

 
خواجه همچنین یادآور شد: 



خواجه با اشاره به نقش تاثیرگذار انرژي هاي تجدیدپذیر درکاهش گازهاي گلخانه اي، کاهش تلفات برق، اصلاح ولتاژ شبکه و پدافند غیر

 
عامل، گفت: شرکت توزیع نیروي برق شیراز، با ایجاد بسترهاي لازم از سرمایه گذاري براي احداث نیروگاه هاي تجدیدپذیر استقبال می کند. 

انتهاي پیام



کارآفرینی طلبه دزجی از جنس ماسک 3 لایه پزشکی + فیلم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/09/09

یک کارگاه تولیدي ماسک 3 لایه با همت طلبه جوان در شهر دزج استان کردستان راه اندازي شد.

به گزارش گروه شهروند خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان، طلبه
جوان در شهر دزج استان کردستان توانسته با سرمایه شخصی
در زمینه تولید ماسک 3 لایه پزشکی براي 53 نفر کارآفرینی
ایجاد کند. شهروندخبرنگار ما فیلمی از کارگاه تولید ماسک را

 
ارسال کرده است. 

 
منبع: زرین - کردستان 

 
بیشتر بخوانید 

 
فعالیت جهادي پایگاه مقاومت بسیج امام جعفر صادق (ع) در مبارزه با کرونا + فیلم 

 
 {sepehr_media_13006161_400_300$}

براي آموزش اصول تصویربرداري خبري براي شهروندخبرنگاران اینجا کلیک کنید



آ لمان، ترکیه و ایتالیا پرطرفدار ترین سرمایه گذاران خارجی در فارس

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/09/09

نرگس مکاري زاده- خبرنگار «خبرجنوب»/ مدیرکل امور اقتصادي و دارایی فارس و نایب رئیس مرکز خدمات سرمایه گذاري استان

 
آخرین وضعیت جلب سرمایه گذاري در این استان را تشریح کرد. 

بابک دایی در گفت و گو با سرویس اقتصادي «خبرجنوب» اظهار داشت: در 8 ساله دولت تدبیر و امید بالغ بر یک میلیارد و 800 میلیون دلار
سرمایه گذاري خارجی در فارس جلب شده که این رقم 60 درصد کل سرمایه گذاري خارجی بعد از انقلاب در استان فارس را شامل می شود.

 
وي یادآور شد از بعد از انقلاب تا کنون میزان سرمایه گذاري خارجی جلب شده در فارس 2 میلیارد و 900 میلیون دلار بوده است. 

مدیرکل امور اقتصادي و دارایی فارس با بیان اینکه در مجموع 51 پروژه سرمایه گذاري خارجی به حجم 1.8میلیارد دلار از سوي سرمایه
گذاران خارجی در فارس در 8ساله دولت تدبیر و امید معرفی شده است اظهار داشت: عمده این سرمایه گذاري ها در 4 سال اخیر جلب شده

 
است. 

 
وي گفت: از 51 پروژه مذکور 11پروژه به ارزشی بالغ بر 160 میلیون دلار به بهره برداري رسیده است. 

دایی با بیان این که بیشترین جلب سرمایه گذاري در فارس متعلق به کشور آلمان شامل دو طرح با حجم سرمایه گذاري 785 میلیون دلار، 9
طرح سرمایه گذاري از کشور ترکیه به مبلغ 553 میلیون دلار و 4طرح سرمایه گذاري از کشور ایتالیا به مبلغ 135میلیون دلار بوده است
اظهار داشت: همچنین کمترین میزان جلب سرمایه گذاري در فارس متعلق به سرمایه گذارانی از اتریش با رقم 340 هزار دلار، قبرس 540
هزار دلار و استرالیا 640 هزار دلار بوده است. مدیر کل امور اقتصادي و دارایی فارس به تشریح 11 پروژه سرمایه گذاري خارجی بهره برداري
شده در استان پرداخت و گفت: تولید قوطی هاي فلزي در شهرك صنعتی شیراز از سوي سرمایه گذاران اماراتی، راه اندازي خدمات حمل و
نقل هوایی سپهران از سوي سرمایه گذاران اماراتی، نیروگاه خورشیدي 4 مگاواتی سروستان از سوي سرمایه گذاران ترکیه، تولید کنسانتره
کرومیت نی ریز توسط چینی ها، درمانگاه ژنتیک شیراز توسط یک ایرانی اصل آمریکایی، آزمایشگاه مرکزي شیراز به همت سرمایه گذاران
ایتالیایی، سامانه خورشیدي 100 کیلوواتی در منطقه ویژه اقتصادي شیراز توسط سرمایه گذاران قبرس، تولید گرانول و پرك بازیافتی در آباده
توسط سرمایه گذاران چینی، اکتشاف و استخراج سنگ مرمریت از سوي سرمایه گذارانی کویتی، تولید انواع پاستا، غذاي آماده، روغن زیتون،
نوشیدنی و کنسانتره میوه جات در منطقه ویژه اقتصادي شیراز توسط سرمایه گذاران ایتالیایی و نیروگاه خورشیدي 10مگاواتی لارستان
توسط سرمایه گذاران آفریقاي جنوبی، 11 طرح سرمایه گذاري خارجی است که در این استان به بهره برداري رسیده و اشتغالزایی 307 نفري

 
به دنبال داشته است. 

دایی با بیان این که ویژگی هاي منحصر به فرد استان فارس باعث شده، این استان براي سرمایه گذاران خارجی جذاب باشد اظهار داشت: این
ویژگی ها باعث شده استان فارس امسال از لحاظ جلب سرمایه گذاري خارجی با 12 پروژه در قالب دو طرح مقام نخست سرمایه گذاري
خارجی را در کشور به دست آورد.وي بیان داشت: یکی از این دو طرح شامل افزایش سرمایه گذاري در طرح تولید قوطی فلزي در شهرك
صنعتی بزرگ شیراز است که هم اکنون پیشرفت 60 درصدي دارد. نایب رئیس مرکز خدمات سرمایه گذاري خارجی فارس افزود: یک طرح
دیگر نیز شامل 11 پروژه نیروگاه خورشیدي در قالب مزرعه خورشیدي در بوانات توسط سرمایه گذاران ایتالیایی است که در صورت بهره
برداري، براي تعداد قابل توجهی اشتغالزایی ایجاد خواهد کرد.دایی بیان داشت: جمع سرمایه گذاري خارجی در این دو طرح در مجموع 466

 
میلیون و 424 هزار دلار می باشد. 

وي در پایان با تاکید بر این که سرمایه گذاري هاي خارجی از کلیه حقوق، حمایت ها و تسهیلاتی که براي سرمایه گذاري هاي داخلی موجود
است به طور یکسان برخوردار می باشند اضافه کرد: سود سرمایه گذاري خارجی پس از کسر مالیات و عوارض و اندوخته هاي قانونی با
تصویب هیأت و تایید وزیر امور اقتصادي و دارائی قابل انتقال به خارج است و همچنین دستگاه هاي اجرایی ذي ربط مکلفند در خصوص
تعهدات متقابل در چارچوب صدور روادید، اجازه اقامت، صدور پروانه کار و اشتغال حسب مورد براي سرمایه گذاران، مدیران و کارشناسان

 
خارجی براي بخش خصوصی مرتبط با سرمایه گذاري هاي خارجی مشمول این قانون و بستگان درجه یک آن ها اقدام نمایند. 

/انتهاي متن/





غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما هم بدهکار است!

منبع: تیکشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/09/09

فارس نوشت: «هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، حالا تمام دارایی
باقیمانده اش توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند.

فارس نوشت: «هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، حالا تمام دارایی

 
باقیمانده اش توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند. 

«هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و
با پول هر کاري انجام می داد، رسوایی دنباله دارش در تعرض هاي
مکرر به زنان در هالیوود او را راهی زندان کرد و پول و قدرتش را یک
شبه از دست داد و حالا تمام دارایی باقیمانده اش توسط دو همسر
سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او

 
هستند. 

هاروي واینستاین - هیولاي هالیوود - در چندین جبهه می جنگد.
غول تهیه کنندگی فیلم که زمانی بر فهرستA هالیوود حکمفرمانی

 
می کرد، در تلاش است تا از محکومیت خود در ماه فوریه براي تجاوز جنسی از دادگاه استیناف فرجام خواهی کند. 

وي همچنین از طرف بسیاري از قربانیان با دادخواست خسارت هاي میلیون دلاري مواجه است، همچنین پرونده هاي متعدد تجاوز و تعرض

 
در لس آنجلس و لندن دارد و شرکت وي با ورشکستگی روبرو است. 

این امر باعث شده تا وي در زندان وند در بوفالو، نیویورك بپوسد زیرا اکنون او پولی براي پرداخت حقوقدانانی که قرار است درخواست

 
تجدیدنظر خود را تهیه کنند، ندارد. 

«جودا انگلمایر»، سخنگوي واینستاین این هفته، تأیید کرد: او از نظر سلامتی ضعیف است و نتوانسته است درخواست تجدید نظر خود را ارائه

 
دهد زیرا همسران سابق وي حساب هاي وي را مسدود کرده اند. 

احتمالاً درخواست تجدیدنظر وي در مقطعی انجام خواهد شد، اما وکلاي وي کارهاي اداري را انجام نمی دهند زیرا او نمی تواند هزینه آن را

 
پرداخت کند. 

«هاروي واینستاین»اکنون 68 ساله است، او ویلچر نشین شده، در حال نابینا شدن است، دیابت، آرتروز، تنگی نخاع، کم خونی، آپنه

 
خواب(وقفه تنفسی در خواب)، فشار خون بالا و بیماري عروق کرونر نیز رنج می برد. 

 
سقوط واینستاین در اکتبر 2017 پس از انتشار جزئیات ده ها اتهام تجاوز جنسی در نیویورك تایمز و مجله نیویورکر آغاز شد. 

او در ماه فوریه در نیویورك به جرم تعرض و آزار جنسی و تجاوز جنسی درجه سوم به 23 سال حبس محکوم شد. وي در چهار مورد تجاوز
جنسی و هفت مورد تعرض و آزار جنسی منتظر محاکمه بیشتر در لس آنجلس است و براي او 140 سال مجازات در نظر گرفته شده است. 



وي همچنین در حال مبارزه با دادخواستهاي مدنی متعددي است که توسط قربانیانی از جمله «اشلی جاد» و «رز مک گوان» هنرپیشه هاي

 
هالیوودي و پرونده هاي ورشکستگی مربوط به فروپاشی شرکت واینستاین تشکیل شده است. 

همچنین مشخص شد که واینستاین به ستاره هاي فیلم از جمله «رابرت دنیرو» و «جنیفر لارنس» و کارمندان سابقش از جمله «مالیا» دختر

 
بزرگ «باراك اوباما»، که در شرکتش دوره کارآموزي گذرانده است، بدهکار است. 

دادگاه اشتغال انگلیس همچنین علیه واینستاین و هفت نفر از شرکاي وي در پیش است. جودا انگلمایر سخنگوي واینستاین گفت: شما باید از
این زنان بپرسید که در تلاشند تا از این طریق به چه چیزي برسند. این آدم(هاروي واینستاین) ممکن است تا زمان استرداد و تحویل به

بریتانیا بمیرد.



قانون نحوه جذب منابع انسانی در وزارت آموزش و پرورش ابلاغ شد

منبع: ایرناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/09/09

تهران-ایرنا- رییس جمهوري قانون «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» را براي اجرا به
این وزارتخانه و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ کرد.

تهران-ایرنا- رییس جمهوري قانون «نحوه جذب منابع انسانی
در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» را براي
اجرا به این وزارتخانه و سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ

 
کرد. 

به گزارش روز یکشنبه مرکز خبر شوراي عالی انقلاب فرهنگی،
این قانون به وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و
استخدامی با 6 تبصره ابلاغ شده است که بر اساس آن وزارت
آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی
تحول در نظام آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري)

منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر
اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین

 
کند و هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

همچنین در تبصره پنج این ماده تأکید شده است که شرط اشتغال به حرفه معلمی در کلیه مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن

 
«گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

بر اساس تبصره 4 ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» هر گونه گزینش و استخدام
در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق

 
شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود و خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

 
متن کامل ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» به شرح ذیل است: 

ماده واحده «نحوه جذب منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی وزارت آموزش و پرورش» که در جلسه 833 مورخ 27/ 08/ 1399  شوراي

 
عالی انقلاب فرهنگی و بر اساس پیشنهاد وزارت آموزش و پرورش به تصویب رسیده است، به شرح ذیل براي اجرا ابلاغ می شود: 

ماده واحده: به منظور شناسایی، جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی کار آمد، متعهد و متخلق، با استعداد و با انگیزه و
برخوردار از صلاحیت هاي عمومی، تخصصی و حرفه اي؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف است به استناد سیاست هاي کلی تحول در نظام
آموزش و پرورش (ابلاغی مقام معظم رهبري) منابع انسانی مورد نیاز خود در مشاغل آموزشی و تربیتی را در چارچوب شایستگی هاي مندرج
در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش و بر اساس شرایط و ضوابط مصوب شوراي عالی آموزش و پرورش، صرفاً از طریق دانشگاه فرهنگیان و

 
دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی تأمین کند. 



 
هر گونه استخدام خارج از این طریق ممنوع است. 

تبصره 1: دانشگاه هاي فرهنگیان و تربیت دبیر فنی شهید رجایی علاوه بر جذب دانشجو معلم و هنرآموز موضوع ماده 28 اساسنامه دانشگاه
فرهنگیان و ماده 1 اساسنامه دانشگاه تربیت دبیر فنی شهید رجایی، می توانند از ظرفیت علمی سایر دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی و

 
حوزه هاي علمیه براي تربیت نیروهاي آموزشی و تربیتی مورد نیاز استفاده کنند. 

ضوابط و مقررات مربوط به این تبصره، ظرف مدت سه ماه با پیشنهاد توسط شوراي عالی آموزش و پرورش به تصویب شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی می رسد. 

تبصره 2: افرادي که به استناد یکی از قوانین و مقررات موضوعه با واحدهاي دولتی آموزشی و تربیتی آموزش و پرورش همکاري کرده اند در
شرایط برابر با سایر داوطلبان و فقط پس از گذراندن دوره مهارت آموزي یک ساله در دانشگاه فرهنگیان با دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی
به کار گیري خواهند شد. مدت همکاري تمام وقت این افراد از حداکثر سن براي شرکت در آزمون هاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش

 
کسر می شود. 

تبصره 3: سازمان اداري و استخدامی کشور، مجوزهاي استخدامی وزارت آموزش و پرورش را در مشاغل آموزشی و تربیتی بر اساس شاخص

 
نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی صادر خواهد کرد. 

شاخص نسبت دانش آموز به کل کارکنان آموزشی، به پیشنهاد مشترك وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور به

 
تصویب هیأت وزیران خواهد رسید. 

تبصره 4: هر گونه گزینش و استخدام در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و پرورش، بر اساس نیاز «براي بوم» (استان، شهرستان، منطقه
و ناحیه) خواهد بود و صرفاً از طریق شرکت در آزمون هاي ورودي انجام می شود. خارج شدن نیرو از بوم به منزله قطع رابطه استخدامی و

 
ابقاي ردیف براي بوم خواهد بود. 

تبصره 5: شرط اشتغال به حرفه معلمی در مدارس (اعم از دولتی و غیر دولتی)، دارا بودن گواهینامه صلاحیت معلمی» به عنوان مستند

 
رسمی احراز توانایی یک فرد براي ایفاي نقش معلمی خواهد بود. 

ترتیب صدور، به روزآوري، قالب و نوع اطلاعات مندرج در آن توسط شوراي عالی آموزش و پرورش تعیین و با تصویب هیأت وزیران ابلاغ می

 
شود. 

تبصره 6: این مصوبه، نسبت به همه قوانین و مقررات مربوط به حوزه جذب و تأمین منابع انسانی در مشاغل آموزشی و تربیتی در آموزش و

 
پرورش در موارد مغایر، حاکم خواهد بود. 

 
برچسب ها 

 
- حسن روحانی 

 
- شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

- وزارت آموزش و پرورش



طرح جامع تغذیه سالم در 150 روستاي مازندرن اجرا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/09/09

ساري - ایرنا - طرح جامع تغذیه سالم و سلامت زنان روستایی با احداث باغچه هاي خانگی در بیش از 150 روستاي مازندران به اجرا
درآمده است.

ساري - ایرنا - طرح جامع تغذیه سالم و سلامت زنان روستایی
با احداث باغچه هاي خانگی در بیش از 150 روستاي مازندران

 
به اجرا درآمده است. 

به گزارش ایرنا ، اجراي این طرح که از طرح هاي مشترك
میان جهاد کشاورزي و وزارت بهداشت است ، با همکاري
مدیریت هاي جهاد کشاورزي شهرستان ها و دانشگاه علوم
پزشکی مازندران و بابل با هدف آموزش و ترویج تغذیه سالم در

 
جامعه زنان روستایی مازندران از سال گذشته آغاز شد. 

کارشناس مسئول امور زنان روستایی و عشایري سازمان جهاد کشاورزي مازندران در گفت و گو با خبرنگار ایرنا استقبال بانوان روستایی استان
از این طرح را زیاد توصیف کرد و گفت : به همین دلیل هم به جاي 110 روستا که سهمیه استان بود ، طرح در 150 روستا در حال اجرا

 
است. 

فاطمه یساري افزود : قرار بر این بود که طرح در پنج روستاي هر یک از 22 شهرستان استان اجرایی شود ولی استقبال زیاد باعث شد که

 
روستاهاي بیشتري وارد اجرا طرح شوند. 

وي هدف اصلی این طرح را بهبود وضعیت تغذیه زنان با دو راهبرد اصلی آموزش و کشت جایگزین دانست و توضیح داد : براي پیشگیري از
شیوع بیماري هاي غیرواگیر که بیشتر به دلیل مصرف زیاد قند، نمک و چربی، مصرف کم سبزي و میوه و دریافت ناکافی فیبر غذایی ایجاد

 
می شود ، وجود باغچه ها در بیشتر منازل روستایی فرصتی براي تولید محصولات سالم در باغچه ها و تغذیه سالم است. 

کارشناس مسئول امور زنان روستایی و عشایري سازمان جهاد کشاورزي مازندران گفت : بهورزان خانه هاي بهداشت روستایی با همکاري
کارشناسان مراکز جهاد کشاورزي بر اساس برنامه دهیاران روستاهاي تحت پوشش اجراي این طرح دوره آموزشی را برگزار می کنند و تمرکز
اصلی برنامه هاي آموزشی هم فرهنگ سازي و ترویج مصرف غذاهاي ایرانی و استفاده از ظرفیت زمین هاي در دسترس زنان روستایی و

 
عشایر براي گسترش کاشت سبزیجات است. 

وي افزود : طبق آموزش کارشناسان کشاورزي ، در طول دوره رشد گیاهان به منظور مبارزه علیه آفات، بیماري ها و علف هاي هرز مزرعه از

 
هیچ گونه سموم شیمیایی استفاده نمی شود و صرفا مبارزه با علف هاي هرز به صورت دستی صورت می پذیرد. 

یساري با بیان این که در حال حاضر حدود چهار هزار نفر از زنان استان عضو صندوق هاي اعتباري خرد زنان روستایی هستند، گفت : وزارت

 
جهاد کشاورزي از زنان خلاق و داراي طرح هاي کشاورزي کوچک از طریق این صندوق با پرداخت تسهیلات ؛حمایت ویژه اي می کند. 



یساري بیان داشت: بهبود وضعیت اقتصادي و ایجاد اشتغال براي زنان روستایی و توسعه صنایع کوچک و خانگی خاص زنان روستایی ، کاهش

 
مهاجرت از روستا ، کاهش فقر و ارتقاي مهارت هاي فردي و اجتماعی زنان در روستا از اهداف صندوق هاي خرد روستایی است. 

 
تولیدات محصولات سالم ، افزایش در واحد سطح، تولید محصولات هایتک و دانش محور از برنامه هاي جهاد کشاورزي مازندران است . 

استان مازندران با برخورداري از تنها 2 و نیم درصد از سطح زراعی کشور ، سالانه 11 درصد از ارزش اقتصادي محصولات کشاورزي کشور را

 
در اختیار دارد. 

طبق اعلام رسمی برنامه سازمان جهاد کشاورزي مازندران ظرفیت تولیدات محصولات کشاورزي استان باید از هفت میلیون و 200 هزار تن
کنونی به 10 میلیون تن طی 2 سال آینده افزایش یاید و این ظرفیت با ارتقا کمی و کیفی محصولات کشاورزي از روش سنتی به مدرن

 
محقق می شود. 

براساس سرشماري سال 95 ، حدود 43 درصد از جمعیت سه میلیون و 300 هزار نفري مازندران در 2 هزار و 432 روستاي بالاي 20 خانوار

 
سکونت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- مازندران 

 
- کشاورزي 

- تغذیه سالم



تبعات آنارشیسم اقتصادي در جامعه

منبع: پایگاه خبري یافتهشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/09/09

دزدي از نگاه مردم  برداشتن مال غیر بدون اجازه است که با لحاظ شرایط، منجر به قطع دست  دزد  خواهد شد،  در حالی که  برداشت
هاي چند هزارمیلیاردي از بیت المال در  قالب اختلاس یا  وام هاي بی بازگشت عمدتاً از  مصادیق دزدي  محسوب نمی شود و تا به

حال دست هیچ اختلاس  کننده اي قطع نشده است!

دزدي از نگاه مردم  برداشتن مال غیر بدون اجازه است که با لحاظ شرایط، منجر به قطع دست  دزد  خواهد شد،  در حالی که  برداشت
هاي چند هزارمیلیاردي از بیت المال در  قالب اختلاس یا  وام هاي بی بازگشت عمدتاً از  مصادیق دزدي  محسوب نمی شود و تا به حال دست

 
هیچ اختلاس  کننده اي قطع نشده است! 

فارغ از اینکه بزرگان علم اقتصاد یا همان اقتصاددانان چه تعاریف و  پارامترهایی براي اقتصاد در  نظر گرفته اند،  واژه اقتصاد میان عامه مردم
 داراي تعاریف  و تعابیر جداگانه اي است. این تعاریف و ویژگی هاي  خودساخته در  ساختار ذهنی افراد نیز  رسوخ پیدا کرده اند و به بیان فصیح
تر و ساده تر  مردم اوضاع  اقتصادي  جامعه را بر  اساس  دارایی ها، درآمد، قدرت خرید و به زبان ساده تر بر اساس آمارها و مشاهدات خود

 
سنجیده و تجزیه وتحلیل می کنند. 

به عنوان مثال اگر در دنیا کاهش ارزش پول در قبال تولید واقعی را تورم بنامند، عامه مردم  تورم را همان  گرانی  قلمداد می کنند! اگر در
کشورهاي  پیشرفته با اعمال  سیاست هاي مختلف،  زمینه براي ایجاد اشتغال در  بخش هاي  مختلف تولیدي، صنعتی، خانگی و … فراهم شود،
 اشتغال از دیدگاه  مردم ما استخدام در یک  شرکت دولتی  یا  خصوصی یا همان پشت میزنشینی  تعریف می شود و تا براي فرد حقوق ثابت

 
ماهیانه واریز  نشود، اساساً او  را  فاقد شغل رسمی  می دانند! 

البته این رویکرد تنها مختص عامه مردم نیست و در بدنه دولت نیز چنین تضادها و ناساز نماهایی  به وفور  به  چشم می خورد و معمولاً جنس
آمارهاي  اقتصادي دولتی ها در  خصوص عبور از رکود،  کاهش نرخ تورم،  کاهش  میزان نقدینگی و در مجموع بهبود اوضاع معیشتی جامعه با

 
واقعیت هاي موجود  در جامعه و آمارهاي  ارائه شده  توسط  کارشناسان مستقل، تفاوت هاي آشکار و  معناداري دارند! 

این اختلاف ساختاري در سایر  لایه هاي مختلف  اقتصادي  نیز به چشم می خورد.  به عنوان نمونه اگر یک کارگر ساده خیاطی  با بی احتیاطی
در  اطو کشیدن،  باعث براق شدن  کت و شلوار مشتري شود، علاوه بر  پرداخت غرامت و تاوان این سهل انگاري، از  کار اخراج  شده  و یا در
معرض اخراج از کار  نیز قرار می گیرد؛ اما مدیري که به دلیل سهل انگاري و سوء  تدبیر  در  اجراي  یک پروژه میلیاردي باعث ایجاد خسارات
هنگفت و در مواقعی جبران ناپذیر  به اموال و  جان مردم  می شود،  نه تنها بازخواست و برکنار نمی شود، بلکه در شرایطی با ارتقاء  درجه نیز

 
روبرو می شود  !  

دزدي از نگاه مردم  برداشتن مال غیر بدون اجازه است که با لحاظ شرایط، منجر به قطع دست  دزد  خواهد شد،  درحالی که  برداشت هاي چند
هزارمیلیاردي از بیت المال در  قالب اختلاس یا  وام هاي بی بازگشت عمدتاً از  مصادیق دزدي  محسوب نمی شود و تابه حال دست هیچ

 
اختلاس  کننده اي قطع نشده است! 

ماحصل چنین نگاه و رویکردي و پذیرش اقتصاد سه گانه یا سه وجهی (اقتصاد مردمی، اقتصاد دولتی و اقتصاد واقعی)، در  کنار  تصمیمات
 شتاب زده و در عین حال احساسی، سیاسی و  انتخاباتی، نبود  انجمن هاي صنفی،  بنگاه داري دولت  به ویژه ها  بانک و نهادهاي بزرگ دولتی،
دست کاري آمارها یا عدم شفافیت  در ارائه آمارهاي  اقتصادي، جزیره اي  عمل  کردن مجموعه هاي  اقتصادي بزرگ کشور، قاچاق  گسترده و
سیستماتیک کالا و ارز، فرار مالیاتی در  حجم  گسترده، انحراف از  قانون بودجه، حضور  یقه سفیدها و برخی افراد خاص در اقتصاد، اختلاس
هاي  کلان، فقدان  نظارت  مستمر بر عملکرد مجموعه هاي  اقتصادي و … باعث شده تا اقتصاد کشور به شدت شکننده و زیان ده شود به
نحوي که تبعات  این بی ثباتی در  همه لایه هاي اجتماعی،  فرهنگی و سیاسی جامعه به چشم می خورد. به بیان دیگر این  رویکرد  باعث  شده
تا  اقتصاد کشور دچار یک آنارشیسم و هرج ومرج لحظه اي شود تا جایی که یک عده «براي  به  دست آوردن حداقل  درآمد» و عده اي  براي

 
«خرج کردن ثروت میلیاردي بادآورده» با  چالش هاي اساسی مواجه  شده اند  !  



در این بین نبود دانش اقتصادي میان آحاد جامعه هم به  یکی از دلایل نابسامانی اقتصادي فعلی تبدیل  شده  است. چرا که قاطبه مردم در
 تصمیم گیري هاي اقتصادي با مشکلات عدیده روبرو هستند و  بی اطلاعی  از  مفاهیم و  رویکردهاي اقتصادي باعث می شود ناخواسته در بروز
یا تشدید برخی تبعات  اقتصادي  سهیم  شوند.  با داشتن چنین رویکردي با گران شدن یک  کالا حمله به سوي مغازه ها و فروشگاه ها آغاز  می

 
شود و  خریدي  معادل مصرف یک  سال ولو بیشتر نشان از نبود سواد اقتصادي یا عدم توان  در تصمیم گیري صحیح  در  اقتصاد خانوار است.   

  ناگفته نماند توسعه  چنین فرهنگی در جامعه نیازمند  آموزش و  صرف  هزینه و زمان است و شاید وقت آن  فرا رسیده باشد که در  کتب درسی

 
بخشی از فرهنگ  اقتصادي و مقولات مربوط به آن گنجانده شود. 

در واقع تفاوت در نوع نگاه مردم و دولت به مقوله اقتصاد و کاهش چشمگیر میزان  تحمل پذیري مردم در  برابر  فشارهاي اقتصادي، باعث شده
تا انجام  تغییرات اساسی  اقتصادي  پایدار در کشور به کندي صورت پذیرد  یا  حتی انجام این تغییرات به آینده اي نامعلوم موکول  شود. از سوي
دیگر با وجود چنین تنگناها و شرایط ناعادلانه اقتصادي، دولت با اجراي طرح هاي خلق الساعه نظیر  توزیع سهام عدالت  و یارانه، بسته هاي
 حمایتی، تعیین دستوري نرخ ارز، بالا و پائین بردن نرخ سود بانکی، صدور بخشنامه هاي متعدد  اقتصادي،  مسدود کردن  برخی حساب ها،
اعطاي وام به  بیکاران، راه اندازي بنگاه هاي زودبازده و یا حتی استفاده از  نیروي  انتظامی براي  برقراري نظم و انضباط  اقتصادي در  جامعه
تلاش می کند که تأثیر چنین  رویکردي قطعاً موضعی و  موقتی خواهد بود و ممکن است  در آینده منجر به  تشدید وخامت  اوضاع و به هدر
رفتن سرمایه هاي ملی  نیز  شود. ادامه این سیکل معیوب و  تجویز مسکن هاي  موقتی و احساسی و به زبان ساده تر اداره  دستوري  اقتصاد، روز
به روز کلاف سردرگم  اقتصاد را  پیچیده تر و باز نشدنی تر  می کند. افزایش شکاف طبقاتی ایجاد شده،  بالا رفتن خط فقر،  روند  صعودي

 
شاخص فلاکت ناشی از بیکاري، کاهش ارزش پول ملی در سال هاي اخیر و  …،  حجت گفتار  فوق است. 

در این شرایط  باید  بپذیریم اندك وعده هاي دولت  فعلی نیز در  مقولات اقتصادي به دلایل مختلف سیاسی و  غیرسیاسی تاکنون محقق نشده
است.  وعده هایی  نظیر  تک نرخی کردن ارز،  واگذاري  شرکت هاي دولتی و آزاد شدن دولت از نقش بنگاه دار، جلوگیري از قاچاق  کالا،  مقابله
با فرار  مالیاتی کلان  افراد، بنگاه ها و نهادها، هدفمندسازي یارانه هاي  غیر هدفمند و  حذف  یارانه  ثروتمندان، واقعی کردن بهاي سوخت و

 
نهایتاً ایجاد رونق اقتصادي از وعده هاي این  دولت بوده که  به نظر  رسیدن به آن ها دشوارتر نیز شده  است  .  

هرچند بخشی از این دشواري ها ممکن است ریشه در تصمیمات  دولت هاي  گذشته، توطئه چینی  مخالفان دولت  در لایه هاي مختلف، یا
حتی شرایط لامحاله اقتصادي و  سیاسی داخلی و  بین المللی داشته باشد، ولی ضعف  عملکرد  و برنامه ریزي دولت نیز در تشدید بحران  شرایط
 پیش رو بی تأثیر نبوده و نیست. تا جایی چندي قبل  از  جانب رئیس اتاق بازرگانی ایران  اعلام شد  «70 درصد  اقتصاد در اختیار کسانی است

 
که جز ضرر چیزي براي  اقتصاد نداشته اند!» 

با این وجود توقع بهبود اوضاع اقتصادي در  دولت  فعلی و حتی دولت هاي آتی در  یک بازه زمانی کوتاه توقعی  غیرمنطقی  است؛ چراکه
ساختاري که در  طول چند دهه دچار  اختلال و نابسامانی شده  است، یک شبه اصلاح  نخواهد شد و نیاز به زمانی طولانی تر  از آنچه  تصور می
کنیم، دارد. شاید  روزي اراده اي عملی و علمی براي حل  مشکلات  اقتصادي مردم  در  دولت مردان دیده شود و با برنامه ریزي هاي کوتاه مدت،
میان مدت و بلندمدت،  حذف  مدیران ناکارآمد و  خائن به نظام  از بدنه اقتصاد،  مبارزه جدي با فساد اقتصادي و قاچاق کالا، آموزش  مبانی
 اقتصاد در مدارس و در اصلی ترین  گام قطع ید غارتگران بیت المال و دشمنان اصلی مردم  و  نظام که مقام  معظم رهبري نیز همواره در مبارزه

 
با  آن ها تأکید داشته است، زمینه براي بهبود  اقتصادي و معیشتی مردم فراهم  شود.   

 
  

به قلم: وحید حاج سعیدي



افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد!

منبع: پارسینهشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/09/09

جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که برآورد قاچاق سیگار در هفت ماهه اول
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 8.9 درصد افزایش و بعد از مدت ها در سال جاري میزان افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شده

است.

بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال 30 میلیارد و 200 میلیون نخ سیگار تولید شده که نسبت به تولید 31 میلیارد نخ در هفت

 
ماهه اول سال گذشته 2.6 درصد کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در این هفت ماه 37 میلیارد و 910 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق سیگار هم
با 8.9 درصد افزایش، از شش میلیارد و 960 میلیون نخ سیگار در هفت ماهه اول سال قبل به هشت میلیارد و 910 میلیون نخ سیگار در

 
مدت مشابه امسال رسیده است. 

روند قاچاق سیگار در سال گذشته کاهشی بود، به طوري که در کل سال گذشته برآورد وزارت صمت از میزان قاچاق سیگار نسبت به سال
1397 حدود 39 درصد کاهش یافته بود، اما در سال جاري با مشکلاتی که به دلیل عدم تخصیص ارز براي واردات مواد اولیه در زمینه تولید
این محصول ایجاد و منجر به توقف تولید تولید در هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی شد، قاچاق سیگار رو به افزایش گذاشت، تا

 
جایی که در اردیبهشت امسال برآوردها از میزان قاچاق سیگار نزدیک به دو برابر دو ماهه اول سال 1398 بود. 

با این حال به نظر می رسد هر چند هنوز برآوردها از میزان قاچاق سیگار بیش از سال گذشته ایت، اما طی ماه هاي گذشته با افزایش تولید

 
سیگارَ، میزان افزایش قاچاق سیگار نیز کمتر شده است. 

افزایش 42 درصدي صادرات سیگار این در حالی است که آمارها نشان می دهد از ابتداي امسال تا پایان مهر ماه صادرات سیگار با افزایش 42

 
درصدي به 71 میلیون نخ رسیده است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 50 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی، 70 درصد مواد اولیه محصولات دخانیات از طریق
واردات تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات مواد اولیه 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این

صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد.



فرماندار: 732 فرصت شغلی در حوزه سلامت کرمانشاه ایجاد شد

منبع: ایرناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/09/09

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار کرمانشاه گفت: باتلاش ها و پیگیري هاي انجام شده توسط دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه تاکنون 732
فرصت شغلی در حوزه سلامت در شهرستان کرمانشاه ثبت شده که معادل 260 درصد سهمیه اشتغال این دانشگاه است.

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار کرمانشاه گفت: باتلاش ها و پیگیري
هاي انجام شده توسط دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه تاکنون
732 فرصت شغلی در حوزه سلامت در شهرستان کرمانشاه
ثبت شده که معادل 260 درصد سهمیه اشتغال این دانشگاه

 
است. 

«فضل االله رنجبر» روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا با بیان
اینکه در دانشگاه علوم پزشکی در زمینه اشتغال و کارآفرینی و
همچنین در حوزه تحقیقات و پژوهش اقدامات موثر و خوبی
صورت گرفته است، افزود: در سامانه رصد اشتغال در شهرستان

 
کرمانشاه سهمی که امسال براي ایجاد اشتغال در دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه اختصاص یافته 278 فرصت شغلی است. 

وي اظهار داشت: این امر بیانگر این است که دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با وجود شرایط سخت بیماري کرونا و مشکلات اقتصادي در حوزه

 
کارآفرینی و ایجاد اشتغال تاکنون بسیارخوب عمل کرده است. 

او گفت: دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه همواره یکی از اعضاي فعال در شوراي اشتغال شهرستان کرمانشاه است و تعداد موارد ثبت اشتغال در

 
سامانه رصد نشان دهنده تلاش هایی است که در این دانشگاه در عرصه کارآفرینی صورت گرفته است. 

فرماندار کرمانشاه در ادامه گفت: همچنین تاکنون توسعه و پیشرفت چشمگیري در زمینه ارایه خدمات پزشکی، درمانی و بهداشتی در عرصه
بخش خصوصی صورت گرفته که این امر نتیجه حمایت هاي خوبی ست که از کارآفرینان بخش خصوصی توسط دانشگاه علوم پزشکی

 
کرمانشاه انجام شده است. 

رنجبر افزود: شهرستان کرمانشاه پتانسیل هاي بسیار خوبی براي تحقق سیاست هاي ایجاد اشتغال و حمایت از بخش خصوصی در حوزه
سلامت دارد که حرکت در این راستا براي ارایه خدمات مطلوب تر و شایسته مردم استان کرمانشاه همواره از اهداف و سیاست هاي خوب

 
دانشگاه علوم پزشکی بوده است. 

او گفت: بیمارستان حکیم از نمونه هاي بارز این امر است که مردم در آینده ثمرات آن را خواهند دید همچنین مرکز تصویربرداري پارکینگ
شهرداري کرمانشاه با بهره گیري از پیشرفته ترین تجهیرات از جمله ده ها طرحی است که با حمایت هاي خوب و موثر دانشگاه علوم پزشکی

 
براي ارایه خدمات مطلوب در حوزه سلامت به مردم استان ایجاد شده است. 

 
استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت دارد که یک میلیون نفر آن در کلانشهر کرمانشاه به عنوان مرکز استان ساکن هستند. 



 
در این استان اکنون بیش از سه هزار و 500 تخت در قالب 25 بیمارستان بخش دولتی، خصوصی و وابسته به نیروهاي مسلح فعال است. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري کرمانشاه 

 
- سلامت 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

 
- کرمانشاه 

 
پروندهٔ خبري 

 
- کارنامه دولت تدبیر در سینه ستبر ایران 

- سال 99؛ سال جهش تولید



قیمت طلا ریزش خواهد کرد؟

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/09/09

قیمت طلا در معاملات بازار جهانی هفته گذشته براي سومین
هفته متوالی کاهش داشت اما آیا این به معناي پایان روند

 
صعودي این فلز ارزشمند است؟ 

برخی از تحلیلگران در حال معکوس کردن پیش بینی خود از

 
قیمت 2000 دلار اونس طلا تا پایان سال هستند. 

حجم اندك معاملات در آستانه تعطیلات شکرگزاري آمریکا در

 
سقوط اونس طلا به پایین مرز 1800 دلار در معاملات روز جمعه نقش داشت. 

به گزارش فرتاك نیوز،اگر چه برخی از تحلیلگران مطمئن هستند که فضاي کلان همچنان از صعود قیمت طلا به سطوح بالاتر حمایت می

 
کند اما برخی دیگر انتظارات براي صعود طلا به رکورد جدید را مورد بازبینی قرار داده و از پایان امسال به سال آینده تغییر داده اند. 

کوین گریدي، رئیس شرکت فونیکس فیوچرز به کیتکونیوز گفت: من این گفته که طلا به دلیل پاندمی ویروس کرونا صعود کرده است را
قبول ندارم. تصور می کنم طلا به دلیل واکنش به پاندمی صعود کرده است. بسته محرك مالی، کاهش ارزش دلار آمریکا، نرخهاي بهره اندك
دلایل صعود قیمت طلا به رکورد جدید هستند. تصور نمی کنم هیچ کدام از این دلایل ناپدید شده باشند. با این حال وي دیگر انتظار ندارد
اونس طلا تا پایان سال 2020 به 2000 دلار صعود کند و برآورد کرده که این فلز ارزشمند سال 2020 را در پایین مرز 1900 دلار به پایان

 
می رساند. 

تحلیلگران دو هفته پیش نوسان بالاي بازار در آستانه تعطیلات روزشکرگزاري را پیش بینی کرده بودند و همین اتفاق در بازار طلا افتاد. بهاي
اونس طلا در قراردادهاي تحویل فوریه در معاملات روز جمعه بازار نیویورك 23 دلار و 10 سنت معادل 1.3 درصد کاهش پیدا کرد و در

 
1778 دلار و 10 سنت بسته شد. قرارداد دسامبر در 1781 دلار و 90 سنت بسته شد. 

 
محدودیتهاي کرونایی، بسته محرك مالی و بانک مرکزي عوامل مورد توجه بازار 

به گفته تحلیلگران، در چند هفته آینده تا تعطیلات کریسمس توجه بازار به شدت محدودیتهاي وضع شده براي مهار بیماري کووید 19،

 
احتمال تصویب بسته محرك مالی در سال آینده و اقدامات بانک مرکزي آمریکا براي حمایت از اقتصاد کشور تغییر پیدا می کند. 

به گفته جیمز نایتلی، اقتصاددان بین المللی ارشد موسسه ING، فضاي بازار تحت تاثیر اخبار مربوط به زمان عرضه واکسن کووید 19 و
نگرانیها نسبت به تشدید تدابیر قرنطینه کووید 19 در کوتاه مدت پس از اجتماعات روز شکرگزاري قرار دارد. شمار موارد ابتلا پیش از پایان
هفته گذشته افزایش چشمگیري پیدا کرد اما سفرهاي تعطیلات و گردهمایی هاي اجتماعی ممکن است لزوم تشدید تدابیر قرنطینه را
ضروري کند تا از فشار بر سیستم بهداشت و درمان جلوگیري شود. وي در ادامه خاطرنشان کرد محدودیتهاي جدید ممکن است به روند
احیاي اقتصادي که هنوز به ثبات نرسیده است، آسیب بزند. در حال حاضر بازار اشتغال از محدودیتهاي رفت و آمد و محدودیتهایی که در



 
بخشهاي بیشتر آمریکا اعمال شده، آسیب دیده است. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، در هفته جاري آمار اقتصادي نظیر آمار اشتغال بخش غیرکشاورزي آمریکا در نوامبر و گزارشهاي اقتصادي دیگر
شامل شاخص قیمت PCE، فروش مسکن، شاخص مدیران خرید بخش تولید، اشتغال غیرکشاورزي ADP، سفارشهاي کارخانه، شاخص

مدیران خرید بخش غیرتولیدي و شمار متقاضیان دریافت بیمه بیکاري در آمریکا منتشر می شود.



آیا ریزش بیشتر قیمت طلا در راه است؟

منبع: خبر فوريشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/09/09

قیمت طلا در معاملات بازار جهانی هفته گذشته براي سومین هفته متوالی کاهش داشت اما آیا این به معناي پایان روند صعودي این
فلز ارزشمند است؟

قیمت طلا در معاملات بازار جهانی هفته گذشته براي سومین
هفته متوالی کاهش داشت اما آیا این به معناي پایان روند

 
صعودي این فلز ارزشمند است؟ 

برخی از تحلیلگران در حال معکوس کردن پیش بینی خود از

 
قیمت 2000 دلار اونس طلا تا پایان سال هستند. 

حجم اندك معاملات در آستانه تعطیلات شکرگزاري آمریکا در
سقوط اونس طلا به پایین مرز 1800 دلار در معاملات روز

 
جمعه نقش داشت. 

اگر چه برخی از تحلیلگران مطمئن هستند که فضاي کلان همچنان از صعود قیمت طلا به سطوح بالاتر حمایت می کند اما برخی دیگر

 
انتظارات براي صعود طلا به رکورد جدید را مورد بازبینی قرار داده و از پایان امسال به سال آینده تغییر داده اند. 

کوین گریدي، رئیس شرکت فونیکس فیوچرز به کیتکونیوز گفت: من این گفته که طلا به دلیل پاندمی ویروس کرونا صعود کرده است را
قبول ندارم. تصور می کنم طلا به دلیل واکنش به پاندمی صعود کرده است. بسته محرك مالی، کاهش ارزش دلار آمریکا، نرخهاي بهره اندك
دلایل صعود قیمت طلا به رکورد جدید هستند. تصور نمی کنم هیچ کدام از این دلایل ناپدید شده باشند. با این حال وي دیگر انتظار ندارد
اونس طلا تا پایان سال 2020 به 2000 دلار صعود کند و برآورد کرده که این فلز ارزشمند سال 2020 را در پایین مرز 1900 دلار به پایان

 
می رساند. 

تحلیلگران دو هفته پیش نوسان بالاي بازار در آستانه تعطیلات روزشکرگزاري را پیش بینی کرده بودند و همین اتفاق در بازار طلا افتاد. بهاي
اونس طلا در قراردادهاي تحویل فوریه در معاملات روز جمعه بازار نیویورك 23 دلار و 10 سنت معادل 1.3 درصد کاهش پیدا کرد و در

 
1778 دلار و 10 سنت بسته شد. قرارداد دسامبر در 1781 دلار و 90 سنت بسته شد. 

 
محدودیتهاي کرونایی، بسته محرك مالی و بانک مرکزي عوامل مورد توجه بازار 

به گفته تحلیلگران، در چند هفته آینده تا تعطیلات کریسمس توجه بازار به شدت محدودیتهاي وضع شده براي مهار بیماري کووید 19،

 
احتمال تصویب بسته محرك مالی در سال آینده و اقدامات بانک مرکزي آمریکا براي حمایت از اقتصاد کشور تغییر پیدا می کند. 

به گفته جیمز نایتلی، اقتصاددان بین المللی ارشد موسسه ING، فضاي بازار تحت تاثیر اخبار مربوط به زمان عرضه واکسن کووید 19 و
نگرانیها نسبت به تشدید تدابیر قرنطینه کووید 19 در کوتاه مدت پس از اجتماعات روز شکرگزاري قرار دارد. شمار موارد ابتلا پیش از پایان
هفته گذشته افزایش چشمگیري پیدا کرد اما سفرهاي تعطیلات و گردهمایی هاي اجتماعی ممکن است لزوم تشدید تدابیر قرنطینه را
ضروري کند تا از فشار بر سیستم بهداشت و درمان جلوگیري شود. وي در ادامه خاطرنشان کرد محدودیتهاي جدید ممکن است به روند



احیاي اقتصادي که هنوز به ثبات نرسیده است، آسیب بزند. در حال حاضر بازار اشتغال از محدودیتهاي رفت و آمد و محدودیتهایی که در

 
بخشهاي بیشتر آمریکا اعمال شده، آسیب دیده است. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، در هفته جاري آمار اقتصادي نظیر آمار اشتغال بخش غیرکشاورزي آمریکا در نوامبر و گزارشهاي اقتصادي دیگر
شامل شاخص قیمت PCE، فروش مسکن، شاخص مدیران خرید بخش تولید، اشتغال غیرکشاورزي ADP، سفارشهاي کارخانه، شاخص

مدیران خرید بخش غیرتولیدي و شمار متقاضیان دریافت بیمه بیکاري در آمریکا منتشر می شود.



ساعی:«کرونومی» به دنبال انعکاس پیامدهاي کرونا بر فعالیت هاي اقتصادي و

اقدامات براي مهار این ویروس است/از کنشگري و نقش آفرینی سایر رسانه ها در

این حوزه استقبال می کنیم

منبع: شفقناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/09/09

شفقنا رسانه_حدود سه ماه قبل یک پایگاه خبري در زیرمجموعه کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا تاسیس شده است که به
تولید، انتشار اخبار، تحلیل ها، گزارش ها و آمار مربوط به تسهیلات، حمایت ها، پایش اقدام هاي دولت و سازمان ها در حوزه

آثاراقتصادي کرونا پرداخته است. در مورد اهداف و برنامه هاي این ...

شفقنا رسانه_حدود سه ماه قبل یک پایگاه خبري در زیرمجموعه کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا تاسیس شده است که به تولید،
انتشار اخبار، تحلیل ها، گزارش ها و آمار مربوط به تسهیلات، حمایت ها، پایش اقدام هاي دولت و سازمان ها در حوزه آثاراقتصادي کرونا
پرداخته است. در مورد اهداف و برنامه هاي این پایگاه خبري با منصور ساعی، سردبیر پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار اقتصادي
کرونا(کرونومی) به گفتگو نشسته ایم.این سردبیر  با اشاره به اهداف این رسانه توضیح می دهد: تلاش ما بر این است تا پایگاه خبري کرونومی
با پوشش جامع پیامدهاي کرونا بر همه ابعاد اقتصادي و اقدام ها براي مدیریت و مهار آن به یک سایت مرجع تبدیل شود.این پایگاه خبري به

 
دنبال انعکاس شفاف اطلاعات، آمار، تحلیل و نقدها است. 

 
هدف از تشکیل این کارگروه اقتصادي کرونا و ایجاد پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار اقتصادي کرونا چیست؟ 

همزمان با شیوع ویروس کرونا در کشور از اواخر سال 1398 ، ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا به ریاست رئیس جمهوري کشور تشکیل شد تا
افزون بر پایش، مهار و مقابله با آثار این بیماري در حوزه سلامت و درمان، تصمیم گیري، سیاست گذاري و برنامه ریزي در سایر زمینه ها از
جمله بخش هاي مختلف اقتصادي شامل معیشت خانوارها و مردم، کسب وکار و تولید بنگاه ها را نیز پی گیري کند. در همین راستا، براساس
پیشنهاد ستاد ملی کرونا، در پنجم اسفند 1398مصوب شد که کارگروهی تحت عنوان « کارگروه مدیریت پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع
ویروس کرونا»، زیر نظر معاونت اقتصادي رئیس جمهور و با حضور سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی، وزارت
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري، وزارت جهاد کشاورزي و
دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهور تشکیل شود تا از طریق اتخاذ سیاست ها و انجام اقدامات لازم، پیامدهاي کوتاه مدت و بلند مدت

 
محدود شدن فعالیت هاي اقتصادي و کسب و کارها به علت شیوع کرونا، به حداقل ممکن برسد. 

کارگروه اقتصادي کرونا با شروع شیوع کرونا در ایران تاکنون بیش از 30 جلسه برگزار کرده که در آن تصمیمات اقتصادي و حمایتی گسترده
اي را اتخاد کرده است. این کارگروه ارائه تسهیلات و حمایت هاي اقتصادي و مالیاتی را در راستاي مهار و مدیریت تاثیرات و پیامدهاي کرونا
بر «خانوارها»، «کسب و کارها» و «بیکاري و اشتغال» را بررسی و تصویب کرده، که مصوبات کارگروه اقتصادي براي اجرایی شدن در ستاد
ملی کرونا نیز مصوب و ابلاغ شده است. کارگروه اقتصادي کرونا به عنوان زیرمجموعه ستاد ملی کرونا تاکنون مصوبات و ابلاغیه هاي زیادي را

 
در جلسات مستمر و هفتگی خود تصویب کرده است که در پایگاه اطلاع رسانی کرونومی(coronomy.ir) در دسترس همگان قرار دارد. 

از آنجا که در این کارگروه مهم(زیرمجموعه ستاد ملی کرونا)، تصمیمات، اقدام ها و سیاست هاي اجرایی مهم اقتصادي در حوزه ارائه
تسهیلات و حمایت ها از خانوار و کسب و کارها گرفته می شد، در مردادماه گذشته تصمیم برآن شد تا به منظور اطلاع رسانی عمومی
مصوبات کارگروه به مردم، صاحبان کسب و کارها، نهادهاي اجرایی و مستندسازي تصمیم ها و مصوبات کارگروه و همچنین مستندسازي اقدام
ها و برنامه هاي سازمان هاي متولی مدیریت اقتصادي تاثیرات کرونا در کشور از یکسو، همچنین پایش و رصد میزان خسارت ها و انعکاس



پیامدهاي کرونا بر اقتصاد در کشور، همگی در ابعاد یک پایگاه خبري منتشر شود، که در نهایت منجر به تاسیس پایگاه اطلاع رسانی و پایش

 
آثار اقتصادي کرونا یا کرونومی شد. مفهوم کرونومی هم ترکیب دو کلمه کرونا(corona) و اقتصاد(economy) است. 

 
آیا این پایگاه اطلاع رسانی در دوران پساکرونا هم فعالیت خواهد داشت؟ 

به نظر می رسد که در همه جوامع آثار اقتصادي و اجتماعی کرونا مقطعی و کوتاه مدت نخواهد بود، و تاثیرات زیادي بر فرآیند کسب و کارها
و تعاملات اقتصادي و اجتماعی، اشتغال و بیکاري، دورکاري، دیجیتالی شدن فرآیندها و دگرگون شدن فرآیند ارائه خدمات و محصولات
خواهد داشت. به همین خاطر، فعالیت این پایگاه خبري محدود به دوران شیوع کرونا نخواهد بود و به پساکرونا و رصد و پایش آثار اقتصادي

 
آن در آینده هم می اندیشیم. 

با توجه به اینکه یکی از اهداف این پایگاه را تحلیل، مستندسازي منظم و فراگیر تجربه مدیریت ایرانی و جهانی در مواجهه با پاندمی کرونا

 
بیان کردید، تاچه حد به این حوزه ورود کرده اید؟ 

ما هم اکنون پیوسته در حال مستندسازي تصمیمات، حمایت ها، اقدام ها، تجربه هاي سازمان ها و نهادهاي دولتی و ملی در مدیریت و مهار
آثار اقتصادي کرونا از طریق انتشار اخبار و گزارش هاي تحلیلی براي رصد و پایش اقدام ها و برنامه ها هستیم. گرچه مستندسازي واقعی و
فراگیر تجربه مدیریت یک بحران به همکاري و مشارکت کامل همه نهادهاي بخش دولتی و خصوصی بستگی دارد، اما این را در نظر بگیرید
که براي نخستین بار در ایران یک کارگروه ویژه براي ثبت تصمیمات و اقدامات در حوزه بحران در زمان بحران، اقدام به راه اندازي یک سایت
اطلاع رسانی و خبري کرده است. مستندسازي تجربه جهانی هم در انتشار اخبار و گزارش هاي بین المللی در مورد تاثیرات اقتصادي کرونا بر
کسب و کارها، شرکت و صنایع و سیاست هاي حمایتی آنها به ویژه در بخش آمار و گزارش بین المللی سایت در حال انجام است، اما کافی

 
نیست و باید به صورت دقیقتري به کنش و سیاست هاي سایر جوامع هم بپردازیم. 

آیا در این پایگاه خبري، پیامدهاي اقتصادي پاندمی کرونا به صورت آمار و ارقام و شفاف در دسترس عموم قرار می گیرد؟ چه نوع اطلاعاتی

 
در این حوزه به صورت غیر محرمانه قرار است منتشر شود؟ 

سعی کرده ایم تا به صورت بی طرفانه تمام خسارت ها و زیان هاي اقتصادي کرونا و همچنین کمیت و کیفیت تسهیلات و حمایت هاي
دولتی از خانوارها و کسب وکارها را در پایگاه قرار دهیم. ما در سایت اطلاعات محرمانه اي نداریم که اجازه انتشار نداشته باشیم. چون کرونا
علاوه بر جان هایی که هر روز از ما می گیرد، یک بحران ملی براي کسب وکارها و بخش هاي مختلف جامعه ایجاد کرده است. لذا ما فکر می

 
کنیم که شفافیت با خود اعتماد، همدلی و مشارکت می آورد. این پایگاه خبري به دنبال انتشار شفاف اطلاعات و آمار، تحلیل و نقدها است. 

فکر می کنید ایجاد یک مرجعیت خبري براي این مسأله تا چه حد ضروري است؟ آیا می توان از ظرفیت دیگر رسانه ها براي کوتاه کردن

 
پیامدهاي محدود شدن فعالیت هاي اقتصادي بهره برد؟ 

منظور ما از مرجعیت خبري این است که پایگاه اطلاع ر سانی و پایش آثاراقتصادي کرونا تنها پایگاه خبري در ایران است که به صورت ویژه
آثار اقتصادي کرونا را رصد و پایش می کند. یعنی اگر شهروندي بخواهد به مشروح و نسخه کامل مصوبات ستاد ملی کرونا و کارگروه اقتصادي
کرونا و ابلاغیه ها دسترسی داشته باشد، در بخش مصوبات دولت می تواند آن را بیاید و اگر بخواهد اخبار و گزارش هاي اقدام ها و برنامه هاي
سازمان ها را دنبال کند، به راحتی امکانپذیر است. در واقع ما هم خبرها و گزارش هاي تولیدي را منتشر می کنیم و هم اخبار سایر رسانه ها
را بازنشر می دهیم. لذا تلاش می کنیم با پوشش جامع همه پیامدهاي کرونا بر فعالیت هاي اقتصادي و اقدام ها براي مدیریت و مهار آن، به
یک سایت مرجع تبدیل شود. گرچه کار سختی است، اما این به معناي رقابت با سایر سانه ها و خبرگزاري ها معتبر، مهم و تاثیرگذار کشور

 
نیست، بلکه ما از کنشگري و نقش آفرینی آنها استقبال می کنیم. 

 
انتهاي پیام 
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برترین دانشگاه هاي علوم پزشکی در رتبه بندي آموزش معرفی شدند

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/09/09

رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی براي سال تحصیلی 99-98 منتشر شد و برترین هاي آموزش در 48 شاخص معرفی شدند.
The post برترین دانشگاه هاي علوم پزشکی در رتبه بندي آموزش معرفی شدند appeared first on پایگاه اطلاع رسانی

دیارمیرزا.

 
رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی براي سال تحصیلی 99-98 منتشر شد و برترین هاي آموزش در 48 شاخص معرفی شدند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا به نقل از مهر،  بیش از یک دهه است که وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی رتبه بندي آموزشی

 
دانشگاه هاي علوم پزشکی (راد) را انجام می دهد. 

پیش از این در سال هاي 90-89 و 94-93 دو دوره رتبه بندي آموزشی به صورت رسمی انجام شده است و سومین دوره آن براي سال

 
تحصیلی 99-98 از سوي معاونت آموزشی وزارت بهداشت و توسط مرکز ملی تحقیقات راهبردي آموزش پزشکی انجام شد. 

از جمله رویکردهاي جدید این دوره نسبت به دوره هاي قبل را می توان به «توجه به اسناد فرادستی و هماهنگی و تطابق با سیاست ها و
برنامه هاي تحول و نوآوري در آموزش پزشکی»، «توجه به نظر دانشگاه ها، همتایان، مدیران و صاحبنظران آموزش عالی»، «رتبه بندي در

 
حیطه هاي مختلف و توجه به رتبه بندي هاي تخصصی و زیر حیطه ها» اشاره کرد. 

همچنین «تاکید بیشتر بر بروندادها و دستاوردهاي حوزه آموزش به جاي نگاه فرایندي»، «ساده سازي و عدم پیچیدگی، کاهش تکیه بر
مستندسازي ها و اجتناب از کاغذبازي و تحمیل بار سنگین به دانشگاه ها»، «حداکثر استفاده از داده ها و اطلاعات موجود در واحدهاي
ستادي وزارت بهداشت»، «اجتناب از رقابت هاي ناگوار و تشویق فعالیت ها و همکاري هاي درون منطقه اي» و «توجه به نظام ارزیابی

 
عملکرد اعضاي هیات علمی و بهبود زیرساخت هاي آموزشی» از دیگر رویکردهاي جدید این رتبه بندي است. 

از جمله اهداف رتبه بندي آموزشی دانشگاه هاي علوم پزشکی در سال 1398 می توان به ایجاد رقابت سالم و سازنده بین دانشگاه ها، نگاه
مترقی تر و علمی تر به رتبه بندي با رصد عملکرد دانشگاه ها، شناساندن نقاط ضعف و قوت دانشگاه ها در زمینه آموزش، مقایسه دانشگاه ها،

 
ترسیم نقشه راه دانشگاه ها، هدایت دانشگاه ها به سمت ماموریت ها، الگوسازي، به کارگیري شاخص هاي نوآوري هاي ارتباطی اشاره کرد. 

 
همچنین این دوره از رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی سال 1398 ویژگی هاي متعددي دارد: 

 
1. توجه به اسناد فرادستی و هماهنگی و تطابق با سیاست ها و برنامه هاي تحول و نوآوري در آموزش پزشکی 

 
2. توجه به نظر دانشگاه ها، همتایان، مدیران و صاحبنظران آموزش عالی 

 
3. رتبه بندي در حیطه هاي مختلف و توجه به رتبه بندي هاي تخصصی و زیر حیطه ها 



 
4. تاکید بیشتر بر بروندادها و دستاوردهاي حوزه آموزش به جاي نگاه فرایندي 

 
5. ساده سازي و عدم پیچیدگی، کاهش تکیه بر مستندسازي ها و اجتناب از کاغذبازي و تحمیل بار سنگین به دانشگاه ها 

 
6. حداکثر استفاده از داده ها و اطلاعات موجود در واحدهاي ستادي وزارت بهداشت 

 
7. اجتناب از رقابت هاي ناگوار و تشویق فعالیت ها و همکاري هاي درون منطقه اي 

 
8. توجه به نظام ارزیابی عملکرد اعضاي هیات علمی و بهبود زیرساخت هاي آموزشی 

 
9. مشارکت گسترده و متعهدانه دانشگاه ها، مدیران آموزشی ستاد در تدوین شاخص ها و در جمع آوري داده ها 

 
10. اجراي رتبه بندي بر بستر وب با طراحی سامانه راد با توجه به شرایط خاص همه گیري کووید 19 

 
11. تدوین شاخص ها بر مبناي حیطه هاي مختلف، ابعاد برجسته دانشگاهی و بسته هاي تحول آموزش 

در این دوره از رتبه بندي مطابق اهداف از پیش تعیین شده و ویژگی هایی که تعریف شدند، ابتدا تمامی شاخص هاي ممکن که بتواند
نمایانگر عملکرد دانشگاه ها در حوزه آموزش باشد فهرست شد. مجموعه شاخص هاي پیشنهادي دانشگاه ها با توجه به تجربه انجام دو دوره

 
رتبه بندي دانشگاه ها نیز در مجموعه شاخص ها مورد ارزیابی قرار گرفت. 

از مجموع شاخص هاي مورد بررسی، تعداد 184 شاخص پیشنهادي احصا شد. با مطالعه مستندات مرتبط با دانشگاه هاي داراي ماموریت
مشخص، مرور دانشگاه هاي معتبر دنیا و تدوین شاخص هاي تأثیرگذار، تعداد 10 شاخص در حوزه عملکردي، تعداد 64 شاخص در حیطه

 
اهداف بسته هاي تحول و تعداد 49 شاخص در خروجی هاي تاثیرگذار توسط تیم راد نهایی شد. 

نتایج نهایی رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی در سه حوزه متفاوت الف) نتایج رتبه بندي آموزشی دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم
پزشکی در ارتباط با خروجی هاي تاثیرگذار، ب) نتایج رتبه بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در حوزه عملکردي و ج) نتایج رتبه

 
بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در پیاده سازي بسته هاي تحول و نوآوري آموزش ارائه شده است. 

 
الف) نتایج رتبه بندي آموزشی دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در ارتباط با خروجی هاي تاثیرگذار 

این خروجی ها شامل دانشگاه اخلاق مدار، دانشگاه در تراز بین الملل، دانشگاه پاسخگو به جامعه، دانشگاه رسالت مدار و ماموریت گرا، دانشگاه

 
مرجع، دانشگاه پیشتاز با رهیافت همگرایی علوم است. 

 
جدول سه دانشگاه علوم پزشکی برتر در ارتباط با الف) خروجی هاي تاثیرگذار 

دانشگاه علوم پزشکیرتبه: امتیازشاخص

دانشگاه اخلاق مدار

مشهداول 100

تبریزدوم 84.73

کرمانشاهسوم 79.12

تهراناول 100دانشگاه در تراز بین الملل



شهید بهشتیدوم 74.98

مشهدسوم 71.41

دانشگاه پاسخگو به جامعه

مشهداول 100

تبریزدوم 84.73

کرمانشاهسوم 79.12

دانشگاه رسالت مدار و ماموریت گرا

تهراناول 100

اصفهاندوم 85.78

تبریزسوم 85.1

دانشگاه مرجع

تهراناول 100

اصفهاندوم 74.02

شهید بهشتیسوم 73.87

دانشگاه پیشتاز با رهیافت همگرایی علوم

تهراناول 100

تبریزدوم 81.8

اصفهانسوم 75.46
ب) نتایج رتبه بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در حوزه عملکردي نیز در شاخص هاي مورد بررسی در حوزه عملکردي منعکس
کننده گستره عملکرد آموزشی دانشگاه ها و میزان اثربخشی اقدامات، فرایندها و برنامه ریزي هاي دانشگاه در جهت ارتقاي کیفیت آموزش

 
است. 

 
جدول سه دانشگاه علوم پزشکی برتر در ارتباط با ب) حوزه عملکردي 

دانشگاه علوم پزشکیرتبه: امتیازشاخص

تهراناول 100حوزه عملکردي

اصفهاندوم 96.16

تبریزسوم 88.6

 
همچنین نتایج رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي همتا بر اساس مرکز کلان مناطق آمایشی و دانشگاه هاي بزرگ منتشر شده است. 

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي همتا 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100تهران

دوم / 77.55اصفهان

سوم / 74.31تبریز

چهارم / 70.99شیراز

چهارم / 70.20شهید بهشتی

ششم / 69.12مشهد

هفتم / 65.27ایران



هشتم / 59.19کرمان

نهم / 57.18همدان

دهم / 53.56کرمانشاه

یازدهم / 50.93مازندران

یازدهم / 50.72جندي شاپور اهواز

یازدهم / 50.00زنجان

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي علوم پزشکی مراکز استان غیر قطب کشوري 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100شهید صدوقی یزد

دوم / 89.01بیرجند

سوم / 81.81گیلان

چهارم / 79.01قزوین

چهارم / 78.48گلستان

ششم / 76.84لرستان

ششم / 76.26زاهدان

هشتم / 74.50اردبیل

نهم / 71.81شهرکرد

دهم / 68.19اراك

یازدهم / 60.00سمنان

دوازدهم / 58.60بوشهر

سیزدهم / 57.72البرز

سیزدهم / 57.13ارومیه

پانزدهم / 55.32قم

شانزدهم / 53.92هرمزگان

شانزدهم / 53.10کردستان

هجدهم / 52.11خراسان شمالی

هجدهم / 51.81یاسوج

بیستم / 50.00ایلام

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي علوم پزشکی مستقل غیر مرکز استان 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100کاشان

دوم / 90.41علوم بهزیستی و توانبخشی

سوم / 82.97شاهرود



چهارم / 81.46جهرم

پنجم / 80.18بابل

ششم / 78.87فسا

هفتم / 77.19سبزوار

هفتم / 76.92گناباد

نهم / 74.80دزفول

نهم / 74.33زابل

یازدهم / 72.01جیرفت

یازدهم / 71.80نیشابور

سیزدهم / 71.10بم

سیزدهم / 70.39رفسنجان

سیزدهم / 70.19تربت حیدریه

شانزدهم / 68.20آبادان

هفدهم / 65.81لارستان

هفدهم / 65.78بهبهان

هفدهم / 65.01مراغه

بیستم / 63.43ساوه

بیستم / 63.09اسفراین

بیست و دوم / 61.98شوشتر

بیست و دوم / 61.54خمین

بیست و چهارم / 60.13گراش

بیست و پنجم / 57.64خوي

بیست و ششم / 56.43ایرانشهر

بیست و ششم / 56.39تربت جام

بیست و ششم / 55.89سراب

بیست و نهم / 54.48سیرجان

سی ام / 51.68خلخال

سی و یکم / 50.00اسدآباد

 
جدول 10 دانشگاه هاي علوم پزشکی برتر در تمام شاخص هاي آموزشی 

ردیف
دانشگاه اخلاق

مدار
دانشگاه در تراز

بین الملل
دانشگاه پاسخگو به

جامعه
دانشگاه ماموریت

گرا
دانشگاه مرجع

دانشگاه
همگرایی علوم

دانشگاه / حوزه
عملکردي

تهران 100تهران 100تهران 100تهران 100مشهد 100تهران 100مشهد 1100

تبریز 284.73
شهید بهشتی

74.98
اصفهان 96.16تبریز 81.8اصفهان 74.02اصفهان 85.78تبریز 84.73



کرمانشاه3
79.12

شهید بهشتیتبریز 85.1کرمانشاه 79.12مشهد 71.41
73.87

تبریز 88.66اصفهان 75.46

تهران 76.13تبریز 69.4تهران 476.13
شهیدصدوقی یزد

76.73
تبریز 67.64

شهید بهشتی
75

شهید بهشتی
84.13

مشهد 83.86شیراز 73.24شیراز 67.41شیراز 76.63شیراز 72.3اصفهان 68.53شیراز 572.3

شیراز 83.04ایران 69.49ایران 64.43ایران 74.63گلستان 70.84ایران 67.51گلستان 670.84

ایران 82.71مشهد 67.16مشهد 61.61کرمان 74.61بیرجند 70.72شیراز 64.79بیرجند 770.72

کرمان 60.68کاشان 72.91اصفهان 70.7کرمان 61.18اصفهان 870.7
علوم بهزیستی

63.11
همدان 79.43

ایران 70.61کرمانشاه 60.6ایران 970.61
شهید بهشتی

72.68
شهیدصدوقی یزد

60.35
زنجان 78.85همدان 62.36

10
شهید بهشتی

70.51
کرمان 60.67همدان 59.11مشهد 69.9لرستان 70.61همدان 59.08

شهیدصدوقی یزد
77.75

 
جدول 10 دانشگاه هاي علوم پزشکی برتر در اجراي بسته هاي تحول و نوآوري آموزش پزشکی 

ردیف
دانشگاه /

مرجعیت
علمی

دانشگاه /
توسعه

کارآفرینی

دانشگاه /
آموزش
پاسخگو

دانشگاه /
ماموریت

گرایی

دانشگاه /
اخلاق

حرفه اي

دانشگاه / بین
المللی سازي

آموزش

دانشگاه /
آموزش
مجازي

دانشگاه /
ارزیابی و

آزمون

دانشگاه /
بیمارستان

آموزشی

دانشگاه /
زیرساخت

آموزش

تهران 100تهران 100تهران 100تهران 1100
مشهد
100

تهران 100
تهران
100

تهران 100
همدان

100
تهران 100

2
اصفهان
74.83

تبریز
98.12

تبریز 89.4تبریز 84.15زاهدان 99
شهید بهشتی

74.1
شیراز

97.11
اصفهان
99.15

کرمان
99.93

اصفهان
94.39

3
شهید

بهشتی
71.33

شیراز
90.05

کاشان
88.52

اصفهان
79.42

کرمانشاه
87.28

مشهد 70.9
اصفهان
90.26

کرمان
91.77

مازندران
98.84

شهید
بهشتی
89.29

تبریز 465.72
مشهد
81.67

اصفهان
87.79

شیراز 76.03
شیراز
82.2

ایران 68.37
تبریز

73.09
قزوین

83.93
کرمانشاه

98.66
شیراز

87.15

شیراز 564.34
اصفهان
78.18

شهید
بهشتی
83.49

شهید
بهشتی
71.16

تهران
78.82

اصفهان 66.64
مشهد

70.47
شهید

بهشتی 83.6
تهران

96.16
ایران

86.48

6
شهیدصدوقی

یزد 63.53
اردبیل
75.73

شهرکرد
80.73

کرمان 70.8
گیلان
76.02

شیراز 62.18
شهید

بهشتی
68.57

شیراز 83
تبریز

95.76
تبریز

81.27

ایران 763.36
بیرجند
74.98

ایران
80.53

شهیدصدوقی
یزد 69.97

لرستان
74.77

تبریز 61.76
کرمان
65.53

فسا 82.45
اصفهان
95.44

مشهد
80.2

کرمان8
62.29

ایران
73.21

تبریز
71.65

کاشان
68.29

بیرجند
74.07

کرمانشاه
61.47

همدان
65.25

جندي شاپور
اهواز 80.4

ایران
94.95

جندي
شاپور اهواز



71.04

9
همدان
61.89

شهید
بهشتی
73.07

شیراز
67.03

ایران 68.04
مازندران
73.82

کرمان 59.92
ارومیه
65.15

شهیدصدوقی
یزد 79.31

اردبیل
94.76

مازندران
69.08

10
مشهد
61.77

کرمان
72.87

همدان
65.88

مشهد
67.77

دزفول
72.01

ایران 64.1همدان 58.3
جهرم

78.58
ارومیه
94.4

همدان
68.2

رتبه همه دانشگاه هاي علوم پزشکی در سامانه راد معاونت آموزشی وزارت بهداشت قابل دسترسی است.



6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/09/09

رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، با توجه به گستردگی شیوع کرونا در آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي آمریکایی از
این ویروس، نیاز به نیروي کار ماهر در این کشور برخی از شهرها را بدان واداشته است که به منظور ترغیب افراد ماهر در مهاجرت به آن ها
مشوق هاي مالی در نظر بگیرند. در ایالت ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد

 
اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.

 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180

 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

 
6- همیلتون- اوهایو 



فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه

 
دریافت می کنند. 

منبع: ایسنا



تصویب طرح جامع ساخت شهرك مسکونی گردشگري دوتیس در هرمزگان

منبع: موجشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/09/09

استاندار هرمزگان از تصویب طرح جامع ساخت شهرك
مسکونی گردشگري دوتیس در استان خبر داد و گفت: بر
اساس برآورده هاي طرح جامع، براي بیش از هشت هزار نفر به
صورت مستقیم و غیرمستقیم، اشتغال ایجاد خواهد شد و

 
جمعیتی نزدیک به 9 هزار نفر در آن اسکان می یابند. 

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، فریدون همتی روز
یکشنبه به خبرنگاران اظهار داشت: شهرك مسکونی دوتیس در محدوده 55 کیلومتري چیرویه -چارك، بر اساس نیازهاي موجود در منطقه و
مبتنی بر اسناد بالادستی نظیر سند ملی توسعه هرمزگان و طرح مدیریت یکپارچه ساحلی استان تدوین شده و هدف آن تامین مسکن اقشار

 
شاغل و ساکن در جزیره کیش بوده که درآمد متوسط یا پایین دارند. 

وي ادامه داد: در این طرح که با بهره گیري از زیرساخت هاي نوین و با رویکردي مسکونی - گردشگري تدوین و به تصویب رسید، جمعیت

 
ساکن و شاغل در بندر آفتاب و طرح هاي شیلاتی به عنوان ظرفیت هاي بالقوه براي بهره برداري از این شهرك پیش بینی شده اند. 

رییس شوراي برنامه ریزي و توسعه استان اضافه کرد: با عملیاتی شدن شهرك دوتیس در مساحت 85 هکتار و بر اساس برآورده هاي طرح
جامع، براي بیش از هشت هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم، اشتغال ایجاد خواهد شد و جمعیتی نزدیک به 9 هزار نفر در آن اسکان

 
می یابند. 

وي بیان داشت: توسعه مناطق کم برخوردار و اشتغال زایی براي جامعه محلی از جمله مزایاي مهم اجراي این طرح بوده و با بهره برداري از
آن که به استفاده از ظرفیت پهنه دریایی و گردشگري در آن تأکید شده است، افزون بر یک هزار و 750 نفر از بیکاران بومی جذب این

 
فعالیت ها می شوند. 

استاندار هرمزگان تاکید کرد: استانداردهاي زیست محیطی در اجراي این طرح بایستی به درستی رعایت شود و در مرحله اجراي نیز این الزام
ها به طور دقیق نظارت شود تا پس از اجراي آن آسیبی متوجه محیط زیست و اکوسیستم منطقه نشود.



تمرکز 79 درصد تولیدات صنعتی در 10 استان

منبع: دانشجوشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، هماهنگی بین اهداف برنامه هاي توسعه در سطح کشور و در سطح مناطق بسیار مهم
است. کاهش سطح اختلاف منطقه اي در موضوعات مختلف و دستیابی به اهداف توسعه متعادل و پایدار ملی، همگی در گرو حل

معضلات و موانع ریشه اي تحقق مدیریت و برنامه ریزي منطقه اي است. اقتصاد منطقه ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، هماهنگی بین
اهداف برنامه هاي توسعه در سطح کشور و در سطح مناطق
بسیار مهم است. کاهش سطح اختلاف منطقه اي در موضوعات
مختلف و دستیابی به اهداف توسعه متعادل و پایدار ملی،
همگی در گرو حل معضلات و موانع ریشه اي تحقق مدیریت و
برنامه ریزي منطقه اي است. اقتصاد منطقه اي داراي بخش
هاي مختلفی است که هرکدام از آنها داراي ظرفیت متفاوتی
هستند. تغییر در ظرفیت هرکدام از بخش هاي اقتصادي در
مناطق یا استان ها علاوه بر اینکه به صورت مستقیم و
غیرمستقیم رشد اقتصادي کل اقتصاد را تحت تاثیر قرار می

دهد، درصورتی که تغییرات آن با سیاستگذاري هاي توزیعی همراه شود، می تواند در کاهش نابرابري ها در سطح استان و کشور هم موثر

 
عمل کند. 

ازاین رو، در مرحله اول شناسایی مزیت هاي نسبی هرکدام از بخش هاي اقتصادي در تصمیم گیري و سیاستگذاري براي توسعه اقتصادي
هرکدام از مناطق بسیار مهم است. در این راستا تشخیص مزیت هاي نسبی استان هاي کمتر توسعه یافته کشور براي برنامه ریزي توسعه
اقتصادي و اجتماعی آنها در جهت کاهش شکاف هاي درآمدي حائز اهمیت است. از آنجا که بخش هاي مختلف به طور مستقیم رشد
اقتصادي یک منطقه را تحت تاثیر قرار می دهند درك مزیت هاي رقابتی این بخش ها براي تصمیمات توسعه منطقه اهمیت پیدا می کند.
بنابراین دانستن میزان رقابت پذیري یک استان یا منطقه در جریان توسعه اقتصادي امري مهم و ضروري است، چراکه این آگاهی، فرصتی
براي انتخاب سیاست بهینه و با تصمیمات سرمایه گذاري است. در همین زمینه یکی از کلیدي ترین اهداف ترسیم شده در سند چشم انداز
ایران، دستیابی به توسعه متوازن منطقه اي بوده است. بااین حال، حالا بعد از گذشت نزدیک به 17 سال از ابلاغ این سند، این سوال مطرح

 
می شود که این هدف تا چه حد به نقطه بهینه خود نزدیک شده است. 

یافتن پاسخی مناسب براي سوال مذکور می تواند نقشه راهی براي ادامه راه سیاستگذار باشد و استمرار سیاست ها و برنامه هاي پیشین با
اصلاح آنها در دستورکار قرار گیرد. در همین خصوص مرکز آمار ایران طی چند روز اخیر گزارش کاملی از شاخص هاي مختلف اقتصادي-
اجتماعی و فرهنگی در سطح استان هاي کشور منتشر کرده که در این گزارش به برخی از این شاخص ها اشاره می شود. واقعیت هاي موجود
در ایران نشان می دهد که در استان هاي مختلف کشور تفاوت هاي زیادي در زمینه تولید، توزیع و رشد جمعیت، نابرابري درآمدي، توزیع
تسهیلات بانکی و... وجود دارد. این پدیده به دلیل عدم شناخت امکانات و قابلیت هاي مناطق مختلف در زمینه رشد اقتصادي و کم توجهی به

 
تکالیف آمایش سرزمین براي متعادل سازي بین جمعیت، فضا و فعالیت به وجود آمده است. 

 
تمرکز 79 درصد تولیدات صنعتی در 10 استان 



در دهه هاي اخیر رشد و توسعه مناطق به عنوان یکی از اهداف مهم دولت ها مورد توجه قرار گرفته است. با بررسی اقتصاد منطقه اي
کشورهاي مختلف مشخص می شود که گرچه برخی مناطق نسبت به مناطق دیگر عملکردي بهتر و درمقایسه با میانگین کشور رشد اقتصادي
بالاتري دارند، با این حال فاصله مناطق به قدري نیست که در یک سو استانی هیچ سهمی از اقتصاد ملی نداشته و در دیگر سو، چندین
منطقه همه اقتصاد ملی را ببلعند. این رشد متوازن و فزاینده ناشی از ساختار اقتصادي مناسب، وجود مزیت هاي نسبی در فعالیت هاي
مختلف و سیاستگذاري و برنامه ریزي منطقه اي صحیح است. بی توجهی به استعدادها، توانایی ها و مزیت هاي نسبی هر منطقه در زمینه
فعالیت هاي اقتصادي موجب می شود سرمایه گذاري ها متناسب با امکانات و ظرفیت هاي بالقوه مناطق صورت نگیرد و به رغم اجراي برنامه

 
هاي متعدد توسعه ملی و منطقه اي همچنان روند توسعه نیافتگی مناطق ادامه یابد. 

بررسی داده هاي مرکز آمار ایران نشان می دهد طی سال 1398 از کل تولید کارگاه هاي صنعتی کشور در سال گذشته، حدود 79 درصد آن
مربوط به 10 استان شامل تهران، خوزستان، اصفهان، بوشهر، مرکزي، هرمزگان، آذربایجان، شرقی، البرز، خراسان رضوي و قزوین بوده و سهم
10 استان انتهایی شامل استان هاي گلستان، چهارمحال وبختیاري، لرستان، اردبیل، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، سیستان وبلوچستان،
کردستان، ایلام و کهگیلویه وبویراحمد تنها 3/3 درصد است. همچنین نکته قابل تامل اینکه در سال 1398 درحالی سهم 10 استان اول از
کل تولیدات صنعتی کشور حدود 79 درصد است که این میزان در سال 1394 حدود 77 درصد بوده است. درخصوص 10 استان انتهایی نیز
درحالی سهم این استان ها از تولیدات صنعتی کشور طی سال 98 حدود 3/3 درصد است که این میزان در سال 1394 حدود 3.6 درصد بوده
است. این موارد به این معنی است که طی سال هاي اخیر نه تنها کشور به سمت تمرکززدایی حرکت نکرده، بلکه جریان کلی به سمت تقویت

 
بیمارگونه تمرکزگرایی نیز بوده است. 

 
43 درصد GDP ایران از 3 استان 

درمیان معیارهاي اقتصادي، تولید ناخالص داخلی یا همان GDP از اهمیت بسیار زیادي برخوردار است. این شاخص نه تنها براي مقایسه و
بررسی عملکرد اقتصادي یک کشور یا یک منطقه یا استان، بلکه براي محاسبه و تجزیه و تحلیل سایر شاخصه هاي اقتصادي نیز مورد استفاده
قرار می گیرد. در یک تعریف کلی به کل ارزش (ریالی) محصولات و خدمات نهایی تولیدشده توسط عاملان اقتصادي (مردم) در یک استان یا
کشور در یک بازه زمانی مشخص (معمولا یک ساله)، تولید ناخالص داخلی می گویند. از طرف دیگر، می توان تولید ناخالص داخلی را برابر با
کل هزینه هاي انجام شده ازسوي افراد و کل درآمدهاي به دست آمده براي آنها فرض کرد، چراکه در اقتصاد همه چیز دوسویه بوده و مثلا
همه معاملات بین دونفر انجام شده و درآمد یکی، هزینه دیگري است. براساس داده هاي منتشرشده ازسوي مرکز آمار ایران، تولید ناخالص
داخلی کشور (به قیمت بازار) در سال 98 برابر با 3348 هزار میلیارد تومان بوده که 43 در صد آن در سه استان تهران، خوزستان و اصفهان
رقم خورده و 70 درصد آن یعنی چیزي در حدود 2282 هزار میلیارد تومان آن تنها در 10 استان کشور بوده است. براساس آمارها 10 استان
شامل تهران، خوزستان، اصفهان، بوشهر، خراسان رضوي، فارس، آذربایجان شرقی، مازندران، البرز و کرمان از نظر تولید کالا و خدمات نهایی
از دوبرابر عملکرد تولیدي 21 استان بیشتر بوده اند. این 10 استان به ترتیب 23، 14، 6، 5، 5، 5، 3، 3، 3 و 3 از تولید ناخالص داخلی کشور
را در سال 98 تشکیل می دهند. تولیدات هر استان و روند آن می تواند دماسنج خوبی براي تحلیل توصیف یک کشور یا استان از نظر

 
متغیرهایی چون بیکاري، اشتغال و پویایی اقتصادي، قدرت خرید خانوارها و... باشد. 

بر همین منظور تولیدات 938 هزار میلیارد تومانی 21 استان با وجود جمعیتی درحدود 36 میلیون نفر درمقابل تولیدات 2282 هزار میلیارد
تومانی 10 استان با جمعیت 48 میلیونی نشان دهنده توسعه نامتوازن و تمرکزگرایی شدید در استان هاي ایران است. استان هاي کردستان،
سمنان، چهارمحال وبختیاري، خراسان شمالی و خراسان جنوبی نیز به ترتیب 0.9، 0.8، 0.6، 0.5 و 0.5 درصد را در تولید ناخالص داخلی
تشکیل داده اند و با قرار گرفتن در انتهاي جدول تقریبا سهم چندانی در تولید و درآمد کشور ندارند. البته این آمار به هیچ وجه نشان دهنده
رونق اقتصادي در 10 استان مذکور یا حتی بالاتر بودن رفاه اقتصادي افراد مقیم آن استان ها نبوده، چراکه اولا رونق اقتصادي در ابعاد استانی
هیچ گاه مطرح نبوده و این رونق اقتصادي در ابعاد کشور است که می تواند مایه مباهات باشد و دوم آنکه رفاه اقتصادي متغیري است که
بیشتر از آنکه به سطح تولیدات یک منطقه وابسته باشد به نحوه توزیع درآمد بین طبقات آن جامعه و البته ویژگی هاي قومیتی مرتبط می
شود. بنابراین پیام چنین اختلاف تولیدي در 10 استان کشور در مقایسه با 21 استان دیگر تنها تخصیص و توزیع نامناسب امکانات، بودجه و

برنامه هاي اقتصادي بدون توجه به توانایی ها، پتانسیل ها و مزیت هاي نسبی بین این دو گروه از استان هاي کشور است. 



 
جذب 89 درصد سرمایه گذاري خارجی توسط 10 استان 

سرمایه، موتور محرکه رشد و توسعه اقتصادي درتمام نظریات و الگوهاي رشد اقتصادي محسوب می شود. عدم تکافوي منابع داخلی براي
سرمایه گذاري، کشورها را ناگزیر به جذب سرمایه هاي خارجی و رقابت در جذب آن کرده است. نتایج پژوهش هاي مختلف موید این مطلب
است که عوامل اقتصادي، حمایتی، ساختاري و عوامل قانونی و مقرراتی ازجمله عواملی هستند که موجب شده جذب سرمایه گذاري خارجی
در ایران در مقایسه با دیگر کشورها و حتی کشورهاي منطقه ناچیز باشد. گرچه میزان سرمایه گذاري خارجی جذب شده در ایران در مقایسه
با دیگر کشورها چندان چشمگیر نیست، اما در جذب همین مقدار اندك نیز عمده آن در برخی استان ها متمرکز شده و برخی دیگر تقریبا
هیچ سهمی از سرمایه گذاري خارجی ندارند. در همین خصوص، براساس آخرین آماري که مرکز آمار ایران به نقل از وزارت امور اقتصادي و
دارایی در گزارش اخیر منتشرکرده، طی سال 1397 از مجموع 5 میلیارد و 105 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی جذب در کشور (مستقیم
و غیرمستقیم) حدود 3 میلیارد و 693 میلیون دلار در 31 استان کشور و مابقی درمناطق آزاد جذب شده است. در بین استان هاي مختلف
(بدون درنظر گرفتن مناطق آزاد)، نزدیک به 89 درصد این سرمایه گذاري جذب شده مربوط به 10 استان به ترتیب شامل استان هاي یزد،
کرمان، تهران، خراسان جنوبی، گیلان، البرز، کرمانشاه، خراسان رضوي، آذربایجان غربی و فارس است. در بین استان هایی که بیشترین
سرمایه گذاري را جذب کرده اند، استان یزد و کرمان هرکدام به ترتیب با جذب 23 درصد از حجم سرمایه گذاري خارجی، در رتبه هاي اول و
دوم قرار دارند. در رتبه سوم تهران با جذب 7/7 درصد و خراسان جنوبی نیز با جذب 6.8 درصد در رتبه هاي سوم و چهارم قرار دارند.
همچنین طبق این آمارها ایلام، بوشهر، کردستان و کهگیلویه وبویراحمد استان هایی هستند که در آخرین آمارها جذب سرمایه گذاري

 
خارجی نداشته اند. 

 
کاهش مجدد اعطاي وام در استان ها 

وضعیت تسهیلات اعطایی به سپرده ها در جدول به تفکیک استان هاي مختلف براي سال هاي 94 و 98 آمده است. متوسط نسبت تسهیلات
به سپرده ها در نظام بانکی کشور در پایان سال 98 در حدود، 79 درصد بوده است که این میزان در مقایسه با سال 94 افت 4 درصدي را
نشان می دهد. میزان استاندارد جهانی این نسبت بین 80 تا 90 درصد است. روند کاهشی نسبت تسهیلات بانکی به سپرده ها (پس از کسر
سپرده قانونی)، افزایش شکاف تسهیلات به سپرده و کاهش قدرت وام دهی در شبکه بانکی کشور را نشان می دهد که این اتفاق می تواند
ناشی از عملکرد محتاطانه بانک ها در اعطاي تسهیلات به دلیل بالا بودن نسبت مطالبات غیرجاري بانک ها، نرخ بهره واقعی نسبتا پایین یا
نرخ تورم بالا باشد. واضح است که بالا بودن این نسبت و توزیع بهینه و بدون رانت تسهیلات در امور اقتصادي واقعی هر استان می تواند منجر
به رونق بنگاه ها و صنایع اقتصادي آن استان باشد. البته مجددا باید تاکید کرد درصورت توزیع بهینه و بدون رانت چنین نتیجه اي حاصل
خواهد شد. بر اساس داده هاي آماري، بالاترین میزان مربوط به استان هاي کهگیلویه وبویراحمد (105 درصد)، ایلام (103 درصد) و خراسان
شمالی (99 درصد) است. بالاتر از صد بودن شاخص نسبت تسهیلات به سپرده ها به معناي آن است که بیش از میزانی که سپرده در آن
استان ها جذب شده است، تسهیلات پرداخت شده است که این موضوع می تواند ناشی از سیاست هاي کلی نظام بانکی در راستاي کاهش
محرومیت در استان هاي مذکور باشد. در مقابل با استان هاي با نسبت بالاتر از صددرصد، استان هاي البرز (46 درصد)، فارس (50 درصد)،
قم (52 درصد)، خوزستان (52 درصد) قرار دارند که نسبت مذکور کمتر از 55 درصد است. به این معنا که کمتر از 55 درصد از منابع تجهیز
شده از طریق سپرده ها به تسهیلات بانکی در همان استان اختصاص داده می شود که در نهایت چنین اتفاقی به زعم کارشناسان منجر به
کمبود تامین مالی بنگاه ها و کسب وکارهاي متفاوت از سوي بانک ها خواهد شد. در بین تمامی استان هاي کشور تنها 8 استان؛ لرستان،
گلستان، چهارمحال وبختیاري، سمنان، زنجان، اردبیل، خراسان جنوبی و کرمانشاه نسبت استاندارد را رعایت کرده و بین 80 تا 90 درصد

 
سپرده هاي بانکی را در قالب تسهیلات اعطا کرده اند. 

 
کاهش سپرده گذاري استان ها در سیستم بانکی 

آمارهاي منتشر شده از نرخ رشد سپرده هاي بانکی به تفکیک استان در پایان اسفند سال 98 حاکی از آن است که مانده کل سپرده ها نسبت
به پایان سال 94 کاهش داشته است. جالب است که تنها استان بوشهر بوده است که در بین تمام استان هاي کشور روند رو به رشد سپرده



هاي بانکی را حفظ کرده است. احتمالا کاهش سپرده گذاري بانکی در کل کشور و 29 استان به دلیل افزایش تورم، شروع التهابات اقتصادي از
ابتداي سال 97 و در نهایت عدم تمایل مردم به سپرده گذاري در بانک ها بوده است. با توجه به افزایش روزافزون قیمت ها در بازارهاي
مختلف، نگهداري پول در هر بازاري سود بیشتري از سیستم بانکی خواهد داد که همین مساله علاقه به سرمایه گذاري بانکی را کاهش داده
است. عمده پول هاي سپرده نشده در بانک ها احتمالا صرف سفته بازي هاي مختلفی شده است چراکه اگر به فعالیت هاي واقعی اقتصاد
تخصیص داده می شد می بایست روند مثبتی را در تولید ناخالص داخلی نظاره گر باشیم. به جز دو استان بوشهر و کردستان که از نرخ رشد
40 و 64 درصدي سپرده هاي بانکی در سال 98 برخوردار بوده اند، مابقی استان ها رشد کمتر از 30 درصد را تجربه کرده اند که در مقایسه

 
با سال هاي پیش افت بزرگی را نشان می دهد. 

 
تشدید نابرابري در محروم ترین استان 

هماهنگی بین اهداف برنامه هاي توسعه در سطح کشور و در سطح مناطق بسیار مهم است. کاهش سطح اختلاف منطقه اي در موضوعات
مختلف و دستیابی به اهداف توسعه متعادل و پایدار ملی، همگی در گرو حل معضلات و موانع ریشه اي تحقق مدیریت و برنامه ریزي منطقه
اي است. در همین زمینه بررسی و تحلیل موانع کلان برنامه ریزي در ایران، نشان می دهد اصلی ترین عامل موثر بر فرآیند توسعه منطقه اي
در کشور، نظام مدیریتی و برنامه ریزي متمرکز بوده است. کاهش سطح اختلاف منطقه اي در موضوعات مختلف و دستیابی به اهداف توسعه
متعادل و پایدار ملی، همگی در گرو حل معضلات و موانع ریشه اي تحقق مدیریت و برنامه ریزي منطقه اي است. از این رو، براي جلوگیري از
افزایش شتاب نابرابري درآمدي در بین استان ها، سیاست هاي اقتصادي در کشور باید مبتنی بر تکالیف آمایش سرزمین و متعادل سازي بین

 
جمعیت، فضا و فعالیت صورت گیرد. 

اما وجود نابرابري هاي گسترده در توزیع درآمد در هر منطقه جغرافیایی اعم از یک شهر، استان یا کشور به بروز فقر و افزایش داخلی آن و
ایجاد شکاف بیشتر در طبقات اجتماعی نیز منجر می شود. توزیع درآمد به توضیح چگونگی سهم افراد یک کشور از درآمد ملی می پردازد. به
عبارتی، توزیع درآمد درجه نابرابري موجود بین درآمد افراد یک کشور را توصیف می کند. پدیده نابرابري درآمد نه تنها از دلایل عمده فقر
است، بلکه یکی از عوامل مهارکننده رشد اقتصادي نیز محسوب می شود. براي سنجش وضعیت توزیع درآمد یک جامعه، از شاخص هاي
آماري مختلف استفاده می شود که در اینجا به آمارهاي ضریب جینی استناد می شود. عدد ضریب جینی بین صفر (اشاره به برابري کامل در

 
توزیع درآمدها) و یک (حاکی از نـابرابري کامل در توزیع درآمدها یا مخارج) است. 

در این خصوص بررسی داده هاي مرکز آمار ایران نشان می دهد میانگین ضریب جینی در کشور طی سال گذشته 0.3992 بوده که این میزان
در استان سیستان و بلوچستان حدود 0.4479 بوده است. در استان تهران نیز این شاخص با عدد 0.4062 بالاتر از میانگین کشوري بوده
است. همچنین استان هاي هرمزگان، گلستان، همدان و آذربایجان غربی به ترتیب در رتبه هاي سوم تا ششم بیشترین عدد شاخص ضریب
جینی را داشته اند. نکته مهم تر اینکه درحالی ضریب جینی کشور در سال گذشته به 0.3992 رسیده که این شاخص در سال 1394 حدود
0.3851 بوده و مقدار آن در استان هاي سیستان و بلوچستان و تهران نیز به ترتیب 0.3594 و 0.3867 بوده است. همچنین سیستان و
بلوچستان طی سال گذشته درحالی به رتبه اول کشور از لحاظ نابرابري صعود کرده که در سال 94 رتبه این استان سوم کشوري بوده و به
جاي این استان، استان گلستان رتبه اول و استان تهران رتبه دوم را داشته اند. این وضعیت نشان می دهد طی سال هاي اخیر نه تنها
میانگین شاخص ضریب جینی در کشور افزایش یافته، بلکه محل اصابت سیاست هاي حمایتی و یارانه اي نیز موثر نبوده و همچنین تلاشی

 
براي توسعه اقتصادي در بلندمدت در مناطق کمتر برخوردار صورت نگرفته است. 

 
تنور داغ مهاجرت در استان ها 

سیاست هاي جمعیتی به کلیه تمهیداتی که دولت و نهادهاي اجرایی و قانونی براي تأثیر گذاشتن بر ویژگی هاي کمی و کیفی یک جمعیت
تصویب و اجرا می کنند، اطلاق می شود. درواقع سیاست هاي جمعیتی، اصطلاحی است در جمعیت شناسی با تعاریف مختلف که همگی این
تعاریف اشاره دارند به مجموعه اصول و تدابیر و برنامه هاي مشتمل بر اقدامات مؤثر بر رشد و ساختار و توزیع جمعیت، یعنی تشریح چگونگی
و حدود فعالیت دولت در مسائل جمعیتی و به طور خلاصه به کلیه اصول و قوانینی در حوزه جمعیت که ازسوي دولت درجهت هماهنگ



سازي شرایط سیاسی، اجتماعی و اقتصادي جامعه در راستاي دستیابی به توسعه پایدار، تدوین کرده اطلاق می شود. امروزه بسیاري از
کشورها در حالت عدم تعادل جمعیتی قرار دارند، از یک سو کشورهاي درحال توسعه با مشکلات و مسائل توزیع نامتعادل جمعیت در
جغرافیاي ملی دست وپنجه نرم می کنند و ازسوي دیگر جوامع توسعه یافته از نتایج منفی شدن رشد جمعیت و سالخوردگی جمعیت رنج می
برند. اما ایران وضعیت متفاوت و جالب توجهی دارد؛ از یک سو چگونگی توزیع مکانی جمعیت که یکی از مباحث مهم ساختار جمعیت بوده،
در ایران توزیعی نامتناسب و نامتعادل دارد. در سویی دیگر، کاهش قابل توجه نرخ رشد جمعیت طی دودهه اخیر نیز مساله اي است که همه
کارشناسان و مسئولان حاکمیتی از آن به عنوان بحران در دهه هاي آتی یاد می کنند. درخصوص توزیع نامتناسب و نامتعادل جمعیت که
ناشی از عوامل متنوع طبیعی، اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، تاریخی و سیاسی است، از آنجاکه عوامل مذکور اثر همدیگر را تشدید یا خنثی
کرده، گرچه تعیین تاثیر جداگانه آنها امکان پذیر نیست؛ اما بررسی هاي آماري موید این نکته است که ناحیه جغرافیایی شمال و شمال غرب

 
ایران متراکم ترین نواحی ایران است و درمقابل، نواحی جنوب شرق و شرق، جمعیت پراکنده اي دارند. 

در این خصوص بررسی داده هاي آماري نیز نشان می دهد طی سال هاي 1394 تا 1398 دو وضعیت متفاوت در تغییرات جمعیتی کشور
تجربه شده است؛ مورد اول اینکه درحالی مجموع میانگین رشد جمعیت طی این دوره حدود 2/5 درصد بوده که این میزان در استان هاي
هرمزگان، سیستان وبلوچستان، یزد، سمنان، قم، بوشهر و البرز بین 8 تا 9.6 درصد بوده است. در مقابل این استان ها که بیشترین رشد
جمعیت را تجربه کرده اند، استان مرکزي، اردبیل، کرمانشاه، لرستان، گیلان و همدان استان هایی هستند که نرخ رشد جمعیت آنها طی دوره
چهارساله کمتر از 3 درصد بوده است. این ارقام زمانی قابل تامل تر می شود که این استان ها درحالی بین 1.5 تا 2.5 میلیون جمعیت دارند
که طی چهار سال جمعیت هرکدام از این استان ها تنها بین 29 تا 42 هزار نفر افزایش یافته است. بر این اساس در یک جمع بندي می توان
گفت گرچه در استان هاي جنوبی و جنوب شرق نرخ رشد جمعیت به واسطه افزایش زادوولد و حجم اندك تحرکات اجتماعی افزایش یافته،

اما در استان هایی که جمعیت آنها رشد اندکی داشته، تحرکات جمعیتی و مهاجرت عامل اصلی این وضعیت بوده است.



رایزنی براي ممانعت از تعطیلی 7 کلینیک گیاه پزشکی آستارا

منبع: ایسناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/09/09

فرماندار شهرستان مرزي بندر آستارا گفت: همه تلاش ها و مکاتبات خود را براي ممانعت از تعطیلی هفت کلینیک گیاه پزشکی در
این شهرستان خواهیم کرد.

 عباس صابر، در نشست تخصصی با مدیران کلینیک هاي گیاه
پزشکی بندر مرزي آستارا که در سالن اجلاس فرمانداري برگزار شد، اظهار کرد: براي اینکه عملیات ترانشیپ به شکل شایسته در پایانه بار

 
آستارا انجام شود، اقدامات لازم و تاثیرگذار باید انجام شود. 

وي با اشاره به اینکه در شهرستان هفت کلینیک فعال بوده است، ادامه داد: باید بر اساس دستورالعمل ها نیز بر رفتار و کارهاي کلینیک ها

 
نظارت کرد. 

وي با تأکید بر اینکه پایانه بار آستارا شرایط فیزیکی لازم را براي انجام یک سري کارهاي زنجیره اي را ندارد، افزود: مشکلات کلینیک ها

 
جمع بندي و با مستندات به مراجع بالاتر ارجاع شده است. 

صابر در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه در مراوده با کشورهاي دیگر در امر صادرات، نباید کوچکترین خطا رخ دهد، تصریح کرد: با
توجه به اشتغال تعداد کثیري از جوانان در این کلینیک ها و منبع درآمدي تعداد از خانوارها، تلاش خواهیم کرد تا این کلینیک ها مجدد

 
فعال شود. 

فرماندار آستارا با بیان اینکه رویه نظارت کارشناسان کشاورزي بر محصولات نباتی صادراتی در پایانه باید تغییر کند، یادآور شد: بیمه

 
مسئولیت کلینیک ها از مهمترین مسایلی است که باید مدیران فعال در این حوزه مدنظر قرار دهند. 

 
افزایش 98 درصدي صادرات محصولات کشاورزي از مرز آستارا 

ایرج شیارکار، مدیر جهاد کشاورزي آستارا در این جلسه خاطرنشان کرد: حجم صادرات محصولات کشاورزي از مرز زمینی آستارا، نسبت به

 
سال هاي 1398 و 1399 بالغ بر 98 درصد رشد دارد. 

وي با اشاره به اینکه اختصاص یک لاین از پایانه براي استقرار کامیون هاي صادراتی جهت بازدید کارشناسان کشاورزي از اولویت ها است،



 
افزود: تحقق این هدف می تواند رویه بازدیدها را تسریع و کیفیت آن را افزایش می دهد. 

 
بهسازي محوطه پایانه بار آستارا اعتبار کلان می خواهد 

 
سیدطاهر سجادي، مدیر پایانه بار آستارا در جلسه فوق، اظهار کرد: بهسازي وضعیت پایانه اعتبارات کلان می خواهد. 

وي با اشاره به اینکه از سقف ظرفیت موجود در پایانه براي ورود کامیون ها استفاده می کنیم، ادامه داد: به طور متوسط بین 200 تا 300

 
کامیون در این پایانه جهت انجام کارهاي مربوطه حضور می یابد. 

سجادي با تاکید بر اینکه در داخل پایانه 24 غرفه موجود است، تصریح کرد: از این تعداد، 14 غرفه در اختیار شرکت هاي حمل و نقل قرار

 
دارد. 

 
 

 
 

 
 



انتهاي پیام



پیام تبریک مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان به مناسبت گرامیداشت

هفته بسیج

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/09/09

پیام تبریک مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان به

 
مناسبت گرامیداشت هفته بسیج 

جعفر شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان

 
کردستان، در پیامی فرا رسیدن هفته بسیج را تبریک گفت. 

 
متن پیام به این شرح است: 

 
بسمه تعالی 

 
"بسیج شجره طیبه و درخت تناور و پر ثمري است که شکوفه هاي آن بوي بهار وصل و طراوت یقین و حدیث عشق می دهد" 

 
امام راحل عظیم الشأن (ره) 

حقیقتاً بسیج لشکر مخلص خداست و در هر نقطه اي از میهن عزیزمان حضور یافته، حماسه و افتخار آفریده و بر سرزمین سبز و شکوفاي
میهن و آسمان نیلگون وطن، نقشی از عشق، شور و خلوص تنیده و اندیشه اي زلال از خدمت خالصانه و حضور عاشقانه را بر پهنه جغرافیاي

 
ایران جاري و ساري ساخته است. 

هرگز از یاد نبرده ایم در دوران نوپایی و نورسی انقلاب شکوهمند اسلامی که میهن عزیزمان آماج حملات غرب و شرق قرار گرفت و با عاملیت
شرمگینانه رژیم بعث عراق مورد تعرض و دست درازي واقع گشت، جوانانی عاشق و دلباخته اهل بیت(ع) و پوینده و رهرو مکتب عاشورایی که

 
با امام خود بیعت و عهدي عاشقانه بسته بودند، به چه سان نامه عهد و پیمان را با خون پاك و مطهر خود امضا کردند و بر آن صحه نهادند. 

اینک این لشگر متعهد و مخلص خدا که با گذشت سال هاي ارزشمند و گرانبها پس از تاسیس، با تجربه اندوزي در مسیر خدمت، همانند
روزهاي حماسه آفرینی هشت سال دفاع مقدس، در دیگر حوزه ها از جمله جبهه اقتصادي، شجاعانه و دلاورانه به دفاع از کیان میهن اسلامی

 
مشغول هستند و در این مسیر با مشارکت فعالانه در عرصه سازندگی نقش آفرینی می نمایند. 

خداوند سبحان را شاکریم که اندیشه متعالی تشکیل بسیج که توسط معمار کبیر انقلاب شکل گرفت، اینک اندیشه اي فراگیر و گسترده در

 
ایران عزیز اسلامی است. 

بار دیگر ضمن تبریک فرا رسیدن این هفته، از درگاه خداوند متعال براي میهن عزیزمان سربلندي و سرافرازي و براي آحاد مردم قدرشناس

 
کشور و به ویژه بسیجیان گرانقدر سلامتی و صحت مسألت دارم 

 
جعفر شرف خانی 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان



پیام تسلیت مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان در پی ترور شهید فخري

زاده

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/09/09

پیام تسلیت مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان در

 
پی ترور شهید فخري زاده 

جعفر شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان
کردستان در پیامی ترور شهید دکتر فخري زاده از دانشمندان

 
بنام کشور را تسلیت گفت. 

 
متن این پیام به شرح زیر است: 

 
بسم رب الشهداء و الصدیقین 

َ عَلَیهِ فَمِنهُم مَن قَضى منَ المُؤمِنینَ رِجالٌ صَدَقوا ما عاهَدُوا االلهَّ

 
لوا تبَدیلاً  نحَبَهُ وَمِنهُم مَن ینَتَظِرُ وَما بدََّ

میان مؤمنان، مردانی هستند که برسر پیمانی که با خدا بستند، صادقانه ایستادند؛ برخی پیمان خود را به آخر بردند و بعضی در انتظارند و

 
هرگز تغییر و تبدیلی در عهد و پیمان خود ندادند. 

شهادت سردار سرافراز پژوهش و نوآوري، شهید دکتر محسن فخري زاده که سالیان عمر پربرکت خود را در راه توسعه دانش و فناوري و
خدمت به امنیت مردمان سرزمینش گذراند، موجی از اندوه همراه با خشم از این اقدام تروریستی و غیرانسانی را به همراه داشت و بی تردید بر
انگیزه دانشمندان و پژوهشگران ایرانی و ملل آزادیخواه و تحت ظلم و ستم در مبارزه با جرثومه استثمار و استکبار جهانی و تروریسم دولتی

 
افسارگسیخته و حامیان پیدا و نهان آن خواهد افزود. 

سنت و مشیت الهی بی تردید نشان از آن دارد که خون پاك شهدا، الهام بخش جوانان این مرز و بوم و ملل مظلوم جهان و محرّك قلوب

 
مومنین درجهت اعتلا و سرافرازي همه جانبه میهن اسلامی و مقاومت ملل مظلوم و مستضعفان خواهد بود. 

 
والعاقبه للمتقین 

 
جعفر شرف خانی 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان



اشتغالزایی2500 نفر با پرداخت 530 میلیارد ریال تسهیلات در استان بوشهر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر در جلسه کارگروه
اشتغال استان که با حضور سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر و با حضور نمایندگان دستگاههاي
اجرایی و بانک هاي عامل در سالن جلسات اداره کار استان

 
بوشهر برگزار شد، شرکت کرد. 

حاجیانی با اشاره به نامگذاري امسال به عنوان سال جهش
تولید اظهار داشت: اعضاي ستاد تسهیلات و کارگروه بانکی

درجهت تحقق فرمایشات مقام معظم رهبري در سال جهش تولید بایستی مصوبات کارگروه را لازم الاجرا بدانند و با همه توان در اجراي آنها

 
گام بردارند و صندوق نیز در این راستا آماده همکاري همه جانبه با بانکها و دستگاه هاي اجرایی در همه زمینه هاي ممکن می باشد. 

وي گفت: صندوق کارآفرینی امید در استان بوشهر از زمان تخصیص اعتبارات اشتغال روستایی در استان بوشهر تاکنون 530 میلیارد ریال
تسهیلات قرض الحسنه اشتغال روستایی در قالب 887 طرح اشتغال پرداخت کرده است که این اعتبار با توجه به مزیت هاي رقابتی منطقه و

 
در جهت تکمیل زنجیره ارزش در استان توزیع گردیده است و باعث اشتغال بیش از 2،500 نفر در استان گردیده است. 

ایشان با اشاره به 4 طرح اشتغالزایی که در حال حاضر در سامانه کارا ثبت شده و در مرحله انجام می باشد، گفت: این 4 طرح که در زمینه
سیستمهاي هوشمندسازي، تولید نمک خوراکی از دریا هرکدام به مبلغ 40 میلیارد ریال و احداث درمانگاه به مبلغ 35 میلیارد ریال و فرآوري
آهک هیدراته به مبلغ 85 میلیارد ریال می باشند، در مرحله اخذ تضامین هستند و مقرر گردیده ظرف مدت معین شده متقاضیان نواقص
پرونده را برطرف کرده تا صندوق نیز بتواند در کمترین زمان ممکن نسبت به پرداخت تسهیلات ایشان و جذب کامل اعتبارات اقدام نماید. در

 
غیر اینصورت پرونده مختومه و پرونده جدید جایگزین آنها خواهد شد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر با اشاره به معطل ماندن برخی پرونده هاي اشتغال روستایی در بانک هاي استان بیان کرد: بخشی
از این کندي سرعت مربوط به متقاضیان و بخشی دیگر مربوط به بانکها می باشد. بانک هاي استان نیز هرچه سریع تر باید براي پرداخت

 
تسهیلات اشتغال روستایی اقدام کنند زیرا با نزدیک شدن به ایام پایانی سال فعالیت سیستم بانکی محدود خواهد شد. 

حاجیانی افزود: تأخیر در پرداخت ها موجب افزایش قیمت تجهیزات و کم ارزش شدن تسهیلات می شود لذا بایستی بانک هاي عامل و
متقاضیان و سرمایه گذاران واقعی تا حد ممکن با یکدیگر همکاري و همراهی کرده و تضامین بانکی را ارائه و قبول کنند.



لزوم تأمین زیرساخت هاي مورد نیاز شهرك صنعتی نوبران

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/09/09

حسام الدین شهیدي در گفت وگو با خبرنگار فارس در ساوه
تأمین زیرساخت هاي مورد نیاز شهرك صنعتی این منطقه را
یک ضرورت براي توسعه واحدهاي تولیدي و صنعتی دانست و
اظهار کرد: احداث پست 63 کیلوولت و حل مشکل برق می
تواند براي بیش از 10 هزار نفر فرصت شغلی جدید در این

 
شهرك ایجاد کند. 

وي افزود: با پیگیري هاي استاندار استان مرکزي، فرماندار ساوه
و شرکت شهرك هاي صنعتی استان، بخش عمدهاي زیرساخت هاي شهرك تأمین شده و استاندار مرکزي در یکی از جلسات ستاد تسهیل
تولید، احداث پست 63 کیلوولت جهت تأمین برق شهرك صنعتی نوبران و روستاهاي اطراف را مصوب کرد که گامی ارزشمند در راستاي
توسعه پایدار بخش نوبران خواهد بود و در یادها خواهد ماند؛ لذا با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري براي تحقق جهش تولید، ضرورت
بهره برداري از این پست برق در سال جاري منویات مقام معظم رهبري را براي جهش واقعی تولید و ایجاد حجم عظیمی از فرصت هاي

 
شغلی تسریع خواهد کرد. 

رئیس شوراي اسلامی شهر نوبران ساوه خاطرنشان ساخت: از مسئولان استانی و شهرستانی درخواست داریم به دلیل شاهراه بودن بخش

 
نوبران و مشکلات خاصی که دارد از لحاظ تخصیص سرانه اعتبارات به صورت ویژه دیده شود. 

شهیدي گفت: بخش نوبران داراي قابلیت گردشگري، باغداري و فعالیت 2 شهرك صنعتی است که می تواند زمینه ساز توسعه هرچه بیشتر

 
منطقه براي رونق تولید و اشتغال باشد. 

وي، بر ضرورت استقلال ادارات نوبران تأکید کرد و ادامه داد: استقرار برخی اداره ها مانند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از مطالبات مردم این

 
شهر است که با توجه به فاصله 70 کیلومتري از مرکز شهر ساوه می تواند در تسریع رسیدگی به مشکلات مردم مؤثر باشد. 

رئیس شوراي اسلامی شهر نوبران ساوه با بیان این که بخش نوبران داراي 66 روستا با اقلیم مناسب و ظرفیت هاي فراوان است، اظهار کرد: در
سایه طرح هاي اشتغال زایی ایجاد شده در روستاها، جمعیت این بخش افزایش یافته و با مهاجرت افراد در فصل هاي بهار و تابستان به نوبران

 
بالغ بر 10 هزار نفر جمعیت دارد. 

انتهاي پیام/



بانک پاسارگاد فشار زیادي به تولید کنندگان وارد می کند

منبع: اخبار بانکشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/09/09

ناصر موسوي لارگانی بیان کرد: تولیدکنندگان باید کارگاه و کارخانه تولیدي خود را بفروشند تا زیاده خواهی بانکی همچون پاسارگاد
را پاسخ دهند، بنابراین تولیدکنندگان متضرر شده دیگر به مقوله اي به اسم تولید و ایجاد اشتغال فکر نخواهند کرد.

به گزارش اخباربانک، ناصر موسوي لارگانی، عضو هیات رئیسه مجلس اظهار داشت: متاسفانه یک تولیدکننده در سال 92 از بانک
پاسارگاد تسهیلات ارزي گرفته و باوجود آنکه تمام تعهدات و بدهی هاي خود را با بانک تسویه کرده است، اما در سال 98 بانک پاسارگاد از
آن خواسته مابه التفاوت ارز را به قیمت روز پرداخت کند در حالی که کالاي این تولیدکننده تعزیراتی است و ستاد تنظیم بازار براي آن قیمت
می گذارد. تولیدکننده مواد اولیه را وارد و با تولید کالاي خود، آن را با قیمت مصوب فروخته است اما اکنون باید مابه التفاوت ارز را هم به

 
قیمت روز پرداخت کند. 

عضو هیات رئیسه مجلس گفت: کدام کشور در دنیا با تولیدکننده خود اینگونه رفتار می کند؟ این تولیدکنندگان کشور را از وابستگی به
بیگانه نجات داده اند به همین دلیل سوءمدیریت و مدیریت هاي جزیره اي بانک ها و مشخصا بانک پاسارگاد به هیچ عنوان قابل پذیریش

 
نیست چرا که مشکلات و نوسانات بسیاري براي تولیدکننده ایجاد کرده اند. 

موسوي لارگانی افزود: تولیدکنندگان باید کارگاه و کارخانه تولیدي خود را بفروشند تا زیاده خواهی بانکی همچون پاسارگاد را پاسخ دهند،

 
بنابراین تولیدکنندگان متضرر شده دیگر به مقوله اي به اسم تولید و ایجاد اشتغال فکر نخواهند کرد. 

منبع:نود اقتصادي



بانک تجارت در انجام ماموریت هاي خود موفق بوده است

منبع: اخبار بانکشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/09/09

نشست تخصصی تشریح آخرین وضعیت عملکرد بانک تجارت در حوزه هاي مالی و بانکداري با حضور معاون بانک و بیمه وزارت امور
اقتصادي و دارایی برگزار شد.

به گزارش اخباربانک به نقل از روابط عمومی بانک تجارت، عباس معمارنژاد معاون بانک و بیمه به همراه مرادپور مدیرکل بانک و بیمه

 
وزارت امور اقتصادي و داریی در نشست تخصصی بررسی عملکرد بانک تجارت حاضر شدند. 

معمارنژاد در این جلسه با اشاره به نقش بانک ها در شرایط کنونی اقتصاد و حل مشکلات بنگاه هاي اقتصادي گفت: حمایت بانک ها از

 
کارآفرینان از یک سو موجب ارزش آفرینی و افزایش تولید ناخالص شده و از سوي دیگر تاثیري مستقیم در اشتغال کشور می گذارد. 

معاون بانک و بیمه وزارت امور اقتصادي و دارایی پس از استماع گزارش عملکرد بانک تجارت در حوزه هاي مختلف گفت: عملکرد مالی بانک
تجارت با وجود تحریم هاي ظالمانه و رکود ناشی از شیوع ویروس کرونا و همچنین اقدامات این بانک در طرح زمرد بانک در حوزه

 
معاونتITچشمگیر و موفقیت آمیز است و این عملکرد کارکنان و مدیران این بانک شایسته تقدیر است. 

معاون وزیر اقتصاد با اشاره به وضعیت نماد بانک تجارت در بورس اوراق بهادار ابراز امیدواري کرد با تداوم روند رو به رشد بانک تجارت و

 
جبران زیان انباشته و سودآوري این بانک در آینده نیز اتفاقات مثبتی براي بزرگترین بانک بورسی کشور رخ دهد. 

وي وضعیت رو به رشد نماد «وتجارت» را حاصل تلاش مدیران و کارکنان این بانک در راستاي بهبود پورتفوي مالی و سبد دارایی هاي این
بانک دانست و عنوان کرد: روند کاهشی نرخ هزینه پول و افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت به همراه کاهش سایر هزینه ها با وجود

 
تنگناهاي اقتصادي موجود شایسته تقدیر است و امیدواریم مسیري که بانک تجارت در آن قرار گرفته همچنان تداوم یابد. 

معمارنژاد همچنین با بررسی روند اجراي پروژه بانکداري دیجیتال در بانک تجارت تحقق بانکداري هوشمند در اقتصاد آینده را حیاتی ارزیابی
و تاکید کرد: در شرایطی که بانک هاي کشور در راستاي کاهش تعداد شعب خود و گسترش بانکداري الکترونیک و خدمات نوین بانکی

 
هستند، بانکداري دیجیتال تاثیري مستقیم در سودآوري آنها خواهد داشت. 

دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت در ابتداي این نشست تخصصی با اشاره به اینکه بانک تجارت همواره سعی داشته خدمات مالی و بانکی با
کیفیت و ارزنده را به مشتریان خود ارائه دهد گفت: سیر تحول در این بانک در سال هاي اخیر با سرعت بسیار بالایی در حال طی شدن است
و با نگاهی به شاخص هاي مالی و عملیاتی نماد «وتجارت» در گزارش هاي حسابرسی شده سازمان بورس اوراق بهادار شاهد روند روبه رشد و

 
حرکت به سوي سودآوري در مجموعه بانک تجارت هستیم. 

گفتنی است، اخیرا با بازگشت 32 درصد از سهام شرکت سرمایه گذاري ملی ایران «ونیکی» به عنوان یکی از قدیمی ترین نمادهاي بورسی
کشور به پورتفوي بانک تجارت که از منظر کارشناسی، سهمی ناب و ارزنده به لحاظ تکنیکال به شمار رفته و پارامترهاي بنیادي بسیاري را

 
می توان براي آن برشمرد سهامداران بانک تجارت پس از بازگشایی نماد «وتجارت» از سود قابل توجهی برخوردار شدند. 

علاوه بر این بانک تجارت اخیرا نیز سود سرشاري را از واگذاري بلوك سهام خود در شرکت فولاد مبارکه و نیروگاه فارس وصول کرده و از

 
سوي دیگر شرکت سرمایه گذاري کاردان زیرمجموعه بانک تجارت نیز اخیرا بورسی شده است. 



همچنین سهام دیگر شرکت هاي بورسی این بانک از جمله بیمه تجارت نو و ایران کیش جزو سودآورترین شرکت هاي صنعت خود به شمار
می روند.



اعطاي16 هزار و 361 فقره تسهیلات به مددجویان فارسی در سال جاري

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، محمد بذرافشان در
نشستی با اشاره به اعطاي این تسهیلات، اظهار داشت: این
تسهیلات در سرفصل هاي مختلفی همچون مسکن، اشتغال،
فرهنگی و حمایتی به مددجویان و اقشار آسیب پذیر استان

 
ارائه شده است. 

وي افزود: بیشترین میزان ارائه تسهیلات در سرفصل حمایتی با
تعداد هشت هزار و 187 فقره و اعتبار 472 میلیارد و 859

 
میلیون ریال پرداخت شده است. 

مدیرکل کمیته امداد فارس در ادامه گفت: در مدت مذکور 1908 فقره وام اشتغال زایی به مبلغ 286 میلیارد و 985 میلیون ریال و 4174
فقره تسهیلات مسکن به ارزش 486 میلیارد و 305 میلیون ریال به خانوارهاي تحت حمایت این نهاد در استان و متقاضیان واجد شرایط

 
پرداخت شده است. 

بذرافشان در پایان اضافه کرد: همچنین 85 مورد تسهیلات در زمینه آموزش کسب و کار با اعتبار سه میلیارد و 40 میلیون ریال و 249 مورد

 
نیز در زمینه فرهنگی با اعتبار 13 میلیارد و 720 میلیون ریال هزینه شده است. 

انتهاي پیام/ ن



مهندسی معکوس لودر بابکت 371 آمریکایی توسط 2 مخترع کردستانی+ فیلم و

عکس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/09/09

 خبرگزاري فارس/سنندج؛ شیرین مرادي؛ سیدمصطفی صمدي
و امید زندي از همان دوران کودکی پیمان دوستی بستند دوستی که با گذشت بیش از 30 چند سال ادامه داشته و توانسته اند در کنار هم

 
دست به کارهاي بزرگی بزنند. 

 
 

تحصیلات آکادمیک ندارند، اما تا به امروز چندین اختراع را به ثبت رسانده اند که نمونه مشابه خارجی ندارد،در کارشان را با فعالیت در زمینه

 
تعمیر لوازم خانگی و برق شروع کردند مدتی هم در زمینه تولید وسایل بازي در  شهربازي فعالیت داشته اند. 

آقاي صمدي می گوید؛ اکثر وسایل بازي که در آن شهر بازي ساخت چین بود، این وسایل اولا با هزینه زیادي به دست من مصرف کننده می
رسد و بعد از مدتی استفاده نیاز به تعمیر دارند و برخی از قطعات آن هم بعد از خراب شدن پیدا نمی شود، به همین منظور با توجه به توانایی

 
که در زمینه فنی داشتیم اقدام به طراحی و ساخت چند وسیله شهر بازي کردیم که یکی از آنها هم لودر خورشیدي بود. 



 
 

شرکت مشترکشان با عنوان پویاصنعت ایده پردازان امید کردستان را به شماره 11143 در اردیبهشت ماه سال 97 با شناسه ملی

 
14007547293 در سازمان صمت به ثبت رساندند. 

 
 

شرکتی که محصولات آن تولید ظروف و مصنوعات تزئینی، مینی لودر، جت اسکی«تفریحی ورزشی»، انواع چرخ و فلک شهربازي و ماشین
برقی شهربازي که همگی از ایده ها و اختراعات این دو جوان و یا تولید براساس مدل خارجی و با سرمایه گذاري 37 هزار و 650 میلیون ریال

 
و اشتغال زایی 10 نفر کار خود را آغاز کرد.  



 
 

 
لودر خورشیدي  

این لودر که در طول یکسال و با 14 میلیون تومان ساخته شده، با انرژي خورشید کار می کند و در روزهاي بارانی و برفی و یا در مکان هاي

 
سربسته که خورشید وجود ندارد با برق خانگی شارژ می شود. 

صمدي می گوید: هدف اولیه ما ساخت یک ماشین براي خاك بازي کودکان در شهربازي بود که هیجان و شادي کودکان را بیشتر می کرد و
هم با ماشین هاي راه سازي آشنا می شدند اما در حین طراحی متوجه شدیم که می شود از این ماشین در سایز و اندازه بزرگتر براي استفاده

 
در بخش صنعتی و کشاورزي استفاده کرد و همین باعث شد که نمونه اولیه را براي استفاده صنعتی بسازیم. 

در فاز صنعتی قدرت و حجم لودر را بیشتر کردیم، بالابر آن را نیز هیدرولیکی کردیم که وزن بیشتري جابجا کند و قدرت بیشتري داشته

 
باشد. 

 
در فاز صنعتی قدرت و حجم لودر را بیشتر کردیم 

 
  

بعد از اینکه این اختراع لودر خورشیدي ما در خبرگزاري فارس و چند رسانه دیگر اطلاع رسانی شد، از بیشترین استان ها مدیران واحدهاي
تولیدي با ما تماس گرفتند که کارگاهمان را در آنجا راه اندازي کنیم، اما واقعیت این است که همیشه دوست داشته ایم کاري را که در
زادگاهمان شروع کرده ایم در همینجا به نتیجه برسانیم ولی متاسفانه مسئولان در استان حمایت نمی کنند، حمایت پیشکش، حداقل به ما

 
ضربه نزنند. 



 
 

این دو جوان کردستانی که کارنامه درخشانی در ساخت و ثبت اختراعات مختلف دارند و همه آنها را با «لودر خورشیدي» با عنوان «هیزي

 
کوردستان» می شناسند تاکنون 34 فقره اختراع را به ثبت رسانده اند. 

 
جدیدترین اختراع این دو جوان کردستانی، مهندسی معکوس مینی لودر «چیتا 2020» محصول آمریکا با چندین کارایی بیشتر است. 

سیدمصطفی صمدي یکی از این دو جوان مخترع گفت: سال 97 بود که کار پژوهشی مینی لودر با کارایی هاي مختلف را در قالب یک تیم با
مدیریت دوست عزیزم امید زندیان شروع کردیم اما همزمان با شیوع کرونا و بنا به درخواست پارك علم فناوري، کار ساخت مینی لودر را به
تعویق انداختیم و با ابتکار عمل چند روزه گیت رفع آلودگی از افراد با محلول ضدعفونی کننده را اختراع کردیم و با تایید وزارت بهداشت به

 
بهره برداري رساندیم. 

 
دستی که دانشگاه علوم پزشکی حنا گذاشت 

وي افزود: تمام پس انداز اندکی که براي ساخت چیتا 2020 کنار گذاشته بودیم به امید وعده هاي مسئولان براي ساخت این گیت هزینه

 
کردیم اما بعد از هشت ماه از رونمایی آن در دانشگاه علوم پزشکی و به به و چه چه هاي فراوان دستمان را در حنا گذاشتند. 

 



 
از ساخت گیت رفع آلودگی تا ساخت مینی لودر  

 این دستگاه به گونه اي است که که با نزدیک شدن فرد به فاصله نیم متري گیت، چشم الکترونیکی دستگاه فعال شده و محلول به صورت
قطرات میکرویی در داخل گیت پخش می شود و با عبور هر فرد فقط پنج سی سی محلول براي رفع آلودگی لباس ها، دست ها، صورت و
کفش هاي فرد در داخل گیت پخش می شود تا فرد در خروجی گیت از ویروس احتمالی رفع آلودگی شده باشد و محلول ضد عفونی کردن

 
این گیت نیز از محلول هاي مورد تایید وزارت بهداشت است. 

 با نزدیک شدن فرد به فاصله نیم متري گیت، چشم الکترونیکی دستگاه فعال شده و محلول به صورت قطرات میکرویی در داخل گیت پخش

 
می شود 

 
  

قیمت تمام شده آن در صورت نیاز به ساخت محفظه فلزي 60 میلیون تومان و در صورت عدم ساخت این محفظه حدود 20 تا 25 میلیون
تومان است که در صورت تولید انبوه امکان کاهش قیمت تمام شده وجود دارد، این گیت از راه دور کنترل می شود و با داشتن شمارش گر

 
تعداد نفراتی که از آن رد می شوند را ثبت می کند. 

 
 

گیت رفع آلودگی کرونا بنا به درخواست و  با همکاري دانشگاه علوم پزشکی جلو رفت، آنها وعده دادند در صورت ساخت نمونه اول و تایید
آن، دو دستگاه دیگر نیز سفارش دهند، با وجود اینکه دستگاه را با حضور مسئولان کشوري و استان نصب و بهره برداري کردند، با گذشت 8

 
ماه نه تنها حاضر به پرداخت هزینه نمونه اولیه نشدند؛ می گویند دستگاه را نمی خواهیم، بیاید ببرید وگرنه دور می اندازیم! 

 
این مخترع جوان اضافه کرد: این اختراع داراي تائیدیه غذا و دارو و فنی مهندسی است و با حضور معاون وزیر و استاندار رونمایی کردند. 

 
 این اختراع داراي تاییدیه غذا و دارو و فنی مهندسی است که با حضور معاون وزیر و استاندار رونمایی کردند. 

 
  

تنها سوال ما از رئیس دانشگاه علوم پزشکی کردستان این است اگر کار را یک شرکت خارجی انجام می داد آیا چنین برخوردي با آنها می

 
کردید؟ اینگونه بی مهري ها به مخترعین چیزي جز ناامیدي و نهایتا فرار مغزها ندارد. 

0:00



 
 

توان مالی جوانانی مثل ما چیزي نیست که مسئولان اینگونه در حق ما بی انصافی می کنند، اگر مشکلی داشت تائید نمی کردند اما تنها

 
هدف آنها شانتاژ تبلیغاتی و گرفتن عکس بود. 

 وي به نحوه کارکرد این گیت هم اشاره کرد و گفت: در فاصله نیم متري چشم الکترونیکی دستگاه فعال می شود و محلول به صورت قطرات
میکرویی در داخل گیت پخش می شود و با عبور هر فرد فقط پنج سی سی محلول براي رفع آلودگی لباس ها، دست ها، صورت و کفش هاي

 
فرد در داخل گیت پخش می شود تا فرد در خروجی گیت از ویروس احتمالی رفع آلودگی شده باشد. 

 
وي گفت: محلولی که براي ضدعفونی در گیت مورد استفاده قرار می گیرد هم مورد تایید دانشگاه است و هیچ خطري ندارد. 

این دستگاه در نقاط آلوده مانند بیمارستان ها، غسالخانه ها و مراکز درمانی و غیره کارکرد دارد و از فاصله 200 تا 300 متري با زدن کلید از

 
راه دور خاموش و روشن می شود. 

در صورتی که حمایت می شدیم می توانستیم در اندازه هاي دلخواه و متناسب با محل هاي مختلف و حتی براي رفع آلودگی خودرو تولید

 
کنیم ولی متاسفانه حتی سرمایه اولیه ساخت نمونه اولیه را هم به ما پرداخت نکردند چه برسد به حمایت! 

 
در صورتی که حمایت می شدیم می توانستیم در اندازه هاي دلخواه و متناسب با محل و حتی براي رفع آلودگی خودرو تولید کنیم 

 
شروع دوباره  

 با وجود تمام این بی مهري ها به همراه شریکم امید زندي دست از تلاش نکشیدیم و از اوایل امسال با تلاش چند ماه توانسته ایم یک مدل
مینی لودر آمریکایی را مهندسی معکوس کنیم این مینی لودر در حوزه هاي مختلف عمران، امور شهري، شهرسازي، کشاورزي و دامداري

 
کارایی دارد. 



 
 

چیتا 2020 بروزترین نوع تولیدشده نمونه آمریکایی این لودر با عنوان «بابکت 371» است که توانایی ساخت آن با جدیترین سیستم و آپشن

 
ها و بسته به سفارش مشتري با سوخت هاي بنزین، گازئیل و برق تولید کنیم. 

 
بسته به سفارش مشتري می توانیم انواع آن را به لحاظ مصرف سوخت بنزین، گازئیل و برقی تولید کنیم 

 
  

این مخترع کردستانی می گوید: کارایی این مینی لودر که مهندسی معکوس و طراحی صنعتی شده با چندین آپشن جدید نسبت به نمونه
آمریکایی است شامل جاروکردن جداول و ساکشن زباله در باك داخلی، نهال کاري در کمتر از 5 تا 10 ثانیه، میکس ماسه و سیمان و تبدیل
آن به بتن، اعلام وزن اجسام به صورت دیجیتالی به محض بارگیري، داشتن سیستم برودتی حرارتی، سنسور هشدار دنده عقب و الزام بستن

 
کمربند قبل از حرکت است. 

 
 

قیمت نمونه آمریکایی این لودر بیش از یک میلیارد و 300 میلیون تومان است در حالی که در صورت حمایت می توانیم این محصول را با

 
کارایی بیشتر نسبت به نمونه آمریکایی آن با کمتر از 200 میلیون تومان به تولید انبوه برسانیم. 

چیتا 2020 نوعی نوآوري شده و به روز از « بابکت 371» است، سیستم این مینی لودر محرکه، چرخ و زنجیر است که ما به سیسم
هیدرواستاتیکی و نمونه اولیه را 180 درجه در کارکردها و محرکه این لودر تغییر داده ایم، در بدنه و تشکیلات از نمونه خارجی کمک گرفته

 
ایم، اما در سیستم با تغییرات جدي آن را به سیستم روز دنیا تبدیل کرده ایم. 



 
 

امروز در کشور کانادا هم از این سیستم استفاده می کنند، ما هم در اجراي این نمونه از سیستم و تکنولوژي روز دنیا بهره گرفته ایم و حتی از
نمونه کانادایی آن بالاتر است و وزن جسمی که بلند می کند به صورت دیجیتالی براي راننده نشان می دهد این آپشن جدیدي است که در
دنیا نمونه آن وجود ندارد و اگر صنعت لودرسازي از چنین کارکردي اطلاع داشته باشند از آن استقبال خواهند کرد چرا که این آپشن بسیار

 
پرکاربرد است. 

 
 

 
دریافت تسهیلات 18 درصدي  

تا امروز، جز پارك علم و فناوري استان در زمینه آموزش و سازمان بسیج علمی، پژوهشی و فناوري سپاه بیت المقدس، هیچ دستگاه دیگري از
ما حمایتی نکرده، منتظریم هر ارگان سازمان و اداره اي که شعارش حمایت از تولید است و در سال سال جهش تولید با ما تماس بگیرند، ایده

 
هاي ما را ببینند، بررسی کنند و اگر بازار فروش داشت از ما حمایت کنند. 

 
ایده هاي زیادي داریم و قدرت عملی کردن آنها را در خود می بینیم اما در این مسیر نیاز به حمایت داریم که متاسفانه صورت نمی گیرد. 

 
ایده هاي زیادي داریم و قدرت به عرصه عمل در آوردن آنها را در خود می بینیم اما در این مسیر نیاز به حمایت داریم 

 
  

تنها حمایت مسؤولان به پیشنهاد براي گرفتن تسهیلات خلاصه می شود آن هم تسهیلات با بهره بالا، این در حالی است که گرفتن تسهیلات

 
با سود بالاي 18 درصد آن هم در شرایط اقتصادي امروز و نوسان قیمت ها به معناي نابودکردن ایده پرداز است و نه حمایت! 



متاسفانه این واقعیت وجود دارد که حمایت دولت آنگونه که باید از مخترعین وجود ندارد و اگر بخواهیم از طریق تسهیلات بانکی هم کار را

 
جلو ببریم به دلیل سود بالاي تسهیلات و بروکراسی هاي سفت و سخت اداري تنها زمان را از دست می دهیم. 

 
عکس مسوولان با تولیدات مخترعین 

نه بخش خصوصی و نه بخش دولتی از ما حمایت نکردند نمونه اولیه را با هزینه شخصی ساختیم، در نمایشگاه اختراعات مرکز رشد دانشگاه

 
آزاد اسلامی واحد سنندج توسط مسئولین دانشگاه رونمایی شد. 

قرار شد مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج از این طرح حمایت کند اما متاسفانه بعد از مانور خودشان با لودر ما و گرفتن عکس و

 
فیلم براي بیلان کاري خودشان، دیگر خبري از حمایت و تسهیلات نشد. 

انتظار زیادي نیست که مسئولان جوان باوري و جوان یاوري را در دستور کار خود قرار دهند تا جوانان هم استوارتر به تلاش براي طی کردن

 
پله هاي رشد ادامه دهند و کمتر شاهد فرار مغزها باشیم. 

 
این انتظار زیادي نیست که مسئولان جوان باوري و جوان یاوري را در برنامه کار خود قرار دهند 

 
  

من جوان ایرانی به لحاظ توانایی نه تنها از سایر جوانان مخترع دنیا کمتر نیستم بلکه به مراتب داراي توانایی ها و ایده هاي بیشتري هم

 
هستم که اگر مسئولان حمایت کنند قطعا می توانیم نه تنها در کشور بلکه در دنیا حرف براي گفتن داشته باشیم. 

جهش تولید اینگونه اتفاق نمی افتد، بیش از یک سال است ما را در دستگاه ها سرگردان کرده اند بارها از مسوولان درخواست کردیم زمینی
در اختیار ما بگذارند که در استان خودمان کارگاهی راه اندازي کنیم و دست چهار نفر از جوانان را بگیریم و در کنار خودمان مشغول کنیم اما

 
انجام ندادند. 

 
و اما.. 

حمایت کافی از مخترعین و نوآوران و تسهیل ثبت اختراعات می تواند ضمن حفاظت از سرمایه گذاري تحقیقات انجام شده، انگیزه اشخاص

 
براي تحقیقات و نوآوري و سرمایه گذاري را بیشتر کند. 

عدم حمایت کافی از اختراع و نوآوري در حوزه هاي مختلف و نبودن بستر و امنیت حقوقی لازم براي تضمین حقوق مخترعین و نوآوران
موجب می شود بسیاري از اختراعات و نوآوري ها در اختیار جوامع گذاشته نشود که در دراز مدت این امر می تواند داراي پیامدهاي منفی

 
زیادي داشته باشد. 

از آنجایی که کشورهاي در حال توسعه سهم ناچیزي در امر تحقیق و توسعه دارند لذا حمایت بیشتر از این حقوق و تحول در نظام حقوق

 
مالکیت صنعتی به ویژه اختراعات می تواند تا حدود زیادي بر محتوا و اولویت هاي تحقیق و توسعه اثرگذار باشد. 

صمدي ها و زندي ها در کردستان و ایران کم نیستند نباید اجازه داد این افراد صاحب فکر به دلیل بی مهري هاي خواسته و یا ناخواسته
دچار یاس و ناامیدي از سیستم دولتی و مدیریتی شوند، حمایت از این افراد در کنار اشتغال زایی براي جوانان جویاي کار، موجب رشد و
توسعه هرچه بیشتر صنعت و تکنولوژي در استان و فاصله گرفتن آن از محرومیت می شود که همواره به عنوان پسوند در کنار نام کردستان

استفاده می شود. 



انتهاي پیام/2330/71/ي



تحقق 260 درصدي اشتغال در حوزه سلامت در کرمانشاه/ 732 فرصت شغلی ثبت

شده است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمانشاه، فضل االله رنجبر امروز
در جمع اصحاب رسانه با اشاره به نقش پررنگ دانشگاه علوم
پزشکی کرمانشاه در اشتغالزایی و کارآفرینی شهرستان، اظهار
داشت: در دانشگاه علوم پزشکی در زمینه اشتغال و کارآفرینی
و همچنین در حوزه تحقیقات و پژوهش اقدامات موثر و خوبی

 
صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: در سامانه رصد اشتغال در شهرستان کرمانشاه

 
سهمی که امسال براي ایجاد اشتغال در دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه اختصاص یافته 278 فرصت شغلی است. 

فرماندار کرمانشاه اضافه کرد: با تلاش ها و پیگیري هاي انجام شده توسط این دانشگاه تاکنون 732 فرصت شغلی در حوزه سلامت در

 
شهرستان کرمانشاه ثبت شده و معادل 260 درصد سهمیه اشتغال دانشگاه  است که جاي بسیار تقدیر دارد. 

وي افزود: این امر بیانگر این است که دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با وجود شرایط سخت بیماري کرونا و مشکلات اقتصادي در حوزه

 
کارآفرینی و ایجاد اشتغال تاکنون بسیارخوب عمل کرده است. 

رنجبر تصریح کرد: دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه همواره یکی از اعضاي فعال در شوراي اشتغال شهرستان کرمانشاه محسوب می شود و

 
تعداد موارد ثبت اشتغال در  سامانه رصد نشان دهنده تلاش هایی است که در این دانشگاه در عرصه کارآفرینی صورت گرفته است. 

وي گفت: همچنین تاکنون توسعه و پیشرفت چشمگیري در زمینه ارائه خدمات پزشکی، درمانی و بهداشتی در عرصه بخش خصوصی صورت

 
گرفته که این امر نتیجه حمایت هاي خوبی ست که از کارآفرینان بخش خصوصی توسط دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه انجام شده است. 

این مسئول خاطرنشان کرد: شهرستان کرمانشاه پتانسیل هاي بسیار خوبی براي تحقق سیاست هاي ایجاد اشتغال و حمایت از بخش
خصوصی در حوزه سلامت دارد که حرکت در این راستا جهت ارائه خدمات مطلوب تر و شایسته مردم استان کرمانشاه همواره از  اهداف و

 
سیاست هاي خوب دانشگاه علوم پزشکی بوده است. 

وي در پایان، افزود: بیمارستان حکیم از نمونه هاي بارز این امر است که مردم درآینده ثمرات آن را خواهند دید همچنین  مرکز تصویربرداري
پارکینگ شهرداري با بهره گیري از پیشرفته ترین تجهیرات از جمله ده ها طرحی است که با حمایت هاي خوب و موثر دانشگاه علوم پزشکی

 
براي ارائه خدمات مطلوب در حوزه سلامت به مردم شریف استان ایجاد شده است. 

انتهاي پیام/پ



جهانگیري: نباید وقفه و خللی در روند تولید داروي مورد نیاز مردم ایجاد شود

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/09/09

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو در کشور، گفت: تولید 97 درصد داروهاي مورد نیاز
کشور در شرایط دشوار تحریم ها و شیوع بیماري کرونا کار مهم و ارزشمندي است.

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو در کشور، گفت: تولید 97 درصد داروهاي مورد نیاز کشور

 
در شرایط دشوار تحریم ها و شیوع بیماري کرونا کار مهم و ارزشمندي است. 

جهانگیري عصر دیروز در دیدارهیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان داروهاي انسانی با اشاره به اهمیت موضوع سلامت، اظهار داشت: باید
قدردان زحمات تولید کنندگان بخش دارو در کشور بود که با دلسوزي و تحمل سختی ها پاي کار ایستاده اند تا مردم به پشتوانه آنها و

 
پزشکان و کادر درمان آرامش داشته باشد. 

وي با بیان اینکه دولت تلاش خواهد کرد تا ارز 4200 تومانی بخش بهداشت و درمان بطور کامل تخصیص یابد، گفت: به هیچ وجه نباید در
روند تولید داروهاي مورد نیاز کشور با قیمت مناسب براي مردم وقفه و خللی حاصل شود و دولت براي رفع مشکل تولید کنندگان آمادگی

 
لازم را دارد. 

معاون اول رییس جمهوردغدغه دولت را تامین داروي با قیمت مناسب و کافی براي مردم دانست و از شرکت هاي خصوصی خواست تا در

 
ارتباط با بخش خصوصی سایر کشورها در زمینه تامین مواد اولیه برخی داروها اقدامات لازم را انجام دهند. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: همواره به همه دستگاه ها تاکید کرده ام در سیاست گذاري ها نظر مشورتی نهادهاي مدنی را لحاظ کنند زیرا این

 
مجموعه ها با کمترین درخواست حاضر هستند پیشنهادها و راهکارهاي موثري براي حل مشکلات ارایه کنند. 

در این جلسه هریک از اعضاي هیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان داروهاي انسانی بطور جداگانه دیدگاه ها و مشکلات خود در زمینه
تخصیص و تامین ارز کارخانجات داروسازي، کارآفرینی و بومی سازي فناوري هاي نوین، نیازهاي دارویی کشور، قیمت گذاري دارو، تولید

 
داروهاي مورد نیاز بیماران مبتلا به کرونا ، میزان داخلی سازي دارو و توان ارزآوري این صنعت ارایه کردند. 

برچسب ها: جهانگیري ، دارو ، کرونا ، سازمان غذا و دارو



با «افغان دکان» صاحب کسب و کار شو!

منبع: همشهريشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/09/09

«زرقونه سازگار» همسایه ما در محله هاشمی با راه اندازي استارت آپ «پوهنتون ذوق» براي اتباع و مهاجران افغانستانی کارآفرینی
کرده است.

 همشهري آنلاین _ بهاره خسروي: زرقونه سال 1372 در ایران
و از پدر و مادري افغانستانی متولد شد. او پس از پایان تحصیلات خود در مقطع متوسطه، در رشته مهندسی نرم افزار کامپیوتر از دانشگاه آزاد
اسلامشهر فارغ التحصیل شد. فارغ التحصیلی براي زرقونه شروع یک ماجراي تازه بود. زرقونه با وجود اینکه مدارك قانونی سکونت در ایران را
داشت، براي یافتن یک شغل متناسب با تخصص و توانایی اش کفش آهنین به پا کرد و با موانع زیادي روبه رو شد. موانعی که باعث ایده راه
اندازي استارت آپ «پوهنتون ذوق» براي اتباع و مهاجران افغانستانی داخل و خارج ایران شد. همسایه ما با راه اندازي این استارت آپ، ایده
هاي جالبی براي همه، به ویژه اتباع غیرایرانی ساکن در محله هاشمی، دارد. اگر مشتاق دنبال کردن ماجراي کارآفرینی زرقونه شدید و دنبال

 
راه اندازي یک کسب و کار خوب متناسب با تخصص و توانایی هایتان هستید، خواندن این گزارش را از دست ندهید. 

 
 

"هر افغانستانی؛ کارآفرین هدفمند" شعار «زرقونه سازگار» دختر کارآفرین محله هاشمی است. به گفته او، پیدا کردن یک شغل مناسب براي
اتباع افغانستانی، به ویژه افراد تحصیل کرده، کار چندان راحتی نیست. حتی اگر مدارك قانونی و موجه سکونت هم داشته باشیم، باز هم اغلب
باید دنبال کارهاي غیرتخصصی برویم. اما من سعی کردم تا با راه اندازي استارت آپ فرصت راه اندازي یک کسب و کار خوب براي هموطنانم
در هرجاي دنیا فراهم شود. زرقونه با این سخنان سر صحبت را باز می کند و می رود سراغ روزهاي تحصیلش و جست وجو براي پیدا کردن
یک شغل مناسب: «در دبیرستان، علوم تجربی خواندم. بیشتر علاقه مند به دنبال کردن رشته هاي پیراپزشکی و شاخه پزشکی بودم و هیچ



ذهنیتی از رشته هاي رایانه اي نداشتم. چند سالی تا دانشگاه رفتنم وقفه افتاد. از آنجا که اهل بیکار ماندن و خانه نشستن نبودم رفتم سراغ
هنر خیاطی. اما این هنر، گمشده من در زندگی نبود. در واقع فقط براي اینکه بیکار نمانم خیاطی می کردم. در همین مدت می دیدم که
دوستان و هموطنان من براي پیدا کردن یک شغل مناسب دچار مشکل بودند. همه افغانستانی ها حتی اگر تحصیلات عالی هم داشتند باید

 
سراغ شغل هاي غیرمرتبط می رفتند. شرایط کار براي آنها اغلب سخت است و معمولاً با دستمزد و مزایاي کمتر به کار گرفته می شوند.» 

 
 

- درهاي بسته کاریابی، نرم افزار کارآفرینی بعد از وقفه اي چندساله، زرقونه به دنبال گمشده اش در زندگی و تحصیل می رود، اما با یک
هدف بزرگ. او از روزهاي جست وجو براي یافتن یک شغل متناسب با تحصیلاتش، مهندسی نرم افزار، و موانع پیش رویش تعریف می کند:
«تمام مدارك سکونت من در ایران قانونی است. پدرم حسابدار یک کارخانه و مادرم خانه دار است. خواهر و برادرم هم، مانند من، همگی در
ایران متولد شده اند. اما در همان دوران دانشجویی حتی براي کارورزي هم که سراغ شرکت یا مجموعه اي می رفتم اغلب با در بسته و موانع

 
زیادي مواجه می شدم. اگر هم جایی قبولم می کردند چندان قابل اتکا به نظر نمی آمد.» 

همه این موانع کافی بود تا زرقونه براي پیدا کردن یک کسب و کار پردرآمد، براي خودش و افغانستانی هاي مقیم ایران، خیلی جدي به فکر
بیفتد. او در این باره توضیح می دهد: «شهریور سال 1398 با دوره هاي آموزشی مدرسه استارت آپی ذوق آشنا شدم و با استفاده از آموزش
هایی که دیدم و راهنمایی هاي مهندس «محمدمهدي ذوالفقاري» و «حمیدرضا قنبري» توانستم ایده استارت آپ پوهنتون را ارائه دهم.
پوهنتون در زبان دري به معناي دانشگاه است. به کمک این استارت آپ که بخش هاي مختلفی براي کارآفرینی و ارائه برنامه آموزشی دارد،
افغانستانی ها می توانند در خانه بمانند و فوت و فن کار مورد علاقه شان را آموزش ببینند. این استارت آپ براي خدمت رسانی به افغانستانی

 
هاي مهاجر طراحی شده است.» 

- صفرتا صد کسب و کار موفق اما سؤال اینجاست: این استارت آپ یا به قول هم زبانان دوست و همسایه ما دانشگاه کوچک، چه خدماتی را
در اختیار افراد جویاي کار می گذارد. آموزش و آشنایی با شاخه هاي مختلف کار با رایانه یکی از خدمات استارت آپ پوهنتون ذوق است:
«طراحی سایت، آموزش سئو و دیجیتال مارکتینگ، تجارت الکترونیک، نرم افزارهاي گرافیکی، نرم افزارهاي مکانیکی، آموزش زبان انگلیسی،
خلاقیت، برق و الکترونیک، رباتیک و مدیریت کسب و کار از مهم ترین مباحث آموزشی این دانشگاه مجازي براي مخاطبان افغانستانی است.
البته در کنار این دوره هاي آموزشی، بخشی به عنوان کامیاب شو طراحی شده است. این طرح به افراد جویایی کار امکان می دهد تا بر اساس

 
تخصص و مهارت خود کسب و کارشان را در فضاي مجازي راه اندازي کنند و به درآمدزایی برسند.» 

به گفته هم محلی ما، استارت آپ «افغان آي تی» ارائه دهنده خدمات در زمینه هاي هاست، دامنه، سرور مجازي، پروژه هاي نرم افزاري تحت
وب و اپلیکیشن، راه اندازي «سامانه پاتوق کار» ویژه کارجویان و کارگران فصلی افغانستانی، استارت آپ «کاج گراف» تخصصی در زمینه

 
طراحی آنلاین از دیگر خدمات استارت آپ پوهنتون ذوق است. 



 
 

- توانمندسازي بانوان محله هاشمی «افغان دکان» یکی از استارت آپ هاي تخصصی در زمینه هاي تجارت الکترونیک و دیجیتال مارکتینگ
براي توانمندسازي بانوان به ویژه بانوان سرپرست خانوار افغانستانی است. زرقونه با اشاره به این موضوع درباره ایده اش راجع به توانمندسازي
بانوان می گوید: «در این روزهاي کرونایی، افراد زیادي به دلیل تعطیلی مشاغل و کسب و کارشان صدمه دیدند. تعداد زیادي از هموطنانم در
محله هاشمی ساکنند و هرکدام از این خانم ها هنري دارند. در واقع با استفاده از خدمات «افغان دکان» در فکر این هستم که خانم هاي
همسایه و محله ام فعالیت هاي خودشان را در زمینه فروش و تولید محصولات خانگی به صورت مجازي ارائه دهند؛ کاري که سهم بزرگی در
درآمدزایی و حل بسیاري از مشکلات اقتصادي دارد. به همین دلیل امیدوارم اهالی با خدمات این مجموعه آشنا شوند و بتوانند با استفاده از

 
این فضا تا حدودي بار مشکلات مالی شان را کاهش دهند.» 

- فراهم شدن فرصت اشتغال برابر زرقونه علاوه بر طراحی استارت آپ براي ارائه خدمات آموزشی بیشتر در حوزه کارآفرینی، چند کتاب
،HTML5، CSS3 آموزشی هم در حوزه برنامه نویسی در فضاي مجازي نوشته و منتشر کرده است: «راهنماي همراه پایتون، کارگاه آموزشی
برنامه نویسی PHP و «برنامه نویسی اندروید در 4 گام کاربردي» از جمله کتاب هایی است که به واسطه مطالعات و تحقیقاتم نوشته ام. مهم

 
ترین هدفم فراهم شدن فرصت اشتغال برابر براي هموطنانم است تا کسب و کار دلخواهشان را راه اندازي کنند.» 

 
دوخت کیف پول مردانه 

در خانه بیکار نمانید، به ویژه در این ایام قرنطینه که مدت بیشتري را در کانون گرم خانواده سپري می کنید. بد نیست با یادگیري حرفه یا
تولید یک اثر هنري، علاوه بر پرکردن اوقات فراغت و استفاده بهینه از روزهاي خانه نشینی، به آسانی به درآمدزایی هم برسید. «وحیده
السادات ابوالحسنی» از بانوان کارآفرین خیابان قصرالدشت در تکه دهم پایتخت، با آموزش دوخت «کیف پول مردانه» به شما کمک می کند

 
تا یک کسب و کار خوب خانگی براي کمک به سبد اقتصادي خانواده راه اندازي کنید. تا پایان این آموزش همراه ما باشید. 

 
لوازم مورد نیاز 

 
چرم طبیعی: 

 
در هر رنگی که مورد پسند است 

 
مشته 

 
سمبه شماره 1 

 
قیچی 

 
چسب آهن 

 
خط کش 

 
سوزن و نخ موم زده 



 
زیپ و آستر و طلق 

 
کاغذ یا مقوا 

 
نحوه دوخت: 

در ابتداي کار، روي مقوا یا کاغذ، اندازه کیف را مشخص کنید. روي کاغذ ابعاد مستطیلی 19 در 20 و یک مستطیل 8.5 در 20 را بکشید.

 
روي مستطیل از هر طرف 1.5 سانت فاصله بگذارید و جاي زیپ را مشخص کنید. 

روي مستطیل 8.5 در 20 همین کار را تکرار کنید. از هر طرف 1.5 سانت فاصله گذاري کنید و جاي طلق را در اندازه 4 در 6 مشخص کنید.
2 سانت براي اندازه جاکارتی در نظر بگیرید. در واقع ماکت اولیه کار طراحی شده است. حالا نوبت به پیاده کردن این ماکت روي چرم می
رسد. الگوي طراحی شده را روي چرم قرار دهید و با کاتر دور تا دور کار را برش بزنید. با کمک خط کش علامت زن جاي سوراخ دوخت را
مشخص کنید و بعد با کمک سمبه و مشته و تخته کار چرم را سوراخ کنید. مرحله آخر دوخت کیف پول است. در این مرحله زیپ را در جاي

مورد نظر قرار دهید، بعد طلق و جاي کارت و آسترکشی کنید و دورتادور آن را بدوزید. کیف پول شما آماده است.



بروکراسی اداري، مانعی براي تحقق جهش تولید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/09/09

به باور کارشناسان برخی بروکراسی هاي اداري، مانعی می شوند براي افرادي که سعی در کارآفرینی و یا قصد دریافت پروانه بهره
برداري دارند.

به گزارش خبرنگار دولت گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان،
در حوزه اقتصادي هر کشوري مولفه هایی هستند که نیاز به
تقویت و برخی مولفه هاي دیگر نیاز به رفع شدن دارند که در

 
همه جوامع قسمت عظیمی از این وظایف بر عهده دولت است. 

با حرکت در بطن هر جامعه و کشوري می توان اثري از آن ها
را پیدا کرد؛ عواملی که برخی باید رفع و برخی دیگرشان
تقویت شوند. «کسري بودجه»، «افزایش سرمایه گذاري دولتی
و نهاد هاي عمومی»، «جهش تولید» و «حمایت از قشر هاي

 
ضعیف» هم از جمله این موارد هستند؛ مولفه هایی که رهبر انقلاب هم همین چند روز پیش آن ها مواردي تاثیر گذار در اقتصاد خواند. 

اما سوالی که حالا پیش می آید این است که در این میان دولت چه وظیفه اي دارد؟ در ادامه گزارش ما برخی از وظایف دولت براي پیش برد

 
این امور را بررسی می کنیم. 

 
 

وقتی دخل و خرج دولت به هم نمی خورد! در این چند، سال پیش آمده که دولت با کسري بودجه مواجه شود، یعنی درآمدش از مخارجش
کمتر باشد. در کشور ما البته این اتفاق رابطه اي مستقیم با بحث تحریم ها دارد، درآمد کشور ما پیش از تحریم، عموما وابسته به نفت بوده

 
وحالا که غربی ها اجازه صادرات نفت به ایران نمی دهند، این کسري بودجه تا حدودي طبیعی به نظر می رسد. 

البته یکی دیگر از درآمد هاي دولت بحث مالیات است، اما به وضوح مشخص است که دولت نمی تواند فشار ناشی از نبود در آمد نفتی را با
مالیات جبران کند؛ علاوه بر این در چنین شرایطی دست درازي به منابع بانک مرکزي تنها به افزایش تورم منجر خواهد شد؛ در ادامه نیز
تورم باعث کاهش کارایی مدیریت دولتی خواهد شد. در این شرایط دولت اول از همه باید به این مهم دقت کند که انتشار پول افزایش پیدا

 
نکند چرا که این افزایش، به تورم بیشتر دامن خواهد زد. 



در واقع زمانی که انتشار پول را افزایش می دهیم، به صورت تکاثري نقدینگی گسترش پیدا می کند و افزایش نقدینگی به معناي افزایش بی
ثباتی در اقتصاد است. نقدینگی بالا اقتصاد را از ثبات خارج خواهد کرد و در شرایط متلاطم و بی ثبات اقتصادي، اساسا نقدینگی به سمت

 
بخش تولید نمی شود. البته دولت توانست بخشی از کسري بودجه اش را با افزایش سرمایه گذاري فروش منابع اش در بورس رفع کند. 

فرهاد دژپسند در حاشیه جلسه شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی در 7 مهر 99، در این رابطه بیان کرد که در شش ماه گذشته،

 
توانسته ایم جبران کسري منابع خود را از محل فروش اوراق و واگذاري سهام شرکت هاي دولتی جبران کنیم. 

موسوي لارگانی عضو هیئت رئیسه مجلس در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان درباره این موضوع بیان کرد که یکی از موانعی که باعث
شده ما با مشکلات مختلفی رو به رو شویم، کسري بودجه اي مشخص است، چراکه ما پیش بینی کرده بودیم به عنوان مثال 1 میلیون بشکه
نفت در سال 99 صادر کنیم که با توجه به سختگیرانه تر شدن تحریم ها نتوانستیم این صادرات را انجام دهیم که این به وجود آمدن کسري
بودجه را طبیعی می کند؛ همچنین ویروس کرونا که شیوع آن در تمام دنیا جولان می دهد مقداري از کسري بودجه به واسطه آن ایجاد شد.
شرکت ها و کارخانه هایی که در زمان کرونا نتوانستند تمام ظرفیت خود فعالیت داشته باشند، همچنین برخی که نتوانستند مالیات خود را به

 
همین دلیل پرداخت کنند، عامل دیگري براي کسري بودجه بود. 

 
 

وظیفه دولت براي تحقق جهش تولید چیست؟ موسوي لارگانی معتقد است که اگر ما بخواهیم این کسري بودجه در ماه هاي پایانی سال کم

 
اثر تر باشه، دولت باید تکیه به تولید داخل و رهنمودي رهبر انقلاب درباره جهش تولید را در اولویت خود قرار دهد. 

حالا در جایی دیگر این سوال به وجود می آید که وظیفه دولت براي تحقق جهش تولید چیست؟ به باور کارشناسان برخی بروکراسی هاي
اداري، مانعی می شوند براي افرادي که سعی در کارآفرینی و یا قصد دریافت پروانه بهره برداري دارند؛ این موضوعات مانعی براي جهش تولید

 
هستند و دولت به عنوان بازوي اجرایی موظف است این مشکلات را به حداقل برساند. 

عضو هیئت رئیسه مجلس با بیان اینکه یکی دیگر از مسائل مهم براي جهش اقتصادي فعالیت شرکت هاي دانش بنیان است، بیان کرد که می
توانند با هزینه ناچیز و ایجاد اشتغال بالا و همچنین با برنامه ریزي هاي دقیق خیلی از اهداف دست نیافتنی در حوزه هاي مختلف را محقق
کنند،؛ طبق آمار به دست آمده شرکت هاي دانش بنیان توانسته اند در بخش کرونا هم بخشی مشکلات را حل کنند؛ این شرکت ها هم با

 
کمی حمایت می توانند بازدهی بالایی داشته باشند، که دولت باید از آن ها حمایت کند. 

در واقع مسئولان دولتی می توانند با اتخاذ سیاست هاي مناسب و حمایت از واحد هاي تولیدي و شرکت هاي کارآفرین می توانند با حداقل
هزینه، پایه هاي اقتصاد را محکم تر کنند. 



گزارش از محمدجواد رهنما



کارگاه باسرمایه 300 هزارتومان راه اندازي و محصولش صادراتی شد / از

کارآفرینی خوشحالم

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/09/09

همسرم که کارمند اداري بود وقتی متوجه رونق تولید محصولات تزئینی کارگاه شد، از محل کار خود استعفا داد و به پرسنل کارگاه
پیوست.

 همسرم که کارمند اداري بود وقتی متوجه رونق تولید

 
محصولات تزئینی کارگاه شد، از محل کار خود استعفا داد و به پرسنل کارگاه پیوست. 

قدس آنلاین – وحید اکرمی: معمولا زمانیکه صحبت از ایجاد تولیدي هاي خانگی و کارآفرینی و کسب استقلال مالی توسط بانوان به میان
می آید، اولین ذهنیت ها می تواند این باشد که کارگاه توسط خانمی سرپرست خانوار به جهت تامین مخارج زندگی راه اندازي شده است.
البته این موضوع به نوبه خود قابل تحسین است. اما باورکردن ماجرایی که یک خانم جوان بدون نیازمالی، اقدام به راه اندازي کارگاهی تولیدي
درخانه نماید و کاراو آنقدر بگیرد که حتی شوهرش نیز مجاب شود تا عطاي کار اداري را به لقاي آن ببخشد و درکنار همسر خود درکارگاه
تولید محصولات تزئینی فعالیت نماید کمی سخت است. خانم مهدیه سادات حسینی بانوي جوانی است که توانسته، تلاش و اراده اش را با
کمی ذوق و سلیقه مخلوط کند تا ازاین رهگذر پاي کالایی تزئینی درکارگاهی خانگی به عرصه وجود بازشود ودر ویترین فروشگاه هاي بزرگ
شهر خودنمایی کند. این محصول تزئینی حتی به مرحله صادرات نیزرسیده و براي خانواده هاي زیادي منبعی براي امرار معاش گردیده است.

 
گفتگوي قدس آنلاین را با این کارآفرین جوان درادامه بخوانید. 

 
چه شد که تصمیم گرفتید وارد فضاي کسب و کار و تولید شوید؟ 

از6 سال پیش یعنی سال 1393 تصمیم گرفتم ازاوقات فراغتم درخانه استفاده کرده و با تولید برخی ازمحصولات هنري کسب درآمد کنم.
ابتدا کار رابا مبلغ اولیه 300 هزار تومان شروع کردم. این مبلغ صرف خرید مواد اولیه براي ساخت انواع گیره روسري و دستبند شد. با فروش
این کالاهاي تزیئنی پول خوبی عایدم شد و سرمایه اولیه من افزایش پیدا کرد. مدتی به همین منوال گذشت و متوجه شدم که می توانم کارم

 
را دراین رشته توسعه دهم. 

پس از آن فعالیت هایی مانند ساخت انواع عروسک را نیز به کارم اضافه کردم. همچنین مهارت تولید انواع زیورآلات را نیز کسب کرده و

 
ساخت این اقلام را آغاز کردم. 



 
تمام این کارها را به تنهایی انجام می دادید یا از شخص دیگري نیز کمک می گرفتید 

حدود سه سال خودم به تنهایی کاررا انجام می دادم. اما درسال 96 به این فکر افتادم که یک نفر دیگر را به این کار اضافه نمایم تا سرعت
ساخت تولیدات افزایش پیدا کند. پس از آن رونق تولیدات بیشتر شد و رسما کارثبت سفارش وتولید تیراژ وعرضه در فروشگاه هاي شهر
شروع شد. براي این موضوع نیاز بود که یک نفر مرد در کارگاه حضور داشته باشد تا وظیفه بستن قرارداد و توزیع و تحویل محصولات را به
فروشگاه هاي سطح شهر، به دوش کشد. به همین دلیل همسرم که تاآن زمان کارمند اداري بود و متوجه رونق تولید محصولات شده بود از

 
محل کار خود استعفا داد و به پرسنل کارگاه پیوست. 

 
 

 
چه جالب، استعفا از کار اداري و فعالیت در یک کارگاه خانگی تصمیم بسیار سختی می تواند باشد. 

بله دقیقا همینطوراست. در حالیکه حقوق ماهیانه و بیمه و دیگر تسهیلات داریم و تصمیم بگیریم که از کادر اداري خارج شویم، بسیار سخت
است. مدت ها دراین خصوص فکر کردیم و بالاخره شوهرم توانست تصمیم قطعی را بگیرد. تصمیم شوهرم این بود که به جاي اینکه لازم باشد
براي دیگران کار کند تا بتوانیم گذران زندگی را انجام دهیم، روي پاي خودمان بایستیم و از بازو و هنر خودمان رزق و روزي را کسب کنیم. با

 
یک اراده قوي همه چیزامکان پذیراست. 

 
با این حساب و پس ازورود همسرتان به چرخه تولید و فروش محصلات، باید وضعیت کاري تان رونق بیشتري گرفته باشد؟ 

به لطف خدا ازآن پس تولید و فروش محصولات، رونقی دوچندان گرفت. براي آماده سازي سفارشات رسیده از فروشگاه هاي مختلف شهر، نیاز
به نیروهاي کاري بیشتري پیدا کردیم. به طوریکه در سال 98 تا 12 نفر در کارگاه مشغول به کار و تولید بودند. در واقع درآمد حاصل از تولید
و فروش محصولات تزئینی ما نه تنها زندگی خودمان را به خوبی تامین کرده بود، بلکه باعث شده بود که 12 نفر از افراد جویاي کار که نیاز

 
مالی داشتند در این کارگاه جذب شده و کسب درآمد کنند تا چرخ زندگی آنها نیز بچرخد. 

 
مزیت کسب و کارهاي خانگی و یا تولید محصولاتی که باعث خودکفایی شود چیست؟ 



ببینید، وقتی شما مواد اولیه را می خرید و بعداز فعل و انفعالاتی خاص، تبدیل به یک محصول نهایی می کنید که مشتري پسند باشد و از آن
استقبال شود لذت وخوشحالی وصف ناشدنی برایتان بوجود خواهد آمد. درآمدي که از آن عاید می شود به کنار، همان که سلیقه و هنرشما

 
مورد پسند مشتریان قرار گرفته خوشحال کننده است. 

اینگونه از فعالیت ها که به نوعی از جنس اقتصاد مقاومتی است این مزیت را دارد که وقتی اجناس مورد نیاز شما از تولیدات داخل باشد، هیچ
وقت بدون مواد اولیه نخواهید ماند. ضمن اینکه در عمل یک زنجیره از تولید کنندگان داخلی ازابتداي کار که تولید مواد اولیه است تا انتهاي
آن که فروخته می شوند، تشکیل گردد. به عنوان مثال براي تولید مواد اولیه کارگاه ما، حداقل 7 رشته شغلی دیگر به طور مستقیم با ما در
ارتباط هستند. معنی این زنجیره این است که جمع زیادي از خانواده هاي ایرانی در یک فرآیند شرکت داشته و کسب درآمد می کنند و این
باعث رونق تولید و پویایی جامعه می شود. هر چند که اگر مسئولان بیش از پیش به این مشاغل توجه کنند، شاهد جهش تولید هم خواهیم

 
بود. 

 
 

 
چه محصولاتی را در کارگاه تان تولید می کنید؟ 

محصولات تولیدي ما عموما زیورآلاتی از جنس برنج و مس هستند که با سنگ هایی مثل دلربا، عقیق و فیروزه نیشابورو انواع طرح هاي

 
فانتزي، سنتی و مذهبی تزیین می شوند. 

 
آیا از تولید طرح هاي فانتزي و سنتی به جز کسب درآمد هدف دیگري را نیز دنبال می کنید؟ 

بله نگاه من و همسرم به کار تنها کسب درآمد و گذران زندگی نیست. یکی از مهمترین اهداف ما احیاي انواع طرح هاي سنتی و ترکیب
داشته هاي غنی فرهنگی و ادبی ایران، با زیورآلات جدید و به روز هست که به لطف خدا به شدت مورد پسند ورضایت مصرف کنندگان نیز

 
قرار گرفته است. 

 
از مشتریان و مصرف کنندگان نام بردید، بازار هدفتان کجاست؟ 

درحال حاضر فروشگاه ها و بازارهاي اطراف حرم مطهر رضوي و دیگر مراکز فروش مشهد و همچنین چندین شهر کشور ازجمله تهران، قم،
اصفهان، ساري، نیشابور و... از محصولات ما خرید کرده و به مشتریان خودعرضه می نمایند. البته قبل از شیوع ویروس کرونا تجربه ارسال
محصول به کشورعراق، و ساخت جاکلیدي و پیکسل هاي اختصاصی براي مواکب اربعین را نیزداشتیم. همچنین براي ارسال محصولات به
کشور افغانستان هم مذاکراتی داشته و موافقاتی صورت گرفته بود، اما در حال حاضر متاسفانه امکان رفت و آمد به کشورهاي همسایه وجود

 
ندارد. 



 
 

بحث کرونا پیش آمد، با توجه به اینکه علاوه بر بیماري، رکود کسب و کارها نیز پیامد این ویروس بوده، اکنون وضعیت کارگاه شما چگونه

 
است؟ 

متاسفانه کرونا روي فروش ما نیز مانند بیشتر کسب و کارهاي تولیدي، تاثیر منفی زیادي گذاشته است. با توجه به اینکه مشتریان دیگر به

 
فروشگاهها مراجعه و از اقلام آنها بازدید نمی کنند در نتیجه فروشی هم انجام نگرفته و سفارش تولید هم به ما داده نمی شود. 

اما ازاین قضیه ناامید نیستم. موضوعی که اهمیت دارد این است که ذائقه و احتیاج به زیورآلات بومی و سنتی دربین مشتریان هیچ تغییري
نکرده است. بنابراین درتلاش هستم با استفاده از امکانات فضاي مجازي ارتباط مان را با مشتریان حفظ کنیم. با این کار هم تولید و فروش را

 
می توانیم ادامه دهیم و هم آمادگی خود را براي زمان پس از کرونا حفظ کرده تا آن موقع باقوت و انرژي بیشتر در خدمت مشتریان باشیم. 

انتهاي پیام/



جوانانی که از روي فقر هوبره شکار می کنند

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/09/09

گروه جامعه: جوانانی که بیکارند و کاري جز شکار هوبره ندارند؛
جوانانی که می دانند نسل بعدیشان دیگر حتی پرنده اي براي
شکار نخواهند دید چه برسد به کسب روزي از راه قاچاق هوبره
آن هم براي کشورهاي عربی که تنها می خواهند با هوبره بازي
کنند.به گزارش ایسنا، شغل رایج خیلی از نوجوانان و جوانان در
اطراف زیستگاه هوبره در پطرگان و شاهرخت خراسان جنوبی،
قاچاق هوبره است چرا که هم بیکارند و هم فقیر اما همین
افراد اذعان کرده اند که تا پیش از این و در دهه 60 پدرانشان،

گروه هاي 20 تا 30 تایی هوبره را مشاهده می کردند حال آنکه آنان به سختی گروه 5 قطعه اي هوبره را در منطقه شان به چشم می بینند.به
گزارش ایسنا، جوانانی که به صورت شبکه اي در هم تنیده و چند لایه و به صورت هرمی کار می کنند و در واقع حداقل دست 4 گروه در
قاچاق آن به خارج از مرز تا رسیدن به دست مصرف کننده، در کار است. صیادي که غالبا چوپان، ساربان و افراد محلی روستاهاي همجوار
زیستگاه هستند؛ واسطه هایی که پرنده را از صیادان در روستا، جمع آوري و در مخفیگاهی در خود روستا یا خانههاي کارگري یا اسطبل دام
هاي داخل و خارج روستا تا مدتی که به حد نصاب رسیدند نگهداري می کنند.واسطه هاي دوم که پرنده هاي جمع آوري شده را در مرکز
شهرستان از دلالان یا همان واسطه هاي اول از کلیه روستاهاي اطراف زیستگاه، خریداري و در مخفیگاه هایی بسیار حرفه اي، جمع آوري،
نگهداري و آماده حمل به خارج از استان می کنند و ""راه پاك کن"" هایی که مسیر قاچاق را با خودروهایشان طی میکنند.در نهایت دسته
چهارم یا همان قاچاقچی اصلی که به طور کاملا حرفه اي، هوبره ها را از عوامل استانی، دریافت و سپس با قیمت هاي گزافی به عوامل خارج
از کشور می فروشند.آنچه که مشخص است کم شدن هوبره ها تنها نسل این پرنده ارزشمند را در معرض انقراض قرار نداده و خسارت زیادي
به منابع اقتصادي و اجتماعی نیز به خراسان جنوبی وارد کرده است؛ از کمک به حرکت شن هاي روان با از بین رفتن قطع درختچه ها و
پوشش گیاهی و تاراج سرمایه ملی گرفته تا از بین رفتن ارزش طبیعت گردي در قطب کویرگردي شرق کشور و خسارت به دام هاي محلی با

 
افتادن در تله هاي هوبره تنها بخشی از گرفتاري هایی است که قاچاق هوبره به یادگار گذاشته است. 

 
وضعیت هوبره در زیستگاه پطرگان و شاهرخت خراسان جنوبی بسیار بحرانی است 

در حال حاضر وضعیت هوبره در زیستگاه پطرگان و شاهرخت خراسان جنوبی بسیار بحرانی است که تخریب زیستگاه یکی از عوامل ایجاد این
وضعیت است.ظرفیت بیش از حد مجاز دام در زیستگاه باعث از بین رفتن پوشش گیاهی به خصوص گیاهان علفی شده و این عامل باعث
کاهش طعمه هوبره می شود که همان حشرات و بعضی خزندگانی هستند که سیکل زندگیشان وابسته به گیاهان است. از طرفی دیگر هوبره
ها براي بدست آوردن غذاي گیاهی از قبیل علفهاي ترد و آبدار و بذور گیاهی با مشکل روبرو می شوند.به عبارتی دیگر نبود طرح هاي اصولی
مرتعداري همچون کاشته نشدن گونه هاي گیاهی متنوع و کاشت قیچ یا تاغ به صورت یکدست در دشتها باعث برهم زدن اکوسیستم زیستگاه
از طریق انتشار ناموزون گونه اي و کاهش جمعیت گونه اي دیگر از منابع غذایی هوبره می شود.حفر چاه هاي کشاورزي متعدد و به تبع آن بر
هم زدن اکوسیستم طبیعی منطقه و در نتیجه فرود نیامدن پرنده هاي مهاجر و زمستان گذران در منطقه به دلیل اشغال زیستگاه و تخریب
لانه و از بین رفتن تخمها از دیگر مشکلات زیست محیطی این منطقه است.آشیانه سازي و تخم گذاري هوبره در اراضی بیابانی و در زمینهاي
صاف انجام می شود و تعداد 2 تا 3 تخم می گذارد. هجوم گله هاي گوسفند و شتر می تواند باعث پایمال شدن تخمها شود، بنابراین نیاز است



این منطقه حفاظت شده باشد. جمع آوري تخم توسط چوپان ها و افراد محلی و خوردن تخم توسط سگ هاي گله نیز از جمله دیگر
مخاطرات است.تقریبا از سال 1388 قاچاقچیان هوبره علاوه بر شکار آن، به جمع آوري و قاچاق تخم هوبره نیز اقدام کردند. متأسفانه این
پدیده نیز در حال شکل گیري و سرایت به افراد بومی و همجوار زیستگاه است. تخم ها جمع آوري و با خیال راحت حمل و به عوامل اصلی در

 
شهرهاي جنوبی تحویل داده میشود تا به کشورهاي شیخ نشین حوزه خلیج فارس قاچاق شوند. 

 
کاهش شدید جمعیت هوبره در ایران 

حسن اکبري، مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی به ایسنا گفت: هوبره از پرندگان کمیاب و در معرض خطر انقراض است و اکنون
با کاهش شدید جمعیت در ایران و کشورهاي همسایه مواجه هستیم.وي با بیان اینکه وسیع ترین ایستگاه هاي هوبره در خراسان جنوبی است
و تقریبا در تمام شهرستان ها هوبره را داریم، افزود: برخی مکان ها جمعیت کم و برخی مکان ها جمعیت بیشتري دارند و بیشترین تمرکز در
شهرستان هاي زیرکوه و درمیان است.اکبري با بیان اینکه بررسی ها نشان می دهد قاچاقچیان اصلی، غالبا غیربومی و اهل استان نیستند اما
متاسفانه بخشی از جوامع محلی نیز این افراد را همیاري می کنند، تصریح کرد: همکاري تعدادي از جوامع محلی با قاچاق به حدي است که

 
نرخ زنده گیري را افزایش داده است. 

 
گربه و روباه شنی در دام تله هاي هوبره می افتند 

وي بیان کرد: هوبره عمدتا با تله یا دام زنده گیري می شود و بري این کار تعدادي زیادي از درختچه هاي تاغ از بین می روند، بنابراین علاوه
بر اینکه پرنده را از دست می دهیم گونه هایی چون گربه شنی و روباه شنی نیز در این تله ها گیر می افتند، از بین رفته یا آسیب می
بینند.مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی با بیان اینکه علاوه بر آن مناطقی از زیرکوه و دشت هاي مشرف به همت آباد تا دشت
گلورده در میان جز مناطق بحرانی هستند و داراي درختچه هاي تاغ حیاتی هستند که نباید از بین بروند و اگر با این رویه روند تخریب
تاغزارها پیش رود در آینده بحران گرد و غبار را در آن منطقه خواهیم داشت، ادامه داد: هرساله بخش زیادي از تاغزارها توسط افراد محلی قلع

 
و قمع می شود و بخشی از مشکلات زیست محیطی توسط این اقدام به وجود می آید. 

 
تنها در یک روز عملیات یگان حفاظت زیرکوه هزار تله جمع آوري شد 

اکبري بیان کرد: تنها در یک روز با عملیات یگان حفاظت در زیرکوه و مرکز استان هزار تله جمع آوري شده؛ تله ها رها هستند و راه
شناسایی تله گذاران سخت است.وي با بیان اینکه بحث هاي فرهنگ سازي را به صورت جدي آغاز کردیم و مردم شریف آن منطقه عمدتا با
این کار مخالف هستند و تنها بخشی از آن ها به علت درآمد زایی این کار را انجام می دهند، افزود: طرح آموزش جوامع محلی براي هوبره را
در سال 87 توسط تشکل هاي زیست محیطی آن منطقه با همکاري اداره زیرکوه اجرا کردیم.مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی
با اشاره به تخصیص اعتبار 40 میلیون تومان براي فرهنگ سازي محیط زیستی با اولویت حفظ زیستگاه و پوشش گیاهی در سال گذشته،
ادامه داد: اقلام و منابع آموزشی از جمله اینفوگرافی هوبره تهیه شد تا فرهنگ سازي لازم صورت گیرد.اکبري با اشاره به فرهنگ سازي از
طریق رسانه، تصریح کرد: معرفی ظرفیت هوبره در برنامه اي تحت عنوان طبیعت 360 درجه در رسانه ملی و فرهنگ سازي از طریق رادیو و
صداي خراسان جنوبی با همکاري کارشناسان مختلف از دیگر فعالیت هاست. وي با اشاره به همکاري خوب با مرزبانی استان و اجراي تفاهم
نامه و برخورد با متخلفان با همکاري دستگاه قضایی در زیرکوه، افزود: طرح ارتقاي منطقه دق پترگان به عنوان زیستگاه اصلی هوبره به منطقه
حفاظت شده تبیین شده و موافقت دستگاه هاي ذیربط، اخذ و به سازمان محیط زیست ارسال شده و در دستور کار شوراي عالی محیط
زیست قرار گرفته که اگر با این امر موافقت شود قوانین سخت تري هم اعمال می شود.اکبري با اشاره به بازدارندگی جریمه ها، ادامه داد:
بسته به نظر قاضی پرونده مجازات کیفري می تواند متفاوت باشد و باتوجه به اشرافی که داریم جریمه ها و برخورد قانونی خوب بوده است.

 
مشکلی که وجود دارد این است که معمولا افرادي دستگیر می شوند که در منطقه تله گذاري کرده و یا در حال حمل هوبره هستند. 

 
هوبره از مرز جنوبی کشور خارج می شود 

مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی بیان کرد: هوبره از مرز جنوبی کشور خارج می شود و عمدتا حاملین یا نهایتا افراد بومی
دستگیر می شوند که عمدتا وضع مالی خوبی نداشته و نمی توانند جریمه بدهند که به زندان می روند و عملا برخورد کردن با افرادي که بنیه
مالی ضعیفی دارند به ضرر خانواده ها تمام می شود.اکبري با بیان اینکه در کنار برخورد قوي و موثر دستگاه قضایی فرهنگ سازي نیز می
تواند موثر باشد، اظهار کرد: این گونه سرمایه زیستی کشور است و ما نباید آن را از دست دهیم چراکه از دست دادن آن جبران پذیر



نیست.وي با بیان اینکه سرمایه هایی که از بین رفت قابل احیا کردن نیست، افزود: مجموعه رسانه ها کمک خوبی انجام داده اند؛ براي حل

 
این مسائل باید انسجام سازمانی به وجود آید در حالی که اکنون تنها نیروي انتظامی و دستگاه قضایی در کنار محیط زیست هستند. 

 
نباید مردم بومی از ترس فقر به تله گذاري مجبور شوند 

مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی با بیان اینکه دستگاه هاي متولی اشتغال می توانند مسئله اشتغال را در این منطقه خاص تر از
مکان هاي دیگر دنبال کنند تا مردم بومی از ترس فقر به تله گذاري مجبور نشوند، افزود: شاید بتوان در این مناطق مرزي از ابزرهایی چون
حق مرزي،یارانه و... استفاده کرد و اگر فردي تخلف کرد در زمینه سرمایه زیستی این حق از او سلب شود چراکه این ابزارها بازدارنده تر است.

 
تنهایی محیط زیست در نجات نسل هوبره ها 

اکبري بیان کرد: انتظار داریم دستگاه هایی که در آن محدوده هستند و مجموعه دستگاههاي متولی توزیع اعتبار نگاه ویژه اي داشته باشند تا
بتوانیم این معضل را حل کنیم؛ هرچقدر به تنهایی کار کنیم به نظر می آید حل این معضل زمان بر خواهد بود و این سرمایه را از دست

خواهیم داد.



افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/09/09

گروه اقتصادي: جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت
صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که برآورد
قاچاق سیگار در هفت ماهه اول امسال نسبت به مدت مشابه
سال قبل 8.9 درصد افزایش و بعد از مدت ها در سال جاري
میزان افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شده است.به گزارش
ایسنا، بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال 30 میلیارد و
200 میلیون نخ سیگار تولید شده که نسبت به تولید 31
میلیارد نخ در هفت ماهه اول سال گذشته 2.6 درصد کاهش

داشته است.در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در این هفت ماه 37 میلیارد و 910 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق
سیگار هم با 8.9 درصد افزایش، از شش میلیارد و 960 میلیون نخ سیگار در هفت ماهه اول سال قبل به هشت میلیارد و 910 میلیون نخ

 
سیگار در مدت مشابه امسال رسیده است. 

روند قاچاق سیگار در سال گذشته کاهشی بود، به طوري که در کل سال گذشته برآورد وزارت صمت از میزان قاچاق سیگار نسبت به سال
1397 حدود 39 درصد کاهش یافته بود، اما در سال جاري با مشکلاتی که به دلیل عدم تخصیص ارز براي واردات مواد اولیه در زمینه تولید
این محصول ایجاد و منجر به توقف تولید تولید در هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی شد، قاچاق سیگار رو به افزایش گذاشت، تا
جایی که در اردیبهشت امسال برآوردها از میزان قاچاق سیگار نزدیک به دو برابر دو ماهه اول سال 1398 بود.با این حال به نظر می رسد هر
چند هنوز برآوردها از میزان قاچاق سیگار بیش از سال گذشته ایت، اما طی ماه هاي گذشته با افزایش تولید سیگارَ، میزان افزایش قاچاق

 
سیگار نیز کمتر شده است. 

 
افزایش 42 درصدي صادرات سیگار 

این در حالی است که آمارها نشان می دهد از ابتداي امسال تا پایان مهر ماه صادرات سیگار با افزایش 42 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 50 میلیون نخ بوده است.بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان،
واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی، 70 درصد مواد اولیه محصولات دخانیات از طریق واردات تامین می شود که عمده آن مربوط
به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و
حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات مواد اولیه 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد

مالیاتی دارد.



فتاح: فکر می کنم بالاخره یک روز بنیاد باید تمام شود!

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/09/09

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به این که بنیاد بخشی از سهام خود را براي اجراي برنامه هاي محرومیت زدایی واگذار کرده و می
کند، گفت: فکر می کنم بالاخره یک روز بنیاد مستضعفان باید تمام شود!

 
09 آذر 1399 - 09:36 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به این که بنیاد بخشی از سهام خود را براي اجراي برنامه هاي محرومیت زدایی واگذار کرده و می کند، گفت:

 
فکر می کنم بالاخره یک روز بنیاد مستضعفان باید تمام شود! 

خبرگزاري تسنیم: سید پرویز فتاح، رئیس بنیاد مستضعفان اخیراً با
حضور در تسنیم به تشریح اقدامات این بنیاد در حوزههاي مختلف
محرومیت زدایی، کمک به مددجویان کمیته امداد و سازمان
بهزیستی و ... پرداخت و برنامه هاي پیش روي بنیاد را نیز توضیح

 
داد. 

در ادامه مشرح گفت و گوي "پرویز فتاح؛ رئیس بنیاد مستضعفان"

 
تقدیم مخاطبان ارجمند تسنیم شده است: 

تسنیم: جناب آقاي فتاح! با توجه به اینکه حضرتعالی سابقه حضور در کمیته امداد را در کارنامه کاري خود دارید، آیا اکنون در بنیاد
مستضعفان با نگاه اقتصادي به بنیاد و زیرمجوعه هاي آن نگاه می کنید یا بیشتر در بنیاد هم نگاهی اجتماعی و مبتنی بر ارائه خدمات

 
اجتماعی به اقشار ضعیف دارید؟ 

حضرت آقا شخصاً در سال گذشته به بنده فرمودند که "آقاي فتاح ما بنیاد را اقتصادي نمی بینیم؛ آنجا را اجتماعی، محرومیت زدایی و
فرهنگی کنید" و بعد از اینکه حکم بنده را هم ابلاغ کردند در بند اول به این موضوع اشاره شده است و همه استراتژي و مسیر ما در بنیاد

 
مستضعفان براساس ابلاغیه دفتر مقام معظم رهبري و تاکیدات ایشان است. 

در بند اول ابلاغیه دفتر مقام معظم رهبري بر "محرومیت زدایی" تأکید شده است که البته محرومیت زدایی در بنیاد از جنس کار کمیته
امداد نیست و تفاوت هاي را با این نهاد دارد چرا که بنیاد کار عمرانی متعددي انجام می دهد و کمیته امداد امام خمینی (ره) غیر از مسکن

 
کار عمرانی انجام نمی دهد و به مسکن محرومان و مددجویان توجه دارد اما بنیاد اینگونه نیست. 

ما در مناطق هدفمان برنامه ها را جامع در نظر می گیریم به عنوان مثال اقداماتی که در منطقه قلعه گنج صورت گرفته است فلذا اگر نیاز

 
باشد راهی را اصلاح یا کارخانه اي با هدف کمک به ایجاد اشتغال در مناطق محروم راه اندازي می کنیم. 

همچنین بناي فعالیت بنیاد در این دوره بر این است که کارهایی از جنس کمیته امداد و سازمان بهزیستی را به خودشان واگذار کنیم به



عنوان مثال در ارتباط با شیوع ویروس کرونا، کمک هاي مالی به این نهاد از سوي بنیاد مستضعفان صورت گرفت و فرآیند توزیع کمک ها

 
توسط این دو نهاد انجام شد چرا که آنها ساختار لازم را در این زمینه در اختیار دارند. 

 
تسنیم: بنیاد مستضعفان در ایام کرونا چه میزان کمک به بهزیستی و کمیته امداد داشت؟ 

نظام براي محرومان دو ساختار از جمله کمیته امداد براي محرومان و بهزیستی براي معلولانی که محروم هستند، دارد و در طی دوران کرونا و
پیش از آن توجه ویژه اي به این دو نهاد از سوي بنیاد مستضعفان انجام شده است و زمانی که به آنها کمک مالی می کنیم بخش مورد نظر را

 
براي دریافت کمک ها را نیز مشخص می کنیم. 

در همین ارتباط اخیراً بنیاد به بهزیستی و کمیته امداد مجدداً کمک هاي را انجام داده است که به کمیته امداد مبلغ 50 میلیارد تومان و به

 
سازمان بهزیستی مبلغ 30 میلیارد تومان کمک شده است. 

پیش از این نیز کمک هاي در رابطه با تأمین جهزیه مددجویان دو نهاد حمایتی بهزیستی و کمیته امداد انجام گرفت که در این بخش به

 
کمیته امداد مبلغ 50 میلیارد و سازمان بهزیستی 30 میلیارد تومان کمک شد. 

علاوه بر اینکه 24 میلیارد تومان به بهزیستی و همین رقم به کمیته امداد براي خرید تبلت دانش آموزان مناطق محروم براي شبکه شاد
پرداخت شد همچنین براي اجاره بها و رهن مسکن این افراد، کمکهایی در این ایام شده است به طوري که براي کمیته امداد مبلغ 100
میلیارد تومان و براي سازمان بهزیستی مبلغ 50 میلیارد تومان پرداخت شده است؛ قرار بر این شد که 50 درصد هم کمیته امداد در صندوق

 
ولایت امداد در این زمینه هم افزایی داشته باشد. 

دو دستگاه امداد و بهزیستی قرار است گزارش کار خود را در ارتباط با کمکهاي مالی بنیاد به مددجویان این دو نهاد ارائه کنند که البته ما
ناظر بر این مسئله انتخاب کرده ایم و کنترل هاي صورت گرفته حاکی از آن است که این کمکها در اختیار جامعه هدف قرار داده شده است و

 
فرایند این کمکها ادامه خواهد داشت. 

همچنین بنیاد مستضعفان بنایی براي ایجاد ساختار موازي با کمیته امداد و بهزیستی ندارد و این کار اصلاً به صلاح ما نیست چرا که این دو
نهاد معتمد نظام هستند و ساختار هم دارند و فقط منابع مالی آنها کم است و دولت به هر دلیلی نمی تواند بیش از این به آنها کمک کند؛ به

 
همین دلیل ما وظیفه خود می دانیم که به آنها کمک کنیم اما همه کمکهاي ما به محرومان از دو کانال بهزیستی و کمیته امداد نیست. 

به عنوان مثال ما به "کولبران" کمک کردیم که بهزیستی و کمیته امداد مسئول آنها نیستند و این کمکها از طریق استانداري انجام گرفت
همچنین به قایقرانان جنوب، بوشهر و هرمزگان کمک هایی صورت گرفت و این کمکها در اختیار استانداري قرار داده شد علاوه بر این براي

 
کارگران پسماند و آرامستانهاي کشور کمک هاي نقدي در قالب کارت خرید در نظر گرفتیم. 

البته بیشترین حجم کمک ما مربوط به طرح مواسات و رزمایشی است که مقام معظم رهبري در ماه مبارك رمضان فرمودند؛ در این زمینه
بنیاد هماهنگی لازم را با سپاه برقرار کرد و جلساتی با حضور سردار سلامی و سایر نهادها برگزار شد و در 4 مرحله کمک هاي قابل توجهی از
سوي بنیاد مستضعفان انجام شد به طوري که در هر مرحله 500 هزار بسته معیشتی در بین خانواده هاي شناسایی شده توزیع شد و تا به
امروز بیش از 2 میلیون بسته معیشتی را توزیع کرده ایم که رقم ریالی هر بسته معیشتی 300 هزار تومان بود البته این فرآیند همچنان ادامه

 
دارد و در حال حاضر در آستانه مرحله پنجم از این طرح قرار داریم. 

بنیاد در بحث کرونا تا به امروز 2500 میلیارد تومان با هدف کمک به سیستم بهداشت و درمان و حمایت از نیازمندان و مردم آسیب دیده از

 
شیوع کرونا اختصاص داده که این مبلغ شامل 450 میلیارد تومان وامی که به اقشار آسیب دیده پرداخت شد نیز می شود. 



البته در این مدت سهم کمیته امداد به واسطه جمعیت بالاي مددجویان تحت پوشش حدود 620 میلیارد تومان بود و سهم سازمان بهزیستی

 
به دلیل تعداد کمتر مددجویانش، حدود 230 میلیارد تومان. 

 
تسنیم: مجموع مبلغی که بنیاد مستضعفان براي محرومیت زدایی در سال جاري اختصص داده، چقدر است؟ 

در سال 99 مبلغ 1200 میلیارد تومان براي محرومیت زدایی در نظر گرفته شده است که صددرصد این کار را انجام خواهیم داد اما رقمی که

 
براي این بخش اتفاق خواهد افتاد بیش از این خواهد بود. 

این رقم، علاوه بر 2500 میلیارد تومانی است که در دوران شیوع کرونا از سوي بنیاد به اقشار مختلف پرداخت شده است همچنین بنیاد
کمکهایی را براي ساخت مسکن محرومان و تأمین سیمان مورد نیاز ساخت مسکن آنها و سایر اقلام داشته است علاوه بر اینکه در بحث

 
اشتغال در مناطق محروم هم برنامه هایی از سوي بنیاد انجام شده است. 

همچنین در رابطه با تأمین منابع مورد محرومیت زدایی و کمک به گروه هاي مختلف تمهیدات لازم در نظر گرفته شده است و در این زمینه،
بخشی از سهام بورس و اموال خود را براي تأمین منابع فروخته ایم که البته براي این موضوع از مقام معظم رهبري اجازه اخذ شده است؛ این

 
حق طبیعی محرومان است که در این شرایط حساس به آنها کمک کنیم. 

 
تسنیم: نحوه کمک هاي بنیاد مستضعفان در ایام کرونا به وزارت بهداشت چگونه بوده است؟ 

بخش عمده اي از کمک 2500 میلیارد تومان بنیاد، به وزارت بهداشت اختصاص یافته است همچنین در اسفند ماه از سوي بنیاد به وزارت
بهداشت اعلام شد کادر درمانی که امکان حضور در خانه هایشان را ندارند، می توانند در هتل هاي بنیاد اسکان پیدا کنند و این برنامه تا به

 
امروز هم ادامه دارد و چندین مکان خود را تجهیز و براي حضور کادر درمان آماده کردیم تا کادر درمان در آنجا استراحت کنند. 

همچنین در اسفند، فروردین و اردیبهشت، دانشجویانی که از خارج کشور به ایران می آمدند باید دو هفته قرنطینه می شدند و نمی توانستند
به منازل خود بروند! آنها نیز در هتل هاي بنیاد مستضعفان پذیرش شدند و امکانات خوبی هم در اختیار آنها قرار دادیم و هم اکنون هم این
فرایند در حال انجام است حتی زمانی که اعلام شد وزارت بهداشت با کمبود آمبولانس روبه رو است 24 آمبولانس توسط بنیاد خریداري و با

 
راننده در اختیار آنها قرار داده شد و هم اکنون با 3 شیفت راننده در اختیار وزارت بهداشت قرار دارد. 

طبخ غذا براي مراکز درمانی و بیمارستانی یکی دیگر از اقدامات بنیاد در این ایام محسوب می شود و هم اکنون غذاي برخی از بیمارستانها در
گیلان و سایر استانها و تهران توسط بنیاد به صورت رایگان تهیه و توزیع می شود همچنین در ابتداي شیوع ویروس کرونا، بنیاد اقدام به تولید

 
ماسک و الکل مورد نیاز کشور هم کرد. 

علاوه بر این، روزانه تعداد قابل توجهی آبمیوه در اختیار بیمارستانها و مراکز درمانی مرتبط با ویروس کرونا قرار داده می شود و بنیاد علوي که

 
مسئولیت محرومیت زدایی را برعهده دارد نیز اقدامات موثري را در این حوزه انجام داده است. 

تسنیم: آیا اختصاص بخش عمده درآمدهاي بنیاد مستضعفان براي پرداخت کمکهاي نقدي به اقشار نیازمند و تحت پوشش کمیته امداد،

 
بهزیستی و ... باعث توقف روند سرمایه گذاریهاي مولد در این بنیاد طی سالهاي آتی نخواهد شد؟! 

در این خصوص بر اساس سیاستی که تدوین شده است عمل خواهیم کرد؛ اگر نتوانیم منابع مالی براي ماموریت هاي محرومیت زدایی مان را

 
تامین کنیم، نمی توانیم نقش مناسبی در عمل به وظایفمان ایفا کنیم. 

بر همین اساس، علاوه بر درآمدهاي حاصل از فعالیت هاي اقتصادي بنیاد، بخشی از سهام خود را براي اجراي برنامه هاي محرومیت زدایی



واگذار می کنیم و از طرف دیگر به این نکته نیز توجه داریم که نباید تمام منابعمان را در حوزه محرومیت زدایی هزینه کنیم! چرا که بخشی

 
از این منابع باید صرف توسعه بنگاه هاي تولیدي بنیاد شوند. 

به هرحال ما امیدواریم سال آینده خدمات بیشتري نسبت به سال 99 به مستضعفان و محرومان ارائه کنیم و وضعیت محرومیت زدایی و

 
خدمت رسانی به مردم را در بنیاد مستضعفان ارتقا دهیم. 

نکته قابل توجه دیگر آن است که تأکید داریم در مناطق محروم، کارخانه هاي جدید راه اندازي شود تا علاوه بر ایجاد اشتغال براي مردم در

 
آن منطقه، عوایدي نیز از احداث کارخانه در اختیار آنها قرار گیرد. 

ما معتقدیم باید از اموالی که در اختیار بنیاد مستضعفان است، به نحوه مطلوب براي مردم و اقشار ضعیف بهره برداري شود؛ بر همین اساس
برنامه ریزي کرده ایم تا حتی المقدور، اموال راکد بنیاد مستضعفان که نقشی در توسعه ندارند را به بخش هاي مولد اقتصادي در کشور تبدیل

 
کنیم تا هم در توسعه کشور نقش بیشتري داشته باشیم، هم عواید آن فعالیت هاي تولیدي به محرومان برسد و اشتغال نیز تولید شود. 

لذا یکی از اولویت هاي ما، سرمایه گذاري براي فعالیت هاي تولیدي در مناطق مرزي و محروم است البته در حوزه هاي ضروري و خاصی است
که شاید بخش خصوصی توان یا تمایل چندانی براي حضور در آن نداشته باشد؛ مثل امنیت غذایی یا سرمایه گذاري هاي زیرساختی در

 
صنایعی همچون نیروگاه و فولاد. 

این یک استراژي براي ما محسوب می شود و فکر می کنم بالاخره یک روز بنیاد باید تمام شود! و باید این اموال که مالکان اصلی اش، مردم و
مستضعفان هستند، صرف امور محرومان شود.



146 سرمایه گذار در شهرکهاي صنعتی قزوین جذب شدند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت: از ابتداي سالجاري تا پایان آبان ماه ، 146 سرمایه گذار داخلی وخارجی
در شهرکها و نواحی صنعتی تابعه استان جذب شدند.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی قزوین: 146 سرمایه
گذار در شهرکهاي صنعتی قزوین جذب شدند مدیرعامل
شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت: از ابتداي
سالجاري تا پایان آبان ماه ، 146 سرمایه گذار داخلی وخارجی

 
در شهرکها و نواحی صنعتی تابعه استان جذب شدند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ حمیدرضا خانپور در این
باره اظهار کرد: در سال جهش تولید و در راستاي جذب
سرمایه گذار، ایجاد رونق اقتصادي، توسعه تولیدات ایرانی و

اشتغال پایدار جوانان، این شرکت در هشت ماهه اول سالجاري موفق به جذب 146 متقاضی سرمایه گذاري در شهرکها و نواحی صنعتی
استان شده که این میزان در مدت مشابه سال گذشته 80 قرارداد بوده که رشد 1/8 برابري در تعداد جذب سرمایه گذاران صنعتی داشته ایم

 
که تعداد زیادي از سرمایه گذاران با توجه به رضایت سرمایه گذاري گذشته و حمایتهاي استانی طرح توسعه خود را در استان اجرا می کنند. 

وي میزان مساحت زمین صنعتی واگذار شده را 147 هکتار عنوان کرد و یادآور شد میزان سرمایه گذاري قراردادهاي منعقده بیش از 23 هزار

 
میلیارد ریال می باشد که با راه اندازي این طرحهاي صنعتی زمینه امید به اشتغال و اشتغال پایدار چهار هزار و 674 نفر فراهم خواهد شد. 

رئیس هیئت مدیره شرکت شهرکهاي صنعتی استان با بیان اینکه طی سال هاي اخیر با وجود تنگناهاي مالی موجود در کشور و تحریم ها با
رشد سرمایه گذاري از حیث تعداد و میزان در شهرك هاي صنعتی استان قزوین روبه رو بوده ایم، افزود: بر همین اساس و با سرمایه گذاري
هاي انجام شده طی سال هاي اخیر، 35 درصد اشتغال ایجاد شده در شهرك هاي صنعتی استان مربوط به دولت یازدهم و دوازدهم بوده

 
است. 

خانپور در ادامه از قزوین به عنوان استانی پرجاذبه براي سرمایه گذاري صنعتی نام برد و اظهار داشت: با توسعه شهرکهاي صنعتی و سرمایه
گذاري هاي انجام شده از سوي دولت در ایجاد زیرساخت ها براي استقرار واحدهاي تولیدي، زمینه استقرار و ایجاد واحدهاي صنعتی وجود

 
دارد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین یادآور شد: بیشترین حجم سرمایه گذاري هاي انجام شده در شهرك هاي صنعتی استان

 
مربوط به شهرك هاي صنعتی تقاضا محور لیا، کاسپین یک و 2 (آبیک)، خرمدشت، حیدریه و آراسنج بوده است. 

 
حمیدرضا خانپور شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین 

 
لینک کوتاه : کپی شد 



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/09/09 09:09 آخرین جزئیات تاسیس سازمان گردشگري در شهرداري تهران 

 
1 1399/09/09 08:40 عوامل حمله خشن به شهروند تهرانی دستگیر شدند/دستگیري 117 سارق در جنوب شرق تهران 

 
2 1399/09/09 07:58 خبري از پرشورها نیست! 

3 1399/09/09 07:27 بازیکنان لیگ برتري بسیار خشن بازي می کنند/ حضور نفرات خارجی در فصل جدید نقطه قوت براي لیگ ایران

 
است 

 
4 1399/09/09 07:12 وجود یک برج 800 ساله به ارتفاع یک ساختمان هفت طبقه در بردسکن 

5 1399/09/09 06:53 به خاطر تعطیل نشدن لیگ باید با همه شرایط ساخت/ براي رسیدن به نتیجه مدنظرمان به تک تک بازیکنانم اعتماد

 
دارم 

 
6 1399/09/09 06:45 امیدواریم اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن بررسی شود 

 
7 1399/09/09 06:22 روزهاي سخت رحمتی از راه رسیدند 

8 1399/09/09 06:20 حزب اعتدال و توسعه براي انتخابات 1400 جلسه اي تشکیل نداده/ کاندیداتوري نوبخت صحت ندارد/ شان شهید

 
فخري زاده بسیار بالاتر از این حرف هاي سخیفی است که برخی سیاسیون بیان می کنند! 

9 1399/09/09 06:19 آنفلوآنزاي پرندگان به انسان منتقل نمی شود/ برخی پرندگان به علل دیگر جان باختند/ تلفات پرندگان بر اثر

 
آنفولانزا متوقف شد/آنفولانزاي پرندگان در اردبیل، مازندران و مرکزي مشاهده شده است 

10 1399/09/09 06:16 افرادي که صبح تا شب مسئولین را دیدند که FATF تصویب نشوند، مشخص هستند/ احمدي نژاد آدم هاي رمال

 
و اسطرلابی را گرد آورده بود تا جنیان اتفاقی براي کشور رقم بزنند 

11 1399/09/09 06:09 معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت:نظافت حمل و نقل شهري کمرنگ شده است/ مدیرعامل

 
مترو: گندزدایی و تغییر سیستم گردش هوا در مترو پایتخت 
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پتروشیمی لردگان موتور محرکه توسعه چهارمحال و بختیاري

منبع: خبر فوريشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/09/09

بهره برداري از پتروشیمی نه تنها نمادي از بلوغ اقتصادي کشور زیر سایه تحریم ها به شمار می آید بلکه با ایجاد صنایع پایین دستی
و جانبی زیر مجموعه این مجتمع به موتور محرکه توسعه و اشتغالزایی چهارمحال و بختیاري تبدیل شده است.

بهره برداري از پتروشیمی نه تنها نمادي از بلوغ اقتصادي کشور زیر سایه
تحریم ها به شمار می آید بلکه با ایجاد صنایع پایین دستی و جانبی زیر
مجموعه این مجتمع به موتور محرکه توسعه و اشتغالزایی چهارمحال و

 
بختیاري تبدیل شده است. 

مجتمع پتروشیمی لردگان واقع در استان چهارمحال و بختیاري منطقه فلارد
در فاصله 55 کیلومتري شهرستان لردگان واقع شده و به دلیل دسترسی

 
مناسب به منابع آب و گازي و نزدیکی به سه خط لوله گاز کشور از موقعیت مکانی مناسبی برخوردار است. 

شرکت پتروشیمی لردگان یکی از شرکت هاي تابعه گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان است که در زمینی به مساحت100 هکتار با

 
سرمایه گذاري 754 میلیون یورو ارزي و یک هزار و 123 میلیارد تومان احداث و تجهیز شده است. 

درآمدزایی پتروشیمی لردگان سالانه 240 میلیون یورو اعلام شده است که چنانچه این مجتمع با ظرفیت کامل خود فعال باشد ظرف چهار

 
سال میزان سرمایه گذاري هزینه شده به این مجتمع بازمی گردد. 

پتروشیمی لردگان ظرفیت سالانه تولید670 هزار تن آمونیاك و یک میلیون و 80 هزار تن اوره را دارد که بر اساس مصوبات مقرر شده تا

 
بخشی از فروش اوره به جهاد کشاورزي اختصاص یابد و 80 درصد آن صادر شود. 

عمده ترین کاربرد آمونیاك در تولید انواع کودهاي شیمیایی است، آمونیاك را می توان هم به صورت مستقیم به عنوان کود شیمیایی به کار
گرفت و هم در تولید مواد مانند سولفات آمونیوم، مونوآمونیوم فسفات، دي آمونیوم فسفات و اوره و دیگر کودهاي شیمیایی از آن استفاده کرد.

این مجتمع عظیم روز پنجشنبه 6 آذر با حضور رییس جمهوري، وزیر نفت و جمعی از مسئولان ارشد کشوري و استانی افتتاح و اگرچه

 
چندماه از تولید آزمایشی آن می گذرد به طور رسمی وارد چرخه تولید شد. 

 
اشتغالزایی و محرومیت زدایی رهاورد پتروشیمی لردگان 

وزیر نفت در این آیین اشتغالزایی و محرومیت زدایی را 2 هدف اصلی ایجاد پتروشیمی در منطقه لردگان عنوان کرد و گفت: اینک که این
مجتمع بزرگ به بهره برداري رسیده یکی از اهداف مهم اقتصاد مقاومتی که ایجاد صنایع پایین دستی است، در جوار این مجتمع راه اندازي

 
می شود. 

بیژن نامدار زنگنه با اشاره به ایجاد سه واحد صنعتی پایین دستی در جوار پتروشیمی لردگان، تصریح کرد: واحد کریستال ملامین با پیشرفت

 
25 درصدي یکی از مهمترین این صنایع است که در اشتغالزایی و جهش تولید به مانند پتروشیمی لردگان عمل می کند. 



وي همچنین از برنامه ریزي براي ایجاد پارك اوره و بازیافت دي اکسیدکربن در نزدیکی مجتمع لردگان خبر داد و گفت تصریح کرد: امید

 
است با رونق این صنایع شاهد اشتغال بیش از پیش مردم این استان و به ویژه شهرستان لردگان باشیم. 

 
سرمایه گذاري 50 میلیون یورویی در بزرگترین مجتمع کریستال ملامین کشور 

مدیرعامل پتروشیمی لردگان نیز از سرمایه گذاري50 میلیون یورویی در طرح کریستال ملامین خبر داد و گفت: با اختصاص زمین مورد نیاز و

 
تامین زیرساخت هاي لازم این طرح عملیات اجرایی این مجتمع ظرف یک ماه آینده آغاز می شود. 

محسن محمودي تصریح کرد: استعلام هاي لازم براي اجراي این طرح گرفته شده و با احداث و راه اندازي این طرح بی شک تحرك خوبی در

 
حوزه تولید مواد اولیه صنایع برق و الکترونیک کشور شاهد خواهیم بود و شهرستان لردگان از تاثیرات اقتصادي آن بهره مند می شود. 

وي با بیان اینکه تولید و صادرات کریستال ملامین ارزش افزوده بالایی براي کشور دارد، افزود: بی شک جدا از اشتغالزایی بالاي این مجتمع

 
براي مردم، منطقه لردگان از عواید ارزش افزوده این کارخانه نیز بهره مند می شود. 

مدیرعامل پتروشیمی لردگان همچنین به طرح بازیافت دي اکسیدکربن اشاره کرد و گفت: زمین این طرح مشخص شده است و در نظر داریم

 
که این مجتمع در داخل مجتمع پتروشیمی لردگان ایجاد شود. 

محمودي افزود: پارك اوره دیگر طرح پیش بینی شده در منطقه است که در زمینی خارج از پتروشیمی ایجاد می شود و مقرر است تا سال

 
آینده عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

وي خاطرنشان کرد: تجربه موفق متخصصان داخلی در نصب و راه اندازي تجهیزات و ماشین آلات پتروشیمی لردگان این نوید را می دهد که
با ایجاد مجتمع هاي دیگر با فناوري هاي روز دنیا بتوان در راستاي اقتصاد مقاومتی و تحقق شعار سال مبنی بر جهش تولید بیش از پیش

 
توان داخلی را به همگان نشان دهیم. 

 
افزایش تقاضاي سرمایه گذاري در شهرستان لردگان 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري نیز از تاثیرگذاري پتروشیمی لردگان در رونق واحدهاي شهرك صنعتی سندگان
شهرستان لردگان خبر داد و گفت: تا سال گذشته بخشی از فضاي شهرك صنعتی سندگان خالی بود اما امسال با بهره برداري از پتروشیمی

 
لردگان تمامی شهرك پر شده است و زمین خالی در این منطقه وجود ندارد. 

سجاد رستمی افزود: با افزایش تقاضا براي ایجاد واحد صنعتی در شهرستان لردگان تلاش می شود تا شهرك دیگري در بخش فلارد راه
اندازي شود تا بدین ترتیب جوابگوي نیاز بسیاري از سرمایه گذاران علاقمند به ایجاد صنایع خدماتی و جانبی مرتبط با پتروشیمی لردگان

 
باشیم. 

وي تصریح کرد: علاوه بر ایجاد واحدهاي صنعتی در شهرك هاي صنعتی منطقه، سه طرح مهم و بزرگ ملامین کریستال، احیاي گازکربنیک

 
و پارك اوره در منطقه آغاز می شود. 

رستمی از ایجاد اشتغال یک هزار نفر در زمان اجراي طرح ملامین کریستال خبر داد و گفت: پس از بهره برداي نیز 160 نفر در این مجتمع

 
بزرگ مشغول به کار می شوند. 



رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري، حجم سرمایه گذاري این مجتمع را یک هزار و 500 میلیارد تومان اعلام کرد و

 
گفت: جواز تاسیس مجتمع کریستال ملامین صادر و زمین مورد نظر براي ایجاد این مجتمع به مساحت 20 هکتار آماده شده است. 

رستمی با بیان اینکه این مجتمع ظرف 36 ماه اجرا به بهره برداري می رسد، اظهار داشت: از آنجا که برخی تاسیسات این مجتمع از جمله
آب، برق، گاز و سیستم خنک کننده با پتروشیمی لردگان مشترك است می توان گفت این طرح هم اینک در حدود 20 درصد پیشرفت

 
فیزیکی دارد و به زودي عملیات احداث ساختمان آن آغاز می شود. 

وي با بیان اینکه مجتمع کریستال ملامین لردگان با تولید سالانه 40 هزار تن بزرگترین مجتمع کشور در این رسته به شمار می رود، افزود:

 
کریستال ملامین به عنوان ماده اولیه در ساختمان سازي، تولید کف پوش، خودروسازي و لوازم خانگی کاربرد دارد. 

رستمی، احداث واحد احیاي گازکربنیک یا بازیافت دي اکسیدکربن را از دیگر صنایع جانبی و تکمیلی پتروشیمی لردگان برشمرد و گفت: این

 
واحد در محوطه پتروشیمی و توسط شرکت بومی استان احداث می شود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه براي واحد بازیافت دي اکسیدکربن لردگان جواز تاسیس صادر شده
است، تصریح کرد: عملیات اجرایی این واحد از سال آینده آغاز می شود و پیش بینی می شود در حین عملیات اجرا 400 نفر و در زمان بهره

 
برداري 100 نفر در این مجتمع شاغل شوند. 

رستمی، احداث مجتمع دي اکسید کربن را داراي 2 مزیت دیگر نیز دانست و گفت: این واحد علاوه بر جلوگیري از انتشار گاز دي اکسیدکربن

 
در هوا از آلایندگی مجتمع جلوگیري می کند و از سوي دیگر تولید اوره را به میزان 10 درصد افزایش می دهد. 

وي خاطرنشان کرد: ایجاد پارك اوره از دیگر صنایع پایین دستی مجتمع پتروشیمی لردگان به شمار می رود که به دنبال زمین مناسب براي

 
ایجاد آن هستیم. 

رستمی با بیان اینکه براي احداث پارك اوره به زمینی به مساحت 30 هکتار نیاز است، اظهار داشت: علاوه بر آن نیاز به 50 لیتر برثانیه آب

 
نیاز است از همین رو تامین اعتبار و آب 2 نیازمندي مهم براي احداث این پارك است. 

وي با بیان اینکه هنوز براي پارك اوره جواز تاسیس صادر نشده است، تصریح کرد: پارك اوره به تولید اوره رزینی اختصاص دارد که می تواند

 
ماده اولیه صنایع چسب کشور را تامین کند. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري خاطرنشان کرد: افتتاح پتروشیمی لردگان منشاء خیر و برکت براي شهرستان

 
لردگان و استان چهارمحال و بختیاري است و نقطه عطفی در رونق اقتصادي استان به شمار می رود. 

شهرستان لردگان در 160کیلومتري مرکز چهارمحال و بختیاري قرار دارد.



اوتیسم در حوزه سیاسی ایران

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/09/09

حوزه سیاسی ایران دچار بیماريِ درخودماندگی، یا اختلال طیف اوتیسم شده است. بنا به تعریف، این بیماري باعث ایجاد مشکل و
مانع در تعامل و ارتباطات اجتماعی شخص می شود و نقصی ایجاد می کند که می تواند منجر به ناتوانی در حل مسئله، برنامه ریزي

و... شود؛ بارزترین نشانه اختلال طیف اوتیسم (autism) انجام ...

حوزه سیاسی ایران دچار بیماريِ درخودماندگی، یا اختلال طیف اوتیسم شده است. بنا به تعریف، این بیماري باعث ایجاد مشکل و مانع
در تعامل و ارتباطات اجتماعی شخص می شود و نقصی ایجاد می کند که می تواند منجر به ناتوانی در حل مسئله، برنامه ریزي و... شود؛
بارزترین نشانه اختلال طیف اوتیسم (autism) انجام الگوهاي محدود و تکراري رفتاري است؛ افرادِ دچار آن معمولا نسبت به یک موضوع
خاص تمرکز و علاقه اي ویژه به خرج می دهند و از سایر مسائل غافل می مانند، در نتیجه توانایی هاي عملکردي آنها از بسیار ضعیف تا بسیار

 
قوي متغیر است. 

کمال اطهاري . پژوهشگر توسعه- شرق- حوزه سیاسی ایران دچار
بیماريِ درخودماندگی، یا اختلال طیف اوتیسم شده است. بنا به
تعریف، این بیماري باعث ایجاد مشکل و مانع در تعامل و ارتباطات
اجتماعی شخص می شود و نقصی ایجاد می کند که می تواند منجر
به ناتوانی در حل مسئله، برنامه ریزي و... شود؛ بارزترین نشانه
اختلال طیف اوتیسم (autism) انجام الگوهاي محدود و تکراري

رفتاري است؛ افرادِ دچار آن معمولا نسبت به یک موضوع خاص تمرکز و علاقه اي ویژه به خرج می دهند و از سایر مسائل غافل می مانند، در

 
نتیجه توانایی هاي عملکردي آنها از بسیار ضعیف تا بسیار قوي متغیر است. 

نشانه هاي ناتوانی در حل مسئله و برنامه ریزي، کاملا در قوه هاي مقننه و مجریه مشهود است؛ براي مثال کافی است فقط به طرح دوفوریتی
«الزام دولت به تثبیت قیمت ها و کنترل تورم» یا ممنوعیت افزایش قیمت ها که اخیرا در مجلس در دستور کار برخی نمایندگان قرار گرفته،
توجه کنیم. در متن توجیهی، منظور از ارائه طرح نیز «رفع فقر بالفعل و نیز دفع فقر بالقوه و نیز زدودن جلوه هاي خشن فقر» آمده است. جدا
از اینکه گذراندن یک قانون براي تثبیت قیمت ها و کنترل تورم، مانند تازیانه بر دریا زدن براي مهار آن است، افزایش کنونی قیمت ها ناشی
از یک بحران ساختاري اقتصادي است که خود برآمده از ناتوانی در ارائه الگو و برنامه توسعه و نبودِ اراده در حوزه سیاسی براي «حل مسئله»،
با تشکیل دولت توسعه بخش (developmental state) در چند دهه پس از جنگ تحمیلی است. در این چند دهه، دو الگوي «محدود و
تکراري رفتاري» در حوزه اقتصاد، باعث ایجاد شکل بنديِ اقتصادي- اجتماعی نوفئودال در ایران و در نتیجه تورم بالا و بدتر از آن بالاترین
مقادیر «شاخص نکبت» (مجموع درصد بی کاري و تورم) در جهان شده است. در یک سو، طرفداران انحصار قدرت و ثروت در شکل یک دولت
رانتیر هستند که بنا به خصلت خود به توزیع « تمرکز و علاقه اي ویژه به خرج» می دهند، اقتصاد را به «بردن نفت بر سر سفره مردم»
خلاصه کرده و درپی خودکفایی انزواجویانه (autarky) هستند، بدون آنکه برنامه اي اولیه براي توسعه درون زا و برون نگر داشته باشند و در
غیاب این برنامه و در دشمنی با آن، حتی دست به انحلال سازمان برنامه زدند تا نزدیک به 700 میلیارد دلار را بدون افزودن حتی یک

 
اشتغال در دوره 

1390-1385 بر باد دهند. در سوي دیگرِ این ثنویت، طرفداران انحصار قدرت و ثروت در دست خود به عنوان حامیان صاحبان سرمایه یا



تولید هستند که هرچند بر بازار آزاد و باز و دولت حداقلی «تمرکز و علاقه اي ویژه به خرج» می دهند، اما در عمل فقط بازار انحصاري و
رانتی ایجاد کرده اند. این جناح نیز در قوه مجریه، در غیاب برنامه اي اولیه براي توسعه درون زا و برون نگر توسط یک دولت کارآمدِ توسعه
بخش، حتی از برقراري «تعامل و ارتباطات» لازم براي عرضه کالاهاي اساسی با ارز دولتی توزیع شده باز مانده و موجب تورم افسارگسیخته
اي شده اند که می گویند دلیل آن را فقط باید از آمریکا پرسید! در ادامه فقط به یکی از دلایل اصلی «فقر بالفعل» می پردازیم تا دریابیم
سخن گفتن از هدف «رفع فقر بالفعل و نیز دفع فقر بالقوه و نیز زدودن جلوه هاي خشن فقر» با تازیانه زدن بر امواج قیمت ها، چرا جلوه اي
از ناتوانی در حل مسئله و انجام الگوهاي محدود و تکراري رفتاري است: نظام بهره برداري کشاورزيِ متکی به خرده مالکی در ایران، پیرو
سرمشق کهنه خرده بورژوایی حاکم بر توسعه آن، به شدت ایجادکننده فقر، ازدیاد مهاجرت و تخریب کننده محیط زیست شده که این
تخریب خود موجب فقر و مهاجرت بیشتر خواهد شد. کافی است بدانیم بالغ بر 84 درصد بهره برداري هاي کشاورزي فاقد مساحت مطلوب
اقتصادي و فنی هستند؛ در دهه هاي اخیر با افزایش ساخت وسازهاي غیرمجاز، بیش از یک میلیون هکتار از اراضی کشاورزي تغییر کاربري
یافته است و سالانه 200 هزار هکتار از اراضی کشاورزي تفکیک و افراز شده و کوچک و کوچک تر می شود و امکان مکانیزاسیون و فعالیت
هاي فنی و علمی را غیرعملی و شرایط را براي تغییر کاربري تسریع می کند؛ از 86 درصد منابع تجدیدپذیر آبی در ایران برداشت می شود،
درحالی که حد مجاز آن 40 درصد است؛ در سه دهه گذشته میانگین شوري آب 1.7 برابر شده و علت اصلی آن برداشت بیش اندازه از سفره
هاي آب زیرزمینی با بیش از 400 هزار حلقه چاه عمیق مجاز و 300 هزار غیرمجاز است؛ در ایران با یک متر مکعب آب تنها 500 گرم گندم

 
تولید می شود، اما میانگین جهانی آن 930 گرم است؛ درحال حاضر 2.25 برابر بیش از ظرفیت مجاز از مراتع بهره برداري می شود. 

این مسائل و تغییرات اقلیمی باعث شده به جز مهاجرت پیوسته جوانان روستایی اکنون کشور در خطر تخلیه کامل روستاهاي کوچک
کوهستانی با بیش از سه میلیون نفر است. این روستاییان از تله فضایی فقر روستایی فرار کرده و به تله فضایی فقر شهري یا اسکان غیررسمی
در حاشیه شهرها روي می آورند. به علاوه بهره وري بسیار پایین و ترکیب نادرست تولید، از یک سو باعث کمبود شدید تولید مواد استراتژیک
(مانند خوراك دام و طیور) و وابستگی نزدیک به 60 درصدي امنیت غذایی به خارج و ازبین رفتن تنوع تولید کشاورزي در روستا شده است.
در نتیجه یک تحریم کوتاه مدت، درحالی که همه دولت ها ادعاي خودکفایی شان تا فلک می رسید، نرخ تورم نقطه اي گروه عمده «خوراکی
ها، آشامیدنی ها و دخانیات» را در آبان ماه 99 به 56.6 درصد رساند، درحالی که نرخ تورم کل 46,4 درصد بوده است. یعنی با شگفتی بسیار،
تحریم بر قیمت مواد خوراکی، بیش از غیرخوراکی (که تولیدشان بسیار بیشتر به خارج وابسته است) تأثیر گذاشته است و شگفت آورتر اینکه
تأثیر آن بر روستا (نرخ تورم 50,3 درصد) بیشتر از شهر (نرخ تورم 45,7 درصد) بوده است، چراکه بر اثر ازبین رفتن تنوع تولید کشاورزي در

 
روستا، بخش عمده مصرف مواد خوراکی روستاییان از شهر تأمین می شود و حمل ونقل و خرده فروشی آنها را گران تر می کند. 

پس براي ازمیان برداشتن یک عامل اساسی فقر بالفعل و بالقوه، ضروري است نظام بهره برداري دهقانیِ خرده مالکی ایران، دگرگونی بنیانی و
ساختاري در جهت یک نظام بهره برداري جمعی، زنجیره اي و شبکه اي و نیز تنوع بخشی به اقتصاد روستایی بیابد. بی تردید روستا (ده)
هسته فعالیت جماعت پایه ( (Community-Basتوسعه کشاورزي و روستایی است؛ یا سرمشق نوین نظام بهره برداريِ آن، جماعت
بنیان یا دِه بنیان است. این مهم نه با خودکفایی انزواجویانه و نه با بازاري کردن اقتصاد روستایی ممکن می شود، بلکه خود محتاج دانش
بنیان شدنِ درون زا و برون نگر اقتصاد شهري، با همراهی یک سیاست اجتماعی و زیست محیطی فراگیر در چارچوب برنامه هایی است که
بتواند بین رشد پایدار اقتصادي با عدالت اجتماعی و حفظ و ارتقاي زیست بوم، رابطه اي هم افزا ایجاد کند. در آستانه تدوین برنامه هفتم
توسعه، تنها داشتن اراده براي تدوین چنین برنامه هایی است که می تواند از تعمیق و غیرقابل بازگشت شدنِ بحران اقتصادي، اجتماعی و
زیست محیطی جلوگیري کند. براي آن هم حوزه سیاسی باید از «الگوهاي محدود و تکراري رفتاري» خود دست بردارد. به علاوه برخی
«عملکردهاي قوي»، مانند برخی فناوري پیشرفته و ساختمان سدهاي بزرگ اما ناموفق براي بهره برداري بهینه از آب هاي سطحی یا پروژه
هاي بنایی بزرگ اما ناموفق براي فقرزدایی مانند مسکن مهر و...، باعث پنهان شدن انبوه «عملکردهاي ضعیفش» و تمایل براي به کارگیري

 
مدیران پروژه هاي بزرگ و ساختمانی در حوزه سیاسی نشود. 

این مطلب را نوشتم تا به حوزه سیاسی، بیماري خوددرماندگی اش را گوشزد کنم. بدون شک این بیماري تنها با رجوع حوزه سیاسی به
انجمن هاي مدنی، صنفی و تخصصی و روشنفکران جامعه مدنی، براي تدوین یک برنامه توسعه بخش و پیروي از نسخه آن با وفاق اجتماعی و
سیاسی قابل درمان است. اما از آنجا که یکی از خصایص این بیماري، ناآگاهی به آن و حتی در صورت آگاهی، وجود «مشکل و مانع در تعامل
و ارتباطات اجتماعی» براي درمانش است؛ انجمن هاي مدنی، صنفی و تخصصی و روشنفکران جامعه مدنی نباید منتظر پیش قدمی حوزه



سیاسی بمانند و خود باید براي تدوین یک برنامه توسعه بخشِ بدیل اقدام کنند؛ به خصوص که بیماري خوددرماندگی مسري است و با اندکی
غفلت، از حوزه سیاسی به مدنی راه می یابد!



افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد!

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/09/09

جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که برآورد قاچاق سیگار در هفت ماهه اول
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 8.9 درصد افزایش و بعد از مدت ها در سال جاري میزان افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شده

است.

جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که برآورد قاچاق سیگار در هفت ماهه اول

 
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 8.9 درصد افزایش و بعد از مدت ها در سال جاري میزان افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شده است. 

بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال 30 میلیارد و 200
میلیون نخ سیگار تولید شده که نسبت به تولید 31 میلیارد نخ در

 
هفت ماهه اول سال گذشته 2.6 درصد کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در این
هفت ماه 37 میلیارد و 910 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق
سیگار هم با 8.9 درصد افزایش، از شش میلیارد و 960 میلیون نخ
سیگار در هفت ماهه اول سال قبل به هشت میلیارد و 910 میلیون

 
نخ سیگار در مدت مشابه امسال رسیده است. 

روند قاچاق سیگار در سال گذشته کاهشی بود، به طوري که در کل سال گذشته برآورد وزارت صمت از میزان قاچاق سیگار نسبت به سال
1397 حدود 39 درصد کاهش یافته بود، اما در سال جاري با مشکلاتی که به دلیل عدم تخصیص ارز براي واردات مواد اولیه در زمینه تولید
این محصول ایجاد و منجر به توقف تولید تولید در هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی شد، قاچاق سیگار رو به افزایش گذاشت، تا

 
جایی که در اردیبهشت امسال برآوردها از میزان قاچاق سیگار نزدیک به دو برابر دو ماهه اول سال 1398 بود. 

با این حال به نظر می رسد هر چند هنوز برآوردها از میزان قاچاق سیگار بیش از سال گذشته ایت، اما طی ماه هاي گذشته با افزایش تولید

 
سیگارَ، میزان افزایش قاچاق سیگار نیز کمتر شده است. 

 
افزایش 42 درصدي صادرات سیگار 

این در حالی است که آمارها نشان می دهد از ابتداي امسال تا پایان مهر ماه صادرات سیگار با افزایش 42 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده

 
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 50 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی، 70 درصد مواد اولیه محصولات دخانیات از طریق
واردات تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال



غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات مواد اولیه 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این
صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد.



بررسی جایگاه فعلی اقتصاد کشور و راه هاي برون رفت از آن

منبع: پایگاه خبري وارششماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/09/09

دکتر احمد جعفري صمیمی عضو هیات علمی دانشکده علوم اقتصادي و اداري دانشگاه مازندران در یک یادداشت علمی- تحلیلی، به
بررسی جایگاه فعلی اقتصاد کشور و راه هاي برون رفت از آن پرداخت.

بررسی جایگاه فعلی اقتصاد کشور و راه هاي برون رفت از آن دکتر احمد جعفري صمیمی عضو هیات علمی دانشکده علوم اقتصادي و

 
اداري دانشگاه مازندران در یک یادداشت علمی- تحلیلی، به بررسی جایگاه فعلی اقتصاد کشور و راه هاي برون رفت از آن پرداخت. 

 
به گزارش روابط عمومی دانشگاه مازندران، 

 
متن کامل این یادداشت را در زیر مشاهده می کنید: 

مسایل مختلفی را می شود در خصوص جایگاه فعلی اقتصاد کشور
مطرح کرد. ابتدا بنده یک خبر خوش بینانه را بدهم که بر اساس
پیش بینی هایی که صندوق بین المللی پول(imf) انجام داده است،
براي سال 2021، براي اولین بار در چند سال اخیر، نرخ رشد
اقتصادي ایران را 2/3% پیش بینی کرده است. متوسط نرخ اقتصاد
جهانی را 8/5%، اما تورم کماکان نسبتا بالا است. یعنی پیش بینی ها
بر اساس این است که ما در سال 2019 یعنی سال قبل، تقریبا %41
در سال تورم داشتیم. سال 2020 ، 2/34% و پیش بینی شده که در

سال آینده در حد نیم درصد، 5/33% نرخ تورم داشته باشیم. از سوي دیگر، نرخ بیکاري که سال قبل6/13% بود، الان به 3/16% رسیده است.

 
مشکلات زیادي وجود دارد و ما هم یک سري مشکلاتی از لحاظ تحریم اقتصادي که سال ها وجود داشت و الان تشدید شد، داریم. 

از سوي دیگر، ورود ویروس کووید 19 که تقریبا در آستانه یک سالگی قرار دارد و پیش بینی بسیاري از کشورها بر این بود که این ویروس هم
مانند سایر ویروس ها به صورت کوتاه مدت از میان برود. تعداد زیادي از مشاغل مانند حمل و نقل هوایی، دریایی، رستوران ها، هتل ها و ...
تحت تأثیر این ویروس قرار گرفتند. از سوي دیگر، تناقضی بین سلامت و اقتصاد ایجاد می شد، به این معنا که براي حفظ سلامتی باید
تعطیلی بیشتر انجام شود و مردم در خانه بمانند که این ویروس را بتوان کنترل کرد. اما وقتی که چنین کاري انجام دهیم، سلامتی بهبود
خواهد یافت ولی درآمد چه؟ وضعیت اقتصادي تعداد زیادي از مشاغل وابسته به فروش و مشتري است. در اینجا مشخص شد، فروشگاه هایی
که زیرساخت هاي خوبی داشتند و توانستند خدمات و کسب وکارهاي دیجیتالی را از طریق اینترنت عرضه نمایند، توانستند تا اندازه اي وضع
خود را بهبود ببخشند. ولی دولت ها در تمامی کشورها سعی کردند کمک هاي مختلفی را از طرق مختلف به افراد، به ویژه اقشاري مانند
کسب وکارهاي کوچک عرضه نمایند. هم چنین خدماتی براي شرکت ها مانند ایجاد بخشودگی ها و معافیت ها در مالیات ها، تعدیل اقساط
بانکی براي کسانی که وام هاي مختلفی داشتند و کمک هاي نقدي ارایه شد. البته در بعضی از کشورها امکانات بهتر و بیشتر بود و در برخی

 
مانند کشور ما شرایط خیلی سخت بود. 

بودجه عمومی سال 99 که بالغ بر570 هزار میلیارد تومان بود، با کم ترین وابستگی به درآمد نفتی یعنی حدود 10% بسته شد. اما اثرات این
ویروس و به خصوص فشار بیشتر تحریم ها، یک مقدار کار را سخت تر می کرد و در این زمینه، یکی از کارهاي مهمی که دولت باید انجام



دهد، اصلاح ساختار بودجه است. یعنی باید تعدیلاتی در بودجه ایجاد شود. باید هزینه هاي غیرضروري در بودجه را تا آنجا که ممکن هست
کاهش بدهیم. بحث سال ها بودجه عملیاتی بر اساس عملکرد بوده است. خیلی عالی است، یعنی بررسی شود که شاخص هایی که در این
زمینه وجود دارد به چه صورت است و از طرفی دیگر بحث درآمدها است، حالا که درآمدهاي نفتی با مشکلات مواجه شده است، یکی دیگر از
راه هاي کسب درآمد، درآمد مالیاتی است که متاسفانه در کشور ما فرار مالیاتی بسیار زیاد است. یعنی یکی از ضعف هاي اقتصاد کشورمان
این است که عمدتا مالیاتی که جمع آوري شده، مالیاتی است که مربوط به افراد حقوق بگیر، کارمندان دولت و یک قشر خاص است، سال ها
قرار بود در این زمینه کار شود، یعنی بر اساس درآمدهایی که افراد به دست می آورند که بعضا درآمدهاي بسیار هنگفتی است. اما متاسفانه به
دلایل مختلف اینکار انجام نشد، از جمله ضعف نظام مالیاتی و مخصوصا فساد که یکی از نکاتی است که اقتصاد، سرمایه اجتماعی و اخلاقی

 
کشورمان را به شدت تحت تاثیر قرار داده و در همین راستا، قانون مبارزه با فساد باید جدي تر بررسی شود. 

در خصوص برون رفت از معضلات اقتصادي موجود، در اقتصاد چند متغیر وجود دارد که نقش اساسی ایفا می کنند. یکی از آنها تولید است.
افزایش تولید که مقام معظم رهبري هم تاکید زیادي روي این مساله فرمودند، به این دلیل است که اگر امکان افزایش تولید وجود داشته
باشد، باعث افزایش اشتغال خواهد شد و بنابراین بیکاري را کاهش می دهد. از طرفی افزایش تولید، جلوي سرعت افزایش قیمت ها و تورم را
خواهد گرفت. وقتی می گوییم تولید، منظور تولید کالا و خدمات است و براي این کالا و خدمات هم باید مشتري موجود باشد. براي افزایش
تولید، سرمایه گذاري لازم است. مخصوصا سرمایه گذاري بخش خصوصی، که در اصطلاح کلان از آن به عنوان موتور رشد اقتصادي نام می

 
بریم. 

دولت باید مشوق سرمایه گذاري خصوصی باشد. شواهد زیادي وجود دارد که بخش خصوصی در حال تولید است و می خواهد تولید را افزایش
دهد، اما به اصطلاح با کمبود نقدینگی مواجه است. حمایت دولت در این زمینه کم است. متأسفانه کالاهایی که در داخل کشور قابل تولید
هستند، به دلایل فساد و رانت هایی که وجود دارد و مبارزه با آنها هم کار ساده اي نیست، هنوز از خارج از کشور وارد می شود و این امر،
تولید و سرمایه گذاري خصوصی را به شدت تحت تاثیر قرار داده است. بنابراین سرمایه گذاري خصوصی باید تشویق شود. یکی از راه هاي
تامین مالی سرمایه گذاري خصوصی، توجه به بازار سرمایه و بازار بورس است. متاسفانه در اقتصاد کنونی، در ماه هاي اخیر عملیات سفته بازي
به جاي سرمایه گذاري بیشتر تشویق شده است. دولت باید این روند را تغییر دهد. اگر افزایش شاخص قیمت سهام، با ورود به شرکت هاي
تولیدکننده باعث افزایش تأمین مالی شود، می تواند به تولید کمک کند. در غیر این صورت اگر چند برابر شاخص قیمت ها بالا برود، ولی ما
آثار مثبت آن را نبینیم، این چیز خوبی نخواهد بود. بنابراین دولت باید در این زمینه نقش اساسی ایفا کند. ما اکنون در بعضی از کشورهاي

 
جهان، شاهد این هستیم که تأمین مالی اسلامی را به شدت مورد توجه قرار می دهند. 

در کنفرانسی در سال 2015 یا 2016، دیوید کامرون، نخست وزیر وقت انگلیس گفت: ما در تلاش هستیم تا لندن را به بزرگ ترین مرکز
تأمین مالی اسلامی در جهان تبدیل کنیم. من آن موقع این سؤال را در کلاس هاي مختلف بحث کردم که شما وقتی این جمله را می شنوید،
معنی آن چیست؟ انگلیس یک کشور اسلامی نیست و چرا این ها تاکید زیادي روي تامین مالی اسلامی انجام می دهند؟ چون اکنون ثابت
شده است که تأمین مالی از این طریق، دو اثر بسیار مثبت دارد: یکی این که رشد اقتصادي به شدت افزایش پیدا می کند و دوم این که بی
ثباتی مالی را کاهش می دهد و باعث ثبات مالی خواهد شد. بنابراین تاکید روي این مساله مخصوصا براي بانکها که در تامین نیازهاي مالی

 
شرکتهایی که واقعا در تولید نقش اساسی ایفا می کنند یا بازار سرمایه که یکی از وظایف دولت است، ضروري به نظر می رسد. 

در اقتصاد کلان جدید، وظیفه اصلی دولتها این است که کمک کنند تا تمام موانع سر راه بخش خصوصی را بردارند و به جاي این که خود
بخواهند کار کنند، نظارت کنند و این نظارت، اساس بحث بخشنامه جدید است که بتواند رشد و تولید اشتغال را در کشور بالا ببرد. اگر در
این زمینه دولت یک مقدار نظارت بیشتري داشته باشد، بسیار مناسب است. به هر حال افزایش نقدینگی در اقتصاد اگر همراه با افزایش تولید
باشد، چیز بدي نیست. اما اگر افزایش نقدینگی وجود داشته باشد، یعنی ما تقاضاي اضافه ایجاد کنیم. در ماههاي اخیر، چندین مساله ایجاد
شده و دولت هم واقعاً تلاش دارد که کمک کند. اما اگر کمک هاي دولت از طریق افزایش نقدینگی باشد و این افزایش نقدینگی منجر به
تولید نشود، جز بالارفتن تورم ثمري نخواهد داشت. طرح همسان سازي حقوق بازنشستگان طرح بسیار خوبی بود و افزایش قابل توجهی براي
این قشر زحمت کش که سالها با توجه به تورم، تعدیل شدیدي در حقوقشان شده بود، ایجاد شد. از یک طرف دولت تمایل دارد که با پرداخت
یارانههاي مختلف به خاطر مشکلات کرونا، مخصوصا به قشرهاي و مشاغل آسیب پذیر انجام دهد، ولی از سوي دیگر باید منبع درآمد خوبی



داشته باشد، اگر منبع درآمد، افزایش نقدینگی، افزایش کسري بودجه و تأمین آن از طریق استقراض از بانک مرکزي باشد، این امر در
بلندمدت، ثمري جز افزایش تورم نخواهد داشت. بنابراین تلاش دولت باید به سمت حمایت از افزایش تولید برود. در این زمینه نیز چند سالی
است که واقعا یک نقطه بسیار مثبت در اقتصاد ایران اتفاق افتاده که بنده بسیار خوشبین هستم و به نظر می رسد که این امر میتواند جلوي
خیلی از مشکلات اقتصادي ناشی از مشکلات کاهش درآمد نفتی و حتی مشکلات بودجهاي دولت را بر طرف کند و آن موضوع، شرکت هاي
دانش بنیان هستند. این شرکتهاي دانش بنیان که به سرعت در حال افزایش هستند، تولید و فروششان با سرعت بالایی در حال افزایش است
و در این شرایط که در یک سال اخیر، بحث اقتصاد دیجیتالی مطرح شد، کمک بسیار زیادي در زمینه صادرات انجام شد. اگر در این زمینه،
مدیریت دولتی ما در تمام بخشهاي مختلف این نکات را مد نظر قرار داده و در این زمینه کمک کند، این امر می تواند در واقع با هدایت و
حمایت دولت از شرکتهاي دانش بنیان که مستقیما در امر ارایه خدمات و تولید مولد و اشتغال مولد جوانان دانشگاهی که نرخ بیکاري در

 
تحصیل کردهها نیز بالا است کمک کند. 

دولت باید درآمدهاي پایداري داشته باشد، ببینید شما در بسیاري از کشورهاي دنیا حتی اگر کسی یک دلار درآمد کسب کند، از دید دولت
مخفی نیست. اما در ایران و در بعضی از مشاغل به ویژه در همین چندماه گذشته که افکار بسیاري از جوانان حتی منحرف گردید، به عنوان
مثال در بخش فروش املاك و مستقلات، درآمد بالایی کسب کرده اند که مشمول مالیات قرار نمی گیرد. قرار بود مالیات بر اضافه ارزش
دارایی و مالیات بر عایده سرمایه وضع شود و این مالیاتهاي جدید یا مالیاتهایی که این درآمدهاي فوق العاده و به اصطلاح نجومی را تحت

 
تاثیر قرار بدهد که به هر حال از نکات مهمی است که متاسفانه اجرایی نشد. 

به گفته پروفسور SSCHS یکی از اقتصادانان برجسته آمریکایی، دنیا با آمدن آقاي ترامپ در سال 2017 باعث شد که آمریکا تهدیدي باشد
براي جهان، از بحث چند جانبهگرایی خارج شد و سعی کرد که یک جانبهگرایی نفوذ خود و حرکتهایی که به صورت انفرادي است را بر جهان
تحمیل کند و آن هم به خاطر نقشی بود که از لحاظ اقتصادي داشت و بر اساس گفته این اقتصاددان برجسته، آمریکا در دهه هاي قبل،
قدرت بزرگ اقتصادي جهان بود اما الان دیگر اتحادیه اروپا و حتی چین رقیب سرسختی براي آمریکا هستند و دارند از او پیشی میگیرند.
شاید آمریکا از لحاظ نظامی خیلی قوي باشد، ولی این اقتصاددان عنوان کرده است که این مسایل نظامی هیچ وقت نمیتواند مسایل سیاسی را
حل کند و تحت الشعاع قرار دهد و ایان بسیار اظهار نگرانی کرده که اگر در انتخابات بعدي، ترامپ مجددا انتخاب شود، وضعیت بسیار
نامساعدي در جهان ایجاد خواهد کرد و اعلام کرده که از تمام معاهده ها و موافقتهاي بین المللی خارج شد. از موافقت نامه محیط زیست
پاریس خارج شد، از برجام و بسیاري از بخش هاي سازمان بهداشت جهانی خارج شد و بنابراین، تمام دنیا از عدم انتخاب وي خوشحال
هستند و مسلما در تمام کشورهاي جهان و از جمله کشور خودمان اثر مثبت خواهد داشت. در اقتصاد، انتظارات خوشبینانه و خبرهاي خوب
میتواند اثر مثبتی در اقتصاد کلان بگذارد و برعکس، خبرهاي بد و انتظارات بدبینانه می تواند اثر منفی بگذارد. بنابراین با چنین وضعیتی،
دولت باید از این فرصت حداکثر استفاده را به عمل بیاورد. ما باید سعی کنیم تا با بعضی از کشورها ارتباط خوبی برقرار کنیم، روابط به
اصطلاح اقتصادي را بتوانیم گسترش دهیم و بتوانیم شاهد افزایش اقتصاد، وضع رفاه اقتصادي و مقداري رفاه بیشتر براي مردم کشور خودمان

باشیم. ما این توانایی را داریم و امیدوارم با مدیریت صحیح بتوانیم این مشکلات را در این کشور بسیار غنی از لحاظ امکانات برطرف کنیم.



کمیته امداد سمنان 851 طرح اشتغال در مناطق محروم و روستایی اجرا کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/09/09

سمنان- ایرنا- مدیر کل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان گفت: 851 طرح این نهاد در مناطق روستایی و مناطق محروم
استان امسال با هدف رفع محرومیت و ایجاد کسب وکار براي اهالی و ساکنان به اجرا درآمد.

سمنان- ایرنا- مدیر کل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان
سمنان گفت: 851 طرح این نهاد در مناطق روستایی و مناطق
محروم استان امسال با هدف رفع محرومیت و ایجاد کسب وکار

 
براي اهالی و ساکنان به اجرا درآمد. 

به گزارش ایرنا، محسن مسعودیان راد روز یکشنبه به رسانه ها
افزود: 620 طرح اشتغال کمیته امداد در روستاها و 231 طرح

 
اشتغال در مناطق محروم استان سمنان محقق شد. 

وي گفت: 25 میلیاردو 550 میلیون تومان از مجموع اعتبارات

 
تا کنون براي اشتغال روستایی پرداخت شده است. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان با اشاره به اینکه از ابتداي سال جاري تا کنون درمجموع 1297 طرح اشتغال کمیته امداد در استان

 
سمنان اجرایی شد، بیان کرد: از این تعداد620 در مناطق روستایی و 677 طرح در مناطق شهري ایجاد شد. 

وي با بیان اینکه سهم مناطق شهري از طرح هاي اشتغال این نهاد 677 طرح است، تصریح کرد: 273 میلیارد ریال براي ایجاد اشتغال در

 
مناطق شهري تسهیلات ارزان قیمت با کارمزد چهار درصد پرداخت شد. 

مسعودیان راد با اشاره به اینکه 577 طرح اشتغال در رسته خدمات، 545 طرح دام پروري، کشاورزي، پرورش طیور و آبزیان، 86 طرح صنعتی
و معدنی ، 32 طرح صنایع دستی و 57 طرح حمل و نقل بود، گفت: از ابتداي سال تا کنون 410 زن و 887 مرد با حمایت کمیته امداد

 
صاحب شغل شدند. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان با تأکید بر اینکه درمجموع 539 میلیارد 150 ریال تسهیلات اشتغال زایی براي اجراي این طرح ها

 
هزینه شد، افزود: این تسهیلات از منابع بانکی، تسهیلات اشتغال روستایی، صندوق قرض الحسنه امداد ولایت و سایر منابع پرداخت شد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- سمنان 

 
- توسعه ایران 

 
- مددجوي کمیته امداد 

 
- تسهیلات ارزان قیمت 



 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 
- توسعه روستایی



غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما هم بدهکار است!

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/09/09

فارس نوشت: «هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، حالا تمام دارایی
باقیمانده اش توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند.

فارس نوشت: «هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود
نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، حالا تمام
دارایی باقیمانده اش توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و

 
صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند. 

«هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه
داشت و با پول هر کاري انجام می داد، رسوایی دنباله دارش در
تعرض هاي مکرر به زنان در هالیوود او را راهی زندان کرد و
پول و قدرتش را یک شبه از دست داد و حالا تمام دارایی

 
باقیمانده اش توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند. 

هاروي واینستاین - هیولاي هالیوود - در چندین جبهه می جنگد. غول تهیه کنندگی فیلم که زمانی بر فهرستA هالیوود حکمفرمانی می

 
کرد، در تلاش است تا از محکومیت خود در ماه فوریه براي تجاوز جنسی از دادگاه استیناف فرجام خواهی کند. 

وي همچنین از طرف بسیاري از قربانیان با دادخواست خسارت هاي میلیون دلاري مواجه است، همچنین پرونده هاي متعدد تجاوز و تعرض

 
در لس آنجلس و لندن دارد و شرکت وي با ورشکستگی روبرو است. 

این امر باعث شده تا وي در زندان وند در بوفالو، نیویورك بپوسد زیرا اکنون او پولی براي پرداخت حقوقدانانی که قرار است درخواست

 
تجدیدنظر خود را تهیه کنند، ندارد. 

«جودا انگلمایر»، سخنگوي واینستاین این هفته، تأیید کرد: او از نظر سلامتی ضعیف است و نتوانسته است درخواست تجدید نظر خود را ارائه

 
دهد زیرا همسران سابق وي حساب هاي وي را مسدود کرده اند. 

احتمالاً درخواست تجدیدنظر وي در مقطعی انجام خواهد شد، اما وکلاي وي کارهاي اداري را انجام نمی دهند زیرا او نمی تواند هزینه آن را

 
پرداخت کند. 

«هاروي واینستاین»اکنون 68 ساله است، او ویلچر نشین شده، در حال نابینا شدن است، دیابت، آرتروز، تنگی نخاع، کم خونی، آپنه

 
خواب(وقفه تنفسی در خواب)، فشار خون بالا و بیماري عروق کرونر نیز رنج می برد. 

 
سقوط واینستاین در اکتبر 2017 پس از انتشار جزئیات ده ها اتهام تجاوز جنسی در نیویورك تایمز و مجله نیویورکر آغاز شد. 

او در ماه فوریه در نیویورك به جرم تعرض و آزار جنسی و تجاوز جنسی درجه سوم به 23 سال حبس محکوم شد. وي در چهار مورد تجاوز



 
جنسی و هفت مورد تعرض و آزار جنسی منتظر محاکمه بیشتر در لس آنجلس است و براي او 140 سال مجازات در نظر گرفته شده است. 

وي همچنین در حال مبارزه با دادخواستهاي مدنی متعددي است که توسط قربانیانی از جمله «اشلی جاد» و «رز مک گوان» هنرپیشه هاي

 
هالیوودي و پرونده هاي ورشکستگی مربوط به فروپاشی شرکت واینستاین تشکیل شده است. 

همچنین مشخص شد که واینستاین به ستاره هاي فیلم از جمله «رابرت دنیرو» و «جنیفر لارنس» و کارمندان سابقش از جمله «مالیا» دختر

 
بزرگ «باراك اوباما»، که در شرکتش دوره کارآموزي گذرانده است، بدهکار است. 

دادگاه اشتغال انگلیس همچنین علیه واینستاین و هفت نفر از شرکاي وي در پیش است. جودا انگلمایر سخنگوي واینستاین گفت: شما باید از
این زنان بپرسید که در تلاشند تا از این طریق به چه چیزي برسند. این آدم(هاروي واینستاین) ممکن است تا زمان استرداد و تحویل به

 
بریتانیا بمیرد. 
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موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی / وجود دانشگاه هاي متعدد یک فرصت

و درعین حال یک تهدید است

منبع: دانشجوشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، حمیدرضا صارمی، دانشیار گروه شهرسازي دانشگاه تربیت مدرس در برنامه رادیویی
«گفتگوي علمی» درباره موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی گفت: ما در کشورمان شاهد اختراعات و ابتکارات علمی متعددي

هستیم، اما قدرت به کارگیري این اختراعات را نداریم که بخشی از علت ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، حمیدرضا
صارمی، دانشیار گروه شهرسازي دانشگاه تربیت مدرس در
برنامه رادیویی «گفتگوي علمی» درباره موانع پذیرش نوآوري
در برنامه هاي درسی گفت: ما در کشورمان شاهد اختراعات و
ابتکارات علمی متعددي هستیم، اما قدرت به کارگیري این
اختراعات را نداریم که بخشی از علت این ناتوانی ما به مسائل

 
فرهنگی و اجتماعی برمی گردد. 

وي چالش هاي ساختاري، نهادي و مدیریتی را سه چالش اصلی براي پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی برشمرد و افزود: پیدایش دانشگاه

 
ها در ایران براساس توسعه درون زا نبوده و رشته ها و اساتید و بسیاري از منابع مورد نیاز خود را از غرب گرفته است. 

دانشیار گروه شهرسازي دانشگاه تربیت مدرس، وجود دانشگاه هاي متعدد در ایران را یک فرصت و در عین حال یک تهدید نیز دانست و

 
گفت: با توجه به سرعت تغییرات و رشد علم، امکان به روزرسانی سریع علوم و برنامه هاي درسی در بسیاري موارد وجود ندارد. 

مصداق بارز این موضوع، سرفصل دروس دکتري رشته معماري است که مربوط به 30 سال قبل بوده و هیچ تغییري نکرده و این درحالیست

 
که نوآوري ها و تغییرات بسیار زیادي در این رشته طی این سال ها ایجاد شده است. 

صارمی عدم استقلال دانشگاه ها، وابستگی به بودجه و برنامه ریزي از بالا به پایین را از نمونه چالش هاي ساختاري دانست و افزود: این

 
موضوع یکی از موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی است. 

وي با تأکید بر لزوم رتبه بندي دانشگاه ها بر اساس کارآفرینی گفت: سرفصل هاي دانشگاهی ما در ظاهر زیبا هستند اما در عمل کارایی

 
ندارند و بیشتر فقط مدرك داده شده است. 

دانشیار گروه شهرسازي دانشگاه تربیت مدرس سیاست زدگی دانشگاه ها را به شدت مضر دانست و تصریح کرد: متأسفانه دانشگاه هاي ما

 
موفق به مسئله شناسی نشدند درصورتیکه اگر استاد محور شوند این مشکل حل خواهدشد. 

 
سیاست گذاران آموزش عالی نسبت به مقوله تغییرات بیگانه اند 

در ادامه،محمدرضا جمالی دکتراي مدیریت آموزش عالی گفت: سیاست گذاران آموزش عالی نسبت به مقوله تغییرات بیگانه اند یعنی درك



 
سیاست گذاران آموزش عالی کشور مانند سیاست گذاران فرهنگی از تغییرات اجتماعی بسیار ضعیف است. 

وي افزود: مثال واضح این بیگانگی مسئولان با تغییرات، رشته بسیار پرمخاطب روابط عمومی در دانشگاه هاي علمی کاربردي و مهارتی است

 
که هنوز سرفصلی به عنوان فضاي مجازي و اتفاقات آن ندارد. 

جمالی خاطرنشان کرد: یکی از ویژگی هاي مثبت نظام حوزوي نسبت به دانشگاه ها این بود که استاد اجازه داشت سرفصل و کتاب هاي مورد
نظرش را معرفی کند اما دانشگاه هاي پیام نور، آزاد و فنی حرفه اي سرفصل هاي متمرکز دارند و باید طبق سرفصل آموزشی برنامه ریزي

 
کنند. 

دکتراي مدیریت آموزش عالی یکی از موانع پذیرش نوآوري در برنامه هاي درسی را موانع فرهنگی و نگاه هاي سنتی دانست و گفت: ما

 
دانشگاه را پولی و تجاري کردیم درحالیکه اگر ارائه دروس به دانشجویان را هدفمند کنیم بخشی از مشکلمان حل خواهدشد. 

وي موقعیت اجتماعی ناهمسان دانشگاه ها، مسائل قدرتی، محافظه کاري و ترس اساتید از کاهش اقتدار را هم از موانع این موضوع برشمرد و
افزود: برخی اساتید در چند دانشگاه عضو شوراي برنامه ریزي بوده و در وزارت علوم هم افراد موثري هستند لذا اجازه نفس کشیدن به گروه

 
هاي دیگر و آزاداندیشی را نمی دهند. 

صارمی با اشاره به کمبود امکانات و عدم ارتباط میان گروهی در دانشگاه هاي مختلف افزود: ساختار متمرکزِ الزامی، عدم استفاده از رهبري
تحول آفرین در نظام آموزشی عالی ایران و موانع سازمانی و فراسازمانی نیز از دیگر چالشهاي این حوزه به شمار می روند.



سنگ هاي زیرپاي نخبه کبودراهنگی

منبع: ایسناشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/09/09

مراجعه به بسیج سازندگی، پارك علم و فناوري و روش هاي دست نیافتنی و طولانی و پیچیده مراحلی است که مسئولان شهرستان
پیش روي نخبه جوان کبودراهنگی گذاشته اند.

پرینتر سه بعدي، طرح نخبه کبودراهنگی مرتضی سخایی،
جوان نخبه طراح پرینتر سه بعدي و دستگاه ضدعفونی و چند
دستگاه دیگر مانند ربات نویسنده، دستگاه سی.ان.سی، دستگاه
تولید فیلامنت، مدارات خاص و تولید قطعات آلومینیومی
پرینتر و سی.ان.سی را در برنامه کاري خود دارد و این روزها به
علت عدم حمایت مدیران پارك علم و فناوري شهرستان در

 
بلاتکلیفی به سر می برد. 

این طراح جوان متولد 73 اهل روستاي قوره جینه شهرستان
کبودراهنگ و فارغ التحصیل رشته IT در گفت وگو با ایسنا، از
علاقه خود براي به کار بردن دانش خود در شهرستان
کبودراهنگ سخن به میان آورد و اظهار کرد: هدفم ایجاد
کارگاه و آموزش براي همشهریان خودم است اما مسؤلان

 
شهرستان هیچ گونه حمایتی از من ندارند. 

او ادامه داد: با وجود اینکه در پیمودن راه هاي دریافت وام و
ایجاد کارگاه نتیجه نگرفته ام، دست از تلاش نکشیده و با امید و پشتکار با برگزاري کارگاه مجازي و آموزش تولید دستگاه ضدعفونی کننده

 
دست، در پژهش سراي دانش آموزي شهید چمران دِینِ خود را به دانش آموزان شهر ادا می کنم. 

سخایی در ادامه از بی اعتنایی مدیران پارك علم و فناوري سخن به میان آورد و گفت: متأسفانه این سازمان بودجه اي در اختیار بنده قرار

 
نمی دهد در حالیکه در صورت تأمین نصف هزینه هاي خرید دستگاه ضدعفونی می توان این دستگاه را در داخل کشور ساخت. 

مسئول پژوهش سراي دانش آموزي شهید چمران کبودراهنگ اضافه کرد: مهمترین ایده ام ساخت پرینتر سه بعدي است اما با سنگ هایی که

 
بانک و مسئولان جلوي راهم می اندازند، رسیدن به اهدافم طولانی و غیرممکن شده است. 

وي خاطرنشان کرد: فرماندار کبودراهنگ با هیئت همراه با حضور در منزل ما از طرحم بازدید به عمل آوردند و براي دریافت تسهیلات به
بسیج سازندگی سپاه معرفی شدم و از آنجا به مؤسسه امید و از آنجا به پارك علم و فناوري. از آن زمان در راه ادارات و بانک ها هستم به

 
طوریکه سنگی بزرگ یعنی «ارائه فاکتور» جلوي راهم قرار گرفته که برداشتنش تقریباً غیرممکن است. 

سخایی لابلاي صحبت هایش این موارد را نیز مطرح کرد: راستش دیگر از مسئولان ناامید شده ام. هر جا که شود رفته ام، دستم به جایی بند

 
نشد. مسؤلان و بانک ها شرایط را براي ارائه تسهیلات سخت کرده اند. 



این نخبه جوان کبودراهنگی علاقمند است در کنار فعالیت هاي علمی و پژوهشی اش بتواند دانش آموزان را آموزش دهد تا با آمادگی کامل

 
در مسابقات رباتیک و پژوهشی استانی و کشوري حضور پیدا کنند. 

در ادامه مسئول پارك علم و فناوري شهرستان کبودراهنگ به خبرنگار ایسنا گفت: با پیگیري هایی که با پارك علم و فناوري استان انجام
دادیم دو مرحله تسهیلات براي «مرتضی سخایی» طراح پرینتر سه بعدي در کبودراهنگ مصوب شد که یک مورد تسهیلات 100 میلیون
تومانی بوده که براي دریافت به صندوق کارآفرینی امید معرفی شد اما خودش به علت عدم ارائه پیش فاکتور به بانک پیگیر مراحل اداري

 
نبوده است. 

مهدي پیري افزود: مورد دوم تسهیلات 15 میلیون تومانی است که از منابع داخلی پارك براي او مصوب شده که با توجه به محول شدن

 
تسهیلات پارك به صندوق شکوفایی امید، منتظر طی مراحل اداري و جابه جایی هستیم تا وي به صندوق معرفی شود. 

وي با بیان اینکه اکثر نخبگان شهرستان تسهیلاتشان را بدون مشکل دریافت کرده اند، یادآور شد: قطعاً وظیفه و رسالت پارك هاي علم و
فناوري حمایت از ایده هاي نو و خلاقیت جوانان است بنابراین تلاش خود را به کار می گیرند تا بتوانند راه رسیدن به موفقیت را براي جوانان

 
هموار کنند. 

انتهاي پیام



مددجویی که اشتغال پایدار ایجاد کرد

منبع: بازار کارشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/09/09

مددجوي تحت حمایت کمیته امداد استان ایلام توانسته با تولید روزانه 350 کیلوگرم سبزي در دهستان آسمان آباد براي 13 نفر به
صورت مستقیم و غیر مستقیم اشتغالزایی ایجاد کند.

مددجوي تحت حمایت کمیته امداد استان ایلام توانسته با تولید روزانه 350 کیلوگرم سبزي در دهستان آسمان آباد براي 13 نفر به

 
صورت مستقیم و غیر مستقیم اشتغالزایی ایجاد کند. 

به گزارش فارس، سبزي کاري یکی از شغل هاي رایج و قدیمی مردم روستاهاي استان ایلام بوده و بسیاري از آنها از این طریق امرار معاش

 
می کنند و با گسترش آن می توان زمینه اشتغال را براي روستاییان غرب در ایلام فراهم آورد. 

سبزي کاري از گذشته هاي دور در بین خانواده هاي ایلامی به خصوص روستاییان رسم بوده و آنها بیشتر به منظور رفع نیازهاي غذایی خود
به این کار مبادرت می کردند تا اینکه گرایش خانواده هاي شهري به سبزي هاي محلی که تازه و با طراوت هستند بیشتر شده و همین مسئله

 
زمینه ایجاد شغل و کسب درآمد براي روستائیان را به وجود آورده است. 

امروزه بسیاري از روستانشینان در استان ایلام و شهرستان هاي تابع به ویژه غرب استان با کاشت سبزي هاي متنوع و محلی و انتقال آن به

 
شهر براي فروش، درآمد کسب کرده و با این کار به اقتصاد خانواده کمک می کنند. 

مهدي حیدري کارآفرین ایلامی از شهر آسمان آباد از توابع شهرستان چرداول با تولید روزانه 350 کیلو سبزي توانسته براي خود و خانواده

 
اش اشتغال ایجاد کند. 

 
آسمان آباد شهر سبزي ارگانیک است 

مهدي حیدري کارآفرین جوان آسمان آبادي در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در ایلام اظهار داشت: شهر آسمان آباد به شهر سبزي
ارگانیک معروف است و به دلیل آب و هوا و زمین هاي حاصلخیزي که در این شهر قرار دارد، می تواند قطب سبزي ارگانیک باشد اما متاسفانه

 
توجه خاصی به این موضوع از سوي بعضی مسوولین صورت نگرفته است. 

وي افزود: تنها مشکل بنده نبود آب است؛ ما مشتري هاي ثابت و بسیار زیادي داریم که هر ساله به تعداد آن ها اضافه می شود؛ کشت سبزي
با توجه به شرایط کاري افراد زیادي را مشغول به کار می کند و به اعضاي هر هکتار 5 نفر به صورت ثابت و 8 نفر به صورت غیر مستقیم

 
مشغول به کار هستند. 

این کارآفرین آسمان آبادي تصریح کرد: در حال حاضر تولید روزانه سبزي از 300 تا 350 کیلو به صورت ثابت بوده اما به علت نداشتن آب

 
دائم میزان آن طی این چند سال ثابت مانده است. 

وي ادامه داد: سبزي خوراکی شامل نعناع، پیازچه، جعفري، سبزي خورشتی، آشی، خشک کردنی از جمله نمونه کشت هاي حاصل از این

 
زمین کشاورزي است. 

 
توانمندسازي نیازمندان کمیته امداد 



قنبر موسی نژاد مدیرکل کمیته امداد ایلام در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در ایلام گفت: طرح کشت و تولید سبزیجات محلی در

 
دهستان آسمان آباد اجرایی شد و نقش مهمی را هم در تولید و هم در اشتغال منطقه به وجود آورد. 

وي افزود: رویکرد این سازمان توانمندسازي نیازمندان و مددجویان کمیته امداد مبتنی بر توجه به تمامی ابعاد و نیازهاي آن ها با استفاده از

 
امکانات دستگاه هاي اجرایی، نهادها، ارگان ها، مؤسسات خیریه و مجموعه مراکز اقتصادي این استان است. 

مدیرکل کمیته امداد ایلام یکی از اهداف اصلی کمیته امداد را کارآفرینی، ایجاد اشتغال و خودکفایی خانوارهاي تحت حمایت عنوان کرد و
افزود: تبدیل شدن مددجویان تحت حمایت کمیته امداد به کارآفرین و استقلال مالی آن ها اصلی ترین هدف کمیته امداد است.



مهندسی معکوس بابکت 371 آمریکایی توسط 2 مخترع کردستانی+ فیلم و عکس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/09/09

 خبرگزاري فارس/سنندج؛ شیرین مرادي؛ سیدمصطفی صمدي
و امید زندي از همان دوران کودکی پیمان دوستی بستند دوستی که با گذشت بیش از 30 چند سال ادامه داشته و توانسته اند در کنار هم

 
دست به کارهاي بزرگی بزنند. 

 
 

تحصیلات آکادمیک ندارند، اما تا به امروز چندین اختراع را به ثبت رسانده اند که نمونه مشابه خارجی ندارد،در کارشان را با فعالیت در زمینه

 
تعمیر لوازم خانگی و برق شروع کردند مدتی هم در زمینه تولید وسایل بازي در  شهربازي فعالیت داشته اند. 

آقاي صمدي می گوید؛ اکثر وسایل بازي که در آن شهر بازي ساخت چین بود، این وسایل اولا با هزینه زیادي به دست من مصرف کننده می
رسد و بعد از مدتی استفاده نیاز به تعمیر دارند و برخی از قطعات آن هم بعد از خراب شدن پیدا نمی شود، به همین منظور با توجه به توانایی

 
که در زمینه فنی داشتیم اقدام به طراحی و ساخت چند وسیله شهر بازي کردیم که یکی از آنها هم لودر خورشیدي بود. 



 
 

شرکت مشترکشان با عنوان پویاصنعت ایده پردازان امید کردستان را به شماره 11143 در اردیبهشت ماه سال 97 با شناسه ملی

 
14007547293 در سازمان صمت به ثبت رساندند. 

 
 

شرکتی که محصولات آن تولید ظروف و مصنوعات تزئینی، مینی لودر، جت اسکی«تفریحی ورزشی»، انواع چرخ و فلک شهربازي و ماشین
برقی شهربازي که همگی از ایده ها و اختراعات این دو جوان و یا تولید براساس مدل خارجی و با سرمایه گذاري 37 هزار و 650 میلیون ریال

 
و اشتغال زایی 10 نفر کار خود را آغاز کرد.  



 
 

 
لودر خورشیدي  

این لودر که در طول یکسال و با 14 میلیون تومان ساخته شده، با انرژي خورشید کار می کند و در روزهاي بارانی و برفی و یا در مکان هاي

 
سربسته که خورشید وجود ندارد با برق خانگی شارژ می شود. 

صمدي می گوید: هدف اولیه ما ساخت یک ماشین براي خاك بازي کودکان در شهربازي بود که هیجان و شادي کودکان را بیشتر می کرد و
هم با ماشین هاي راه سازي آشنا می شدند اما در حین طراحی متوجه شدیم که می شود از این ماشین در سایز و اندازه بزرگتر براي استفاده

 
در بخش صنعتی و کشاورزي استفاده کرد و همین باعث شد که نمونه اولیه را براي استفاده صنعتی بسازیم. 

در فاز صنعتی قدرت و حجم لودر را بیشتر کردیم، بالابر آن را نیز هیدرولیکی کردیم که وزن بیشتري جابجا کند و قدرت بیشتري داشته

 
باشد. 

 
در فاز صنعتی قدرت و حجم لودر را بیشتر کردیم 

 
  

بعد از اینکه این اختراع در خبرگزاري فارس و چند رسانه دیگر اطلاع رسانی شد، از بیشترین استان ها مدیران واحدهاي تولیدي با ما تماس
گرفتند که کارگاهمان را در آنجا راه اندازي کنیم، اما واقعیت این است که همیشه دوست داشته ایم کاري را که در زادگاهمان شروع کرده ایم

 
در همینجا به نتیجه برسانیم ولی متاسفانه مسئولان در استان حمایت نمی کنند، حمایت پیشکش، حداقل به ما ضربه نزنند. 



 
 

این دو جوان کردستانی که کارنامه  درخشانی در ساخت و ثبت اختراعات مختلف دارند و همه آنها را با «لودر خورشیدي» با عنوان «هیزي

 
کوردستان» می شناسند تاکنون 34 فقره اختراع را به ثبت رسانده اند. 

 
جدیدترین اختراع این دو جوان کردستانی، مهندسی معکوس مینی لودر «چیتا 2020» محصول آمریکا با چندین کارایی بیشتر است. 

سیدمصطفی صمدي یکی از این دو جوان مخترع گفت: سال 97 بود که کار پژوهشی مینی لودر با کارایی هاي مختلف را در قالب یک تیم با
مدیریت دوست عزیزم امید زندیان شروع کردیم اما همزمان با شیوع کرونا و بنا به درخواست پارك علم فناوري، کار ساخت مینی لودر را به
تعویق انداختیم و با ابتکار عمل چند روزه گیت رفع آلودگی از افراد با محلول ضدعفونی کننده را اختراع کردیم و با تایید وزارت بهداشت به

 
بهره برداري رساندیم. 

وي افزود: تمام پس انداز اندکی که براي ساخت چیتا 2020 کنار گذاشته بودیم به امید وعده هاي مسئولان براي ساخت این گیت هزینه

 
کردیم اما بعد از هشت ماه از رونمایی آن در دانشگاه علوم پزشکی و به به و چه چه هاي فراوان دستمان را در حنا گذاشتند. 

 
 

از ساخت گیت رفع آلودگی تا ساخت مینی لودر  



 این دستگاه به گونه اي است که که با نزدیک شدن فرد به فاصله نیم متري گیت، چشم الکترونیکی دستگاه فعال شده و محلول به صورت
قطرات میکرویی در داخل گیت پخش می شود و با عبور هر فرد فقط پنج سی سی محلول براي رفع آلودگی لباس ها، دست ها، صورت و
کفش هاي فرد در داخل گیت پخش می شود تا فرد در خروجی گیت از ویروس احتمالی رفع آلودگی شده باشد و محلول ضد عفونی کردن

 
این گیت نیز از محلول هاي مورد تایید وزارت بهداشت است. 

 با نزدیک شدن فرد به فاصله نیم متري گیت، چشم الکترونیکی دستگاه فعال شده و محلول به صورت قطرات میکرویی در داخل گیت پخش

 
می شود 

 
  

قیمت تمام شده آن در صورت نیاز به ساخت محفظه فلزي 60 میلیون تومان و در صورت عدم ساخت این محفظه حدود 20 تا 25 میلیون
تومان است که در صورت تولید انبوه امکان کاهش قیمت تمام شده وجود دارد، این گیت از راه دور کنترل می شود و با داشتن شمارش گر

 
تعداد نفراتی که از آن رد می شوند را ثبت می کند. 

 
 

گیت رفع آلودگی کرونا بنا به درخواست و  با همکاري دانشگاه علوم پزشکی جلو رفت، آنها وعده دادند در صورت ساخت نمونه اول و تایید
آن، دو دستگاه دیگر نیز سفارش دهند، با وجود اینکه دستگاه را با حضور مسئولان کشوري و استان نصب و بهره برداري کردند، با گذشت 8

 
ماه نه تنها حاضر به پرداخت هزینه نمونه اولیه نشدند؛ می گویند دستگاه را نمی خواهیم، بیاید ببرید وگرنه دور می اندازیم! 

 
این مخترع جوان اضافه کرد: این اختراع داراي تائیدیه غذا و دارو و فنی مهندسی است و با حضور معاون وزیر و استاندار رونمایی کردند. 

 
 این اختراع داراي تاییدیه غذا و دارو و فنی مهندسی است که با حضور معاون وزیر و استاندار رونمایی کردند. 

 
  

تنها سوال ما از رئیس دانشگاه علوم پزشکی کردستان این است اگر کار را یک شرکت خارجی انجام می داد آیا چنین برخوردي با آنها می

 
کردید؟ اینگونه بی مهري ها به مخترعین چیزي جز ناامیدي و نهایتا فرار مغزها ندارد. 

0:00



 
 

توان مالی جوانانی مثل ما چیزي نیست که مسئولان اینگونه در حق ما بی انصافی می کنند، اگر مشکلی داشت تائید نمی کردند اما تنها

 
هدف آنها شانتاژ تبلیغاتی و گرفتن عکس بود. 

 وي به نحوه کارکرد این گیت هم اشاره کرد و گفت: در فاصله نیم متري چشم الکترونیکی دستگاه فعال می شود و محلول به صورت قطرات
میکرویی در داخل گیت پخش می شود و با عبور هر فرد فقط پنج سی سی محلول براي رفع آلودگی لباس ها، دست ها، صورت و کفش هاي

 
فرد در داخل گیت پخش می شود تا فرد در خروجی گیت از ویروس احتمالی رفع آلودگی شده باشد. 

 
وي گفت: محلولی که براي ضدعفونی در گیت مورد استفاده قرار می گیرد هم مورد تایید دانشگاه است و هیچ خطري ندارد. 

این دستگاه در نقاط آلوده مانند بیمارستان ها، غسالخانه ها و مراکز درمانی و غیره کارکرد دارد و از فاصله 200 تا 300 متري با زدن کلید از

 
راه دور خاموش و روشن می شود. 

در صورتی که حمایت می شدیم می توانستیم در اندازه هاي دلخواه و متناسب با محل هاي مختلف و حتی براي رفع آلودگی خودرو تولید

 
کنیم ولی متاسفانه حتی سرمایه اولیه ساخت نمونه اولیه را هم به ما پرداخت نکردند چه برسد به حمایت! 

 
در صورتی که حمایت می شدیم می توانستیم در اندازه هاي دلخواه و متناسب با محل و حتی براي رفع آلودگی خودرو تولید کنیم 

 
شروع دوباره  

 با وجود تمام این بی مهري ها به همراه شریکم امید زندي دست از تلاش نکشیدیم و از اوایل امسال با تلاش چند ماه توانسته ایم یک مدل
مینی لودر آمریکایی را مهندسی معکوس کنیم این مینی لودر در حوزه هاي مختلف عمران، امور شهري، شهرسازي، کشاورزي و دامداري

 
کارایی دارد. 



 
 

چیتا 2020 بروزترین نوع تولیدشده نمونه آمریکایی این لودر با عنوان «بابکت 371» است که توانایی ساخت آن با جدیترین سیستم و آپشن

 
ها و بسته به سفارش مشتري با سوخت هاي بنزین، گازئیل و برق تولید کنیم. 

 
بسته به سفارش مشتري می توانیم انواع آن را به لحاظ مصرف سوخت بنزین، گازئیل و برقی تولید کنیم 

 
  

این مخترع کردستانی می گوید: کارایی این مینی لودر که مهندسی معکوس و طراحی صنعتی شده با چندین آپشن جدید نسبت به نمونه
آمریکایی است شامل جاروکردن جداول و ساکشن زباله در باك داخلی، نهال کاري در کمتر از 5 تا 10 ثانیه، میکس ماسه و سیمان و تبدیل
آن به بتن، اعلام وزن اجسام به صورت دیجیتالی به محض بارگیري، داشتن سیستم برودتی حرارتی، سنسور هشدار دنده عقب و الزام بستن

 
کمربند قبل از حرکت است. 

 
 

قیمت نمونه آمریکایی این لودر بیش از یک میلیارد و 300 میلیون تومان است در حالی که در صورت حمایت می توانیم این محصول را با

 
کارایی بیشتر نسبت به نمونه آمریکایی آن با کمتر از 200 میلیون تومان به تولید انبوه برسانیم. 

چیتا 2020 نوعی نوآوري شده و به روز از « بابکت 371» است، سیستم این مینی لودر محرکه، چرخ و زنجیر است که ما به سیسم
هیدرواستاتیکی و نمونه اولیه را 180 درجه در کارکردها و محرکه این لودر تغییر داده ایم، در بدنه و تشکیلات از نمونه خارجی کمک گرفته

 
ایم، اما در سیستم با تغییرات جدي آن را به سیستم روز دنیا تبدیل کرده ایم. 



 
 

امروز در کشور کانادا هم از این سیستم استفاده می کنند، ما هم در اجراي این نمونه از سیستم و تکنولوژي روز دنیا بهره گرفته ایم و حتی از
نمونه کانادایی آن بالاتر است و وزن جسمی که بلند می کند به صورت دیجیتالی براي راننده نشان می دهد این آپشن جدیدي است که در
دنیا نمونه آن وجود ندارد و اگر صنعت لودرسازي از چنین کارکردي اطلاع داشته باشند از آن استقبال خواهند کرد چرا که این آپشن بسیار

 
پرکاربرد است. 

 
 

 
دریافت تسهیلات 18 درصدي  

تا امروز، جز پارك علم و فناوري استان در زمینه آموزش و سازمان بسیج علمی، پژوهشی و فناوري سپاه بیت المقدس، هیچ دستگاه دیگري از
ما حمایتی نکرده، منتظریم هر ارگان سازمان و اداره اي که شعارش حمایت از تولید است و در سال سال جهش تولید با ما تماس بگیرند، ایده

 
هاي ما را ببینند، بررسی کنند و اگر بازار فروش داشت از ما حمایت کنند. 

 
ایده هاي زیادي داریم و قدرت عملی کردن آنها را در خود می بینیم اما در این مسیر نیاز به حمایت داریم که متاسفانه صورت نمی گیرد. 

 
ایده هاي زیادي داریم و قدرت به عرصه عمل در آوردن آنها را در خود می بینیم اما در این مسیر نیاز به حمایت داریم 

 
  

تنها حمایت مسؤولان به پیشنهاد براي گرفتن تسهیلات خلاصه می شود آن هم تسهیلات با بهره بالا، این در حالی است که گرفتن تسهیلات

 
با سود بالاي 18 درصد آن هم در شرایط اقتصادي امروز و نوسان قیمت ها به معناي نابودکردن ایده پرداز است و نه حمایت! 



متاسفانه این واقعیت وجود دارد که حمایت دولت آنگونه که باید از مخترعین وجود ندارد و اگر بخواهیم از طریق تسهیلات بانکی هم کار را

 
جلو ببریم به دلیل سود بالاي تسهیلات و بروکراسی هاي سفت و سخت اداري تنها زمان را از دست می دهیم. 

 
عکس مسوولان با تولیدات مخترعین 

نه بخش خصوصی و نه بخش دولتی از ما حمایت نکردند نمونه اولیه را با هزینه شخصی ساختیم، در نمایشگاه اختراعات مرکز رشد دانشگاه

 
آزاد اسلامی واحد سنندج توسط مسئولین دانشگاه رونمایی شد. 

قرار شد مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد سنندج از این طرح حمایت کند اما متاسفانه بعد از مانور خودشان با لودر ما و گرفتن عکس و

 
فیلم براي بیلان کاري خودشان، دیگر خبري از حمایت و تسهیلات نشد. 

انتظار زیادي نیست که مسئولان جوان باوري و جوان یاوري را در دستور کار خود قرار دهند تا جوانان هم استوارتر به تلاش براي طی کردن

 
پله هاي رشد ادامه دهند و کمتر شاهد فرار مغزها باشیم. 

 
این انتظار زیادي نیست که مسئولان جوان باوري و جوان یاوري را در برنامه کار خود قرار دهند 

 
  

من جوان ایرانی به لحاظ توانایی نه تنها از سایر جوانان مخترع دنیا کمتر نیستم بلکه به مراتب داراي توانایی ها و ایده هاي بیشتري هم

 
هستم که اگر مسئولان حمایت کنند قطعا می توانیم نه تنها در کشور بلکه در دنیا حرف براي گفتن داشته باشیم. 

جهش تولید اینگونه اتفاق نمی افتد، بیش از یک سال است ما را در دستگاه ها سرگردان کرده اند بارها از مسوولان درخواست کردیم زمینی
در اختیار ما بگذارند که در استان خودمان کارگاهی راه اندازي کنیم و دست چهار نفر از جوانان را بگیریم و در کنار خودمان مشغول کنیم اما

 
انجام ندادند. 

 
و اما.. 

حمایت کافی از مخترعین و نوآوران و تسهیل ثبت اختراعات می تواند ضمن حفاظت از سرمایه گذاري تحقیقات انجام شده، انگیزه اشخاص

 
براي تحقیقات و نوآوري و سرمایه گذاري را بیشتر کند. 

عدم حمایت کافی از اختراع و نوآوري در حوزه هاي مختلف و نبودن بستر و امنیت حقوقی لازم براي تضمین حقوق مخترعین و نوآوران
موجب می شود بسیاري از اختراعات و نوآوري ها در اختیار جوامع گذاشته نشود که در دراز مدت این امر می تواند داراي پیامدهاي منفی

 
زیادي داشته باشد. 

از آنجایی که کشورهاي در حال توسعه سهم ناچیزي در امر تحقیق و توسعه دارند لذا حمایت بیشتر از این حقوق و تحول در نظام حقوق

 
مالکیت صنعتی به ویژه اختراعات می تواند تا حدود زیادي بر محتوا و اولویت هاي تحقیق و توسعه اثرگذار باشد. 

صمدي ها و زندي ها در کردستان و ایران کم نیستند نباید اجازه داد این افراد صاحب فکر به دلیل بی مهري هاي خواسته و یا ناخواسته
دچار یاس و ناامیدي از سیستم دولتی و مدیریتی شوند، حمایت از این افراد در کنار اشتغال زایی براي جوانان جویاي کار، موجب رشد و
توسعه هرچه بیشتر صنعت و تکنولوژي در استان و فاصله گرفتن آن از محرومیت می شود که همواره به عنوان پسوند در کنار نام کردستان

استفاده می شود. 



انتهاي پیام/2330/71/ي



ترویج تفکر غرب گرایانه اي که نگهداري از حیوانات را جایگزین فرزندآوري کرد/

بحرانی به نام پیري و سالمندي جمعیت!

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/09/09

بررسی صبح قزوین علل کاهش میل به فرزندآوري؛ ترویج تفکر غرب گرایانه اي که نگهداري از حیوانات را جایگزین فرزندآوري کرد/
بحرانی به نام پیري و سالمندي جمعیت! عوامل متعددي از جمله مسائل اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و پیگیري سیاست هاي کاهش جمعیت
در مقطعی موجب شده تا رشد جمعیت در کشور سیر نزولی به خود بگیرد که از جمله اصلی ترین مصادیق آسیب هاي اجتماعی برآمده از

 
آن، سقوط نرخ فرزندآوري و رواج الگوي بی فرزندي و تک فرزندي در جامعه ایران است. 

به گزارش خبرنگار اجتماعی صبح قزوین، براساس اعلام رئیس فراکسیون زنان مجلس، رشد جمعیت در کشور به زیر یک درصد رسیده و در

 
آینده نزدیک از این مقدار هم کمتر خواهد شد. 

بررسی نمودارهاي منتشر شده از سوي مرکز آمار ایران، گویاي نزولی بودن میزان باروري در هشت سال اخیر است که کمترین آن مربوط به

 
سال گذشته با تولد 1.2 کودك بوده است. 

میزان باروري در نیمه نخست دهه 90 با شیب ملایمی رو به افزایش گذاشته، به گونه اي که از 1.75 فرزند در سال 90 به حدود 2.07 فرزند
در سال 96 رسید؛ سپس این شاخص در سال 98 به میزان 1.8 فرزند کاهش یافت و همچنین تعداد ولادت در کل کشور از سال 95 تا 98

 
روند نزولی داشته و سال گذشته تعداد موالید به یک میلیون و 196 هزار و 135 ولادت کاهش یافته است. 

عوامل متعددي از جمله مسائل اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و پیگیري سیاست هاي کاهش جمعیت در مقطعی موجب شده تا به این نقطه
برسیم که از جمله اصلی ترین مصادیق آسیب هاي اجتماعی برآمده از کاهش نرخ رشد جمعیت، سقوط نرخ فرزندآوري و رواج الگوي بی

 
فرزندي و تک فرزندي در جامعه ایران است. 

 
گسترش فرهنگ جایگزینی حیوانات خانگی به جاي فرزندآوري 

براي نمونه در ابعاد فرهنگی و اجتماعی؛ معضل همزیستی و هم خانگی با حیوانات و تبعات منفی آن در جامعه امروز ایران به ویژه در نسل
جوان در حال فراگیري و گسترش است؛ معضلی که سلبریتی ها به وضوح آن را به فرهنگ جایگزینی حیوانات خانگی به جاي فرزندآوري

 
مشروعیت داده اند. 

 
 

شاید تا قبل این با توجه به سفارشات اسلام سگ را حیوانی نجس عنوان می کردند و اوایل تعداد انگشت شماري که از آن به عنوان حیوان
خانگی نگهداري می کردند موحب تعجب همگان می شد؛ اما حالا با ترویج چنین فرهنگی، دیگر دیدن چنین صحنه هایی کمیاب و عجیب

 
نیست؛ چراکه متاسفانه دختران و پسران زیادي با هر وضع اقتصادي و طبقه اجتماعی از این موضوع استقبال کرده اند. 

به گفته یک کارشناسان فرهنگی، جایگزینی حیوانات به جاي فرزندآوري و مشروعیت بخشیدن به آن چراغ هاي بدي را روشن کرده است که

 
اگر ما و نظام آموزشی به آن اهمیت ندهیم، باید منتظر آسیب هاي جبران ناپذیري باشیم که گریبانگیر کل جامعه می شود. 



در حالی که کارشناسان و سینماگران غربی خطر جدي در زمینه تهدید نسل و تمایل به نگهداري حیوانات خانگی را در میان خانواده ها
احساس کرده اند و با برنامه ریزي به دنبال تغییر این گرایش هستند، اما در میان سلبریتی هاي ایرانی هستند کسانی که به صراحت از این

 
پدیده غیرعقلانی صحبت می کنند و حیوانات خانگی را با اسم هاي عجیب به نام فرزند خود می خوانند. 

در کشور امریکا که نگهداري از سگ به عنوان یک فرهنگ مرسوم رواج دارد، توسط کارشناسان و جامعه شناسان خود به این نتیجه رسیده اند

 
که نسل بعدي آن ها در خطر تهدید کاهش جمعیت قرار گرفته است. 

اما در کشور ایران افزون بر موارد گفته شده؛ مشکلات اقتصادي ناشی از عدم اشتغال، رکود اقتصادي و عدم توان مالی و تامین مسکن به

 
عنوان مهمترین دلایل عدم تمایل به فرزندآوري جوانان است. 

افزایش محسوس نرخ طلاق توافقی بویژه در سال هاي آغازین زندگی و فراتر از آن گسترش پدیده طلاق عاطفی نیز از عواملی هستند می

 
توانند در الگوي فرزندآوري، کاهش نرخ رشد جمعیت و نرخ باروري تاثیر گذار باشند. 

نوشین جنتی فر با اشاره به اینکه جمعیت یکی از مولفه ها و دغدغه هاي بزرگ در هر کشوري است، به خبرنگار صبح قزوین اظهار کرد:
جمعیت مولفه قدرت محسوب می شود؛ برخورداري از جمعیت جوان به عنوان یک نیروي انسانی ارزشمند، کشور را به موفقیت خواهد رساند

 
در غیر اینصورت از گردونه رقابت هاي بین المللی و پیشرفت حذف خواهد شد. 

 
 

رئیس گروه سلامت مادران، جمعیت و باروري دانشگاه علوم پزشکی قزوین افزود: جمعیت و میزان موالید در ایران در گذر زمان دچار بحران

 
هاي زیادي شده است، اما اتفاقی که این روزها در کشور پیش آمده زنگ خطر پیري و سالمندي است. 

 
ایران در تاریخ جهان سریع ترین کاهش نرخ فرزندآوري را داشته است 

وي بیان کرد: ایران در تاریخ جهان سریع ترین کاهش نرخ فرزندآوري را داشته که نشان دهنده متوسط تعداد فرزندان یک زن در جامعه
است؛ به طوریکه برآوردها نشان می دهد میزان باروري کل کشور از سال 1345 که حدود 7/7 فرزند براي هر زن بوده، روند رو به کاهشی

 
داشته است. 

جنتی فر تصریح کرد: براساس سرشماري سال 95 تعداد فرزندان به حدود دو فرزند و در سال 98 به 1/7 فرزند در کشور و به 1/58 فرزند در

 
استان قزوین کاهش یافته است. 

این مقام مسئول ادامه داد: در استان قزوین طی سال 98؛ بالاترین میزان نرخ باروري در شهرستان آوج با 1/85 فرزند و پایین ترین آن در

 
شهرستان البرز با 1/16 و آبیک با 1/2 فرزند بوده است. 

وي ابراز کرد: اکنون حدود 10 درصد از جمعیت کل کشور را سالمندان بالاي 60 درصد تشکیل می دهند که تا سال 1400 آمار سالمندان
کشور از مرز 10 درصد کل جمعیت عبور خواهد کرد؛ طبق روند فعلی در سال 1420 حدود 19 درصد از جامعه ایران سالمند خواهد بود و تا

 
سال 1430 این رقم حدود 26 درصد خواهد شد؛ بر اساس این ارقام، در سه دهه آینده یک چهارم جمعیت کل کشور سالمند خواهد بود. 

جنتی فر با اشاره به کاهش مرگ و میر و کاهش فرزندآوري به عنوان دو عامل مهم در افزایش جمعیت سالمندان، اظهار کرد: در کل جهان از
70 سال پیش، جمعیت سالمندان بیش از پنج برابر شد اما در ایران شدت آن بیش از سطح جهانی به میزان شش برابر بود. 



رئیس گروه سلامت مادران، جمعیت و باروري دانشگاه علوم پزشکی قزوین گفت: درواقع افزایش جمعیت سالمند در ایران تا سال 1380
نتیجه کاهش مرگ و میر به علت دستاوردهاي بهداشتی و پزشکی بود؛ اما از آن به بعد باروري ایران روند کاهشی داشته به طوریکه اکنون این

 
میزان به 1/7 فرزند به ازاي هر زن در کشور و در استان قزوین به 1/58 درصد رسیده است. 

 
 

 
مسائل اقتصادي اصلی ترین دلایل کاهش نرخ باروري 

وي با اشاره به مشکلات حوزه تامین مسکن، شغل و معیشت به عنوان اصلی ترین دلایل کاهش نرخ باروري تصریح کرد: افزایش میانگین سن
ازدواج به دلیل بالا رفتن سطح توقعات، کاهش میزان ازدواج در چند سال اخیر، روند رو به افزایش طلاق، تزلزل بنیان و پایداري خانواده
(طلاق عاطفی)، افزایش فاصله بین تولد فرزند اول و دوم، تمایل به تک فرزندي و آسیب هاي اجتماعی نظیر طلاق، اعتیاد، سقط و ناباروري از

 
دلایل دیگر کاهش نرخ باروري کلی در ایران به شمار می روند. 

جنتی فر اذعان کرد: معاونت بهداشتی استان قزوین براي افزایش نرخ باروري کلی سیاست هایی را در پیش گرفته که می توان به اجراي
برنامه ملی کاهش و کنترل طلاق از جمله برگزاري برنامه آموزش هاي شش ساعته هنگام ازدواج و اجراي برنامه مشترك بین سازمان

 
بهزیستی، دادگستري و تبلیغات اسلامی در هر شش شهرستان اشاره کرد. 

این مقام مسئول افزود: تداوم آموزش هاي هنگام ازدواج با توزیع رایگان کتاب هاي آموزشی به زوجین، برگزاري همایش و کلاس هاي
آموزشی ازدواج آسان، مهارت فرزند پروري، تحکیم بنیان خانواده و مشاوره هاي فرزندآوري به افراد بدون فرزند و تک فرزند نیز از دیگر

 
اقدامات معاونت بهداشتی قزوین در رابطه با افزایش نرخ فرزندآوري است. 

وي در پایان تصریح کرد: تصویب قوانین تسهیل کننده، افزایش آگاهی و فرهنگ سازي به عنوان راهکارهاي پیشنهادي معاونت بهداشتی براي
ازدیاد نسل و رضایت مندي از زندگی زناشویی است؛ چراکه براي جلوگیري از پیرشدن جمعیت لازم است که فرزندآوري به میزان بالاي نرخ

 
جانشینی(بیش از دو فرزند براي هر زن) افزایش یابد. 

 
کاهش جمعیت در استات قزوین 

متاسفانه جمعیت استان قزوین رو به کاهش است و جمعیت استان زیر میانگین کشوري است و احتمال دارد تا چند سال آینده قزوین جزو

 
استان هاي پیر محسوب شود. 

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري قزوین در این باره به خبرنگار صبح قزوین اذعان کرد: دلایل زیادي در نرخ فرزندآوري دخیل

 
هستند که می توان به سطح درآمدها، اشتغال، افزایش سطح توقعات زوجین براي ازدواج و اعتیاد و طلاق و افزایش سن ازدواج اشاره کرد. 

مریم بیدخام عنوان کرد: خبر افزایش میزان ازدواج در این روزهاي پرتنش و استرس زاي ویروس کرونا خبر بسیار مسرت بخشی است که این

 
موضوع بی ارتباط با عدم برگزاري مراسم و تجملات گرایی نیست؛ لذا این موضوع باید فرهنگسازي شود تا مردم از تجمل گرایی بپرهیزند. 

 
اختصاص رتبه سیزدهم طلاق به قزوین 

 
 



وي با اشاره به اینکه اعتیاد مهمترین عامل طلاق در استان به شمار می رود، بیان کرد: نرخ طلاق در کشور 3.1 است و استان قزوین رتبه

 
سیزدهم طلاق را در کشور به خود اختصاص داده است. 

این مقام مسئول ابراز کرد: هم اکنون شش ساعت آموزش حین ازدواج انجام می شود درحالیکه متأسفانه زوجین آموزش دیگري براي ازدواج
کسب نمی کنند؛ لذا باید کلاس هاي پیش از ازدواج در دستور کار قرار گیرد اگرچه باتوجه به شرایط کرونا بیشتر آموزش ها نیز از طریق پک

 
ها و کتاب هاي آموزشی صورت می گیرد. 

مدیرکل اجتماعی و فرهنگی استانداري قزوین با بیان اینکه بیشتر طلاق ها در پنج سال اول ازدواج رخ می دهد و نباید تنها به برگزاري
کلاس هاي قبل از ازدواج بسنده کرد، افزود: آموزش هاي پیش از ازدواج در بین زوج هاي جوان و نیز خانواده ها باید جدي گرفته شود و در

 
این میان انتخاب زمان هاي مناسب براي آموزش مورد توجه قرار گیرد تا بتوانیم به کاهش آمار طلاق در جامعه کمک کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه کنترل و کاهش طلاق راهکار مناسبی براي پایداري خانواده هاست، بیان کرد: راه اندازي سامانه تصمیم در شهرستان

 
هاي استان راهکار مناسبی در کنترل و کاهش طلاق بوده و ضروري است که در شهرستان البرز هم راه اندازي شود. 

بیدخام تصریح کرد: در تلاش هستیم تا زوجین اوایل و حین ازدواج با مراجعه به مشاوران بهزیستی، پرونده سلامت روان را تشکیل دهند تا

 
جلوي اختلافات جدي و آسیب هاي اجتماعی احتمالی گرفته شود. 

وي در پایان ابراز کرد: فرزندآوري یکی از مهم ترین چالش ها در استان به شمار می رود، چرا که اگر این موضوع مورد توجه قرار نگیرد آنگاه

 
جمعیت استان قزوین به سمت کهنسالی خواهد رفت. 

 
کاهش 6.6 درصدي ولادت در استان قزوین 

حسن وفایی دیلمی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی صبح قزوین؛ درباره میزان ولادت ثبت شده در سال جاري اظهار کرد: طی هفت ماهه

 
امسال تعداد 9 هزار و 65 واقعه ولادت به ثبت رسیده که نسبت به سال قبل با 9 هزار و 702 ولادت، 6/6 درصد کاهش داشته است. 

مدیرکل ثبت احوال استان قزوین افزود: در هفت ماهه سال جاري تعداد چهار هزار و 573 واقعه ازدواج به ثبت رسیده است که نسبت به سال
قبل چهار دهم درصد افزایش داشته است و همچنین در بحث طلاق طی هفت ماهه سال جاري تعداد یک هزار و 523 واقعه طلاق به ثبت

 
رسیده که نسبت به سال قبل 1/6 درصد کاهش داشته است. 

 
 

وي در خصوص سیاست هاي سازمان ثبت احوال در خصوص طرح جمعیت گفت: با توجه به وظایف ذاتی هریک از دستگاه هاي عضو در
شوراي راهبردي جمعیت از جمله صدا و سیما، دانشگاه علوم پزشکی و بهزیستی برابر سیاست هاي ابلاغی جمعیت وظایف و مسئولیت هایی
را برعهده دارند که اقدامات انجام شده در مقاطع سه ماهه در شوراي راهبردي جمعیت مطرح و تصمیم مقتضی در این راستا اتخاذ و ابلاغ می

 
شود. 

وفایی تصریح کرد: تمامی برنامه هاي اجرایی دستگاه هاي ذي ربط از سوي شوراي راهبردي جمعیت استان مورد رصد قرار می گیرد تا

 
بتوانیم حرکت مثبتی را در رابطه با کاهش جمعیت و بالطبع افزایش فرزند آوري داشته باشیم. 

 
موضوع جمعیت اولویت مجلس یازدهم است 



فاطمه محمدبیگی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی صبح قزوین، درباره طرح جمعیتی مطرح شده در مجلس اظهار کرد: براساس آخرین
جلسه مجلس درباره کاهش نرخ فرزندآوري؛ کمیسیون هاي مشترکی در این رابطه تشکیل شده و بنا داریم در دفاع از مقوله فرزندآوري؛ با

 
تسهیلات اجتماعی کل ظرفیت را محقق کنیم. 

دبیر کمیسیون بهداشت و درمان مجلس افزود: همه می دانیم اگر امروز براي رشد جمعیت کشور اقدامی صورت نگیرد، در آینده با بحران
روبرو خواهیم شد، به همین دلیل از ابتداي شروع به کار کمیسیون ها و فراکسیون هاي مربوطه، مسئله جمعیت مدنظر قرار گرفته است و در

 
همین زمینه کمیته جمعیت و خانواده تشکیل شد. 

وي ابراز کرد: در حوزه جمعیت و خانواده قوانینی وجود دارد، اما کارایی لازم را نداشته و تاکنون اقدامی در زمینه رشد جمعیت صورت نگرفته
است، البته رشد جمعیت به شاخص هاي زیادي بستگی دارد که مهم ترین آن مسائل اقتصادي است که زمینه هاي حل مشکلات اقتصادي و

 
تسهیل ازدواج باید از سوي مسئولان فراهم شود. 

این نماینده مجلس بیان کرد: باتوجه به اینکه جمعیت کشور رو به سالمندي پیش می رود طرح جوانی جمعیت در مجلس اعلام وصول شد و

 
به تصویب رسید. 

 
 

محمدبیگی با تاکید بر اینکه موضوع رشد جمعیت در اولویت مجلس یازدهم است، عنوان کرد: در زمینه رشد جمعیت مواردي همچون
حمایت و تسهیل ازدواج، حمایت از زنان شاغل، حمایت از مادران و کودکان و باروري زنان و اشتغال جوانان مدنظر است که از سوي کمیته

 
جمعیت و خانواده دنبال خواهد شد. 

وي افزود: اگر به دنبال افزایش فرزندآوري هستیم، باید حمایت از زنان شاغل را در دستور کار قرار دهیم و حمایت هایی را در بحث حقوق و

 
مرخصی این قشر از جامعه داشته باشیم. 

عضو فراکسیون زنان مجلس به تدوین طرح حمایت از زاد و ولد، جمعیت و خانواده در مجلس اشاره کرد و گفت: این طرح اخیرا با 38 ماده در
راستاي حمایت از رشد جمعیت و حمایت از مادران شاغل تدوین شد و به تصویب رسید که امیدواریم اتفاقات خوبی در زمینه جمعیت صورت

 
بگیرد. 

محمدبیگی در پایان تصریح کرد: درباره زنانی شاغلی که بعد از زایمان از سوي کارفرمایان و شرکت هاي خصوصی حمایت نمی شوند قوانینی

 
در مجلس وارد شده که ابتدا دولت الزام به انجام می شود و در مورد مابقی افراد مشوق هاي مالیاتی و امتیازاتی را مطرح کرده ایم. 

به گزارش صبح قزوین؛ با بررسی هاي صورت گرفته متوجه شدیم که نرخ کاهش جمعیت و بالطبع کاهش فرزندآوري مقوله گسترده اي است
که به نظر می رسد مباحث اقتصادي نظیر تامین مسکن، شغل و معیشت و مباحث فرهنگی نظیر پررنگ شدن موضوع تک فرزندي از جمله
اصلی ترین دلایل کاهش نرخ باروري است، لذا اگر مسئولین در این زمینه ورود جدي نداشته باشند در کمتر از چند دهه دیگر شاهد بحران

 
جمعیتی در ایران خواهیم شد. 

 
انتهاي پیام/1003 

 
 



 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



پاکدشت با 115 هزار شاغل در حوزه صنعت، به کشورهاي خاورمیانه صادرات دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/09/09

تهران- ایرنا- رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان پاکدشت گفت: بیش از 50 هزار نفر در سه شهرك صنعتی، 4 لکه
صنعتی، 3 هزار و 500 واحد صنعتی و 13 هزار صنف داراي مجوز پاکدشت مشغول به کار هستند که به دلیل کیفیت بالاي کالاها،

تولیداتشان به خاورمیانه صادر می شود.

تهران- ایرنا- رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان
پاکدشت گفت: بیش از 50 هزار نفر در سه شهرك صنعتی، 4
لکه صنعتی، 3 هزار و 500 واحد صنعتی و 13 هزار صنف
داراي مجوز پاکدشت مشغول به کار هستند که به دلیل

 
کیفیت بالاي کالاها، تولیداتشان به خاورمیانه صادر می شود. 

«حجت فضلعلی» روز یکشنبه در گفت وگوي اختصاصی با ایرنا
اظهار کرد: شهرستان پاکدشت با داشتن 3 شهرك و 4 لکه
صنعتی، و فعالیت 3 هزار و 500 واحد صنعتی یکی از مهم
ترین قطب هاي صنعتی استان تهران به شمار می رود که

عمده تولیدات آن از محصولات برند و شناخته شده کشور بوده و به دلیل کیفیت بالا و قابل رقابت با نمونه هاي خارجی، این تولیدات به اکثر

 
کشورها به ویژه حوزه خاورمیانه صادر می شود. 

وي گفت: واحدهاي صنعتی پاکدشت علاوه بر تولید و تحقق شعار جهش تولید مد نظر رهبر معظم انقلاب، در ایجاد فرصت هاي شغلی نقش

 
مهمی ایفا می کنند و این امر باعث شده تا این شهرستان رتبه نخست ایجاد فرصت هاي شغلی استان تهران را به خود اختصاص دهد. 

 
به گفته وي 50 هزار نفر در حوزه صنعتی شهرستان پاکدشت مشغول به کار هستند. 

فضلعلی اظهار کرد: شهرستان پاکدشت از 18 اتحادیه و حدود 13 هزار واحد صنفی داراي پروانه کسب، شامل واحدهاي تولیدي، خدماتی،

 
توزیعی و خدمات فنی برخوردار است و بالغ بر 65 هزار نفر در این واحدها مشغول به کار هستند. 

وي با اشاره به این که یکی از وظایف اتاق اصناف، عرضه و توزیع کالاهاي اساسی به منظور تنظیم بازار است، افزود: از ابتداي امسال 9 هزار و
500 تن شکر از طریق کسبه و خواروبار فروشی ها بین مردم، 54 تن بین قنادها و 10 تن بین کارخانه هاي مصرف کننده توزیع و بیش از

 
280 تن برنج تنظیم بازار نیز در شهرستان توزیع گردید. 

رئیس اداره صمت پاکدشت همچنین از توزیع 12 هزار و 650 کیلو تخم مرغ در قالب هزار و 20 کارتن با نرخ مصوب کیلویی 12 هزار تومان،
توزیع ماهانه 300 حلقه لاستیک بین خودروهاي سواري و نیز توزیع ماهانه هزار تن گاز مایع به شکل کپسول در مناطق فاقد گاز شهري خبر

 
داد. 

وي اظهار کرد: طی هفته هاي گذشته به دلیل برخی از مشکلات، عرضه روغن نباتی با مشکلاتی مواجه شد که با توزیع مستمر 127 تن روغن



 
نباتی از طریق شبکه هاي صنفی و فروشگاه هاي زنجیره اي، تلاش شد تا این مشکل برطرف شود. 

فضلعلی به اختصاص ماهانه 3 هزار و 100 تن آرد به شهرستان پاکدشت اشاره کرد و افزود: از این میزان آرد 2 هزار و 260 تن یارانه اي نوع

 
یک و 840 تن یارانه اي نوع 2 است که بین 372 نانوایی توزیع می گردد 

 
وي تصریح کرد: این میزان سهمیه بر اساس جمعیت 350 هزار نفري سرشماري شده در سال 1395 به پاکدشت اختصاص یافته است. 

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید پاکدشت اظهار کرد: به منظور رفع مشکلات تولید کنندگان پاکدشتی، از ابتداي امسال تاکنون با برگزاري
جلسات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید، 62 مورد تسهیلات رونق تولید با 85 میلیارد ریال، 201 طرح حمایت از واحدهاي آسیب دیده از
کرونا با 180 میلیارد ریال، 115 طرح تبصره 18 با 190 میلیارد ریال و 131 طرح بازسازي و نوسازي با 283 میلیارد ریال مورد موافقت قرار

 
گرفته و به بانک هاي عامل معرفی شده است. 

وي با اشاره به این که پاکدشت پس از شهرستان قدس، دومین شهرستان معدنی استان تهران است اظهار کرد: در حال حاضر 115 معدن

 
شن و ماسه در شهرستان پاکدشت فعال است که حدود 2 هزار نفر به صورت مستقیم در این معادن مشغول به کار می باشند. 

رییس اداره صمت پاکدشت گفت: در حوزه بازرسی و کنترل قیمت ها، تیم هاي بازرسی اداره صمت به طور مستمر بر بازار مصرف نظارت

 
داشته و با تخلفاتی نظیر گرانفروشی، احتکار، قاچاق، کم فروشی و یا عرضه خارج از شبکه برخورد می کنند. 

وي اظهار کرد: به طور میانگین ماهانه 800 الی هزار مورد بازرسی از سطح بازار انجام می شد که از این تعداد، 20 تا 30 پرونده تخلف تشکیل

 
و به مراجع قانون ارجاع داده می شود. 

وي از شهروندان خواست که در صورت مشاهده هر گونه تخلف، مراتب را از طریق سامانه 124 به بازرسان اداره صنعت، معدن و تجارت

 
گزارش دهند. 

 
پاکدشت با 350 هزار نفر جمعیت در 25 کیلومتري جنوب شرق تهران واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

 
- ورامین 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- اشتغال زایی 

 
- پاکدشت 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/09/09

گروه حوادث: سه سال قبل خانواده جوانی به نام میثم شکایتی
را مطرح کردند و گفتند فرزند جوانشان در گرجستان کشته
شده است. پدر و مادر میثم به مأموران گفتند: پسر ما در
گرجستان زندگی می کرد. او براي اشتغال رفته بود و شغل
خوبی هم داشت و کار می کرد و پول درمی آورد. ما تقریبا
هرروز با هم در تماس بودیم تا اینکه یک روز وقتی زنگ زدیم،
جواب تلفن را نداد. او خودش هرروز تماس می گرفت. چند روز
گذشت و تماسی نگرفت. با کسانی که می دانستیم در

گرجستان با پسرم در ارتباط هستند و او را می بینند هم تماس گرفتیم اما جوابی به ما ندادند تا اینکه تصمیم گرفتیم خودمان به آن کشور
برویم.پدر این جوان گفت: من به گرجستان رفتم تا ردي از پسرم پیدا کنم. وقتی به خانه اش رفتم، متوجه شدم پسرم چند روز قبل در
منزلش به قتل رسیده است. من وقتی وارد خانه پسرم شدم با صحنه فجیعی روبه رو شدم. با کمک دوستان پسرم سراغ پلیس گرجستان رفتم

 
و آنها گفتند در جریان قتل هستند و پرونده نیز تشکیل داده اما هنوز ردي از عامل یا عاملان جنایت پیدا نکرده اند. 

این مرد گفت: خون همه جا را گرفته بود. خانه پسرم به هم ریخته بود و معلوم بود به طرز فجیعی کشته شده است. دراین باره با پلیس
گرجستان صحبت کردم و آنها تأیید کردند پسرم را به طرز فجیعی کشته اند و پلیس هم به دنبال عامل قتل است. پلیس به من گفت پسرم را

 
با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده و سرش را بریده اند. 

پدر میثم درباره اینکه آیا پسرش با کسی دشمنی داشت، گفت: او پسر بسیار کاري و آرامی بود، در ایران حتی دعوا هم نمی کرد، چه برسد به
اینکه با کسی دشمنی داشته باشد. من از زندگی اش در گرجستان خبر زیادي ندارم، البته ما به خانه او رفت وآمد می کردیم و پسرم را می

 
دیدیم اما از اینکه با چه کسانی رفت وآمد داشت، اطلاعی ندارم. 

پسرم جوان بی آزاري بود او می خواست چند سالی در گرجستان کار کند و بعد به ایران بیاید و با پس اندازش شغل شرافتمندانه اي راه
بیندازد و زندگی سالم و آرامی داشته باشد. من از پلیس ایران درخواست دارم پرونده قتل پسرم را پیگیري کند.با شکایت این مرد، پلیس
ایران از اینترپل خواست پرونده قتل میثم مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین هماهنگی هایی با پلیس گرجستان نیز انجام شد. فرضیه هاي
مختلف از انتقام گیري شخصی تا سرقت در این پرونده مورد بررسی قرار گرفت، اما ردي از عامل یا عاملان جنایت به دست نیامد تا اینکه پدر
و مادر مقتول از دادگاه ایران درخواست پرداخت دیه از بیت المال کردند.جلسه بررسی این درخواست در شعبه 10 دادگاه کیفري استان
تهران برگزار شد. در جلسه رسیدگی برادر میثم در دادگاه حاضر شد. او گفت: از وقتی پدر و مادرم داغدار مرگ برادرم شده اند، وضعیت
روحی بسیار بدي دارند. مخصوصا اینکه عاملان جنایت هم شناسایی نشده اند. این موضوع فشار بسیار شدیدي روي خانواده من ایجاد کرده
است.این جوان گفت: برادرم جوان بسیار آرامی بود. هیچ وقت کار خلافی نمی کرد و اصلا اهل دعوا نبود. نمی دانیم این اتفاق چطور افتاده
است.او گفت: به طورکلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحویل بدهد تا در ایران دفنش کنیم،
تلاش بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحویل ما دادند. سه سال از ماجرا گذشته و هیچ سرنخی از سوي پلیس
اینترپل به دست نیامده است. هرچند ما همچنان تلاش می کنیم، اما خیلی ناامید هستیم. به همین دلیل هم پدر و مادرم درخواست دیه از
بیت المال را دارند.این مرد در ادامه گفت: برادرم کار می کرد و پول هایش را براي ما می فرستاد تا برایش نگه داریم و او بتواند در ایران کاري



راه بیندازد و بتواند زندگی اش را تأمین کند، اما جانش را از دست داد. از طرفی پدر و مادرم آنقدر عذاب کشیده اند که دچار بیماري شده اند.
ما روزهاي سختی را پشت سر گذاشتیم و همچنان تا پیدانشدن قاتل برادرم این وضعیت ادامه دارد.بعد از گفته هاي این مرد جوان، با توجه به

 
مدارکی که در پرونده موجود بود قضات شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران براي تصمیم گیري دراین باره وارد شور شدند. 

مرجع : روزنامه شرق



معمارنژاد : بانک تجارت در انجام ماموریت هاي خود موفق بوده است

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/09/09

نشست تخصصی تشریح آخرین وضعیت عملکرد بانک تجارت در حوزه هاي مالی و بانکداري با حضور معاون بانک و بیمه وزارت امور
اقتصادي و دارایی برگزار شد

به گزارش سرمدنیوز، عباس معمارنژاد معاون بانک و بیمه به
همراه مرادپور مدیرکل بانک و بیمه وزارت امور اقتصادي و
داریی در نشست تخصصی بررسی عملکرد بانک تجارت حاضر

 
شدند. 

معمارنژاد در این جلسه با اشاره به نقش بانک ها در شرایط
کنونی اقتصاد و حل مشکلات بنگاه هاي اقتصادي گفت:
حمایت بانک ها از کارآفرینان از یک سو موجب ارزش آفرینی

 
و افزایش تولید ناخالص شده و از سوي دیگر تاثیري مستقیم در اشتغال کشور می گذارد. 

معاون بانک و بیمه وزارت امور اقتصادي و دارایی پس از استماع گزارش عملکرد بانک تجارت در حوزه هاي مختلف گفت: عملکرد مالی بانک
IT تجارت با وجود تحریم هاي ظالمانه و رکود ناشی از شیوع ویروس کرونا و همچنین اقدامات این بانک در طرح زمرد بانک در حوزه معاونت

 
چشمگیر و موفقیت آمیز است و این عملکرد کارکنان و مدیران این بانک شایسته تقدیر است. 

معاون وزیر اقتصاد با اشاره به وضعیت نماد بانک تجارت در بورس اوراق بهادار ابراز امیدواري کرد با تداوم روند رو به رشد بانک تجارت و

 
جبران زیان انباشته و سودآوري این بانک در آینده نیز اتفاقات مثبتی براي بزرگترین بانک بورسی کشور رخ دهد. 

وي وضعیت رو به رشد نماد «وتجارت» را حاصل تلاش مدیران و کارکنان این بانک در راستاي بهبود پورتفوي مالی و سبد دارایی هاي این
بانک دانست و عنوان کرد: روند کاهشی نرخ هزینه پول و افزایش سهم سپرده هاي ارزان قیمت به همراه کاهش سایر هزینه ها با وجود

 
تنگناهاي اقتصادي موجود شایسته تقدیر است و امیدواریم مسیري که بانک تجارت در آن قرار گرفته همچنان تداوم یابد. 

معمارنژاد همچنین با بررسی روند اجراي پروژه بانکداري دیجیتال در بانک تجارت تحقق بانکداري هوشمند در اقتصاد آینده را حیاتی ارزیابی
و تاکید کرد: در شرایطی که بانک هاي کشور در راستاي کاهش تعداد شعب خود و گسترش بانکداري الکترونیک و خدمات نوین بانکی

 
هستند، بانکداري دیجیتال تاثیري مستقیم در سودآوري آنها خواهد داشت. 

دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت در ابتداي این نشست تخصصی با اشاره به اینکه بانک تجارت همواره سعی داشته خدمات مالی و بانکی با
کیفیت و ارزنده را به مشتریان خود ارائه دهد گفت: سیر تحول در این بانک در سال هاي اخیر با سرعت بسیار بالایی در حال طی شدن است
و با نگاهی به شاخص هاي مالی و عملیاتی نماد «وتجارت» در گزارش هاي حسابرسی شده سازمان بورس اوراق بهادار شاهد روند روبه رشد و

 
حرکت به سوي سودآوري در مجموعه بانک تجارت هستیم. 

گفتنی است، اخیرا با بازگشت 32 درصد از سهام شرکت سرمایه گذاري ملی ایران «ونیکی» به عنوان یکی از قدیمی ترین نمادهاي بورسی



کشور به پورتفوي بانک تجارت که از منظر کارشناسی، سهمی ناب و ارزنده به لحاظ تکنیکال به شمار رفته و پارامترهاي بنیادي بسیاري را

 
می توان براي آن برشمرد سهامداران بانک تجارت پس از بازگشایی نماد «وتجارت» از سود قابل توجهی برخوردار شدند. 

علاوه بر این بانک تجارت اخیرا نیز سود سرشاري را از واگذاري بلوك سهام خود در شرکت فولاد مبارکه و نیروگاه فارس وصول کرده و از

 
سوي دیگر شرکت سرمایه گذاري کاردان زیرمجموعه بانک تجارت نیز اخیرا بورسی شده است. 

همچنین سهام دیگر شرکت هاي بورسی این بانک از جمله بیمه تجارت نو و ایران کیش جزو سودآورترین شرکت هاي صنعت خود به شمار
می روند.



جمعه خونین، جمعه سیاه

منبع: روزنامه شهرآراشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/09/09

 
گروه سیاست 

جمعه، 7 آذر، یکی از روزهاي تلخ و سیاه براي ملت ایران بود، به سبب از دست دادن یکی از فرزندان دانشمند، خدوم و متعهدش، آن هم در
جنایتی خونین. از نخستین ساعات رسانه اي شدن شهادت محسن فخري زاده، رئیس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع، در داخل و خارج

 
از کشور واکنش هاي بسیاري به این واقعه مؤلمه آغاز شد، چنان که هنوز نیز ادامه دارد. 

 
واکنش سران 3قوه 

در یکی از نخستین واکنش ها، محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس، با صدور پیامی، ترور محسن فخري زاده را محکوم و تأکید کرد: «نهادهاي
امنیتی و اطلاعاتی نسبت به شناسایی، دستگیري و اشد مجازات عوامل این حادثه تروریستی اقدامات لازم را به انجام رسانند.» حجت الاسلام
سیدابراهیم رئیسی، رئیس قوه قضائیه، نیز در پیامی به مناسبت شهادت دانشمند هسته اي کشورمان، خواستار شناسایی و محاکمه دست 
اندرکاران این جنایت اعم از آمران، طراحان و مباشران شد. روز گذشته نیز حجت الاسلام حسن روحانی، رئیس جمهور کشورمان، با اشاره به
ترور شهید فخري زاده گفت: «همه اتاق هاي فکر و همه دشمنان ایران به خوبی بدانند ملت ایران و مسئولان کشور شجاع تر و غیورتر از آن

 
هستند که این اقدام جنایتکارانه را بی پاسخ بگذارند. به موقع و مناسب، مسئولان مربوطه پاسخ این جنایت را خواهند داد.». 

 
واکنش هاي بین المللی 

اما واکنش ها به شهادت دانشمند هسته اي کشورمان تنها به داخل کشور محدود نمی شود. نیویورك تایمز نیز در گزارشی به نقل از سه مقام
امنیتی مدعی شد که رژیم صهیونیستی پشت پرده ترور دانشمند ایرانی بوده است. همچنین روزنامه رأي الیوم چاپ لندن نوشت که گروه
ترور دانشمند برجسته ایرانی به بیش از یک سازمان وابسته است که در رأس آن ها سیا و موساد قرار دارد. در ادامه این واکنش ها، اگنس
کالامار، گزارشگر ویژه سازمان ملل، در یادداشتی توئیتري، با تلقی کردن ترور محسن فخري زاده به عنوان «یک قتل هدف دار برون مرزي و
در یک درگیري مسلحانه» آن را تخطی از حقوق بشر دانست. منشه امیر نیز در گفت و گو با شبکه بی بی سی گفت: «شیوه ترور فخري زاده
بسیار شبیه ترورهاي قبلی اسرائیل و خرابکاري هاي اخیر هسته اي در ایران است. بسیار راحت می توان به نقش اسرائیل در این ترورها پی
برد. اسرائیل سابقه بسیاري در این گونه ترورها در کشورهاي مختلف دارد.» از سوي دیگر، نیویورك تایمز در گزارشی نوشت که سیا (آژانس

 
اطلاعات مرکزي آمریکا) از اظهارنظر درباره ترور محسن فخري زاده، امتناع کرده و در این خصوص پاسخی نداده است. 

یک مقام دفتر بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی، نیز گفت که دفتر نخست وزیري رژیم صهیونیستی دراین باره اظهار نظري
نمی کند. همچنین پنتاگون از اظهار نظر در این زمینه خودداري کرد. دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، نیز در پی این اتفاق در صفحه

 
توئیترش، پیام توئیتري صفحه روزنامه نیویورك تایمز را بازنشر کرد. 

نیویورك تایمز در این باره در صفحه توئیترش نوشت: «رسانه هاي داخلی ایران گزارش دادند که دانشمند ارشد هسته اي این کشور در شمال
ایران مورد هدف یک تیراندازي مرگ بار قرار گرفت. او به عنوان جریان پشت پرده برنامه تسلیحات هسته اي این کشور در نظر گرفته می

 
شد.» 

ترامپ همچنین پیام توئیتري یک خبرنگار به نام یوسی مِلمان را در این باره بازنشر کرد که با مطرح کردن ادعاهایی گفته بود: «طبق
خبرهاي داخل ایران، محسن فخري زاده در دماوند، شرق تهران، ترور شده است. او سرپرست برنامه مخفی نظامی ایران و سال ها تحت

 
تعقیب موساد بود. مرگ او یک ضربه بزرگ روانی و حرفه اي براي ایران است.» 

همچنین خبرگزاري رویترز به نقل از یک رسانه صهیونیستی اعلام کرد که رژیم صهیونیستی پس از ترور محسن فخري زاده، دانشمند



برجسته ایرانی در یک اقدام تروریستی و تهدید مقامات ایران براي پاسخ به این اقدام، سفارتخانه هاي خود در سراسر جهان را به حالت آماده

 
باش درآورده است. 

 
اما براي بررسی بیشتر این موضوع سراغ دکتر سیداحمد فاطمی نژاد، استاد روابط بین الملل دانشگاه فردوسی، رفته ایم. 

 
حذف فیزیکی در دستورکار پیوند عبري-عربی 

فاطمی نژاد در پاسخ به این پرسش که ترور شهید فخري زاده را در این مقطع زمانی در چه بستري می توان تحلیل کرد، آیا تلاشی عبري-
عربی براي ناامن کردن منطقه و کشاندن ایران به درگیري مستقیم نظامی است یا سنگ اندازي در مذاکره احتمالی آینده میان دولت بایدن و
ایران در موضوع برنامه صلح آمیز هسته اي ایران، گفت: «این موضوع هم مرتبط است با پیوند عبري-عربی که نشانه هاي بسیاري براي آن
وجود دارد؛ زیرا هم رژیم صهیونیستی و هم عربستان از گذشته مخالف توسعه برنامه هسته اي ایران بوده اند و سازمان هاي اطلاعاتی و امنیتی
آن ها بر نقش آقاي فخري زاده بسیار مانور داده بودند، مبتنی بر اینکه ایشان نقشی فعال و مؤثر در توسعه برنامه هسته اي ایران داشته اند.
تلاش هاي چند ماهه اخیر سعودي و رژیم صهیونیستی براي تقابل با ایران قابل رصد است، نظیر دیدار اخیر نتانیاهو با بن سلمان یا برخوردهاي
نظامی متعدد در حوزه سوریه و این ها نشان می دهد که این دو کشور می خواهند از فرصت باقی مانده تا تغییر دولت در آمریکا استفاده
کنند.»وي ادامه داد: «از سوي دیگر این ترور با تغییر و تحولات دولت در آمریکا هم مرتبط است. مخالفان بازگشت آمریکا به برجام، چه در
این کشور و چه خارج از آن، تلاش می کنند موانعی ایجاد کنند تا دولت جدید در آمریکا با دست اندازهایی جدي براي بازگشت به برجام
مواجه شود. علاوه بر این دو موضوع، باید موضوع سومی را نیز در چرایی این ترور افزود و آن اینکه یکی از اهداف اصلی استراتژیک رژیم
صهیونیستی این است که در منطقه غرب آسیا نوعی انفصال هسته اي محقق شود و در این مسیر، هر کشوري که به سمت فعالیت هاي هسته 
اي می رود، در 50-40سال گذشته رژیم صهیونیستی درصدد برخورد با آن برآمده است. در این راستا اقدام به ترور شخصیت هاي فعال و
استادان برجسته علمی در حوزه هسته اي می کنند؛ اگرچه این تنها اقدامشان نیست و در کنار آن حملات سایبري و ویروسی را نیز در

 
دستورکار دارند.» 

 
ترورهاي رژیم صهیونیستی 

این استاد دانشگاه همچنین درباره چرایی توسل گروه ها و دولت هاي متخاصم ایران به «ترور» شخصیت هاي برجسته کشورمان گفت: «راهبرد
ترور از این نظر که پیوند دادنش با یک کشور خاص و اثبات آن از منظر رسمی و حقوقی دشوار است، می تواند راهبرد موفقیت آمیزي باشد.
این رژیم نامشروع سال هاست که در موارد متعددي از این راهبرد استفاده می کند و افراد مهم مد نظرش را بدین ترتیب حذف می کند، بدون
آنکه ردي از خود به جاي بگذارد یا بتوان اقدام آنان را در محافل و سازمان هاي بین المللی اثبات کرد. هیچ وقت هم تل آویو صراحتا اعلام

 
نکرده که این کار را انجام داده است، بلکه تنها با وساطت رسانه ها پیام خود را منتقل کرده، بدون آنکه هیچ مسئولیتی را پذیرفته باشد.» 

 
دستورکار دستگاه هاي اطلاعاتی و امنیتی 

وي درباره پیام این جنایت خونین در نزدیکی پایتخت کشورمان گفت: « این عملیات نشان می دهد که چندین تیم در این واقعه درگیر بوده 
اند و نشان می دهد که نیازمند یک بررسی عمیق توسط کارگزاران اطلاعاتی و امنیتی کشورمان هستیم که چرا این وقایع تکرار می شود؛
چندین سال پیش وسط شهر تهران و اکنون در نزدیکی آن. رژیم صهیونیستی از ابتدا به چنین روش هایی متوسل شده است؛ آدم ربایی و
حذف نیروهاي مخالف از ابتداي شکل گیري اسرائیل در دستورکار بوده است، چنان که در نخستین مورد، شاهد دستگیري آیشمن و انتقال آن

 
به سرزمین هاي اشغالی بودیم.» 

فاطمی نژاد در پایان در پاسخ به این پرسش که با توجه به شرایط کنونی، بهترین پاسخ ایران به جنایت اخیر رژیم صهیونیستی، چه می تواند
باشد، گفت: «یک اقدام این است که ایران از نظر حقوقی در محافل و سازمان هاي بین المللی این ترور را پیگیري کند اما چون ایران، مستند
ندارد، نمی تواند به صورت رسمی پاسخ بدهد. درنتیجه فکر می کنم بهترین واکنش این است که ایران به شکلی مشابه، پاسخ این اقدام را بدهد؛

 
یعنی یک مهره مهم و متقابل از صهیونسیت ها را بدون به جاي گذاشتن هیچ رد و نشانی حذف کند.» 

 
بهره برداري سیاسی، ممنوع! 

اما در شرایط سختی که کشورمان بیش از همیشه، نیاز به وحدت و همدلی براي ایستادگی تام و تمام در برابر دشمنان دارد، برخی در داخل
کشور درصدد تسویه حساب سیاسی برآمده و انگشت تقصیر را به سوي دیگري گرفته اند. به عنوان نمونه، روح ا... متفکرآزاد، عضو هیئت



رئیسه مجلس، در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: « حداقل پاسخ به این اقدام، اتمام بازرسی هاي آژانس انرژي اتمی باشد. تصمیمات را
راهبردي بگیرید، نه تاکتیکی. براي حفظ امنیت و اقتدار کشور که مقدمه پیشرفت است، تصمیمات باید جدي تر اتخاذ شود. از انفعال خارج

 
شویم. این امر اتفاقا مدبرانه است.» 

 
پیام رهبر معظم انقلاب در پی ترور شهید فخري زاده 

رهبر معظم انقلاب در پی ترور دانشمند هسته اي شهید، دکتر محسن فخري زاده، پیامی صادر کردند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام
معظم رهبري، در متن پیام حضرت آیت ا... خامنه اي آمده است: «دانشمند برجسته و ممتاز هسته اي و دفاعی کشور، جناب آقاي محسن
فخري زاده، به دست مزدوران جنایتکار و شقاوت پیشه به شهادت رسید. این عنصر علمی کم نظیر، جان عزیز و گرانبها را به خاطر تلاش هاي
علمی بزرگ و ماندگار خود، در راه خدا مبذول داشت و مقام والاي شهادت، پاداش الهی اوست. دو موضوع مهم را همه دست اندرکاران باید به
جِدّ در دستور کار قرار دهند؛ نخست پیگیري این جنایت و مجازات قطعی عاملان و آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در
همه بخش هایی که وي بدان ها اشتغال داشت. این جانب به خاندان مکرم او و به جامعه علمی کشور و به همکاران و شاگردان او در بخش هاي

گوناگون، شهادت او را تبریک و فقدان او را تسلیت می گویم و علو درجات او را از خداوند مسئلت می کنم.»



بازار مسکن به حال خود رها شده است

منبع: دانشجوشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، قیمت مسکن از اواخر سال 96 با خیز قیمتی مواجه شد و تا پایان سال 98 بیش از 90
درصد افزایش یافت. این روند افزایشی در سال 99 هم ادامه پیدا کرد و طبق اعلام بانک مرکزي میانگین یک مترمربع مسکن در

تهران به بالاي 27 میلیون تومان رسید. از ابتداي امسال باوجود شیوع ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، قیمت مسکن از
اواخر سال 96 با خیز قیمتی مواجه شد و تا پایان سال 98
بیش از 90 درصد افزایش یافت. این روند افزایشی در سال 99
هم ادامه پیدا کرد و طبق اعلام بانک مرکزي میانگین یک
مترمربع مسکن در تهران به بالاي 27 میلیون تومان رسید. از
ابتداي امسال باوجود شیوع گسترده کرونا، انتظار افزایش بالاي
قیمت در مسکن نمی رفت، اما به علت افزایش چند برابري نرخ
ارز و تأثیر مستقیم آن بر قیمت همه اقلام، مسکن هم در 8
ماهه سال جاري از 14 میلیون و 500 هزار تومان به ازاي هر
مترمربع به حدود 27 میلیون تومان رسید که صعودي 88

 
درصدي را تجربه کرده است. 

این در حالی است که در میان مناطق 22 گانه شهر تهران بیشترین متوسط قیمت هر متر خانه 55 میلیون تومان در منطقه یک و کمترین
آن با حدود 12 میلیون تومان در منطقه 18 بوده است که هر یک از آن ها به ترتیب با افزایش 134/3 درصدي و 99 درصدي در منطقه 18

 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته مواجه شده اند. 

گزارش تازه منتشرشده از سوي بانک مرکزي نشان می دهد که میانگین قیمت واحد هاي مسکونی معامله شده در شهر تهران در آبان ماه

 
سال جاري در مقایسه با مدت مشابه در سال 98 در حدود 118 درصد افزایش داشته است. 

بازار مسکن به حال خود رها شده است. مرور قیمت مسکن طی هشت سال اخیر، نشان دهنده افزایش هشت برابري میانگین قیمت در هر
مترمربع واحد مسکونی است، زیرا با محاسبه متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی در تهران در نیمه هاي سال 92 که حدود 3 میلیون و

 
600 هزار تومان بود و اکنون که بر قله 27 میلیونی ایستاده است، رشد هشت برابري قیمت مسکن را نشان می دهد. 

براساس آمار ها در آبان ماه سال 96 متوسط قیمت یک مترمربع واحد مسکونی در تهران در حدود 4 میلیون و 800 هزار بود که تنها در سه

 
سال 22 میلیون و 200 هزار تومان یعنی چهارونیم برابر رشد را نشان می دهد. 

 
رشد 240 درصدي اجاره بها 

در این سال ها اجاره بها نیز به تبعیت از قیمت مسکن به صورت نجومی افزایش پیداکرده است. نرخ اجاره خانه هاي شهر تهران براساس آمار
هاي مرکز آمار در هشت سال اخیر در حدود 240 درصد رشد داشته و از حدود 16 هزار تومان به ازاي هر مترمربع به 56 هزار تومان رسیده
است. فقط مرور این ارقام ملال آور نیست، بلکه نشان دهنده فشار زیادي است که قیمت مسکن و اجاره بها براي معیشت خانواده ها ایجاد

 
کرده است. 

با توجه به رشد هشت برابري قیمت مسکن، افزایش حقوق کارگران در این سال ها فقط 270 درصد بوده است و خانوار ها مجبورند در حدود
نیمی از درآمد ماهانه خود را براي پرداخت هزینه هاي مسکن کنار بگذارند. با این حساب به احتمال زیاد به تعداد مستأجران به تدریج اضافه

 
خواهد شد. 

باوجود گرانی بی سابقه مسکن به خصوص در دو سال گذشته و عدم انطباق درآمدي با ارقام خرید یا رهن خانه، حاشیه نشینی در کلان شهر



 
ها به سرعت رو به افزایش گذاشته است و مهاجرت خانواده ها به شهر هاي کوچک تر رشد بیشتري پیدا می کند. 

سهم 40 تا 50 درصدي مسکن در هزینه هاي خانوار ها نه تن ها باعث افزایش اجاره نشینی و حاشیه نشینی می شود، بلکه خانواده ها را از
تأمین سایر نیاز هاي خانواده نیز محروم می کند. این معضل به دلایل متعددي ازجمله عدم سیاست گذاري صحیح دولت در ساخت وساز

 
مسکن، عدم نظارت صحیح، وجود دلالی و واسطه گري نشأت گرفته است. 

 
عدم کنترل دولت بر احتکار مسکن 

ایرج رهبر نایب رئیس انجمن انبوه سازان مسکن عوامل متعددي را باعث ایجاد نوسان در قیمت مسکن دانست و بیان کرد: میزان تولید
مسکن مؤلفه مهمی در قیمت گذاري است. طبق آمار باید یک میلیون واحد مسکن در سال تولید شود که اگر میزان عرضه کمتر از این باشد،
افزایش را در قیمت ها در پی می آورد. در دوران وزارت آقاي آخوندي در وزارت مسکن و شهرسازي، مسکن در اولویت قرار نگرفت و برنامه

 
اي براي این بخش داده نشد، درحالی که اکنون نتیجه آن یعنی گرانی و کمبود مسکن نمایان شده است. 

وي به اهمیت میزان عرضه و تقاضاي مناسب مسکن در ایجاد تعادل در قیمت گذاري اشاره کرد و افزود: کنترل و نظارت بر احتکار مسکن
راهکار دیگري براي جلوگیري از افزایش قیمت مسکن است. مسکن در جامعه ما به کالاي سرمایه اي تبدیل شده و از مصرفی به سرمایه اي
مبدل گشته است. به همین علت سوداگران و سفته بازان به این بازار واردشده اند و بسیاري ازمشکلات فعلی قیمت ها در احتکار خانه به

 
وسیله آن ها ایجادشده است، درحالی که نظارت درستی از سوي دولت در این خصوص انجام نگرفت. 

رهبر معتقد است: باید ساخت یک میلیون واحد مسکن در طول هرسال براي دهک هاي متوسط و ضعیف موردنظر قرار بگیرد نه اینکه خانه

 
هاي لوکس با متري 100 میلیون تومان در بالاي شهر ساخته شود که مورداستفاده دهک هاي موردنظر نیست. 

وي بانک ها را یکی از عوامل عمده در احتکار مسکن دانست و افزود: بانک ها سرمایه زیادي در اختیاردارند و بهترین سرمایه گذاري براي
جوابگویی به سپرده گذارانشان، مسکن است، زیرا سود زیادي را براي آن ها به همراه دارد به همین دلیل اجازه پایین آمدن قیمت ها را نمی

 
دهند، چون در این شرایط نمی توانند جوابگوي سپرده گذاران خود باشند. 

نایب رئیس انجمن انبوه سازان مسکن تصریح کرد: سرمایه گذاري بانک ها در بخش مسکن باعث شد کنترل قیمت مسکن را در اختیار داشته
باشند و هر قیمتی را که موردنظرشان است، متداول کنند. درصورتی که اگر برنامه ریزي درستی براي تولید مسکن وجود داشته باشد،

 
محتکران بااحتیاط بیشتري اقدام به احتکار مسکن می کنند. 

وي به اهمیت آمایش سرزمین و برنامه ریزي براي ساخت مسکن در نقاطی غیر از کلان شهر ها اشاره کرد و افزود: آمایش سرزمین در کنار
اشتغال براي روستا ها و شهر هاي کوچک از مهاجرت افراد به کلان شهر ها ممانعت به عمل می آورد و درنتیجه تقاضاي آن بالا نمی رود و
قیمت خانه هم افزایش پیدا نمی کند. براي این کار وزارت مسکن و شهرسازي به همراه وزارت صمت، وزارت رفاه و وزارت کشاورزي باید با

 
یکدیگر همکاري کنند تا هجوم براي تقاضاي مسکن در یک کلان شهر به وجود نیاید و به رشد حاشیه نشینی منجر نشود. 

 
بی توجهی دولت به مسکن مهر، تقاضا در بازار را نامتعادل کرد 

سید محمود فاطمی عقدا رئیس سابق مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازي، نگاه سرمایه اي به مسکن را به عنوان یکی از مهم ترین دلایل
افزایش قیمت مسکن قلمداد کرد و به «رسالت» گفت: مسکن در کشور ما تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و به همین سبب در سبد اقتصاد
کلان کشور قرارگرفته است، درحالی که در کشور هاي پیشرفته کالاي مصرفی است. بالطبع رشد، افزایش و کاهش قیمت آن تابع رشد

 
شاخص هاي اقتصادي کشور است و در همین راستا نمی توان انتظار داشت باقیمت تمام شده عرضه شود. 

فاطمی عقدا اضافه کرد: با توجه به تورم به وجود آمده در بازار هاي ارز، طلا و خودرو، بازار مسکن هم سعی کرده قیمت خود را به روز کند تا
از ارزش سرمایه آن کاسته نشود. به همین علت ما شاهد رشد غیرقابل انتظار و افسارگسیخته قیمت مسکن هستیم. از سوي دیگر نیاز انباشته
5 تا 6 میلیون واحدي در کشور وجود دارد. به طورقطع تا زمانی که به این نیاز انباشته جواب داده نشود و عرضه و تقاضا متعادل نگردد، این
بازار در اختیار سفته گران و سوداگران خواهد بود. این کارشناس مسکن یکی از دلایل به هم خوردن تقاضا در بازار مسکن در دولت یازدهم را
بی توجهی به مسکن مهر قلمداد کرد و افزود: وزارت مسکن و شهرسازي سرمایه گذاري کلان ملی و ساخت بیش از 2 میلیون و 500 هزار
واحد مسکن مهر را متوقف کرد، درحالی که هیچ طرح جایگزینی هم ارائه نداد. این اقدام اولین شوك را به بازار وارد کرد و متأسفانه با توقف
ساخت مسکن، صنایع مرتبط با آن رو به تعطیلی گذاشت. رئیس سابق مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازي، حضور دلال و سفته باز را
عاملی براي ایجاد التهاب در بخش مسکن دانست و تصریح کرد: وقتی شرایط براي دلالان در بخش مسکن مهیا باشد، آن ها هم حضور پیدا
می کنند، اما آنچه باعث ایجاد بازار سوداگري شد، سیاست هاي غلط دولت بود. در شرایطی که قبل از آن سوداگري روند کاهشی را در این



 
بخش تجربه کرده بود و به نیاز کشور در عرضه و تقاضا تا حدودي جواب داده شده بود. 

منبع: رسالت



علل گرایش برخی از والدین به تولد فرزندشان در تاریخ رند

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/09/09

یک روانشناس گفت: انتخاب تاریخ تولد رند هم می تواند جزء یکی از خصوصیات شخصیت وسواسی باشد.

به گزارش جام جم آنلاین به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان ، مرجان کربلایی روانشناس و درمانگر کودك و نوجوان ، درباره علل گرایش
برخی از والدین به تولد فرزندشان در تاریخ تولد لاکچري، اظهار کرد: تولد هاي نوزادان در تاریخ هاي خاص که به تاریخ تولد لاکچري معروف

 
شده، از تاریخ 88/8/8 تب و تاب فراوانی پیدا کرده است. 

این روانشناس ادامه داد: امسال نیز درخواست هاي فراوانی از سوي خانواده ها براي به دنیا آمدن فرزندانشان در تاریخ 99/9/9 مطرح شده
است، البته دستکاري در تاریخ زایمان ها فقط مختص تاریخ تولد رند نیست، برخی از افراد خواستار این هستند که فرزندشان تاریخ تولد
یکسانی با پدر، مادر یا با سالروز ازدواج شان داشته باشد و بعضی از افراد هم فکر می کنند که تولد فرزندشان در نیمه اول سال می تواند آن

 
ها را به لحاظ تحصیلی جلوتر بیندازد که این واقعیت تبدیل به یک تراژدي و فاجعه انسانی_ اجتماعی خواهد شد. 

وي با اشاره به عوارض زایمان زودرس در روزهاي لاکچري، بیان کرد:
زردي، مشکلات گوارشی و کولیک هاي نوزادي و افت قند خون در
نوزادانی که زودتر از موعد به دنیا می آیند، از جمله عوارض چنین

 
زایمان هایی است. 

کربلایی با بیان اینکه بیشترین تکامل مغزي جنین در چند هفته
آخر حاملگی است، اضافه کرد: بهترین زمان زایمان در هفته 40-39
بارداري است، این در حالی است که در کشور ما به طور میانگین در

 
38 هفتگی عمل سزارین انجام می شود که باعث می شود جنین از دو هفته رشد مغزي محروم بماند. 

این روانشناس با تأکید بر اینکه بر اساس مشاهدات و پژوهش هاي بالینی-روان شناختی، افرادي که داراي شخصیت وسواسی هستند تمایل
دارند زندگی کاملاً بی عیب و نقصی داشته باشند، گفت: این افراد اشتغال ذهنی عمیق با موضوعاتی مثل نظم و ترتیب، کمال گرایی و ایراد

 
گیري، کنترل شدید همه مسائل و داشتن چارچوب هاي انعطاف ناپذیر هستند. 

وي با اشاره به اینکه انتخاب تاریخ تولد رند هم می تواند جزء یکی از خصوصیات شخصیت وسواسی باشد، افزود: علاوه بر شخصیت هاي
وسواسی، شخصیت هاي نمایشی هم تمایل بسیار زیادي به تاریخ هاي لاکچري نشان می دهند، زیرا دوست دارند همیشه خود را برتر نشان

 
دهند و همیشه در معرض دید و تعریف دیگران قرار گیرند. 

کربلایی خاطرنشان کرد: علاوه بر موارد ذکر شده در مورد اختلالات روانشناختی،فقر فرهنگی (چشم و هم چشمی) هم باعث این فاجعه
اجتماعی خواهد شد و این فاجعه اجتماعی بیشتر در خانواده هاي بسیار مرفه و سطح پایین جامعه از سایر اقشار دیده می شود.



توسعه وقف با بروزرسانی شیوه هاي متنوع

منبع: دانشجوشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، تا صحبت از وقف به میان می آید، ذهن ها به این سمت متبادر می شود که مثلاً؛ ما که
مال خاصی براي وقف نداریم. ما کجا و وقف کجا؟! اما این ذهنیت طبق آموزه هاي اسلامی، برداشت درستی از مسئله وقف نیست.

هرکسی می تواند با کمترین امکانات و به بهانه هاي مختلف، با نیتی ...

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، تا صحبت از وقف
به میان می آید، ذهن ها به این سمت متبادر می شود که
مثلاً؛ ما که مال خاصی براي وقف نداریم. ما کجا و وقف کجا؟!
اما این ذهنیت طبق آموزه هاي اسلامی، برداشت درستی از
مسئله وقف نیست. هرکسی می تواند با کمترین امکانات و به
بهانه هاي مختلف، با نیتی الهی و صادقانه به خیل واقفین

 
بپیوندد. 

وقف باعث گسترش عدالت در جامعه می شود و آثار اقتصادي،
اجتماعی، اخلاقی و فرهنگی فراوانی به همراه دارد و از تضاد

 
هاي طبقاتی به میزان قابل توجهی می کاهد و مشارکت مردم را در امور اجتماعی افزایش می دهد. 

وقف یک صدقه جاریه است. اگر شخصی که تا کنون نیت وقف نداشته و خیرخواه فرزندانش هست، می تواند ملک خود را بر فرزندانش وقف
کند و بعد از فرزندان هم صرف امور عام المنفعه شود. این نوع وقف مزیت هایی دارد؛ اول اینکه مال، بعد از شخص واقف براي فرزندانش حیف
و میل نخواهد شد و در عین حال منافع آن ملک وقف شده نیز مادام العمر براي فرزندان باقی می ماند. پس از آن نیز این صدقه جاریه براي

 
خود واقف تا قیامت باقی خواهد ماند. 

یکی از ساده ترین راه هاي وقف، وقف زمان یا وقت گذاري است. همه ما به نوعی متناسب با شرایط و اقتضائات اجتماعی مان به شغلی
مشغول هستیم. به تعبیر علما حداقل وظیفه اي که هر کسی در انجام وظایف شغلی اش دارد این است که از عمري که براي این شغل صرف

 
می کند، حداکثر استفاده را بکند. 

 
وقف عمر 

بالاتر از این، افرادي هستند که علاوه بر این زمان، وقتی را هم براي کیفیت بیشتر شغلشان که با نیت الهی به آن مشغول هستند می گذارند.
این موضوع به خصوص در مشاغل دولتی نمود بیشتري پیدا می کند. چراکه منبع تامین درآمد اینگونه شغل ها عمدتاً از بیت المال مسلمین
است. خلاصه کلام آنکه حواسمان باشد که عمرمان را در چه راهی صرف می کنیم و تلاشمان بر این باشد که حداقل بخشی از آن با نیت

 
«وقف» مصرف بشود. 

رهبر معظم انقلاب در اینباره 8 اردیبهشت 95 با بیان توصیه اي عمومی به همه آحاد جامعه می فرمایند: «هرکس هرجا هست، کار کند،
کیفیّت کار را بالا ببرد، حقّ کار را اداء کند. فرض بفرمایید یک دانشجو اگرچنانچه درست درس نخواند، حقّ کار را اداء نکرده؛ همچنان که اگر
یک استاد وقت نگذارد براي تدریس، خودش را آماده نکند، مطالعه نکند، وقت گذاري نکند، حقّ کار را اداء نکرده؛ اگر یک مدیر که در یک
جایی نصب شده است -به عنوان وزیر، به عنوان مدیر، به عنوان نماینده مجلس- خود را «وقف» این کار نکند، حقّ کار را اداء نکرده. اینکه ما



مسئولیّت یک مدیریّت را به عهده بگیریم منتها خودمان را، وقتمان را، تمام نیرویمان را صرف آن کاري که مسئولیّتش را به عهده گرفته ایم
نکنیم و به کار هاي دیگر بپردازیم، حقّ کار اداء نشده است. لذاست که همیشه توصیه بنده به مدیران دولتی، به مسئولان حکومتی -چه در
قوّه مجریّه، چه در قوّه قضائیّه، چه در قوّه مقنّنه، چه در نهاد هاي گوناگون- این بوده است که این مسئولیّتی را که قبول می کنید، با همه
وجود دنبالش بروید. این نباشد که یک مسئولیّتی را بنده قبول بکنم، بعد یک مقدار از وقت را صرف آن مسئولیّت بکنم، مابقی را هم صرف

 
کار هاي شخصی و کار هاي دیگر؛ نه، حقّ آن کار اداء نشده است.» 

 
ظرفیت اوقاف در دوران تحریم 

در ادامه گفتگو با حجت الاسلام و المسلمین مهدي خاموشی، رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه، «نحوه ورود سازمان اوقاف در دوران تحریم»
مورد بحث واقع شده و او در این باره می گوید: «ما باید امکانات سازمان اوقاف را براي اشتغال زایی معطوف کنیم منتها این کار باید با برنامه
باشد. به عنوان مثال طبق قانون ماده 5 قوانین اوقاف، اوقاف باید براي اداره شئون خود از مردم استفاده کند و نام این نوع استفاده از مردم،

 
«امین» یا «امنا» می باشد.» 

رئیس سازمان اوقاف می افزاید: «در این شاخه ما روي زنجیره هاي زراعی، دامپروري، آبخیزداري و امکاناتی که می تواند به بهینه سازي تولید
خوراك کشور اعم از خوراك مورد نیاز مردم یا آنچه که به صورت زنجیره مورد نیاز تولید مواد پروتئینی مثل خوراك دام کمک کند متمرکز
شده ایم. علاوه بر این، ما در سازمان اوقاف میزان استعداد موجود خودمان را براي کمک به مجموعه هاي دانش بنیان معطوف کرده ایم. دانش
بنیان هایی که بتوانند ضد تحریم عمل کنند، رشد تولید ملی در درون کشور را بالا ببرند و تبادل کالا را قوت ببخشند. در حال حاضر ما با
دانش بنیان ها در زمینه تجهیزات پزشکی، تولید جنین گاوي، تولید موتورسیکلت برقی و انواع و اقسام صنایع مخابراتی و... به صورت

 
مشارکت موقوفات وارد کار شده ایم و این کار ادامه دارد.» 

حجت الاسلام و المسلمین خاموشی ادامه می دهد: «مسلماً وقتی ما وقف را فعال کنیم، تاثیر شگرفی در مناسبات اقتصادي و متاثر نشدن از
تکانه هاي خارجی خواهد داشت. ما در حال حاضر براي رسیدن به این هدف از آن نقطه صفر آغازین حرکت کرده ایم و داریم پله هایی را
طی می کنیم. اگر بتوانیم سهم وقف در دانش بنیان ها، حوزه آموزش، تامین مواد غذایی، حوزه بهداشت و درمان، توسعه تجهیزات پزشکی و
سایر صنایع را تعیین کنیم، حتماً به این اهداف دست پیدا خواهیم کرد. آنچه مورد نظر ماست این است که وقف بتواند به عنوان زیرساخت

 
هاي تعیین کننده براي حل بسیاري از معضلات اقتصادي کشور قرار بگیرد.» 

 
تحولات بزرگ علمی با حمایت اوقاف 

یکی دیگر از عرصه هایی که می تواند با مشارکت اوقاف در جنگ اقتصادي به داد مردم برسد، جهش در رخداد هاي علمی متناظر با نیاز هاي
مردم است. رئیس سازمان اوقاف در این خصوص توضیح می دهد: «در این حوزه، حمایت از تولیدات محدود و استارت آپ ها و به طور کلی
تکثیر اولیه یک محصول، کار ما نیست و این بخش مربوط به دانشگاه ها، معاونت علمی ریاست جمهوري و دیگران است. اگر وقف می خواهد
کاري در این حوزه انجام بدهد، آن کار باید از مرحله 4 و 5 به بعد و پس از مرحله تجاري سازي محصول باشد. چرا که در این مرحله نیاز به
پشتیبانی سنگین مالی وجود دارد. وقتی اوقاف به این حوزه وارد می شود، هریک از مجموعه هاي دانش بنیان به حرکت می افتند و به تبع

 
آن مشکلی از مشکلات کشور حل خواهد شد. تا کنون سعی کرده ایم که این کار را انجام دهیم.» 

او ادامه می دهد: «در همین راستا اگر بخواهیم بر اساس موقوفات موجود، یک مورد را مثال بزنیم، در حال حاضر موقوفه اي به نام موقوفه
البرز وجود دارد که واقف محترم از بدو انقلاب اختیار این کار را به حضرت امام (ره) واگذار کرده و ایشان هم به سازمان اوقاف واگذار فرمودند؛
لذا ما هر سال ذیل این موقوفه، جایزه دانش آموزي، دانشجویی، طلاب، اساتید و کسانی که صاحب اختراعات هستند را برگزار می کنیم. این
مجموعه در حال پیشرفت است و هر سال هم میزان جوایز آن افزایش می یابد. بنده وقتی در جلسات این مجموعه شرکت می کنم، یکی از

 
شاداب ترین جلسات علمی را مشاهده می کنم که مخاطبین با رغبت در آن شرکت می کنند.» 

حجت الاسلام خاموشی در بخش پایانی گفتگو با گزارشگر کیهان اظهار می دارد: «موقوفات دیگر فرهنگی هم وجود دارد که از جمله آن ها
می توان به 6 هزار و 700 مدرسه اي که در اختیار آموزش و پرورش قرار داده شده اشاره کرد. علاوه بر این، میزان زیادي از رقبات اعم از



انتفاعی و منفعتی در اختیار دانشگاه ها و حوزه هاي علمیه قرار دارد. این ها تماماً وقف هاي علمی و دانش محور هستند. البته ما در مدیریت
جدید طرحی به نام طرح افق را در بقاع متبرکه فعال کرده ایم. طرح افق به طور خلاصه مربوط به حمایت از فعالیت هاي اجتماعی، فرهنگی
و قرآنی است. مایه خوشحالی مردم و مسئولین است که قریب به یک میلیون و 500 هزار بسته غذایی از ابتداي شیوع ویروس کرونا در بقاع
متبرکه توزیع شده است و در همین دوران قرنطینه نیز مقرر گردیده که بقاع متبرکه براي توزیع بیش از 220 هزار بسته غذایی تدبیر کنند تا
بتوانند در این اوضاع نیز حمایتی هرچند کوچک از خانواده هاي محروم داشته باشند. همه این ها از جمله کارکرد هاي اجتماعی، فرهنگی

 
وقف مردمی است که در بقاع متبرکه فعال است.» 

یقیناً شفاف سازي فعالیت موقوفات و همچنین سلامت سازمانی اوقاف و امور خیریه باعث تشویق مردم در امر وقف می شود که اگر این مهم

 
در مدیریت جدید اوقاف سرلوحه امور این سازمان قرار گیرد، موجب تحولات شگرفی در خدمت رسانی به مردم خواهد شد. 

 
حل مشکلات شهر هاي جدید با مشارکت واقفین 

در حوزه موقوفات مربوط به حوزه ملک، زمین و ساختمان، امکان وقف براي همه مردم فراهم نمی باشد و بسیاري از افرادي که به وقف زمین
یا ملک علاقه مند هستند، وسعشان به این زمینه وقفی نمی رسد. حجت الاسلام حسین عبدالصمدي، کارشناس علوم دینی و فعال در حوزه
وقف با ارائه پیشنهادي در این باره به گزارشگر کیهان می گوید: «در حال حاضر بر اساس اسلوب جدید برنامه ریزي شهري، در برخی شهر
هاي جدید که خرید و فروش ملک صورت می گیرد، تغییراتی در آینده نخواهند داشت زمین هاي این شهر ها براي وقف بسیار مناسب
هستند. بر این اساس افرادي که علاقه مند هستند می توانند با هزینه اي کمتر نسبت به شهر هاي قدیمی و بزرگ تر وارد صحنه شده و با

 
خریداري قطعه اي زمین یا ملک به خیل واقفین بپیوندند.» 

او می افزاید: «شهر هاي جدید در حال گسترش هستند و متناسب با این توسعه شهري، نیاز هاي اجتماعی مردم روزافزون است؛ لذا ممکن
است زیرساخت هایی که در بدو تاسیس یک شهر جدید پیش بینی می شوند جوابگوي نیاز هاي مردم ساکن آن شهر نباشند. مشکلی که بر
سر این راه وجود دارد این است که عمده قرارداد هاي واگذاري زمین به اشخاص در شهر هاي جدید مشروط است. یعنی شخص متقاضی
زمین حتماً باید بلافاصله پس از تحویل زمین، شروع به ساخت و ساز نماید. درخواست ما از مسئولان شهر هاي جدید این است که تسهیل
گري کنند و این شرط ساخت را براي واقفینی که می خواهند یک زمینی را خریداري و وقف نمایند بردارند. این مهم با همکاري و تایید
سازمان اوقاف امکانپذیر است و مسئولان شهري می تواند با استناد به تایید اوقاف، سند مالکیت زمین مورد نظر را صادر کرده تا بلافاصله وقف
زمین صورت بگیرد و به تبع آن خیّرینی که در حوزه ساخت، امکان مشارکت دارند شناسایی شوند. به این ترتیب بخش قابل توجهی از نیاز

هاي مردم در این گونه شهر ها به راحتی مرتفع خواهد شد.»



قدردانی نمایندگان گلستان از اقدامات شرکت معادن شرقی

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/09/09

نشست مشترك منصور یزدي زاده، مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با رضا آریان پور، نماینده شهرستان هاي مینودشت، کلاله و مراوه
تپه و غلامعلی کهساري، نماینده...

نشست مشترك منصور یزدي زاده، مدیرعامل ذوب آهن
اصفهان با رضا آریان پور، نماینده شهرستان هاي مینودشت،
کلاله و مراوه تپه و غلامعلی کهساري، نماینده شهرستان هاي
آزاد شهر، رامیان و فندرسک با حضور منصور شریف، مدیر
عامل معادن زغال سنگ البرز شرقی 28 آبان ماه در محل

 
مجلس شوراي اسلامی برگزار شد. 

یزدي زاده در این نشست با تشریح روش تولید فولاد در ذوب
آهن، نوع ارتباط این شرکت با معادن و محدودیت ها و موانع

تولید در صنعت فولاد ، گفت: به منظور دریافت نقطه نظرات و بررسی موانع تولید و اشتغال شرکت معادن زغالسنگ البرز شرقی و با هدف

 
تقویت اقتصاد مناطق معدنی فعال این شرکت در استان گلستان این نشست برگزار شد . 

آریان پور و کهساري از مجمع نمایندگان مردم گلستان نیز با قدردانی از اقدامات شرکت معادن البرز شرقی به تشریح انتظارات مردم و
مسئولین استان گلستان از شرکت هاي معدنی از جمله البرز شرقی پرداختند و در مورد جاده هاي تردد، بررسی ایجاد کارخانه زغالشویی،

 
ایجاد دفتر منطقه اي، فعالیت هاي اجتماعی و... با مهندس یزدي زاده تبادل نظر کردند. 

منصور شریف، مدیر عامل معادن زغال سنگ البرز شرقی نیز فعالیت هاي انجام شده درخصوص تولید و اشتغال و بهبود فضاي کاري در

 
شرکت البرز شرقی را برشمرده و تقاضاي رسیدگی به موانع تولیدي در منطقه استان گلستان شدند. 

گفتنی است؛ در این جلسه مقرر شد ضمن اقدام درخصوص موارد قابل انجام، نسبت به ارسال درخواست هاي مرتبط با حفظ و افزایش تولید
و اشتغال در منطقه با همراهی مسئولین استان گلستان در جلسات آتی، پیگیري و اقدام شود.



برترین دانشگاه هاي علوم پزشکی در رتبه بندي آموزش معرفی شدند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/09/09

رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی براي سال تحصیلی 99-98 منتشر شد و برترین هاي آموزش در 48 شاخص معرفی شدند.

رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی براي سال تحصیلی 99-
98 منتشر شد و برترین هاي آموزش در 48 شاخص معرفی

 
شدند. 

به گزارش خبرنگار مهر، بیش از یک دهه است که وزارت
بهداشت درمان و آموزش پزشکی رتبه بندي آموزشی دانشگاه

 
هاي علوم پزشکی (راد) را انجام می دهد. 

پیش از این در سال هاي 90-89 و 94-93 دو دوره رتبه
بندي آموزشی به صورت رسمی انجام شده است و سومین

دوره آن براي سال تحصیلی 99-98 از سوي معاونت آموزشی وزارت بهداشت و توسط مرکز ملی تحقیقات راهبردي آموزش پزشکی انجام

 
شد. 

از جمله رویکردهاي جدید این دوره نسبت به دوره هاي قبل را می توان به «توجه به اسناد فرادستی و هماهنگی و تطابق با سیاست ها و
برنامه هاي تحول و نوآوري در آموزش پزشکی»، «توجه به نظر دانشگاه ها، همتایان، مدیران و صاحبنظران آموزش عالی»، «رتبه بندي در

 
حیطه هاي مختلف و توجه به رتبه بندي هاي تخصصی و زیر حیطه ها» اشاره کرد. 

همچنین «تاکید بیشتر بر بروندادها و دستاوردهاي حوزه آموزش به جاي نگاه فرایندي»، «ساده سازي و عدم پیچیدگی، کاهش تکیه بر
مستندسازي ها و اجتناب از کاغذبازي و تحمیل بار سنگین به دانشگاه ها»، «حداکثر استفاده از داده ها و اطلاعات موجود در واحدهاي
ستادي وزارت بهداشت»، «اجتناب از رقابت هاي ناگوار و تشویق فعالیت ها و همکاري هاي درون منطقه اي» و «توجه به نظام ارزیابی

 
عملکرد اعضاي هیات علمی و بهبود زیرساخت هاي آموزشی» از دیگر رویکردهاي جدید این رتبه بندي است. 

از جمله اهداف رتبه بندي آموزشی دانشگاه هاي علوم پزشکی در سال 1398 می توان به ایجاد رقابت سالم و سازنده بین دانشگاه ها، نگاه
مترقی تر و علمی تر به رتبه بندي با رصد عملکرد دانشگاه ها، شناساندن نقاط ضعف و قوت دانشگاه ها در زمینه آموزش، مقایسه دانشگاه ها،

 
ترسیم نقشه راه دانشگاه ها، هدایت دانشگاه ها به سمت ماموریت ها، الگوسازي، به کارگیري شاخص هاي نوآوري هاي ارتباطی اشاره کرد. 

 
همچنین این دوره از رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی سال 1398 ویژگی هاي متعددي دارد: 

 
1. توجه به اسناد فرادستی و هماهنگی و تطابق با سیاست ها و برنامه هاي تحول و نوآوري در آموزش پزشکی 

 
2. توجه به نظر دانشگاه ها، همتایان، مدیران و صاحبنظران آموزش عالی 

 
3. رتبه بندي در حیطه هاي مختلف و توجه به رتبه بندي هاي تخصصی و زیر حیطه ها 



 
4. تاکید بیشتر بر بروندادها و دستاوردهاي حوزه آموزش به جاي نگاه فرایندي 

 
5. ساده سازي و عدم پیچیدگی، کاهش تکیه بر مستندسازي ها و اجتناب از کاغذبازي و تحمیل بار سنگین به دانشگاه ها 

 
6. حداکثر استفاده از داده ها و اطلاعات موجود در واحدهاي ستادي وزارت بهداشت 

 
7. اجتناب از رقابت هاي ناگوار و تشویق فعالیت ها و همکاري هاي درون منطقه اي 

 
8. توجه به نظام ارزیابی عملکرد اعضاي هیات علمی و بهبود زیرساخت هاي آموزشی 

 
9. مشارکت گسترده و متعهدانه دانشگاه ها، مدیران آموزشی ستاد در تدوین شاخص ها و در جمع آوري داده ها 

 
10. اجراي رتبه بندي بر بستر وب با طراحی سامانه راد با توجه به شرایط خاص همه گیري کووید 19 

 
11. تدوین شاخص ها بر مبناي حیطه هاي مختلف، ابعاد برجسته دانشگاهی و بسته هاي تحول آموزش 

در این دوره از رتبه بندي مطابق اهداف از پیش تعیین شده و ویژگی هایی که تعریف شدند، ابتدا تمامی شاخص هاي ممکن که بتواند
نمایانگر عملکرد دانشگاه ها در حوزه آموزش باشد فهرست شد. مجموعه شاخص هاي پیشنهادي دانشگاه ها با توجه به تجربه انجام دو دوره

 
رتبه بندي دانشگاه ها نیز در مجموعه شاخص ها مورد ارزیابی قرار گرفت. 

از مجموع شاخص هاي مورد بررسی، تعداد 184 شاخص پیشنهادي احصا شد. با مطالعه مستندات مرتبط با دانشگاه هاي داراي ماموریت
مشخص، مرور دانشگاه هاي معتبر دنیا و تدوین شاخص هاي تأثیرگذار، تعداد 10 شاخص در حوزه عملکردي، تعداد 64 شاخص در حیطه

 
اهداف بسته هاي تحول و تعداد 49 شاخص در خروجی هاي تاثیرگذار توسط تیم راد نهایی شد. 

نتایج نهایی رتبه بندي دانشگاه هاي علوم پزشکی در سه حوزه متفاوت الف) نتایج رتبه بندي آموزشی دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم
پزشکی در ارتباط با خروجی هاي تاثیرگذار، ب) نتایج رتبه بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در حوزه عملکردي و ج) نتایج رتبه

 
بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در پیاده سازي بسته هاي تحول و نوآوري آموزش ارائه شده است. 

 
الف) نتایج رتبه بندي آموزشی دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در ارتباط با خروجی هاي تاثیرگذار 

این خروجی ها شامل دانشگاه اخلاق مدار، دانشگاه در تراز بین الملل، دانشگاه پاسخگو به جامعه، دانشگاه رسالت مدار و ماموریت گرا، دانشگاه

 
مرجع، دانشگاه پیشتاز با رهیافت همگرایی علوم است. 

 
جدول سه دانشگاه علوم پزشکی برتر در ارتباط با الف) خروجی هاي تاثیرگذار 

دانشگاه علوم پزشکیرتبه: امتیازشاخص

دانشگاه اخلاق مدار

مشهداول 100

تبریزدوم 84.73

کرمانشاهسوم 79.12

تهراناول 100دانشگاه در تراز بین الملل



شهید بهشتیدوم 74.98

مشهدسوم 71.41

دانشگاه پاسخگو به جامعه

مشهداول 100

تبریزدوم 84.73

کرمانشاهسوم 79.12

دانشگاه رسالت مدار و ماموریت گرا

تهراناول 100

اصفهاندوم 85.78

تبریزسوم 85.1

دانشگاه مرجع

تهراناول 100

اصفهاندوم 74.02

شهید بهشتیسوم 73.87

دانشگاه پیشتاز با رهیافت همگرایی علوم

تهراناول 100

تبریزدوم 81.8

اصفهانسوم 75.46
ب) نتایج رتبه بندي دانشگاه ها / دانشکده هاي علوم پزشکی در حوزه عملکردي نیز در شاخص هاي مورد بررسی در حوزه عملکردي منعکس
کننده گستره عملکرد آموزشی دانشگاه ها و میزان اثربخشی اقدامات، فرایندها و برنامه ریزي هاي دانشگاه در جهت ارتقاي کیفیت آموزش

 
است. 

 
جدول سه دانشگاه علوم پزشکی برتر در ارتباط با ب) حوزه عملکردي 

دانشگاه علوم پزشکیرتبه: امتیازشاخص

تهراناول 100حوزه عملکردي

اصفهاندوم 96.16

تبریزسوم 88.6

 
همچنین نتایج رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي همتا بر اساس مرکز کلان مناطق آمایشی و دانشگاه هاي بزرگ منتشر شده است. 

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي همتا 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100تهران

دوم / 77.55اصفهان

سوم / 74.31تبریز

چهارم / 70.99شیراز

چهارم / 70.20شهید بهشتی

ششم / 69.12مشهد

هفتم / 65.27ایران



هشتم / 59.19کرمان

نهم / 57.18همدان

دهم / 53.56کرمانشاه

یازدهم / 50.93مازندران

یازدهم / 50.72جندي شاپور اهواز

یازدهم / 50.00زنجان

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي علوم پزشکی مراکز استان غیر قطب کشوري 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100شهید صدوقی یزد

دوم / 89.01بیرجند

سوم / 81.81گیلان

چهارم / 79.01قزوین

چهارم / 78.48گلستان

ششم / 76.84لرستان

ششم / 76.26زاهدان

هشتم / 74.50اردبیل

نهم / 71.81شهرکرد

دهم / 68.19اراك

یازدهم / 60.00سمنان

دوازدهم / 58.60بوشهر

سیزدهم / 57.72البرز

سیزدهم / 57.13ارومیه

پانزدهم / 55.32قم

شانزدهم / 53.92هرمزگان

شانزدهم / 53.10کردستان

هجدهم / 52.11خراسان شمالی

هجدهم / 51.81یاسوج

بیستم / 50.00ایلام

 
جدول رتبه بندي آموزشی در دانشگاه هاي علوم پزشکی مستقل غیر مرکز استان 

رتبه / امتیازدانشگاه علوم پزشکی

اول / 100کاشان

دوم / 90.41علوم بهزیستی و توانبخشی

سوم / 82.97شاهرود



چهارم / 81.46جهرم

پنجم / 80.18بابل

ششم / 78.87فسا

هفتم / 77.19سبزوار

هفتم / 76.92گناباد

نهم / 74.80دزفول

نهم / 74.33زابل

یازدهم / 72.01جیرفت

یازدهم / 71.80نیشابور

سیزدهم / 71.10بم

سیزدهم / 70.39رفسنجان

سیزدهم / 70.19تربت حیدریه

شانزدهم / 68.20آبادان

هفدهم / 65.81لارستان

هفدهم / 65.78بهبهان

هفدهم / 65.01مراغه

بیستم / 63.43ساوه

بیستم / 63.09اسفراین

بیست و دوم / 61.98شوشتر

بیست و دوم / 61.54خمین

بیست و چهارم / 60.13گراش

بیست و پنجم / 57.64خوي

بیست و ششم / 56.43ایرانشهر

بیست و ششم / 56.39تربت جام

بیست و ششم / 55.89سراب

بیست و نهم / 54.48سیرجان

سی ام / 51.68خلخال

سی و یکم / 50.00اسدآباد

 
جدول 10 دانشگاه هاي علوم پزشکی برتر در تمام شاخص هاي آموزشی 

ردیف
دانشگاه اخلاق

مدار
دانشگاه در تراز

بین الملل
دانشگاه پاسخگو به

جامعه
دانشگاه ماموریت

گرا
دانشگاه مرجع

دانشگاه
همگرایی علوم

دانشگاه / حوزه
عملکردي

تهران 100تهران 100تهران 100تهران 100مشهد 100تهران 100مشهد 1100

تبریز 284.73
شهید بهشتی

74.98
اصفهان 96.16تبریز 81.8اصفهان 74.02اصفهان 85.78تبریز 84.73



کرمانشاه3
79.12

شهید بهشتیتبریز 85.1کرمانشاه 79.12مشهد 71.41
73.87

تبریز 88.66اصفهان 75.46

تهران 76.13تبریز 69.4تهران 476.13
شهیدصدوقی یزد

76.73
تبریز 67.64

شهید بهشتی
75

شهید بهشتی
84.13

مشهد 83.86شیراز 73.24شیراز 67.41شیراز 76.63شیراز 72.3اصفهان 68.53شیراز 572.3

شیراز 83.04ایران 69.49ایران 64.43ایران 74.63گلستان 70.84ایران 67.51گلستان 670.84

ایران 82.71مشهد 67.16مشهد 61.61کرمان 74.61بیرجند 70.72شیراز 64.79بیرجند 770.72

کرمان 60.68کاشان 72.91اصفهان 70.7کرمان 61.18اصفهان 870.7
علوم بهزیستی

63.11
همدان 79.43

ایران 70.61کرمانشاه 60.6ایران 970.61
شهید بهشتی

72.68
شهیدصدوقی یزد

60.35
زنجان 78.85همدان 62.36

10
شهید بهشتی

70.51
کرمان 60.67همدان 59.11مشهد 69.9لرستان 70.61همدان 59.08

شهیدصدوقی یزد
77.75

 
جدول 10 دانشگاه هاي علوم پزشکی برتر در اجراي بسته هاي تحول و نوآوري آموزش پزشکی 

ردیف
دانشگاه /
مرجعیت
علمی

دانشگاه /
توسعه

کارآفرینی

دانشگاه /
آموزش
پاسخگو

دانشگاه /
ماموریت
گرایی

دانشگاه /
اخلاق

حرفه اي

دانشگاه / بین
المللی سازي

آموزش

دانشگاه /
آموزش
مجازي

دانشگاه /
ارزیابی و
آزمون

دانشگاه /
بیمارستان
آموزشی

دانشگاه /
زیرساخت
آموزش

تهران 100تهران 100تهران 100تهران 1100
مشهد
100

تهران 100
تهران
100

تهران 100
همدان
100

تهران 100

2
اصفهان
74.83

تبریز
98.12

تبریز 89.4تبریز 84.15زاهدان 99
شهید بهشتی

74.1
شیراز
97.11

اصفهان
99.15

کرمان
99.93

اصفهان
94.39

3
شهید
بهشتی
71.33

شیراز
90.05

کاشان
88.52

اصفهان
79.42

کرمانشاه
87.28

مشهد 70.9
اصفهان
90.26

کرمان
91.77

مازندران
98.84

شهید
بهشتی
89.29

تبریز 465.72
مشهد
81.67

اصفهان
87.79

شیراز 76.03
شیراز
82.2

ایران 68.37
تبریز

73.09
قزوین
83.93

کرمانشاه
98.66

شیراز
87.15

شیراز 564.34
اصفهان
78.18

شهید
بهشتی
83.49

شهید
بهشتی
71.16

تهران
78.82

اصفهان 66.64
مشهد
70.47

شهید
بهشتی 83.6

تهران
96.16

ایران
86.48

6
شهیدصدوقی
یزد 63.53

اردبیل
75.73

شهرکرد
80.73

کرمان 70.8
گیلان
76.02

شیراز 62.18
شهید
بهشتی
68.57

شیراز 83
تبریز

95.76
تبریز

81.27

ایران 763.36
بیرجند
74.98

ایران
80.53

شهیدصدوقی
یزد 69.97

لرستان
74.77

تبریز 61.76
کرمان
65.53

فسا 82.45
اصفهان
95.44

مشهد
80.2

کرمان8
62.29

ایران
73.21

تبریز
71.65

کاشان
68.29

بیرجند
74.07

کرمانشاه
61.47

همدان
65.25

جندي شاپور
اهواز 80.4

ایران
94.95

جندي
شاپور اهواز



71.04

9
همدان
61.89

شهید
بهشتی
73.07

شیراز
67.03

ایران 68.04
مازندران
73.82

کرمان 59.92
ارومیه
65.15

شهیدصدوقی
یزد 79.31

اردبیل
94.76

مازندران
69.08

10
مشهد
61.77

کرمان
72.87

همدان
65.88

مشهد
67.77

دزفول
72.01

ایران 64.1همدان 58.3
جهرم
78.58

ارومیه
94.4

همدان
68.2

رتبه همه دانشگاه هاي علوم پزشکی در سامانه راد معاونت آموزشی وزارت بهداشت قابل دسترسی است.



پویش "ایران مهربان" در زنجان اجرا می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/09/09

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان گفت: پویش ملی "ایران مهربان" همزمان با سراسر کشور در استان زنجان با هدف جذب مشارکت
حداکثري براي حمایت از ایتام و محسنین به اجرا در آمده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زنجان، صفري مدیرکل کمیته امداد زنجان با ارائه گزارشی از
فعالیت هاي این نهاد در زمینه فراهم کردن زمینه مشارکت
همگانی براي جذب حامیان طرح اکرام، ایتام و محسنین در
قالب پویش "ایران مهربان" گفت: پویش ملی ایران مهربان
همزمان با سراسر کشور در استان زنجان نیز با هدف جذب
مشارکت حداکثري براي حمایت از ایتام و محسنین به اجرا

 
درآمده است. 

او افزود: امیدواریم با اجراي طرح "هرکارمند حامی یک فرزند معنوي" بتوانیم گام هاي مؤثري براي حمایت از ایتام و فرزندان محسنین مورد

 
حمایت برداریم. 

صفري با بیان اینکه یکی از اهداف مهم ایجاد و توسعه فعالیت مراکز نیکوکاري واگذاري برون سپاري بخشی از فعالیت هاي تصدي گري این
نهاد به مراکز نیکوکاري است، ادامه داد: توسعه فعالیت هاي مراکز نیکوکاري با هدف تسریع در امر خدمت رسانی کیفی و مطلوب و واگذاري

 
بخشی از خدمات تصدي گري کمیته امداد به این مراکز از اولویت هاي کاري کمیته امداد بوده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان گفت: بر همین اساس برنامه ریزي شده است 30 درصد پرونده هاي سالمندان مورد حمایت به این مراکز

 
واگذار شود. 

صفري هدف از اجراي این طرح را واگذاري امور تصدي گري به مردم و زمینه سازي افزایش مشارکت خیران و نیکوکاران در برنامه هاي
اجرایی کمیته امداد عنوان کرد و ادامه داد: مراکز نیکوکاري بررسی، تحقیق و شناسایی نیاز هاي خانوار ها را انجام می دهند و کمیته امداد

 
همچنان ارائه خدمات حمایتی، فرهنگی، اشتغال، مسکن و درمانی مددجویان مورد حمایت را بر عهده دارد. 

صفري آموزش مددکاران مراکز نیکوکاري در ارائه خدمات به سالمندان را از مهم ترین کار هاي مربوط به برون سپاري عنوان کرد و گفت:
ارائه آموزش هاي حضوري و مجازي در راستاي افزایش سطح دانش و معلومات مددکاران و نحوه تعاملات با مددکاران کمیته امداد براي تبادل

 
نظر و ارائه خدمات مطلوب و به موقع به سالمندان از مهم ترین برنامه هاي برون سپاري است. 

او با تأکید بر ضرورت انجام فرآیند برون سپاري با کمترین اشکال گفت: نظارت دقیق بر فرایند برون سپاري از طریق حوزه هاي نظارتی باید

 
مورد توجه جدي قرار گیرد و در گزینش مددکاران این مراکز دقت لازم به عمل آید. 



صفري با بیان اینکه مراکز نیکوکاري در واقع پیشخوان کمیته امداد در محله ها هستند، افزود: احیاي سنت هاي حسنه اسلامی احسان و
نیکوکاري، واگذاري امور به مردم، شناسایی نیازمندان واقعی و ظرفیت هاي محله، توسعه مشارکت هاي اجتماعی، مردمی شدن حمایت هاي
اجتماعی، ارتقاي نظارت هاي مردمی و معتمدان محلی در رسیدگی به نیازمندان واقعی و ترویج فرهنگ انفاق، نیکوکاري و نوع دوستی و

 
افزایش اعتماد عمومی و سرمایه اجتماعی از جمله محاسن مراکز نیکوکاري محله محور است. 

مدیرکل کمیته امداد استان زنجان با اشاره به اینکه تاکنون مجوز فعالیت 120مرکز نیکوکاري در استان زنجان صادر شده است، ادامه داد: طی
هشت ماه نخست امسال بیش از 31 میلیارد تومان توسط مراکز نیکوکاري به صورت نقد و کالا جمع آوري و در حوزه هاي مسکن، تامین

 
جهیزیه و کالا هاي بهداشتی و معیشتی با حفظ عزت نفس و کرامت انسانی در بین خانواده هاي مورد حمایت توزیع شده است. 

او افزود: براي این منظور در کمیته امداد استان زنجان هشت مرکز نیکوکاري تخصصی ایجاد شده است که براي ایجاد اشتغال به ویژه
کارآفرینی براي جامعه هدف و توانمندسازي و ایجاد درآمد با ثبات، تامین جهیزیه براي نوعروسان و تهیه لوازم بهداشتی و امور تحصیلی ایجاد

 
شده است. 

منبع فارس



افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد!

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/09/09

افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شد! جدیدترین آمار منتشر
شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می
دهد که برآورد قاچاق سیگار در هفت ماهه اول امسال نسبت
به مدت مشابه سال قبل 8.9 درصد افزایش و بعد از مدت ها
در سال جاري میزان افزایش قاچاق سیگار تک رقمی شده

 
است. 

اعتمادآنلاین| بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال 30 میلیارد و 200 میلیون نخ سیگار تولید شده که نسبت به تولید 31 میلیارد نخ

 
در هفت ماهه اول سال گذشته 2.6 درصد کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در این هفت ماه 37 میلیارد و 910 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق سیگار هم
با 8.9 درصد افزایش، از شش میلیارد و 960 میلیون نخ سیگار در هفت ماهه اول سال قبل به هشت میلیارد و 910 میلیون نخ سیگار در

 
مدت مشابه امسال رسیده است. 

روند قاچاق سیگار در سال گذشته کاهشی بود، به طوري که در کل سال گذشته برآورد وزارت صمت از میزان قاچاق سیگار نسبت به سال
1397 حدود 39 درصد کاهش یافته بود، اما در سال جاري با مشکلاتی که به دلیل عدم تخصیص ارز براي واردات مواد اولیه در زمینه تولید
این محصول ایجاد و منجر به توقف تولید تولید در هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی شد، قاچاق سیگار رو به افزایش گذاشت، تا

 
جایی که در اردیبهشت امسال برآوردها از میزان قاچاق سیگار نزدیک به دو برابر دو ماهه اول سال 1398 بود. 

با این حال به نظر می رسد هر چند هنوز برآوردها از میزان قاچاق سیگار بیش از سال گذشته ایت، اما طی ماه هاي گذشته با افزایش تولید

 
سیگارَ، میزان افزایش قاچاق سیگار نیز کمتر شده است. 

 
افزایش 42 درصدي صادرات سیگار 

این در حالی است که آمارها نشان می دهد از ابتداي امسال تا پایان مهر ماه صادرات سیگار با افزایش 42 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده

 
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 50 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی، 70 درصد مواد اولیه محصولات دخانیات از طریق
واردات تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات مواد اولیه 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این

 
صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد. 



منبع: ایسنا



وقتی خیران خبوشانی دست به کار می شوند

منبع: شبستانشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/09/09

دیر زمانی فعالیت خیران محدود به چند حوزه خاص بود اما نیازهاي روز جامعه به کمک هاي خیران خبوشانی سمت و سوي دیگري
داد و حالا باید ثمره دست به کار شدن خیران را دید.

دیر زمانی فعالیت خیران محدود به چند حوزه خاص بود اما نیازهاي روز جامعه به کمک هاي خیران خبوشانی سمت و سوي دیگري

 
داد و حالا باید ثمره دست به کار شدن خیران را دید. 

خبرگزاري شبستان _ خراسان شمالی_ فاروج؛ فراهم شدن زمینه مشارکت اهالی غیر ساکن در
روستاها، شاید یکی از مزایاي تشکیل گروه و کانال هاي روستایی در فضاي مجازي است، اهالی
روستاي خبوشان هم گام نخست براي تشکیل جامعه خیران را با تشکیل یکی از همین گروها

 
برداشتند. 

شاید روزي که این گروه تشکیل می شد کسی گمان نمی برد که مسیر فعالیت آن به سمت
آبادانی روستا برود اما اهالی فرهیخته روستا با فرهنگ سازي در همین گروه، مسیر کمک خیران
را به سوي نیازهاي روستا جهت دادند و چه حوزه اي مهمتر از آموزش و سلامت، فضاي سبز،

 
اشتغال و..؟ 

اسفندماه 96، اهالی روستاي خبوشان با راه اندازي یک کمپین براي شروع فعالیت هاي مرتبط با طرح زیست بوم، با مشارکت در درختکاري
فعالیتشان را آغاز کردند و به همت اهالی خبوشان به ویژه آن هایی که در شهرهاي دیگر اقامت داشتند، طرح درختکاري در ورودي روستا به

 
طول 1400 متر اجرایی شد و درختانی که به همت و هزینه مردم و شورا و دهیاري کاشته شده بود با کمترین درصد خطا به بار نشست. 

«روح االله فخار» بخشدار وقت بخش خبوشان در این خصوص به خبرنگار خبرگزاري شبستان گفت: در شهرستان فاروج روستاي خبوشان از

 
توابع بخش خبوشان براي اجراي طرح زیست بوم انتخاب شده بود که مقدمات اجرایی شدن این طرح از اسفندماه سال 96 آغاز شد. 

 
وي افزود: آموزش هایی در حوزه زیست بوم و معرفی مشاغل متناسب با این طرح و جغرافیا و اقلیم روستا ارائه شد. 

وي با اشاره به کاشت درخت توت در مسیر ورودي روستا به طول 1400 متر به همت مردم و اجراي طرح آبیاري قطره اي براي این درختان

 
گفت: کاشت درخت توت با هدف اقتصادي و رویکرد اجراي نوغانداري در این روستا انجام شد. 

فخار افزود: 300 میلیون ریال براي عملیاتی شدن این طرح نیاز بود که با راه اندازي کمپین، هزینه آن از سوي اهالی روستا تامین و فقط 80

 
میلیون ریال از اعتبارات دهیاري روستا هزینه شد. 

 
خیران دست یاري کودکان روستا را به گرمی فشردند 



حرکت بعدي در زمان هوشمندسازي مدارس آغاز شد، چیزي در حدود دو سال پیش، مدرسه روستا هوشمند نبود و آموزش لنگ رایانه و
امکانات مربوط به آن بود، چراغ اول را که یکی از اهالی روشن کرد، آنهم با اعلام رقم مورد نیاز براي هوشمند سازي، یکی یکی دست ها براي
کمک بلند شد، یکی هزینه ختم پدرش را در این مسیر گذاشت و دیگري خیراتی که کنار گذاشته بود را واریز کرد و اینگونه بود که دو سال
پیش دبستان روستا براي کودکان هوشمند سازي و مسیر کمک ها هموار شد و اهالی حالا هر وقت به روستا سري می زدند، دقتشان بیشتر

 
شده بود، کجا کار روي زمین باقی مانده؟ 

لوله کشی، نقاشی فضا و آسفالت حیاط مدرسه گام بعدي است که تا دهه فجر امسال به پایان می رسد و مشارکت خیران در این بخش، البته

 
تاکنون 150 میلیون ریال بوده است. 

 
ساختمان خانه بهداشت و تجهیزات نداشته آن، گام بعدي را رقم زد 

رئیس مرکز بهداشت شهرستان فاروج در این خصوص گفت: از سال گذشته تاکنون خانه بهداشت روستاي خبوشان به همت خیران تغییرات

 
چشم گیري داشته است. 

«کریم ذوقی» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان افزود: بعد از مناسب سازي فضاي خانه بهداشت با نقاشی و نصب پرده جدید، خرید

 
تجهیزاتی چون کپسول اکسیژن، دستگاه فشار خون، دستگاه کنترل قند خون و مانومتر آغاز شد. 

 
وي افزود: خیران براي دیوار کشی خانه بهداشت هم اقدام کردند و رقمی در حدود 400 میلیون ریال تاکنون براي این فضا هزینه شده است. 

ذوقی که خود از اعضاي گروه خیران بخش خبوشان است، گفت: همه اهالی عضو این مجمع هستند و کمک ها از 500 هزار ریال تا 70، 80

 
میلیون ریال از سوي هر فرد بوده است. 

 
وي با اشاره به در دست اجرا بودن دیوار کشی حانه بهداشت روستاي خبوشان افزود: 400 تا 500 متر دیوار کشی انجام می شود. 

 
ذوقی یادآورشد: خانه بهداشت روستاي خبوشان به همت خیران، یکی از مجهزترین خانه هاي بهداشت شهرستان است. 

حال این روزهاي روستاي خبوشان خوب است حالا دیگر امید کودکان و جوانان این روستا به داشتن زندگی بهتر در این فضا بیشتر شده

 
است. 

روستاي خبوشان در 13 کیلومتري شهر فاروج و سه کیلومتري شهر تیتکانلو مرکز بخش خبوشان در دامنه کوه شاه داغی واقع شده است.



غول متجاوز هالیوود به دختر اوباما هم بدهکار است!

منبع: عصر امروزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/09/09

«هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، حالا تمام دارایی باقیمانده اش
توسط دو همسر سابقش بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند.

به گزارش عصر امروز در اکتبر 2017، پیرو اتهامات آزار جنسی علیه واینستاین او از شرکتش و آکادمی علوم و هنرهاي سینما اخراج
شد. تا 31 اکتبر 2017، بیش از 80 زن اتهاماتی را علیه واینستین وارد کرده بودند. اتهامات باعث به وجود آمدن کمپین رسانه اجتماعی
«#من هم» و ادعاهاي بسیاري در رابطه با سوءاستفاده جنسی مشابه واینستاین، علیه مردان قدرتمند در سراسر جهان شد که اثر واینستاین
نامیده شد و باعث عزل و برکناري بسیاري از آنان شد. در 24 فوریه 2020، دو مورد از مجموع پنج مورد اتهامات واینستاین در دادگاهی در

 
نیویورك تأیید شده و او به 23 سال حبس محکوم شد. 

واینستاین از جمله حامیان و کمک کنندگان دیرپاي حزب دمکرات و کمپین هاي ریاست جمهوري «باراك اوباما»، «هیلاري کلینتون» و
«جان کري» است. او از کمپین ریاست جمهوري 2008 کلینتون حمایت کرد و در خانه اش در وستپورت کنکتیکت براي رئیس جمهور اوباما

 
در سال 2012 مراسم جمع آوري کمک مالی برگزار کرد. 

«هاروي واینستاین» که زمانی در تمام هالیوود نفوذ و احاطه داشت و با پول هر کاري انجام می داد، رسوایی دنباله دارش در تعرض هاي مکرر
به زنان در هالیوود او را راهی زندان کرد و پول و قدرتش را یک شبه از دست داد و حالا تمام دارایی باقیمانده اش توسط دو همسر سابقش

 
بلوکه شده و صدها زن دیگر نیز در صف شکایت از او هستند. 

 
 

انتقام همسران هاروي واینستاین: یکی از آنها طراح مدرسه دولتی بریتانیا است، دیگري یکی از افراد مقتدر در جامعه آمریکا است ... اکنون

 
آنها با هم متحد شده اند تا شوهر سابق خود را با مسدود کردن ثروتش در زندان نگه دارند. 

هاروي واینستاین - هیولاي هالیوود - در چندین جبهه می جنگد. غول تهیه کنندگی فیلم که زمانی بر فهرستA هالیوود حکمفرمانی می

 
کرد، در تلاش است تا از محکومیت خود در ماه فوریه براي تجاوز جنسی از دادگاه استیناف فرجام خواهی کند. 

وي همچنین از طرف بسیاري از قربانیان با دادخواست خسارت هاي میلیون دلاري مواجه است، همچنین پرونده هاي متعدد تجاوز و تعرض

 
در لس آنجلس و لندن دارد و شرکت وي با ورشکستگی روبرو است. 



 
 

 
اما از میان بسیاري از مبارزاتی که غول تضعیف شده هالیوود با آن مواجه است، مطمئناً دردناك ترین آنها جنگ با دو همسر سابق او است. 

در یک حرکت خیره کننده قانونی گاز انبُري، همسر اول «ایو چیلتون» و همسر دوم، «جورجینا چپمن»، طراح لباس انگلیسی که تا قبل از
سقوط وینستین از یکدیگر متنفر بودند، حالا با همکاري همدیگر موفق به مسدود کردن 4.5 میلیون پوند دارایی هاي باقیمانده«هاروي

 
واینستاین» شده اند. 

چپمن و چیلتون بلافاصله پس از رسوایی «هاروي واینستاین» در اکتبر سال 2017 با یکدیگر ارتباط برقرار کردند و براي شکایت از

 
همسرشان با هم هماهنگ شدند. 

این امر باعث شده تا وي در زندان وند در بوفالو، نیویورك بپوسد زیرا اکنون او پولی براي پرداخت حقوقدانانی که قرار است درخواست

 
تجدیدنظر خود را تهیه کنند، ندارد. 

 
 

«جودا انگلمایر»، سخنگوي واینستاین این هفته، تأیید کرد: او از نظر سلامتی ضعیف است و نتوانسته است درخواست تجدید نظر خود را ارائه

 
دهد زیرا همسران سابق وي حساب هاي وي را مسدود کرده اند. 

احتمالاً درخواست تجدیدنظر وي در مقطعی انجام خواهد شد، اما وکلاي وي کارهاي اداري را انجام نمی دهند زیرا او نمی تواند هزینه آن را

 
پرداخت کند. 

 
او حال مساعدي ندارد. از نظر روحی و روانی دوران بسیار سختی را می گذراند. 

در واقع، وکلاي وي این هفته به «دیلی میل» گفتند که آنها فکر می کنند واینستاین احتمالاً تا قبل از حل و فصل بسیاري از پرونده هاي

 
قانونی مرده باشد. 



«هاروي واینستاین»اکنون 68 ساله است، او ویلچر نشین شده، در حال نابینا شدن است، دیابت، آرتروز، تنگی نخاع، کم خونی، آپنه

 
خواب(وقفه تنفسی در خواب)، فشار خون بالا و بیماري عروق کرونر نیز رنج می برد. 

او در ماه مارس در زندان به بیماري کووید 19 مبتلا و بعد از یک ماه بهبود یافت. حالا هفته گذشته دوباره آزمایش شد و گفته می شود که

 
سلامتی او به طرز چشمگیري افت کرده است. 

یک منبع نزدیک به واینستاین گفت: او هفته گذشته درجه حرارت بالایی داشت بعد مقداري تبش پایین آمد، اما امید چندانی به سلامتی اش

 
نیست. 

آنچه در پرونده هاي قضایی و همسران سابق وي در جریان است، آشفتگی ذهنی روحی شدیدي براي او به همراه دارد. اما او توانایی ذهنی

 
براي جنگیدن در این نبردها را دارد. 

 
در همین حال، در لندن، دادگاه تجدیدنظر این هفته حکمی را صادر کرد که به دیوان محاکمات اجازه می دهد تا به پرونده رسیدگی کند. 

یکی از دستیاران سابق انگلیسی واینستاین که نامش فاش نشده، قرار است اتهامات هولناکی را که به او نسبت به تجاوزهاي جنسی مکرر وارد

 
شده، افشا کند و هفت نفر از همکاران خود را به سرپوش گذاشتن بر این تجاوزها متهم کند. 

«نگار یزدانی»، وکیل این زن به «دیلی میل» گفت: موکل من مورد وحشتناك ترین تجاوز جنسی و آزار و اذیت قرار گرفته است آنهم در
شرایطی که همکارانش می دانستند و یا باید در جریان قرار می گرفتند و همین امر به واینستاین متجاوز اعتماد به نفسی می داد تا به

 
تجاوزهاي متعدد و مکرر خود ادامه بدهد. 

 
 

بنابراین زنانی که با او ازدواج کرده اند باشگاه انتقام زنان سابق واینستاین را تشکیل دادند. «ایو چیلتون» و «جورجینا چپمن» نقاط مورد

 
اختلاف خود را بررسی کردند. 

 
 

یکی از این دو بور است و از تبلیغات و حضور در انظار عموم متنفر است. دیگري سبزه است و با «کیت میدلتون» عروس دربار سلطنتی

 
بریتانیا در کالج مارلبرو همزمان دانشجو بوده و حالا با یک هنرپیشه برنده اسکار معاشرت می کند. 

چیلتون اکنون با تاجري به نام «سال مارتیرانو» ازدواج کرده و با او در حومه نیویورك زندگی آرامی دارد. او در سال 1987 وقتی دستیار



 
واینستاین در شرکت «واینستاین» بود با او آشنا شد. 

آنها سه دختر داشتند و در سال 2004 از هم جدا شدند. در طلاق، ایو آپارتمان عظیم مشرف به پارك مرکزي را به عنوان بخشی از سهم خود

 
برداشت که بعدا آن را به قیمت 17 میلیون پوند فروخت. 

 
تیم حقوقی واینستاین ادعا می کند که او طی این سالها 45 میلیون پوند به ایو پرداخت کرده است. 

او و جانشینش، چپمن یعنی زن رسمی بعدي واینستاین، که در سال 2007 با واینستاین ازدواج کرد، قبل از محکومیت از ارائه اظهارات به

 
قاضی در حمایت از شخصیت وي خودداري کردند. 

 
چپمن به مجله «ووگ»(Vogue) گفت:اصلا تصور نمی کردم که واینستاین هرزه و اهل تجاوز باشد. من تا حدودي ساده لوح بودم. 

بالاخره چپمن در ازاي دریافت 15 میلیون پوند طلاق گرفت. او در یک مزرعه بزرگ در محاصره میلیونرهاي بدفوردِ نیویورك زندگی می کند.

او از واینستاین دو فرزند دارد، یکی «ایندیا» ده ساله و «داشیل»، هفت ساله دارد و در حال حاضر «آدرین برودي» هنرپیشه هالیوودي نامزد

 
است. 

 
چپمن مدل سابق، در سال 2004 در یک مهمانی با واینستاین آشنا شد و در سال 2007 با یکدیگر ازدواج کردند. 

واینستاین بر روي مارك «Marchesa» متعلق به چپمن سرمایه گذاري کرد و ستاره ها را ترغیب کرد که آن را روي فرش قرمز بپوشند.
پس از رسوایی جنسی هاروي واینستاین که جنبش «#MeToo»(هشتگ من هم) را شعله ور کرد، فقط چند هنرپیشه زن حاضر به پوشیدن

 
مارك و برند «Marchesa»(مارچسا) شدند و این شرکت مجبور شد به تولید لباس عروس و تولیدات دیگر روي بیاورد. 

چپمن و چیلتون بلافاصله پس از رسوایی «هاروي واینستاین» در اکتبر سال 2017 با یکدیگر ارتباط برقرار کردند و براي شکایت از
همسرشان با هم هماهنگ شدند. هر دو این هفته از اظهار نظر خودداري کردندو کاملا مشخص است که در ارتباط با انکار واینستاین با هم

 
متحد هستند. 

در آوریل سال جاري، آنها با طرح پیشنهادي به وضعیت خطرناك مالی واینستاین اشاره کردند. سپس ، در ماه جولاي، آنها گزارش هاي

 
دیگري ارائه دادند، از جمله رسیدهاي مربوط به سفرهاي شخصی و هزینه هاي هنگفتی که قاضی دارایی هاي او را مسدود کرد. 

 
به نظر می رسد انگیزه اصلی این پیگیري از طرف چیلتون حاصل شده چراکه وي از دو سال پیش اقدامات قانونی علیه واینستاین را آغاز کرد. 

او در ابتدا از دادگاه 3.7 میلیون پوند براي حمایت از خود و سه دخترشان درخواست کرد که این درخواست رد شد. وي سپس درخواست پول
بیشتر براي حمایت از کودکان، مراقبت هاي بهداشتی پزشکی و هزینه هاي کالج کرد و اظهار نگرانی کرد که واینستاین پرداخت خود را

 
متوقف می کند. 

 
سقوط واینستاین در اکتبر 2017 پس از انتشار جزئیات ده ها اتهام تجاوز جنسی در نیویورك تایمز و مجله نیویورکر آغاز شد. 

او در ماه فوریه در نیویورك به جرم تعرض و آزار جنسی و تجاوز جنسی درجه سوم به 23 سال حبس محکوم شد. وي در چهار مورد تجاوز

 
جنسی و هفت مورد تعرض و آزار جنسی منتظر محاکمه بیشتر در لس آنجلس است و براي او 140 سال مجازات در نظر گرفته شده است. 



وي همچنین در حال مبارزه با دادخواستهاي مدنی متعددي است که توسط قربانیانی از جمله «اشلی جود» و «رز مک گوان» هنرپیشه هاي

 
هالیوودي و پرونده هاي ورشکستگی مربوط به فروپاشی شرکت وینستاین تشکیل شده است. 

همچنین مشخص شد که واینستاین به ستاره هاي فیلم از جمله «رابرت دنیرو» و «جنیفر لارنس» و کارمندان سابقش از جمله «مالیا» دختر

 
بزرگ «باراك اوباما»، که در شرکتش دوره کارآموزي گذرانده است، بدهکار است. 

 
دادگاه اشتغال انگلیس همچنین علیه واینستاین و هفت نفر از شرکاي وي در پیش است. 

جودا انگلمایر سخنگوي واینستاین گفت: شما باید از این زنان بپرسید که در تلاشند تا از این طریق به چه چیزي برسند. این آدم(هاروي

 
واینستاین) ممکن است تا زمان استرداد و تحویل به بریتانیا بمیرد. 

 
 

هاروي واینستاین زادهٔ 19 مارس 1952 تهیه کننده فیلم آمریکایی است. او و برادرش، باب واینستاین شرکت سرگرمی میراماکس را تأسیس
کردند، که این شرکت چندین فیلم مستقل موفق از جمله فیلم هاي «سکس، دروغ و نوار ویدئویی» (1998)، «بازي گریه» (1992)، «داستان
عامه پسند» (1994)، «موجودات آسمانی» (1994)، «لاس زدن با فاجعه» (1996) و «شکسپیر عاشق» (1998) را تولید کرد. واینستین یک
جایزه اسکار به خاطر تولید فیلم «شکسپیر عاشق» و هفت جایزه تونی براي بازي ها و موزیکال هاي گوناگون از جمله «آگوست: اوسیج

کانتی» دریافت کرده است. او و برادرش بعداً در سال 2005 واینستین کمپانی را تأسیس کردند.
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سرمقاله شرق/ اوتیسم در حوزه سیاسی ایران 

شرق/ « اوتیسم در حوزه سیاسی ایران » عنوان سرمقاله روزنامه شرق به قلم

 
کمال اطهاري است که می توانید آن را در ادامه بخوانید: 

حوزه سیاسی ایران دچار بیماريِ درخودماندگی، یا اختلال طیف اوتیسم شده
است. بنا به تعریف، این بیماري باعث ایجاد مشکل و مانع در تعامل و ارتباطات اجتماعی شخص می شود و نقصی ایجاد می کند که می تواند
منجر به ناتوانی در حل مسئله، برنامه ریزي و... شود؛ بارزترین نشانه اختلال طیف اوتیسم (autism) انجام الگوهاي محدود و تکراري رفتاري
است؛ افرادِ دچار آن معمولا نسبت به یک موضوع خاص تمرکز و علاقه اي ویژه به خرج می دهند و از سایر مسائل غافل می مانند، در نتیجه

 
توانایی هاي عملکردي آنها از بسیار ضعیف تا بسیار قوي متغیر است. 

نشانه هاي ناتوانی در حل مسئله و برنامه ریزي، کاملا در قوه هاي مقننه و مجریه مشهود است؛ براي مثال کافی است فقط به طرح دوفوریتی
«الزام دولت به تثبیت قیمت ها و کنترل تورم» یا ممنوعیت افزایش قیمت ها که اخیرا در مجلس در دستور کار برخی نمایندگان قرار گرفته،
توجه کنیم. در متن توجیهی، منظور از ارائه طرح نیز «رفع فقر بالفعل و نیز دفع فقر بالقوه و نیز زدودن جلوه هاي خشن فقر» آمده است. جدا
از اینکه گذراندن یک قانون براي تثبیت قیمت ها و کنترل تورم، مانند تازیانه بر دریا زدن براي مهار آن است، افزایش کنونی قیمت ها ناشی
از یک بحران ساختاري اقتصادي است که خود برآمده از ناتوانی در ارائه الگو و برنامه توسعه و نبودِ اراده در حوزه سیاسی براي «حل مسئله»،
با تشکیل دولت توسعه بخش (developmental state) در چند دهه پس از جنگ تحمیلی است. در این چند دهه، دو الگوي «محدود و
تکراري رفتاري» در حوزه اقتصاد، باعث ایجاد شکل بنديِ اقتصادي- اجتماعی نوفئودال در ایران و در نتیجه تورم بالا و بدتر از آن بالاترین
مقادیر «شاخص نکبت» (مجموع درصد بی کاري و تورم) در جهان شده است. در یک سو، طرفداران انحصار قدرت و ثروت در شکل یک دولت
رانتیر هستند که بنا به خصلت خود به توزیع « تمرکز و علاقه اي ویژه به خرج» می دهند، اقتصاد را به «بردن نفت بر سر سفره مردم»
خلاصه کرده و درپی خودکفایی انزواجویانه (autarky) هستند، بدون آنکه برنامه اي اولیه براي توسعه درون زا و برون نگر داشته باشند و در
غیاب این برنامه و در دشمنی با آن، حتی دست به انحلال سازمان برنامه زدند تا نزدیک به 700 میلیارد دلار را بدون افزودن حتی یک

 
اشتغال در دوره 

1390-1385 بر باد دهند. در سوي دیگرِ این ثنویت، طرفداران انحصار قدرت و ثروت در دست خود به عنوان حامیان صاحبان سرمایه یا
تولید هستند که هرچند بر بازار آزاد و باز و دولت حداقلی «تمرکز و علاقه اي ویژه به خرج» می دهند، اما در عمل فقط بازار انحصاري و
رانتی ایجاد کرده اند. این جناح نیز در قوه مجریه، در غیاب برنامه اي اولیه براي توسعه درون زا و برون نگر توسط یک دولت کارآمدِ توسعه
بخش، حتی از برقراري «تعامل و ارتباطات» لازم براي عرضه کالاهاي اساسی با ارز دولتی توزیع شده باز مانده و موجب تورم افسارگسیخته
اي شده اند که می گویند دلیل آن را فقط باید از آمریکا پرسید! در ادامه فقط به یکی از دلایل اصلی «فقر بالفعل» می پردازیم تا دریابیم
سخن گفتن از هدف «رفع فقر بالفعل و نیز دفع فقر بالقوه و نیز زدودن جلوه هاي خشن فقر» با تازیانه زدن بر امواج قیمت ها، چرا جلوه اي
از ناتوانی در حل مسئله و انجام الگوهاي محدود و تکراري رفتاري است: نظام بهره برداري کشاورزيِ متکی به خرده مالکی در ایران، پیرو
سرمشق کهنه خرده بورژوایی حاکم بر توسعه آن، به شدت ایجادکننده فقر، ازدیاد مهاجرت و تخریب کننده محیط زیست شده که این
تخریب خود موجب فقر و مهاجرت بیشتر خواهد شد. کافی است بدانیم بالغ بر 84 درصد بهره برداري هاي کشاورزي فاقد مساحت مطلوب
اقتصادي و فنی هستند؛ در دهه هاي اخیر با افزایش ساخت وسازهاي غیرمجاز، بیش از یک میلیون هکتار از اراضی کشاورزي تغییر کاربري
یافته است و سالانه 200 هزار هکتار از اراضی کشاورزي تفکیک و افراز شده و کوچک و کوچک تر می شود و امکان مکانیزاسیون و فعالیت



هاي فنی و علمی را غیرعملی و شرایط را براي تغییر کاربري تسریع می کند؛ از 86 درصد منابع تجدیدپذیر آبی در ایران برداشت می شود،
درحالی که حد مجاز آن 40 درصد است؛ در سه دهه گذشته میانگین شوري آب 1.7 برابر شده و علت اصلی آن برداشت بیش اندازه از سفره
هاي آب زیرزمینی با بیش از 400 هزار حلقه چاه عمیق مجاز و 300 هزار غیرمجاز است؛ در ایران با یک متر مکعب آب تنها 500 گرم گندم

 
تولید می شود، اما میانگین جهانی آن 930 گرم است؛ درحال حاضر 2.25 برابر بیش از ظرفیت مجاز از مراتع بهره برداري می شود. 

این مسائل و تغییرات اقلیمی باعث شده به جز مهاجرت پیوسته جوانان روستایی اکنون کشور در خطر تخلیه کامل روستاهاي کوچک
کوهستانی با بیش از سه میلیون نفر است. این روستاییان از تله فضایی فقر روستایی فرار کرده و به تله فضایی فقر شهري یا اسکان غیررسمی
در حاشیه شهرها روي می آورند. به علاوه بهره وري بسیار پایین و ترکیب نادرست تولید، از یک سو باعث کمبود شدید تولید مواد استراتژیک
(مانند خوراك دام و طیور) و وابستگی نزدیک به 60 درصدي امنیت غذایی به خارج و ازبین رفتن تنوع تولید کشاورزي در روستا شده است.
در نتیجه یک تحریم کوتاه مدت، درحالی که همه دولت ها ادعاي خودکفایی شان تا فلک می رسید، نرخ تورم نقطه اي گروه عمده «خوراکی
ها، آشامیدنی ها و دخانیات» را در آبان ماه 99 به 56.6 درصد رساند، درحالی که نرخ تورم کل 46,4 درصد بوده است. یعنی با شگفتی بسیار،
تحریم بر قیمت مواد خوراکی، بیش از غیرخوراکی (که تولیدشان بسیار بیشتر به خارج وابسته است) تأثیر گذاشته است و شگفت آورتر اینکه
تأثیر آن بر روستا (نرخ تورم 50,3 درصد) بیشتر از شهر (نرخ تورم 45,7 درصد) بوده است، چراکه بر اثر ازبین رفتن تنوع تولید کشاورزي در

 
روستا، بخش عمده مصرف مواد خوراکی روستاییان از شهر تأمین می شود و حمل ونقل و خرده فروشی آنها را گران تر می کند. 

پس براي ازمیان برداشتن یک عامل اساسی فقر بالفعل و بالقوه، ضروري است نظام بهره برداري دهقانیِ خرده مالکی ایران، دگرگونی بنیانی و
ساختاري در جهت یک نظام بهره برداري جمعی، زنجیره اي و شبکه اي و نیز تنوع بخشی به اقتصاد روستایی بیابد. بی تردید روستا (ده)
هسته فعالیت جماعت پایه ( (Community-Basتوسعه کشاورزي و روستایی است؛ یا سرمشق نوین نظام بهره برداريِ آن، جماعت
بنیان یا دِه بنیان است. این مهم نه با خودکفایی انزواجویانه و نه با بازاري کردن اقتصاد روستایی ممکن می شود، بلکه خود محتاج دانش
بنیان شدنِ درون زا و برون نگر اقتصاد شهري، با همراهی یک سیاست اجتماعی و زیست محیطی فراگیر در چارچوب برنامه هایی است که
بتواند بین رشد پایدار اقتصادي با عدالت اجتماعی و حفظ و ارتقاي زیست بوم، رابطه اي هم افزا ایجاد کند. در آستانه تدوین برنامه هفتم
توسعه، تنها داشتن اراده براي تدوین چنین برنامه هایی است که می تواند از تعمیق و غیرقابل بازگشت شدنِ بحران اقتصادي، اجتماعی و
زیست محیطی جلوگیري کند. براي آن هم حوزه سیاسی باید از «الگوهاي محدود و تکراري رفتاري» خود دست بردارد. به علاوه برخی
«عملکردهاي قوي»، مانند برخی فناوري پیشرفته و ساختمان سدهاي بزرگ اما ناموفق براي بهره برداري بهینه از آب هاي سطحی یا پروژه
هاي بنایی بزرگ اما ناموفق براي فقرزدایی مانند مسکن مهر و...، باعث پنهان شدن انبوه «عملکردهاي ضعیفش» و تمایل براي به کارگیري

 
مدیران پروژه هاي بزرگ و ساختمانی در حوزه سیاسی نشود. 

این مطلب را نوشتم تا به حوزه سیاسی، بیماري خوددرماندگی اش را گوشزد کنم. بدون شک این بیماري تنها با رجوع حوزه سیاسی به
انجمن هاي مدنی، صنفی و تخصصی و روشنفکران جامعه مدنی، براي تدوین یک برنامه توسعه بخش و پیروي از نسخه آن با وفاق اجتماعی و
سیاسی قابل درمان است. اما از آنجا که یکی از خصایص این بیماري، ناآگاهی به آن و حتی در صورت آگاهی، وجود «مشکل و مانع در تعامل
و ارتباطات اجتماعی» براي درمانش است؛ انجمن هاي مدنی، صنفی و تخصصی و روشنفکران جامعه مدنی نباید منتظر پیش قدمی حوزه
سیاسی بمانند و خود باید براي تدوین یک برنامه توسعه بخشِ بدیل اقدام کنند؛ به خصوص که بیماري خوددرماندگی مسري است و با اندکی

 
غفلت، از حوزه سیاسی به مدنی راه می یابد! 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/09/09

 
6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید! 

ایسنا/رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن

 
مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است. 

با توجه به گستردگی شیوع کرونا در آمریکا و خسارت سنگین
کسب و کارهاي آمریکایی از این ویروس، نیاز به نیروي کار
ماهر در این کشور برخی از شهرها را بدان واداشته است که به
منظور ترغیب افراد ماهر در مهاجرت به آن ها مشوق هاي
مالی در نظر بگیرند. در ایالت ورمونت میزان استقبال از این

 
برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.

 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180

 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 



 
6- همیلتون- اوهایو 

فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه

 
دریافت می کنند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



ترور چهره علمی، حماقت محض و غور در جاهلیت مدرن است

منبع: ایرناشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/09/09

آستارا - ایرنا - مدیر، استادان و طلاب حوزه علمیه سفیران هدایت علی بن ابیطالب (ع) شهرستان تالش با انتشار بیانیه اي به
مناسبت شهادت دکتر محسن فخري زاده، ترور این چهره و دانشمند علمی را حماقت محض و نشانگر غوطه ور شدن مدعیان تمدن

و حقوق بشر در جاهلیت مدرن دانستند.

آستارا - ایرنا - مدیر، استادان و طلاب حوزه علمیه سفیران
هدایت علی بن ابیطالب (ع) شهرستان تالش با انتشار بیانیه اي
به مناسبت شهادت دکتر محسن فخري زاده، ترور این چهره و
دانشمند علمی را حماقت محض و نشانگر غوطه ور شدن

 
مدعیان تمدن و حقوق بشر در جاهلیت مدرن دانستند. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا، در بیانیه حوزه علمیه سفیران
هدایت علی بن ابیطالب (ع) تالش آمده است؛ خبر شهادت
سرباز ولایت، استاد شهید دکتر محسن فخري زاده رئیس
سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع به دست دشمنان کوردل

 
و در راس آن، استکبار جهانی و رژیم منحوس اسرائیل، قلب همه انسان هاي آزاده را به درد آورد. 

تقابل با علم و دانایی و خصومت با پیشرفت و آبادانی از باب «حسن و قبح عقلی» امري قبیح بوده و هیچ عاقلی در هیچ نقطه از این کره
خاکی، ترور یک دانشمند و استاد فرهیخته دانشگاه را نه تنها تائید نمی کند، بلکه چنین فعلی را عملی غیر انسانی و وحشیانه قلمداد می
کند؛ اما امروز کسانی که داعیه دار تمدن و حقوق بشر در جهان هستند، با این عمل شنیع و غیر انسانی، حماقت محض و غور در جاهلیت

 
مدرن را به جهانیان اثبات کردند. 

حوزه علمیه سفیران هدایت علی بن ابیطالب سلام االله علیه شهرستان تالش به عنوان تنها مرکز تخصصی تبلیغ در استان گیلان، این حمله
وحشیانه توسط ایادي استکبار و عناصر رژیم صهیونیستی را محکوم کرده و با تبریک و تسلیت به محضر فرمانده معظم کل قوا حضرت امام
خامنه اي مد ظله العالی، ملت شریف ایران، خانواده معظم شهید فخري زاده و همچنین جامعه علمی کشور و شاگردان آن دلاور، از نیروهاي
مسلح و مقتدر نظام مقدس جمهوري اسلامی بخصوص سپاه عزیز خواهشمندیم انتقام خون پاك این شهید راه علم را از عوامل مزدور این

 
حمله وحشیانه بستانند. 

به گزارش ایرنا، تروریست هاي مسلح عصر جمعه- هفتم آذرماه- با کمین در مسیر خودروي حامل محسن فخري زاده معاون وزیر دفاع و
رییس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع در بلوار مصطفی خمینی شهر آبسرد دماوند، در عملیاتی انتحاري و مسلحانه، این دانشمند

 
برجسته کشورمان را به شهادت رساندند. 

بر اساس اظهارات وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح در جریان این حمله تروریستی ابتدا خودرو حامل فخري زاده مورد حمله واقع گرفت
و بعد یک خودرو نیسان در 15 متري وي منفجر شد. در اثر این تیراندازي و انفجار، فخري زاده به شدت مجروح و به بیمارستان منتقل شد

 
ولی با توجه به شدت جراحات وارده در بیمارستان به شهادت می رسد. 



رهبر انقلاب در پیامی با تسلیت شهادت این دانشمند برجسته تاکید کردند: دو موضوع مهم را همه دست اندرکاران باید به جِدّ در دستور کار
قرار دهند، نخست پیگیري این جنایت و مجازات قطعی عاملان و آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه ي بخش هائی

 
که وي بدان ها اشتغال داشت. 

رییس جمهوري هم در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا تاکید کرد: همه اتاق هاي فکر و همه دشمنان ایران به خوبی بدانند ملت ایران و
مسئولین کشور شجاع تر و غیورتر از آن هستند که این اقدام جنایتکارانه را بی پاسخ بگذارند. به موقع و مناسب، مسئولین مربوطه پاسخ این

 
جنایت را خواهند داد. 

 
حوزه علمیه سفیران هدایت تالش از سال 90 تاسیس شده است و بیش از 80 طلبه در این مرکز علمی مشغول تحصیل علوم حوزوي هستند. 

شهرستان تالش با 200 هزار نفر جمعیت در بخش هاي مرکزي، اسالم، حویق و کرگانرود در 110 کیلومتري غرب مرکز استان گیلان واقع

 
شده است. 

 
برچسب ها 

 
- حوزه علمیه 

 
- تروریسم 

 
- شهداي ترور 

 
- شهید 

 
- محسن فخري زاده 

 
- تالش 

 
- گیلان 

 
پروندهٔ خبري 

- ترور دانشمند ممتاز هسته اي و دفاعی ایران



فارس من| آب گل آلود در منطقه کربال خرامه وجود ندارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، کمبود و محدویت آب
واژه هاي نام آشناي سرزمین هاي کم آب است، زندگی در
کشوري که میزان آب هاي زیرزمینی و نزولات آسمانی اش
سقفی مشخص دارد همواره و از گذشته هاي دور کشاورزان،
باغداران و سایر ساکنان این مناطق را با واقعیتی روبه رو کرد
که آب مایه حیات این سرزمین است و باید قدر قطره قطره آن

 
را دانست. 

در طول تاریخ ایرانیان آموختند آب را به گونه اي مصرف کنند که علاوه بر کسب روزي حلالشان از نعمت هاي بی انتهاي الهی در یک بهره

 
برداري عادلانه به منابع زیست محیطی خود آسیبی نزنند.  

با گذر از آن دوره ها و آمدن به زمان حال و زندگی در دوره هاي اخیر به ویژه بعد از خشکسالی هاي بلند مدت و افزایش روزافزون جمعیت،

 
برداشت هاي نامتوازن آب هاي زیرزمینی و کمبود نزولات آسمانی وضعیت آب و سفره هاي آب زیر زمینی را با بحرانی جدي روبه رو ساخت. 

 
تلاش براي دستیابی به اساسی ترین حق شهروندي 

در پی حل نشدن مشکلات آب شرب به عنوان یکی از اساسی ترین و ابتدایی ترین حقوق شهروندي، مردم منطقه کربال شهرستان خرامه،
تاکنون پیگیري هاي بسیاري از سوي مسئولان انجام داده و خواهان حل این معضل شدند که بی نتیجه ماندن پیگیري ها موجب شد این

 
موضوع از طریق سامانه "فارس من" خبرگزاري فارس با عنوان " شوري و آلودگی آب در مطقه کربال استان فارس" ثبت و دنبال شود. 

 
در پی این مطالبه، خبرگزاري فارس به سراغ گزارش هاي میدانی رفته و علت را جویا شد. 

برخی مردم این منطقه در گفت وگو با خبرنگار فارس از شوري و گل آلود بودن آب منطقه کربال خرامه و غیر قابل استفاده بودن آن که سبب

 
بروز عفونت هاي چشمی و بیماري هاي گوارشی شده و هیچ کس رسیدگی نمی کند، گلایه کردند. 

یکی از ساکنان این منطقه نیز گفت: افزایش شوري و افت کیفی شاخص هاي آب آشامیدنی مردم را به شدت دچار مشکل کرده و مسئولان

 
امر باید به دور از شعار و وعده براي رفع این معضل اقدامی عاجل انجام دهند. 

 
در این راستا علت را از رئیس آبفا شهرستان خرامه، جویا شدیم. 

 
محسن کیانی در پاسخ به این مشکل  اظهار داشت: روستاهاي کربال در قالب دو پروژه قمربنی هاشم و مجموعه کوثر آبرسانی می شود. 

وي افزود: پروژه آبرسانی قمر بنی هاشم متشکل از 10 روستا و مجموعه کوثر شامل 21 روستا است که مجموعه 23 روستا از سه حلقه آب



 
شرب در منطقه سرآسیاب خرامه و منطقه مهرآباد مشروب می شود. 

کیانی اضافه کرد: در سنوات گذشته در منطقه خرامه و کربال منابع آب زیرزمینی با تغییرات زیادي همراه بوده که منابع تامین آب شرب هم

 
دستخوش این تغییرات قرار گرفته است. 

 
نصب و راه اندازي آب شیرین کن با قدرت 30متر مکعب  

وي بیان داشت: این مجموعه آب در ده سال اخیر با افزایش سختی آب از 850 به سه هزار و منطقه 21 روستایی با دو حلقه چاه واقع در

 
سراسیاب و سختی دو هزار و 700 ، استفاده می کنند. 

رئیس امور آبفا خرامه گفت: آب و فاضلاب استان فارس در این راستا یک دستگاه آب شیرین کن به قدرت 30 متر مکعب در منطقه کربال

 
نصب و راه اندازي کرده و به دهیاري واگذار نموده است. 

کیانی ابراز داشت: این اب شیرین کن مرکز توزیع و تامین آب شرب سالم مردم این روستاها را عهده دار بوده و آب لوله کشی فقط براي

 
مصارف بهداشتی و آب شرب از طریق آب شیرین کن تامین می شود. 

 
وي خاطرنشان کرد: در این منطقه در تمام روستاها عاملیت فروش آب شیرین قرار گرفته که با قیمت مصوب به مشترکین ارائه می شود. 

رئیس امور آبفا خرامه تصریح کرد: امید است با پیگیري هایی که نماینده مردم خرامه در مجلس شوراي اسلامی و مجموعه استانداري و

 
مسئولان محلی براي انتقال آب از محل سد درودزن به شهرستان خرامه می کنند مشکل آب این منطقه برطرف شود.  

کیانی مبحث گل آلود بودن آب این منطقه را کذب خواند و افزود: آب گل آلود وجود ندارد و آب این منطقه به صورت هفتگی از نظر کیفیت
آب در سطح تمام روستاها و شهر خرامه پایش و میزان آلودگی و یا شفافیت و ...در بهترین آزمایشگاه استان فارس در شیراز بررسی و آزمایش

 
می شود. 

وي ادامه داد: درصد سختی آب مبحث درستی بوده و در همین راستا نصب دستگاه آب شیرین کن به صورت تمام وقت ، آب شرب مردم را از

 
طریق این دستگاه تهیه و میان مردم توزیع می شود. 

رئیس امور آبفا خرامه اضافه کرد: حفر بی رویه چاه هاي عمیق و نیمه عمیق و برداشت زیاد از آب هاي زیرزمینی مسائل متعددي از قبیل:کم
شدن و خشک شدن آب بسیاري از قنات ها، پیشروي آب شور در چاه هاي آب شیرین، خشک شدن چشمه هاي آب شیرین، پایین رفتن

 
سطح آب زیرزمینی در یک نقطه و بالا آمدن زه آب در نقطه دیگر مشکلات آب را به وجود می اورد. 

کیانی گفت: خالی شدن مخزن آب زیرزمینی، نابود شدن مزارع و روستاها، نشست کردن زمین و خسارات ناشی از آن، شکستن لایه یا قشر

 
نفوذ ناپذیر زمین و هدر رفتن آب زیرزمینی از دیگر علل کم شدن آب زیز زمینی است. 

وي تصریح کرد: کاهش بارش باران و استخراج بیش از حد و بی رویه از منابع آب در این منطقه موجب شده در طرح هاي مطالعاتی نشان

 
دهد هیچ نقطه اي از این شهر و روستا به آب شیرین منتهی نمی شود. 

بنابراین گزارش، مردم منطقه کربال خرامه فارس این روزها نه براي ایجاد اشتغال و رفاه نسبی بلکه براي بهره مندي از آب شرب سالم به
عنوان اولیه ترین حقوق شهروندي چشم به همت مسئولان دارند از همین رو انتظار می رود مسئولان در کوتاهترین زمان ممکن چاره اي

اساسی براي حل این معضل بیندیشند و با برنامه ریزي دقیق مانع بروز چنین بحران هایی شوند. 



انتهاي پیام/ن



من از این خیابان می ترسم

منبع: پاناشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/09/09

تهران (پانا) - صداي موتور که می شنود پنج متر از جا می پرد. کافی است خیابان کمی تاریک باشد و صداي موتورسواري را از دور
بشنود؛ گوش هایش را می گیرد و پا می گذارد به فرار. فقط مسأله موتورسوارها نیست؛ اگر در جاي خلوتی باشد و چند نفر پشت

سرش هم باشند همین احساس را دارد، دائم برمی گردد و پشت سرش را می ...

تهران (پانا) - صداي موتور که می شنود پنج متر از جا می پرد.
کافی است خیابان کمی تاریک باشد و صداي موتورسواري را از
دور بشنود؛ گوش هایش را می گیرد و پا می گذارد به فرار.
فقط مسأله موتورسوارها نیست؛ اگر در جاي خلوتی باشد و
چند نفر پشت سرش هم باشند همین احساس را دارد، دائم
برمی گردد و پشت سرش را می پاید. گاهی رفتارهایش موجب
تعجب دیگران می شود اما او خاطرات خوبی از زندگی در
فضاي این شهر ندارد. خودش می گوید دیگر از خیابان می

 
ترسم. 

به گزارش ایران، اینها بخشی از ترس هاي سحر است که در یک سال گذشته دوبار از او سرقت شده. اولین دفعه در خیابان بهشتی قدم می زد
که یک موتورسوار به او نزدیک شد و موبایلش را از دستش قاپید: «راستش موبایلم زنگ خورد. تا از کیفم درآوردم، روي هوا غیب شد. نگاهم
تا چند ثانیه روي دست خالی ام بود. بعد دیدم موتور بسرعت وارد اتوبان شد. فقط نگاه کردم و اشک ریختم. یک سال است دیگر از آن خیابان

 
که محل تردد همیشگی ام بود، عبور نمی کنم. راهم را دور می کنم اما حاضر نیستم از آنجا رد شوم.» 

شش ماه بعد نزدیک خانه اش در شرق تهران برایش اتفاق مشابهی افتاد. کنار دیوار راه می رفت که موتور سواري پرتش کرد روي زمین و
کیفش را زد: «زخمی شدم. باور کن از آن روز به بعد کمتر از خانه بیرون می آیم حالاهم که بهانه کرونا دارم اما راستش را بخواهی مسأله ام
کرونا نیست، من از خیابان ها می ترسم. فکر نمی کردم این اتفاق در یک سال دو بار برایم بیفتد و این طور اثر عمیقی رویم بگذارد. این روزها

 
پیش مشاور می روم و امیدوارم دوباره روزي برسد که از خیابان هاي شهر نترسم.» 

ممکن است خیلی از ما تجربه مشابهی داشته باشیم. اگر هم خودمان خوش شانس بوده ایم و این مسأله را تجربه نکرده ایم حتماً دوروبرمان

 
کسی را می شناسیم که چنین تجربه دردناکی را از سر گذرانده است. 

محسن مرتضوي قربانی اسیدپاشی است. به قول خودش بدترین تجربه ناامنی و خشونتی را که یک آدم می تواند در زندگی تجربه کند از سر
گذرانده اما انگار احساس ناامنی در این شهر برایش پایانی ندارد. همین چند ماه پیش در خیابان قائم مقام توي ماشین منتظر بازگشت
خانمش از محل کار بود که موتور سواري یک چاقو گذاشت بیخ گوشش و خواست موبایلش را تقدیم کند: «نوزده روز بود گوشی ام را خریده

 
بودم اما موبایل نو که چه عرض کنم سوئیچ ماشین را هم می خواست تقدیم می کردم. حال دوباره بیمارستان رفتن را نداشتم.» 

محسن به خاطر حادثه اسیدپاشی که چند سال قبل برایش اتفاق افتاده بارها و بارها در بیمارستان بستري شده است: «باورت نمی شود بعد از
اینکه پریدند ترك موتور و رفتند خلاف جهت ماشین ها دنبالشان می کردم مثل فیلم ها چند بار نزدیک بود تصادف کنم. آخر یک سیلی به



 
خودم زدم و گفتم حالا که موبایلت را بردند، چرا می خواهی خودت و دیگران را بکشی؟» 

اما این حادثه براي محسن تبعات دیگري هم داشت و آن بازگشت دوباره کابوس اسیدپاشی شدنش به خواب هاي شبانه بود حتی وقتی درباره
این ماجرا حرف می زند زبانش به لکنت می افتد: «دوباره هر شب خواب اسیدپاشم را می بینم؛ کسی که فکر می کردم بعد از سال ها
فراموشش کرده ام. درباره آن خیابان هم که واقعاً حس بدي دارم اما چون محل کار خانمم آنجاست متأسفانه مجبورم هر بار به آنجا برگردم.

 
هر بار که می آیم جاي ماشینم را نگاه می کنم و قضیه را به یاد می آورم، عصبی می شوم و لکنت زبان می گیرم.» 

محمد صادقی همین چند روز پیش تجربه موبایل قاپی از پسرش را از سر گذرانده: «تا پسرم از مغازه لوازم التحریري بیرون آمد یک موتور از
این سرعتی ها نزدیکش شد. پسرم داشت با تلفن حرف می زد که دستش را گرفتند. موتور می رفت و پسرم روي زمین کشیده می شد. من
صحنه را می دیدم. دیدم که پسرم چقدر ترسناك با یک طرف صورتش زمین خورد. آن لحظه نمی دانستم چطور رانندگی می کنم؛ لاي مردم
و ماشین ها دنبال موتور می رفتم. آخرش هم نتوانستم ماشین را کنترل کنم و خوردم به بلوك هاي بتنی بزرگ وسط بلوار. چند دنده سینه و
دستم شکست. از آن طرف هم مردم پسرم را برده بودند بیمارستان. آرنجش شکسته بود و گوشش آسیب دیده بود. دائم می گویم یک گوشی
سه چهار میلیونی ارزش این همه عذاب براي دیگران رادارد؟ اینکه من و پسرم به این روز بیفتیم؟ یعنی این آدم ها یک لحظه فکر نمی کنند

 
سر پسرم می خورد به جدول و بلایی سرش می آمد، چه می شد؟ واقعاً برایشان مهم نیست؟» 

هنوز دست و پایش از به یاد آوردن این صحنه ها می لرزد: «واقعاً مثل یک کابوس بود. آنقدر همه این اتفاقات ترسناك و غیرواقعی بود که
هنوز هم فکر می کنم خواب دیده ام. من فقط این را فهمیدم که دیگر در این جامعه هیچ احساس امنیتی موقع تردد در پیاده روها ندارم. ما

 
آسیب دیدیم. ماشینی که با آن امرار معاش می کنم مچاله شد و نمی توانم درستش کنم. اینها هیچ وقت از یاد من نمی رود.» 

سجاد هم که چند وقت پیش در یکی از کوچه هاي خیابان خرمشهر تهران خفت شده چنین احساسی دارد: «موبایل و نوت بوکم را گرفتند؛
یک چاقو روي شاهرگم گذاشتند و من هم چاره اي نداشتم جز اینکه هرچه می خواهند تقدیم کنم. تا چند وقت از آن کوچه رد نمی شدم تا
چند ماه بعد از حادثه هم مدام فکر می کردم کسی از پشت سر تعقیبم می کند و مدام برمی گشتم و نگاه می کردم. با اینکه مدت زیادي از

 
این حادثه گذشته ولی هنوز هم در خیابان با تلفن همراه صحبت نمی کنم.» 

یعقوب موسوي، جامعه شناس شهري درباره احساس ناامنی که این اتفاقات می تواند ایجاد کند، می گوید: «موبایل یا هر وسیله دیگري که به
سرقت می رود پیرامون خود یک فضاي ناامن ایجاد می کند. بخشی از آنچه تحت عنوان فضاي ناامن شهري تعریف می کنیم معلول همین
خلاف ها و بزه هایی است که در محیط شهري رخ می دهد. این نوع اتفاقات در شهري مثل تهران مدام تکرار می شود و این محدود به یک
منطقه نیست. این موضوع باعث تولید حس منفی نسبت به فضاي شهري می شود، یعنی جرم تنها متوجه خساراتی نیست که به فرد قربانی

 
وارد شده، بلکه حس ناامنی است که همه را درگیر می کند.» 

به گفته موسوي در گذشته در جاهایی از شهر که افراد شرور در آنها دست به خشونت هاي گروهی می زدند تا سال ها کابوس ساکنان آن
محلات می شد و به عنوان خاطراتی تلخ آنها را بازگو می کردند. کابوس جرم؛ چه بزرگ و چه کوچک، در ذهن افراد تا مدت ها باقی می ماند
و براي قربانیان نوع خاصی از عارضه هاي عاطفی تولید می کند و موجب رنجش پنهان روان افراد می شود و خاطرات تلخ فضاها گاه تا پایان

 
عمر با قربانی باقی می ماند. 

مازیار طلایی، دیگر جامعه شناس هم از دو منظر به موضوع احساس ناامنی نگاه می کند؛ اول تأثیري که احساس ناامنی روي فرد می گذارد و
دوم تأثیراتی که ناامنی بر نسل بعدي دارد: «ناامنی در فرد احساس ترس به وجود می آورد و ترس هم از حس بقا می آید و اینکه این ترس
منجر به محافظه کاري می شود و فرد تا جایی که می تواند کمتر در فضاي شهري حضور پیدا می کند. این ترس تعاملات اجتماعی را کمتر
می کند و از فضاي بیرون یک محیط ناامن می سازد که زمینه ساز اضطراب است و پیامدش هم ترس از تهاجم دائمی است که در نهایت
منجر به کاهش مشارکت اجتماعی و محدودیت هاي شغلی می شود. مجموعه اینها باعث کاهش رضایت از زندگی می شود چون امنیت با
رضایت از زندگی ارتباط مستقیم دارد. وقتی امنیت نباشد رضایت از زندگی پایین می آید و سلامت اجتماعی افراد به خطر می افتد. همین



 
طور این احساس عدم اعتماد به نهادهاي اجتماعی را به همراه دارد.» 

به عقیده این جامعه شناس، فردي که در نیازهاي پایه اي خود دچار مشکل است در تأمین نیازهاي مراتب بالاتر هم مشکل پیدا می کند؛
کسی که امنیت اشتغال و بقا ندارد بدیهی است به نیازهاي بالاتر که به سازندگی جامعه می رسد هم توجهی نمی کند و جامعه اي که افرادي
با احساس امنیت کمتري دارد جامعه اي پویا و سالم نخواهد بود. اما بعد دیگر اینکه افرادي که دچار احساس عدم امنیت می شوند این مسأله
را به دیگران بخصوص فرزندان شان انتقال می دهند. کسی که محیط بیرون را ناامن می داند دیگران را هم کنترل می کند و سعی می کند
نزدیکانش را از جامعه دور نگه دارد. این نگرش به پرورش فرد در یک محیط کلینیکی منجر و باعث می شود محرومیت و نارضایتی شدیدي
براي نسل بعد به وجود بیاید و فضاي ذهنی و جامعه پذیري او را تحت تأثیر قرار می دهد. مشکل تنها تأمین امنیت افراد در لحظه نیست،

 
مسأله این است که اگر اکنون امنیت افراد تأمین شود نسل هاي بعد هم احساس امنیت خواهند کرد. 

احساس ناامنی صداي موتورسواري خیابان بهشتی محسن مرتضوي قربانی اسیدپاشی محمد صادقی موبایل قاپی یعقوب موسوي مازیار طلایی



معادن راکد فارس در چند قدمی احیا یا ابطال پروانه بهره برداري

منبع: خبر فوريشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/09/09

شوراي معادن استان فارس فعال سازي معادن تعطیل شده و احیاي معادن نیمه تعطیل را به عنوان یکی از اولویت هاي سال جهش
تولید در دستور کار قرار داده است.

 شوراي معادن استان فارس فعال سازي معادن تعطیل شده و

 
احیاي معادن نیمه تعطیل را به عنوان یکی از اولویت هاي سال جهش تولید در دستور کار قرار داده است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت مهرماه 99 در بخشنامه اي به تمام استان ها بر لزوم فعال سازي معادن تعطیل شده تاکید کرد و یک فرصت سه

 
ماهه به بهره برداران داد. 

وي سوم آذرماه 99 نیز بیان کرد: معادنی که در سطح کشور راکد و غیر فعال باشند، تا یک ماه فرصت دارند فعالیت خود را آغاز کنند و در

 
صورت غیرفعال بودن، مجوزشان باطل می شود. 

علیرضا رزم حسینی گفت: یکی از تصمیم هاي خوبی که اتخاذ و ابلاغ شد، فرصت سه ماهه براي معدن داران براي فعال سازي معادن در

 
اختیارشان قرار گرفت. 

وي افزود: تاکنون 2 ماه از مهلت تعیین شده، گذشته و همه افرادي که پروانه بهره برداري و یا مجوز اکتشاف گرفتند، حداکثر تا یک ماه دیگر

 
مهلت دارند تا اقدام هاي اجرایی لازم براي فعال سازي معادن در اختیار خود را عملیاتی کنند. 

بر اساس ویژگی هاي زمین شناسی معدنی، هم اینک از 37 نوع ماده معدنی شناسایی شده در استان فارس 23 نوع از جمله سنگ آهک،
مارن، سنگ گچ، مرمریت، سنگ چینی، خاك نسوز، خاك صنعتی، نمک آبی و سنگی، سیلیس، کوارتزیت، منگنز، سرب، روي، کرومیت،

 
باریت، سنگ آهن، مس و گرانیت در حال بهره برداري است. 

تنوع مواد معدنی قابل برداشت، تنوع سنگ هاي تزئینی و نما با مزیت صادراتی، وجود انواع خاك هاي نسوز و صنعتی، منابع عظیم انواع
مصالح ساختمانی، کشف ذخایر دولومیت در جنوب استان فارس، وجود پتانسیل هاي سنگ آهن در شرق فارس و همچنین معادن فلزي

 
استان از جمله قابلیت هاي معدنی فارس است. 

استان فارس از نظر تعداد معادن رتبه و میزان استخراج در کشور رتبه چهارم و از نظر ذخایر معدنی رتبه هفتم کشور را در اختیار دارد و از

 
جمله استان هایی است که بالاترین میزان کشف هاي معدنی کشور را به خود اختصاص داده است. 



 
 

 
معادن غیرفعال فارس اخطار گرفتند 

ظفر افشون معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري فارس در خصوص اقدامات انجام شده براي احیاي معادن راکد و تعطیل شده استان

 
گفت:براي اجرایی شدن دستور وزیر صنعت، معدن و تجارت پیگیري فعال شدن معادن تعطیل و نیمه تعطیل استان هستیم. 

 
وي افزود: در استان فارس 189 معدن راکد و نیمه فعال وجود دارد که تعداد قابل توجهی از این معادن، معدن شن و ماسه است. 

افشون ادامه داد: این معادن بیشتر به دلیل ایجاد آلودگی تعطیل هستند و قرار است به نقطه دیگر که آلودگی آن ها حداقل باشد یا آلودگی

 
نداشته باشند جابه جا شوند. 

معاون استاندار فارس گفت: یک تعدادي از معادن سنگ نیز در سطح استان وجود دارد که پهنه هایی را به نام خودشان ثبت کردند و پس از

 
ثبت پهنه ها عملیات اکتشاف و استخراج را دنبال نکردند و ما مصر هستیم این واحدها هرچه سریعتر تعیین تکلیف شوند. 

افشون افزود: براي اجرایی شدن دستور وزیر صنعت، معدن و تجارت شوراي معادن استان فارس حرکت کرده ایم و این حرکت مربوط به

 
بخشنامه وزیر نبوده بلکه از ابتداي سال این مساله در دستور کار استان قرار داشته است. 

 
وي ادامه داد: به تمام معادنی که کار آن ها متوقف شده اخطاریه ارسال کردیم که باید در مدت تعیین شده فعالیت خود را آغاز کنند. 

معاون استاندار فارس گفت: سلب مالکیت از این افراد یک پروسه قانونی و زمان بر دارد اما بخشنامه وزیر صمت کمک می کند که پروسه

 
پیچیده اداري را به حداقل ممکن برسانیم و شاید با یک اخطار بتوان این معادن را تعیین تکلیف کرد. 

 
افشون افزود: امیدواریم در مدت باقی مانده سال 99 بتوانیم تعداد قابل توجهی از معادن تعطیل شده استان را تعیین تکلیف کنیم. 

وي ادامه داد: امسال تسهیلات مناسبی هم براي واردات ماشین آلات نو یا دست دوم از خارج و هم تسهیلات ارزان قیمت براي فعال سازي

 
معادن درنظر گرفته شده است؛ معادنی که نیاز به تسهیلات داشته باشند مشکلی براي کمک به این معادن نداریم. 

 
 

 
فعال سازي20 معدن غیرفعال فارس 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس نیز در این زمینه گفت: حدود 2 ماه از بخشنامه مهرماه وزیر

 
صمت سپري می شود و اقداماتیبراي اجرایی شدن این بخشنامه در استان صورت گرفته است. 



سید داوود حسینی افزود: 189 معدن داراي پروانه بهره برداري در استان وجود داشت که غیرفعال بودند که در سال جاري 20 معدن را فعال

 
کردیم. 

 
پروانه بهره برداري 20 معدن غیرفعال فارس باطل شد 

وي ادامه داد: مجوز 20 معدن نیز در شوراي معادن استان پس از سیر مراحل قانونی باطل شد و باید از طریق مزایده نسبت به واگذاري این

 
معادن پیگیري لازم انجام شود. 

معاون سازمان صمت فارس گفت: بخشنامه وزیر صمت هم در بحث اکتشاف و هم در بحث معادن داراي پروانه بهره برداري بود که معادن

 
غیرفعال را احصا و دلایل تعطیلی هر کدام را بررسی کردیم. 

حسینی افزود: دلایل تعطیلی این معادن شامل عدم توان مالی بهره برداري براي فعال سازي، وجود معارضان محلی یا ممانعت سازمان ها و

 
ادارات، کیفیت پایین ماده معدنی و اختلافات بین شرکاست. 

وي ادامه داد: براساس قانون معادن و آیین نامه اجرایی باید به مواردي که دلایل تعطیلی از عهده و اختیار بهره برداري خارج بوده، فرصتی

 
بدهیم تا مشکلات را حل کنند؛ همچنین در مواردي که خود بهره برداري کوتاهی کرده مسیر ابطال مجوزها سپري می شود. 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: بخشی از اختیارات ابطال پروانه بهره برداري به شوراي معادن استان تفویض شده و

 
بخشی باید در شوراي معادن کشور دنبال شود که این مراحل در حال سپري شدن است. 

 
مشکل تعطیل 45 درصد معادن فارس مربوط به بهره بردار است 

حسینی بیان کرد: حدود 45 درصد مشکل تعطیلی معادن در فارس به خود بهره بردار برمی گردد که توان مالی ندارد یا اختلافاتی بین شرکا

 
وجود دارد و اگر این معادن تا یک ماه آینده مشکل خود را حل نکنند پروانه بهره برداري آنان باطل خواهد شد. 

وي ادامه داد: اخطارهاي لازم را براساس قانون به بهره برداران ابلاغ کردیم، برخی تعهداتی دادند تا در موعد مقرر براي فعال سازي اقدام کنند

 
که اگر اقدامی صورت نگیرد روند ابطال پروانه بهره برداري و برگزاري مزایده دنبال خواهد شد. 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: تا کنون حدود 645 پروانه بهره برداري معدنی در استان فارس صادر شده است که

 
از این تعداد، 189 غیرفعال بود که 20 معدن فعال و پروانه 20 معدن نیز باطل شد. 

حسینی افزود: مابقی معادن استان در حال فعالیت هستند که ظرفیت اسمی پروانه هاي بهره برداري صادر شده حدود 50 میلیون تن در سال

 
با هشت هزار و 900 اشتغال مستقیم است. 

 
وي ادامه داد: استان فارس از نظر تعداد معادن رتبه چهارم کشور را به خود اختصاص داده است. 

معاون صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: این استان از نظر معادن بزرگ غنی نیست و اکثر معادن کوچک و مربوط به بخش خصوصی

 
و تعاونی است و معدن دولتی در فارس نداریم. 

حسینی همچنین به حمایت هاي تسهیلاتی براي فعال سازي معادن استان اشاره کرد و افزود: امسال صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی کشور

 
حدود 600 میلیارد تومان توان پرداخت تسهیلات به معادن و صنایع معدنی کشور را دارد. 

وي ادامه داد: بهره برداران معادن می توانند تسهیلاتی از این صندوق دریافت کنند اما قیمت ماشین آلات معدنی به شدت افزایش یافته است

 
و این مساله به همراه مشکل تامین قطعات و تعمیر و نگهداري ماشین آلات فشار سنگینی به بخش معدن وارد می کند. 

معاون سازمان صمت فارس گفت: این مساله باعث شده بسیاري از معادن که صادراتی نیستند و مصرف داخلی دارند از توجیه اقتصادي بیفتند

 
و محکوم به تعطیلی هستند. 

حسینی افزود: ورود ماشین آلات معدنی دست دوم می تواند به نوسازي ماشین آلات معدنی کمک کند که این مساله در قانون معادن پیش
بینی شده است و اگر تداوم یابد نوسازي ماشین آلات را به دنبال خواهد داشت.



حجت الاسلام والمسلمین شهیدي نماینده ولی فقیه و رئیس سابق بنیاد شهید دار فانی

را وداع گفت

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/09/09

حجت السلام والمسلمین محمدعلی شهیدي نماینده ولی فقیه و رئیس سابق بنیاد شهید و امور ایثارگران پس از تحمل یک دوره

 
بیماري به دیار باقی شتافت. 

وي در دوران مدیریتی خود در بنیاد شهید خدمات شایانی را به خانواده هاي معزز شهدا و جامعه ایثارگري انجام داد. از جمله خدمات وي می

 
توان بر گسترش خدمات درمانی، اشتغال فرزندان شهدا، معیشت جامعه ایثارگري و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت اشاره کرد. 

حجت الاسلام شهیدي طی ماه هاي گذشته به دلیل بیماري از ریاست بنیاد شهید استعفا داده بود اما به عنوان نماینده ولی فقیه در این نهاد

 
علی رغم تحمل رنج بیماري فعالیت کرده و حضور موثر داشت. 

درگذشت ایشان را به رهبر انقلاب اسلامی خانواده معزز شهدا، و جامعه ایثارگري تسلیت گفته و براي وي غفران الهی و همنشینی با شهدا را
از درگاه ایزد منان مسئلت می نماییم.



شما که از عهدشکنی هاي اوباما شاکی بودید؟!/ مجوز ویژه روحانی براي اهالی

جزیره ابوموسی

منبع: داناشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/09/09

مقرر شده 43 هزار مترمربع از اراضی موجود در شهرستان ابوموسی استان هرمزگان در اختیار وزارت ورزش و جوانان قرار بگیرد تا
عملیاتی شدن یک مجموعه ورزشی مناسب براي استفاده اهالی این منطقه اجرایی شود.

مقرر شده 43 هزار مترمربع از اراضی موجود در شهرستان
ابوموسی استان هرمزگان در اختیار وزارت ورزش و جوانان قرار
بگیرد تا عملیاتی شدن یک مجموعه ورزشی مناسب براي

 
استفاده اهالی این منطقه اجرایی شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ روزنامه ها در لابه لاي
گزارش ها و سرمقاله ها، قسمتی از صفحات خود را به اخبار
روزهاي گذشته یا اخبار ویژه اختصاص می دهند که در ادامه

 
به آنها اشاره می کنیم. 

 
روزنامه کیهان: 

 
شما که از عهدشکنی هاي اوباما شاکی بودید؟! 

بازخوانی تجربه تاریخی برجام نشان می دهد برخلاف اظهارات آقاي حسن روحانی، نقش توافق بد برجام، در بازگشت تحریم ها کم نبوده

 
است. 

این تحلیل را روزنامه فرهیختگان ضمن یک گزارش تحلیلی عنوان کرده و نوشته است: آقاي روحانی از دولت بایدن خواسته تا در کشور به

 
قبل از 20 ژانویه 2017 بازگردند. 

حداقل هایی از هوش سیاسی و تجربه دیپلماتیک به هر سیاستمداري می گوید اینگونه اظهارنظرهاي زودهنگام و بدموقع آن هم در مواجهه با
دشمنی که هیچ حد و مرزي براي خود قائل نیست، ممکن است منافع ملی را دوباره از بین ببرد. تقلیل دادن چالش ما با ایالات متحده در
ماجراي برجام به یک رفت وآمد در کاخ سفید اشتباهی بزرگ و اساسا تغییر صورت مسئله است، به دلیل اینکه دولت در داخل همه چیز
کشور را به شکل گیري یک توافق گره زد، بی خود و بی جهت خود را به موضعی برد که عملا توافق خوب را غیرممکن می کرد. حسن
روحانی در پاییز سال 92 از خزانه خالی سخن گفت و عملا تیم مذاکره کننده را خلع سلاح شده به پشت میز گفت وگو فرستاد. او بعدها فراتر
از همه اظهارات قبلی هم رفت و درمورد این صحبت کرد که اگر می خواهید مشکل آّب خوردن مردم هم حل شود، باید مذاکره کنیم. روحانی
در خرداد 94 و دقیقا موقعی که مذاکرات به حساس ترین ایام خود رسیده بود، گفت: «تحریم هاي ظالمانه باید از بین برود تا سرمایه بیاید،

 
مسئله محیط زیست حل شود، تا اشتغال جوانان حل شود، تا صنعت جامعه حل شود، تا آب خوردن مردم حل شود.» 

محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه هم شهریورماه سال 93 و در مصاحبه با رادیو ملی آمریکا ایده هر نوع توافقی بهتر از عدم توافق است را

 
مطرح کرد و گفت: «هر نوع توافق را با عدم توافق قیاس کنید، باید بگویم آشکار است که حصول یک توافق بسیار بهتر است.» 

به دلیل این نوع ورود به مذاکرات، متنی پرایراد نگاشته شد که حاوي تعهدات نامتوازن و نامتناسب بود به همین دلیل هم تحریم ها رفع نشد

 
و به شکلی دیگر بازگشت. ایراد دیگر، مکانیسم ماشه بود که به آمریکا اجازه می داد هر وقت خواست، با بهانه جویی تحریم ها را برگرداند. 

اولین اظهارنظري که براي سال ها در تاریخ ایران ثبت شد، حرف هاي ولی االله سیف در گفت وگو با بلومبرگ است. او در فروردین ماه سال



95 و در جریان سفر به آمریکا در مصاحبه با تلویزیون بلومبرگ تصریح کرده برجام «تقریبا هیچ» دستاورد اقتصادي براي ایران نداشته است.
نمونه واضح دیگر مجموعه اظهارنظرهایی است که حسن روحانی در مهر سال 95 و درجریان سفر به نیویورك دارد. او اول مهر ماه و در جمع
سران کشورها با اشاره به بدعهدي آمریکا تصریح می کند: «هرگونه بدعهدي در اجراي برجام، به بی اعتباري بیشتر می انجامد. تعلل ایالات
متحده در اجراي تعهدات قانونی اش در ماه هاي گذشته اشتباهی راهبردي است که باید فورا جبران شود.» روحانی سپس در گفت وگو با
شبکه ان بی سی می گوید: خزانه داري آمریکا به جاي اینکه بانک هاي جهان را به اجراي برجام تشویق بکند، جملاتی را ادا می کند که آنها
را می ترساند و این باعث شده که برخی از بانک هاي بزرگ به خاطر اینکه می ترسند مورد تحریم خزانه داري آمریکا قرار بگیرند در مورد
همکاري با ایران دچار تردید شوند و این یک تخلف بزرگ از طرف آمریکاست.» او البته این سخنان را در ادامه این سفر و در کنفرانس هاي

 
مطبوعاتی رسمی به دفعات بیان می کند. 

در مهر سال 96 و در جریان نشست وزیران خارجه 1+5 ظریف اظهارنظر قابل تاملی دارد. او تصریح می کند که بعد از حدود دو سال از امضا
و اجراي برجام ایران حتی نتوانسته است یک حساب بانکی در لندن باز کند. این اظهارنظر وقتی در کنار آن سخن سفیر کره جنوبی در ایران
قرار می گیرد که می گفت ما با گذشت چند ماه از آغاز اجراي برجام همچنان براي سفارت مان به وسیله چمدان پول وارد تهران می کنیم،

 
مشخص می کند که ایراد برجام چقدر جدي بوده است. 

یکی از اسناد رسمی در این زمینه اظهارنظري است که وزارت امورخارجه در اول آبان ماه و با گزارش رسمی خود می کند. وزارت خارجه در
هفتمین گزارش سه ماهه خود لیستی از بدعهدي هاي آمریکا را ذکر می کند و می نویسد: «در طول یک سال و 9 ماه که از اجرایی شدن
برجام می گذرد، مجموعه اي از نقض، بدعهدي، تاخیر، تعلل و تخطی از اجراي برجام توسط دولت آمریکا صورت گرفته است که در قالب 10

 
نامه از سوي وزیر امورخارجه به خانم موگرینی، ثبت و ضبط شده است. 

 
اشتون: بازگشت به برجام پایدار نیست بایدن نمی تواند به ایران تضمین دهد 

مسئول اسبق سیاست خارجی اتحادیه اروپا تصریح کرد با توجه به مخالفت اکثریت کنگره آمریکا، مسیر بازگشت آمریکا به برجام هموار

 
نیست. 

کاترین اشتون سیاستمدار انگلیسی که در اولین مذاکرات هسته اي ظریف، طرف اروپایی مذاکرات بود، ضمن یادداشتی در مجله تایم نوشت:
«براي بایدن، بازگشت به برجام، آسان نخواهد بود. اولین مانع هم این است که بسیاري از اعضاي کنگره، هرگز به ایده توافق با ایران روي

 
خوشی نشان نداده اند. حتی در سال 2013 که به توافق موقتی با ایران دست یافتیم، برخی خواهان اعمال تحریم هاي تازه بر ایران بودند.» 

وي در ادامه نوشت: «ایرانی ها از این دشمنی خبر داشتند و در گفت وگوها، این نگرانی را مطرح می کردند که آیا یک دولت تازه در آمریکا،

 
به این توافق احترام خواهد گذاشت؟ 

پاسخ این بود که دلیلی ندارد گمان کنیم که یک توافق «موثر» کنار گذاشته شود. مشکل همین جاست: براي برخی، یک توافق «موثر» به
ایران اجازه داشتن یک برنامه صلح آمیز هسته اي نمی دهد. برخی دیگر می گویند که ایران باید رفتار منطقه اي اش را تغییر دهد. برخی هم

 
هستند که خواهان طولانی تر شدن مهلت محدودیت هاي توافق هستند.» 

اشتون تاکید کرد: «یافتن راهی براي جلب حمایت کنگره در شرایطی که دموکرات ها در سنا اکثریت ندارند، یک چالش است. بایدن براي آن

 
که برجام را بر بنیان محکمی بگذارد، باید تضمین دهد که اگر ایران به تعهدات خودش پایبند باشد، آمریکا هم پایبند خواهد ماند.» 

اشتون با اشاره به از هم گسیختگی 5+1 در چند سال گذشته، می افزاید: «ایرانی ها البته با رفع فشار حداکثري ترامپ، نفسی تازه خواهند

 
کرد اما بی گمان اگر چیز بیشتري از آنان خواسته شود، چندان علاقه اي نشان نخواهند داد.» 

اشتون تاکید کرد: «ایران انتظار دارد که آسیب اقتصادي دو سال گذشته اش به رسمیت شناخته شود. در حالی که میانه روهاي ایران، از
بازگشت به این توافق استقبال می کنند، دیگران این گونه نیستند. تندروها همچنان خواهند گفت که نمی توان به آمریکا اعتماد کرد. پس جو

 
بایدن چه باید بکند؟ 

نخست، باید یک تیم تشکیل دهد: از اتحادیه اروپایی بخواهد که 5+1 را گرد هم آورد. برجام را به عنوان نخستین توافق منظور کند و نه
آخرین توافق. هرگز قرار نبوده که برجام، خانه آخر و نقطه پایان باشد. تا زمانی که ترامپ از برجام بیرون رفت، ایران به تعهدات خود پایبند

 
بود. 

همه ما از دیگر مسائلی که باید چاره شوند، آگاهیم؛ از موشک هاي بالستیک تا بلندپروازي هاي منطقه اي ایران. اما این مانع باید از سر راه



برداشته می شد تا در براي دیگر گفت وگوها باز شود.» مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در پایان نوشت: «برجام را بر بنیان محکم تري

 
بگذارد. بازگشت به برجام، صرفاً با فرمان اجرایی رئیس جمهوري در کوتاه مدت کار می کند اما یک رویکرد پایدار نیست.» 

نکته مهمی که اشتون به جزئیات آن نپرداخته، اتفاق نظر پیوسته دموکرات ها و جمهوري خواهان مجلس نمایندگان و سناي آمریکا بر تشدید
پیاپی تحریم ها، بلافاصله پس از انعقاد برجام تا به امروز بوده است. همچنین حتی در زمان حضور آمریکا در برجام نیز، مصوبه الزام گزارش 3
سال یک بار دولت آمریکا به کنگره و گرفتن مجوز ادامه توافق، عملاً تعهدات لغو تحریم ها را بی اثر می کرد و سرمایه گذاران و تجار خارجی

 
را از همکاري با ایران بازمی داشت. 

 
پاسکاري مسئولیت میان صمت و جهاد کشاورزي 

 
دو روزنامه حامی و منتقد دولت، درباره این که دستگاه هاي دولتی به جاي نظارت بر بازار، پاسکاري مسئولیت می کنند، اتفاق نظر دارند. 

روزنامه قدس در گزارشی با عنوان «پاسکاري گرانی؛ وزارتخانه هاي متولی، مسئولیت را گردن هم می اندازند»، نوشت: خانواده 40 میلیونی
کارگري که نیمی از جمعیت کشور را تشکیل می دهند، با دستمزدي که زیر فشار تورم 46 درصدي آبان قرار دارد، این ماه ناچار شدند براي
خرید کالاهاي خوراکی و آشامیدنی 14/7 درصد بیشتر از ماه قبل هزینه کنند، اما متولیان معیشت مردم در وزارتخانه صمت و جهاد

 
مسئولیت گرانی ها را به گردن دیگري می اندازند. 

کارشناسان می گویند در غیاب نظارت و سوءمدیریتی که بر بخش هاي مختلف چرخه تولید و عرضه اکثر محصولات دامی حاکم است، این
فرصت براي اخلالگران در زنجیره تولید تا توزیع مواد غذایی فراهم آمده تا چرخه تأمین کالاي اساسی مردم را با مشکل مواجه کنند. آن طور
که اعلام شده در 6 ماه ابتداي امسال دولت بیش از 5/2 میلیارد دلار ارز 4 هزار و 200 تومانی به واردات نهاده هاي دامی اختصاص داده است،

 
اما اثري از این یارانه سر سفره مردم نیست. 

با وجود اینکه در ماه هاي گذشته تولیدکنندگان بارها با ابراز گلایه از نابسامانی بازار نهاده هاي دامی و گرانی هاي پس از آن هشدار می
دادند، اما متأسفانه وزارت جهاد کشاورزي، وزارت صمت و سایر دستگاه هاي مسئول به این هشدارها توجه نکردند تا روند رشد قیمت مواد

 
پروتئینی از جمله مرغ و تخم مرغ تا امروز ادامه یافته است. 

یک عضو کمیسیون کشاورزي مجلس، واگذاري وظایف وزارت جهاد کشاورزي به وزارت صمت را عامل گرانی هاي اخیر می داند و می گوید ما
وزارت جهاد را براي پس گرفتن اختیاراتش قانع کردیم اما رئیس جمهور از موضع خود کوتاه نیامد. در این بیانیه علیرضا رزم حسینی، وزیر
صمت به جاي پاسخگویی از تقسیم کار با وزارت جهاد کشاورزي، سخن گفته و بر این باور است که براساس تقسیم وظایفی که با وزارت جهاد

 
کشاورزي داشته، مسئولیت تنظیم بازار در حوزه گوشت، مرغ و تخم مرغ برعهده وزارت جهاد کشاورزي است و به این وزارتخانه ربطی ندارد. 

روزنامه اصلاح طلب نیز در گزارش مشابهی با عنوان «پاسکاري تنظیم بازار در شرایط بحران» نوشت: اصلی براي افزایش قیمت ها فقدان ارز و
عدم تخصیص ارز از سوي بانک مرکزي براي کالاهاي مختلف از جمله نهاده هاي دامی اعلام می شود اما این سؤال مطرح می شود که ارزهاي

 
4200 تومانی که براي نهاده هاي دامی اختصاص یافت چه شد؟ 

این در حالی است که از 13 آبان امسال، تنظیم بازار «عمده فروشی» مرغ و تخم مرغ و نهاده هاي دامی از وزارت صنعت، معدن و تجارت به
وزارت جهاد کشاورزي سپرده شده است. در واقع بخش «خرده فروشی» همچنان به عهده وزارت صمت است. دست به دست شدن وظایف
تنظیم بازار محصولات کشاورزي در سال هاي اخیر چندین بار اتفاق افتاده است اما به نظر می رسد این بار، «پاسکاري وظایف» تنظیم بازار

 
محصولات پروتئینی مشکلات جدي تري را به وجود آورده است.» 

 
تذکر حامیان دولت به روحانی با پاسخ قاطع، محاسبه دشمن را به هم بریزید 

یک سایت حامی دولت تأکید کرد سیاست منفعلانه دولت موسوم به صبر استراتژیک (!؟) در قبال ضربات دشمن پاسخگوي منافع ملی نیست

 
و باید متوقف شود. 

برخی مدیران دولتی و احزاب و رسانه هاي سیاسی حامی آنها طی سه سال اخیر که بدعهدي هاي آمریکا رو به شدت گذاشته و حتی کار به
اقدامات تروریستی و خرابکاري یا فشارهاي اقتصادي شدید انجامیده با این ادعا که نباید بهانه دست دشمن داد، سیاست عدم واکنش قاطع و



متوازن را که همان انفعال است تحت عنوان غلط انداز و دروغین «صبر استراتژیک» در پیش گرفته اند؛ رفتاري که باعث گستاخ تر شدن

 
دشمنان شده است. 

سایت عصر ایران در نکوهش تداوم این رویکرد که شخصاً از سوي آقاي روحانی دنبال شده، نوشت: از زمان خروج یک جانبه آمریکاي ترامپ
از برجام، ایران سیاست «صبر استراتژیک» را در پیش گرفت و به رغم خروج آمریکا از برجام همچنان به تعهدات برجامی خود پابرجا ماند و
بعد از یک سال انتظار به تلافی اقدامات خصمانه آمریکا، در نهایت در بخش هایی از تعهدات هسته اي برجامی به صورت پلکانی عقبگرد
صورت داد. این سیاست صبر بر این پیش فرض استوار بوده که ایران همچنان بتواند حمایت سیاسی اتحادیه اروپا را داشته باشد. دولت ترامپ
و متحدان او از جمله اسرائیل اما در طی این 3 سال به سیاست فشار حداکثري اقتصادي اکتفا نکرده و از خط قرمزهاي زیادي عبور کردند؛ از
جمله ترور سردار شهید «قاسم سلیمانی» به فرمان ترامپ و پذیرش رسمی مسئولیت این ترور از سوي رئیس جمهوري آمریکا، عملیات
خرابکارانه در تاسیسات هسته اي نطنز و حملات اسرائیل به مواضع نیروهاي ایرانی، یا نزدیک به ایران در سوریه و حالا ترور یکی از
دانشمندان هسته اي ایران که داراي منصب و مقام رسمی بوده و یکی از ستون هاي اصلی برنامه هسته اي و صنعت دفاعی کشور بوده است.
ایران طی 3 سال گذشته با وجودي که متحمل خسارات اقتصادي زیادي شده و معیشت مردم دچار تنگنا بوده اما با اثبات قدرت تاب آوري

 
خود در برابر فشارهاي دشمن، سیاست صبر استراتژیک پیشه کرد تا کشور را از درافتادن در زمین بازي حریف در امان نگه دارد. 

حتی صاحب این قلم بارها در مطالب و نوشته هاي خود این سیاست را مورد تایید قرار داده ام و به نظرم این سیاست تا به اینجا درست و
منطقی بوده؛ اما این سیاست از این پس جوابگوي منافع ملی ایران نخواهد بود؛ چون در ظاهر دشمنان ایران با فرض دانستن و محاسبه
سیاست صبر و انتظار ایران، بر این گمانند که ایران طی هفته هاي آتی تا زمان روي کار آمدن دولت بایدن از لاك صبر استراتژیک و مقاومت
بیرون نخواهد آمد و به همین خاطر «دست بسته» ما را خوانده اند و اقداماتی می کنند که همه خطوط قرمز و اخلاقی رایج بین المللی را

 
نقض می کند؛ از جمله ترور دانشمند هسته اي ایران شهید «محسن فخري زاده». 

از این پس هیچ توجیهی براي سیاست صبر استراتژیک نمانده چون دشمن با فرض اینکه ایران به خاطر سیاست صبر هیچ کاري نخواهد کرد؛
ممکن است حتی دست به اقدامات بیشتري هم بزند؛ بر همین مبنا باید محاسبات دشمن را به هم ریخت. به گمان راقم این سطور بهترین

 
اقدام براي ایران در شرایط کنونی به هم زدن محاسبات دشمن از ناحیه اي است که انتظار آن را ندارد و یا کمتر محتمل می داند. 

وقتی دشمن انتظار دارد ما در لاك باشیم و یا اگر بیرون آمدیم به نقطه اي که او می خواهد برویم (جنگ)؛ گزینه منطقی براي ما بیرون
آمدن از لاك اما عزیمت به نقطه اي است که هزینه به دشمن تحمیل کند و دشمن در محاسبات خود روي آن حساب نکرده و یا کمتر

 
احتمال داده باشد. 

باید از صبر استراتژیک خارج شد؛ اما در شرایط کنونی دشمن با فرض اینکه ایران در لاك صبر استراتژیک خواهد بود، از خط قرمزها عبور

 
کرده است. 

پاسخی درخور، سریع و شوك آور به دشمن از ناحیه اي که انتظار آن را نداشته است و به هم ریختن محاسبه او در این شرایط در راستاي
تامین منافع و امنیت ملی کشور خواهد بود؛ بدون شک مسئولان امور گزینه هاي متنوعی براي چنین اقدامی در دست دارند؛ از جمله در

 
تعهدات هسته اي کشور حوزه هاي وسیعی هست که تعلیق همه جانبه آنها گام نخست خوبی خواهد بود. 

آنچه باید بر تحلیل سایت عصر ایران اضافه کرد، یادآوري این واقعیت است که خرابکاري سایبري و ترور دانشمندان هسته اي ما در دولت

 
دموکرات اوباما اتفاق افتاد و از این جهت، روي کار آمدن بایدن، هیچ تفاوتی در ماهیت رفتار تروریستی آمریکا و اسرائیل ایجاد نمی کند. 

 
روزنامه خراسان: 

 
مجوز ویژه روحانی براي اهالی جزیره ابوموسی 

به پیشنهاد برخی اعضاي کابینه در هفته هاي گذشته که در روزهاي اخیر به تایید حجت الاسلام روحانی رئیس جمهور رسیده، مقرر شده 43
هزار مترمربع از اراضی موجود در شهرستان ابوموسی استان هرمزگان در اختیار وزارت ورزش و جوانان قرار بگیرد تا عملیاتی شدن یک
مجموعه ورزشی مناسب براي استفاده اهالی این منطقه اجرایی شود. در این مجوز تاکید شده است هرگونه تغییر بهره بردار این مجموعه،

 
صرفا با مصوبه هیئت وزیران مجاز خواهد بود. 

روزنامه جوان: 



 
تطهیر جاسوس هسته اي در روزنامه اصلاح طلب 

روزنامه اصلاح طلب اعتماد در مصاحبه با وکیل احمدرضا جلالی، جاسوس دوتابعیتی فعال در حوزه دانشمندان هسته اي، از قول او آورده
است: «در حال حاضر بیش از سه سال است که رأي ایشان قطعی شده و روز سه شنبه هفته گذشته نیز به ما اطلاع دادند که می خواهند
ایشان را براي مدت یک هفته به قرنطینه بند 209 زندان اوین انتقال دهند تا براي اجراي حکم اعدام به زندان رجایی شهر منتقل شود... آنچه
به ما ابلاغ شده، از این قرار است، اما ایشان تبعه کشور سوئد هم هستند و با توجه به اینکه تابعیت کشور سوئد را دارند و همچنین به لحاظ
علمی شخصی برجسته و ارزنده هستند و حمایت دانشمندان، مجامع علمی و دارندگان جایزه نوبل را نیز دارند، ممکن است تغییري در روند
اجراي حکم صورت گیرد». در روزي که حتی خود روزنامه اعتماد هم عکس یک خود را به ترور دانشمند موشکی و هسته اي بر صفحه یک
خود دارد و خبر ترور دکتر محسن فخري زاده، در صدر رسانه هاي جهان قرار گرفته، تریبون دادن به وکیل یک جاسوس دو تابعیتی هسته

 
اي چه معنایی می تواند داشته باشد؟ 

یکی از اقدامات احمدرضا جلالی، اعلام نشانی و برخی مشخصات 30 نفر از افراد شاخص پروژه هاي تحقیقاتی، نظامی و هسته اي از جمله
شهیدان شهریاري و علی محمدي به افسران اطلاعاتی موساد بوده که به ترور و شهادت آنان منتهی شد. اقدام دیگر وي افشاي یکی از پروژه

 
هاي دفاعی ایران به افسران اطلاعاتی موساد بوده است. 

 
اذعان ظریف به اجرا نشدن برجام در دوره دموکرات ها 

اخیراً گفت وگویی از محمدجواد ظریف، وزیر خارجه کشورمان منتشر شده که در بخشی از آن، ظریف به عدم اجراي برجام توسط دولت
امریکا حتی در دوران ریاست جمهوري باراك اوباما اذعان می کند. ظریف می گوید: «وقتی توافق هسته اي را نهایی کردیم، خیلی ها می
گفتند ایران توانایی اجرایی کردن توافق را ندارد. در 15 گزارش آژانس بین المللی اتمی از جمله گزارش هایی که بعد از خروج امریکا از برجام

 
منتشر شد، تأکید شده که ایران توافق را اجرا کرد.» 

وزیر خارجه او در ادامه گفته است «من به بعضی ها می گویم که اتفاقاً ظریف نشان داد که می تواند عمل کند، اوباما نتوانست عمل کند.
برخلاف آنکه شما ادعا کردید، روحانی نشان داد می تواند عمل کند، اما اوباما که خودش فرمانده کل قواست نتوانست. مصوبات برخلاف برجام

 
در دوره آقاي اوباما آمد و بعد از دوره ایشان در دوره آقاي ترامپ هم آمد.» 

نکته جالب توجه آن است که ظریف به دوره اي اشاره می کند که جو بایدن، معاون رئیس جمهور امریکا بوده است، همین جو بایدنی که ماه
هاست دولت روحانی و رسانه هاي اصلاح طلب تبلیغ می کنند که کاش رأي بیاورد تا برجام احیا شود و امریکا به برجام برگردد. اگر آنچنان
که خود ظریف گفته، دولت دموکرات ها نتوانست به برجام عمل کند و مصوبات برخلاف برجام، در دوره اوباما آمد، پس چرا ماه هاست دو
قطبی برجامی از دموکرات و جمهوري خواه ساخته اید و امریکایی خوب و امریکایی بد براي مردم می سازید؟ چرا دولت روحانی سرکار آمدن

 
بایدن را «فرصت» می داند؟ این فرصت چگونه قرار است کمک روحانی و ظریف باشد؟! 

طی ماه هاي گذشته بار ها منتقدان دولت متذکر شدند که گرچه خروج رسمی امریکا از برجام توسط دونالد ترامپ رقم خورد، اما دولت اوباما

 
هم به اسم، در برجام بود، اما رسم تعهد به برجام را عملی نکرد. 

 
روزنامه ایران: 

 
نقشه اسرائیل، امارات و سعودي براي ناکامی بایدن 

خبر اول اینکه، رئیس دفتر وزیر خارجه اسبق امریکا در زمان کالین پاول گفت دست اسرائیل را در ترور شهید فخري زاده می بیند که به



همراه رژیم هاي امارات و سعودي، براي ناکام کردن بازگشت دولت بایدن به گفت وگو و برجام تدارك دیده است. به گزارش ایرنا، «لري
ویلکرسون» گفت: من نمی توانم دست کسی جز اسرائیل را در این موضوع ببینم. به همان اندازه، نمی توانم هدفی جز براي بستن راه هاي
بازگشت دولت بایدن به توافق هسته اي ببینم. او با اشاره به اینکه براي ترور شهید فخري زاده چند سناریو نوشته شده است، اظهار کرد: این
کار به دنبال تحریک ایران به واکنش و پس از آن واکنش از سوي ایالات متحده است. همین طور طراحان آن به دنبال ایجاد طوفانی هستند
که رئیس جمهوري جدید امریکا امکان بازگشت به برجام را نداشته باشد. این مقام ارشد دولت جورج بوش پسر که بعداً یکی از بزرگ ترین
منتقدان اشغال عراق توسط امریکا شد، به شکل گیري ائتلاف میان رژیم سعودي، امارات، بحرین با صهیونیست ها اشاره کرد و آن را در
راستاي مقابله با سیاست دولت بایدن دانست و افزود: این مجموعه فکر می کنند که می توانند سیاست آینده بایدن را به چالش بکشند و براي

 
این کار مصمم هستند. این کارها را می کنند و اقدامات بیشتري نیز در دست انجام دارند. 

 
مدعی العموم، شاکی کارگر شلاق خورده 

خبر دیگر اینکه، صالح نیک بخت وکیل کارگري که محکوم به تحمل شلاق شده توضیحاتی در این باره داده و گفته که وزارت کار وقت و علی
ربیعی شاکی این پرونده نبوده اند. به گزارش ایرنا، این وکیل دادگستري گفت: نه آقاي ربیعی و نه وزارت کار از این کارگر شکایت نکرده بودند
اما چون آنها پلاکاردهایی را برافراشته بودند و در آنجا هم نوشته بودند هم مرگ بر امریکا و هم مرگ بر وزیر کار، ظاهراً گزارشی توسط
مأموران انتظامی از این اقدام تهیه شده بود و داوود رفیعی، کارگر بازداشتی نه به خاطر مرگ بر امریکا گفتن، بلکه به خاطر مرگ بر ربیعی
وزیر کار وقت به عنوان جرم عمومی و به عنوان مجازات توهین مشدد نسبت به مقامات دولتی در حین انجام وظیفه، محکوم شده بود. به
گفته نیکبخت، اجراي حکم شلاق «داوود رفیعی» با پیگیري مدعی العموم بوده و علی ربیعی به عنوان شاکی خصوصی در این حکم، مداخله

 
اي نداشته است. 

 
سایت جبهه پایداري، ادعاي کریمی قدوسی را کذب خواند 

شنیدیم که، رسانه نزدیک به جبهه پایداري اظهارات جوادکریمی قدوسی را تکذیب کرد.سایت رجانیوز رسانه نزدیک به جبهه پایداري، در
کانال تلگرامی اش نوشت: «محتواي توئیت (کریمی قدوسی) از سوي منابع رجانیوز تکذیب شد» و از کریمی قدوسی هم انتقاد کرده:
«شایسته است شخصیت ها و رسانه ها در چنین مواقعی در انتشار محتواهایشان دقت بیشتري داشته باشند».این رسانه همچنین نوشت،
ساعتی پس از ترور آقاي فخري زاده، جواد کریمی قدوسی نماینده اصولگراي مجلس در توئیترش مدعی شد که «با اصرار دشمن و تأکید

 
حسن روحانی، محسن فخري زاده با آمانو، مدیرکل پیشین آژانس بین المللی انرژي اتمی ملاقات کرده است.» 

 
وزارت خارجه: حکم اسدي را نمی پذیریم 

با خبر شدیم که، سخنگوي وزارت امورخارجه کشورمان اخبار منتشر شده در خصوص حکم 20 سال حبس براي اسداالله اسدي دیپلمات
کشورمان در اروپا را نادرست خواند.به گزارش ایسنا، سعید خطیب زاده گفت که آنچه تحت عنوان حکم 20 سال حبس آمده، درخواست
دادستان از دادگاه است و حکمی صادر نشده است.وي ادامه داد: هر چند از ابتدا و بارها اعلام کرده ایم که این دادگاه صلاحیت رسیدگی
نداشته و فرآیند قضایی در جریان به دلیل مصونیت قطعی دیپلماتیک ایشان و اشکالات بنیادین شکلی و محتوایی موجود فاقد مشروعیت بوده

 
و حتی اگر به صدور حکمی نیز بینجامد به رسمیت نمی شناسیم. ایشان بی گناه بوده و روشن است علیه ایشان توطئه شده است. 

گفتنی است روند محاکمه اسداالله اسدي، دیپلمات ایرانی در آنتورپ بلژیک از روز جمعه آغاز شد.به گزارش ایلنا به نقل از یورو نیوز، اسدي
متهم شده که فرد اول نقشه بمبگذاري در گردهمایی منافقین در سال 2018 بوده است. اسدي حاضر نشد براي رسیدگی به اتهاماتش در

 
دادگاه حاضر شود. امیر سعدونی و نسیمه معانی، زوج ایرانی ساکن بلژیک و مهرداد عارفانی 57 ساله نیز دیگر متهمان این پرونده هستند. 

 
عیسی کلانتري عذرخواهی کرد 

دست آخر اینکه، معاون رئیس جمهوري و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در توضیح مصاحبه تقطیع شده خود گفت: براي من مشخص



نیست در این برهه زمانی، پخش چهل ثانیه از مصاحبه دو ساعته مربوط به سه سال قبل، به نحوي باعث سوء برداشت از کلیت مطلبی شود
که در آن مصاحبه عرض کردم و این موضوع با چه هدفی صورت گرفته است. منظور من این بود که رهبري حضرت امام(ره) اجازه نداد، امریکا
میوه انقلاب اسلامی را به نفع خود بچیند و همچنان هم تلاش براي ضربه زدن به جسم و روح انقلاب اسلامی و ایران توسط قدرت هاي امروز
دنیا و دشمنان ما ادامه دارد. به گزارش ایرنا، عیسی کلانتري افزود: در هر حال، دوستانی که نسخه تقطیع شده مصاحبه مذکور را ملاحظه
کرده و مکدر شده اند، اگر آن را به طور کامل ملاحظه فرمایند، قطعاً مفهوم سخن و منظور صحیح اینجانب از عباراتی که استفاده شده به
ذهنشان متبادر خواهد شد تا بهتر و دقیق تر بتوانند در مورد تعهد و ارادت خالص اینجانب نسبت به حضرت امام خمینی(ره) قضاوت فرمایند.
کلانتري گفت: اگر مشاهده کلیپ 40 ثانیه اي و تقطیع شده از مصاحبه دو ساعته مربوط به سال 1396 با لغزش کلامی پیش آمده، موجب

 
تکدّر خاطر دوستداران حضرت امام(ره) و انقلاب اسلامی شده است، از این موضوع عذرخواهی می کنم. 

انتهاي پیام/



استفاده از ظرفیت راهبران شغلی براي اشتغال مددجویان با ایجاد بیش از 2 هزار و

400 فرصت شغلی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/09/09

موسی نژاد از استفاده از ظرفیت راهبران شغلی براي اشتغال مددجویان ایلامی با ایجاد بیش از 2 هزار و 400 فرصت شغلی خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
ایلام ؛ قنبر موسی نژاد مدیرکل کمیته امداد استان ایلام در
دیدار با هیئت شناسایی، ارزیابی، نظارت و هدایت راهبران
شغلی استان ایلام گفت: به همین منظور و با استفاده از این
ظرفیت امسال بر اساس هدف گذاري صورت گرفته بیش از 2
هزار و 400 فرصت شغلی از طریق راهبران شغلی براي
نیازمندان این استان ایجاد می شود که تاکنون ایجاد بیش از

 
هزار و 800 شغل محقق شده است. 

او با بیان اینکه راهبري شغلی از سیاست هاي نوین امداد در حوزه اشتغال است بیان کرد: برنامه ما این است امسال حداقل 50 درصد مشاغلی
که براي مددجویان ایجاد می کنیم از طریق راهبران شغلی باشد بنابر این شناسایی راهبران شغلی موفق و توانمند که آگاه با مسائل کسب و

 
کار هاي امروزي باشند بسیار براي ما حائز اهمیت است. 

مدیرکل کمیته امداد استان ایلام با عنوان اینکه کمیته امداد در ایجاد اشتغال براي مددجویان هم به دنبال کمیت و هم کیفیت در کارآفرینی

 
است تصریح کرد: هدف عمده ما در این نهاد این است که جامعه مددجویی در نهایت به خوداتکایی و توانمندي برسند. 

موسی نژاد با عنوان اینکه ایجاد مشاغل نوین و امروزي متناسب با نیاز جامعه از جمله برنامه هاي این نهاد در حوزه کارآفرینی و توانمند

 
سازي است تصریح کرد: با این حال در حمایت ازمشاغل سنتی که از سالیان دور در این استان طرفداران زیادي دارد نیز غافل نیستیم. 

او ادامه داد: از آنجاییکه امروزه در کشور ما کار و تولید مورد تأکید مقامات عالیه کشورمان است افزود :کمیته امداد به همین خاطر با هدف

 
توانمندسازي جامعه مددجویی از سالیان دور به صورت جدي وارد عرصه کار و تولید شده است. 

مدیرکل امداد استان ایلام با عنوان اینکه جامعه مددجویی در شرایط اقتصادي امروز و خصوصاً بعد از شرایط کرونا مشکلاتشان بیشتر شده و
تاب آوري آن ها کمتر از دیگر اقشار جامعه است گفت: بنابراین در چنین شرایطی فراهم سازي زمینه کار و تولید می تواند به کمک این

 
خانواده ها بیاید. 

در ادامه این نشست صادق صفر بیگی مسئول هیئت شناسایی، ارزیابی، نظارت و هدایت راهبران شغلی استان ایلام در خصوص برنامه هاي

 
این هیئت در زمینه کارآفرینی براي مددجویان کمیته امداد گزارشی را ارائه کرد. 

انتهاي پیام / غ



تفکر حاکم بر دولت «عدم توجه به ظرفیت هاي داخلی» و «نگاه به غرب» است/ تا در

دولتمردان جهش فکري رخ ندهد، وضع کشور همین است

منبع: نمایندهشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/09/09

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی با تاکید بر اینکه تجربه 40 سال انقلاب در نگاه به غرب ختم نمی شود، تصریح کرد:
دولت روحانی اعتماد کشورهاي منطقه به مراودات اقتصادي را تضعیف کرده است.

وحید جلال زاده عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی و نماینده مردم ارومیه در مجلس یازدهم در حاشیه بازدید از تحریریه
«نماینده» در پاسخ به پرسشی درباره میزان توجه دولت به ظرفیت هاي اقتصادي ایران و پیشبرد آن در کشورهاي منطقه، اظهار داشت: یکی
از شعارهاي مهم از ابتداي انقلاب اسلامی «استقلال» بود. به این معنا که بر ظرفیت هاي داخلی، مردم و آنچه خود دارد و داشته هاي

 
خویشتن تکیه کند. 

وي به خودکفایی در دوران جنگ تحمیلی اشاره کرد و گفت: این مهم در روزگار جنگ حد والاي خودش را نشان داد. ما در جنگ حتی از

 
واردات پوتین هم منع بودیم و به ما سیم خاردار هم نمی دادند. 

جلال زاده تصریح کرد: ما در جنگ نشان دادیم اگر به داشته ها و ظرفیت هاي داخلی توجه کنیم، می توانیم در مقابل بسیاري از کشورهاي

 
پیشرفته دنیا بایستیم و مقاومت کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: در جنگ یک عده به عراق پول، یک عده سرباز و یک عده تجهیزات می دادند. کشورهایی مثل سودان و مصر که پول و

 
تجهیزات نداشتند نیرو می دادند و تنوع اسرایی که می گرفتیم همین را نشان می داد. 

نماینده مردم ارومیه در مجلس ادامه داد: عربستان و کویت از طریق کشورهایی مثل فرانسه، انگلیس، آلمان و یا امریکا پول پرداخت میکردند

 
تا از این طریق به رژیم بعث براي تامین تجهیزات کمک کنند. 

جلال زاده تاکید کرد: ما در جنگ در حد بالا نشان دادیم اگر به ظرفیت هاي داخلی توجه کنیم، می توانیم موفق شویم. ظرفیت هاي داخلی

 
صرفا ظرفیت هاي مادي نیست و ظرفیت هاي معنوي، ظرفیت نیروي انسانی و جوانان هم هست. 

وي به با اشاره به سخنان مقام معظم رهبري درباره جوانان که فرموده اند مشکلی نبوده که به جوان ها ارائه کنیم و از حلش عاجز باشند،
تصریح کرد: جمهوري اسلامی به جهت سوق الجیشی در یک جغرافیاي ویژه اي واقع شده و با 15 کشور مرز مشترك دارد و کمتر کشوري در

 
دنیا این وضعیت برخوردار است؛ احتمالاً رقبایمان چهار پنج کشور بیشتر نیست. 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس ادامه داد: در دنیا بیشترین واردات و صادرات کشورها با همسایگان خود است. اگر امریکا را هم بررسی
کنید درصد بالایی از تجارت و بازرگانی اش با کشورهاي حوزه امریکاي شمالی و امریکاي لاتین و بخشی هم با سایرین است. چند درصد
مراودات تجارتی اروپا با خود اتحادیه اروپا و چند درصد با بیرون است؛ این یعنی اگر جمهوري اسلامی این 15 کشور را لحاظ کند می تواند

 
بسیاري از مشکلات اقتصادي حال حاضر خود را رفع کند. 

جلال زاده تصریح کرد: متاسفانه در حال حاضر تفکري که بر دولت حاکم است تفکر نگاه به غرب، امریکا و اروپا است و دنیا را در آن خلاصه

 
می کند و این در تناقض با شعارهاي اولیه انقلاب و تجربیات این 40 سال ماست که دنیا فقط غرب نیست. 



وي به ظرفیت هاي همکاري اقتصادي با کشورهایی همچون آمریکاي لاتین اشاره کرد و گفت: در امریکاي لاتین می توانیم دریایی از ظرفیت
براي صادرات و واردات پیدا کنیم. ما روابط خوبی با ونزوئلا داشتیم ولی این دولت آن را تعطیل کرد و دوباره به همین دوستان قدیمی پناه

 
برد. 

جلال زاده ادامه داد: در حال حاضر کشورهاي همسایه که بعد از این تحریم ها با ما مراوداتی را شروع کردند در گفت و گوهایشان این را می
پرسند که آیا این روابط را ادامه خواهیم داد یا اگر فردا اروپا به ما لبخند زد، آنها را ترك خواهیم کرد و جدا می شویم؟! این یعنی اعتماد
کشورهاي همسایه را تضعیف کردیم و علتش این است که سیاست یکنواخت نداریم. فرض کنیم فردا اروپا مراوداتی با ما برقرار کند، چه

 
منافاتی دارد که با ترکمنستان، تاجیکستان و... مراودات داشته باشیم؟! 

وي افزود: امروز، سطح مراودات ترکیه که دقیقا در مقابل و خصومت با سوریه است هشت برابر جمهوري اسلامی ایران است؛ یعنی ما سه

 
درصد از بازار سوریه را در دست داریم و ترکیه 24% را در اختیار دارد. 

نماینده ارومیه گفت: اگر به فروشگاه هاي ارمنستان که از قدیم با ترکیه خصومت دارد سر بزنید، می بینید اجناس ترکیه بیشتر از کالاهاي

 
جمهوري اسلامی ایران است. 

وي با بیان اینکه سیاست هاي دیپلماسی اقتصادي ما متوازن نیست، گفت: وضعیت روابط ما در لبنان هم همین طور است. در عراق شرایط

 
خاصی حاکم است و در آنجا رقبایی داریم که اصلا نباید در عراق حضور داشته باشند اما هستند. 

نماینده مردم ارومیه به شعار سال اشاره کرد و گفت: ابتداي سال که موضوع جهش تولید مطرح شد، گفتم که باید یک جهش فکري در

 
دولتمردان رخ دهد و تا ادراکات مدیران دولتی تغییر نکند، وضع همین است که می بینید. 

جلال زاده تصریح کرد: امروز مطمئنم که اگر دولتمردان قدري به شرق و کشورهاي همسایه توجه کرده اند از روي اجبار و اکراه است، نه از

 
روي انتخاب؛ چون ناچار بودند و باید این کار را می کردند. 

وي با بیان اینکه این مشکلات در حوزه دیپلماسی اقتصادي ناشی از فکر در توانایی یا ناتوانی می دانم، گفت: تفکر حاکم بر این دولت نگاه به

 
غرب و عدم توجه به ظرفیت هاي داخلی است. 

نماینده مردم ارومیه ادامه داد: آذربایجان غربی قطب کشاورزي ایران با هجده هزار میلیارد تومان گردش مالی در این حوزه است، وزیر
کشاورزي از روز اولی که به این مسئولیت رسیده پایش را به این استان نگذاشته و این یعنی الآن هشتصد هزار تن به مبلغ شش هزار و

 
چهارصد میلیارد تومان در سردخانه هاي آذربایجان غربی که سرمایه این مردم است مانده و راهی براي صادرات ندارد و این یک نمونه است. 

جلال زاده افزود: حتما در صنعت و خدمات همین داستان را داریم. به نظر من تفکر و اراده مقدم بر توانایی است. اول باید اراده کاري را داشته

 
باشند و در تفکر هم جایی داشته باشد و سپس اقدام کنند. این دولت در فکر توجه به مسائل داخلی و همسایگان نیست. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود به دغدغه هایش در حوزه انتخابیه اشاره کرد و گفت: بنده معتقدم در حال حاضر چیزي به نام اقتصاد در
ایران اصلا نداریم و ربطی به این دولت ندارد و یک چیز تاریخی است و چیزي به نام فرهنگ و یک چیز چارچوب بندي شده در کشور نداریم.

عضو کمیسیون امنیت ملی، ادامه داد: بانک، بورس و کارخانه داریم اما اقتصاد نداریم. از جمله چیزهایی که در ایران چه قبل و چه بعد از

 
انقلاب مغفول واقع شده موضوعی به نام آمایش سرزمینی است. 



جلال زاده ادامه داد: آمایش سرزمینی یعنی ظرفیت هاي یک منطقه را حساب کنند و بر اساس این ظرفیت ها بگویند در این منطقه چه باید
کرد، در حال حاضر آمایش سرزمینی براي هر منطقه انجام شده و روي کاغذ هست اما چون از گذشته این آمایش سرزمینی را شخم زدیم

 
چیزي از آن باقی نمانده امروز هم خیلی رعایت نمی شود. 

وي به مزیت هاي آذربایجان غربی اشاره کرد و گفت: یکی از مزیت هاي اصلی آذربایجان غربی آب، خاك و هواي پاك است و دومین دارنده
آب در جمهوري اسلامی ایران بعد از خوزستان است و مرزهاي طولانی با کشورهاي آذربایجان، عراق و ترکیه دارد و تنها استانی است که با
سه کشور مرز مشترك دارد و بیشترین و پر حجم ترین پایانه هاي جمهوري اسلامی در آذربایجان غربی واقع شده مثل پایانه بازرگان،
کاپیکوي، اتور، سرو و پیران شهر و اینها به این استان ظرفیت هاي بی نظیري در حوزه تجارت، گردشگري و کشاورزي داده که بتواند حرف

 
هاي خوبی بزند. 

نماینده مردم ارومیه ادامه داد: عادت بدي که از مسئولین به جا مانده این است که می خواهند یک استان هم صنعتی، هم توریستی و هم
کشاورزي باشد و این شدنی نیست و خیلی از منابع را در این راه از دست دادیم و نمونه هاي زیادي وجود دارد که در یک نقطه از کشور
میلیاردها تومان سرمایه گذاري کردند و هزینه حمل و نقلی که به آن جنس و محصول بستند و اضافه کردند آن را زیان ده کرده و باید در

 
جاي خودش تولید می شد اما نماینده، استاندار، وزیر و یا رئیس جمهور اهل آن منطقه بوده و در آنجا کار کرده است. 

جلال زاده معتقد است بسیاري از استیضاح ها که توسط نمایندگان مطرح می شود، مخل اجراي طرح آمایش سرزمینی است. بعضی از
امضاهایی که پس گرفته می شود، همه اش پول، رانت و فساد مالی نیست و بخشی از آن همین چیزهاست؛ یعنی وزیر امتیازي که نباید به
یک نقطه بدهد را به خاطر پس گرفتن امضاي نماینده می دهد و می گویند همان طور که بقیه داده اند ما هم می دهیم و لذا این اتفاقات می

 
افتد و اینها کلا تنظیمات توسعه اي کشور را به هم می زند. 

وي به یکی دیگر از ویژگیهاي ارومیه اشاره کرد و گفت: از جمله مزیت هاي ارومیه موضوع کشاورزي است، یعنی اگر کشاورزي آذربایجان

 
غربی و حوزه انتخابیه بنده یعنی شهر ارومیه را توسعه دهیم هم اشتغال را تقویت کردیم، هم درآمد را بالا بردیم و هم رفاه را تامین کردیم. 

نماینده مردم ارومیه ادامه داد: ما به دنبال این هستیم که به یک جوان ایرانی شغل و درآمد مناسب بدهیم و رفاه لازم را برایش تامین کنیم.

 
اگر این از حوزه کشاورزي و صنعت قابل تامین است چرا باید شتر گاو پلنگی توسعه را جلو ببریم؟! لذا امروز یک توسعه نامتوازن داریم. 

جلال زاده افزود: با توجه به همین اولویت در دفترم در ارومیه اقدام به تاسیس قرارگاه کشاورزي کردم و از نخبگان علمی و خبرگان اجرایی
دعوت شده و داریم روي اولویت هاي کشاورزي شهرمان و مشکلاتی که دارد در این قرارگاه بحث و تبادل می کنیم و امیدوارم در فصل خود

 
بتوانیم آن را به یک خروجی تبدیل کنیم. 

وي میگوید: 15 درصد ارزش افزوده بخش کشاورزي در بخش تولید و 85 درصد ارزش افزوده بخش کشاورزي در قسمتهاي بعد از تولید
نهفته است که خیلی ها به این مهم توجه نمی کنند و اگر یک مدیر عالیرتبه متوجه این شود، آن گاه به حمل و نقل، نگهداري، فروش و

 
صادرات فکر می کند. 

عضو مجمع نمایندگان آذربایجان غربی ادامه داد: در ارومیه و استانی که مقام اول سردخانه هاي کشور را دارد به تعداد انگشتان یک دست
ماشین هاي کانتینردار و یخچال دار وجود دارد و نزدیک به یک میلیون تن محصول در سردخانه هاي استان هست و براي انتقال آنها از

 
ارومیه به تهران باید از جاي دیگري ماشین هاي کانتینردار یخچال دار گرفته شود و این همان 85 درصد است. 

جلال زاده افزود: ما در فروش، بسته بندي و صادرات محصولات کشاورزي مشکل داریم. درحال حاضر از هشتصد هزار تن سیب که در
سردخانه هاي ارومیه و آذربایجان غربی دپو شده نهایتاً دویست تا سیصد هزار تن آن تا بعد از عید در داخل مصرف خواهد شد، چون استان
هاي دیگري هم هستند؛ سه میلیون تن محصول سیب کشور است و یک و دویست آن متعلق به آذربایجان غربی است یعنی نزدیک به دو



 
میلیون تن در جاهاي دیگر است. 

وي ادامه داد: ما با ششصد هزار تن بقیه چه کار کنیم؟! وزیر جهاد کشاورزي به ارومیه نمی آید ببیند کشاورز، سردخانه و صادر کننده چه

 
مشکلی دارند. 

نماینده مردم ارومیه از نامه خود به روحانی خبر داد و گفت: در نامه اي به آقاي روحانی نوشتم حداقل کاري که می شود کرد این است که

 
پاي درد دل این افراد بنشینید و از نزدیک ببینید اوضاع کشور چگونه است. 

 
جلال زاده افزود: مشکل اصلی کشور موضوع اشتغال است ولی اصلی ترین اولویت من در ارومیه ارتقاي وضعیت کشاورزي در ارومیه است. 

وي گفت: کشاورزي فقط کشت و زرع نیست و صنایع تبدیلی هم هست که ارومیه در این قسمت مقام اول را دارد اما حلقه هاي مفقوده اي

 
دارد. ما بسته بندي خوب نداریم و کنسانتره که تولید می کنیم روي دستمان می ماند و نمی دانیم آن را به کدام کشور صادر کنیم. 

عضو کمیسیون امنیت ملی در بخش پایانی سخنان خود به انتظام در مجلس اشاره کرد و گفت: متاسفانه در عرصه داخلی از بی نظمی خاصی
برخوردار هستیم، به عنوان مثال در آستانه انتخابات 1400 هستیم و من قول می دهم تمام افرادي که در این عرصه وارد شوند هیچ برنامه اي

 
ندارند. 

جلال زاده ادامه داد: آقاي روحانی که امروز به عنوان رئیس جمهور هستند در سال 92 براي این عرصه نیامده بود و معتقد بود که آقاي

 
هاشمی رئیس جمهور میشود و خود را زاپاس هاشمی می دانست. 

وي تصریح کرد: متاسفانه فرد نمی تواند برنامه داشته باشد و احزاب باید برنامه مدون براي کشورر داشته باشند، باید نظام سیاسی کشور به
سمت تحزب گرایی سوق پیدا کند و احزاب براي عرصه هاي مختلف برنامه داشته باشند.



مسکن جان ندارد

مسکن جان ندارد

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/09/09

نفیسه امامی  قیمت مسکن از اواخر سال 96 با خیز قیمتی مواجه شد و تا پایان سال 98 بیش از 90  درصد افزایش یافت. این روند
افزایشی در سال 99 هم ادامه پیدا کرد و طبق اعلام بانک مرکزي میانگین یک مترمربع مسکن در تهران به بالاي 27 میلیون تومان

رسید. از ابتداي امسال باوجود (...)

قیمت مسکن از اواخر سال 96 با خیز قیمتی مواجه شد و تا پایان سال 98 بیش از 90  درصد افزایش یافت. این روند افزایشی در سال

 
99 هم ادامه پیدا کرد و طبق اعلام بانک مرکزي میانگین یک مترمربع مسکن در تهران به بالاي 27 میلیون تومان رسید. 

 
نفیسه امامی  

قیمت مسکن از اواخر سال 96 با خیز قیمتی مواجه شد و تا پایان سال 98 بیش از 90  درصد افزایش یافت. این روند افزایشی در سال 99
هم ادامه پیدا کرد و طبق اعلام بانک مرکزي میانگین یک مترمربع مسکن در تهران به بالاي 27 میلیون تومان رسید. از ابتداي امسال باوجود
شیوع گسترده کرونا، انتظار افزایش بالاي قیمت در مسکن نمی رفت، اما به علت افزایش چند برابري نرخ ارز و تأثیر مستقیم آن بر قیمت
همه اقلام، مسکن هم در 8 ماهه سال جاري از 14 میلیون و 500 هزار تومان به ازاي هر مترمربع به حدود 27 میلیون تومان رسید که

 
صعودي 88 درصدي را تجربه کرده است.  

این در حالی است که در میان مناطق 22 گانه شهر تهران بیشترین متوسط قیمت هر متر خانه 55 میلیون تومان در منطقه یک و کمترین
آن با حدود 12 میلیون تومان در منطقه 18 بوده است که هر یک از آن ها به ترتیب با افزایش 134/3 درصدي و 99 درصدي در منطقه 18

 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته مواجه شده اند. 

گزارش تازه منتشرشده از سوي بانک مرکزي نشان می دهد که میانگین قیمت واحد هاي مسکونی معامله شده در شهر تهران در آبان ماه

 
سال جاري در مقایسه با مدت مشابه در سال 98 در حدود 118 درصد افزایش داشته است. 

بازار مسکن به حال خود رهاشده است. مرور قیمت مسکن طی هشت سال اخیر، نشان دهنده افزایش هشت برابري میانگین قیمت در هر
مترمربع واحد مسکونی است، زیرا با محاسبه متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی در تهران در نیمه هاي سال 92 که حدود 3 میلیون و

 
600 هزار تومان بود و اکنون که بر قله 27 میلیونی ایستاده است، رشد هشت برابري قیمت مسکن را نشان می دهد.  

براساس آمارها در آبان ماه سال 96 متوسط قیمت یک مترمربع واحد مسکونی در تهران در حدود 4 میلیون و 800 هزار بود که تنها در سه

 
سال 22 میلیون و 200 هزار تومان یعنی چهارونیم برابر رشد را نشان می دهد. 

 
 رشد 240 درصدي اجاره بها 

در این سال ها اجاره بها نیز به تبعیت از قیمت مسکن به صورت نجومی افزایش پیداکرده است. نرخ اجاره خانه هاي شهر تهران براساس
آمارهاي مرکز آمار در هشت سال اخیر در حدود 240 درصد رشد داشته و از حدود 16 هزار تومان به ازاي هر مترمربع به 56 هزار تومان
رسیده است. فقط مرور این ارقام ملال آور نیست، بلکه نشان دهنده فشار زیادي است که قیمت مسکن و اجاره بها براي معیشت خانواده ها

 
ایجاد کرده است. 

 با توجه به رشد هشت برابري قیمت مسکن، افزایش حقوق کارگران در این سال ها فقط 270 درصد بوده است و خانوارها مجبورند در حدود
نیمی از درآمد ماهانه خود را براي پرداخت هزینه هاي مسکن کنار بگذارند.  با این حساب به احتمال زیاد به تعداد مستأجران به تدریج اضافه

 
خواهد شد.  

باوجود گرانی بی سابقه مسکن به خصوص در دو سال گذشته و عدم انطباق درآمدي با ارقام خرید یا رهن خانه، حاشیه نشینی در کلان

 
شهرها به سرعت رو به افزایش گذاشته است و مهاجرت خانواده ها به شهرهاي کوچک تر رشد بیشتري پیدا می کند.  

سهم 40 تا 50 درصدي مسکن در هزینه هاي خانوارها نه تنها باعث افزایش اجاره نشینی و حاشیه نشینی می شود، بلکه خانواده ها را از
تأمین سایر نیازهاي خانواده نیز محروم می کند. این معضل به دلایل متعددي ازجمله عدم سیاست گذاري صحیح دولت در ساخت وساز

 
مسکن، عدم نظارت صحیح، وجود دلالی و واسطه گري نشأت گرفته است.    



 
  عدم کنترل دولت بر احتکار مسکن  

ایرج رهبر نایب رئیس انجمن انبوه سازان مسکن در گفت وگو با «رسالت»، عوامل متعددي را باعث ایجاد نوسان در قیمت مسکن دانست و
بیان کرد: میزان تولید مسکن مؤلفه مهمی در قیمت گذاري است. طبق آمار باید یک میلیون واحد مسکن در سال تولید شود که اگر میزان
عرضه کمتر از این باشد، افزایش را در قیمت ها در پی می آورد. در دوران وزارت آقاي آخوندي در وزارت مسکن و شهرسازي، مسکن در

 
اولویت قرار نگرفت و برنامه اي براي این بخش داده نشد، درحالی که اکنون نتیجه آن یعنی گرانی و کمبود مسکن نمایان شده است. 

وي به اهمیت میزان عرضه و تقاضاي مناسب مسکن در ایجاد تعادل در قیمت گذاري اشاره کرد و افزود: کنترل و نظارت بر احتکار مسکن
راهکار دیگري براي جلوگیري از افزایش قیمت مسکن است. مسکن در جامعه ما به کالاي سرمایه اي تبدیل شده و از مصرفی به سرمایه اي
مبدل گشته است. به همین علت سوداگران و سفته بازان به این بازار واردشده اند و بسیاري ازمشکلات فعلی قیمت ها در احتکار خانه به

 
وسیله آن ها ایجادشده است، درحالی که نظارت درستی از سوي دولت در این خصوص انجام نگرفت. 

رهبر معتقد است: باید ساخت یک میلیون واحد مسکن در طول هرسال براي دهک هاي متوسط و ضعیف موردنظر قرار بگیرد نه اینکه خانه

 
هاي لوکس با متري 100 میلیون تومان در بالاي شهر ساخته شود که مورداستفاده دهک هاي موردنظر نیست.  

وي بانک ها را یکی از عوامل عمده در احتکار مسکن دانست و افزود: بانک ها سرمایه زیادي در اختیاردارند و بهترین سرمایه گذاري براي
جوابگویی به سپرده گذارانشان، مسکن است، زیرا سود زیادي را براي آن ها به همراه دارد به همین دلیل اجازه پایین آمدن قیمت ها را نمی

 
دهند، چون در این شرایط نمی توانند جوابگوي سپرده گذاران خود باشند.  

نایب رئیس انجمن انبوه سازان مسکن تصریح کرد: سرمایه گذاري بانک ها در بخش مسکن باعث شد کنترل قیمت مسکن را در اختیار داشته
باشند و هر قیمتی را که موردنظرشان است، متداول کنند. درصورتی که اگر برنامه ریزي درستی براي تولید مسکن وجود داشته باشد،

 
محتکران بااحتیاط بیشتري اقدام به احتکار مسکن می کنند.  

وي به اهمیت آمایش سرزمین و برنامه ریزي براي ساخت مسکن در نقاطی غیر از کلان شهرها اشاره کرد و افزود: آمایش سرزمین در کنار
اشتغال براي روستاها و شهرهاي کوچک از مهاجرت افراد به کلان شهرها ممانعت به عمل می آورد و درنتیجه تقاضاي آن بالا نمی رود و
قیمت خانه هم افزایش پیدا نمی کند. براي این کار وزارت مسکن و شهرسازي به همراه وزارت صمت، وزارت رفاه  و وزارت کشاورزي باید با

 
یکدیگر همکاري کنند تا هجوم براي تقاضاي مسکن در یک کلان شهر به وجود نیاید و به رشد حاشیه نشینی منجر نشود. 

 
 بی توجهی دولت به مسکن مهر، تقاضا در بازار را نامتعادل کرد 

سید محمود فاطمی عقدا رئیس سابق مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازي، نگاه سرمایه اي به مسکن را به عنوان یکی از مهم ترین دلایل
افزایش قیمت مسکن قلمداد کرد و به «رسالت» گفت: مسکن در کشور ما تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و به همین سبب در سبد اقتصاد
کلان کشور قرارگرفته است، درحالی که در کشورهاي پیشرفته کالاي مصرفی است. بالطبع رشد، افزایش و کاهش قیمت آن تابع رشد شاخص

 
هاي اقتصادي کشور است و در همین راستا نمی توان انتظار داشت باقیمت تمام شده عرضه شود.  

 فاطمی عقدا اضافه کرد: با توجه به تورم به وجود آمده در بازارهاي ارز، طلا و خودرو، بازار مسکن هم سعی کرده قیمت خود را به روز کند تا
از ارزش سرمایه آن کاسته نشود. به همین علت ما شاهد رشد غیرقابل انتظار و افسارگسیخته قیمت مسکن هستیم. از سوي دیگر نیاز انباشته
5 تا 6 میلیون واحدي در کشور وجود دارد. به طورقطع تا زمانی که به این نیاز انباشته جواب داده نشود و عرضه و تقاضا متعادل نگردد، این
بازار در اختیار سفته گران و سوداگران خواهد بود. این کارشناس مسکن یکی از دلایل به هم خوردن تقاضا در بازار مسکن در دولت یازدهم را
بی توجهی به مسکن مهر قلمداد کرد و افزود: وزارت مسکن و شهرسازي سرمایه گذاري کلان ملی و ساخت بیش از 2 میلیون و 500 هزار
واحد مسکن مهر را متوقف کرد، درحالی که هیچ طرح جایگزینی هم ارائه نداد. این اقدام اولین شوك را به بازار وارد کرد و متأسفانه با توقف
ساخت مسکن، صنایع مرتبط با آن رو به تعطیلی گذاشت. رئیس سابق مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازي، حضور دلال و سفته باز را
 عاملی براي ایجاد التهاب در بخش مسکن دانست و تصریح کرد: وقتی شرایط براي دلالان در بخش مسکن مهیا باشد، آن ها هم حضور پیدا
می کنند، اما آنچه باعث ایجاد بازار سوداگري شد، سیاست هاي غلط دولت بود. در شرایطی که قبل از آن سوداگري روند کاهشی را در این

 
بخش تجربه کرده بود و به نیاز کشور در عرضه و تقاضا تا حدودي جواب داده شده بود.         

|
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شیراز-درآمد نیوز- شوراي معادن استان فارس فعال سازي معادن تعطیل شده و احیاي معادن نیمه تعطیل را به عنوان یکی از
اولویت هاي سال جهش تولید در دستور کار قرار داده است. نوشته معادن راکد فارس در چند قدمی احیا یا ابطال پروانه بهره برداري

اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

شیراز-درآمد نیوز- شوراي معادن استان فارس فعال سازي
معادن تعطیل شده و احیاي معادن نیمه تعطیل را به عنوان
یکی از اولویت هاي سال جهش تولید در دستور کار قرار داده

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت مهرماه 99 در بخشنامه اي به
تمام استان ها بر لزوم فعال سازي معادن تعطیل شده تاکید

کرد و یک فرصت سه ماهه به بهره برداران داد. وي سوم آذرماه 99 نیز بیان کرد: معادنی که در سطح کشور راکد و غیر فعال باشند، تا یک
ماه فرصت دارند فعالیت خود را آغاز کنند و در صورت غیرفعال بودن، مجوزشان باطل می شود. علیرضا رزم حسینی گفت: یکی از تصمیم
هاي خوبی که اتخاذ و ابلاغ شد، فرصت سه ماهه براي معدن داران براي فعال سازي معادن در اختیارشان قرار گرفت. وي افزود: تاکنون 2 ماه
از مهلت تعیین شده، گذشته و همه افرادي که پروانه بهره برداري و یا مجوز اکتشاف گرفتند، حداکثر تا یک ماه دیگر مهلت دارند تا اقدام
هاي اجرایی لازم براي فعال سازي معادن در اختیار خود را عملیاتی کنند. بر اساس ویژگی هاي زمین شناسی معدنی، هم اینک از 37 نوع
ماده معدنی شناسایی شده در استان فارس 23 نوع از جمله سنگ آهک، مارن، سنگ گچ، مرمریت، سنگ چینی، خاك نسوز، خاك صنعتی،
نمک آبی و سنگی، سیلیس، کوارتزیت، منگنز، سرب، روي، کرومیت، باریت، سنگ آهن، مس و گرانیت در حال بهره برداري است. تنوع مواد
معدنی قابل برداشت، تنوع سنگ هاي تزئینی و نما با مزیت صادراتی، وجود انواع خاك هاي نسوز و صنعتی، منابع عظیم انواع مصالح
ساختمانی، کشف ذخایر دولومیت در جنوب استان فارس، وجود پتانسیل هاي سنگ آهن در شرق فارس و همچنین معادن فلزي استان از
جمله قابلیت هاي معدنی فارس است. استان فارس از نظر تعداد معادن رتبه و میزان استخراج در کشور رتبه چهارم و از نظر ذخایر معدنی

 
رتبه هفتم کشور را در اختیار دارد و از جمله استان هایی است که بالاترین میزان کشف هاي معدنی کشور را به خود اختصاص داده است. 

معادن غیرفعال فارس اخطار گرفتند ظفر افشون معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري فارس در خصوص اقدامات انجام شده براي احیاي
معادن راکد و تعطیل شده استان به خبرنگار ایرنا گفت:براي اجرایی شدن دستور وزیر صنعت، معدن و تجارت پیگیري فعال شدن معادن
تعطیل و نیمه تعطیل استان هستیم. وي افزود: در استان فارس 189 معدن راکد و نیمه فعال وجود دارد که تعداد قابل توجهی از این معادن،
معدن شن و ماسه است. افشون ادامه داد: این معادن بیشتر به دلیل ایجاد آلودگی تعطیل هستند و قرار است به نقطه دیگر که آلودگی آن ها
حداقل باشد یا آلودگی نداشته باشند جابه جا شوند. معاون استاندار فارس گفت: یک تعدادي از معادن سنگ نیز در سطح استان وجود دارد
که پهنه هایی را به نام خودشان ثبت کردند و پس از ثبت پهنه ها عملیات اکتشاف و استخراج را دنبال نکردند و ما مصر هستیم این واحدها
هرچه سریعتر تعیین تکلیف شوند. افشون افزود: براي اجرایی شدن دستور وزیر صنعت، معدن و تجارت شوراي معادن استان فارس حرکت
کرده ایم و این حرکت مربوط به بخشنامه وزیر نبوده بلکه از ابتداي سال این مساله در دستور کار استان قرار داشته است. وي ادامه داد: به
تمام معادنی که کار آن ها متوقف شده اخطاریه ارسال کردیم که باید در مدت تعیین شده فعالیت خود را آغاز کنند. معاون استاندار فارس
گفت: سلب مالکیت از این افراد یک پروسه قانونی و زمان بر دارد اما بخشنامه وزیر صمت کمک می کند که پروسه پیچیده اداري را به حداقل
ممکن برسانیم و شاید با یک اخطار بتوان این معادن را تعیین تکلیف کرد. افشون افزود: امیدواریم در مدت باقی مانده سال 99 بتوانیم تعداد



قابل توجهی از معادن تعطیل شده استان را تعیین تکلیف کنیم. وي ادامه داد: امسال تسهیلات مناسبی هم براي واردات ماشین آلات نو یا
دست دوم از خارج و هم تسهیلات ارزان قیمت براي فعال سازي معادن درنظر گرفته شده است؛ معادنی که نیاز به تسهیلات داشته باشند

 
مشکلی براي کمک به این معادن نداریم. 

فعال سازي20 معدن غیرفعال فارس معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس نیز در این زمینه به
خبرنگار ایرنا گفت: حدود 2 ماه از بخشنامه مهرماه وزیر صمت سپري می شود و اقداماتیبراي اجرایی شدن این بخشنامه در استان صورت
گرفته است. سید داوود حسینی افزود: 189 معدن داراي پروانه بهره برداري در استان وجود داشت که غیرفعال بودند که در سال جاري 20

 
معدن را فعال کردیم. 

پروانه بهره برداري 20 معدن غیرفعال فارس باطل شد وي ادامه داد: مجوز 20 معدن نیز در شوراي معادن استان پس از سیر مراحل قانونی
باطل شد و باید از طریق مزایده نسبت به واگذاري این معادن پیگیري لازم انجام شود. معاون سازمان صمت فارس گفت: بخشنامه وزیر صمت
هم در بحث اکتشاف و هم در بحث معادن داراي پروانه بهره برداري بود که معادن غیرفعال را احصا و دلایل تعطیلی هر کدام را بررسی
کردیم. حسینی افزود: دلایل تعطیلی این معادن شامل عدم توان مالی بهره برداري براي فعال سازي، وجود معارضان محلی یا ممانعت سازمان
ها و ادارات، کیفیت پایین ماده معدنی و اختلافات بین شرکاست. وي ادامه داد: براساس قانون معادن و آیین نامه اجرایی باید به مواردي که
دلایل تعطیلی از عهده و اختیار بهره برداري خارج بوده، فرصتی بدهیم تا مشکلات را حل کنند؛ همچنین در مواردي که خود بهره برداري
کوتاهی کرده مسیر ابطال مجوزها سپري می شود. معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: بخشی از اختیارات ابطال پروانه

 
بهره برداري به شوراي معادن استان تفویض شده و بخشی باید در شوراي معادن کشور دنبال شود که این مراحل در حال سپري شدن است. 

مشکل تعطیل 45 درصد معادن فارس مربوط به بهره بردار است حسینی بیان کرد: حدود 45 درصد مشکل تعطیلی معادن در فارس به خود
بهره بردار برمی گردد که توان مالی ندارد یا اختلافاتی بین شرکا وجود دارد و اگر این معادن تا یک ماه آینده مشکل خود را حل نکنند پروانه
بهره برداري آنان باطل خواهد شد. وي ادامه داد: اخطارهاي لازم را براساس قانون به بهره برداران ابلاغ کردیم، برخی تعهداتی دادند تا در
موعد مقرر براي فعال سازي اقدام کنند که اگر اقدامی صورت نگیرد روند ابطال پروانه بهره برداري و برگزاري مزایده دنبال خواهد شد. معاون
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: تا کنون حدود 645 پروانه بهره برداري معدنی در استان فارس صادر شده است که از این
تعداد، 189 غیرفعال بود که 20 معدن فعال و پروانه 20 معدن نیز باطل شد. حسینی افزود: مابقی معادن استان در حال فعالیت هستند که
ظرفیت اسمی پروانه هاي بهره برداري صادر شده حدود 50 میلیون تن در سال با هشت هزار و 900 اشتغال مستقیم است. وي ادامه داد:
استان فارس از نظر تعداد معادن رتبه چهارم کشور را به خود اختصاص داده است. معاون صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: این
استان از نظر معادن بزرگ غنی نیست و اکثر معادن کوچک و مربوط به بخش خصوصی و تعاونی است و معدن دولتی در فارس نداریم.
حسینی همچنین به حمایت هاي تسهیلاتی براي فعال سازي معادن استان اشاره کرد و افزود: امسال صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی کشور
حدود 600 میلیارد تومان  توان پرداخت تسهیلات به معادن و صنایع معدنی کشور را دارد. وي ادامه داد: بهره برداران معادن می توانند
تسهیلاتی از این صندوق دریافت کنند اما قیمت ماشین آلات معدنی به شدت افزایش یافته است و این مساله به همراه مشکل تامین قطعات
و تعمیر و نگهداري ماشین آلات فشار سنگینی به بخش معدن وارد می کند. معاون سازمان صمت فارس گفت: این مساله باعث شده بسیاري
از معادن که صادراتی نیستند و مصرف داخلی دارند از توجیه اقتصادي بیفتند و محکوم به تعطیلی هستند. حسینی افزود: ورود ماشین آلات
معدنی دست دوم می تواند به نوسازي ماشین آلات معدنی کمک کند که این مساله در قانون معادن پیش بینی شده است و اگر تداوم یابد

نوسازي ماشین آلات را به دنبال خواهد داشت.



اجراي تبدیل وضعیت ایثارگران در انتظار تاخیر بی دلیل دستگاه ها
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با وجود گذشت بیش از 20 روز از آخرین زمان ابلاغ قانون تبدیل وضعیت ایثارگران از سوي دولت به دستگاه ها، هنوز بسیاري از
نهادها نسبت به اجراي این قانون اقدام نکرده اند.

با وجود گذشت بیش از 20 روز از آخرین زمان ابلاغ قانون
تبدیل وضعیت ایثارگران از سوي دولت به دستگاه ها، هنوز

 
بسیاري از نهادها نسبت به اجراي این قانون اقدام نکرده اند. 

خبرگزاري مهر؛ گروه جامعه_ ساناز باقري راد: 27 مهر ماه بود
که قانون استفساریه تبدیل وضعیت ایثارگران به طور قطعی
تصویب شد. قانونی که اردیبهشت ماه سال جاري از سوي
مجلس تصویب شده بود اما شوراي نگهبان آن را تأیید نکرد و

 
به دلیل لزوم انجام برخی اصلاحات آن را به مجلس باز گرداند. 

براساس این قانون و با اصلاح طرح استفساریه بند «و» ماده
44 قانون برنامه ششم توسعه، تبدیل وضعیت مشمولان قانون جامع ایثارگران از قراردادي به رسمی قطعی است و ایثارگرانی که به صورت
شرکتی، قرارداد کار معین و پیمانی در دستگاه هاي دولتی اشتغال داشته و تا پایان سال 95 نیز مشغول به کار بوده اند، به صورت رسمی

 
خواهند شد. بنابر قانون نیز افراد مشمول ماده 21 قانون جامع خدمات ایثارگري مشمول اجراي قانون تبدیل وضعیت خواهند شد. 

در این قانون تصریح شده است؛ کلیه دستگاه هاي موضوع ماده (2) این قانون مکلف اند حداقل بیست و پنج درصد از نیازهاي استخدامی و
تأمین نیروهاي مورد نیاز خود را که وفق ضوابط و مجوزهاي مربوط و جایگزینی نیروهاي خروجی خود اخذ می نمایند به خانواده هاي شاهد،
جانبازان و آزادگان، همسر و فرزندان شهدا و جانبازان بیست و پنج درصد و بالاتر، فرزندان و همسران آزادگان یک سال و بالاي یک سال
اسارت، اسرا و خواهر و برادر شاهد اختصاص دهند و پنج درصد سهمیه استخدامی را نیز به رزمندگان با سابقه حداقل شش ماه حضور

 
داوطلبانه در جبهه ها و همسر و فرزندان آنان و فرزندان جانبازان زیر بیست و پنج درصد و آزادگان کمتر از یک سال اسارت اختصاص دهند. 

در نهایت این طرح در روزهاي پایانی مهر ماه امسال توسط مجلس به عنوان قانون تصویب شد و شوراي نگهبان نیز آن را تأیید کرد. قانون
تبدیل وضعیت ایثارگران براي اجرا نیازمند ابلاغ به دولت و سپس ابلاغ آن از سوي دولت به تمامی دستگاه ها بود. در همین راستا نیز این
قانون جهت اجرا توسط دستگاه ها، 12 آبان ماه از سوي محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی به حسن روحانی رئیس جمهور

 
کشور ابلاغ شد. 

 
دستگاه هایی که با گذشت 21 روز هنوز به ابلاغیه دولت عمل نکرده اند 

براساس اصل 123 قانون اساسی نیز رئیس جمهور موظف است مصوبات ابلاغی مجلس را طی 5 روز امضا و براي اجرا به دستگاه هاي کشور
ارسال کند. با این روند این قانون باید نهایتاً تا 17 آبان ماه به تمامی دستگاه هاي اجرایی ابلاغ و سپس به مرحله اجرا می رسید. این در حالی

 
است که گویا این روند چندان طبق برنامه و قانون پیش نرفته است. 

به طوري که با وجود ابلاغ استفساریه بند «و» ماده 44 قانون برنامه ششم توسعه یا همان قانون تبدیل وضعیت ایثارگران، برخی از دستگاه ها



 
هنوز نسبت به اجراي این قانون اقدام نکرده و در برابر آن نیز مقاومت می کنند. 

این در حالی است که حدود 21 روز از آخرین زمان رئیس جمهور براي ابلاغ این قانون به دستگاه ها و فرصت آنها براي اجراي آن می گذرد

 
اما تاکنون تنها دستگاه هاي معدودي اقدام به اجراي آن کرده و هیچ خبري از اجراي سراسري یا گسترده آن نیست 

این در حالی است که حدود 21 روز از آخرین زمان رئیس جمهور براي ابلاغ این قانون به دستگاه ها و فرصت آنها براي اجراي آن می گذرد

 
اما تاکنون تنها دستگاه هاي معدودي اقدام به اجراي آن کرده و هیچ خبري از اجراي سراسري یا گسترده آن نیست. 

در همین راستا احمد امیرآبادي فراهانی نیز رئیس فراکسیون ایثارگران مجلس نیز اواخر آبان ماه اعلام کرد: در جلسه با سازمان امور
استخدامی براي اینکه مصادیق تبدیل وضعیت از طریق ابلاغ بخشنامه سازمان اعلام شود، به جمع بندي نرسیدیم. براساس توافقات باید یک

 
طرح دو فوریتی ارائه دهیم تا مشکل همه ایثارگران در این زمینه حل شود. 

 
اوحدي: با دستگاه هاي متخلف طبق قانون برخورد خواهد شد 

در همین خصوص نیز سعید اوحدي رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در گفتگو با خبرنگار مهر، در این باره گفت: تبدیل وضعیت ایثارگران
شاغل در دستگاه ها، قانونی است که پس از تلاش هاي فراوان به نتیجه رسیده و منتظر ابلاغ آن از سوي دولت به تمامی دستگاه هاي کشور

 
هستیم. 

اوحدي درباره تأخیر برخی دستگاه ها نسبت به اجراي این قانون نیز عنوان کرد: تبدیل وضعیت ایثارگران در حال حاضر قانون رسمی کشور
است و تمامی نهادها موظف به اجراي آن هستند. در صورتی که هریک از دستگاه ها از اجراي این قانون سر باز زنند یا آن را به طور کامل

 
اجرا نکنند، به صورت قانونی و براساس اختیارات موجود در قانون با آنها برخورد خواهد شد. 

قانون تبدیل وضعیت ایثارگران سالهاست که در دست اجرا است و در نهایت توسط این مجلس به نتیجه رسید. قانونی که قرار است گره

 
بزرگی را از مشکلات ایثارگران باز کند و مدت ها بود که جامعه ایثارگري انتظار اجراي آن را می کشیدند. 

حال با توجه به اهمیت این موضوع و الزام قانونی دستگاه ها به اجراي آن، باید دید که چه زمانی تمامی نهادها نسبت به اجراي آن اقدام
خواهند کرد. هرچند که نظارت نهادهایی از جمله بنیاد شهید و مجلس براي برخورد با دستگاه هاي متخلف در این زمینه نیز الزامی است و

رئیس بنیاد شهید نیز وعده آن را داده است.



اختصاص 2 هکتار از اراضی آستان قدس رضوي در مشهد براي مسکن محرومان

منبع: شبستانشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/09/09

آستان قدس رضوي با هدف محرومیت زدایی و ساخت مسکن ویژه مستضعفان، 2 هکتار از اراضی محدوده شهرك شهید باهنر مشهد
را واگذار می کند.

آستان قدس رضوي با هدف محرومیت زدایی و ساخت مسکن ویژه مستضعفان، 2 هکتار از اراضی محدوده شهرك شهید باهنر مشهد را

 
واگذار می کند. 

خبرگزاري شبستان، گروه قرآن و معارف،در راستاي عینیت بخشی به
منویات مقام معظم رهبري مبنی بر رسیدگی به مجاوران حرم رضوي
با تاکید بر مستضعفان و محرومان، تفاهم نامه اي بین آستان قدس
رضوي، شهرداري مشهدمقدس، استانداري خراسان رضوي و کمیته

 
امداد امام خمینی(ره) منعقد شد. 

بنابرگزارش آستان نیوز، این تفاهم نامه صبح امروز، با حضور مصطفی خاکسار قهرودي، قائم مقام تولیت آستان قدس رضوي، مرتضی
بختیاري، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره)، محمد صادق معتمدیان، استاندار خراسان رضوي و محمدرضا کلائی شهردار مشهدمقدس به

 
امضا رسید. 

تسهیل و تامین زمین در پهنه هاي حاشیه شمال و شرق مشهد با هدف ساخت واحدهاي مسکونی ارزان قیمت هدف اصلی این تفاهم نامه

 
است. 

رشد و پرورش ظرفیت هاي تولید و اشتغال محلی محرومین، فراهم نمودن فضاي اشتغال زایی و حمایت از ایده هاي کسب و کارهاي خرد و
خانگی، تامین مسکن ارزان قیمت و بهبود کیفیت اسکان در مناطق کم برخوردار مشهدمقدس مهمترین اهدافی است که در قالب این تفاهم

 
نامه دنبال می شود. 

آستان قدس رضوي در قالب این تفاهم نامه متعهد شد 2 هکتار از اراضی شهرك شهید باهنر به ارزش تقریبی هزار میلیارد تومان را به منظور

 
ساخت واحدهاي مسکونی ارزان قیمت بدون اخذ حق تقدیمی و در قالب قرارداد استیجاري عرصه واگذار کند. 

شهرداري مشهد نیز موظف است در زمینه شناسایی افراد متقاضی، تخفیف در پروانه هاي ساختمانی و ارائه لایحه بخشودگی به شوراي شهر

 
در زمینه بدهی کمیته امداد به شهرداري در این حوزه ورود کند. 

 
کمیته امداد امام خمینی(ره) نیز با هدف ساخت 1000 واحد مسکونی ویژه افراد مستضعف به این تفاهم نامه ورود کرده است. 

گفتنی است؛ اختصاص زمین براي احداث شش هزار واحد مسکونی و بزرگترین بوستان موضوعی شرق شهر مشهد به وسعت هفتاد هکتار؛ در



راستاي گسترش و بهبود فضاي رفاهی ـ تفریحی منطقه و همچنین اختصاص زمین به منظور احداث خیابان شریانی جنوب محور خیابان حر
با هدف کاهش ترافیک شهرك شهید رجایی از دیگر پروژه هاي آستان قدس رضوي براي رفع محرومیت در حاشیه شهر مشهد است.



قتل جوان ایرانی ساکن گرجستان در هاله اي از ابهام

منبع: بیتوتهشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/09/09

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را برملا

 
کند. 

به گزارش شرق، سه سال قبل خانواده جوانی به نام میثم، شکایتی را مطرح کردند و گفتند فرزند جوانشان در گرجستان کشته شده است. پدر
و مادر میثم به مأموران گفتند: پسر ما در گرجستان زندگی می کرد. او براي اشتغال رفته بود و شغل خوبی هم داشت و کار می کرد و پول

 
درمی آورد. 

ما تقریبا هر روز با هم در تماس بودیم. تا اینکه یک روز وقتی زنگ زدیم، جواب تلفن را نداد. او خودش هر روز تماس می گرفت. چند روز
گذشت و تماسی نگرفت. با کسانی که می دانستیم در گرجستان با پسرم در ارتباط هستند و او را می بینند هم تماس گرفتیم اما جوابی به ما

 
ندادند تا اینکه تصمیم گرفتیم خودمان به آن کشور برویم. 

پدر این جوان گفت: من به گرجستان رفتم تا ردي از پسرم پیدا کنم. وقتی به خانه اش رفتم، متوجه شدم پسرم چند روز قبل در منزلش به
قتل رسیده است. من وقتی وارد خانه پسرم شدم با صحنه فجیعی روبه رو شدم. با کمک دوستان پسرم سراغ پلیس گرجستان رفتم و آنها

 
گفتند در جریان قتل هستند و پرونده نیز تشکیل داده اما هنوز ردي از عامل یا عاملان جنایت پیدا نکرده اند. 

این مرد گفت: خون همه جا را گرفته بود. خانه پسرم به هم ریخته بود و معلوم بود به طرز فجیعی کشته شده است. در این باره با پلیس
گرجستان صحبت کردم و آنها تأیید کردند پسرم را به طرز فجیعی کشته اند و پلیس هم به دنبال عامل قتل است. پلیس به من گفت پسرم را

 
با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده و سرش را بریده اند. 

پدر میثم درباره اینکه آیا پسرش با کسی دشمنی داشت، گفت: او پسر بسیار کاري و آرامی بود، در ایران حتی دعوا هم نمی کرد، چه برسد به
اینکه با کسی دشمنی داشته باشد. من از زندگی اش در گرجستان خبر زیادي ندارم؛ البته ما به خانه او رفت و آمد می کردیم و پسرم را می
دیدیم اما از اینکه با چه کسانی رفت وآمد داشت، اطلاعی ندارم. پسرم جوان بی آزاري بود او می خواست چند سالی در گرجستان کار کند و
بعد به ایران بیاید و با پس اندازش شغل شرافتمندانه اي راه بیندازد و زندگی سالم و آرامی داشته باشد. من از پلیس ایران درخواست دارم

 
پرونده قتل پسرم را پیگیري کند. 

با شکایت این مرد، پلیس ایران از اینترپل خواست پرونده قتل میثم مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین هماهنگی هایی با پلیس گرجستان نیز
انجام شد. فرضیه هاي مختلف از انتقام گیري شخصی تا سرقت در این پرونده مورد بررسی قرار گرفت، اما ردي از عامل یا عاملان جنایت به

 
دست نیامد تا اینکه پدر و مادر مقتول از دادگاه ایران درخواست پرداخت دیه از بیت المال کردند. 

جلسه بررسی این درخواست در شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران برگزار شد. در جلسه رسیدگی برادر میثم در دادگاه حاضر شد. او گفت:
از وقتی پدر و مادرم داغدار مرگ برادرم شده اند، وضعیت روحی بسیار بدي دارند. مخصوصا اینکه عاملان جنایت هم شناسایی نشده اند. این

 
موضوع فشار بسیار شدیدي روي خانواده من ایجاد کرده است. 

 
این جوان گفت: برادرم جوان بسیار آرامی بود. هیچ وقت کار خلافی نمی کرد و اصلا اهل دعوا نبود. نمی دانیم این اتفاق چطور افتاده است. 



او گفت: به طور کلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحول بدهد تا در ایران دفنش کنیم، تلاش
بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحول ما دادند. سه سال از ماجرا گذشته و هیچ سرنخی از سوي پلیس
اینترپل به دست نیامده است. هرچند ما همچنان تلاش می کنیم، اما خیلی ناامید هستیم. به همین دلیل هم پدر و مادرم درخواست دیه از

 
بیت المال را دارند. 

این مرد در ادامه گفت: برادرم کار می کرد و پول هایش را براي ما می فرستاد تا برایش نگه داریم و او بتواند در ایران کاري راه بیندازد و
بتواند زندگی اش را تأمین کند، اما جانش را از دست داد. از طرفی پدر و مادرم آن قدر عذاب کشیده اند که دچار بیماري شده اند. ما روزهاي

 
سختی را پشت سر گذاشتیم و همچنان تا پیدا نشدن قاتل برادرم این وضعیت ادامه دارد. 

بعد از گفته هاي این مرد جوان، با توجه به مدارکی که در پرونده موجود بود قضات شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران براي تصمیم گیري
دراین باره وارد شور شدند.



مشکلات 45 واحد تولیدي در استان اردبیل برطرف شد

منبع: ایرناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/09/09

اردبیل - ایرنا - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل از عارضه یابی و برطرف شدن موانع و مشکلات 45 واحد
تولیدي و صنعتی در این استان در سال جاري خبر داد.

اردبیل - ایرنا - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان
اردبیل از عارضه یابی و برطرف شدن موانع و مشکلات 45

 
واحد تولیدي و صنعتی در این استان در سال جاري خبر داد. 

محمد اهلی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با بیان
اینکه عارضه یابی واحدهاي تولیدي و صنعتی استان در دستور
کار قرار گرفته، افزود: این مهم با کمک کلینیک هاي کسب و

 
کار انجام می شود. 

وي بیان کرد: سال گذشته هم مشکلات 100 واحد صنعتی در

 
استان توسط این کلینیک ها عارضهیابی و نسبت به رفع آنها اقدام شد 

او اظهار کرد: کلینیک هاي کسب و کار با هدف عارضه یابی و رفع موانع تولید واحدهاي مشکل دار توسط شرکت شهرك هاي صنعتی تشکیل

 
شده و نقش آنها در فعال سازي واحدهاي راکد و نیمه فعال بسیار مهم است. 

اهلی ادامه داد: با توجه به نیاز صنایع به مشاوره و تبیین راهکارهاي مناسب براي افزایش تولید، طبق دستورالعمل سازمان صنایع کوچک و

 
شهرکهاي صنعتی ایران، در سال گذشته کلینیک کسب و کار در استان اردبیل ایجاد شده است. 

وي تشکیل کلینیک کسب و کار در استان را قدم بسیار مثبتی در جهت عارضه یابی و رفع موانع تولید واحدهاي صنعتی برشمرد و افزود: از
ابتداي سال جاري تاکنون چندین تور صنعتی براي اعضاي کلینیک کسب و کار و بازدید از واحدهاي تولیدي تدارك دیده شده و این بازدیدها

 
نقش بسزایی در عارضهیابی واحدهاي تولیدي داشته است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل بیان کرد: مشکلات واحدهاي تولیدي تنها مختص به مشکلات مالی نبوده و برخی از
مشکلات از قبیل کمبود تکنولوژي و فناوري و معضلات مدیریتی می تواند باعث بروز مشکلات براي واحدهاي تولیدي شود که با عارضه یابی

 
می توان به راحتی برخی از این مشکلات را مرتفع نمود. 

اهلی از پرداخت کلیه هزینه هاي این کلینیک توسط شرکت شهرك هاي صنعتی خبر داد و افزود: براي رسیدن به اهداف اقتصادي حوزه
صنعت و تحقق اهداف سیاست جهش تولید، از تمامی ظرفیت ها به خصوص کلینیک کسب و کار استفاده می کنیم تا شاهد استمرار رشد و

 
رونق اقتصادي استان باشیم. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل تامین امکانات اولیه و زیرساخت هاي ضروري در شهرك ها و نواحی صنعتی را مورد



اشاره قرار داد و گفت: تلاش بر این است تا با تکمیل زیرساخت ها ، جذب سرمایه گذاري در استان افزایش یابد و به ایجاد شهرك ها و نواحی

 
صنعتی جدید نیز توجه ویژه اي شود. 

وي از حمایت سرمایه گذاران براي فعالیت هاي تولیدي و صنعتی خبر داد و گفت: شرکت شهرك هاي صنعتی مشوق هاي لازم را براي

 
سرمایه گذارانی که اقدام به ایجاد واحدهاي تولیدي و صنعتی در شهرك هاي صنعتی می کنند، در نظر گرفته است. 

اهلی با بیان اینکه حمایت از صنعتگر، ایجاد اشتغال و کارآفرینی توسعه اقتصادي را بدنبال خواهد داشت، افزود: حمایت از صنایع کوچک به

 
تولید زودبازده منجر شده و راهگشاي رشد صنعت است. 

 
استان اردبیل داراي 21شهرك و نواحی صنعتی است. 

 
برچسب ها 

 
- اردبیل 

 
- اعتبار 

- کارآمدي دولت



فقیر شدن صندوق هاي بازنشستگی براي اقتصاد هشداردهنده است/ ساختارهاي

اقتصادي باید به تولید بازگردند/ استقلال "سازمان بیمه هاي اجتماعی کارگران"

فقط در دولت دکتر مصدق اتفاق افتاد

منبع: ایلناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/09/09

«غلامرضا علی زاده» اقتصاددان و پژوهشگر جامعه شناسی به تشریح آسیب هایی پرداخت که نظام تامین اجتماعی را به شکل عام و
سازمان تامین اجتماعی را به صورت خاص تهدید می کنند.

«غلامرضا علی زاده» اقتصاددان و پژوهشگر جامعه شناسی به
تشریح آسیب هایی پرداخت که نظام تامین اجتماعی را به
شکل عام و سازمان تامین اجتماعی را به صورت خاص تهدید

 
می کنند. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، با اینکه مبانی نظام تامین اجتماعی در
کشورهاي مختلف شبیه به یکدیگر است اما بسته به شرایط
اقتصادي و اجتماعی کشورها در اجرا تفاوت دارند؛ گاهی این
تفاوت به اندازه اي است که ساختار این نظام را دچار ریزش

هاي گاه و بیگاه می کند و سبب ضعیف شدن فرایندهاي توزیع عدالت می شود. در ایران نظام تامین اجتماعی در سال 1301 به شکل
غیرمتمرکز ظهور کرد؛ اما در سال 1309 اولین صندوق مختص کارگران ایجاد شد: «صندوق احتیاط کارگران راه آهن». در مصوبه ي این
صندوق مقرر شد که دولت تسهیلاتی را براي کارگران حادثه دیده در پروژه ساخت راه آهن در نظر بگیرد و در صورت مرگ آن ها، از خانواده
هایشان حمایت کند. این اولین قانونی است که دولت را براي برپایی نظام تامین اجتماعی براي کارگران مسئول دانسته است. از سال 1342
سازمان تامین اجتماعی به وکالت از نظام تامین اجتماعی ایجاد شد. در 57 سالی که از عمر سازمان می گذرد، بالا و پایین هاي اقتصادي،
سیاسی و اجتماعی کشور، تعیین کننده وضعیت اقتصادي آن بوده اند. در گفتگو با «غلامرضا علی زاده» اقتصاددان و پژوهشگر جامعه شناسی،
تاثیرات عوامل دیگر بر ساختار این سازمان و صندوق هاي هم عرض اما کوچکتر از آن که تشکیل دهنده نظام تامین اجتماعی هستند را به

 
بحث گذاشتیم. 

در سال هاي گذشته زیاد بر سر شیوه هاي اداره صندوق هاي بازنشستگی بحث شده است. منتقدان عملکرد دولت ها می گویند که آن ها
صرف و صلاح دستگاه اداري کشور را به زمین صندوق هاي بازنشستگی غیردولتی مانند تامین اجتماعی کشانده اند تا آن ها را اداره کنند. این
در حالی است که دولت ها رقم واقعی بدهی خود به تامین اجتماعی را نمی پذیرند. دلیل شکل گیري جبهه مقاومت علیه استقلال سازمان

 
تامین اجتماعی چیست؟ 

سازمان تامین اجتماعی به دلیل ماده واحده مصوب مجلس شوراي اسلامی، «نهاد عمومی» و «غیردولتی» تلقی می شود؛ با این وجود دولت
ها حکمرانی بر این نهاد عمومی غیردولتی را اصل می شمارند؛ با این کار دیوان سالاري را وارد سازمان می کنند و از قبل آن، تنگناهاي
حکمرانی بر اقتصاد را حل و فصل می کنند؛ حتی مدیران تامین اجتماعی هم متصور هستند که به عنوان مدیران دولت در سازمان حضور
دارند. من چند بار در نشست هاي سه جانبه که نمایندگان سازمان تامین اجتماعی در آن ها حضور داشتند، به مدیران تامین اجتماعی در
رابطه با اینکه خود را نماینده دولت تلقی می کنند، هشدار نظام نامه اي دادم و یادآور شدم که آن ها نماینده ذي نفعان در سازمان یعنی
کارگران، کارفرمایان، بازنشستگان و مستمري بگیران هستند و باید سیاست هایی که در سطوح عالی سازمان توسط نمایندگان ذي نفعان



 
اتخاذ می شوند را پیگیري کنند. 

نهاد تامین اجتماعی در طول تاریخ بسیار بالا و پایین داشته است. سابقه شکل گیري صندوق هاي بیمه ي کارگران را که بررسی می کنیم،
می بینیم که در مسیر تکامل آن ها، وزن دولت ها سنگینی می کند. از لحاظ تاریخی چه ایراداتی در دولت ها وجود دارد که استقلال نهاد

 
متولی اجراي نظام تامین اجتماعی را نمی پذیرند؟ 

از سال 1309 که «وزارت طرق و شوارع» ایجاد شد، از دستمزد کارگران 1 ریال کم شد؛ تا صندوقی براي برقراري حمایت هاي اجتماعی از
کارگران حادثه دیده، ایجاد شود. امروز این حمایت ها در سازمان تامین اجتماعی متبلور شده اند. دارایی ها و امکانات سازمان تامین اجتماعی
بین النسلی و متعلق به کارگران و کارفرمایان است. در حال حاضر، منابع سازمان تامین اجتماعی از محل حق بیمه، 30 درصد را شامل می
شود (23 درصد کارفرما و 7 درصد کارگر) و 3 درصد را که دولت باید به اعتبار ماده 28 قانون تامین اجتماعی بپردازد. برابر تبصره 2 ماده 28
قانون تامین اجتماعی، دولت مکلف است حق بیمه سهم خود را بطور یکجا در بودجه سالانه کشور منظور و به سازمان پرداخت کند؛ اما سال
هاست که از انجام این کار خودداري می ورزد. اگر دولت سهم 3 درصدي اش را پرداخت کند، از مجموع 100 درصد، 70 درصد از حق بیمه
را کارفرما، 21 درصد را کارگر و 9 درصد را دولت می پردازد. دولت به استناد سهم 9 درصدي خود، مدیریت، برنامه ریزي، و سیاست هاي
تامین اجتماعی را در اختیار قرار گرفته است و بدهی بسیار بزرگی به سازمان تامین اجتماعی دارد. سازمان بیش از 310 هزار میلیارد تومان،
از دولت طلب دارد. لذا سازمان تامین اجتماعی به این دلیل در تنگناي اقتصادي گرفتار شده است که دولت از صندوق تامین اجتماعی براي
رفع تنگناهاي دیگر استفاده می کند. بدیهی است که در این شرایط، صندوق تهی می شود، درحالیکه صندوق باید ورودي داشته باشد. اگر

 
وروي نداشته باشد، تامین بیمه بیکاري، بیمه درمانی، عائله مندي، بازنشستگی و مستمري براي سازمان غیرممکن می شود. 

افراد صاحب نظر در حوزه اقتصاد سیاسی معتقدند که دلیل وجود این همه کاستی در نظام رفاه و تامین اجتماعی ایران، سیاست گذاري
سیاست زده و فقدان دوراندیشی اقتصادي و آینده نگري اجتماعی است. بافت اقتصادي ایران چه مختصاتی دارد که نمی تواند متضمن رفاه

 
اجتماعی کارگران و بازنشستگان باشد؟ 

دولت ها واردات محورعمل می کنند. واردات به معناي ایجاد اشتغال براي کشورهایی است، که از آن ها واردات انجام می شود اما در اینجا
بیکاري به بار می آورد. این است که چرخ بزرگترین سازمان بیمه اي ایران که منابع آن از محل «بیمه اجباري» مترتب می شود، خوب نمی
چرخد. اقتصاد نامولد، چوب لاي چرخ تامین اجتماعی می گذارد. از آن طرف اگر کسی بخواهد وارد تولید شود باید قبل از اینکه به نقطه سر
به سر برسد، یعنی اینکه براي آنکه بتواند با درآمدها، هزینه هاي ثابت و متغیر را پوشش دهد، 46 شریک پیدا می کند. با نرخ بهره بالاي
بانکی هم مزیتی براي صادرات به وجود نمی آید. این یعنی هزینه هاي واردات ارزان تر می شود و از آن طرف مزیتی براي تولید ایجاد نمی

 
شود. 

از طرفی سازمان تامین اجتماعی به فرمان دولت، آوردگاه معافیت هاي بیمه اي شده است؛ اما با کدام مجوز، ثروت بین النسلی را در جایی
دیگر خرج می کنند؛ در حالی که باید خرج سلامت و بهزیستی نیروي کار شود اما در گزارش طرح تحقیق و تفحص از سازمان تامین
اجتماعی دیدیم که چگونه منابع تامین اجتماعی را صرف توزیع هدایا در میان مدیران دولت گذشته کردند؛ آنهم نه به این دلیل که عملکرد
آن ها به حفظ ارزش دارایی هاي بین النسلی کمکی کرده باشد. هرگاه که بدهی دولت به تامین اجتماعی اضافه می شود، هیات امناي

 
سازمان براي فروش املاك و اموال بیمه شدگان دستوري را صادر می کند. 

 
چرا در اقتصاد ایران نهادهاي اجتماعی و رفاهی مانند سازمان تامین اجتماعی دچار عقب ماندگی می شوند؟ 

سه بخش اصلی دولتی، تعاونی و خصوصی در قانون اساسی داریم و اساس ردیف و احصا اینها بر اساس قاعده فقهی «الاقرب فالاقرب» است؛
یعنی بر اساس اولویت ها؛ بنابراین بخش دولتی اولویت اول اقتصاد است، بخش تعاونی اولویت دوم و بخش خصوصی اولویت سوم؛ اما بخش
هاي دیگري را به بخش عمومی اضافه کردند که این مغایر با قانون اساسی است؛ براي نمونه می توان به سازمان تامین اجتماعی اشاره کرد که

آن را نهاد عمومی تلقی کردند. 



در حالی که از قدیم الایام آن را با عنوان «سازمان بیمه هاي اجتماعی کارگران» می شناختیم؛ صندوقی که در دوره نخست وزیري دکتر
«محمد مصدق» استقلال نسبی یافت؛ چراکه شوراي عالی آن مرکب از 5 عضو دولتی و 4 عضو کارگري و کارفرمایی بود؛ اما در دهه چهل،
دولت آن را به سازمان تامین اجتماعی به عنوان صندوق وابسته به وزارت کار تبدیل کرد تا امکان اعمال نفوذ ببیشتري را در ارکان آن داشته
باشد. به هر شکل امروز سازمان تامین اجتماعی نهادي عمومی غیردولتی است؛ در نتیجه نه دولتی است و نه خصوصی؛ اما در اختیار دولت ها

 
است. 

ورود کرونا به ایران با زمانی مصادف شد که اقتصاد کشور نیازمند رهایی از رکود تورمی بود اما تحریم ها چنین اجازه اي را نمی داد. کرونا را
تکانه اي به ساختار راکد اقتصاد ایران را تلقی می کنند؛ به این علت که موجب ریزش جدي اشتغال شد. کرونا تا چه اندازه براي تامین

 
اجتماعی برهم زننده است؟ 

طبیعتا زمانی که کرونا به کشور وارد شد، بسیاري از فعالیت ها تعطیل شدند؛ حتی اگر اجازه بازگشایی به آن ها داده می شد، مردم رغبتی
براي مراجعه به آن ها نداشتند. اینها براي اینکه بتوانند هزینه هایشان را کاهش دهند، به شکل گسترده تعدیل نیرو کردند؛ اما بیمه بیکاري
امکان پوشش آن ها را ندارد. بیکاران در دیوان سالاري ادارت کار گیر افتاده اند. بسیاري از اینها که چند ماه است که بیکار هستند هنوز موفق
به تکمیل پرونده بیمه بیکاري خود نشده اند. بنابراین ورودي این صندوق کم می شود. زمانی که قیمت دلار در نوسان می غلطتد و با وجود
تغییرات سیاسی در آمریکا، در داخل، سیگنال عدم مصالحه ارسال می شود، دلار بر دور مدار بی ثباتی می چرخد و تولیدکنندگان را غافلگیر
می کند. در همین فضا، خرید مواد اولیه، تجهیزات تولید، لوازم یدکی و... به یک ریسک تبدیل می شود؛ چراکه خریدار فکر می کند که دلار
بیشتر از این ارزان می شود و فروشندگان و واردکنندگان هم انتظار نرخ بالاتري را براي دلار دارند. در نتیجه رکود مسلط می شود و با وجود
تغییر رئیس جمهوري در آمریکا، عدم اطمینان به این زودي از بازار تخلیه نمی شود. در این شرایط کارگران زیادي بیکار می شوند و
متقاضیان ورود به بازار کار باید بیشتر و بیشتر در انتظار بمانند. در حال حاضر، اکثر واحدهاي صنعتی با کمتر از 30 درصد ظرفیت اسمی کار

 
می کنند. 

نهادهایی وجود دارند که به لطف حمایت هاي قانونی توانسته اند که از بیمه نمودن کارکنان خود معاف شده اند یا اینکه دولت باید سهم حق
بیمه آن ها را پرداخت می کند که البته تمام دولت ها در عمل ثابت کرده اند که به تکالیف بیمه اي خود عمل نمی کنند و فشار تعهداتشان
را بر دوش سازمان تامین اجتماعی می گذارند. از طرفی برخی از این نهادها از معافیت مالیات هم استفاده می کنند و فهرستی از معافیت ها

 
را براي خود خریده اند. چرا چنین اتفاقی رخ می دهد و چه آثاري دارد؟ 

طبیعی است هر سازمان و نهادي که فعالیت اقتصادي می کند، باید مالیات هم پرداخت کند؛ اما زیر چتر خیریه ها و نهادهاي خارج از نظارت
قانون، موسساتی شکل گرفته اند که معاف از مالیات و قوانین کار و تامین اجتماعی هستند. برخی از اینها به اسم کار فرهنگی و ترویجی یا
ایجاد اشتغال براي معتادان، معلولان، زنان سرپرست خانوار و نمایش آثار آن ها، از دولت معافیت پرداخت حق بیمه می گیرند؛ جدا از اینکه

 
بودجه اي هم از دولت ها دریافت می کنند. 

براي کارگري که دفترچه بیمه اش را به سبب پرداخت نشدن سهم حق بیمه کارفرما در مراکز درمانی نمی پذیرند، یا براي بازنشسته اي که

 
در فکر زیست با حداقل هاست؛ اما مستمري اش کفاف آن را نمی دهد، این موارد پذیرفتنی نیست. 

 
اگر بتوانیم با اجراي اصلاحاتی سازمان تامین اجتماعی را به پایداري برسانیم این اصلاحات چه ویژگی یا ویژگی هایی باید داشته باشد؟ 

باید در ساختارهاي اقتصادي، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی تغییراتی ایجاد کنیم تا به این اعتبار، سازمان تامین اجتماعی و صندوق هاي
بازنشستگی هم منتفع شوند. در صورتی که مجموعه اصلاحات به ثمر ننشینند و ریزش اقتصادي مهم ترین ساختار اقتصادي کشور، یعنی
بنگاه ها و وحدهاي تولیدي ادامه پیدا کند و روابط تجاري کشور با جامعه جهانی «باز» تعریف نشود، صندوق هاي بازنشستگی به زودي امکان

احیاي خود را به صورت کامل از دست می دهند و دیگر امکان پرداخت حقوق به بازنشسته ها وجود ندارد. 



تورم را به مالیات بر درآمد فقرا تشبیه کرده اند. بسیار گفته شده که تورم عارضه اي پولی است و نمی توان با راهکارهاي مقطعی آن را کاست.
با توجه به اینکه گروه هاي کم برخودار جامعه مانند بازنشستگان به شدت از تورم متضرر می شوند و صندوق هاي بازنشستگی هم امکان هم
سطح سازي حقوق ها با افزایش هزینه هاي زندگی را ندارند، با چه روش هایی می توان اقتصاد ایران را با نگاه به وضعیت رفاهی بازنشستگان

 
و سال هاي سخت درآمدي صندوق هاي بازنشستگی اصلاح کرد؟ 

پایه پولی با ضریب فزاینده بی سابقه 7.9 به سرعت در حال نزدیک شدن به «2 هزار، هزار میلیار تومان» است. حجم نقدینگی نسبت به سال
گذشته، 30 درصد رشد پیدا کرده است. به ازاي هر 1 درصد رشد پایه پولی به عنوان یکی از مولفه هاي تاثیرگذار در حجم نقدینگی، حدود 6
دهم درصد تورم ایجاد می شود. زمانی که نرخ تورم نقطه اي آبان ماه به 46 درصد می رسد، این پیام به ذهن مخابره می شود، که باید
ساختارهاي اقتصادي کشور را از مسیر بی بازگشت به مسیر سیاست گذاري یکپارچه و متمرکز مبتنی بر تولید برگردانیم تا پول ملی در برابر
ارزهاي دیگر تقویت شود. تنها در این صورت اشتغال بازمی گردد و سرمایه گذارانی مانند صندوق هاي بازنشستگی ازبذري که کاشته اند،

 
محصول برداشت می کنند و آن را صرف رفاه بازنشستگان می کنند. 

اگر به خام فروشی تیول داران بزرگ دل ببندیم، بنیان اشتغال را از جا کنده ایم؛ امري که صندوق هاي بازنشستگی، را چه در بعد سرمایه
گذاري و چه در بعد جذب بیمه پرداز فقیر کرده است. صندوق هاي فقیر هم قدرت توسعه بخشی به رفاه را ندارند و براي بازنشستگان چه در
بعد افزایش متناسب حقوق با تورم و چه در تامین امکانات رفاهی و درمانی کاري انجام نمی دهند؛ اگر هم انجام بدهند با استفاده از منابع

 
عمومی است. بنابراین فقیر شدن صندوق هاي بازنشستگی براي اقتصاد هشداردهنده است. 

سود این شرایط هم به جیب واردکنندگان می رود؛ چراکه می توانند بدون پرداخت حقوق گمرکی و دور زدن سیستم گمرکات و قوانین
گمرکی اجناس خود را از مبادي غیررسمی وارد کنند. بنابراین تا زمانی که فکر اساسی نکنیم و تغییرات داخلی را با انعطاف پذیري در روابط

 
بین الملل دنبال نکنیم، امکان توسعه از دورن و بیرون را نخواهیم داشت. 

در آینده پس از کرونا، نظم اقتصادي چه ویژگی هایی باید داشته باشد و چگونه باید از عقب ماندگی هاي ساختاري فاصله گرفت تا به رفاه

 
دست یابیم؟ 

معتقدم در پساکرونا جهانی سازي، به سمت «سرمایه داري ملی» متمایل می شود و «سازمان تجارت جهانی» سیاست هاي خود را با نگاه به
نقش دولت ها در توسعه ملی مورد بازنگري قرار می دهد. در نتیجه روند جهانی سازي کند می شود و کشورها ناچار می شوند سیاست هاي
داخلی خود را به نحو رقابتی تري تنظیم کنند تا سرمایه گذاران داخلی و خارجی رغبت پیدا کنند. در این میان کشورهایی که بافت جمعیتی

 
جوان و زیرساخت هاي مستعد سرمایه گذاري دارند، برد می کنند. 

ایران می تواند یکی از همین کشورها باشد؛ کشوري که طبیعت زاینده، زیرساخت هاي نسبتا آماده و بازار کار نیازمند سرمایه گذاري دارد. در
پساکرونا کشورهایی سود می کنند که جوانان و فارغ التحصیلانشان آماده اتصال به سرمایه گذاران مطمئن از امنیت اقتصادي کشور، باشند.

 
تنها در این شرایط موتور تولید شغل روشن می شود و صندوق هاي بازنشستگی از بند رکود تورمی نجات می یابند. 

گفتگو: پیام عابدي



تندروها می خواهند ایران را از برجام خارج کنند؛ جعبه پاندورا باردیگرباز شده؟

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/09/09

ترور شهید محسن فخري زاده رییس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع در روز جمعه با واکنش چهره هاي سیاسی و رسانه هاي
بین المللی روبرو بوده است.

 
 

 
تندروها می خواهند ایران را از برجام خارج کنند؛ جعبه پاندورا باردیگرباز شده؟ 

اقتصاد نیوز : ترور شهید محسن فخري زاده رییس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع در روز جمعه با واکنش چهره هاي سیاسی و رسانه

 
هاي بین المللی روبرو بوده است. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از خبرآنلاین، روز جمعه عناصر تروریست مسلح خودرو حامل محسن فخري زاده رییس سازمان پژوهش و
نوآوري وزارت دفاع را مورد حمله قرار دادند. در جریان درگیري تیم حفاظت ایشان با تروریست ها محسن فخري زاده به شدت مجروح و
بیمارستان منتقل شد که متأسفانه تلاش هاي براي احیاي ایشان به نتیجه نرسید و سرانجام این مدیر و دانشمند خدوم پس از سالها به
شهادت رسید. دقایقی از انتشار این خبر نگذشته بود که مقام هاي سیاسی و رسانه هاي بین المللی به بازتاب این موضوع پرداختند که در

 
ادامه برخی از آنها را می خوانید: 

تارنماي شبکه بی بی سی در گزارشی همسو با سیاست هاي ضد ایرانی آمریکا و رژیم صهیونیستی تلاش کرد تا شهادت فخري زاده را به
نگرانی ها درباره کاهش تعهدات برجامی و افزایش ذخایر اورانیوم در ایران نسبت دهد و عنوان کرد که نام او در فهرست سرویس هاي

 
جاسوسی غرب بوده است. 

نشریه دیلی میل نیز در گزارشی تصاویر منتشر شده از حمله صورت گرفته علیه این مدیر ارشد صنعت دفاعی کشورمان را تکان دهنده خواند

 
و افزود اسرائیل متهم است حدود 10 سال پیش چندین دانشمند هسته اي ایران را ترور کرده است. 

گاردین نیز در گزارشی، ترور شهید فخري زاده را به تلاش ها براي جلوگیري از بازگشت دولت جو بایدن به توافق هسته اي ایران نسبت داد و
افزود: اسرائیل و عربستان مایلند که آمریکا خارج از برجام باشد و به سیاست فشار حداکثري علیه تهران ادامه دهد. این در حالیست که بایدن

 
گفته که مایل است به برجام بازگشته و تحریم ها علیه ایران را لغو کند. 



شمار دیگري از نشریات انگلیسی از جمله ایونینگ استاندارد، دیلی اکسپرس، دیلی تلگراف و شبکه هاي تلویزیونی همچون آي تی وي این

 
خبر را انعکاس داده و در چندین نوبت منتشر کردند. 

خبرگزاري دولتی تاس روز جمعه به ترور فخري زاده اشاره کرد و نوشت:دسته محافظان فخري زاده با تروریست ها درگیر شد. رسانه روسی

 
یادآورشد که در شهر دماوند این دانشمند مورد سوقصد قرار گرفت. 

 
 

خبرگزاري اینترفاکس تنها خبرگزاري غیردولتی روسیه که معمولا اخباري نسبتا طرفدار رژیم صهیونیستی را منتشر می کند، نوشت: در ایران
محسن فخري زاده دانشمند هسته اي را به قتل رساندند که به گفته بنیامین نتانیاهو نخست وزیر اسراییل در برنامه هسته اي نظامی ایران

 
شرکت داشت. 

پایگاه راشاتودي نیز با بازتاب توئیت وزیر خارجه کشورمان به نقل از او نوشت که اسرائیل در ترور دانشمند کشورمان نقش داشته است. این
پایگاه همچنین به سخنرانی سال 2018 نخست وزیر رژیم صهیونیستی اشاره کرد که در آن از شهید فخري زاده به عنوان یکی از چهره هاي
کلیدي برنامه هسته اي ایران یاد کرد. رادیو اکومسکو، شبکه تلویزیونی رن.ت.و، تارنماي روسی لنتارو و روزنامه ماسکوفسکی کامسامولتس و

 
کانال تلویزیونی لایف نیوز به پوشش این خبر پرداختند. 

شینهوا خبرگزاري رسمی چین روز شنبه نوشت: این دانشمند ایرانی روز جمعه در نزدیکی تهران توسط ""تروریست هاي مسلح"" ترور شده

 
است. 

رادیو بین المللی چین هم ضمن بازتاب ترور شهید فخري زاده نوشت: به دنبال ترور شهید «محسن فخري زاده»، وزیر خارجه و مقام هاي

 
نظامی ایران، اسرائیل را متهم کرده اند و مقام هاي امنیتی هم وعده ""انتقام"" داده اند. 

کیودو خبرگزاري رسمی ژاپن هم در گزارشی ضمن بازتاب ترور شهید فخري زاده نوشت: فخري زاده اولین دانشمند ایرانی نیست که ترور

 
شده است ،تهران اسرائیل را به دست داشتن در ترورهاي گذشته متهم کرده است. 

""ان.اچ.کی"" تلویزیون ژاپن هم در گزارشی نوشت: پس از این ترور، محمد جواد ظریف، وزیر خارجه ایران، در صفحه توئیتر خود نوشت که

 
نشانه هاي جدي از نقش اسرائیل در این حمله وجود دارد. 

ترور کوردلانه دانشمند کشورمان در رسانه هاي آمریکایی نیز بازتاب داشت. نیویورك تایمز با انتشار جزئیات این حادثه می نویسد که شهید
فخري زاده از چهره هاي شناخته شده در نزد مقام هاي آمریکا و اسرائیل بود.نیویورك تایمز می افزاید: معلوم نیست که آمریکا از قبل در
جریان این عملیات بوده و آیا اطلاعی از آن داشته است یا نه و در این زمینه کاخ سفید نظري ارائه نکرده است. این روزنامه آمریکایی در ادامه
می نویسد که یک مقام آمریکایی به همراه دو مقام اطلاعاتی دیگر تایید کرده اند که رژیم صهیونیستی پشت این عملیات ترور بوده است. در



آن سو خبرگزاري انگلیسی رویترز در مطلبی نوشت که یکی از مقامات دفتر نتانیاهو گفت که دفتر نخست وزیر اسرائیل در مورد خبر ترور
دانشمند برجسته هسته اي ایران اظهار نظري نمی کند. همچنین وزارت دفاع آمریکا از اظهار نظر در مورد ترور و به شهادت رساندن محسن

 
فخري زاده شهید صنعت دفاعی کشور در نزدیکی تهران امتناع کرد. 

 
در ادامه شبکه تلویزیونی سی ان ان نیز نوشت که یکی از دانشمندان هسته اي ایران در خارج از تهران ترور شد. 

پایگاه آمریکایی ان پی آر نیز با تشریح جزئیات حادثه می نویسد که این اقدام باعث خشم در ایران شده و نگرانی آمریکا را بابت انتقام گرفتن

 
ایران افزایش داده است. 

 
نیویورك پست هم در بازتاب این ترور می نویسد که مسئولین ایران اسرائیل را مقصر این حادثه می دانند. 

ان بی سی نیوز نیز در گزارشی در خصوص ترور شهید فخري زاده می نویسد که در غرب او را با رابرت اوپنهایمر مقایسه می کردند؛ فیزیکدان

 
نظري آمریکایی و استاد دانشگاه برکلی که اولین بمب اتمی را در سال 1945 ساخت. 

پایگاه آکسیوس نیز به وعده ایران در خصوص انتقام گیري از عاملان این جنایت می پردازد و می نویسد: برنامه هسته اي ایران پیشرفت بسیار

 
چشمگیري داشته و تنها متکی به یک فرد نیست و پس از این عملیات ترور نیز برنامه هسته اي ایران ادامه دارد. 

لس آنجلس تایمز نیز در گزارشی می نویسد میزان تاثیر و توانایی فخري زاده او را به یک هدف ارزشمند براي اسرائیل و موساد تبدیل کرد.

 
این پایگاه در ادامه نوشت که جلوگیري از بازگشت به برجام و دیپلماسی در دوره بایدن یکی از اهداف این ترور بود. 

واشنگتن پست نیز نوشت که رهبر ایران وعده داده انتقام ترور دانشمند ایرانی را از عاملان آن خواهد گرفت. گفتنی است که بسیاري از رسانه

 
هاي آمریکایی دیگر این خبر را پوشش دادند. 

رسانه هاي عربی نیز به پوشش گسترده این خبر پرداختند. پایگاه اطلاع رسانی «مرصد مینا» که اخبار و تحولات خاورمیانه و شرق آفریقا را
پیگیري می کند، از فخري زاده به عنوان یکی از پنج شخصیت علمی برجسته صنعت دفاعی ایران نام برد و افزود: او در بین 500 شخصیت
علمی صنعت دفاعی دنیا قرار داشت. این پایگاه اطلاع رسانی با صراحت به این موضوع اشاره نکرد که اسرائیلی ها «محسن فخري زاده» را در
لیست ترور قرار داده بودند اما نوشت که «بنیامین نتانیاهو» در سال 2018 از «فخري زاده» نام برد و این موضوع بحث و جدل هاي زیادي را

 
بوجود آورد. 

روزنامه الوطن سوریه با انتشار خبر ترور شهید فخري زاده و واکنش مقامات جمهوري اسلامی ایران در این رابطه به نقل از روزنامه نیویورك
تایمز نوشت که سه نفر از مسئولان اطلاعاتی آمریکا فاش کرده اند که اسرائیل در پشت عملیات ترور «محسن فخري زاده» دانشمند ایرانی

 
قرار دارد. 

پایگاه اطلاع رسانی «الیوم السابع» مصر نیز با بازتاب خبر ترور شهید فخري زاده و اظهارات شخصیت هاي داخلی و خارجی در رابطه با این

 
ترور به نقل از تلویزیون العربیه از دستگیري یک فرد مظنون که در این عملیات دست داشته است توسط دستگاه امنیتی ایران خبر داد. 

شبکه الجزیره قطر نیز با اشاره به ترور شهید فخري زاده به نقل از روزنامه نیویورك تایمز آمریکا گزارش داد که بر اساس اعلام یک منبع آگاه
به این روزنامه آمریکایی، رژیم اسرائیل در پشت این عملیات ترور قرار دارد. «محسن فخري زاده» رئیس مرکز تحقیقات علمی وزارت دفاع

 
ایران بود و امیر حاتمی وزیر دفاع ترور این دانشمند را کینه عمیق دشمنان از مردم ایران دانست. 

ارم نیوز امارات نیز با اشاره به ترور این دانشمند صنعت دفاعی کشورمان به نقل از وزارت دفاع افزود: محسن فخري زاده دانشمند برجسته



ایرانی و رئیس سازمان مطالعات و توسعه وزارت دفاع پس از سوء قصد توسط تروریست ها بر اثر جراحت شدید و انتقال به بیمارستانی در

 
تهران جان خود را از دست داد. 

 
 

واکنش چهره ها و شخصیت هاي سیاسی حضرت آیت االله خامنه اي، رهبر معظم انقلاب با صدور پیامی عنوان کرد: دو موضوع مهم را همه ي
دست اندرکاران باید به جِدّ در دستور کار قرار دهند، نخست پیگیري این جنایت و مجازات قطعی عاملان و آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش

 
علمی و فنی شهید در همه ي بخشهائی که وي بدانها اشتغال داشت. 

حسن روحانی رئیس جمهور کشورمان گفت: ملت و مسئولان کشور شجاع تر و غیورتر از آن هستد که این جنایت را بی پاسخ بگذارند و در

 
موقع مناسب پاسخ این جنایت را خواهند داد. 

در دیگر واکنش ها وزیر امور خارجه کشورمان با انتشار بیانیه اي اقدام تروریستی و کوردلانه ترور شهید محسن فخري زاده رییس سازمان
پژوهش و نوآوري وزارت دفاع جمهوري اسلامی ایران توسط تروریست ها را به شدت محکوم کرد. ظریف همچنین در توئیتی نوشت:تروریست
ها امروز یک دانشمند برجسته ایران را ترور کردند. این بزدلی - که نشانه هاي جدي از نقش اسراییل در آن دیده میشود - نشانگر جنگ
طلبی از سر استیصال مرتکبین این اقدام است.ایران جامعه بین المللی - خصوصا اتحادیه اروپا - را به پایان دادن استانداردهاي دوگانه شرم

 
آور خود و محکوم کردن این عمل تروریسم دولتی فرامی خواند. 

در دیگر توئیت ظریف آمده است: «تروریست ها یکی دیگر از دانشمندان برجسته ایران را ترور کردند این ترورهاي بزدلانه نقض صریح قوانین
بین الملل، اصول اخلاقی و انسانیت است. این وظیفه جامعه بین المللی است که مقابل چنین اقداماتی بایستد.» بدون شک حمله تروریستی
به دانشمند ما توسط یک رژیم تروریست طراحی و برنامه ریزي و توسط همدستان جنایتکار آن اجرا شده است. شرم آور است که برخی از
ایستادن در برابر تروریسم خودداري کرده و خود را پشت دعوت به ""خویشتنداري"" پنهان می کنند. بی کیفر گذاشتن، به جسورتر شدن

 
رژیم تروریستی منجر می شود که تجاوزگري در ذات آن است. 

 
وزیران خارجه قطر، سوریه، و رئیس دفتر سیاسی حماس طی گفتگویی با ظریف این اقدام تروریستی را محکوم کردند. 

سخنگوي سازمان انرژي اتمی در واکنش به این حادثه ترور گفت: اگر قرار باشد درباره دسترسی ها به تاسیسات هسته اي و ورود بازرسان
تصمیم گیري جدید شود، باید در سطوح بالا درباره آن تصمیم گیري شود و سازمان انرژي اتمی مجري تصمیمات مقامات ارشد کشور خواهد
بود. کمالوندي با اشاره به حادثه خرابکاري در نطنز در ماه هاي اخیر گفت: عوامل حادثه نطنز هم با اتفاقی که براي شهید فخري زاده افتاد

 
یکی است و به نظر می رسد رژیم صهیونیستی در این قضایا نقش دارد. 

در ادامه نماینده دائم ایران در سازمان ملل با ارسال یک پیام مکتوب به شوراي امنیت تاکید کرده است که نشانه هاي جدي وجود دارد که



 
رژیم صهیونیستی مسئول ترور دانشمند هسته اي ایران است. 

رضا نجفی مدیرکل صلح و امنیت بین المللی وزارت امور خارجه کشورمان در چهل و هفتمین نشست شوراي وزیران امور خارجه کشورهاي

 
عضو سازمان همکاري اسلامی(OIC) اظهار داشت که شهید فخري زاده بدست تروریست هاي رژیم صهیونیستی ترور شد. 

حمید بعیدي نژاد سفیر ایران در انگلیس نیز نوشت: شهید بزرگوار دکتر فخري زاده از دانشمندان متعهدي بود که عمر با برکت خود را به
ارتقاء دانش و توان ملی کشور اختصاص داد و در همین راه جان خود را نیز فدا نمود. ترور این دانشمند بزرگ مصداق بارز نقض قوانین بین

 
المللی و نقض ارزش ها و استانداردهاي جهانی حقوق بشر می باشد. 

مارك فیتزپاتریک مدیر موسسه اندیشکده بین المللی مطالعات راهبردي و مقام پیشین وزارت خارجه آمریکا روز جمعه نوشت: دلیل ترور

 
فخري زاده ممانعت از ظرفیت جنگی ایران نبود بلکه ممانعت از دیپلماسی بود. 

استفان والت استاد روابط بین الملل دانشگاه هاروارد هم در واکنش به این ترور گفت: در ماه مارس، بایدن در فارن افیرز نوشت که ترور
سلیمانی توسط ترامپ، چشم انداز یک چرخه فزاینده خشونت را برپا کرد.پاسخ او به کشتن یک دانشمند هسته اي ایران، درباره تعهد صادقانه

 
او به ""نظم مبتنی بر قانون"" به ما خواهد گفت. 

تریتا پارسی فعال ایرانی-آمریکایی و معاون اجرایی اندیشکده کوئینسی هم در این باره نوشت: هدف واقعی ترور فخري زاده، جو بایدن و قصد
او براي بازگرداندن دیپلماسی با ایران بود که این سوال مهم را مطرح می کند که شرکاي استراتژیک آمریکا نباید امنیت ایالات متحده را

 
بیشتر سازند نه اینکه کمتر کنند؟ 

کریس مورفی سناتور دموکرات آمریکا هم در واکنش به ترور شهید فخري زاده نوشت: اگر هدف اولیه کشتن آقاي فخري زاده سخت تر کردن

 
بازگرداندن توافق هسته اي ایران باشد، خب این ترور، آمریکا، اسرائیل و جهان را امن تر نمی کند. 

جان برنان رئیس پیشین سازمان جاسوسی آمریکا (سیا) هم این ترور را یک اقدام جنایی دانست و هشدار داد این اقدام ممکن است منجر به

 
انتقام مرگبار و دور جدید درگیري ها در منطقه شود. 

بن رودز، مشاور امنیت ملی اسبق آمریکا در زمان دولت باراك اوباما نیز به ترور محسن فخري زاده واکنش نشان داد. وي در پیامی توییتري
نوشت: این یک اقدام تکان دهنده با هدف کارشکنی در دیپلماسی میان دولت بعدي آمریکا و ایران است. وقت آن رسیده است این گسترش

 
تنش پیوسته متوقف شود. 

اگنس کالامار، گزارشگر ویژه سازمان ملل در صفحه توییترش نوشت: هنوز سوال هاي بسیاري درباره جریانات کشتن محسن فخري زاده،
دانشمند ارشد ایران وجود دارد. کشورهایی که به اقداماتی خصومت آمیز مبادرت کنند و به گرفتن جان کسی منجر شود، به صورت بالفعل
تعهداتشان در معاهده ها را نقض کرده اند. کشورهایی که نمی توانند اقداماتی مسئولانه براي حل کردن مناقشه هاي بین المللی شان از

 
طریق صلح آمیز انجام دهند، نمی توانند به تعهدات مثبت شان براي اطمینان حاصل کردن از حق زندگی پایبند باشند. 

ایلهان عمر عضو مسلمان مجلس نمایندگان آمریکا هم در واکنش به این ترور و با اشاره به اظهارات جان برنان رئیس پیشین سازمان سیا،
نوشت: مخالفت با نقض قوانین بین المللی یک مساله حزبی نیست، این هم فقط درباره ایران نیست. این درباره تعادل وغوطه ور نکردن جهان

 
به هرج و مرجی بیشتر از آنچه که در آن قرار داریم، است. 

اسعد ابوخلیل استاد دانشگاه کالیفرنیا هم در این زمینه اینگونه نوشت: تصور کنید اگر ایران ، یا دولت دیگري که با ایالات متحده همسو
نیست ، دست به قتل دانشمندان هسته اي اسرائیلی بزند. آیا می توانید خشم دولت هاي غربی ، رسانه ها ، سوداگران حقوق بشر و اتاق هاي



 
فکر را تصور کنید؟ اوه ، البته بمب هاي هسته اي اسرائیلی صدمه اي نمی بیند. 

سوزان دي ماگیو عضو ارشد اندیشکده کارنگی و هیات مدیره اندیشکده کوئینسی هم در بیانیه مشترکی با تام پیکرینگ، فرانک ویزنر، بیل
لوئرس و استفان هینتس گفت: ترور دانشمند برجسته هسته اي ایران نمایانگر تلاشی عمدي براي ایجاد پاسخی که می تواند براي توجیه

 
حملات نظامی علیه ایران توسط ایالات متحده یا سایر کشورها بوده است. 

یوسی کوبرفسر، مدیرکل سابق وزارت امور راهبردي رژیم صهیونیستی گفت که فخري زاده، سلیمانی برنامه هسته اي ایران بود. وي همچنین

 
تاکید کرد که چنین اقدامی را تنها اسرائیل و آمریکا می تواند انجام دهد. 

همچنین امیر بوحبوت، کارشناس سیاسی پایگاه صهیونیستی یدیعوت آحارانوت گفت: زمانی که یک شخصیت برجسته در پروژه هسته اي
ایران را ترور می کنند، معادلات را برهم می زنند و نظام جدیدي را ایجاد می کنند. ایران در تلافی مجموعه اي از حوادث اخیر خرابکاري،
خویشتنداري نشان داده است. اگر ایران به این تحریک پاسخ دهد ، یک جنگ جدید می تواند به سرعت خاورمیانه را در آستانه تحلیف رئیس

 
جمهوري جدید ایالات متحده شعله ور سازد.. 

باربارا اسلاوین عضو ارشد اندیشکده شوراي آتلانتیک هم در یادداشت توئیتري خود نوشت: آیا اسرائیلی ها واقعا فکر می کنند که قتل یک
دانشمند هسته اي دیگر ایرانی، مانع دانش هسته اي ایران می شود؟ تعداد زیادي از فیزیکدانان هسته اي دیگر جاي او را می گیرند. فقط

 
پایان دادن به خصومت بین اسرائیل و جمهوري اسلامی را دشوار می کند. 

سخنگوي اتحادیه اروپا نیز گفت: در چنین شرایطی، بیش از هر زمان دیگري مهم است که تمام طرف ها خونسردي خود را حفظ کنند و از

 
هر گونه درگیري که به نفع هیچ کس نخواهد بود، پرهیز کنند. 

«مصطفی شن توپ» رئیس مجلس ترکیه در توییتی نوشت، اقدام علیه دانشمند هسته اي ممتاز ایران عملیاتی تروریستی بود. ترور دانشمند

 
ایرانی عملیات تروریستی بود. خواه یک سازمان قانونی، غیرقانونی و یا کشوري مرتکب آن شده باشد، تفاوتی ندارد.» 

وزارت خارجه آلمان در واکنش به شهادت محسن فخري زاده تاکید کرد که ترور دانشمند هسته اي ایران اوضاع منطقه را بدتر می کند و

 
بدون اشاره به طرف خاصی، از همه طرفها خواست از تشدید تنشها خودداري کنند. 

 
اتحادیه اروپا با صدور بیانیه اي ترور دانشمند برجسته ایرانی را اقدامی مجرمانه و در تضاد با اصول حقوق بشر دانست. 

مارك دوبوویتز، مدیر اندیشکده بنیاد دفاع از دموکراسی ها که یک لابی قدرتمند صهیونیستی در آمریکا به شمار می آید و همواره مواضع به
شدت ضد ایرانی دارد با انتشار رشته توئیت هایی به ترور محسن فخري زاده دانشمند برجسته ایرانی واکنش نشان داد و به اقدامات خصمانه و

 
تروریستی آمریکا و رژیم صهیونیستی علیه کشورمان اذعان کرد. 

گرِگوري میکس عضو مجلس نمایندگان آمریکا از نیویورك هم به این ترور واکنش نشان داد و گفت: ترور یک افزایش تنش است که تنها
توانایی بایدن را براي بازگرداندن توافق با ایران تضعیف می کند. من نگران آن هستم که این عمدي باشد. این اقدام کمترین اثري در مهار

 
حرکت ایران به سمت توانایی هسته اي نخواهد داشت اما می تواند دیپلماسی را از مسیر صلح، خارج سازد. 

خواکین کاسترو عضو دموکرات مجلس نمایندگان آمریکا دیگر مقام آمریکایی بود که به این ترور واکنش نشان داد و گفت: بسیار روشن است،
روش تایید شده براي محدود کردن برنامه هسته اي ایران، دیپلماسی خستگی ناپذیر است. اگر هدف خودخواهانه این قتل، مشکل کردن

 
بازگشت به توافق ایران است، آمریکایی ها و متحدانمان کمتر ایمن هستند. 



گروه صلح طلب کدپینک هم با محکوم کردن اقدام تروریستی در به شهادت رساندن ""محسن فخري زاده""، اعلام کرد: اسرائیل در تلاش
است تا قبل از آنکه ترامپ کاخ سفید را ترك کند، جنگی با ایران به راه اندازد. همه دنیا به ویژه ""جو بایدن"" باید ترور غیرقانونی محسن

 
فخري زاده دانشمند هسته اي ایران را محکوم کند. نگذارید اسرائیل صلح با ایران را خراب کند! 

دفتر سیاسی جنبش انصاراالله یمن نیز در بیانیه اي ترور محسن فخري زاده، دانشمند برجسته کشورمان را تسلیت گفتند. در این بیانیه آمده

 
است که انصاراالله یمن بر حق تهران در پاسخ به تمام طراحی کنندگان و اجرا کنندگان این جنایت تاکید می کند. 

حزب االله لبنان در بیانیه اي شهادت محسن فخري زاده، دانشمند برجسته ایرانی را به رهبري، ملت ایران و خانواده وي تسلیت گفت.در بیانیه
حزب االله آمده است: با تمام قدرت در کنار جمهوري اسلامی ایران و ملت مجاهد و فداکار آن در مقابله با تهدیدات و توطئه هاي خارجی و
همچنین مقابله با ائتلاف جدید رژیم صهیونیستی و برخی کشورهاي منطقه خواهیم ایستاد.ما بر این باوریم که جمهوري اسلامی ایران به
خواست خداوند قادر به مقابله با تمامی این خطرات، شناسایی جنایت کاران و قطع دستی است که به سوي علما و دانشمندان این کشور دراز

 
شود.حزب االله همچنین تاکید کرد که ایران توانایی مقابله با تروریسم دولتی توسط رژیم اشغالگر صهیونیستی و حامیان سیاسی آن را دارد. 

خورخه آرزا ، وزیر امور خارجه ونزوئلا نیز در صفحه توییترش نوشت: ونزوئلا ترور محسن فخري زاده دانشمند برجسته ایرانی و مسئول
سازمان تحقیقات و نوآوري دفاعی جمهوري اسلامی ایران را محکوم می کند که جانش را در یک حمله تروریستی در حومه تهران از دست

 
داد. 

انجمن اسلامی فارغ التحصیلان فیلیپین طی بیانیه اي ترور ناجوانمردانه دکتر فخري زاده رییس سازمان پژوهش و نوآوري وزارت دفاع را

 
محکوم کرد. 

 
وزارت خارجه بلژیک نیز شامگاه شنبه ترور محسن فخري زاده شهید صنعت دفاعی کشور در آبسرد ایران را محکوم کرد. 

گلوبال تایمز: آیا جعبه پاندورا بار دیگر باز شده است؟ «هو شی جین» سردبیر روزنامه گلوبال تایمز چین در مقاله اي با اشاره به ترور محسن
فخري زاده و سکوت کشورهاي غربی درباره این اقدام وحشیانه و شرم آور نوشت: تصور کنید اگر یک دانشمند برجسته در آمریکا و یا انگلیس

 
ترور شده بود، چه سونامی محکومیتی علیه این اقدام در غرب به راه می افتاد؟! 

وي ادامه داد: ایران هشدار داده است که «ترور دانشمندان هسته اي اش» را به سختی تلافی خواهد کرد؛ آیا جعبه «پاندورا» باز خواهد شد؟
چگونه ممکن است چنین اصول متعارفی در این جهان وجود داشته باشد؟ قدرت، حلقه نجات و شاهراه حفاظت از امنیت و عزت ملی

 
محسوب می شود. 

آمریکا سردار «قاسم سلیمانی» فرمانده نیروي قدس سپاه پاسداران جمهوري اسلامی ایران را در ژانویه سال جاري میلادي ترور کرد حالا هم
آقاي فخري زاده ترور شده است!ایران بر این باور است که اسرائیل مسئول انجام این ترور است، در اینجا این سؤال مطرح می شود که آیا

 
جعبه پاندورا (به روایت افسانه هاي یونانی، جعبه اي با محتواي تمامی بلاها و شوربختی هاي ناشناخته بشریت) دوباره باز شده است؟! 

این تحلیلگر با طرح این سئوال که آیا آیا جهان بار دیگر به دوره استفاده از تروریسم براي رسیدن به منافع مهم ملی اش باز خواهد گشت؟

 
نوشت: باید گفت که چنین بازگشتی نفرت انگیز است و به نفع هیچ کسی نخواهد بود و هیچ کس در آن پیروز نخواهد شد. 

همچنین تحلیلگر برجسته و کارشناس مرکز مطالعات خاورمیانه انستیتو شرق شناسی روسیه، ارتباط بین عاملان ترور شهید محسن فخري

 
زاده با آمریکا و اسراییل را غیرقابل انکار برشمرد. 

ولادیمیر ساژین در گفتگو با شبکه رادیویی «گاواریت ماسکوا» سازماندهی ترور شهید محسن فخري زاده توسط افراد ذینفع در کشورهاي



 
دیگر را کاملا محتمل و امکان دخالت آمریکا و اسراییل در این حادثه را حتمی دانست. 

وي خاطرنشان کرد که در زمان حاضر دونالد ترامپ که در آخرین هفته هاي حکومت خود بسر می برد، تمام تلاش هاي ممکن را به کار می

 
گیرد تا دولت جو بایدن را براي تصمیم گیري در مورد ایران با مشکل روبه رو سازد. 

این کارشناس ارشد امور ایران، ترور شهید فخري زاده را تلاش دولت ترامپ براي اهدافی دانست که طی چهار سال زمامداري به آنها دست
نیافته بود.



سونامی ترك تحصیلی هاي کرونا در راه است
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ایوب اسلامیان - مددکار اجتماعی 

کووید 19 هیچ یک از اجتماعات را بی نصیب نگذاشته است. طبیعی است که مدارس از آثار و پیامدهاي این بیماري در امان نمانده اند. در
سالی که گذشت مسئولان و دست اندرکاران مربوطه، پیوسته بر فواید آموزش و تحصیل حضوري تاکید کرده اند و از محاسنِ این بهترین و
ایده آل ترین شکل آموزش سخن گفته اند. ساعات و روزهاي حضور دانش آموزان در مدارس کاهش یافت اما نفس حضور، حفظ شد. بااین
حال به نظر می رسد که گریزي از آموزش غیرحضوري نبود پس وزارت آموزش وپرورش به ناچار والدین و دانش آموزان را در انتخاب دو

 
گزینه تحصیل حضوري و غیرحضوري، مخیر گذاشت. 

مشکلات و مخاطرات این نوع آموزش نوپدید و نیازموده، خود را روز
به روز، بیشتر نمایاند. کاهش عملکرد تحصیلی و پیامدهاي ناشی آن
به احتمال زیاد تا سال ها دامن دانش آموزان و نظام آموزشی کشور
را رها نخواهد کرد اما تحصیل غیرحضوري، سویه دیگري هم دارد که
اگرچه اهمیتش، به مراتب بیشتر است اما چندان، جدي گرفته نشده
است. در اینجا سعی دارم به اختصار برخی زوایاي پیدا و پنهان

 
مربوط به سیل ترك تحصیل دانش آموزان را مطرح و تشریح کنم. 

فرض بر آن است که سامانه شاد، جایگزینی است مجازي براي
مدرسه و فضاي فیزیکی آن. به اعتقاد من، محرومیت و عدم حضور
درصد قابل توجهی از دانش آموزان در این سامانه را باید نخستین
نشانه ترك تحصیل و افزایش نرخ آن در سال آتی به شمار آورد.
نهایت تلاش به عمل آمد تا زیرساخت هاي لازم براي افزایش

دسترسی به اینترنت خلق شود. به ویژه تمهیداتی اندیشیده شد تا کودکان و دانش آموزان مناطق محروم و کم بضاعت به ابزارهاي اتصال
اینترنتی، دسترسی داشته باشند اما نگرانی گفته شده همچنان به قوت خود باقی است. محرومیت برخی مناطق دوردست و وجود خیل عظیم
گروه هاي اجتماعی فرودست در کنار افزایش سرسام آور قیمت تلفن همراه هوشمند، تبلت و... پر شدن شکاف «میلیونیِ» حضور در شبکهی

 
شاد را دشوار کرده است؛ تا جایی که صحبت بر سر غیبت 30 یا 60 درصدي دانشآموزان کشور در سامانه شاد است. 

البته ترك تحصیل دانش آموزان صرفاً به این موضوع محدود نمی شود. بررسی هاي میدانی، حاکی از بروز پدیده مخاطره آمیز دیگري است
که برنامه ریزي و اقدامات متناسب را طلب می کند. مسئله مهم، جدا شدن دانش آموزان از فضاي مدرسه و کمرنگ شدن اهمیت و جدیت
«تحصیل» نزد آنهاست. مدارس مدرن واجد انضباط خاصی هستند که در مقررات و حتی فیزیک مدرسه کاملاً مشهود است. تفاوت بنیادي و
تمایزبخش این نظام نسبتاً بسته با فضاهاي دیگر، بالا بودن ساعات حضور است. مدرسه مدرن فضایی است که در آن معلمان می توانند از



جایگاه یک قدرت برتر و بالاتر به آموزش بپردازند و بر حسن انجام تکالیف نظارت کنند. صِرف حضور دانش آموزان در مدرسه مانع از ترك
تحصیل تعدادي زیادي از دانش آموزان می شود که مستعد خروج از سیستم مدرسه هستند. دانش آموزانی که از نظر تحصیلی توانمند
نیستند؛ آنهایی که علاقمندي هاي جدي و قوي تري دارند؛ و دانش آموزانی که تامین نیازهاي مالی خود و خانواده برایشان در اولویت است و
... به موازات حذف حضور فیزیکی در مدرسه و به تبع آن، حذف مقررات مدرسه، نظم پیشین تا حد زیادي از دست می رود. همین موضوع
باعث کمرنگ شدن اقتدار مدارس شده است. در خلا ساعات مدرسه و ضعف برنامه هاي آموزش از راه دور، گرایش به دیگر فضاهاي
غیرآموزشی حتی در وضعیت کرونایی پررنگ شده است. بازار کار غیررسمی، فصلی و انواع دیگر فضاهاي کسب و کار است؛ از جمله فضاهایی

 
است که پذیراي کودکان و نوجوانان شده است. 

نکته مشهود آنکه، به واسطه عدم حضور دانش آموزان در مدرسه، زمینه اشتغال آنها فراهم شده است. دانش آموزان در مقطع متوسطه دوم و
بعضاً اول، توان کار دارند و این روزها به فکر یا درگیر بازار کاري شده اند که اغلب از نوع مشاغل فصلی کاذب هستند. حتی کودکان خردسال
تر نیز زمان خالی خود را با فراغ بال در خدمت مشاغل و کسب وکارهاي خانگی قرار داده اند. در بیشتر موارد اشتغال به کار، به نیت ترك
تحصیل شروع نمیشود و دانش آموز تصور می کند می تواند مدیریت تحصیل و شغل را در دست گیرند با این حال فرآیند درگیر شدن در کار
و وسوسه کسب درآمد بیشتر می تواند به شکل آرام و تدریجی، به ترك تحصیل کامل ختم شود. این در حالی است که دوري از تحصیل
چندان ملموس نیست و دانش آموزان احتمالاً در ماه هاي آتی با حجم انبوهی از دروس نخوانده مواجه می شوند و از طرف دیگر جدي تر از

 
قبل، درگیر فضاي کار شده اند. 

دانش آموزان اغلب به مشاغلی مثل دست فروشی، میوه چینی، کارگري روزمزد و ... رو می آورند. این حرفه ها معمولاً نیازمند مهارت خاصی
نیستند و از طرف دیگر به اصطلاح نقد هستند. متاسفانه دانش آموزان با توجیهاتی مثل «فقط روزهاي غیرحضوري، کار می کنم»، «تا زمان
جدي شدن درس و مدرسه کار می کنم»، «فعلاً حجم درس ها زیاد نیست، شب ها مرور می کنم» خود را فریب می دهند. برخی دیگر از
ابتدا به نیت ترك تحصیل، وارد بازار کار شده اند. این گروه اغلب شاگردي و کارآموزي می کنند. آنها در استدلال ها و در واقع در خودفریبی
هاي خود مشخصاً به حذف فیزیکی مدرسه متوسل می شوند: «مدرسه رو هواست»، «اینکه نشد درس خواندن» و ... متاسفانه این نگرش و
روحیه باعث شده است که شماري از دانش آموزان در همین ابتداي سال تحصیلی عملاً شاگردي و مهارت آموزي شغلی را جایگزین تحصیل

 
کرده اند. 

در این میان خانواده ها نیز شاید فرصت هاي کاري پیش آمده را فرصتی براي استفاده مفید از زمانی می دانند که در این دوره به شکل
عجیبی منبسط شده و برنامه خاصی براي پر کردن آن وجود ندارد. این همراهی خانواده ها و حتی تشویق آنها می تواند بر وخامت اوضاع
بیفزاید. در بعضی موارد، خانواده ها اشتغال زودهنگام فرزندانی که توفیق چندانی در تحصیل نداشته اند را به فال نیک گرفته و از آن استقبال

 
می کنند. 

به هرحال این قبیل حالات پیش بینی نشده، کار را دشوار ساخته و این مستلزم بررسی دقیق تر موضوع و ارائه راهکارهایی جدي براي
پیشگیري از تحصیل دانش آموزان است. در غیر این صورت بدون شک سونامی ترك تحصیل در راه خواهد بود. باید منتظر ماند و پیامدهاي

 
این فاجعه قریب الوقوع را در زمان امتحانات؛ به ویژه هنگام آغاز فصل ثبت نام در سال تحصیلی جدید به نظاره نشست. 

نویسنده: ایوب اسلامیان



قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان

منبع: آفتابشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/09/09

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را برملا
کند.

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را برملا

 
کند. 

آفتاب نیوز : سه سال قبل خانواده جوانی به نام میثم شکایتی را
مطرح کردند و گفتند فرزند جوانشان در گرجستان کشته شده است.

پدر و مادر میثم به مأموران گفتند: پسر ما در گرجستان زندگی می
کرد. او براي اشتغال رفته بود و شغل خوبی هم داشت و کار می کرد
و پول درمی آورد. ما تقریبا هرروز با هم در تماس بودیم تا اینکه یک
روز وقتی زنگ زدیم، جواب تلفن را نداد. او خودش هرروز تماس می
گرفت. چند روز گذشت و تماسی نگرفت. با کسانی که می دانستیم

در گرجستان با پسرم در ارتباط هستند و او را می بینند هم تماس گرفتیم اما جوابی به ما ندادند تا اینکه تصمیم گرفتیم خودمان به آن

 
کشور برویم. 

پدر این جوان گفت: من به گرجستان رفتم تا ردي از پسرم پیدا کنم. وقتی به خانه اش رفتم، متوجه شدم پسرم چند روز قبل در منزلش به
قتل رسیده است. من وقتی وارد خانه پسرم شدم با صحنه فجیعی روبه رو شدم. با کمک دوستان پسرم سراغ پلیس گرجستان رفتم و آنها

 
گفتند در جریان قتل هستند و پرونده نیز تشکیل داده اما هنوز ردي از عامل یا عاملان جنایت پیدا نکرده اند. 

این مرد گفت: خون همه جا را گرفته بود. خانه پسرم به هم ریخته بود و معلوم بود به طرز فجیعی کشته شده است. دراین باره با پلیس
گرجستان صحبت کردم و آنها تأیید کردند پسرم را به طرز فجیعی کشته اند و پلیس هم به دنبال عامل قتل است. پلیس به من گفت پسرم را

 
با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده و سرش را بریده اند. 

پدر میثم درباره اینکه آیا پسرش با کسی دشمنی داشت، گفت: او پسر بسیار کاري و آرامی بود، در ایران حتی دعوا هم نمی کرد، چه برسد به
اینکه با کسی دشمنی داشته باشد. من از زندگی اش در گرجستان خبر زیادي ندارم، البته ما به خانه او رفت وآمد می کردیم و پسرم را می

 
دیدیم اما از اینکه با چه کسانی رفت وآمد داشت، اطلاعی ندارم. 

پسرم جوان بی آزاري بود او می خواست چند سالی در گرجستان کار کند و بعد به ایران بیاید و با پس اندازش شغل شرافتمندانه اي راه

 
بیندازد و زندگی سالم و آرامی داشته باشد. من از پلیس ایران درخواست دارم پرونده قتل پسرم را پیگیري کند. 

با شکایت این مرد، پلیس ایران از اینترپل خواست پرونده قتل میثم مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین هماهنگی هایی با پلیس گرجستان نیز
انجام شد. فرضیه هاي مختلف از انتقام گیري شخصی تا سرقت در این پرونده مورد بررسی قرار گرفت، اما ردي از عامل یا عاملان جنایت به



 
دست نیامد تا اینکه پدر و مادر مقتول از دادگاه ایران درخواست پرداخت دیه از بیت المال کردند. 

جلسه بررسی این درخواست در شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران برگزار شد. در جلسه رسیدگی برادر میثم در دادگاه حاضر شد. او گفت:
از وقتی پدر و مادرم داغدار مرگ برادرم شده اند، وضعیت روحی بسیار بدي دارند. مخصوصا اینکه عاملان جنایت هم شناسایی نشده اند. این

 
موضوع فشار بسیار شدیدي روي خانواده من ایجاد کرده است. 

 
این جوان گفت: برادرم جوان بسیار آرامی بود. هیچ وقت کار خلافی نمی کرد و اصلا اهل دعوا نبود. نمی دانیم این اتفاق چطور افتاده است. 

او گفت: به طورکلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحویل بدهد تا در ایران دفنش کنیم،
تلاش بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحویل ما دادند. سه سال از ماجرا گذشته و هیچ سرنخی از سوي پلیس
اینترپل به دست نیامده است. هرچند ما همچنان تلاش می کنیم، اما خیلی ناامید هستیم. به همین دلیل هم پدر و مادرم درخواست دیه از

 
بیت المال را دارند. 

این مرد در ادامه گفت: برادرم کار می کرد و پول هایش را براي ما می فرستاد تا برایش نگه داریم و او بتواند در ایران کاري راه بیندازد و
بتواند زندگی اش را تأمین کند، اما جانش را از دست داد. از طرفی پدر و مادرم آنقدر عذاب کشیده اند که دچار بیماري شده اند. ما روزهاي

 
سختی را پشت سر گذاشتیم و همچنان تا پیدانشدن قاتل برادرم این وضعیت ادامه دارد. 

بعد از گفته هاي این مرد جوان، با توجه به مدارکی که در پرونده موجود بود قضات شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران براي تصمیم گیري
دراین باره وارد شور شدند.



کارگاه آموزشی تولیدي جدید در ندامتگاه قزلحصار راه اندازي شد

منبع: ایرناشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/09/09

کرج - ایرنا - مدیر ندامتگاه قزلحصار کرج با اشاره به اهمیت حرفه آموزي و توانمندسازي مددجویان گفت کهبر همین اساس کارگاه
جدید آموزشی و تولیدي در زمینه صنعت برق در این ندامتگاه راه اندازي شده است.

کرج - ایرنا - مدیر ندامتگاه قزلحصار کرج با اشاره به اهمیت
حرفه آموزي و توانمندسازي مددجویان گفت که بر همین
اساس کارگاه جدید آموزشی و تولیدي در زمینه صنعت برق در

 
این ندامتگاه راه اندازي شده است. 

اشکان کمالی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: راه اندازي این کارگاه زمینه براي آموزش و اشتغالزایی

 
200 زندانی فراهم کرده است. 

وي با بیان اینکه آموزش تولید محور براي 50 درصد
مددجویان تحت پوشش در برنامه کاري ندامتگاه قزلحصار قرار گرفته است، گفت : اکنون در مجموع یک هزارو450 تن از زندانیان این

 
ندامتگاه در کارگاه هاي آموزشی تولیدي مشغول به کار هستند. 

کمالی ادامه داد: تاکنون هشت واحد تولیدي در زمینه نجاري، سراجی، فلز کاري، جوشکاري، تراشکاري، مونتاژ لامپ ، خیاطی و کفاشی

 
زیرنظر بنیاد تعاون سازمان زندان ها در ندامتگاه قزلحصار فعال شده که مددجویان ضمن حرفه آموزي به تولید محصول می پردازند. 

مدیر ندامتگاه قزلحصار کرج اظهار داشت: مددجویان به صورت ماهانه حقوق دریافت می کنند که در مجموع 25 درصد این حقوق به

 
مددجویان، 50 درصد به خانواده آنان و 25 درصد دیگر نیز به عنوان ذخیره پس انداز می شود. 

وي ادامه داد: تبلیغ و ترغیب مددجویان به امر حرفه و شغل از برنامه هاي سازمان زندان ها براي کمک به مددجویان در حین تحمل کیفر

 
است. 

کمالی خاطرنشان کرد: با رویکرد جدید سازمان زندان هاي کشور شرایط براي آموزش مهارت و کار زندانیان در ندامتگاه قزلحصار فراهم شده

 
است. 

 
ندامتگاه قزلحصار یکی از چهار زندان مستقر در کرج است . 

 
برچسب ها 

 
- البرز 

 
- اشتغال زایی 

 
- سازمان زندان ها 



 
- زندان قزل حصار 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



امیدواریم اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن بررسی شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/09/09

رییس کمیسیون شوراها در مجلس در رابطه با اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري گفت: این طرح در دستورکار صحن علنی قرار
دارد، امیدواریم که در این هفته در صحن علنی مطرح شود.

رییس کمیسیون شوراها در مجلس: امیدواریم اصلاح قانون
انتخابات ریاست جمهوري این هفته در صحن بررسی شود
رییس کمیسیون شوراها در مجلس در رابطه با اصلاح قانون
انتخابات ریاست جمهوري گفت: این طرح در دستورکار صحن
علنی قرار دارد، امیدواریم که در این هفته در صحن علنی

 
مطرح شود. 

«محمدصالح جوکار»، رییس کمیسیون شوراها در مجلس، در
گفت و گو با خبرنگار سیاسی برنا در رابطه با اصلاح قانون

انتخابات ریاست جمهوري گفت: این طرح در دستورکار صحن علنی قرار دارد، امیدواریم که در این هفته در صحن علنی مطرح شود و

 
نمایندگان به آن راي بدهند. شور دوم در این طرح، مورد بررسی قرار گرفت و اصلاحاتی در آن صورت گرفت. 

او ادامه داد: در شور دوم، اصلاحاتی در این طرح اعمال شد، از جمله اینکه حداقل سن براي داوطلبین در انتخابات ریاست جمهوري از 45
سال به 40 سال کاهش پیدا کرد. سابقه اشتغال در مناصب نیز از 8 سال به 6 سال تقلیل یافت، همچنین همه استانداران مجاز به ثبت نام

 
شدند و شهرداران شهرهاي بیش از 2 میلیون نفر نیز می توانند، کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري شوند. 

جوکار افزود: کمیسیون شوراها اصلاح قانون انتخابات مجلس شوراي اسلامی را در دست بررسی دارد و این، ترکیبی از طرح نمایندگان و لوایح
دولت است. 4



افتتاح کارگاه قالی بافی شهداي گمنام بادرود به مناسبت هفته بسیج

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/09/09

به گزارش خبرگزاري بسیج از نطنز ، به مناسبت هفته بسیج و ولادت با سعادت امام حسن عسکري کارگاه قالی بافی شهداي گمنام
بادرود افتتاح گردید.

سروان پاسدار حمیدرضا فیروزپور فرمانده حوزه سیدالشهدا بادرود در این خصوص گفت : این کارگاه قالی بافی توسط بسیج سازندگی
ناحیه نطنز با مشارکت قرارگاه محرومیت زدایی سیدالشهدا علیه السلام و خیرین و با هدف اشتغال بانوان احداث گردید .این پروژه با اعتباري
بالغ بر دو میلیارد و پانصد میلیون ریال به مساحت 95 متر مربع در شهر بادرود ساخته گردید و امروز با حضور مسئولین محترم از جمله امام
جمعه محترم بادرود ،فرمانده ناحیه مقاومت بسیج نطنز، دفتر نماینده شهرستان ،شوراي شهر بادرود ،نماینده بخشداري بادرود،و...آغاز به کار
نمود .لازم به ذکر است این پروژه و 52 پروژه دیگر همزمان در کل استان اصفهان به مناسبت هفته بسیج به صورت ویدیو کنفرانس افتتاح

 
گردید .امید است این پروژه موجب اشتغال بانوان و درآمدزایی آنان گردد انشااالله 



قتل جوان ایرانی ساکن گرجستان در هاله اي از ابهام

منبع: برترین هاشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/09/09

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را برملا
کند.

شرق: پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را

 
برملا کند. 

به گزارش خبرنگار ما، سه سال قبل خانواده جوانی به نام میثم، شکایتی را مطرح کردند و گفتند فرزند جوانشان در گرجستان کشته شده
است. پدر و مادر میثم به مأموران گفتند: پسر ما در گرجستان زندگی می کرد. او براي اشتغال رفته بود و شغل خوبی هم داشت و کار می

 
کرد و پول درمی آورد. 

ما تقریبا هر روز با هم در تماس بودیم. تا اینکه یک روز وقتی زنگ زدیم، جواب تلفن را نداد. او خودش هر روز تماس می گرفت. چند روز
گذشت و تماسی نگرفت. با کسانی که می دانستیم در گرجستان با پسرم در ارتباط هستند و او را می بینند هم تماس گرفتیم اما جوابی به ما

 
ندادند تا اینکه تصمیم گرفتیم خودمان به آن کشور برویم. 

پدر این جوان گفت: من به گرجستان رفتم تا ردي از پسرم پیدا کنم. وقتی به خانه اش رفتم، متوجه شدم پسرم چند روز قبل در منزلش به
قتل رسیده است. من وقتی وارد خانه پسرم شدم با صحنه فجیعی روبه رو شدم. با کمک دوستان پسرم سراغ پلیس گرجستان رفتم و آنها

 
گفتند در جریان قتل هستند و پرونده نیز تشکیل داده اما هنوز ردي از عامل یا عاملان جنایت پیدا نکرده اند. 

این مرد گفت: خون همه جا را گرفته بود. خانه پسرم به هم ریخته بود و معلوم بود به طرز فجیعی کشته شده است. در این باره با پلیس
گرجستان صحبت کردم و آنها تأیید کردند پسرم را به طرز فجیعی کشته اند و پلیس هم به دنبال عامل قتل است. پلیس به من گفت پسرم را

 
با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده و سرش را بریده اند. 

پدر میثم درباره اینکه آیا پسرش با کسی دشمنی داشت، گفت: او پسر بسیار کاري و آرامی بود، در ایران حتی دعوا هم نمی کرد، چه برسد به
اینکه با کسی دشمنی داشته باشد. من از زندگی اش در گرجستان خبر زیادي ندارم؛ البته ما به خانه او رفت و آمد می کردیم و پسرم را می
دیدیم اما از اینکه با چه کسانی رفت وآمد داشت، اطلاعی ندارم. پسرم جوان بی آزاري بود او می خواست چند سالی در گرجستان کار کند و
بعد به ایران بیاید و با پس اندازش شغل شرافتمندانه اي راه بیندازد و زندگی سالم و آرامی داشته باشد. من از پلیس ایران درخواست دارم

 
پرونده قتل پسرم را پیگیري کند. 

با شکایت این مرد، پلیس ایران از اینترپل خواست پرونده قتل میثم مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین هماهنگی هایی با پلیس گرجستان نیز
انجام شد. فرضیه هاي مختلف از انتقام گیري شخصی تا سرقت در این پرونده مورد بررسی قرار گرفت، اما ردي از عامل یا عاملان جنایت به

 
دست نیامد تا اینکه پدر و مادر مقتول از دادگاه ایران درخواست پرداخت دیه از بیت المال کردند. 

جلسه بررسی این درخواست در شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران برگزار شد. در جلسه رسیدگی برادر میثم در دادگاه حاضر شد. او گفت:
از وقتی پدر و مادرم داغدار مرگ برادرم شده اند، وضعیت روحی بسیار بدي دارند. مخصوصا اینکه عاملان جنایت هم شناسایی نشده اند. این



 
موضوع فشار بسیار شدیدي روي خانواده من ایجاد کرده است. 

 
این جوان گفت: برادرم جوان بسیار آرامی بود. هیچ وقت کار خلافی نمی کرد و اصلا اهل دعوا نبود. نمی دانیم این اتفاق چطور افتاده است. 

او گفت: به طور کلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحول بدهد تا در ایران دفنش کنیم، تلاش
بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحول ما دادند. سه سال از ماجرا گذشته و هیچ سرنخی از سوي پلیس
اینترپل به دست نیامده است. هرچند ما همچنان تلاش می کنیم، اما خیلی ناامید هستیم. به همین دلیل هم پدر و مادرم درخواست دیه از

 
بیت المال را دارند. 

این مرد در ادامه گفت: برادرم کار می کرد و پول هایش را براي ما می فرستاد تا برایش نگه داریم و او بتواند در ایران کاري راه بیندازد و
بتواند زندگی اش را تأمین کند، اما جانش را از دست داد. از طرفی پدر و مادرم آن قدر عذاب کشیده اند که دچار بیماري شده اند. ما روزهاي

 
سختی را پشت سر گذاشتیم و همچنان تا پیدا نشدن قاتل برادرم این وضعیت ادامه دارد. 

بعد از گفته هاي این مرد جوان، با توجه به مدارکی که در پرونده موجود بود قضات شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران براي تصمیم گیري
دراین باره وارد شور شدند.



چند شغله هاي شستا را بشناسید +لیست / بلوفی به نام رشد 169 درصدي سود

تجمیعی/ قانون مداري گزینشی به سبک شریعتمداري!

منبع: دانشجوشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/09/09

گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو- سینا احدیان؛ محمد شریعتمداري وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی اوایل حضورش در وزارت کار با
ارسال نامه اي به تقی زاده مدیرعامل اسبق صندوق بازنشستگی کشوري و نور بخش مدیرعامل سابق سازمان تامین اجتماعی نوشت:

بی شک یکی از مطالبات جدي مردم، اجراي صحیح، دقیق و بدون تبعیض ...

گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو- سینا احدیان؛ محمد
شریعتمداري وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی اوایل حضورش
در وزارت کار با ارسال نامه اي به تقی زاده مدیرعامل اسبق
صندوق بازنشستگی کشوري و نور بخش مدیرعامل سابق
سازمان تامین اجتماعی نوشت: بی شک یکی از مطالبات جدي
مردم، اجراي صحیح، دقیق و بدون تبعیض قوانین است. بر این
اساس ضرورت دارد تبصره 2 ماده 241 لایحه قانونی اصلاح
قسمتی از قانون تجارت که تاکید می دارد «هیچ فردي نمی

تواند اصالتاً یا به نمایندگی از شخص حقوقی همزمان در بیش از یک شرکت که تمام یا بخشی از سرمایه آن متعلق به دولت و نهاد ها یا
موسسات عمومی غیردولتی می باشد، به سمت مدیرعامل یا عضو هیات مدیره منصوب گردد» با حساسیت و جدیت اجرایی گردد.

 
شریعتمداري براي استعفاي این افراد 7 روز زمان داده بود. 

 
 

سرانجام شریعتمداري 24 آذر 97 در پیامی توئیتري نوشت: در انجام وعده اي که به مردم دادم و در اجراي تبصره 2 ماده 241 قانون تجارت،
استعفاي همه مدیران عامل یا اعضاي هیات مدیره دو شغله در صندوق ها و سازمان هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اخذ شد و مورد

 
موافقت قرار گرفت. 



 
 

 
اجراي گزینشی قانون توسط وزیر کار! 

گرچه بعد از این ضرب الاجل شریعتمداري، تعدادي از دو شغله ها استعفا دادند، اما شریعتمداري بخش آخر تبصره 2 ماده 241 قانون تجارت
را اجرا نکرد. در بخش آخر این تصبره آمده است: متخلف علاوه بر استرداد وجوه دریافتی به شرکت، به پرداخت جزاي نقدي معادل وجوه

 
مذکور محکوم می شود. 

همانطور که در نامه شریعتمداري بخش آخر تبصره 2 ماده 241 حذف شده گویا علاوه بر اینکه هیچ برخوردي با متخلفان انجام نشده،

 
بسیاري از متخلفان کماکان عضو هیئت مدیره شرکت هاي زیر مجموعه شستا هستند. 

 
دو و حتی سه شغله هاي شستا را بشناسید! 

با وجود اعلام وزیر کار مبنی بر عزل دو شغله ها از وزارت کار، اما مشمولان تبصره 2 ماده 241 قانون تجارت کماکان در شستا مشغول فعالیت

 
اند. 

 
در لیست پایین اسامی مشمولان تبصره 2 ماده 241 قانون تجارت یا همان دو و سه شغله ها را مشاهده می کنیم. 

 
 

همانطور که مشاهده کردید متاسفانه در بر همان پاشنه می چرخد و ادعاي شفافیت و قانون مداري شریعتمداري گزینشی است. این روز ها
در شرکت هاي زیر مجموعه شستا علاوه بر دوشغله ها، سه شغله ها هم حضور دارند. بطور مثال مشخص نیست چگونه محمد جواد شیخ



 
همزمان عضو هیئت مدیره سه شرکت صنایع ملی مس ایران، مجتمع جهان فولاد و سرمایه گذاري مس سرچشمه است. 

مهران کرامتی که تا چندي پیش معاون پشتیبانی شستا بوده، این روز ها علاوه بر اینکه عضو موظف هیئت مدیره پتروشیمی مارون است،
همزمان عضو هیئت مدیره شرکت صنایع تکمیلی مارون و آمیزه هاي پلیمري مارون از زیر مجموعه هاي هلدینگ خلیج فارس و پتروشیمی

 
مارون است. 

حضور این افراد در هیئت مدیره بیش از یک شرکت که تمام یا بخشی از سرمایه آن متعلق به دولت و نهاد ها یا موسسات عمومی غیردولتی

 
است، تخلف آشکار و خلاف قانون می باشد. 

 
قبلیه گرایی و انتصابات رفاقتی در شستا 

بررسی اسامی اعضاي هئیت مدیره شرکتهاي زیر مجموعه شستا نشان می دهد که اکثر معاونین و مدیران شستا و هلدینگ هاي زیر مجموعه

 
همزمان تصدي عضویت هیئت مدیره یکی از شرکت هاي زیر مجموعه را هم بر عهده دارند. 

جالب تر اینکه این موضوع دقیقاً همان انتقادي است که محمد شریعتمداري به نحوه مدیریت علی ربیعی و مرتضی لطفی داشت. انتصاب
مدیران هلدینگ ها و شستا در زیر مجموعه هاي این غول اقتصادي نه تنها خلاف قانون است بلکه با ایجاد تعارض منافع زمینه فساد را هم

 
فراهم می کند. 

حق الجلسه، پاداش ها و استفاده از امکانات شرکت ها توسط مدیران هلدینگ ها و شستا باعث نمک گیر شدن آن ها خواهد شد و بدین

 
صورت نظارت بر عملکرد شرکت ها به فراموشی سپرده یا با اغماض مواجه می شود. 

 
 

 
در لیست زیر اسامی برخی از این مدیران دوشغله در شستا و شرکت هاي وابسته مشخص شده است. 



 
 

 
بازي با اعداد؛ بلوفی به نام رشد 169 درصدي سود تجمیعی 

چند روز بعد از اولین گزارش انتقادي خبرگزاري دانشجو در رابطه با انتصابات سیاسی مدیران فاقد صلاحیت در شستا و شرکت هاي زیر
مجموعه ي آن و وزارت کار، مدیرعامل شستا در یک لایو اینستاگرامی با اشاره به اینکه عملکرد مناسب شستا در پی انتصاب هاي مناسب و
دقیق وي به دست آمده است گفت: سود تجمیعی شرکت هاي تابعه شستا از 9200 میلیارد تومان در شش ماهه نخست سال 98 در مدت

 
مشابه امسال به 24 هزار و 800 میلیارد تومان رسیده که رشد 169 درصدي را نشان می دهد. 

 
 

رضوانی فر براي تطهیر انتصاب افراد نالایق و فاقد سابقه در دوره خود علاوه بر اینکه به مدیریت دوره قبل حمله کرد، در اظهاراتی جالب
مدعی شد که انتصاب 400 مدیر تنها در دوسال اخیر با رتبه بندي معتبر و اخذ امتیازات لازم صورت گرفته است و این درحالی است که در
گزارش قبلی با انتشار اسامی نشان داده شد که بسیاري از افراد یا داراي مدارك کاملا غیر مرتبط تحصیلی بوده و یا فاقد هرگونه سابقه اجرایی
و مدیریتی بوده اند! از طرفی اظهارات رضوانی فر در این رابطه تنها یک ادعاست و مشخص نیست در چه سازوکاري و چگونه رتبه بندي و



 
صلاحیت سنجی انجام شده است! 

 
گزارش ویژه مدیران شستا| بخش اول؛ 

 
لیست جدید پست هاي سفارشی اعضاي ستاد روحانی در وزارت کار و شستا / بدون تخصص و سابقه عضو هیئت مدیره شوید! 

 
گزارش ویژه مدیران شستا| بخش دوم؛ 

 
دستکاري مدرك در فاجعه ي انتصابات شستا؟ / رضوانی فر و هنر انتصاب هفته اي 4 مدیر جدید! 

 
جهش نرخ ارز، فرشته نجات شستانشینان 

فارغ از این مسائل، مرتبط دانستن سود شستا به انتصابات اتوبوسی به کلی مخدوش و دور از واقعیت است، یکی از عوامل موثر افزایش

 
سودآوري شرکت هاي زیر مجموعه شستا، رشد نرخ ارز است. 

اگر میانگین نرخ دلار در شش ماهه اول سال 98 را 11 هزار تومان در نظر بگیریم، میزان سود شستا در شش ماهه اول سال 98 حدود 836
میلیون و 363 هزار دلار بوده است. همچنین اگر نرخ ارز در شش ماهه اول سال 99 را 25 هزار و 620 تومان در نظر بگیریم، شرکت سرمایه

 
گذاري تامین اجتماعی در شش ماهه اول 99 حدود 967 میلیون و 993 هزار دلار سود کسب کرده است. 

این بدان معنی است که میزان سود تجمیعی شرکت هاي زیر مجموعه شستا تنها 7/15 درصد رشد داشته و ادعاي رضوانی فر مبنی بر سود

 
169 درصدي مبتنی بر واقعیت نیست. این موضوع در مورد سود تجمیعی شستا در سال 97 نیز صدق می¬کند. 

 
فروش اموال و املاك به نام موفقیت به کام مدیریت! 

علاوه بر افزایش نرخ ارز، فروش دفاتر تهران شرکت ها و فروش املاك شرکت هاي زیر مجموعه شستا مهمترین دلیل افزایش سود این شرکت
نسبت به سنوات گذشته است. اگر غیر از این است رضوانی فر و وزیر کار می توانند مقدار تولیدات شرکت هاي زیر مجموعه این شرکت را به

 
تفکیک شفاف سازي کنند! 

شستا در فروردین ماه سال جاري با عرضه اولیه 10 درصد از سهام خود در بورس که بزرگترین عرضه تاریخ بازار سرمایه ایران بود حدود 7
هزار میلیارد تومان تامین مالی کرد، آیا این حجم عظیم جذب نقدینگی، در سود تجمیعی 6 ماهه اول سال 99 مورد نظر رضوانی فر که آن را

 
علم کرده تا اذهان عمومی را از انتصابات حزبی و رفاقتی منحرف کند بی تاثیر بوده است؟! 

مدیرعامل شستا در صورت التزام به شفافیت و ادعاي مدیریت موفق پاسخ دهد که چند درصد از این افزایش سود ها به دلیل افزایش نرخ ارز،

 
فروش املاك و فروش سهام شستا به مردم است؟! 

 
چوب حراج به اموال شرکت هاي زیرمجموعه 

تصمیم گیران در وزارت کار و شستا این روز ها چوب حراج به اموال این شرکت زده اند و هر روز اگهی جدیدي از فروش اموال و املاك
شرکت ها مشاهده می شود. ظاهرا با رویه اي که مدیران کنونی شستا در پیش گرفته اند تا آخر این دولت تمامی املاك شرکت هاي شستا

 
فروش رفته و این خطر بزرگی براي این غول اقتصادي است. 

حدود چهل و چهار میلیون نفر از جمعیت کشور دفترچه تامین اجتماعی دارند و مستمري بگیر این صندوق اند، همچنین قریب به 60 هزار
کارگر در واحد هاي تولیدي و خدماتی شستا به کار اشتغال دارند، شستا و دارائی هایش یک سرمایه بین النسلی هستند و فروش دفاتر شرکت

 
ها، اموال و املاك آن یعنی فروش دارائی هاي بین النسلی که باید دست به دست به نسل هاي بعدي برسد. 

مدیران شستا به جاي اینکه با درامد هاي حاصل از فروش دفاتر و املاك پز بدهند و بر خلاف واقعیت خود را منجی بزرگترین هلدینگ
اقتصادي کشور بخوانند بهتر است با شفاف سازي مشخص کنند که آیا این درآمد ها در راستاي سرمایه گذاري در شرکت هاي زیر مجموعه

 
استفاده می شود یا صرفا براي ظاهر سازي صورت هاي مالی و هزینه هاي اضافی خرج می شود. 



 
 

 
سکوت عجیب وزیر، سازمان بازرسی و مجلس! 

در هر حال آنچه که مسلم است دود مدیریت رفاقتی و حزبی و تخلفات متعدد در حیاط خلوت شستا که داراي 187 شرکت بورسی از مجموع
320 شرکت با درصد مدیریتی مالکیتی است به چشم عموم مردم ایران به ویژه جامعه کارگري و سهامداران حقیقی این ابرَهلدینگ اقتصادي

 
می رود و مشخص نیست چرا دستگاه هاي نظارتی از جمله مجلس و سازمان بازرسی به این چالش ها و تخلفات ورود نمی کنند! 

گرچه شریعتمداري همیشه وزیر در مقابل انتقادات مطرح شده بیش از یکماه است که سکوت کرده و رضوانی فر نیز گزینه تریبون یک طرفه
را انتخاب کرده است، اما خبرگزاري دانشجو منتظر است تا وزیر کار و مدیرعامل شستا که همیشه مدعی شفافیت بوده و هستند به مباحث

 
مطرح شده پاسخ دهند، در غیر اینصورت همگان شاهد پوچ بودن ادعاي مطرح شده و شفافیت نمایشی و گزینشی آن ها خواهند بود. 

به زودي در گزارشات بعدي به ابعاد دیگري از تخلفات در سازمان ها و شرکت هاي زیرمجموعه وزارت کار خواهیم پرداخت.



قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان

منبع: همشهريشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/09/09

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را برملا
کند.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از شرق، سه سال قبل
خانواده جوانی به نام میثم شکایتی را مطرح کردند و گفتند

 
فرزند جوانشان در گرجستان کشته شده است. 

پدر و مادر میثم به مأموران گفتند: پسر ما در گرجستان
زندگی می کرد. او براي اشتغال رفته بود و شغل خوبی هم
داشت و کار می کرد و پول درمی آورد. ما تقریبا هرروز با هم
در تماس بودیم تا اینکه یک روز وقتی زنگ زدیم، جواب تلفن
را نداد. او خودش هرروز تماس می گرفت. چند روز گذشت و
تماسی نگرفت. با کسانی که می دانستیم در گرجستان با پسرم

 
در ارتباط هستند و او را می بینند هم تماس گرفتیم اما جوابی به ما ندادند تا اینکه تصمیم گرفتیم خودمان به آن کشور برویم. 

پدر این جوان گفت: من به گرجستان رفتم تا ردي از پسرم پیدا کنم. وقتی به خانه اش رفتم، متوجه شدم پسرم چند روز قبل در منزلش به
قتل رسیده است. من وقتی وارد خانه پسرم شدم با صحنه فجیعی روبه رو شدم. با کمک دوستان پسرم سراغ پلیس گرجستان رفتم و آنها

 
گفتند در جریان قتل هستند و پرونده نیز تشکیل داده اما هنوز ردي از عامل یا عاملان جنایت پیدا نکرده اند. 

این مرد گفت: خون همه جا را گرفته بود. خانه پسرم به هم ریخته بود و معلوم بود به طرز فجیعی کشته شده است. دراین باره با پلیس
گرجستان صحبت کردم و آنها تأیید کردند پسرم را به طرز فجیعی کشته اند و پلیس هم به دنبال عامل قتل است. پلیس به من گفت پسرم را

 
با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده و سرش را بریده اند. 

پدر میثم درباره اینکه آیا پسرش با کسی دشمنی داشت، گفت: او پسر بسیار کاري و آرامی بود، در ایران حتی دعوا هم نمی کرد، چه برسد به
اینکه با کسی دشمنی داشته باشد. من از زندگی اش در گرجستان خبر زیادي ندارم، البته ما به خانه او رفت وآمد می کردیم و پسرم را می

 
دیدیم اما از اینکه با چه کسانی رفت وآمد داشت، اطلاعی ندارم. 

پسرم جوان بی آزاري بود او می خواست چند سالی در گرجستان کار کند و بعد به ایران بیاید و با پس اندازش شغل شرافتمندانه اي راه

 
بیندازد و زندگی سالم و آرامی داشته باشد. من از پلیس ایران درخواست دارم پرونده قتل پسرم را پیگیري کند. 

با شکایت این مرد، پلیس ایران از اینترپل خواست پرونده قتل میثم مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین هماهنگی هایی با پلیس گرجستان نیز
انجام شد. فرضیه هاي مختلف از انتقام گیري شخصی تا سرقت در این پرونده مورد بررسی قرار گرفت، اما ردي از عامل یا عاملان جنایت به

 
دست نیامد تا اینکه پدر و مادر مقتول از دادگاه ایران درخواست پرداخت دیه از بیت المال کردند. 

جلسه بررسی این درخواست در شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران برگزار شد. در جلسه رسیدگی برادر میثم در دادگاه حاضر شد. او گفت:
از وقتی پدر و مادرم داغدار مرگ برادرم شده اند، وضعیت روحی بسیار بدي دارند. مخصوصا اینکه عاملان جنایت هم شناسایی نشده اند. این



 
موضوع فشار بسیار شدیدي روي خانواده من ایجاد کرده است. 

 
این جوان گفت: برادرم جوان بسیار آرامی بود. هیچ وقت کار خلافی نمی کرد و اصلا اهل دعوا نبود. نمی دانیم این اتفاق چطور افتاده است. 

او گفت: به طورکلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحویل بدهد تا در ایران دفنش کنیم،
تلاش بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحویل ما دادند. سه سال از ماجرا گذشته و هیچ سرنخی از سوي پلیس
اینترپل به دست نیامده است. هرچند ما همچنان تلاش می کنیم، اما خیلی ناامید هستیم. به همین دلیل هم پدر و مادرم درخواست دیه از

 
بیت المال را دارند. 

این مرد در ادامه گفت: برادرم کار می کرد و پول هایش را براي ما می فرستاد تا برایش نگه داریم و او بتواند در ایران کاري راه بیندازد و
بتواند زندگی اش را تأمین کند، اما جانش را از دست داد. از طرفی پدر و مادرم آنقدر عذاب کشیده اند که دچار بیماري شده اند. ما روزهاي

 
سختی را پشت سر گذاشتیم و همچنان تا پیدانشدن قاتل برادرم این وضعیت ادامه دارد. 

بعد از گفته هاي این مرد جوان، با توجه به مدارکی که در پرونده موجود بود قضات شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران براي تصمیم گیري
دراین باره وارد شور شدند.



«تحریم» خط تولید لکوموتیو ایرانی را راه انداخت/ در رکود بودیم چون چشم

مسوولان به واردات بود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/09/09

 خبرگزاري فارس - سعید موذنی: «راه اندازي مجدد خط تولید
لکوموتیو داخلی پس از 10 سال» این خبري خوب و امیدبخش براي صنعتی ریلی کشور بود که روز چهارم آذر امسال در مراسم افتتاح

 
لکوموتیو داخلی «پارس 33» تولید شرکت واگن پارس، اعلام شد. 

در شرایطی که بسیاري از صنایع بین المللی دنیا به دلیل شیوع کرونا زمین گیر شده اند و فعالیت هاي اقتصادي با مشکل مواجه است، احیاي

 
یک مجموعه تولیدي و صنعتی در کشور آن هم در بخش حمل و نقل ریلی به عنوان حمل و نقل ایمن و پاك، امیدبخش است. 

توجه به تولید داخل از مهمترین الزامات و ضروریات پیشرفت است و اگر توسعه روزافزون می خواهیم نباید تولید داخل را فراموش کنیم، در
همان روزهایی که دولت گرم برجام بود و قراردادهاي مختلف با کشورهاي خارجی در حوزه صنایع ریلی امضا می کرد، همین تولیدکننده هاي
داخلی تشنه تقاضا بودند اما انتخاب ساده ترین روش از سوي برخی مدیران یعنی واردات موجب کم رونقی تولید داخل شده بود. البته بماند
که هیچ یکی از قراردادهاي ریلیِ دوره برجام محقق نشد و به ما فهماند براي رشد و پیشرفت باید دست بر زانوي خود بگذاریم نه تکیه بر

 
بیگانه داشته باشیم. 

به هر حال موضوع راه اندازي مجدد خط تولید لکوموتیو در واگن پارس، ما را بر آن داشت تا به سراغ مسوولان واگن پارس به عنوان یکی از

 
کارخانجات سازنده صنایع ریلی در کشور برویم و گپ و گفتی با این تولیدکننده داخلی داشته باشیم. 

موضوع را با محمدرضا مختاري، مدیرعامل واگن پارس، مطرح کردیم که وي، جانشین خود را براي مصاحبه معرفی کرد که به قول خودش،

 
«رسانه اي تر» بود. 

«غضنفر صفاري راد» با استقبال از مطرح شدن مسائل درباره پویا شدن صنایع ریلی، توضیحات فنی خوبی درباره رشد صنایع ریلی داشت و

 
البته تقاضاهایی هم در حوزه حمایت از این صنعت مطرح کرد و گله اي هم از مدیران مالی و بانکی داشت. 

 
آنچه می خوانید مصاحبه خبرگزاري فارس با جانشین مدیرعامل واگن پارس اراك است. 

 
  



 
 

 
صفاري راد جانشین مدیرعامل واگن پارس 

 
  

 
تحریم ها موجب استقبال از صنایع داخلی ریلی شد/قبلا لکوموتیو 100 درصد خارجی وارد می شد  

فارس: موضوع راه اندازي خط تولید لکوموتیو در داخل کشور آن هم پس از 10 سال، خبري امیدبخش براي صنایع ریلی و البته مردم است،

 
ابتدا توضیح دهید که چرا این خط تولید لکوموتیو خوابیده بود؟ 

صفاري راد: شرکت واگن پارس سابقه تولید 100 دستگاه لکوموتیو را در سنوات قبل و در 10 سال اخیر داشته است که در قالب انتقال
تکنولوژي از کشورهاي خارجی از شرکت هایی نظیر آلستوم انجام می شد، همچنین نوعی دیگر از لکوموتیو مانوري بود که در سنوات قبل

 
تولید و تحویل متقاضیان شد که در شبکه ریلی مورد استفاده قرار می گیرد. 

اما با توجه به مسائل داخلی و مشکلاتی که در تولید صنایع ریلی وجود داشت، حدود 10 سال ما قراردادي براي تولید این لکوموتیوها
نداشتیم البته شرکت هایی هم بودند که در داخل لکوموتیو تولید می کردند و به هر حال تولید لکوموتیو  یا واگن توسط شرکت هاي ریلی

 
متعدد در کشور انجام می شد. 

تولید این لکوموتیو سال ها به علت نبود تقاضا، کمبود منابع مالی از سوي شرکت هاي ریلی (بهره بردار) و از سوي دیگر امکان واردات

 
لوکوموتیو به صورت (CBU) یعنی پیش ساخته و آماده تحویل به مشتري، موجب شده بود تقاضا براي تولید لکوموتیو داخلی کاهش یابد. 

 واردات کامل لکوموتیو براي شرکت هاي بهره بردار از نظر تعمیر و نگهداري مشکلاتی ایجاد می کند از سوي دیگر به خاطر سیاست گذاري

 
غلط واردات لکوموتیو و واگن در سال هاي گذشته، تولید کننده هاي دخلی صنایع ریلی زیان دیدند و با مشکل مواجه شدند. 

 ما از گذشته 2 سالن بزرگ تولید لکوموتیو داشتیم که از 20 سال پیش طراحی شده است و انتقال تکنولوژي از آلستوم فرانسه انجام می شد و
100 دستگاه لکوموتیو هم در همین خطوط تولید شد اما زمانی که درخواستی نبود، نقدینگی تأمین نشد و یا واردت داشته ایم و یا شرکت



 
هاي سازنده ریلی داخلی دیگر تقاضاها را گرفته بودند، عملاً تولید لکوموتیو در این خطوط متوقف و خط تعطیل شد. 

اما با افزایش تحریم ها زمانی که شرکت هاي خارجی، ناوگان ریلی خصوصاً لکوموتیو به ما نفروختند، نگاه ها معطوف به تولیدات کارخانجات

 
داخلی صنایع ریلی شد و همین امر موجب شد که تقاضا براي تولید لکوموتیو در داخل افزایش یابد و تولید داخل رونق یابد. 

 
تولید لکوموتیو در تحریم ها انحصار شکنی و خط شکنی است 

 
فارس: در تولید لکوموتیو پارس 33 که خط تولید آن به تازگی فعال شده است، چه میزان بومی سازي کرده ایم؟ 

صفاري راد: از سال گذشته که تأمین ناوگان ریلی از کشورهاي خارجی با مشکل جدي مواجه شد شرکت هاي بهره بردار به تولیدات داخل
روي آوردند و با واگن پارس قراردادهایی بستند، در تولید لکوموتیو پارس 33، واگن پارس قرارداد تولید 10 دستگاه لکوموتیو را با شرکت بهره
بردار دارد، این 10 دستگاه را بدون کمک کارشناسان خارجی توسط متخصصان داخلی و با دانش اندوخته شده خود از سال هاي قبل و

 
نیروي انسانی متخصص، می سازیم. 

شاسی، بدنه و اغلب قطعات را در داخل طراحی و تولید می کنیم ولی مجموعه موتور و گیربکس که تولید آن در داخل صرفه اقتصادي ندارد
از خارج کشور تهیه می شود به هر حال در همه دنیا هم واگن سازها تأمین برخی قطعات را از منابع اصلی تأمین کننده انجام می
دهند؛ ساختار کلی لکوموتیو 100 درصد داخلی سازي شده است، در سال هایی که تحت تحریم هاي ظالمانه هستیم ما توانستیم لکوموتیو

 
تولید کنیم و این یکی انحصارشکنی و خط شکنی براي ما محسوب می شود. 

 
لکوموتیو پارس 33 ارزان تر از نمونه خارجی 

 
فارس: امسال در برنامه دارید چند دستگاه از این نوع لکوموتیو تولید کنید؟ 

صفاري راد: حال که مجدداً خط تولید واگن ما در واگن پارس فعال شد هدف گذاري کرده ایم تا پایان سال چهار دستگاه از این نوع

 
لکوموتیوهاي تولید داخل تحویل شود و سال آینده هم مابقی را تحویل متقاضی می دهیم. 

 
فارس: این لکوموتیو تا چه میزان مانع خروج ارز نسبت به مدل مشابه خارجی می شود؟ 

صفاري راد: این لکوموتیوي است که براي حمل واگن هاي باري استفاده می شود، ما در این شرایط تحریم هم به هیچ وجه امکان خرید آن را

 
از خارج از کشور نداشته ایم، براي ساخت آن موتور و گیربکس را به طریقی تهیه کرده ایم و ساختار لکوموتیو را در داخل کشور ساخته ایم. 

ببینید در موضوع صنایع ریلی، قیمت لکوموتیو حرف اول را می زند و این لکوموتیو نسبت به مدل مشابه خارجی چون در داخل تولید شده،
مانع خروج رقم زیادي ارز شده است. شرکت هاي بهره بردار براي تأمین لکوموتیو با کشورهاي زیادي وارد مذاکره شده بودند حتی با چین هم
مذاکره کردند اما هیچ تولیدکننده اي پاي مذاکره نیامد، در این وضعیت مهم تر از قیمت، تأمین این نوع و این تعداد لکوموتیو براي کشور

 
است که مسئله مهمی بود ولی به هر حال آغاز شد. 

 
  



 
 

 
لکوموتیو تولید داخل «پارس 33» 

 
  

 
اشتغال زایی 400 نفري راه اندازي خط تولید لکوموتیو داخلی 

 
فارس: با راه اندازي این خط تولید لکوموتیو در واگن پارس چه میزان اشتغال ایجاد شد؟ 

صفاري راد: در این بخش حداقل 100 نفر نیروي شاغل به صورت مستقیم مشغول به کار هستند و هرچه تعداد سفارش افزایش یابد به همین
میزان تعداد اشتغال افزایش می یابد، ازسوي دیگر برخی قطعات لکوموتیو و همین واگن را شرکت هاي داخلی تأمین می کنند که همین امر

 
هم موجب می شود اشتغال زایی غیرمستقیم هم ایجاد شود. 

شرکت هاي داخلی دیگري، برخی قطعات را براي واگن پارس تأمین می کنند، شرکت هاي پیمانکاري مختلف تخصص هاي مختلف دارند و

 
ما از تخصص آنها استفاده می کنیم و شاید بتوان گفت 300 نفر اشتغال غیر مستقیم هم در تولید این لکوموتیو ایجاد شده است. 

 
فارس: چه تعداد نیروي فعال در واگن پارس دارید؟ 

صفاري راد: در حال حاضر در واگن پارس  700 نفر نیرو وجود دارد و 500 نفر هم نیروي پیمانکار در کارخانه مشغول فعالیت است و ارقامی
بالاتر از این تعداد، افرادي هستند که در کارخانجات تولیدي قطعات که با واگن پارس در ارتباط هستند فعالیت دارند، در این باره می توان به

 
شرکت هایی اشاره کرد که براي ما ریخته گري انجام می دهند یا تختِ واگن،  کابل و غیره می سازند. 

به هر حال خوشه تولید صنایع ریلی گسترده و بزرگ است و براي آنکه همه قطعات تأمین شود بخش هاي مختلفی باید فعال شوند. ما در
داخل کارخانه فقط نصب، جوشکاري و مونتاژ را داریم و ریخته گري و تولید قطعات دیگر توسط شرکت هاي داخلی بیرون انجام می شود و ما

 
سفارش را به این شرکت ها انجام می دهیم و این خود اشتغال زایی بزرگی را به همراه دارد.  

 
 کل سبد محصولات ریلی در داخل کشور تهیه می شود 

 
فارس: در حال حاضر انواع ناوگان ریلی شامل لکوموتیو، واگن مسافري و باري در کشور تولید می شود؟ 

صفاري راد: بله؛ در حال حاضر کل سبد محصولات ریلی در داخل کشور تهیه می شود، بیش از این تولید لکوموتیو از سبد تولیدي محصولات
کارخانجات داخلی خارج شده بود که امروز لکوموتیو هم تولید می شود که این حاصل تلاش متخصصان داخلی، همکاري شرکت راه آهن

 
جمهوري اسلامی ایران و شرکت هاي ریلی است. 



همه تلاش مان این است که سبد تولیدي صنعت ریلی کشور کامل باشد و هیچ نیازي به خارج از کشور نداشته باشیم، ما این توان را داریم که

 
تجهیزات کامل براي شرکت هاي ریلی و مردم تأمین کنیم. 

 
فارس: ساخت لکوموتیو در داخل و کلاً تکمیل سبد تولیدات ریلی در داخل چه تأثیري در قدرتمند شدن صنایع ریلی ایران در منطقه دارد؟ 

صفاري راد: حملونقل ریلی در همه کشورها تقریباً حرف اول را می زند و ایمن ترین و پاك ترین نوع حمل و نقل است، ضمن آنکه مصرف
سخت کمتري دارد و بنابراین وقتی از نظر تأمین صنایع ریلی در کشور خودکفا باشیم می توان این اطمینان را داشت که بار را از حمل ونقل
جاده اي به سمت حمل ونقل ریلی منتقل کرد که البته این موضوع اهداف برنامه است تا سهم حمل ونقل ریلی در حمل بار و جا به جایی

 
مسافر افزایش پیدا کند. 

به هر حال حمل ونقل ریلی ارزان تر است، آسیب آن به محیط زیست و مصرف سوخت آن نیز کمتر است. در ازاي هر تعداد واگنی که ما

 
تولید می کنیم شرکت راه آهن کمک هایی بابت کاهش مصرف سوخت از وزارت نفت دریافت می کند.  

 
«تعدد کارخانجات صنایع ریلی» در داخل و «نبود نقدینگی» از مشکلات صنعت ریلی 

 
فارس: پیش از این چه میزان تقاضا از سوي شرکت هاي بهره بردار ریلی براي تولید داخل وجود داشت؟ 

صفاري راد: تقاضاهایی به هر حال وجود داشت اما محدود بود و توزیع می شد، ببینید با توجه به سیاست هایی که از گذشته وجود داشته
است و تقاضاي نمایندگان مجلس در استان هاي مختلف، کارخانجات واگن سازي متعددي ایجاد شد و تعدد تولیدکننده واگن، موجب شد
آنها هم بیکار شوند زیرا به هر حال نیاز کشور، آنچنان بالا نبود، از سوي دیگر به دلیل نبود نقدینگی شرکت هاي بهره بردار، ثبت تقاضا و
سفارش هم انجام نمی شد و بنابراین شرکت هاي تولیدکننده هم اغلب تعطیل شدند که واگن پارس هم با چنین مشکلاتی مواجه شد، در

 
حالی که همین واگن پارس قادر است به تنهایی همه نیازهاي صنعت ریلی کشور را تأمین کند. 

 
شکست رکورد 20 ساله در تولید واگن و تولید 520 دستگاه واگن در سال 98  

 
فارس: هدف گذاري امسال واگن پارس به عنوان یکی از سازندگان صنایع ریلی در داخل، براي تولید واگن چه میزان است؟ 

صفاري راد: ما لکوموتیو، واگن مسافري، واگن باري و واگن مترو تولید می کنیم، در سال گذشته در واگن پارس رکورد 20 ساله تولید واگن را

 
شکستیم و در یک سال 520 دستگاه انواع واگن تحویل ناوگان ریلی کشور دادیم. 

براي امسال هدف گذاري شده است که 630 دستگاه انواع ناوگان ریلی تحویل بهره بردار دهیم که اگر اعتبارات از محل وجوه اداره شده راه

 
آهن یا تبصره 18 تأمین شود، می توانیم این هدف برنامه را امسال محقق کنیم. 

 
 



 
  

 
فارس: در سال جاري تا امروز چه میزان واگن تولید کرده اید؟ 

صفاري راد: از این 650 دستگاه هدفگذاري تاکنون 350 دستگاه انواع واگن را تولید کرده ایم ولی به هر حال در نقدینگی مشکلاتی داریم، به
دلیل تحریم ها، شرکت هاي بهره بردار با کمبود نقدینگی مواجه هستند البته همانگونه که گفته شد در طرف مقابل تحریم موجب شده است

 
که تولیدات کارخانجات داخلی تولید واگن افزایش یابد.  

 
5 عامل رکود کارخانجات داخلی صنایع ریلی 

فارس: در کل اگر بخواهیم مشکلات فعلی صنایع ریلی هم در بخش تولید هم در بخش بهره برداري را فهرست وار اشاره کنیم، چه مواردي

 
هستند و از نظر شما چگونه قابل رفع است؟ 

صفاري راد: به هر حال یکی از عوامل افزایش تقاضاي ناوگان ریلی تولید داخل، افزایش تحریم ها بود، پیش از این ناوگان از کشورهایی مثل
چین به صورت (CBU) آن هم به سختی می آمد اما امروز که تأمین واگن و لکوموتیو از خارج کشور سخت شده است، تولید واگن در کشور
رونق گرفته است اما مشکل اساسی که امروز داریم «نقدینگی» است، اگر مشکل نقدینگی براي شرکت هاي بهره بردار رفع شود همین واگن
پارس امکان ساخت سالانه یک هزار دستگاه واگن را دارد، ما به مدیرعامل راه آهن هم اعلام کردیم که حاضریم سالانه یک هزار دستگاه واگن

 
بسازیم و تحویل بدهیم و قرارداد آن را هم داریم اما شرکت هاي بهره بردار پول ندارند به ما بدهند. 

در کل «نبود تأمین مالی از سوي دولت و شرکت راه آهن از محل وجوه اداره شده» و «عدم تمکن مالی شرکت هاي بهره بردار»، «نبود
تقاضا»، «واردات بی رویه» و «تعدد شرکت هاي داخلی تولید ناوگان ریلی»، از مشکلاتی است که موجب شده بود کارخانجات تولید ناوگان

 
کم رونق شوند. 

ما امروز هفت کارخانه تولید ناوگان ریلی در داخل داریم و این تعدد موجب می شود که در برخی شرایط برخی کارخانجات بیکار شوند، البته

 
مجموعه اي از عوامل موجب شده بود کارخانجات داخلی تولید ناوگان غیرفعال شوند که به برخی از آنها اشاره شد. 

 
2000 میلیارد تومان تبصره 18 کماکان بلاتکلیف است 

فارس: پیشنهاد شما در حوزه رفع موانع مالی چیست؟ به یاد دارم زمانی قرار بود از محل تبصره 18 ارقامی بابت کاهش مصرف سوخت به

 
صنایع ریلی اختصاص یابد، این موضوع به کجا رسید؟ 

صفاري راد: ظرفیت تولید واگن و لکوموتیو در کشور بسیار زیاد است مشکل اصلی کارخانجات سازنده، نقدینگی است و ما هم نمی خواهیم
نقدینگی فقط به واگن پارس یا کارخانجات سازنده، اختصاص یابد بلکه ضرورت دارد به شرکت هاي بهره بردار، تسهیلات با نرخ سود کم ارائه

 
شود. 

سال 97 بود که مصوب شد از محل تبصره 18 رقم 2 هزار میلیارد تومان اعتبار براي توسعه ناوگان ریلی در نظر گرفته شود که بین وزیر راه و
شهرسازي و رئیس سازمان برنامه و بودجه در واپسین روزهاي اسفند 97 مصوب شد اما متأسفانه به نتیجه نرسید و هنوز مبلغ قابل توجهی از
این محل پرداخت نشده است؛ البته شرکت راه آهن و وزارت راه و شهرسازي در این حوزه پیگیري هاي جدي داشته اند که جاي تشکر دارد،

 
در چند سال اخیر توجه ویژه اي به کارخانجات تولید داخل ناوگان ریلی انجام شده اما حمایت چندانی نبوده است. 



2 سال گذشته است اما تأمین اعتباري از محل وجوه اداره شده و تبصره 18 انجام نشد و تسهیلاتی هم به شرکت هاي بهره بردار پرداخت
نشد؛ البته ما شرایط اقتصادي کشور را درك می کنیم و نمی خواهیم بخشی را زیر سؤال ببریم اما به هر حال وقتی قراردادي و مصوبه اي

 
مطرح می شود انتظار است به نتیجه برسد.  

حداقل از آن 2 هزار میلیارد تومان اگر یک هزار میلیارد تومان هم به تأمین ناوگان اختصاص می یافت شاید امروز در بستر تولید ناوگان ریلی

 
چندین گام جلوتر از وضعیت فعلی بودیم. 

 
قرارداد ساخت 700 دستگاه واگن حمل غله در نبود منابع مالی روي زمین ماند 

قرار بود امسال 700 دستگاه واگن غله بر از محل وجوه اداره شده سازمان غله، بسازیم تا ترانزیت بین کشورهاي آسیاي میانه تا خلیج فارس
داشته باشیم، اما متأسفانه به دلیل عدم تأمین اعتبار چندان اجرا نشد و واگن پارس مجبور شد 2 خط تولیدي خود را عوض کند چون در

 
سال هاي گذشته حدود 300 دستگاه واگن غله تولید کرده بودیم. 

امسال هم قرارداد واگن حمل غله 35 دستگاه است در حالی که ما سال گذشته به خاطر همان قرارداد ظرفیت تولید حمل غله را افزایش داده

 
بودیم. 

صفاري راد: شرکت هاي ریلی امسال به دلیل شیوع کرونا در بخش مسافري با مشکلاتی مواجه شده ا ند و رجا و سایر شرکت هاي ریلی زیان
زیادي دیده اند، قیمت حمل و نقل مسافري ریلی براي شرکت هاي بهره بردار سودي ندارد و به همین دلیل بازگشت سرمایه در بخش

 
مسافري زمان بر است و همین امر موجب می شود شرکت هاي ریلی اعتباري براي تأمین ناوگان نداشته باشند. 

در شرایط پیش از شیوع کرونا اگر شرکتی یک واگن مسافري خریداري و با قیمت هاي آن زمان، وارد ناوگان می کرد، 10 تا 15 سال به طول
می انجامید تا فقط بازگشت سرمایه انجام شود و به همین دلیل استقبال از سوي صاحبان سرمایه براي ورود به عرصه مسافري ریلی کمتر
است و در اغلب دنیا هم از آن منظر که حمل ونقل مسافري پرهزینه است، سرمایه سنگین لازم دارد و بازگشت سرمایه هم زمان بر است،
معمولاً دولت ها از وجوه اداره شده خود به شرکت هاي ریلی تسهیلات کم بهره می دهند و یا بانک ها تسهیلات با نرخ سود کم ارائه می

 
کنند، اما متأسفانه در کشور ما این مبالغ براي بهره برداران تأمین نشد. 

انتهاي پیام/



چگونه به عنوان موسس استارت آپ با فشار روحی در دوران کرونا مبارزه کنیم؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/09/09

در دوران کرونا بسیاري از مشاغل با فشارهاي سختی مواجه هستند در نتیجه کارآفرینان باید براي پشت سر گذاشتن دشواري ها
آمادگی داشته باشند.

به گزارش خبرنگار حوزه دریچه فناوري گروه فضاي مجازي
باشگاه خبرنگاران جوان، دنیاي امروز با شیوع ویروس کرونا
درگیر سختی هاي بسیاري است و تمامی مردم در کشورهاي
مختلف با این دشواري ها سر و کار دارند. در کنار تاثیرات
منفی کرونا بر روي سلامت جسمی انسان ها بسیاري از مردم
از لحاظ روحی نیز آسیب دیده اند. شرایط فعلی همانند ضربه
اي سهمگین به مردم آسیب زده و اشخاص از قشرهاي مختلف

 
سعی دارند هر طور که امکان دارد این دوران را سپري کنند. 

یکی از اقشاري که تحت فشار بسیار شدید تاثیرات منفی کرونا قرار دارد جامعه بنیان گذاران مشاغل جدید و کارآفرینان است. این دسته از
افراد که در ابتداي راه خود براي خلق مشاغل جدید بوده اند با شیوع ویروس کرونا آسیب هاي جدي و سختی را متحمل شدند و در این
دوران فشار بسیاري را حس می کنند. فشارهاي روحی مانند استرس نه تنها می تواند ذهن، روح و سلامت جسمی کارآفرینان و هر انسان

 
دیگري را تخریب کند بلکه می تواند به مشاغل ایجاد شده نیز آسیب برساند. 

 
 

یک محیط شغلی پر استرس و ناسالم می تواند اعضا و کارکنان یک شرکت نوپا را تحت تأثیر منفی قرار دهد و باعث کاهش تمایل به ادامه کار
و در برخی مواقع درگیري شود. محیط هاي ناسالم براي کارآفرینان و بنیان گذاران استارت آپ هاي جدید باعث می شود این اشخاص دچار
افسردگی، اضطراب، فرسودگی شغلی و از دست دادن قدرت تصمیم گیري شوند. از آن جایی که سلامت روح و روان امري بسیار مهم است و
قدرت کارآفرینان نه تنها براي آن ها بلکه براي جامعه و کشور اهمیت دارد؛ در این گزارش به نکاتی اشاره شده که بنیان گذاران استارت آپ

 
ها می توانند با توجه به آن ها احساسات و حال روحی خود را مدیریت کنند و با آسیب هاي ویروس کرونا مقابله کنند. 



 
بیشتر بخوانید 

- 10 فناوري قدرتمند که به مدیریت کرونا کمک کردند/ نجات انسان ها توسط دنیاي تکنولوژي! خودآگاهی و واقف بودن به شرایط فعلی
اولین قدمی که هر کارآفرین باید براي مقابله با فشارهاي وارد شده از طرف ویروس کرونا بردارد آن است که شرایط فعلی را بپذیرد و قبول
کند او مقصر به وجود آمدن چنین شرایطی نیست و پایه گذاري استارت آپ اشتباهی جبران ناپذیر نبوده است. شرایط سخت همواره در دنیا
وجود داشته اند و پس از مدتی نیز رفع شده اند، در نتیجه اولین راه مقابله با فشارهاي روحی به دنبال این شرایط پذیرفتن آن ها است. چنین

 
اقدامی به فرد اجازه می دهد که ذهن بازتري داشته باشد و به موقعیت هاي اطراف خود توجه بیشتري نشان دهد. 

 
 

کارآفرینان باید در نظر داشته باشند که با وجود استرس شدید نمی توانند تصمیمات مهم و درستی را بگیرند و از آن جایی که نگرانی ها
چیزي را تغییر نمی دهند در نتیجه استرس داشتن تنها وضع شغلی آن ها را بدتر خواهد کرد. اشخاص با خودآگاهی از حال روحی خود و
واقف بودن به احساساتی مانند استرس و اضطراب می توانند به راحتی راه هاي مقابله و برطرف کردن آن ها را پیدا کنند تا باري دیگر کنترل
زندگی و استارت آپ خود را در دست بگیرند. خودآگاهی به فرد اجازه می دهد تا در تصمیم گیري ها دقت بالاتري داشته باشد و انتخاب

 
بهتري را صورت دهد. 

 
بیشتر بخوانید 

- جهان براي مبارزه با ویروس کرونا از چه فناوري هایی کمک گرفته است؟ ایجاد سازمانی مقاوم و قدرتمند براي مقابله با سختی ها اگر یک
کارآفرین احساس اضطراب شدیدي دارد احتمالا کارمندان، همکاران و بنیان گذاران دیگر استارت آپ او نیز حس مشابهی دارند. در دوران
فعلی الگوهاي حسی اکثر افراد در سراسر دنیا به یکدیگر شباهت دارد و این تشابه ها در دایره ارتباطی افرادي که به یکدیگر نزدیک تر هستند

 
بیشتر است. با توجه به چنین شرایطی کارآفرینان باید تصمیم بگیرند تا تیم خود را زنده کنند و قدرت آن ها را افزایش دهند. 

 
 



بنیان گذاران باید سعی کنند احساس ضعف را از همکاران خود دور کنند و بر روي رفتارها و پیشرفت هاي مثبت کارکنان تمرکز داشته
باشند. کارآفرینان می توانند با توجه داشتن به تمامی کارمندان خود حس همکاري بهتري را ایجاد کنند. ایجاد یک محیط کاري با حس

 
مثبت به تیم هاي موجود در هر استارت آپ اجازه می دهد قدرت مقابله بیشتري داشته باشند و با سختی هاي دوران کرونا مواجه شوند. 

 
بیشتر بخوانید 

- داغ ترین موضوعات دنیاي گوشی هاي هوشمند در سال 2020 تقویت فرهنگ و داشته هاي شرکت تشکیل یک فرهنگ قوي و با کیفیت
در محیط کار یکی از وظایف اصلی کارآفرینان و بنیان گذاران استارت آپ به حساب می آید. ایجاد پیاپی شور و اشتیاق بین کاربران و
مشخص کردن اهداف جدید می تواند سرعت پیشرفت کارمندان را افزایش دهد و تیم هاي قدرتمند تري را شکل دهد. کارآفرین ها باید سعی

 
کنند با وجود ارتباط مجازي خود با افراد حس محیط صمیمی کار را ایجاد کنند و تمایل افراد به همکاري را افزایش دهند. 

 
 

اگر یک کارآفرین تنها تمرکز خود را بر روي توسعه برنامه قرار دهد کارکنان وي احساس خستگی روحی بیشتري را تجربه خواهند کرد و باور
می کنند که تنها مسئله مهم براي مدیریت پیشرفت برنامه است. چنین احساسی باعث می شود انگیزه کارمندان از بین برود و تمایل به کار
کاهش پیدا کند چرا که ارزش رشد کارکنان رشدي را به خود ندیده است. کارآفرین باید راه هایی را براي ایجاد ارتباط قوي با کارمندان خود

 
پیدا کند و به پیشرفت آن ها نیز اهمیت دهد چرا که رشد این اشخاص در سرعت توسعه استارت آپ تاثیر چشمگیري دارد. 

 
بیشتر بخوانید 

- علل عدم استقبال کاربران از پیام رسان هاي ایرانی + 7 قابلیت نجاتبخش مراقبت از سلامت جسمی و روحی خود مطالعات و تحقیقات
نشان داده اند که کارآفرینان بیش از اشخاص عادي در جامعه تحت فشارهاي روحی قرار می گیرند و به همین دلیل بیشتر دچار افسردگی و
اضطراب شدید می شوند. تلاش براي ایجاد شغلی جدید و مدیریت موفق آن باعث می شود بسیاري از کارآفرین ها با فرسودگی در فعالیت
شغلی و مشکلات عصبی مواجه شوند. افراد براي مقابله با این شرایط بهتر است که به بهترین نحو سلامت جسمی خود را حفظ کنند و آن را

 
در فهرست اولویت هاي خود قرار دهند. 



 
 

اهمیت دادن به سلامت جسمی باعث می شود میزان استرس موجود کاهش پیدا کند و کیفیت خواب با افزایش مواجه شود. از بهترین راه
هاي اهمیت دادن به سلامت بدن و مقابله با استرس انجام ورزش هاي برنامه ریزي شده 30 دقیقه اي است. یک کارآفرین با سه بار ورزش در
هفته می تواند میزان استرس و اضطراب خود را به شکل چشمگیري کاهش دهد. ارزش گذاري براي سلامت شخصی و گذراندن زمان هاي
استراحت مفید می تواند به کارآفرین در مدیریت احساساتش کمک کند. پیشنهاد می شود کارآفرینان سرگرمی و عادتی جدید براي خود

 
شکل دهند که باعث می شود اهمیت بیشتري براي سلامت جسمی خود قائل شوند. 

 
بیشتر بخوانید 

- دیپ فیک؛ فناوري خطرناکی که آن را با سلاح هسته اي هم تراز می دانند! به یاد داشتن آن که شما تنها نیستید شروع یک شغل جدید و
استارت آپ می تواند شرایط سختی را براي یک کارآفرین به وجود آورد. یک بنیان گذار و مدیر بودن می تواند استرس و اضطراب بسیاري را
به همراه داشته باشد و افراد معمولا در این موقعیت شغلی احساس تنهایی بسیاري دارند. کارآفرینان باید بدانند تنهایی شکل گرفته بیشتر

 
شبیه به یک توهم است و آن ها می توانند از دوستان، همکاران و خانواده خود کمک بگیرند تا احساس بهتري را تجربه کنند. 

 
 

در واقع افراد می توانند براي بهبود حال خود به جوامع بنیان گذاران استارت آپ بروند و با دیگر فعالان حوزه خود مشورت کنند. ایجاد
ارتباطات جدید و شکل دادن روابط قوي نه تنها حس تنهایی را از کارآفرین دور می کند بلکه باعث می شود آینده شغلی خود را تضمین
کنند. یکی دیگر از رفتارهایی که می تواند احساس خوب کارآفرین را افزایش دهد آن است که افراد برنامه هاي تفریح خود را مانند قدیم

 
پیش ببرند و دوستان و خانواده خود را ملاقات کنند. 

 
بیشتر بخوانید 

- 5 حقیقت قابل تامل از هوش مصنوعی/ ربات ها شغل کدام افراد را تهدید می کنند؟ سخن آخر کارآفرینی می تواند احساسات پر فراز و



نشیبی را ایجاد کند؛ این احساسات می توانند مواردي مانند ترس، ناامنی، تنهایی، استرس، اضطراري، رضایت، خستگی و خوشحالی باشند.
کارآفرینان باید ابتدا مسائل قابل کنترل و موارد غیر قابل کنترل را تشخصی دهند و آن ها را از یکدیگر جدا سازند. به این صورت اشخاص می

 
توانند به نحو بهتري با مشکلات روبه رو شوند و تمامی مشکلاتی که قادر هستند حل کنند از میان بردارند. 

 
 

کارآفرینان باید در نظر داشته باشند که با توجه به شیوع ویروس کرونا بسیاري از مشکلات طبیعی و قابل درك هستند در نتیجه نیازي به

 
اضطراب داشتن براي آن ها وجود ندارد. افراد می توانند از شیوع ویروس کرونا استفاده کنند تا بر احساسات مختلف خود کنترل پیدا کنند. 

گزارش از امین وصالی



رها در بیابان، کنار نواي گرم ساربان/ شترداري؛ صنعتی مغفول مانده در خراسان

جنوبی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/09/09

گوشه گوشه خراسان جنوبی مستعد شتر داري است، ظرفیتی که با فرآوري محصولاتش می توان براي کشور ارز آوري بالایی ایجاد
کرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بیرجند، کویر سراسر ظرفیت است، از مستعد بودن براي
گردشگري گرفته تا تولید انرژي ها ي نو! اما در کنار همه این

 
ها شترداري ظرفیتی منحصر به فرد در پهنه کویر است. 

شتري که در گذشته به دلیل نقش موثرش در حمل کالا به
کشتی کویر شهره بوده اما امروز به منبع در آمدي براي کویر

 
نشینان تبدیل شده است. 

 
 

 
کویر، آفریده شده براي شترداري! 

وجود 30 هزار نفر شتر در خراسان جنوبی، سومین استان پهناور کشور را به دومین قطب پرورش این حیوان در کشور تبدیل کرده است. شتر

 
داري در این منطقه نسل به نسل، دست به دست می شود تا ظرفیتی ارزشمند پابرجا بماند. 

 
یکی از شتر داران می گوید: خداوند این کویر را فقط براي شتر داري داده ، زیرا در برابر سرما و گرما ي کویر بسیار مقاوم است. 

دیگري می گوید افتخار می کنم که هر سه پسرم در کنار من شتر داري می کنند. یکی از پسر ها گفت: لیسانس معدن دارد اما به دنبال کار



 
اداري نرفته است. 

شتر دار دیگر از مزیت هاي شتر داري این گونه برایمان بیان کرد: واقعا سود آور است و از پشم،گوشت و شیر آن می توان بیشترین استفاده را

 
داشت. 

 
 

 
امان از دغدغه فروش! 

جدا از گوشت و پشم تنها فروش شیر شتر می تواند براي کویرنشینان سودمند باشد. شتر داران زیادي در خراسان جنوبی از نبود مکانی براي
جمع آوري این محصول ارزشمند گلایه مند هستند و می گویند با وجود اینکه سفارش هاي زیادي براي فروش شیر شتر دارند اما مکانی براي

 
جمع آوري وجود ندارد. 

یکی از شترداران خراسان جنوبی گفت: من نباید براي محصولی که تمام دنیا براي آن سر می شکنند کفش آهنی بپوشم و در این اداره و آن

 
اداره به دنبال مجوز براي فروش محصولاتم باشم. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- شتر،کِشتی نجاتی در کویر+فیلم 

 
- فرآوري محصولات شتر، درآمدي سودمند در اقتصاد منهاي نفت 

- احداث کارخانه شیرخشک شتر در خراسان جنوبی در صورت تامین شیر نواي خوش ساربان در کنار شتر ها اگر چه سوزناك است اما او

 
همچنان به آینده اي بهتر امیدوار است. 



 
 

طلاي سفید بیابان در مسیر فرآوري اما حالا به همت آقاي دهقان طلاي سفید بیابان که تا همین چند ماه پیش، فرآوري که هیچ، حتی جمع
آوري هم نمی شد، از شتر داران خریداري می شود و در تنها کارخانه فرآوري شیر شتر در شرق کشور ارزشی فراتر از محصول اولیه پیدا می

 
کند. 

دهقان مدیرعامل کارخانه محصولات لبنی در شهرك صنعتی بیرجند است. می گوید: این کارخانه در سال 95 با روزانه 500 کیلو شیر گاو

 
کارش را شروع به کار کرده و اکنون روزانه حدود 10 تن شیر گاو را فرآوري می کند. 

 
 

او با بیان اینکه کار هاي تحقیقاتی و پایه را از یک سال پیش براي شیر شتر انجام داده است افزود: ابتدا روزانه، 100 کیلو شیر شتر و اکنون

 
حدود 800 کیلو از این محصول را دریافت می کنیم. 

دهقان با بیان اینکه شیر شتر در کارخانه اش تبدیل به محصولاتی از جمله دوغ و شیر خشک می شود بیان کرد: شیر شتر را از صحرا نشینان
و شتر داران منطقه مثل نهبندان خوسف، بشرویه و فردوس و همچنین سایر استان ها مانند سیستان و بلوچستان و سمنان خریداري می

 
کنیم. 



 
 

شیر خشک شتر و 800 هزار دلار ارز آوري سالانه مدیرعامل کارخانه محصولات لبنی در شهرك صنعتی بیرجند اظهار کرد: چون تازه کار مان
را شروع کرده ایم مشکلات زیادي از جمله تامین سرمایه براي شتر داران، تامین شیر سرد کن، وسایل بهداشتی، مراحل بازاریابی و فروش و از

 
همه مهمتر صادرات شیر خشک به خارج از کشور بر سر راه ما است. 

او گفت: در رابطه با این مشکلات با مسئولین استانی و نمایندگان مجلس صحبت کرده ام که اگر بتوانیم مجوز صادرات این محصول را بگیرم

 
در آینده کمک بزرگی به تولید کنندگان و دامداران و شتر داران خواهیم کرد. 

 
 

دهقان تصریح کرد: کشور هاي اروپایی و آمریکایی بیش ترین بازار فروش ما هستند و اگر موانع صدور شیر خشک از پیش پاي من تولید

 
کننده برداشته شود محصول شیرخشک شتر می تواند سالانه حدود 800 هزار دلار براي کشور ارز آوري داشته باشد. 

مدیرعامل کارخانه محصولات لبنی در شهرك صنعتی بیرجند عنوان کرد: علاوه بر آن در صورت رفع موانع صادراتی این محصول زمینه براي

 
اشتغال 40 نفر به صورت مستقیم و 80 نفر به صورت غیر مستقیم در این کارخانه فراهم خواهد شد. 

او گفت: شیر شتر به دلیل ارزش غذایی بسیار بالا یی که دارد در دنیا شناخته شده است اما در ایران ارزش غذایی آن ناشناخته باقی مانده و

 
در خراسان جنوبی مغفول واقع شده اما خرید شیر شتر و فرآوري آن در کارخانه باعث می شود تا صحرا نشینان منطقه تقویت شوند. 



 
 

یک لیوان شیر شترمساوي است با 25 واحد انسولین! مختاري مسئول فنی کارخانه محصولات لبنی در شهرك صنعتی بیرجند گفت: شیر

 
شتر در مقایسه با شیر گاو ماندگاري بالایی دارد و 10 برابر شیر گاو کلسیم دارد. 

او با بیان اینکه میزان پتاسیم و منیزیم در شیر شتر بسیار بالا است افزود: هر لیوان شیر شتر حاوي 25 واحد انسولین است؛ براي همین ضد

 
دیابت محسوب می شود. 

 
 

تولید 800 تن شیر شتر در نیمه نخست امسال اشرفی گل معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: ظرفیت

 
تولید شیر شتر در استان سالانه بیش از 8 هزار و 500 تن است. 

 
او افزود: میزان جمع آوري سالانه شیر شتر در استان حدود 500 تن است. 

 
اشرفی گل عنوان کرد: تعداد بهره برداران در بخش پرورش شتر استان حدود 2 هزار و 200 خانوار است. 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی با بیان اینکه در حال حاضر حدود 30 هزار نفر شتر در استان وجود دارد،

 
بیان کرد: محصولات شتر در استان خرید تضمینی ندارد. 

همتی مدیر عامل شرکت توسعه سرمایه گذاري ستاد اجرایی فرمان امام (ره) گفت: پارسال با امضاي تفاهم نامه بین استانداري و ستاد اجرایی



 
فرمان امام (ره) تلاش شد خراسان جنوبی به مقام اول در حوزه هاب شتر ارتقا یابد. 

 
او افزود: راه اندازي کارخانه شیر خشک شیر شتر در خراسان جنوبی منوط به حداقل شیري است که توسط استان تامین می شود. 

 
 

روز هاي خوش شتر داري در خراسان جنوبی دور نیست، اگر این سرمایه ها در کویر از سرگردانی درآیند. اقتصاد منهاي نفت می تواند همین

 
ظرفیت بر زمین مانده در بیابان باشد به شرط اینکه در کنار فرآوري این محصول موانع صادراتی آن هم برطرف شود. 

گزارش از راضیه یعقوبی



قتل جوان ایرانی ساکن گرجستان در هاله اي از ابهام

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/09/09

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را برملا
کند.

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی
شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را

 
برملا کند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از شرق، سه سال قبل خانواده
جوانی به نام میثم، شکایتی را مطرح کردند و گفتند فرزند
جوانشان در گرجستان کشته شده است. پدر و مادر میثم به
مأموران گفتند: پسر ما در گرجستان زندگی می کرد. او براي
اشتغال رفته بود و شغل خوبی هم داشت و کار می کرد و پول

درمی آورد. ما تقریبا هر روز با هم در تماس بودیم. تا اینکه یک روز وقتی زنگ زدیم، جواب تلفن را نداد. او خودش هر روز تماس می گرفت.
چند روز گذشت و تماسی نگرفت. با کسانی که می دانستیم در گرجستان با پسرم در ارتباط هستند و او را می بینند هم تماس گرفتیم اما

 
جوابی به ما ندادند تا اینکه تصمیم گرفتیم خودمان به آن کشور برویم. 

پدر این جوان گفت: من به گرجستان رفتم تا ردي از پسرم پیدا کنم. وقتی به خانه اش رفتم، متوجه شدم پسرم چند روز قبل در منزلش به
قتل رسیده است. من وقتی وارد خانه پسرم شدم با صحنه فجیعی روبه رو شدم. با کمک دوستان پسرم سراغ پلیس گرجستان رفتم و آنها

 
گفتند در جریان قتل هستند و پرونده نیز تشکیل داده اما هنوز ردي از عامل یا عاملان جنایت پیدا نکرده اند. 

این مرد گفت: خون همه جا را گرفته بود. خانه پسرم به هم ریخته بود و معلوم بود به طرز فجیعی کشته شده است. در این باره با پلیس
گرجستان صحبت کردم و آنها تأیید کردند پسرم را به طرز فجیعی کشته اند و پلیس هم به دنبال عامل قتل است. پلیس به من گفت پسرم را

 
با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده و سرش را بریده اند. 

پدر میثم درباره اینکه آیا پسرش با کسی دشمنی داشت، گفت: او پسر بسیار کاري و آرامی بود، در ایران حتی دعوا هم نمی کرد، چه برسد به
اینکه با کسی دشمنی داشته باشد. من از زندگی اش در گرجستان خبر زیادي ندارم؛ البته ما به خانه او رفت و آمد می کردیم و پسرم را می
دیدیم اما از اینکه با چه کسانی رفت وآمد داشت، اطلاعی ندارم. پسرم جوان بی آزاري بود او می خواست چند سالی در گرجستان کار کند و
بعد به ایران بیاید و با پس اندازش شغل شرافتمندانه اي راه بیندازد و زندگی سالم و آرامی داشته باشد. من از پلیس ایران درخواست دارم

 
پرونده قتل پسرم را پیگیري کند. 

با شکایت این مرد، پلیس ایران از اینترپل خواست پرونده قتل میثم مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین هماهنگی هایی با پلیس گرجستان نیز
انجام شد. فرضیه هاي مختلف از انتقام گیري شخصی تا سرقت در این پرونده مورد بررسی قرار گرفت، اما ردي از عامل یا عاملان جنایت به

 
دست نیامد تا اینکه پدر و مادر مقتول از دادگاه ایران درخواست پرداخت دیه از بیت المال کردند. 



جلسه بررسی این درخواست در شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران برگزار شد. در جلسه رسیدگی برادر میثم در دادگاه حاضر شد. او گفت:
از وقتی پدر و مادرم داغدار مرگ برادرم شده اند، وضعیت روحی بسیار بدي دارند. مخصوصا اینکه عاملان جنایت هم شناسایی نشده اند. این

 
موضوع فشار بسیار شدیدي روي خانواده من ایجاد کرده است. 

 
این جوان گفت: برادرم جوان بسیار آرامی بود. هیچ وقت کار خلافی نمی کرد و اصلا اهل دعوا نبود. نمی دانیم این اتفاق چطور افتاده است. 

او گفت: به طور کلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحول بدهد تا در ایران دفنش کنیم، تلاش
بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحول ما دادند. سه سال از ماجرا گذشته و هیچ سرنخی از سوي پلیس
اینترپل به دست نیامده است. هرچند ما همچنان تلاش می کنیم، اما خیلی ناامید هستیم. به همین دلیل هم پدر و مادرم درخواست دیه از

 
بیت المال را دارند. 

این مرد در ادامه گفت: برادرم کار می کرد و پول هایش را براي ما می فرستاد تا برایش نگه داریم و او بتواند در ایران کاري راه بیندازد و
بتواند زندگی اش را تأمین کند، اما جانش را از دست داد. از طرفی پدر و مادرم آن قدر عذاب کشیده اند که دچار بیماري شده اند. ما روزهاي

 
سختی را پشت سر گذاشتیم و همچنان تا پیدا نشدن قاتل برادرم این وضعیت ادامه دارد. 

بعد از گفته هاي این مرد جوان، با توجه به مدارکی که در پرونده موجود بود قضات شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران براي تصمیم گیري

 
دراین باره وارد شور شدند. 

پربیننده ترین قصاص مرد قصاب به جرم سلاخی 2 زن در انتظار قصاص قاتلان امیرعلی +عکس گسترش آتش سوزي در جنگل توسکستان
گرگان سارقان گردنبند علی دایی دستگیر شدند اعدام براي عامل تعرض به دختر جوان



متقاضیان هیچ محدودیتی براي دریافت تسهیلات کرونایی ندارند

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/09/09

معاون امور اقتصادي استانداري کهگیلویه و بویراحمد اظهار داشت: 4 هزار و 921 نفر براي دریافت تسهیلات کرونایی در این استان
در سامانه کارا ثبت نام کرده اند که میزان اشتغال حاصل از پرونده آن ها 6 هزار و 938 نفر است.

کبنا ؛ تسهیلات کرونایی فرصت مناسبی بود که دولت براي
حمایت از واحدهاي تولیدي، مشاغل آسیب دیده و کارگران در
نظر گرفت. در استان کهگیلویه و بویراحمد با کوشش مدیران
این تسهیلات در اختیار متقاضیان قرار گرفت. بطوریکه
درخواست کنندگان بدون هیچ مشکلی می توانند، وام کرونایی
دریافت کنند. متقاضیان تسهیلات کرونایی در صورتی که در
فرایند دریافت این وام ها به مشکلی برخورد می کردند، مدیران
شخصاً براي برداشتن موانع قدم پیش می گذاشتند، تا در این

 
شرایط بد اقتصادي به کمک مشاغل آسیب دیده بیایند. 

سید حشمت االله صمیمی دوست معاون امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد در گفت وگو با خبرنگاران به موضوع تسهیلات کرونایی
اشاره کرد و اظهار داشت: هر فردي که متقاضی تسهیلات کرونایی بود، طبق ضوابط و قوانین این تسهیلات در اختیار او قرار می گرفت و حتی

 
شخصاً اگر فردي در فرایند دریافت این تسهیلات با مشکلاتی روبرو می شدند، به بانک ها و مدیران مربوطه تذکرات لازم را می دادیم. 

وي افزود: این تسهیلات حق استان کهگیلویه و بویراحمد است و هیچ گونه کوتاهی در پرداخت آنها نباید صورت بگیرد و اگر فردي با مشکل

 
مواجه شد، می تواند، تماس برقرار کند. 

صمیمی دوست اضافه کرد: بانک ها موظف هستند که تسهیلات کرونایی را در راستاي حمایت از مشاغل آسیب دیده پرداخت نمایند. بر
اساس بخشنامه هاي جدید، تسهیلات کرونایی پا بر جا است و هر فرد متقاضی که پرونده تشکیل داده اند، می توانند با مراجعه به بانک این

 
تسهیلات را دریافت نمایند. 

معاون امور اقتصادي استانداري کهگیلویه و بویراحمد اظهار داشت: 4 هزار و 921 نفر براي دریافت تسهیلات کرونایی در این استان در سامانه

 
کارا ثبت نام کرده اند که میزان اشتغال حاصل از پرونده آن ها 6 هزار و 938 نفر است. 

صمیمی دوست اضافه کرد: در پی شیوع بیماري کرونا در کشور تعداد زیادي از کسب و کارها خسارت دیدند و به منظور کمک به این

 
واحدهاي تولیدي این تسهیلات به استان اختصاص یافته است. 

وي افزود: دولت همواره حامی تولیدکنندگان است و بانک ها موظف شده اند نسبت به پرداخت این تسهیلات اقدام کنند تا مردم از این مزایا

 
بهره مند شوند. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: هم اینک از سوي معاونت اقتصادي ریاست جمهوري بخش نامه اي صادر شده که

 
تمامی افرادي که در سامانه کارا ثبت نام کرده اند، هیچ مشکل و محدودیتی براي دریافت تسهیلاتشان ندارند. 

صمیمی ابراز داشت: تسهیلات درخواستی 4 هزار و 921 پرونده متقاضیان، 67 میلیارد تومان بوده که تاکنون 2 هزار و 800 متقاضی موفق به

 
دریافت این تسهیلات شده اند. 

 
وي تاکید کرد: اشتغال حاصل از این تعداد پرونده سه هزار و 676 نفر بوده است. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: تاکنون حدود 30 میلیارد تومان به متقاضیان تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا

 
پرداخت شده و نظام بانکی استان آمادگی پرداخت 37 میلیارد تومان دیگر را داراست. 



وي بیان کرد: به بیان دیگر 44 درصد از مجموع تسهیلات درخواستی پرونده هاي افراد متقاضی پرداخت شده و نرخ سود این تسهیلات 12

 
درصد است. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: دوره بازپرداخت تسهیلات، به مدت 2 سال و تضمینی که براي دریافت تسهیلات

 
از سوي بانک ها دریافت می شود. 

شرایط دریافت تسهیلات کرونایی در شرایط کنونی کشور، براي رفاه حال مردم بسیار تسهیل یافته است. شرایط دریافت این تسهیلات به
ترتیب براي کمتر از 16 میلیون تومان سفته فرد متقاضی یا چک متقاضی لازم است و نیازي به ضامن ندارد و براي 16 تا 48 میلیون تومان

 
وثیقه سفته و یا یک چک با یک ضامن نیاز دارد. 

وي افزود: همچنین براي وام 48 تا 160 به دو ضامن و 160 تا 200 میلیون سه ضامن نیاز دارد و براي وام 200 تومان به بالاتر بنا به

 
تشخیص بانک وثایق متعارفی که معمولاً بانک ها دریافت می کنند، مورد نیاز است. 

صمیمی دوست گفت: بر اساس هماهنگی هاي صورت گرفته سیستم نظام بانکی کهگیلویه و بویراحمد آمادگی کامل و لازم براي پرداخت

 
تسهیلات کرونایی به متقاضیان را داراست. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: بانک هاي هاي پرداخت کننده تسهیلات شامل بانک هاي انصار، بانک پارسیان،
بانک تجارت، رفاه کارگران، سپه، صادرات ایران، ملت و ملی هستند.



تقسیم سیستان و بلوچستان؛ تضعیف یا تقویت استان؟

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/09/09

طی هفته اخیر طرح تقسیم استان سیستان و بلوچستان در مجلس شوراي اسلام اعلام وصول شد که حواشی و اظهارنظرهاي
مختلفی در موافقت یا مخالفت با خود داشته است.

طی هفته اخیر طرح تقسیم استان سیستان و بلوچستان در
مجلس شوراي اسلام اعلام وصول شد که حواشی و
اظهارنظرهاي مختلفی در موافقت یا مخالفت با خود داشته

 
است. 

به گزارش مردم سالاري آنلاین، هرچند محتواي این طرح هنوز
منتشر نشده و تمام اظهارنظرها براساس تاریخچه این بحث،
اطلاعات و برداشت هاي شخصی است و باید منتظر ماند تا

محتواي این طرح منتشر شود و بار فنی و کارشناسی آن مشخص شود، اما ادله و دیدگاههاي مخالفین و موافقان طرح تقسیم استان سیستان

 
و بلوچستان را میتوان اینگونه فهرست کرد: 

 
نظرات مخالفان تقسیم سیستان و بلوچستان 

 
● دولت مرکزي که توان اداره یک استان محروم و فقیر را ندارد، چگونه می تواند چهار استان محروم را هرچند کوچکتر اداره کند؟ 

● زندگی مسالمت آمیز اقوام منطقه ( بلوچ و زابلی) با وجود تفاوت هاي قومی و مذهبی، در طی اعصار و قرون موجب درهم تنیدگی این اقوام
به لحاظ فرهنگی، اجتماعی و خانوادگی شده است. این درهم تنیدگی سبب به وجود آمدن ارزش هاي مشترکی در بین این اقوام شده که
منتهی به یکپارچگی تاریخی این منطقه در طی تاریخ غنی خود شده است. تقسیم استان موجب افتراق و اختلاف بین این اقوام و تهدید

 
وحدت در منطقه می شود. 

● با تقسیم استان، پتانسیل هاي پراکنده آن که در یک منطقه متمرکز نیستند و اصلا قابلیت تحقق در سایر مناطق استان را ندارند، دور از
دسترس قرار گرفته و تلف می شوند. فرض بگیریم دو استان از بخش جنوبی سیستان و بلوچستان و دو استان از بخش شمالی به وجود آید،

 
آیا پتانسیل هاي زیرساختی هریک از این چهار منطقه قابلیت تحقق مجدد در سایر مناطق را دارند؟ 

● چگونه می توان راه توسعه را با حذف عناصر ذاتی یک منطقه از جمله عناصر قومیتی، فرهنگی و مذهبی آن گشود؟ آیا توسعه با وجود این
عناصر در یکدیگر محقق نمی شود؟ چه بسا تمرکز بر این امر موجب اختلاف و فاصله افتادن بین بلوچ و سیستانی (زابلی)، سنی و شیعه می

 
شود. 

● از آن جا که شاخص هاي توسعه انسانی در سیستان و بلوچستان در پائین ترین سطح کشوري قرار دارد، چرا به جاي پرداختن به این

 
شاخص ها و بهبود آن ها، به مسائل حاشیه اي این چنینی که دردي از مردم دوا نمی کند، پرداخته می شود؟ 

● به نظر یکی از عوامل موثر در مطرح کردن این طرح تاثیرپذیري از نگاه هاي منفی امنیتی به استان است که برخی براي ایجاد امنیت، با

 
طرح چنین مباحثی مترصد پاك کردن صورت مساله هستند. 

● آیا این طرح بر اساس واقعیت هاي موجود مربوط به استان مطرح شده است؟ آیا این طرح بر مبناي آمایش سرزمینی و ملاك هاي علمی،

 
انسانی و فرهنگی است؟ 

 
نظرات موافقین طرح تقسیم سیستان و بلوچستان 



 
○ با تقسیم استان اختیار و اقتدار ادارت کل افزایش می یابد و کارایی بیشتر آن ها باعث کیفی سازي امور توسعه می شود. 

 
○ زاهدان به عنوان مرکز استان، توسعه یافته و سایر مناطق در محاق قرار گرفته اند. این تقسیم باعث توسعه سایر مناطق می شود. 

 
○ تقسیم استان باعث توزیع مناسب امکانات، بودجه و عدالت براي همه می شود. 

○ استانی شدن هر یک از زیربخش هاي این منطقه باعث بالا رفتن ارزش ملکی اراضی شده و بازار املاك و مستغلات رونق می گیرد و به

 
توسعه و آبادانی منطقه افزوده می شود. 

حال با توجه به مباحث و سوالات بالا، یکی از دغدغه هاي اصلی در حال حاضر این است که آیا همه جوانب در مخالفت یا موافقت لحاظ می

 
شود؟ آیا صرفا مباحث سیاسی مدنظر دو طرف است یا نظرات کارشناسی و توسعه پایدار منطقه نیز مورد توجه است؟ 

این که زاهدان به عنوان مرکز استان، شهري به نسبت توسعه یافته تر از سایر شهرهاي استان است و سایر شهرها در ضعف (امکانات و...) قرار
دارند و طرح تقسیم استان موجب توسعه یافتگی سایر مناطق می شود، به نوعی سطحی نگري است و شاید منظور دیگري در پشت این نظر
است. آیا نباید اولا تلاش می شد با مدیریت درست و استفاده از پتانسیل هاي داخلی و خارجی استان شهرهاي دیگر را به مسیر توسعه

 
رهنمون کرد و بعد اگر سایر اولویت ها محقق شد، آنگاه اگر به صلاح بود، سراغ تقسیم استان می رفتند؟ 

دقت شود که گویا نفس طرح این مباحث از سوي عده اي بیشتر بر سر تصاحب زاهدان است و سایر مسائل در اولویت نیستند یا در اولویت

 
هاي پائین تر قرار دارند. 

برخی با بیان این توجیه که بودجه مناطق مرزي و دورافتاده در دستان مرکزنشینان استان است، ابراز می دارند که با تحقق این طرح بودجه
این مناطق به دست خودشان رسیده و باعث توسعه این مناطق می شود. جالب است که گویا این عزیزان تمرکزگرایی را مختص زاهدان می

 
دانند و همه مشکلات را از مرکز استان بودن زاهدان می بینند. 

در پاسخ این دوستان باید گفت که مشکل از نگاه و روش هاي مدیریتی است و تا وقتی که این روش مدیریتی در منطقه حاکم است، فرقی

 
نمی کند که یک مرکز استان به نام زاهدان داشته باشیم یا چهار مرکز استان در مقیاس هاي کوچکتر. 

نکته تاسف بار دیگر این است که عده اي هم در پائین ترین سطح می اندیشند و در بند نام ها مانده اند و حالا بر سر این که نام این چهار

 
استان چه باشد، چانه زنی می کنند. 

از سوي دیگر تجربه ناموفق تقسیم برخی مناطق دیگر کشور از هم، از جمله جدایی ایلام از کرمانشاه، تقسیم خراسان بزرگ به جنوبی، شمالی
و رضوي و این دست تقسیم هاي غیر کارشناسی، که موجب تضعیف هرچه بیشتر این مناطق و حتی ایجاد اختلاف بین اقوام ساکن در این

 
مناطق شده، پیش روي ما است. چرا باید به دام این قبیل اشتباهات افتاد و باعث پراکنده شدن عقب ماندگی، فقر و تشتت شد؟ 

این امر ثابت شده است که توسعه به حرف محقق نمی شود و این مدیریت و برنامه ریزي عملگرایانه و موثر است که منطقه را به سمت توسعه
سوق می دهد. برخی با شاه بیت کردن توسعه در خلال موافقت هاي خود، بدون ادله متقن و علمی صرفا با بیان برخی آمال خود و ایضا ایده
آل گرایی، تاکید می کنند که تقسیم استان منجر به توسعه می شود، در حالی که نمی گویند چگونه این امر محقق می شود؟ آیا توسعه به

 
صورت دستوري مدنظرشان است؟ آیا این مدل توسعه پایدار است؟ 

تقسیم استان، تقسیم و تزاید سازمان ها و ادارات دولتی را درپی دارد که متعاقب آن بزرگ شدن بدنه دولت و دامن زدن به بروکراسی است.

 
این یک امر محتوم است که بروکراسی در برابر توسعه قرار دارد و سد راه آن است. 

بیان این نکته لازم است که هرچه دخالت دولت ها در امور استان ها بیشتر شود، باعث ایجاد رخوت و کاهش پویایی نیروي انسانی در استان
ها شده و متعاقبا خلاقیت، زایش و تولید در آن ها کاهش می یابد. حال با تقسیم استان، دست دولت ها براي دخالت و ایجاد رخوت در نیروي
کار و مدیریتی بومی باز می شود. توسعه اصیل و پایدار همیشه درونزا بوده و مداخلات بیرونی در میان مدت و بلند مدت مانع تحقق آن می

 
شود. 

تقسیم استان باعث می شود، ویژگی هاي ژئوپلتیک، موقعیت هاي جغرافیایی، ترانزیتی، منابع معدنی و خاك حاصل خیز در برخی مناطق
منحصر بماند و سایر مناطق از آن ها بی بهره بمانند. نسبت پراکندگی جمعیت به وسعت استان نیز توجیه گر این تقسیم نیست و چه بسا
بخشی از این مناطق که در قالب استان جدید بروز خواهند یافت، اگرچه نام استان را یدك خواهند کشید اما در حد یک شهر کوچک جمعیت
خواهند داشت. این کمبود جمعیت خواه ناخواه باعث کاهش تولید و اشتغال در آن مناطق و در نتیجه باعث افزایش بیشتر فقر و محرومیت

 
می شود. 

مورد دیگر این است که با تقسیم استان، در حدفاصل مرزهاي استان هاي جدید، بخشی از اراضی به صورت مازاد و موات درمی آیند و این
اراضی مازاد خود آغازگر اختلافات جدید و ایجاد رانت و فساد می شود. ضمن این که با توجه به دولتی بودن نظام اداري و اقتصادي کشور،



عده اي قلیل که به نقشه توسعه اراضی شهري در استان هاي جدید دسترسی دارند، با استفاده از این رانت اطلاعاتی به اندوختن ثروت هاي

 
بادآورده می پردازند و بیش از پیش برگرده مردم محروم منطقه سوار می شوند. 

 
پیشنهاداتی براي رسیدن به نتیجه مطلوب 

1- چه موافقین و چه مخالفین به صورت فنی و کارشناسی به اقناع افکار عمومی، بزرگان و علماي منطقه، اقوام و مذاهب و اهل فن بپردازند و
راه کار عملیاتی و توسعه محور ارائه دهند. نه اینکه با نادیده گرفتن این افراد و عوامل موثر، براي به کرسی نشاندن حرف خود به هر

 
مستمسکی چنگ بزنند به جز اقناع، و باعث تنش و دلخوري شوند. 

2- به جاي تضعیف مرکز استان فعلی یعنی زاهدان، با راهکار عملیاتی براي تقویت شهرهاي بزرگ دیگر استان از جمله ایرانشهر، چابهار و
زابل و... و با استفاده از توان داخلی و بومی این شهرها، استان را از حالت متمرکز و تک قطبی خارج کرده و این گونه باعث تکثیر عوامل

 
توسعه و تقویت توسعه در استان شوند. 

3- در صورت تحقق این طرح و تقسیم استان، دیگر زاهدان به عنوان مرکز یکی از استان هاي جدید انتخاب نشود و در اقلیم قومیتی فعلی
خود باقی بماند . این امر باعث توسعه یک شهر دیگر به عنوان مرکز استان شده و از تک قطبی شدن مجدد استان جدید جلوگیري می شود.

 
ضمن آن که با حفظ شاکله قومیتی فعلی خود از هرگونه تشتت و اختلافات قومی جلوگیري می شود. 

4- اصلی ترین پیشنهاد این است که تصویب این طرح صرفا به مجلس واگذار نشود و به یک مدل رفراندوم منطقه اي استانی مراجعه شود،
چراکه استان داراي دو قوم بلوچ و سیستانی (زابلی) و مذاهب سنی و شیعه است که علی رغم اختلافات جزئی و طبیعی، پیوندي عمیق و

ناگسستنی باهم دارند و نباید این پیوند و اتحاد مورد تهدید قرار گیرد.



اقتصاد موضوع اصلی کشور است

منبع: میزانشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/09/09

اقتصاد موضوع اصلی کشور است. اینکه در سال هاي اخیر شعار هر سال، موضوعی اقتصادي انتخاب شده، به همین دلیل است. ضمن
آنکه معیشت مردم حقاً دچار تنگی شده و در ماه هاي اخیر نیز کرونا، مشکلات را بیشتر کرده است.

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR، حضرت آیت االله خامنه اي 4 آذرماه 1399 در دیدار رؤساي سه

 
قوه و دیگر اعضاي شوراي عالی هماهنگی اقتصادي بیاناتی فرمودند که بازخوانی می شود. 

رهبر معظم انقلاب اسلامی با اشاره به چهار محور لازم براي اقتصاد کشور یعنی حل مشکل کسري بودجه، افزایش سرمایه گذاري، جهش
تولید و حمایت از قشر هاي ضعیف خاطرنشان کردند: باید با همت جدي و تلاش پیگیر مسئولان، تأثیر اجراي راهکار هاي عملی در زندگی

 
مردم مشخص شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي، اقتصاد را موضوع اصلی کشور خواندند و افزودند: اینکه در سال هاي اخیر شعار هر سال، موضوعی اقتصادي انتخاب

 
شده، به همین دلیل است. ضمن آنکه معیشت مردم حقاً دچار تنگی شده و در ماه هاي اخیر نیز کرونا، مشکلات را بیشتر کرده است. 

ایشان افزودند: هدف از برگزاري این جلسه، بیان راهکار هاي عملی است که در کوتاه مدت نتیجه دهد و تأثیر آن در زندگی مردم مشخص
شود که البته لازمه اجراي این راهکار هاي عملی و تأثیرگذاري آنها، همت جدي و تلاش پیگیر رؤساي قوا و مسئولان مرتبط با سه قوه در

 
تشکیلات و سازمان هاي آن ها است. 

رهبر انقلاب اسلامی قبل از بیان راهکارها، دو نکته مهم را بیان کردند و افزودند: کارشناسان براي مشکلات اقتصادي کشور راهکار هاي

 
مشترکی دارند بنابراین مشکل، نداشتن یا ندانستن راهکار نیست بلکه نیازمند همت، شجاعت و اهتمام جدي و پیگیري هستیم. 

 
 

رهبر انقلاب اسلامی نکته دوم خود را به موضوع تحریم ها به عنوان یک واقعیت تلخ و جنایت امریکا و شرکاي اروپایی بر ضد ملت ایران

 
اختصاص دادند و افزودند: این جنایت سال ها است که بر ضد ملت ایران انجام می شود، اما در سه سال اخیر شدت یافته است. 



حضرت آیت االله خامنه اي با تأکید بر اینکه براي علاج تحریم ها دو مسیر «خنثی سازي تحریم ها و غلبه بر آنها» و «رفع تحریم» وجود دارد،

 
افزودند: البته ما مسیر رفع تحریم را یک بار امتحان و چند سال مذاکره کردیم، اما به نتیجه اي نرسید. 

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به مسیر غلبه بر تحریم ها و بی اثر کردن آن ها گفتند: این مسیر ممکن است در ابتداي کار، سختی ها و

 
مشکلاتی داشته باشد، اما خوش عاقبت است. 

اگر با تلاش و ابتکار و با سینه سپر کردن در مقابل مشکلات بتوانیم بر تحریم ها غلبه کنیم و طرف مقابل بی اثر شدن تحریم ها را ببیند، به

 
تدریج دست از تحریم برخواهد داشت 

حضرت آیت االله خامنه اي خاطرنشان کردند: اگر با تلاش و ابتکار و با سینه سپر کردن در مقابل مشکلات بتوانیم بر تحریم ها غلبه کنیم و

 
طرف مقابل بی اثر شدن تحریم ها را ببیند، به تدریج دست از تحریم برخواهد داشت. 

ایشان دو نکته مقدماتی خود را اینگونه جمع بندي کردند: ما ظرفیت ها و توانایی هاي فراوانی براي بی اثر کردن تحریم ها داریم، به شرط

 
آنکه بخواهیم و همت کنیم و به دل مشکلات برویم. 

حضرت آیت االله خامنه اي سپس با بیان بعضی از راه حل هاي پیشنهاد شده کارشناسان و متخصصان در چهار سرفصل «کسري بودجه»،
«افزایش سرمایه گذاري دولتی و نهاد هاي عمومی»، «جهش تولید» و «حمایت از قشر هاي ضعیف» ابراز امیدواري کردند که با اجراي این

 
راهکارها، آثار مثبتی در اقتصاد کشور و زندگی مردم پدید آید. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به اینکه با وجود برخی کارها، شعار سال در حد انتظار تحقق نیافته، افزودند: کارشناسانِ بخش هاي دولتی
و غیردولتی برخی راهکار هاي عملیاتی مشخص را براي جهش تولید پیشنهاد کرده اند از جمله: «افزایش تولید خودرو با اتکاء به ظرفیت
قطعه سازان داخلی»، «افزایش تولیدات صنعت نفت با تکیه بر دانش بنیان کردن صنایع نفتی» و «افزایش تولید خوراك دام و دانه هاي

 
روغنی». 

رهبر انقلاب همچنین بر «ضرورت حمایت از قشر هاي ضعیف» تأکید کردند و افزودند: اقتصاد خانواده ها به علت رکود تورمی در چند سال
اخیر به شدت تحت فشار بوده و اکنون نیز کرونا بر مشکلات افزوده و دشواري هاي جدي معیشتی براي گروه هاي زیادي از مردم به وجود

 
آورده است که باید در این زمینه اقدامی جدي انجام داد. 

ایشان «ایجاد نظام متمرکز تأمین اجتماعی براي آحاد مردم» و «ایجاد پایگاه ملی ایرانیان با اتصالِ پایگاه هاي مختلف اطلاعاتی به یکدیگر» را

 
از جمله پیشنهاد هاي کارشناسان براي کاهش مشکلات مردم برشمردند. 

حضرت آیت االله خامنه اي در ادامه با تأکید بر اینکه باید بنا را بر این بگذاریم که گشایشی از خارج انجام نخواهد شد، افزودند: کسانی که
برخی چشم امید به آن ها دارند با ما دشمنی می کنند، ضمن آنکه شرایط داخلی آن ها به هیچ وجه روشن نیست و گرفتاري هاي اخیر،

 
امکان صحبت و موضع گیري در مسائل بین المللی را به آن ها نمی دهد و نمی توان روي حرف آن ها حساب و برنامه ریزي کرد. 



 
 

ایشان همچنین به یاوه گویی هاي اخیر سه کشور اروپایی نیز اشاره کردند و گفتند: وضع امریکا که مشخص نیست و اروپایی ها هم دائماً در
حال موضع گیري بر ضد ایران هستند. آن ها در حالی که خودشان بیشترین دخالت هاي نادرست را در مسائل منطقه دارند، به ما می گویند
در منطقه دخالت نکنید و در حالی که انگلیس و فرانسه داراي موشک هاي مخرب اتمی هستند و آلمان نیز در این مسیر قرار دارد، به ما می

 
گویند موشک نداشته باشید. 

 
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: به شما چه ربطی دارد، شما اول خودتان را اصلاح کنید و بعد اظهار نظر کنید. 

 
حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: به بیگانگان نمی توان اطمینان کرد و به امید گشایش آن ها بود. 

اگر حرکت و عمل در دستور کار قرار گیرد و کار هایی که می تواند به نفع مردم باشد، انجام شود، یقیناً دولت دوازدهم پایان خوبی خواهد

 
داشت 

رهبر انقلاب اسلامی در پایان خاطرنشان کردند: اگر حرکت و عمل در دستور کار قرار گیرد و کار هایی که می تواند به نفع مردم باشد، انجام

 
شود، یقیناً دولت دوازدهم پایان خوبی خواهد داشت. 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی آقاي روحانی رئیس جمهور به برگزاري 50 جلسه شوراي عالی هماهنگی اقتصادي از زمان تشکیل این
شورا اشاره کرد و افزود: در این جلسات 226 طرح در بخش هاي مختلف از جمله مسائل ناظر به اشتغال، اصلاح امور بانکی و بودجه، شفافیت،

 
نظام پرداخت، سرمایه گذاري، فروش نفت و کنترل قیمت ارز و کالا هاي اساسی مصوب شد. 

 
 



 
- بیشتر بخوانید: 

 
- جلسه ویژه شوراي عالی هماهنگی اقتصادي در حضور رهبر انقلاب برگزار می شود 

انتهاي پیام/



رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد دولت شرایط ورود

صنایع کوچک به فرابورس را تسهیل کند

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/09/09

محمدرضا زهره وندي، رئیس کمیسیون صنعت و معدن عنوان کرد که پس از دور نخست تعطیلی هاي کرونایی، صنایع با هیچ
تخفیف یا اغماضی از سوي سازمان امور مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی مواجه نشدند. البته پرداخت مالیات به تعویق افتاد اما

تخفیفی بر آن اعمال نشد. رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران با ...

محمدرضا زهره وندي، رئیس کمیسیون صنعت و معدن عنوان کرد که پس از دور نخست تعطیلی هاي کرونایی، صنایع با هیچ تخفیف
یا اغماضی از سوي سازمان امور مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی مواجه نشدند. البته پرداخت مالیات به تعویق افتاد اما تخفیفی بر آن اعمال

 
نشد. رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران با اشاره (...) 

محمدرضا زهره وندي، رئیس کمیسیون صنعت و معدن عنوان کرد که پس از دور نخست تعطیلی هاي کرونایی، صنایع با هیچ تخفیف یا
اغماضی از سوي سازمان امور مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی مواجه نشدند. البته پرداخت مالیات به تعویق افتاد اما تخفیفی بر آن اعمال

 
نشد. 

رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران با اشاره به چالش هایی که صنایع کوچک این روزها با آن دست به گریبان هستند،
راهکارهایی چون «مقررات زدایی»، «توسعه زیرساخت هاي شهرك هاي صنعتی» و «تسهیل ورود صنایع کوچک به فرابورس» را براي کمک

 
به این صنایع در شرایط کنونی موثر خواند. 

به گزارش اقتصادطلایی محمدرضا زهره وندي در گفت وگو با روابط عمومی اتاق بازرگانی تهران، با اشاره به اینکه صنایع کوچک عمدتا از
تسهیلات بانکی محروم هستند، گفت: صنایع کوچک براي آنکه بتوانند فعالیت کنند، نیاز به سرمایه دارند اما بانک ها این سرمایه را در اختیار
آنها قرار نمی دهند؛ از این جهت که اسناد و مدارك صنایع کوچک در مقایسه با صنایع بزرگ از شفافیت کمتري برخوردار است. از این رو،
بانک ها از تسهیلات دهی به صنایع کوچک امتناع می ورزند. این در حالی است که بالاترین میزان اشتغال متعلق به این صنایع بوده و حجم

 
بالایی از تولید در این صنایع صورت می گیرد. 

او افزود: صنایع کوچک از نظر تامین مواد اولیه نیز در مضیقه هستند و براي تامین این مواد باید به بازار مراجعه کنند. مساله این است که
مواد اولیه عرضه شده در بورس، اغلب نصیب دلالان شده و آنها در ارائه این مواد به صنایع کوچک از ارائه فاکتور رسمی امتناع می ورزند. بر
این اساس، تولید کنندگان نمی توانند هزینه خرید مواد اولیه را در دفاتر خود قید کنند و به همین دلیل، دفاتر آنها از سوي ممیزان مالیاتی

 
رد شده و همچنین از حاشیه سودشان کاسته می شود. 

زهره وندي با بیان اینکه «صنایع کوچک در عین حال همواره از نوسانات نرخ ارز و تورم متضرر شده اند» ادامه داد: تصور کنید، در فاصله اي
که تولیدکننده براي خود تعهد ایجاد کرده تا کالایی را تحویل دهد، چنانچه نرخ ارز افزایش یابد، فروش این کالا به نرخ قبلی تولید کننده را
متضرر می کند. در واقع یا باید فاکتور و خریدار را تغییر دهد یا با فروش به نرخ قبلی دچار زیان شود. درواقع چه نرخ ارز افزایش یابد و چه

 
کاهشی شود، صنایع متضرر می شوند. 

او افزود: با همه گیري ویروس کرونا نیز بیشترین آسیب را صنایع کوچک و اصناف که بدون پشتوانه هستند، متحمل شدند. اما صنایع بزرگ
که حاشیه سود بالایی دارند و از منابع ارزان بهره می برند، به نسبت صنایع کوچک با آسیب کمتري این بحران را سپري می کنند. کرونا که از



اسفند سال گذشته شیوع پیدا کرد، تاکنون با دوبار تعطیلی همراه بوده است و در تعطیلی نخست، صنایع بلاتکلیف بودند و چشم اندازي در
مورد سال مالی آینده در مقابلشان قرار نداشت. آنها که پرسنل خود را حفظ کردند با هیچ تخفیف یا اغماضی از سوي سازمان امور مالیاتی و
سازمان تامین اجتماعی مواجه نشدند. البته پرداخت مالیات اگر چه به تعویق افتاد اما تخفیفی بر آن اعمال نشد. مساله این است که تحت هر

 
شرایطی صنایع کوچک باید پرداخت هاي خود را انجام دهند. 

او سپس به راهکارهاي حمایتی دولت از صنایع پرداخت و گفت: در این شرایط انتظاري براي کمک مالی و رانت زاي دولت وجود ندارد اما باید
دست کم قوانین و مقررات مزاحم که هر روز عرصه را بر فعالان اقتصادي تنگ تر می کند، کنار گذاشته شود. تامین زیرساخت ها در شهرك
هاي صنعتی تسریع شده و موانع توسعه واحدهاي صنعتی در شهرك ها از میان برداشته شود. اکنون بسیاري از شهرك هاي صنعتی به یک
کشور جنگ زده شباهت پیدا کرده است. افزون بر این موارد، راهکار دیگري که براي حمایت از صنایع کوچک وجود دارد این است که راه

 
ورود آنها به فرابورس براي تامین سرمایه فراهم شود. 

دولت در حال حاضر از درآمد نفتی محروم مانده و درآمدهاي صادراتی نیز کفاف هزینه هایش را نمی دهد، از این رو به منابع درآمدي خود در
داخل چشم دوخته است. اما در شرایط فعلی که اغلب دولت ها به حمایت هاي مالی از صنایع و کسب و کارها روي آورده اند، انتظار این است
که دولت ایران حداقل از تشدید فشارهاي مالیاتی دست بردارد و اما راهکار نهایی حمایت از فعالیت هاي صنعتی، ایجاد ثبات اقتصادي و تورم

است.



دولت شرایط ورود صنایع کوچک به فرابورس را تسهیل کند
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رییس کمیسیون صنعت و معدن عنوان کرد که پس از دور نخست تعطیلی هاي کرونایی، صنایع با هیچ تخفیف یا اغماضی از سوي
سازمان امور مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی مواجه نشدند. البته پرداخت مالیات به تعویق افتاد اما تخفیفی بر آن اعمال نشد.

رییس کمیسیون صنعت و معدن عنوان کرد که پس از دور نخست تعطیلی هاي کرونایی، صنایع با هیچ تخفیف یا اغماضی از سوي

 
سازمان امور مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی مواجه نشدند. البته پرداخت مالیات به تعویق افتاد اما تخفیفی بر آن اعمال نشد. 

محمدرضا زهره وندي، با اشاره به چالش هایی که صنایع کوچک این روزها با آن دست به گریبان هستند، راهکارهایی چون «مقررات زدایی»،
«توسعه زیرساخت هاي شهرك هاي صنعتی» و «تسهیل ورود صنایع کوچک به فرابورس» را براي کمک به این صنایع در شرایط کنونی موثر

 
خواند. 

وي در گفت وگو با روابط عمومی اتاق بازرگانی تهران، با اشاره به اینکه صنایع کوچک عمدتا از تسهیلات بانکی محروم هستند، گفت: صنایع
کوچک براي آنکه بتوانند فعالیت کنند، نیاز به سرمایه دارند اما بانک ها این سرمایه را در اختیار آنها قرار نمی دهند؛ از این جهت که اسناد و
مدارك صنایع کوچک در مقایسه با صنایع بزرگ از شفافیت کمتري برخوردار است. از این رو، بانک ها از تسهیلات دهی به صنایع کوچک
امتناع می ورزند. این در حالی است که بالاترین میزان اشتغال متعلق به این صنایع بوده و حجم بالایی از تولید در این صنایع صورت می

 
گیرد. 

او افزود: صنایع کوچک از نظر تامین مواد اولیه نیز در مضیقه هستند و براي تامین این مواد باید به بازار مراجعه کنند. مساله این است که
مواد اولیه عرضه شده در بورس، اغلب نصیب دلالان شده و آنها در ارایه این مواد به صنایع کوچک از ارایه فاکتور رسمی امتناع می ورزند. بر
این اساس، تولید کنندگان نمی توانند هزینه خرید مواد اولیه را در دفاتر خود قید کنند و به همین دلیل، دفاتر آنها از سوي ممیزان مالیاتی

 
رد شده و همچنین از حاشیه سودشان کاسته می شود. 

زهره وندي با بیان اینکه «صنایع کوچک در عین حال همواره از نوسانات نرخ ارز و تورم متضرر شده اند» ادامه داد: تصور کنید، در فاصله اي
که تولیدکننده براي خود تعهد ایجاد کرده تا کالایی را تحویل دهد، چنانچه نرخ ارز افزایش یابد، فروش این کالا به نرخ قبلی تولید کننده را
متضرر می کند. در واقع یا باید فاکتور و خریدار را تغییر دهد یا با فروش به نرخ قبلی دچار زیان شود. درواقع چه نرخ ارز افزایش یابد و چه
کاهشی شود، صنایع متضرر می شوند. او افزود: با همه گیري ویروس کرونا نیز بیشترین آسیب را صنایع کوچک و اصناف که بدون پشتوانه
هستند، متحمل شدند. اما صنایع بزرگ که حاشیه سود بالایی دارند و از منابع ارزان بهره می برند، به نسبت صنایع کوچک با آسیب کمتري
این بحران را سپري می کنند. کرونا که از اسفند سال گذشته شیوع پیدا کرد، تاکنون با دوبار تعطیلی همراه بوده است و در تعطیلی نخست،
صنایع بلاتکلیف بودند و چشم اندازي در مورد سال مالی آینده در مقابلشان قرار نداشت. آنها که پرسنل خود را حفظ کردند با هیچ تخفیف یا
اغماضی از سوي سازمان امور مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی مواجه نشدند. البته پرداخت مالیات اگر چه به تعویق افتاد اما تخفیفی بر آن
اعمال نشد. مساله این است که تحت هر شرایطی صنایع کوچک باید پرداخت هاي خود را انجام دهند. او سپس به راهکارهاي حمایتی دولت
از صنایع پرداخت و گفت: در این شرایط انتظاري براي کمک مالی و رانت زاي دولت وجود ندارد اما باید دست کم قوانین و مقررات مزاحم که
هر روز عرصه را بر فعالان اقتصادي تنگ تر می کند، کنار گذاشته شود. تامین زیرساخت ها در شهرك هاي صنعتی تسریع شده و موانع
توسعه واحدهاي صنعتی در شهرك ها از میان برداشته شود. اکنون بسیاري از شهرك هاي صنعتی به یک کشور جنگ زده شباهت پیدا کرده
است. افزون بر این موارد، راهکار دیگري که براي حمایت از صنایع کوچک وجود دارد این است که راه ورود آنها به فرابورس براي تامین

سرمایه فراهم شود.





قدردانی نمایندگان گلستاناز اقدامات شرکت معادن شرقی
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منصور یزدي زاده، مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با رضا آریان پور، نماینده شهرستان هاي مینودشت، کلاله و مراوه تپه و غلامعلی
کهساري، نماینده شهرستان هاي آزاد شهر، رامیان و فندرسک با حضور منصور شریف،

منصور یزدي زاده، مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با رضا آریان پور، نماینده شهرستان هاي مینودشت، کلاله و مراوه تپه و غلامعلی
کهساري، نماینده شهرستان هاي آزاد شهر، رامیان و فندرسک با حضور منصور شریف، مدیرعامل معادن زغال سنگ البرز شرقی 28 آبان ماه
در محل مجلس شوراي اسلامی برگزار شد. یزدي زاده در این نشست با تشریح روش تولید فولاد در ذوب آهن، نوع ارتباط این شرکت با
معادن و محدودیت ها و موانع تولید در صنعت فولاد، گفت: به منظور دریافت نقطه نظرات و بررسی موانع تولید و اشتغال شرکت معادن زغال
سنگ البرز شرقی و با هدف تقویت اقتصاد مناطق معدنی فعال این شرکت در استان گلستان این نشست برگزار شد . آریان پور و کهساري از
مجمع نمایندگان مردم گلستان نیز با قدردانی از اقدامات شرکت معادن البرز شرقی به تشریح انتظارات مردم و مسوولان استان گلستان از
شرکت هاي معدنی از جمله البرز شرقی پرداختند و در مورد جاده هاي تردد، بررسی ایجاد کارخانه زغالشویی، ایجاد دفتر منطقه اي، فعالیت
هاي اجتماعی و... با مهندس یزدي زاده تبادل نظر کردند. منصور شریف، مدیرعامل معادن زغال سنگ البرز شرقی نیز فعالیت هاي انجام شده
درخصوص تولید و اشتغال و بهبود فضاي کاري در شرکت البرز شرقی را برشمرده و تقاضاي رسیدگی به موانع تولیدي در منطقه استان
گلستان شدند. گفتنی است، در این جلسه مقرر شد ضمن اقدام درخصوص موارد قابل انجام، نسبت به ارسال درخواست هاي مرتبط با حفظ و

افزایش تولید و اشتغال در منطقه با همراهی مسوولان استان گلستان در جلسات آتی، پیگیري و اقدام شود.



اخبار مهم
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رییس سازمان دامپزشکی کشور گفت: بر اساس اطلاعات این سازمان درباره حجم کشتار مرغ، قیمت این محصول از هفته جاري
سقوط می کند. علی صفر ماکنعلی رییس سازمان دامپزشکی کشور در یک برنامه تلویزیونی گفت:

 
قیمت مرغ از هفته جاري سقوط می کند 

رییس سازمان دامپزشکی کشور گفت: بر اساس اطلاعات این سازمان درباره حجم کشتار مرغ، قیمت این محصول از هفته جاري سقوط می
کند. علی صفر ماکنعلی رییس سازمان دامپزشکی کشور در یک برنامه تلویزیونی گفت: بر اساس اطلاعات این سازمان درباره حجم کشتار
مرغ، قیمت این محصول از هفته جاري سقوط می کند. وي افزود: با توجه به تدابیري که در وزارت جهاد کشاورزي اندیشیده شده قیمت به
زودي متعادل خواهد شد. رییس سازمان دامپزشکی کشور ادامه داد: دیروز 143 ماشین مرغ وارد میدان بهمن شد و نتایج آن از روزهاي آینده
مشخص می شود و در نهایت قیمت مرغ به قیمت مصوب 20,400 تومان می رسد. ضمن اینکه قیمت مرغ زنده بر اساس بررسی هاي سازمان
حمایت 15 هزار تومان تا 15 هزار و 500 تومان است که تا به دست مصرف کننده برسد همان 20,400 تومان می شود. وي تصریح کرد:
قیمت فعلی مرغ متأثر از شرایط و روانی بازار و افزایش مقطعی تقاضا است؛ البته باید در نظر داشت که قیمت این محصول از قیمت نهاده ها و
سایر هزینه هاي تولید نیز متأثر و عدم ترخیص به موقع آنها بر روي قیمت تمام شده تأثیر می گذارد. ماکنعلی با اشاره کاهش مقطعی جوجه

 
ریزي اظهار داشت: در قضیه افزایش قیمت مرغ یک عده اي سوداگري کردند و عده اي نیز براي خرید این محصول هجوم بردند. 

 
خودرو شاسی بلند در منطقه آزاد ارس تولید می شود 

ایرنا | رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس از تصویب طرح تولید خودرو شاسی بلند توسط یک شرکت هلدینگ
کارآفرینی در کمیسیون اقتصادي منطقه خبر داد. محسن نریمان روز شنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: پیش بینی می شود اولین
خودروي تولیدي این شرکت تا پایان سال تولید و رونمایی شود. وي افزود: میزان سرمایه گذاري این طرح یکهزار میلیارد تومان است که با
شروع فعالیت آن براي 158 نفر بطور مستقیم شغل ایجاد می شود. نریمان ادامه داد: این شرکت خودروسازي قرار است در ارس خودروهایی

 
در کلاس SVU، شاسی بلند، سواري سدان و سواري وانت را تولید و به بازار عرضه کند. 

 
عراق در صدر فهرست بازارهاي صادراتی ایران 

ایلنا | مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه تجارت ایرات از صادرات 5 میلیارد دلاري ایران به عراق طی 7 ماهه سال 1399 خبر داد
و گفت: ارزش وزنی صادرات ایران به عراق طی مدت مذکور 17 میلیون و 600 هزار تن بوده است. فرزاد پیلتن با بیان این مطلب اظهار
داشت: در 7 ماهه سال جاري کشور عراق با سهم 27 درصدي از مجموع صادرات ایران و بالا تر از چین در صدر اول بازارهاي صادراتی ایران
قرار گرفت. وي افزود: بررسی ها نشان می دهد در دوره مذکور پس از عراق، در فهرست مهم ترین بازارهاي هدف جمهوري اسلامی ایران،
چین با 4.4 میلیارد دلار و سهم 24 درصدي در رتبه دوم، امارات با 2.2 میلیارد دلار و سهم 12 درصدي در رتبه سوم، ترکیه با 1.5 میلیارد
دلار و سهم 8.2 درصدي در رتبه چهارم، افغانستان با 1.3 میلیارد دلار و سهم 7.3 درصدي در رتبه پنجم اهداف صادراتی کشور قرار داشته
اند. پیلتن گفت: مقایسه روند صادرات ایران به عراق طی مدت مذکور نسبت به مدت مشابه سال گذشته، نشان دهنده رشد وزنی 26 درصدي
است. وي ادامه داد: علاوه بر گاز و برق، میله هاي آهنی، گوجه فرنگی، کاشی و سرامیک، هندوانه تازه، کولرهاي آبی، رب گوجه فرنگی،
قطعات توربین هاي بخار، پنیر و بیسکویت نیز جزو مهم ترین اقلام صادراتی ایران به عراق محسوب می شوند. پیلتن بیان داشت: کشورهاي
ترکیه با حدود 26 درصد، چین با 25 درصد، کره جنوبی با حدود 6 درصد، هند با 5 درصد و امریکا با حدود 4 درصد سهم از بازار عراق،



 
رقباي جمهوري اسلامی ایران در بازار عراق محسوب می شوند. 

 
باردهی کم درختان عامل افزایش قیمت میوه 

ایسنا | رییس اتحادیه میوه و تره بار یزد باردهی کم درختان را عامل افزایش قیمت امسال در میادین میوه و تره بار دانست ولی در عین حال
مدیریت نشدن صادرات در این بخش را نیز در این موضوع دخیل خواند. محمد حسین مشرف گفت: اگـر امسال با افزایش قیمت در میدان
میوه و تره بار مواجه هستیم دلیل بر باردهی کم درختان در طی امسال بوده است ولی در عین حال، مردم نباید بابت کمبود میوه و تره بار
نگرانی داشته باشند چرا که به اندازه نیاز مصرف کنندگان این اقلام در استان تامین می شود و کمبودي در این باره وجود ندارد. وي در
خصوص وضعیت قیمت ها در هفته جاري اظهار کرد: قیمت پرتقال نابل جیرفت از فردا در میدان میوه و تره بار یزد 17 هزار و 500 تومان و
پرتقال واشنگتنی نیز به قیمت 14 هزار و 500 تومان عرضه خواهد شد. هر کیلوگرم نارنگی نیز در حال حاضر 11 هزار تومان و لیموشیرین
10 هزار تومان است. وي افزود: قیمت گوجه فرنگی تغییر قیمت چندانی نداشته و همچنان هر کیلو به قیمت 3 تا 8 هزار تومان در میادین
میوه و تره بار یزد عرضه می شود. مشرف از افزایش اندك قیمت سیب زمینی و عرضه آن به قیمت سه هزار و 500 تومان خبر داد و گفت:
پیاز نیز در میادین میوه و تره بار یزد از 2 تا 4 هزار تومان به فروش می رسد. وي در پایان خاطرنشان کرد: اگر صادرات میوه در کشور به
درستی مدیریت شود، قیمت انواع میوه به مراتب پایین تر خواهد آمد چرا که در حال حاضر صادرات میوه تاثیر قالب توجهی روي افزایش

قیمت ها در این بخش دارد.



عاملان و آمران ترور مجازات شوند
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دانشمند برجسته و ممتاز هسته اي و دفاعی کشور جناب آقاي محسن فخري زاده به دست مزدوران جنایتکار و شقاوت پیشه به
شهادت رسید.

حضرت آیت االله خامنه اي رهبر انقلاب اسلامی در پی ترور
دانشمند هسته اي شهید، دکتر محسن فخري زاده پیامی صادر

 
کردند. 

 
به گزارش ایسنا، متن پیام به این شرح است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

دانشمند برجسته و ممتاز هسته اي و دفاعی کشور جناب آقاي
محسن فخري زاده به دست مزدوران جنایتکار و شقاوت پیشه

به شهادت رسید. این عنصر علمی کم نظیر جان عزیز و گرانبها را به خاطر تلاش هاي علمی بزرگ و ماندگار خود، در راه خدا مبذول داشت و
مقام والاي شهادت، پاداش الهی اوست. دو موضوع مهم را همه دست اندرکاران باید به جِدّ در دستور کار قرار دهند، نخست پیگیري این
جنایت و مجازات قطعی عاملان و آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه بخش هایی که وي بدانها اشتغال داشت.
اینجانب به خاندان مکرم او و به جامعه علمی کشور و به همکاران و شاگردان او در بخش هاي گوناگون، شهادت او را تبریک و فقدان او را
تسلیت می گویم و علو درجات او را از خداوند مسألت می کنم. پس از ترور دانشمند هسته اي ایران بسیاري از مقامات لشکري و کشوري
نسبت به این اقدام ناجوانمردانه واکنش نشان دادند و با دستور رهبري انقلاب در پیامشان، باید در انتظار شناسایی عوامل این ترور و مجازات
آنها در آینده نزدیک بود. به دنبال این اتفاق، محمود علوي، وزیر اطلاعات نیز در اعلام کرد: به آگاهی مردم عزیز و قدرشناس کشورمان می
رساند سربازان گمنام امام زمان (عج)، شناسایی عناصر خودفروخته تروریست این جنایت ددمنشانه را آغاز کرده و انتقام خون شهید عزیز را از
مسببان و هادیان جنایت کار خواهند گرفت. شهادت دکتر فخري زاده، جدیدترین اقدامی بود که دستگاه هاي اطلاعاتی و جاسوسان وابسته به
اسراییل آن را در ایران اجرایی کردند. دولت تل آویو که پیش از نیز بارها نسبت به سوء قصد به جان دانشمندان هسته اي ایران اقدام کرده
بود و در عملیات هایی جداگانه اقدام به شهادت رساندن دکتر علیمحمدي، دکتر شهریاري، داریوش رضایی نژاد و احمدي روشن کرده بود، در
گام جدید سیاست هاي خصمانه خود علیه ایران، اقدام به شهادت دکتر فخري زاده کرد. فخري زاده که از سال هاي قبل در فناوري هاي
هسته اي و سایر دستاوردهاي عملی کشور در خط مقدم فعالیت کرده بود، پیش از این نیز از سوي جاسوسان اسراییل مورد تهدید و سوء
قصد قرار گرفته بود و حدود دو سال قبل، نتانیاهو نخست وزیر اسراییل رسما از وي نام برده بود. در پی شهادت فخري زاده، مقامات ایران با
محکوم کردن این سیاست هاي تروریستی بار دیگر اعلام کردند که قطعا راه این شهید و مسیر علمی کشور ادامه خواهد داشت و چنین
اقدامات خرابکارانه اي نمی تواند مانع از حرکت ایران به سمت توسعه علمی شود. رییس جمهور گفت: همه اتاق هاي فکر و همه دشمنان
ایران به خوبی بدانند ملت ایران و مسوولان کشور شجاع تر و غیورتر از آن هستند که این اقدام جنایتکارانه را بی پاسخ بگذارند. به موقع و
مناسب، مسوولان مربوطه پاسخ این جنایت را خواهند داد. حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی با اشاره به ترور شهید محسن فخري زاده
تاکید کرد: مردم کشور ما و مردم جهان در جریان یک اقدام تروریستی بودند که دشمنان ایران علیه یک پژوهشگر و دانشمند ایرانی که ماه
هاي اخیر وقت خود را صرف کرونا و پژوهش و ساخت کیت ها در این زمینه کرده بود بود، انجام دادند. ایشان براي خودکفایی کشور در دارو
و تجهیزات در بخش پژوهشی در وزارت دفاع که مسوول آن بود، کار زیادي را انجام داد و این بخش توانست بخشی از نیازهاي مردم را در



زمینه مقابله با کرونا تامین کند. وي افزود: این ترور وحشیانه نشان می دهد که دشمنان ما در هفته هاي پراضطرابی هستند، هفته هایی که
احساس می کنند دوران فشار آنها کم می شود و شرایط جهانی تغییر می کند و براي آنها این چند هفته مهم است که حداکثر استفاده را از
این روزها ببرند تا هم بتوانند شرایط نامطمئنی را در منطقه به وجود بیاورند و هم توجهات جهانی از ترور و ارعابی که در مناطق اشغالی این
روزها به وجود آورده بودند، به مشکلات و مسائل دیگر معطوف شود. روحانی با بیان اینکه ملت ایران هوشمندتر و حکیم تر از آنند که در دام
توطئه صهیونیست ها بیفتند، ادامه داد: آنها در فکر ایجاد یک آشوب و بلوا هستند. بدانند ما دست آنها را از پیش خواندیم و آنها موفق

 
نخواهند شد به اهداف خبیثانه خودشان دست پیدا کنند. 

رییس جمهور با تاکید بر اینکه هم رژیم صهیونیستی و هم آنها که ضد ایران هستند، بدانند مسیر توسعه کشور و مسیر تحقیقات کشور با
سرعت ادامه خواهد یافت، گفت: با از دست رفتن شهید فخري زاده، فخري زاده هاي فراوان کمر همت خواهند بست و در این صحنه وجود او
که الان در جمع ما نیست جبران خواهند کرد. روحانی تاکید کرد: همه اتاق هاي فکر و همه دشمنان ایران به خوبی بدانند ملت ایران و
مسوولان کشور شجاع تر و غیورتر از آن هستند که این اقدام جنایتکارانه را بی پاسخ بگذارند. به موقع و مناسب، مسوولان مربوطه پاسخ این
جنایت را خواهند داد. سرلشکر رشید، فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا سپاه نیز اعلام کرد: هرچند شهادت این مدیر ارزشمند، ضایعه دردناکی
براي ملت شریف ایران اسلامی و مجموعه علمی و صنعت دفاعی کشور است، اما دشمنان میهن عزیزمان و تروریست ها جنایتکار و عوامل آنان
بدانند که این اقدام آنان هیچ خللی در اراده راسخ و ایستادگی ملت شریف ایران وارد نکرده و راه آن شهید بزرگوار و خون به ناحق ریخته اش
سرلوحه ادامه راه دیگر جوان مومن و مدیران انقلابی خواهد بود و راهش هرگز متوقف نخواهد شد. آنچه که در جریان این ترور و واکنش هایی
که درباره آن از سوي مقامات اروپایی مشخص است، بار دیگر سیاست هاي دوگانه و نامشخص آنهاست. این کشورها در کنار محکومیت
ظاهري این اقدام، هیچ واکنشی نسبت به اقدامات خصمانه اسراییل نشان نمی دهند. اتحادیه اروپا با صدور بیانیه اي ترور دانشمند برجسته
ایرانی را اقدامی مجرمانه و در تضاد با اصول حقوق بشر دانست. بنابر گزارش پایگاه اطلاع رسانی اتحادیه اروپا، در این بیانیه با اشاره به ترور
فخري زاده آمده است: یک مقام دولتی ایران و تعدادي غیرنظامی در یک سري حملات وحشیانه جان خود را از دست داده اند. این یک اقدام
مجرمانه و بر خلاف اصول حقوق بشر است که اتحادیه اروپا از آنها حمایت می کند. در ادامه این بیانیه تصریح شده است: نماینده عالی
اتحادیه اروپا به اعضاي خانواده افرادي که در این اقدام جان خود را از دست داده اند، تسلیت می گوید و براي کسانی که احتمالا در این
حادثه مجروح شده اند، آرزوي سلامتی کامل دارد. همچنین در این بیانیه آمده است: در چنین شرایطی، بیش از هر زمان دیگري مهم است
که تمام طرف ها خونسردي خود را حفظ کنند و از هر گونه درگیري که به نفع هیچ کس نخواهد بود، پرهیز کنند. محمدجواد ظریف وزیر
امورخارجه ایران ضمن محکوم کردن این اقدام تصریح کرد: تروریست ها یک دانشمند برجسته ایران را ترور کردند. این بزدلی - که نشانه
هاي جدي از نقش اسراییل در آن دیده می شود - نشانگر جنگ طلبی از سر استیصال مرتکبین این اقدام است. وي افزود: ایران جامعه بین
المللی - خصوصا اتحادیه اروپا - را به پایان دادن استانداردهاي دوگانه شرم آور خود و محکوم کردن این عمل تروریستی دولتی فرامی خواند.
این سیاست هاي دوگانه در حالی بار دیگر خود را نشان داده که اروپا از لزوم برقراري دیپلماسی و مذاکره با ایران براي حل موضوعات هسته

اي می گوید اما در عین حال هیچ برنامه مشخصی براي محکوم کردن اقدامات تروریستی اسراییل و دیگر حامیانش مطرح نمی شود.



بازتاب پیام رهبري انقلاب در رسانه هاي خارجی
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مقام معظم رهبري در پی اقدام تروریستی در به شهادت رساندن دانشمند برجسته کشورمان خواستار مجازات عاملان این جنایت
شدند.

مقام معظم رهبري در پی اقدام تروریستی در به شهادت رساندن دانشمند برجسته کشورمان خواستار مجازات عاملان این جنایت شدند.
بیانات ایشان در این رابطه بازتاب گسترده اي در رسانه هاي خارجی داشته است. خبرگزاري آسوشیتدپرس در این باره گزارش داد: رهبر
معظم ایران روز شنبه (امروز) در بیانیه اي خواستار مجازات قطعی کسانی شد که موجب شدند محسن فخري زاده دانشمند ایرانی جان خود
را از دست بدهد. وي همچنین در این بیانیه، فخري زاده را یک عنصر علمی کم نظیر و دانشمندي برجسته در زمینه دفاعی و هسته اي
توصیف کرد. خبرگزاري رویترز نیز گزارش داد که رهبري ایران روز شنبه قول داد که شهادت دانشمند برجسته ایرانی را تلافی خواهند کرد
که می تواند تنش ها میان این کشور و امریکا را در هفته هاي باقی مانده از ریاست جمهوري دونالد ترامپ تشدید کند. روزنامه گاردین با
اشاره به اقدام تروریستی روز جمعه که به شهادت محسن فخري زاده منجر شد، نوشت: رهبر معظم ایران در بیانیه اي تاکید کرد که اولویت
اصلی پس از این حادثه مجازات قطعی عاملان و آمران کشته شدن دانشمند برجسته ایرانی است. هچمنین خبرگزاري آناتولی گزارش داد که
رهبر معظم ایران ضمن محکوم کردن ترور دانشمند برجسته ایرانی خواستار مجازات فوري و قطعی عاملان این اقدام شد و آنها را مزدوران
جنایتکار خواند. بنابر این گزارش، رسانه هاي متعدد دیگري ازجمله شبکه هاي اي بی سی نیوز، دویچه وله، اسکاي نیوز، روزنامه هاي
اکونومیک تایمز، ینی شفق، پاکستان تریبون، خبرگزاري هاي سی ان اي، سی تی جی ان، یاهو نیوز و بسیاري دیگر بیانات امروز آیت االله
خامنه اي در پی به شهادت رسیدن محسن فخري زاده دانشمند برجسته کشورمان را منتشر کردند. شبکه المیادین در این باره نوشت: رهبر
ایران خواستار مجازات عاملان و آمران ترور فخري زاده شد. این شبکه لبنانی نوشت: رهبري جمهوري اسلامی ایران ضمن تسلیت ترور
محسن فخري زاده، دانشمند برجسته ایرانی تاکید که مسوولان ذیربط در ایران باید عاملان و آمران این جنایت را مجازات و راه علمی آن
شهید باید ادامه یابد. پایگاه خبري العهد نیز در تیتري مشابه نوشت که رهبر انقلاب اسلامی ایران در پیامی بر ضرورت مجازات عاملان و
آمران ترور شهید محسن فخري زاده تاکید کرد. شبکه فلسطین الیوم نیز با انتشار پیام مقام معظم رهبري نوشت که رهبر ایران وعده انتقام
ترور دانشمند هسته اي ایران را داد. این شبکه نوشت: رهبرایران بر این مساله تاکید کرد که مسوولان ذیربط در ایران باید عاملان و آمران

 
ترور محسن فخري زاده را مجازات کنند. 

شبکه آر تی عربی نیز پیام مقام معظم رهبري در پی شهادت محسن فخري زاده را منتشر کرد و نوشت: رهبر ایران خواهان مجازات عاملان و
آمران ترور دانشمند هسته اي ایران است. خبرگزاري اسپوتنیک عربی نیز در تیتري نوشت: رهبر ایران به ترور دانشمند هسته اي کشورش
واکنش نشان داد. این خبرگزاري در ادامه نوشت: رهبر ایران اعلام کرد که دو موضوع مهم را همه دست اندرکاران باید به جِدّ در دستور کار
قرار دهند، نخست پیگیري این جنایت و مجازات قطعی عاملان و آمران آن، و دیگر پیگیري تلاش علمی و فنی شهید در همه بخش هایی که
وي به آنها اشتغال داشت. شبکه قطري الجزیره نیز با انتشار پیام مقام معظم رهبري نوشت: رهبر ایران خواهان مجازات قطعی عاملان و آمران
ترور محسن فخري زاده و پیگیري تلاش هاي علمی او شد. شبکه سعودي العربیه نیز پیام مقام معظم رهبري را منتشر کرد و نوشت که رهبر
ایران خواهان مجازات عاملان و آمران ترور دانشمند هسته اي کشورش شد. پایگاه خبري بغداد الیوم نیز نوشت: رهبر ایران ضمن توصیف
محسن فخري زاده به دانشمند هسته اي و دفاعی، خواستار مجازات عاملان و آمران ترور وي شد. بر اساس این گزارش، دیگر رسانه هاي عربی

 
مانند النشره، المنار، الوطن و ...پیام امروز مقام معظم رهبري در پی ترور محسن فخري زاده، دانشمند هسته اي کشورمان را منتشر کردند. 

 
آماده باش سفارتخانه هاي اسراییل 

در سراسر جهان 



خبرگزاري رویترز در گزارشی اعلام کرد که رژیم صهیونیستی پس از ترور دانشمند برجسته کشورمان، سفارتخانه هاي خود در سراسر جهان
را به حالت آماده باش درآورده است. خبرگزاري رویترز به نقل از یک رسانه صهیونیستی اعلام کرد، رژیم صهیونیستی پس از ترور محسن
فخري زاده دانشمند برجسته ایرانی در یک اقدام تروریستی و تهدید مقامات ایران براي پاسخ به این اقدام، تمامی سفارتخانه هاي خود در
سراسر جهان را به حالت آماده باش درآورده است. بنابر این گزارش، سخنگوي وزارت امورخارجه رژیم صهیونیستی در واکنش به این خبر
گفت که این وزارتخانه درباره مسائل امنیتی مربوط به کارکنانش اظهارنظري نمی کند. کمیته حقوق بشر مجلس نیز در نامه اي به رییس کل
سازمان ملل نوشت: غده سرطانی تروریسم با پشتیبانی دولت هاي مستکبر در جهان در حال گسترش روزافزون است و قدرت هاي مسلّط بر
سازمان هاي بین المللی بهره برداري از تروریسم را به مثابه ابزاري براي رسیدن به هدف هاي نامشروع، وارد چرخه سیاست ها و برنامه ریزي
هاي خود کرده اند. حافظه تاریخی ملت شریف ایران ترورهاي خبیثانه دانشمندان هسته اي و مسوولان و مردم عادي کوچه و خیابان و ترور
اخیر دانشمند مجاهد هسته اي عزیزمان شهید فخري زاده را هیچگاه فراموش نخواهد کرد. این ترورهاي علمی علاوه بر نقض حق حیات به
عنوان حق بنیادین بشري انسان هاي بی گناه موجب نقض حق توسعه و پیشرفت علمی تمام ملت شریف ایران است که به شدت محکوم می
شود. در این ترورها رژیم صهیونیستی و ملیجک هایش دست هایشان به خون ملت شریف ایران آلوده است. سردمداران قبلی و کنونی رژیم

صهیونیستی، آشکارا به تاریخ تروریستی خود و حتی در مواردي به شرکت خود در عملیات ترور، افتخار می کنند.



قتل جوان ایرانی در گرجستان

منبع: فرادیدشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/09/09

به طور کلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحول بدهد تا در ایران دفنش کنیم، تلاش
بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحول ما دادند.

پرونده قتل فجیع جوان ایرانی در گرجستان دچار چنان گرهی
شده است که پلیس بعد از سه سال همچنان نتوانسته راز آن را
برملا کند. سه سال قبل خانواده جوانی به نام میثم، شکایتی را
مطرح کردند و گفتند فرزند جوانشان در گرجستان کشته شده

 
است. 

پدر و مادر میثم به مأموران گفتند: پسر ما در گرجستان
زندگی می کرد. او براي اشتغال رفته بود و شغل خوبی هم
داشت و کار می کرد و پول درمی آورد. ما تقریبا هر روز با هم
در تماس بودیم. تا اینکه یک روز وقتی زنگ زدیم، جواب تلفن

 
را نداد. 

او خودش هر روز تماس می گرفت. چند روز گذشت و تماسی
نگرفت. با کسانی که می دانستیم در گرجستان با پسرم در
ارتباط هستند و او را می بینند هم تماس گرفتیم، اما جوابی به

 
ما ندادند تا اینکه تصمیم گرفتیم خودمان به آن کشور برویم. 

پدر این جوان گفت: من به گرجستان رفتم تا ردي از پسرم
پیدا کنم. وقتی به خانه اش رفتم، متوجه شدم پسرم چند روز
قبل در منزلش به قتل رسیده است. من وقتی وارد خانه پسرم

شدم با صحنه فجیعی روبه رو شدم. با کمک دوستان پسرم سراغ پلیس گرجستان رفتم و آن ها گفتند در جریان قتل هستند و پرونده نیز

 
تشکیل داده، اما هنوز ردي از عامل یا عاملان جنایت پیدا نکرده اند. 

این مرد گفت: خون همه جا را گرفته بود. خانه پسرم به هم ریخته بود و معلوم بود به طرز فجیعی کشته شده است. در این باره با پلیس
گرجستان صحبت کردم و آن ها تأیید کردند پسرم را به طرز فجیعی کشته اند و پلیس هم به دنبال عامل قتل است. پلیس به من گفت پسرم

 
را با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده و سرش را بریده اند. 

پدر میثم درباره اینکه آیا پسرش با کسی دشمنی داشت، گفت: او پسر بسیار کاري و آرامی بود، در ایران حتی دعوا هم نمی کرد، چه برسد به
اینکه با کسی دشمنی داشته باشد. من از زندگی اش در گرجستان خبر زیادي ندارم؛ البته ما به خانه او رفت و آمد می کردیم و پسرم را می



 
دیدیم، اما از اینکه با چه کسانی رفت وآمد داشت، اطلاعی ندارم. 

پسرم جوان بی آزاري بود او می خواست چند سالی در گرجستان کار کند و بعد به ایران بیاید و با پس اندازش شغل شرافتمندانه اي راه

 
بیندازد و زندگی سالم و آرامی داشته باشد. من از پلیس ایران درخواست دارم پرونده قتل پسرم را پیگیري کند. 

با شکایت این مرد، پلیس ایران از اینترپل خواست پرونده قتل میثم مورد بررسی قرار بگیرد. همچنین هماهنگی هایی با پلیس گرجستان نیز
انجام شد. فرضیه هاي مختلف از انتقام گیري شخصی تا سرقت در این پرونده مورد بررسی قرار گرفت، اما ردي از عامل یا عاملان جنایت به

 
دست نیامد تا اینکه پدر و مادر مقتول از دادگاه ایران درخواست پرداخت دیه از بیت المال کردند. 

جلسه بررسی این درخواست در شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران برگزار شد. در جلسه رسیدگی برادر میثم در دادگاه حاضر شد. او گفت:
از وقتی پدر و مادرم داغدار مرگ برادرم شده اند، وضعیت روحی بسیار بدي دارند. مخصوصا اینکه عاملان جنایت هم شناسایی نشده اند. این

 
موضوع فشار بسیار شدیدي روي خانواده من ایجاد کرده است. 

 
این جوان گفت: برادرم جوان بسیار آرامی بود. هیچ وقت کار خلافی نمی کرد و اصلا اهل دعوا نبود. نمی دانیم این اتفاق چطور افتاده است. 

او گفت: به طور کلی پلیس گرجستان همکاري خوبی با ما نداشت، حتی براي اینکه جسد برادرم را تحول بدهد تا در ایران دفنش کنیم، تلاش

 
بسیار زیادي کردیم و مدت ها پیگیري کردیم تا جسد برادرم را تحول ما دادند. 

سه سال از ماجرا گذشته و هیچ سرنخی از سوي پلیس اینترپل به دست نیامده است. هرچند ما همچنان تلاش می کنیم، اما خیلی ناامید

 
هستیم. به همین دلیل هم پدر و مادرم درخواست دیه از بیت المال را دارند. 

این مرد در ادامه گفت: برادرم کار می کرد و پول هایش را براي ما می فرستاد تا برایش نگه داریم و او بتواند در ایران کاري راه بیندازد و

 
بتواند زندگی اش را تأمین کند، اما جانش را از دست داد. 

از طرفی پدر و مادرم آن قدر عذاب کشیده اند که دچار بیماري شده اند. ما روز هاي سختی را پشت سر گذاشتیم و همچنان تا پیدا نشدن

 
قاتل برادرم این وضعیت ادامه دارد. 

بعد از گفته هاي این مرد جوان، با توجه به مدارکی که در پرونده موجود بود قضات شعبه 10 دادگاه کیفري استان تهران براي تصمیم گیري
دراین باره وارد شور شدند.



رییس پژوهشکده علوم پایه کاربردي: مقاله چه دردي از کشور دوا می کند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/09/09

رییس پژوهشکده علوم پایه کاربردي معتقد است: مقاله در ذات خود بد نیست، اما چه دردي از جامعه و کشور دوا می کند؟ مقاله در
اولویت دوم قرار دارد و هدف اول باید تولید محصول یا فناوري باشد. اگر حمایت ها به سمت تولید محصول و توسعه فناوري سوق

داده شود، شاهد رشد و شکوفایی کشور خواهیم بود.

دکتر کمال خدائی در گفت وگو با ایسنا، تأکید کرد: معتقدم
اگر بودجه هاي پژوهشی که در اختیار سایر مراکز پژوهشی و
دانشگاه ها قرار می گیرد، با الگویی که در جهاد دانشگاهی اجرا
می شود، هزینه شده بودند، دستاوردهاي بزرگتري را در کشور
شاهد بودیم. جهاد دانشگاهی بودجه آنچنانی در اختیار ندارد،
اما با این وجود بسیار موفق عمل کرده است. پژوهشگران این
سازمان با روحیه جهادي، کارها را پیش برده و خود را به اثبات

 
رسانده اند. 

وي افزود: طبیعتاً طرح هاي پژوهشی ما در عین کاربردي بودن
و رفع نیاز صنعت، باید درآمدزایی نیز داشته باشند تا از این طریق بتوانیم در ادامه مسیر، پژوهش هاي خود را توسعه دهیم. این ذهنیت در
بین تمام همکاران پژوهشکده ایجاد شده است که از همان ابتداي شکل گیري ایده و آغاز یک پژوهش، نیاز بازار نیز سنجیده و بررسی شود
که آیا امکان تجاري سازي طرح در کشور وجود دارد یا نه؟! طبیعتاً، یکی از اولویت هاي پژوهشکده در حوزه بالادستی نفت و بحث پاکسازي

 
آلودگی هاي نفتی، توجه به رفع نیاز کشور، تجاري سازي و درآمدزایی بوده است. 

 
مسئله محور نبودن، دردي بزرگ تر از کمبود بودجه است 

رییس پژوهشکده علوم پایه کاربردي خاطر نشان کرد: تک تک ریالی که در جهاد دانشگاهی براي پژوهش در نظر گرفته و خرج می شود، با
توجه به محدودیت بودجه، واقعاً با برنامه است. مقاله در ذات خود بد نیست، اما چه دردي از جامعه و کشور دوا می کند؟ مقاله در اولویت دوم
قرار دارد و هدف اول باید تولید محصول یا فناوري باشد. اگر حمایت ها به سمت تولید محصول و توسعه فناوري سوق داده شود، شاهد رشد و

 
شکوفایی کشور خواهیم بود. 

وي تأکید کرد: مسئله محور نبودن پژوهش ها درد بسیار بزرگی است. کمبود بودجه هم درد دیگري است؛ اما از همه بدتر، مسئله محور

 
نبودن پژوهش ها است که باعث می شود همین بودجه محدود پژوهشی جایی خرج شود که عملاً مشکلی از جامعه را حل نمی کند. 

خدائی ضمن اشاره به عدم موفقیت در برقراري ارتباط صحیح میان پژوهشگر و صنعت گفت: چند درصد از دانشجویانی که در مقاطع

 
تحصیلات تکمیلی درحال تحصیل هستند، توانسته اند با صنعت ارتباط بگیرند و طرح هاي پژوهشی آنها کاربردي شده است؟ 

رییس پژوهشکده علوم پایه کاربردي تأکید کرد: پژوهش باید هدفمند باشد. زمانی که استاد یا پژوهشگري وارد یک مرکز پژوهشی می شود،
اگر به صورت مداوم و هدفمند در زمینه تخصصی خود مشغول پژوهش شود، در نهایت این امر منجر به توانمندسازي پژوهشگر شده و صنعت



 
نیز می تواند از این توان بهره مند شود؛ البته نباید از نقش صنعت در حمایت از پژوهشگران و توانمندسازي آنها غافل شد. 

وي افزود: مرکز نوآوري پژوهشکده علوم پایه کاربردي مشخصاً با این دیدگاه راه اندازي شد تا بتوانیم پژوهش هایی که در دانشگاه ها انجام
می شوند را مورد حمایت قرار داده و به طرح هاي کاربردي تبدیل کنیم. هیچ پایان نامه تحصیلات تکمیلی نباید بدون آگاهی از آینده آن

 
طرح انجام شود. درحقیقت، پایان نامه ها باید بتوانند بخشی از نیاز صنعت را رفع کنند. 

خدائی خاطر نشان کرد: انتظار داریم پژوهشگران جوانی که وارد مجموعه جهاد دانشگاهی می شوند، بعد از 4 تا 5 سال، مولد شده و بتوانند

 
طرح هاي پژوهشی را ارائه کنند که چند نفر دیگر نیز جذب شده و از این طریق، شبکه پژوهشی جذب پژوهشگر توسعه پیدا کند. 

 
پژوهشکده هاي متعدد و موازي کاري هایی که ایجاد می شود 

خدائی با اشاره به بحث تعدد پژوهشکده ها در کشور گفت: نیازهاي متعددي در کشور داریم و براي رفع این نیازها، پژوهشکده هاي زیادي
تأسیس شده اند که باعث افزایش موازي کاري شده است و در این شرایط عملاً بودجه محدود پژوهشی بین تعداد زیاد پژوهشکده ها تقسیم

 
می شود که در نهایت، شاهد خروجی مناسبی هم نخواهیم بود. 

وي افزود: اگر پژوهشکده ها متمرکز و هدفمند فعالیت کنند، می توانند در حل مشکلات کشور بسیار کارگشا و موثر باشند. معتقدم جهاد
دانشگاهی در این زمینه رویکرد بسیار خوبی در پیش گرفته و براي هر پژوهشکده، مأموریت خاصی تعریف کرده است که تمام فعالیت ها در

 
چارچوب این مأموریت متمرکز شده اند. 

خدائی گفت: خروجی هایی که در زمینه تولید محصول و توسعه فناوري از دانشگاه ها و پژوهشکده ها داریم، نسبت به تعداد مقاله بسیار کم
است. در زمینه تولید علم پیشرفت بسیار خوبی داریم، ولی در بخش تبدیل علم به ثروت مشکل داریم. باید از ابتداي مسیر و شروع پژوهش،

 
انتهاي مسیر هم به درستی ترسیم شود. 

وي تأکید کرد: علاوه بر توانمندسازي پژوهشگران، باید شناخت درستی از بازار هم داشته باشیم. وقتی پژوهشگر و سیستم کانالیزه شده و به
سمت انجام پژوهش کاربردي و با هدف تولید محصول یا توسعه فناوري هدایت شود، طبیعتاً هرچه به این سیستم و پژوهشگر بودجه تزریق

 
کنید، دستاورد بیشتري حاصل خواهد شد. 

 
فرصت تحریم 

رییس پژوهشکده علوم پایه کاربردي گفت: تحریم ها اگرچه تبعات سویی به دنبال داشته اند، اما در عین حال فرصت هاي پژوهشی خوبی

 
براي پژوهشکده ها و شرکت هاي دانش بنیان ایجاد شده است؛ البته هنوز با استانداردهاي دنیا خیلی فاصله داریم. 

خدائی افزود: تحریم ها از یک طرف محدودیت هایی در زمینه تحقیقات براي ما ایجاد کرد، اما از طرف دیگر باعث شد در نبود شرکت هاي
خارجی، تقریباً در هر حوزه اي که توانمندي داشتیم، خودمان را به مجموعه صنعتی اثبات کنیم. هر وقت صنعت به توانمندي پژوهشگران
ایرانی اعتماد کرد، پاسخ این اعتماد را به خوبی دریافت کرد. در این پژوهشکده تقریبا تمام طرح هایی که به فناوري یا محصول تبدیل شده

 
اند، نتیجه اعتمادي بوده که صنعت به ما پیدا کرده است و همچنان ادامه دارد. 

نتیجه اعتماد به توان داخلی علاوه بر قطع وابستگی به خارج، توسعه اشتغال جوانان در کشور خواهد بود که می تواند زمینه صادرات و

 
ارزآوري براي کشور را نیز فراهم کرده و در چرخه پژوهش هاي آتی مورد استفاده قرار گیرد. 

انتهاي پیام





6 شهر آمریکا که به شما پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/09/09

رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است.

با توجه به گستردگی شیوع کرونا در آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي آمریکایی از این ویروس، نیاز به نیروي کار ماهر در این
کشور برخی از شهرها را بدان واداشته است که به منظور ترغیب افراد ماهر در مهاجرت به آن ها مشوق هاي مالی در نظر بگیرند. در ایالت
ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد که

 
می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.

 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180

 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

 
6- همیلتون- اوهایو 



فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه
دریافت می کنند.



بانوان از تسهیلات ویژه بانک مهر ایران برخوردار می شوند

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/09/09

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح اندوخته بانوان مهر ایران، تسهیلات ویژه اي را براي آن ها در نظر گرفته است. به
گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، این بانک تسهیلات قرض الحسنه اي را مختص بانوان در نظر گرفته که

می تواند براي این قشر از جامعه به ویژه بانوان کارآفرین و ...

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح اندوخته بانوان مهر ایران، تسهیلات ویژه اي را براي آن ها در نظر گرفته است. به
گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، این بانک تسهیلات قرض الحسنه اي را مختص بانوان در نظر گرفته که می

 
تواند براي این قشر از جامعه به ویژه بانوان کارآفرین و همچنین زنان سرپرست (...) 

 
بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح اندوخته بانوان مهر ایران، تسهیلات ویژه اي را براي آن ها در نظر گرفته است. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، این بانک تسهیلات قرض الحسنه اي را مختص بانوان در نظر گرفته که می

 
تواند براي این قشر از جامعه به ویژه بانوان کارآفرین و همچنین زنان سرپرست خانوار مفید باشد. 

اندوخته بانوان مهر ایران طرحی است که متقاضیان می توانند در چارچوب آن تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي را در 4 مرحله دریافت
کنند. بانک مهر ایران با هدف خدمت به جامعه زنان کشور و توانمندسازي بانوان خانه دار و کارآفرین و براي ارائه خدمات بانکی متناسب با
این قشر، اقدام به اعطاي تسهیلات قرض الحسنه در قالب محصولی جدید با عنوان «اندوخته بانوان مهر ایران» کرده است. در این طرح

 
متقاضیان علاوه بر توسعه فضاي کسب وکار خود، می توانند در ارتقاي سطح رفاه خانواده هایشان نیز نقش آفرین باشند. 

جامعه هدف این طرح بانوانی هستند که متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه باشند. این افراد از طریق افتتاح حساب و و واریز مبالغی به

 
صورت مستمر و ماهانه براي ایجاد پس انداز، علاوه بر استفاده از خدمات بانک می توانند از تسهیلات قرض الحسنه نیز استفاده کنند. 

 
مزایاي این طرح چیست؟ 

از جمله مزایاي این طرح می توان به موارد مختلف اشاره کرد؛ از جمله اعطاي تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي در 4 مرحله جمعاً به میزان
41میلیون تومان و در راستاي رفع نیازها و احتیاجات ضروري بانوان، امکان پس انداز مبالغ خرد و برنامه ریزي براي استفاده از تسهیلات

 
قرض الحسنه، ایجاد انگیزه در بانوان جهت اشتغال و کارآفرینی. 

براي شرکت در طرح و واریز مبالغ پس انداز مستمر ماهانه، متقاضیان باید نسبت به افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز مربوط به طرح

 
اندوخته بانوان مهر ایران اقدام کنند. متقاضیان در این رابطه می توانند: 

1. شخصاً نسبت به افتتاح حساب و واریز مستمر مبالغ به صورت ماهانه اقدام کرده و با ایجاد میانگین لازم بر اساس شرایط طرح، مشمول

 
دریافت تسهیلات شوند. 

2. به واسطه افتتاح حساب و واریز مبلغ مستمر ماهانه توسط همسر یا پدر، با ایجاد میانگین لازم طبق شرایط طرح، امکان دریافت تسهیلات

 
را پیدا کنند. 

شرایط دریافت تسهیلات 



در این طرح هر یک از بانوان داراي شرایط افتتاح حساب، می تواند با پس انداز مبلغ مستمر ماهانه، نسبت به افزایش اندوخته خود اقدام کرده

 
و از تسهیلات طرح اندوخته بانوان مهر ایران به شرح ذیل بهره مند شود: 

1. متقاضی با انجام 4 واریز مستمر ماهانه به مبلغ 200 هزار تومان و همزمان با چهارمین واریزي (در ماه چهارم)، از تسهیلات مرحله اول، به

 
مبلغ 3 میلیون تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند می شود. 

2. مجموع مبالغ واریزي 4 ماهه اول (به میزان 800هزار تومان) قبل از پرداخت تسهیلات، براي کمک به ارائه تضامین ارائه شده از سوي

 
متقاضی، به عنوان وثیقه نقدي تا پایان اقساط تسهیلات تمام وام هاي دریافتی 4 مرحله در نظر گرفته می شود. 

3. پس از دریافت تسهیلات مرحله اول و براي استفاده از تسهیلات دوم، از ابتداي ماه پنجم متقاضی باید نسبت به ادامه پس انداز ماهانه به

 
مبلغ 100هزار تومان اقدام کند. 

4. بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات مرحله اول، بلافاصله از تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 6 میلیون تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند می
شود. (800 هزار تومان به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات دوم محسوب شده و مجموع مبالغ 100هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می

 
شود). 

5. با استمرار پس انداز ماهانه در دوره تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 100هزار تومان، متقاضی می تواند بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات
مرحله دوم، بلافاصله از تسهیلات مرحله سوم به میزان 12میلیون تومان، با بازپرداخت 36 ماهه برخوردار شود. (بدیهی است 800 هزار تومان

 
مجدداً به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات سوم محسوب شده و مجموع مبالغ 100 هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود). 

6. با ادامه پس انداز ماهانه به مبلغ 100هزار تومان بعد از 36 ماه و تسویه تسهیلات مرحله سوم، بلافاصله متقاضی از تسهیلات مرحله چهارم
به میزان 20 میلیون تومان تسهیلات با بازپرداخت 36ماهه بهره مند می شود. (800 هزار تومان مجدداً به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات چهارم

 
در نظر گرفته شده و مجموع مبالغ 100 هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود). 

تبصره: متقاضی در هر مرحله، در صورت عدم نیاز به وام مرحله بعد، پس از تسویه وام دریافتی، می تواند مبالغ واریزي مستمر ماهانه و وثیقه
نقدي خود را برداشت کند.



کرونا موجب به راه افتادن جریانی براي تولید دارو و واکسن در کشور شد

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/09/09

دبیر انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات بیوتکنولوژي پزشکی ایران با اشاره به اینکه «کووید-19 موجب جهشی در تولید
واکسن شد»، اظهار داشت: پلت فرم هایی در حوزه ساخت واکسن وجود داشت که تا حالا امتحان نشده بود و حالا مورد آزمون قرار گرفته
است و در بعضی موارد پاسخ مثبتی نیز به آن داده شده است. همه شرکت ها هر پتانسیلی که داشتند را بر روي هم گذاشتند تا به واکسن
دست یابند. کرونا موجب شد در کشور ما نیز براي تولید دارو و واکسن جریانی به راه افتد. قاعدتا با دنیا فاصله اي داریم، اما کرونا با همه بدي

 
هایی که داشت، موتور محرکه اي براي صنعت داروسازي ما شد. 

دکتر محمدرضا کاظمعلی در نشست انجمن ترویج علم ایران درباره مقایسه بازار دارویی ایران با بازار جهانی دارو اظهار داشت: بازار دارویی
دنیا ارزشی به اندازه هزار میلیارد دلار دارد و سهم بازار دنیاي بیوتکنولوژي حدود سیصد میلیارد دلار است، کل بازار دارویی ما حدود 4

 
میلیارد دلار ارزش دارد و نیاز است آن را 

 
افزایش داد. 

وي ادامه داد: 22 هزار میلیارد تومان گردش پول بازار دارویی ما است و از میان آن، 2 هزار میلیارد تومان به بازار داروهاي بیوتکنولوژي
مربوط است. یعنی در حوزه بایوتکنولوژي 10 درصد بازار داخلی هستیم، در صورتی که بایوتکنولوژي حدود 30 درصد بازار جهانی را تصاحب

 
کرده است. یک اختلاف 20 درصدي با جهان داریم که باید توسط دانشمندان، شرکت هاي استارتاپی و پژوهشگران 

 
پر شود. 

این داروساز با اشاره به اینکه «کووید-19 موجب جهشی در تولید واکسن شد»، اظهار داشت: پلت فرم هایی در حوزه ساخت واکسن وجود
داشت که تا حالا امتحان نشده بود و حالا مورد آزمون قرار گرفته است و در بعضی موارد پاسخ مثبتی نیز به آن داده شده است. همه شرکت
ها هر پتانسیلی که داشتند را بر روي هم گذاشتند تا به واکسن دست یابند. کرونا موجب شد در کشور ما نیز براي تولید دارو و واکسن

 
جریانی به راه افتد. قاعدتا با دنیا فاصله اي داریم، اما کرونا با همه بدي هایی که داشت، موتور محرکه اي براي صنعت داروسازي ما شد. 

دبیر انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات بیوتکنولوژي پزشکی ایران بیان کرد: من بسیار به تولید واکسن در کشور خوش بین
هستم و فکر می کنم تا پنج سال آینده یکی از قطب هاي واکسن سازي در خاورمیانه خواهیم شد. ما 6 سال تحقیق و توسعه در باب واکسن
HPV انجام دادیم و تبدیل به سومین شرکتی در دنیا شدیم که این واکسن را تولید می کند. هم اکنون، در دنیا به پنجاه میلیون دوز از این
واکسن نیاز است که دو شرکت نخست دنیا فقط دارند 20 میلیون دوز از آن را تامین می کنند؛ یعنی 30 میلیون دوز نیاز وجود دارد و اگر

 
امکانات لازم را داشتیم، می توانستیم این واکسن را 

 
صادر نماییم. 

وي درباره کارهاي گروه خود در زمینه تولید واکسن کووید-19 اظهار داشت: از زمان شیوع کووید-19 در ایران، تیم ما بر روي هشت پلت فرم

 
تولید واکسن مطالعه نموده و در نهایت می توانیم روي یک یا دو مورد از این پلت فرم کار را آغاز کنیم. 

 
به قول ایشان، میکروارگانیسم هاي جدیدي همیشه مردم جهان را تهدید می کنند، بدین سبب همیشه نیاز به واکسن یک نیاز راهبردي 

 
است. 

کاظمعلی اشاره کرد: در چند سال اخیر، چندین شرکت دانش بنیان وارد حوزه واکسن سازي شده اند. اگر ما طبق استانداردهاي بین المللی
واکسن تولید نماییم، خود سازمان بهداشت جهانی یکی از خریداران عمده ما خواهد بود. ضعف ما در بازار جهانی دارو و واکسن یک ضعف

 
درونی است، در واقع ما براي حضور در بازارهاي جهانی تمرین نکردیم. ما بازاریابی جهانی را یاد نگرفتیم. 

این داروساز در بخش دیگري از این جلسه، درباره برخی فاکتورهاي رتبه بندي نوآوري اظهار داشت: ورودي هاي این فاکتورهاي نوآوري،
نهادها، سرمایه انسانی، زیرساخت ها و پیچیدگی کسب و کار است. خروجی آن، دانش و فناوري و خلاقیت است. جوامعی می توانند رشد
کنند که در آنها دانش و فناوري مدام در حال تولید باشد. چه قدر آمادگی داریم که خود را از ساحل امن زندگی روزمره جدا نماییم و به
دریاي طوفان مواجی بیاییم که هر بار ما را به سرزمین هاي ناشناخته و با پتانسیل بسیار سوق دهد؟ نیاز داریم ریسک پذیري نسل جوان بالا



رود. ما باید پشت سر افرادي که این مسیر را طی کرده اند، حرکت نماییم. باید پتنت هاي ما به خلق ثروت منتهی شود. فرض نماییم در

 
تولید مقاله در دنیا اول باشیم. خب این چه نفعی به جامعه ما می رساند؟ 

دبیر انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات بیوتکنولوژي پزشکی ایران افزود: «هاروارد» علاوه بر این که دارد دانشمند تربیت می
کند، کارآفرین نیز پرورش می دهد، یعنی دارد مهارت هایی را به دانشجویانش می آموزد که وقتی از دانشگاه خارج می شوند بتوانند یک

 
کمپانی را اداره کنند. 

وي با اشاره به مهارت هاي معرفی شده از طرف مجمع جهانی اقتصاد براي سال 2025، اظهار داشت: دانشجویان ما در کارآفرینی، ایجاد کسب
و کار، جذب سرمایه و مدیریت تیم ضعف دارند. در انجمن بیوتکنولوژي بنا داریم دوره هاي مدیریت تکنولوژي را براي علاقه مندان حوزه

 
تکنولوژي در حوزه دارو برگزار نماییم. 

این فعال حوزه بیوتکنولوژي با اشاره به این که امسال براي نخستین بار، 18 وبینار با موضوع «تولید داروهاي هاي تک و زیست فناوري»
برگزار شده است، اظهار نمود: در این وبینارها، از الفباي موضوعات بایوتک تا ورود یک محصول به بازار بیان شد. در بهمن امسال، نخستین
کنفرانس و نمایشگاه بیوتکنولوژي در ایران را با رویکرد فناوري و صنعت برگزار می نماییم تا همه شرکت هایی که در بیوتکنولوژي هستند،
گرد هم آیند و درباره موضوعات روز بیوتکنولوژي صحبت کنند. از طرف دیگر از ایده پردازان می خواهیم ایده هاي خود را در بین سرمایه
گذاران مطرح کنند. در بخش نمایشگاهی افراد می توانند دستاوردهاي خود را عرضه کنند. البته اگر وضعیت شیوع ویروس کرونا به ما این

اجازه را بدهد.



شهرهاي آمریکایی که پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/09/09

رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است.

رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق

 
هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، با توجه به گستردگی
شیوع کرونا در آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي
آمریکایی از این ویروس، نیاز به نیروي کار ماهر در این کشور
برخی از شهرها را بدان واداشته است که به منظور ترغیب افراد
ماهر در مهاجرت به آن ها مشوق هاي مالی در نظر بگیرند. در

ایالت ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد

 
که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

1- تولسا- اوکلاهاما این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت
تمام وقت باشد تا 10 هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت

 
اوکلاهاما ساکن باشید. همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

2- اوزارکس- آرکانزاس این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند.
براي واجد شرایط بودن در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت

 
دایم آمریکا و همچنین حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

3- ساوانا- جورجیا اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان

 
به چاتهام کانتی 2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

4- توپکا- کانزاس به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید

 
خانه داده می شود. شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

5- نیوتون- ایوا این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100

 
هزار تا 180 هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

6- همیلتون- اوهایو فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10

 
هزار دلار کمک هزینه دریافت می کنند. 



پربیننده ترین اخبار و نتایج انتخابات آمریکا اخبار و نتیجه انتخابات آمریکا اخبار و نتیجه انتخابات ریاست جمهوري آمریکا اخبار انتخابات
آمریکا بعد از گذشت 44ساعت از پایان راي گیري اخبار انتخابات آمریکا بعد از گذشت 35ساعت از پایان راي گیري



تاکید جهانگیري بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/09/09

جهانگیري با تاکید بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو در کشور، گفت: تولید 97 درصد دارو هاي مورد نیاز کشور در شرایط
دشوار تحریم ها و شیوع بیماري کرونا کار مهم و ارزشمندي است.

اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهور عصر امروز(شنبه) در دیدار هیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان دارو هاي انسانی با اشاره
به اهمیت موضوع سلامت، اظهار داشت: باید قدردان زحمات تولید کنندگان بخش دارو در کشور بود که با دلسوزي و تحمل سختی ها پاي

 
کار ایستاده اند تا مردم به پشتوانه آنها و پزشکان و کادر درمان آرامش داشته باشد. 

وي با بیان اینکه دولت تلاش خواهد کرد تا ارز 4200 تومانی بخش بهداشت و درمان بطور کامل تخصیص یابد، گفت: به هیچ وجه نباید در
روند تولید داروهاي مورد نیاز کشور با قیمت مناسب براي مردم وقفه و خللی حاصل شود و دولت براي رفع مشکل تولید کنندگان آمادگی

 
لازم را دارد. 

معاون اول رییس جمهوردغدغه دولت را تامین داروي با قیمت مناسب و کافی براي مردم دانست و از شرکت هاي خصوصی خواست تا در

 
ارتباط با بخش خصوصی سایر کشورها در زمینه تامین مواد اولیه برخی داروها اقدامات لازم را انجام دهند. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: همواره به همه دستگاه ها تاکید کرده ام در سیاست گذاري ها نظر مشورتی نهادهاي مدنی را لحاظ کنند زیرا این

 
مجموعه ها با کمترین درخواست حاضر هستند پیشنهادها و راهکارهاي موثري براي حل مشکلات ارایه کنند. 

در این جلسه هریک از اعضاي هیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان داروهاي انسانی بطور جداگانه دیدگاه ها و مشکلات خود در زمینه
تخصیص و تامین ارز کارخانجات داروسازي، کارآفرینی و بومی سازي فناوري هاي نوین، نیازهاي دارویی کشور، قیمت گذاري دارو، تولید

داروهاي مورد نیاز بیماران مبتلا به کرونا ، میزان داخلی سازي دارو و توان ارزآوري این صنعت ارایه کردند.



بانوان از تسهیلات ویژه بانک مهر ایران برخوردار می شوند

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/09/09

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح اندوخته بانوان مهر ایران، تسهیلات ویژه اي را براي آن ها در نظر گرفته است.

بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح اندوخته بانوان مهر ایران،

 
تسهیلات ویژه اي را براي آن ها در نظر گرفته است. 

به گزارش ایران نوبه نقل از روابط عمومی بانک مهر ایران، این بانک
تسهیلات قرض الحسنه اي را مختص بانوان در نظر گرفته که می تواند براي
این قشر از جامعه به ویژه بانوان کارآفرین و همچنین زنان سرپرست خانوار

 
مفید باشد. 

اندوخته بانوان مهر ایران طرحی است که متقاضیان می توانند در چارچوب آن تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي را در 4 مرحله دریافت
کنند. بانک مهر ایران با هدف خدمت به جامعه زنان کشور و توانمندسازي بانوان خانه دار و کارآفرین و براي ارائه خدمات بانکی متناسب با
این قشر، اقدام به اعطاي تسهیلات قرض الحسنه در قالب محصولی جدید با عنوان «اندوخته بانوان مهر ایران» کرده است. در این طرح

 
متقاضیان علاوه بر توسعه فضاي کسب وکار خود، می توانند در ارتقاي سطح رفاه خانواده هایشان نیز نقش آفرین باشند. 

جامعه هدف این طرح بانوانی هستند که متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه باشند. این افراد از طریق افتتاح حساب و و واریز مبالغی به

 
صورت مستمر و ماهانه براي ایجاد پس انداز، علاوه بر استفاده از خدمات بانک می توانند از تسهیلات قرض الحسنه نیز استفاده کنند. 

 
مزایاي این طرح چیست؟ 

از جمله مزایاي این طرح می توان به موارد مختلف اشاره کرد؛ از جمله اعطاي تسهیلات قرض الحسنه زنجیره اي در 4 مرحله جمعاً به میزان
41میلیون تومان و در راستاي رفع نیازها و احتیاجات ضروري بانوان، امکان پس انداز مبالغ خرد و برنامه ریزي براي استفاده از تسهیلات

 
قرض الحسنه، ایجاد انگیزه در بانوان جهت اشتغال و کارآفرینی. 

براي شرکت در طرح و واریز مبالغ پس انداز مستمر ماهانه، متقاضیان باید نسبت به افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز مربوط به طرح

 
اندوخته بانوان مهر ایران اقدام کنند. متقاضیان در این رابطه می توانند: 

1. شخصاً نسبت به افتتاح حساب و واریز مستمر مبالغ به صورت ماهانه اقدام کرده و با ایجاد میانگین لازم بر اساس شرایط طرح، مشمول

 
دریافت تسهیلات شوند. 

2. به واسطه افتتاح حساب و واریز مبلغ مستمر ماهانه توسط همسر یا پدر، با ایجاد میانگین لازم طبق شرایط طرح، امکان دریافت تسهیلات

 
را پیدا کنند. 



 
شرایط دریافت تسهیلات 

در این طرح هر یک از بانوان داراي شرایط افتتاح حساب، می تواند با پس انداز مبلغ مستمر ماهانه، نسبت به افزایش اندوخته خود اقدام کرده

 
و از تسهیلات طرح اندوخته بانوان مهر ایران به شرح ذیل بهره مند شود: 

1. متقاضی با انجام 4 واریز مستمر ماهانه به مبلغ 200 هزار تومان و همزمان با چهارمین واریزي (در ماه چهارم)، از تسهیلات مرحله اول، به

 
مبلغ 3 میلیون تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند می شود. 

2. مجموع مبالغ واریزي 4 ماهه اول (به میزان 800هزار تومان) قبل از پرداخت تسهیلات، براي کمک به ارائه تضامین ارائه شده از سوي

 
متقاضی، به عنوان وثیقه نقدي تا پایان اقساط تسهیلات تمام وام هاي دریافتی 4 مرحله در نظر گرفته می شود. 

3. پس از دریافت تسهیلات مرحله اول و براي استفاده از تسهیلات دوم، از ابتداي ماه پنجم متقاضی باید نسبت به ادامه پس انداز ماهانه به

 
مبلغ 100هزار تومان اقدام کند. 

4. بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات مرحله اول، بلافاصله از تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 6 میلیون تومان با بازپرداخت 24 ماهه بهره مند می
شود. (800 هزار تومان به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات دوم محسوب شده و مجموع مبالغ 100هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می

 
شود). 

5. با استمرار پس انداز ماهانه در دوره تسهیلات مرحله دوم به مبلغ 100هزار تومان، متقاضی می تواند بعد از 24 ماه و تسویه تسهیلات
مرحله دوم، بلافاصله از تسهیلات مرحله سوم به میزان 12میلیون تومان، با بازپرداخت 36 ماهه برخوردار شود. (بدیهی است 800 هزار تومان

 
مجدداً به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات سوم محسوب شده و مجموع مبالغ 100 هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود). 

6. با ادامه پس انداز ماهانه به مبلغ 100هزار تومان بعد از 36 ماه و تسویه تسهیلات مرحله سوم، بلافاصله متقاضی از تسهیلات مرحله چهارم
به میزان 20 میلیون تومان تسهیلات با بازپرداخت 36ماهه بهره مند می شود. (800 هزار تومان مجدداً به عنوان وثیقه نقدي تسهیلات چهارم

 
در نظر گرفته شده و مجموع مبالغ 100 هزار تومانی واریزي تا تسویه وام، مسدود می شود). 

تبصره: متقاضی در هر مرحله، در صورت عدم نیاز به وام مرحله بعد، پس از تسویه وام دریافتی، می تواند مبالغ واریزي مستمر ماهانه و وثیقه
نقدي خود را برداشت کند.



در این 6 شهر آمریکا به شما پول می دهند تا به آنجا سفر کنید!

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/09/09

6 شهر آمریکا براي جذب نیروي کار ماهر شرایط ویژه اي را براي متقاضیان در نظر گرفته اند.

 
در این 6 شهر آمریکا به شما پول می دهند تا به آنجا سفر کنید! 

اقتصاد نیوز : 6 شهر آمریکا براي جذب نیروي کار ماهر شرایط ویژه

 
اي را براي متقاضیان در نظر گرفته اند. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از ایسنا، با توجه به گستردگی شیوع
کرونا در آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي آمریکایی از این
ویروس، نیاز به نیروي کار ماهر در این کشور برخی از شهرها را بدان
واداشته است که به منظور ترغیب افراد ماهر در مهاجرت به آن ها

مشوق هاي مالی در نظر بگیرند. در ایالت ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد

 
اما هنوز 6 برنامه مشابه وجود دارد که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.



 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180

 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

 
6- همیلتون- اوهایو 

فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه
دریافت می کنند.



6 شهر آمریکا که پول می دهند تا به آنجا بروید!

منبع: برترین هاشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/09/09

رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است.

 
ایسنا: رقابت بر سر جذب نیروي کار ماهر باعث در نظر گرفتن مشوق هاي مالی جذابی در برخی شهرها شده است. 

به نقل از فاکس بیزینس، با توجه به گستردگی شیوع کرونا در آمریکا و خسارت سنگین کسب و کارهاي آمریکایی از این ویروس، نیاز به
نیروي کار ماهر در این کشور برخی از شهرها را بدان واداشته است که به منظور ترغیب افراد ماهر در مهاجرت به آن ها مشوق هاي مالی در
نظر بگیرند. در ایالت ورمونت میزان استقبال از این برنامه به حدي بود که این ایالت در ماه اکتبر اجراي آن را متوقف کرد اما هنوز 6 برنامه

 
مشابه وجود دارد که می توان براي آن ها اقدام کرد: 

 
1- تولسا- اوکلاهاما 

این شهر اعلام کرده است به کسانی که بتوانند پیشنهاد دورکاري از یک کارفرما دریافت کرده و قرارداد آن ها به صورت تمام وقت باشد تا 10
هزار دلار پرداخت خواهد کرد. براي واجد شرایط بودن در این برنامه لازم است 18 سال به بالا باشید و خارج از ایالت اوکلاهاما ساکن باشید.

 
همچنین داشتن ویزاي کار آمریکا نیز الزامی است. 

 
2- اوزارکس- آرکانزاس 

این شهر شمال غربی به 100 ایده برتر کارآفرینی در حوزه علم، مهندسی و ریاضیات 10 هزار دلار پرداخت می کند. براي واجد شرایط بودن
در این برنامه باید حداقل 24 سال سن داشت و کار تمام وقت راه اندازي کرد داشتن ویزاي کار یا شهروندي یا اقامت دایم آمریکا و همچنین

 
حداقل دو سال سابقه کاري نیز از دیگر شروط این برنامه است. 

 
3- ساوانا- جورجیا 

اگر در جورجیا ساکن هستید و در حوزه مراقبت هاي درمانی، هوافضا یا تولیدات پیشرفته فعالیت دارید پس از نقل مکان به چاتهام کانتی

 
2000 دلار دریافت خواهید کرد. 

 
4- توپکا- کانزاس 

به افرادي که پس از یافتن شغل به این شهر مهاجرت کنند 10 هزار دلار هزینه رهن و 15 هزار دلار کمک هزینه خرید خانه داده می شود.

 
شغل باید تمام وقت و فرد اجازه کار در آمریکا را داشته باشد. 

 
5- نیوتون- ایوا 

این برنامه به افرادي که مهاجرت شغلی داشته باشند کمک هزینه خرید مسکن معادل 5000 دلار براي خرید خانه بین 100 هزار تا 180



 
هزار دلار و کمک هزینه 10 هزار دلاري براي خرید خانه به قیمت بالاي 180 هزار دلار می پردازد. 

 
6- همیلتون- اوهایو 

فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی، ریاضی و علوم پایه که پیشنهاد شغلی تمام وقت در این ایالت دریافت کنند تا 10 هزار دلار کمک هزینه
دریافت می کنند.



جهانگیري: دغدغه دولت تامین داروي مردم است

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/09/09

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو در کشور، گفت: تولید 97 درصد داروهاي مورد نیاز
کشور در شرایط دشوار تحریم ها و شیوع بیماري کرونا کار مهم و ارزشمندي است.

به گزارش صبحانه،معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اهمیت کار شرکت هاي تولید کننده دارو در کشور، گفت: تولید 97 درصد
داروهاي مورد نیاز کشور در شرایط دشوار تحریم ها و شیوع بیماري کرونا کار مهم و ارزشمندي است. جهانگیري عصر امروز(شنبه) در
دیدارهیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان داروهاي انسانی با اشاره به اهمیت موضوع سلامت، اظهار داشت: باید قدردان زحمات تولید
کنندگان بخش دارو در کشور بود که با دلسوزي و تحمل سختی ها پاي کار ایستاده اند تا مردم به پشتوانه آنها و پزشکان و کادر درمان

 
آرامش داشته باشد. 

وي با بیان اینکه دولت تلاش خواهد کرد تا ارز 4200 تومانی بخش
بهداشت و درمان بطور کامل تخصیص یابد، گفت: به هیچ وجه نباید
در روند تولید داروهاي مورد نیاز کشور با قیمت مناسب براي مردم
وقفه و خللی حاصل شود و دولت براي رفع مشکل تولید کنندگان

 
آمادگی لازم را دارد. 

معاون اول رییس جمهوردغدغه دولت را تامین داروي با قیمت
مناسب و کافی براي مردم دانست و از شرکت هاي خصوصی خواست

 
تا در ارتباط با بخش خصوصی سایر کشورها در زمینه تامین مواد اولیه برخی داروها اقدامات لازم را انجام دهند. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: همواره به همه دستگاه ها تاکید کرده ام در سیاست گذاري ها نظر مشورتی نهادهاي مدنی را لحاظ کنند زیرا این

 
مجموعه ها با کمترین درخواست حاضر هستند پیشنهادها و راهکارهاي موثري براي حل مشکلات ارایه کنند. 

در این جلسه هریک از اعضاي هیات مدیره سندیکاي تولید کنندگان داروهاي انسانی بطور جداگانه دیدگاه ها و مشکلات خود در زمینه
تخصیص و تامین ارز کارخانجات داروسازي، کارآفرینی و بومی سازي فناوري هاي نوین، نیازهاي دارویی کشور، قیمت گذاري دارو، تولید

داروهاي مورد نیاز بیماران مبتلا به کرونا ، میزان داخلی سازي دارو و توان ارزآوري این صنعت ارایه کردند.




